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A Nagykanizsai Amatõrcsil-
lagász Egyesület felújította a
volt úttörõház udvarán lévõ
Canis Maior csillagvizsgálót,
amelyet új szerepéhez igazodva,
immár átkeresztelve, szomba-
ton adtak át az égiek iránt ér-
deklõdõ közönségnek.

Az ünnepélyes szalagátvágást
kis történeti visszatekintés elõzte
meg az egyesület elõdjének, a csil-
lagászati szakkör születésének
helyszínéül szolgáló hajdani úttö-
rõház, ma a Pannon Egyetem
Nagykanizsai Telephelyének ott-

hont adó épületben. A kanizsaiak
munkáját méltatta Mizser Attila, a
Magyar Csillagászati Egyesület el-
nöke is. Az ünnepséget megelõzõ-
en beszélgettünk a Nagykanizsai
Amatõrcsillagász Egyesület elnö-
kével, Gazdag Attilával.

–  A történetünk harmincegy éve
kezdõdött, amikor is Vilmos Mihály
és az akkori Városi Úttörõház bein-
dította Nagykanizsa elsõ csillagász
szakkörét – idézte fel lapunknak az
egyesület születésének körülmé-
nyeit Gazdag Attila. – Ez sok mun-
kával és nehezen volt kivitelezhetõ,
mivel a csillagászat ebben az idõ-

ben még nem volt jelen a városban.
Ennek ellenére sikerrel járt a kez-
deményezés, az évek múlásával
egyre nagyobb lett a szakkör lét-
száma, s nem csak diákok, hanem
felnõttek is csatlakoztak hozzá. A
szakkör annyira felfutott, hogy igé-
nyelte egy csillagvizsgáló építését.
A terveket az akkori Városi Tanács-
hoz eljuttatta Vilmos Mihály és
Molnár József (az Úttörõház akko-
ri igazgatója), s nem sokkal ezután,
1981-ben átadták Nagykanizsán a
Canis Maior Csillagvizsgálónak el-
keresztelt épületet. Ezentúl itt tar-
tottuk a szakköröket, s tartjuk máig
is. Az elmúlt években azonban
rendkívüli módon leromlott az álla-
ga, több helyen beázott, s a fal is
átnedvesedett, mivel eresz nélkül
csak azon tudott távozni a csapa-
dék. Ezért ledobta a vakolatot,
amikor meg napos, meleg idõ volt,
porban úszott itt minden. 

Nos, az áldatlan idõszaknak vé-
ge, ugyanis az egyesület tagjai az
önkormányzat támogatásának és
saját forrásaiknak köszönhetõen
kívül-belül lefestették a csillag-
vizsgálót, a kupola hézagjait szili-
konnal töltötték ki, a fal belsõ felü-
letérõl hulló, málló vakolatot le-
verték, s a csupaszon maradt tégla-
felületet farost lapokkal burkolták.

A csillagvizsgáló távcsövét is fel-
újították, most ránézésre emberfia
nem mondja meg, hogy a mûszer
már majd’ harminc éves. A csillag-
da újjászületése új névvel is jár,
amely eztán a Canis Maior Csil-
lagvizsgáló és Napobszervatórium
nevet viseli. A szerepváltozásnak
praktikus okai vannak: a városi
környezet óriási mértékû éjjeli fé-
nyei már zavarják az égbolt megfi-
gyelését, ezért itt a jövõben legfõ-
képpen a Nap vizsgálatára szorít-
koznak az amatõr csillagászok.
Aki pedig az égbolt többi szépsé-
gében gyönyörködne, annak ott
lesz a hamarosan teljesen elkészü-
lõ becsehelyi csillagvizsgáló.

– Az egyesületnek van egy spe-
ciális Nap-megfigyelõ távcsöve is,
amellyel a napkitöréseket tudjuk
vizsgálni. Mivel a város már kör-
benõtte a csillagdánkat, az éjsza-
kai fények egyre kevésbé teszik le-
hetõvé a csillagvizsgálatot. Ezért
arra gondoltunk, hogy a további-
akban a Nap megfigyelését végez-
zük itt, a korábbiaktól eltérõen
gyakrabban, hetente pénteken öt
órától, s szeretettel várunk minden
érdeklõdõt megszépült csillag-
dánkban – mondta Gazdag Attila.

Horváth Attila
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A kanizsai gazdasági élet sze-
replõibõl álló kilenc fõs delegá-
ció járt október végén Kínában,
élén Marton István polgármes-
terrel. 

A látogatás során Marton Ist-
ván polgármester Nagykanizsa
gazdasági-idegenforgalmi adott-
ságait, Gõcze Gyula, az ipari
park vezetõje pedig a város ipari
övezetét mutatta be az alkalomra
meghívott félszáz gazdasági po-
tentát elõtt. A kanizsai vállalko-
zók is megmutathatták magukat
és vállalkozásukat.

Egy újabb testvérvárosi kapcso-
lat elsõ lépcsõfoka lehet a látoga-
tás, amelyet a polgármester a ka-
nizsai gazdasági élet szereplõivel
és a sármelléki Fly Balaton repü-
lõtér vezetõivel tett a csaknem ki-
lencmilliós, különösen a textil- és
gyógyszeriparban erõs Shiji-
azhuang városban, Ji Chuanting
polgármesternél, akivel együttmû-
ködési megállapodást is aláírt.

Marton István a kínai útról
tartott sajtótájékoztatóján hang-
súlyozta, merõben új irányból
közelítik meg a testvérvárosi
kapcsolatokat a kínai várossal,
ugyanis míg korábban szerinte a
kulturális kapcsolatok, együtt-
mûködések kiépítése dominált a
hasonló folyamatokban, addig
most a gazdasági kapcsolatok
kerültek elõtérbe.

A város elsõ embere kitért az
együttmûködés további lehetõsé-
geire is, e szerint évente egy-egy
alkalommal Nagykanizsa és Shi-
jiazhuang vezetése látogatást
tesz egymásnál, s erõsíteni kí-

vánják az ipari, gazdasági, ke-
reskedelmi, oktatási, tudomá-
nyos és kulturális kapcsolatokat
is. A tervek szerint a két város
felsõoktatási intézményeiben
hallgatók és oktatók között is

cserekapcsolat jönne létre, ha-
sonlóan a kulturális csoportok-
hoz, amelyek kölcsönös látoga-
tása jelentõsen segíthetné a két
eltérõ kultúra megértését.     

Marton István kérdésünkre el-

mondta: reményeik szerint a ta-
vasz folyamán nagyobb delegá-
ció érkezhet városunkba a távoli
Shijiazhuang-ból.

Horváth Attila

Leendõ testvérünk a messzi Kínából
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A néhány héttel ezelõtti szim-
bolikus, képviselõi gödörtemetés
után megtörtént az, amire a vá-
ros autósai már csaknem egy éve
várnak: eltûntek a Siloparking
ámokfutása után itt maradt Er-
zsébet téri gödrök, illetve az azt
körülvevõ irdatlan palánkok. 

No nem maguktól, hanem a
közbeszerzési eljárás során ki-
választott kivitelezõ, és az ön-
kormányzat beinvesztált nyolc-
millió forintja révén. A mélyga-
rázs-kezdemények mellett ma-
radt földkupac nem volt elég ah-
hoz, hogy a gödröket teljesen
betemessék, ezért az ipari park-
ból is kellett hozni földet. Amint
az képünkön is látható, a terület
már majdnem a régi arcát mutat-
ja, s az élmény akkor válik tel-
jessé, ha a felszín napokon belül
egy aszfaltréteget is kap. A kivi-
telezõ helyreállítja a szétvert
járdákat is, s novemberben talán

teljesen elkészül a hetvenhat au-
tó befogadására alkalmas parko-
ló, ami talán enyhítheti a mély-
garázs-beruházás miatt kialakult
parkolási gondokat.

A kivágott, fél évszázados fá-
kat azonban sajnos, már senki
nem tudja visszahozni, az egy

tucat növény eltávolításából ke-
letkezett kár több mint egymil-
lió forint. A kérdés csak az,
hogy ezt és a helyreállítás költ-
ségét kin hajtsa be az önkor-
mányzat? 

Horváth Attila  
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Jelentjük, megtörtént a labda-
rúgó NB III Dráva csoportjában
az NTE 1866 MÁV gárdájának
aklimatizációja, vagyis a csapat
felvette a felsõbb osztály sebessé-
gi fokozatát. Ezt mi sem jelzi job-
ban, minthogy az együttes csatla-
kozott a középmezõnyt alkotó
csapatokhoz úgy, hogy a követke-
zõ mutatókkal bír: 4 gyõzelem, 4
döntetlen, 5 vereség, 16 pont,
gólkülönbsége pedig 21-22. 

Az elmúlt hetekben elõször a
Pécsváradot fektették kétvállra
hazai pályán 2-0-lal (gólszerzõ:
Burucz (2)), majd ezt követte egy
vereséggel végetért (2-3) kapos-
vári kirándulás (Cs. Horváth,
Ujvári), illetve egy kanizsai 1-1-

es meccs (Bagarus) a dom-
bóváriakkal. Utóbbi két meccs-
nél maradva: az NTE kétszer is
vezetett Somogyország fõvárosá-
ban, míg a Dombóvár ellen már a
második percben elõnyhöz jutot-
tak, s úgy sem sikerült elõnyüket
gyõzelemre váltani, hogy a talál-
kozó bizonyos szakaszaiban
majd felbillent a pálya Tóth Atti-
la edzõ játékosainak rohamai vé-
gett. Mindezek után érkeztek el
legutóbbi összecsapásukhoz, me-
lyen a Nagyatád fogadta Vis-
novicsékat mintegy 350 nézõ
elõtt. Nem mindennapi mérkõzés
kerekedett a szomszédvárak csa-
tájából, hiszen Ujvári és Bagarus
találataival már 2-0-ra is ment az

elsõ félidõ után az NTE. Aztán
rákapcsoltak a hazaiak, s nem is
maradt el az egyenlítés a 87.
percben. Már-már a felek gondo-
latban kiegyeztek a döntetlennel,
amikor az utolsó percben bünte-
tõhöz jutott a kanizsai gárda, s
Visnovics biztos ítéletvégrehajtó
volt, amivel nyertek a kanizsai-
ak, s ezzel kellemes 40 kilométe-
res hazautat varázsolt az egész
csapat számára. Remélhetõleg az
eredményes folytatás sem marad
el, illetve ötvenszázalékosra si-
kerül alakítani a mérleget vasár-
nap 13.30-tól a Marcali csapta
ellen az NTE-pályán.

Polgár László

Felvették a felsõbb osztály ritmusát

Flextronics KSZC Sárvár –
Kanizsa KK DKG-EAST 71-67
(18-18, 13-19, 25-11, 15-19.)
Kanizsa: Kasza 12/9, Beck 13/3,
Fodor 11/6, Zsámár 10, Szabó B.
15. Csere: Becze, Horváth, Millei
4, Murvai 2. Edzõ: Kovács Nán-
dor. Jók: Fodor, Szabó B.

A férfi kosárlabda NB I B-ben
ahogy azt várni lehetett – az elõzõ
évek nagy küzdelmeinek jegyében
–, nagy vehemenciával estek egy-
másnak a csapatok a sárvári találko-
zón. Az elsõ negyedben is inkább a
küzdelem dominált, miközben a tá-
madások befejezésébe mindkét ol-

dalon számos hiba csúszott. A foly-
tatásban fokozatosan átvette az irá-
nyítást a kanizsai gárda, mely a vé-
dekezésben is ellenfele fölé nõtt.

Fordulás után nem sokkal tíz
pontos elõnyt könyvelhetett el a
vendégcsapat (22. perc: 31-41),
ám ezután a zónavédekezésre átál-
ló, s emellett sportszerûtlen eszkö-
zöket is bevetõ hazaiak gyorsan le-
dolgozták a hátrányukat (27. perc.:
48-48).  A pankrációba illõ jelene-
teket – amelyeket a játékvetõk ért-
hetetlen módon engedtek – nem
tudta jól kezelni a dél-zalai gárda.
Ezt kihasználva a sárváriak jelen-

tõs elõnyre tettek szert (35. perc:
70-56). Az idõkérést követõen újra
a kosárlabdáé lett a fõszerep, s az
egészpályás letámadásra váltó, és
ezzel több labdát szerzõ Kanizsa
KK újra nyílttá tette a találkozót.
Ám a fordításra már nem maradt
idõ, így a vendéglátók örülhettek a
parázs hangulatú mérkõzésen
megszerzett gyõzelmüknek.  

Kovács Nándor: „Sokáig a ke-
zünkben tartottuk a mérkõzést,
ám az idegek harcában végül
alulmaradtunk.”

P.L.

Ezúttal alulmaradtak a kanizsai fiúk

A tavalyi kadett korcsoportos
országos bajnokság, illetve az
idei szerbek elleni válogatott ta-
lálkozó után ismét rangos ökölví-
vó viadalnak ad otthont novem-
ber 8-11 között az NTE-csarnok. 

Ezúttal a bokszolók junior ma-
gyar bajnokságát rendezik meg
kanizsai kötelek között a Magyar
Ökölvívó Szakszövetség és a Ka-
nizsa Box Klub rendezésében –
számolt be a rendezvényrõl sajtó-
tájékoztató keretében a kanizsai
egyesület vezetõsége. 

Draskovics Szilárd, az egylet
elnöke és Korpics Miklós vezetõ-
edzõ szerint, mivel a sportág szö-
vetségi vezetõsége rendkívül elé-
gedett volt az elõzõ alkalmakkor
tapasztaltakkal, bátran vágtak be-
le az újabb feladatba, s ennek

eredményeképp négy napon át
tart majd a nagyüzem, vagyis a
junior korosztály legjobbjainak
mérkõzéseit követhetik figyelem-
mel a remélhetõleg szépszámú
nézõsereg tagjai.

Érdekessége a bajnokságnak,
hogy a 69 kg-ban a kanizsai Kor-
pics István mellett a már szintén
kanizsai színekben induló 57 kg-os
Füzesi Adrián is válogatott keret-
tagként léphet a szorítóba. Utóbbi
sportolóval kapcsolatos az is, hogy
nem csupán õ csatlakozhat
egerszegiként a Kanizsa Box Klub-
hoz, hiszen nem elképzelhetetlen,
hogy a megyeszékhelyiek a dél-za-
laiak színeiben folytatják tovább
pályafutásukat, vagy legalábbis
versenyzésüket. A két jó képességû
öklözõn kívül a dél-zalai egyesület

színeiben indul a juniorok sereg-
szemléjén 60 kg-ban Kollár Gá-
bor, 64 kg-ban Angyal Adrián, 75
kg-ban Vass Richárd, s +91 kg-ban
az újonc Kovács Károly.

Amint azt Korpics Miklós el-
mondta, a mezõnyt ötven egyesü-
let, százharminc versenyzõje al-
kotja majd, persze a korosztály
válogatott tagjaival, tehát nem
akármilyen esemény elõtt állnak
versenyzõi. A kanizsaiak szakve-
zetõje azt is megemlítette, hogy a
léc magasra van emelve, mivel az
elvárások néhány érem megszer-
zésérõl is szólnak. Vagyis egy do-
log a rendezés, de rendezõhöz
méltón kell szerepelnie a kanizsai
bokszklubnak.

P.L.

Itthoni junior ob-n bizonyíthatnak

Válogatók és évforduló. Ran-
gos sporteseménynek ad otthont az
NTE Rózsa utcai vívóterme, no-
vember 17-18-án felnõtt, illetve
kadett válogató versenyeket bo-
nyolítanak az NTE 1866 vívó
szakosztályának rendezésében.
Férfi kadett korcsoportban szom-
baton kard fegyvernemben lépnek
pástra a sportolók, míg a vasárnap
– szintén a férfiaknál – a felnõtt tõ-
rözõké. Szintén válogató lesz
szombaton a nõknél, náluk a
kadett kard korosztály vív majd a
minél elõkelõbb helyezésekért.
Egyben arra is emlékeznek, hogy
1997. október 25-én Nagykanizsán
a MÁV NTE rendezte az elsõ ma-
gyarországi nõi kardversenyt.  

Az elsõ külföldi megmérette-
tés. A Nagykanizsa Demons ame-
rikai futball csapata továbbra is el-
tökélt, s nem tett le arról, hogy a
sportág hazai mûvelõi között ko-
moly szerepet vívjon ki magának.
Nemrég a CroBowl 2007 kereté-
ben elsõ külföldi tornájukon vet-
tek részt Zágrábban, ahol, a
Zagreb Thunder, a szlovén Ljub-
ljana Silverhawks és a szerb Vrbas
Hunters volt az ellenfelek között.
A kanizsaiak két mérkõzést vív-
tak, s elõbb a szlovénoktól kaptak
ki 21-6-ra, míg a másodikon a
szerbek voltak jobbak 30-0-lal. A
dél-zalaiak pontjait a Ljubljana el-
len Németh Milán szerezte.

A kanizsaiak is bekapcsolód-
tak. Az országos amatõr pontgyûj-
tõ poolbiliárd versenysorozatba
bekapcsolódva a Kanizsai Darts
Egyesület is megrendezte elsõ for-
dulóját a versengésnek. Az elsõ
körben a gyõzelmet végül Molnár
Imre szerezte meg, megelõzve
Bicskei Bertoldot, s a megosztott
harmadik helyen végzett Borbás
Bertoldot és Csordás Krisztiánt.

Most nem voltak korlátlan
urak. Nagykanizsán rendezték
meg a lábtoll-labda ifjúsági or-
szágos bajnokságot, az Addinol
Kupát, melynek a város már ti-
zenegyedszer adott otthont. A
csapatversenyek során a
Budavölgyi Veronika, Bátor Haj-
nalka, Dominkó Dóra, Göncz An-
namária alkotta lány egység
megvédte tavalyi bajnoki címét,
míg a fiúknál a Hartai Attila,
Csizmadia Tamás, Szatmári Ta-
más hármasnak nagy csatában ez-
úttal csak a második hely jutott.
Budavölgyi Veronika egyéniben
szintén kitett magáért, s ott is be-
zsebelte a bajnoki címet, míg
Hartai Attila második lett.

A Nagykanizsai Kereskedel-
mi és Iparkamara, valamint a
Közgazdasági Társaság a nagy-
kanizsai bankok, pénzintézetek
bevonásával ismeretterjesztõ
vetélkedõt indít középiskolások
számára Pénz beszél címmel. 

Horváth Balázs, a Nagykanizsai
Kereskedelmi és Iparkamara elnö-
ke a vetélkedõt beharangozó sajtó-
tájékoztatón elmondta, hogy az
alapötletet az a szomorú tapasztalat
adta, miszerint a középiskolából ki-
kerülõ gyerekek pénzügyi, gazda-
sági ismeretei messze elmaradnak
a kívánatostól. A felmérések szerint
a fiatalok nem tudják, hogy mi a
különbség például a svájci frank és
az euro alapú hitelek között, s nin-
csenek tisztában a kamatláb fogal-
mával sem. Ezért játékos formában
kívánják átadni a szükséges infor-
mációkat a nagykanizsai középis-
kolásoknak, akik egy májusig tartó,
többfordulós vetélkedõn vehetnek
részt, ahol a legjobbak értékes ju-
talmakkal, százezer forinttal, de en-
nél talán sokkal értékesebb infor-
mációkkal lesznek gazdagabbak.
Emellett a döntõbe jutott csapat va-
lamennyi tagja részt vehet a Ma-
gyar Nemzeti Bank látogatóköz-
pontjába tett kiránduláson is. Hor-
váth Balázs megköszönte a prog-
ramban részt vevõ tizenhárom,
Nagykanizsán képviselettel jelen
lévõ pénzintézet, bank támogatását
és segítségét, s jelezte: a vetélkedõ
jelentkezési lapja már letölthetõ a
www.nakkik.hu honlapról. Az öt-
fõs csapatok november huszonötö-
dikéig jelentkezhetnek.    

Dr. Polay József, a Közgazda-
sági Társaság helyi szervezeté-
nek elnöke hangsúlyozta, koráb-
ban is volt példa ehhez hasonló
közös akcióra a kamarával, tehát
az együttmûködés egyáltalán
nem újkeletû. Megjegyezte,
hogy a zsûribe megnyerte a Ma-
gyar Nemzeti Bank alelnökét, dr.
Karvalits Ferencet, de a Pénz-
ügyi Szervezetek Állami Fel-
ügyelete is képviselteti magát
egy taggal. 

Jelezte, siker esetén elképzel-
hetõ, hogy a vetélkedõt városi
szintrõl kiterjesztik a régióra is.

H.A.

A pénz
beszél 

Betemették a fõtéri mélygarázs-torzót

Eltûnt a palánk, az Erzsébet tér nemsoká újra a régi arcát mutatja
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Egyedülálló szakmai, közös-
ségi mozgalmat rendeztek a
Magyar Vöröskereszt Családok
Átmeneti Otthonában az ott élõ
családok, valamint az intéz-
mény összes dolgozója és segítõ
önkéntesei közös részvételével. 

A Családok Átmeneti Otthona
a segítõ munkának egy sajátságos
színtere, mert a segítõ munkát
végzõk munkahelye a családok

otthonában van – mondta Kör-
mendi Viktória intézményvezetõ. 

Az Egyesült Államokból, az
1970-es években indult Home
Builders mozgalom a krízishely-
zetbe került családok számára ad
komoly krízisintervenciós mo-
dellt. A tevékenységet ott egyete-
mi szociális munkások végezték.
A modell lényege – folytatta az in-
tézményvezetõ –, hogy a segítõ, a
nap huszonnégy órájában elérhetõ,

és a klienssel együtt fõz, takarít,
végzi a háztartási munkát, gon-
dozza, neveli a gyermeket. A ru-
tintevékenységek végzése egy sor
gátlási mechanizmust felszabadít
az ott élõkben, ezáltal könnyebben
beszélnek a problémáikról. 

Az életvezetési tanácsadás
ezen interaktív fórumán gyakor-
lati technikákat alkalmaztak a Te-
leki úton lévõ intézményben
élõkkel együtt. Közösen ragadtak
fõzõkanalat, törlõrongyot, vagy
éppen seprût. Korábban termé-
szetesen kérdõíves felméréssel tá-
jékozódtak a szülõk együttmûkö-
dési hajlandóságáról. Az otthon
vezetõi szeretnék kiemelni az in-
tézményt a köztudat szintjén a
hajléktalan szállás fogalomköré-
bõl, mert a gyermekjóléti alapel-
látást biztosító Családok Átmene-
ti Otthona sokak számára nem is-
mert intézményforma. A családok
önkéntesen vehetik igénybe az
intézményt, a bennmaradás felté-
tele viszont az együttmûködés. 

B.E.

Közösen a családokkal
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Több, mint hetven résztvevõ-
vel Nagykanizsán tartotta ala-
kuló ülését a Magyar Köztársa-
ság Önkormányzati és Terület-
fejlesztési Minisztériuma, vala-
mint a Horvát Köztársaság
Központi Állami Közigazgatási
Hivatala között idén májusban,
az együttes kormányülés idején
aláírt, a helyi önkormányzatok
együttmûködését szolgáló meg-
állapodás alapján összehívott
munkacsoport. 

A magyar tagozat társelnöki
tisztét dr. Szaló Péter területfej-
lesztési és építésügyi szakállam-
titkár, horvát részrõl pedig Antun
Palaric államtitkár, a hivatal ve-
zetõje látta el. A munkacsoporti
ülés tematikájában szerepelt a
térség turisztikai fejlesztéseinek
kölcsönös bemutatása, az aktuális
gazdasági, vállalkozásfejlesztési
kérdések számbavétele és EU-s
tapasztalataink megosztása. Szaló
Péter szakállamtitkár kiemelte a

Magyarország-Horvátország Ha-
táron Átnyúló Együttmûködési
Program, az úgynevezett IPA
program jelentõségét. 

A munkacsoporti ülést idén au-
gusztusban elõkészítette egy Za-
laegerszeg, Kaposvár, Pécs és
Nagykanizsa közremûködésével
megrendezett road-show, mely-
nek során az érintett szakemberek
körében igényfeltáró munkát vég-
zett az Önkormányzati és Terület-
fejlesztési Minisztérium.

A nap eseményeirõl Szaló Pé-
ter szakállamtitkár így nyilatko-
zott:

– Az ülésre meghívták a horvát
pártkormányzati szerveket, a regio-
nális, megyei és helyi önkormányza-
ti és állami szervek vezetõit, a gaz-
dasági kamarák képviselõit, továb-
bá azokat a civil szervezeteket, ame-
lyek jelentõs eredményeket mutattak
fel a horvát-magyar együttmûködés-

ben. Ezen kívül számos olyan szer-
vezet jelent még meg, amelyek a
gazdasági, kulturális és társadalmi
élet egy-egy területén jó eredménye-
ket értek el. Egy nagyon szigorú te-
matikát határoztunk meg, és emiatt
nem tudtunk elmélyedni az egyes te-
rületekben, hiszen tízperces prezen-
tációra volt lehetõség. A délelõtt fo-
lyamán a turizmus kérdésének szen-
teltünk figyelmet, illetve az ehhez
kapcsolódó kerékpárút fejlesztésé-
nek. Ezt követõen pedig a gazda-
ságfejlesztés témáját tekintettük át.
Mindezek keretében szerepet kaptak
a térség önkormányzatai is, hiszen
kiemelt figyelmet kapott a Dráva-
mente hasznosítása, fõleg turisztikai
és természetvédelmi célú megközelí-
tése. A vendégéjszakákat tekintve a
horvát turizmus kilencven százalék-
ban az Adria térségére koncentráló-
dik. A horvát állami szervek straté-
giai célja az, hogy a belföldi turiz-
must, tehát a szárazföldi belsõ turiz-
must élénkítsék, és ebben közös ér-
dekeink vannak. Dél-Dunántúl Ma-
gyarország egyik elmaradott régió-
ja, és ezen belül is elmaradott a
Dráva-mente térsége. Tehát szüksé-
ges a gazdasági növekedés beindí-
tása, a foglalkoztatás bõvítése –
hangsúlyozta Szaló Péter. – Közös
érdekünk, hogy megpróbáljuk a
Dráva-mentét a lehetõ legnagyobb
mértékben fejleszteni. Megállapítot-
tuk, hogy az ország egyik legtisz-
tább folyója mentén terül el és
okológiai értéke az egyik legmaga-
sabb az ország védett területei kö-
zött. Ezt már a horvát hatóságok is
felismerték, a nemzeti turisztikai
stratégiájukban egyre fontosabb
szerepet kap A magyar turisták is
egyre nagyobb számban veszik
igénybe az itteni lehetõségeket. A
délelõtt folyamán Varasdtól kezdve
az ottani kistérségek bemutatták,
hogy milyen mûemlékekkel, termé-
szeti védett értékekkel rendelkeznek.

Ezek összekapcsolása lehetõséget
ad arra, hogy nagyobb vonzást tud-
junk kifejteni a nemzetközi turiz-
musra, mert hiszen jövedelemre,
munkalehetõségre van szükség eb-
ben a térségben. Ha már a turiz-
must választottuk, mint stratégiai
fejlesztési irányt – egészítette ki az
elõbb mondottakat a szakállamtitkár
–, akkor azt is el kell fogadnunk,
hogy nem telepíthetünk ide olyan
iparokat, szolgáltató és egyéb tevé-
kenységet, ami hosszú távon feléli a
turizmus lehetõségét. Önkorlátozás-
sal fogunk élni a határ mindkét ol-
dalán. Azt hiszem, ez egy fontos
üzenet a jövõ számára is. 

Az együttmûködés további le-
hetõségeirõl Szaló Péter így
vélekedett:

– Egészen kiválóak. Meghallgat-
tuk a magyar-horvát kereskedelmi
kamarák beszámolóját, vagy éppen
az Országos Magyar-Horvát
Együttmûködõ Civil szervezet pre-
zentációját. Óriási a hajlandóság
az együttmûködésre. Nincsenek vi-
ták a két ország között. Mi kiemel-
ten támogatjuk Horvátország uni-
ós tagságát, támogatjuk a határ-
menti együttmûködésüket. A horvát
kormány is kifejezte támogatását,
azért vettek részt a közös kamarák
rendezvényén. Azt hiszem, ezt elér-
ni sem kis eredmény, de igazából a
hétköznapok számítanak. Tudjuk, a
MOL NyRt-nek és az OTP-nek mi-
lyen fontos érdekeltségei vannak
Horvátországban. Ezek a nagyvál-
lalatok részt vesznek a kamarában,
ami nemcsak az õ érdekképvisele-
tüket, megjelenésüket segíti, hanem
az újak belépését is. Nagyon pozi-
tív módon, a kétoldalú kapcsolat-
rendszerrel rendelkezõ vállalkozók
már segítik azoknak az együttmû-
ködését, akik ma még partnert ke-
resnek. 

Bakonyi Erzsébet
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VEGYES

TÁRS

JÁRMÛ

ÁLLÁS

INGATLAN

Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési te-
rület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.:
30/448-6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt környe-
zetben 87+25 m2-es lakás beépíthetõ
tetõtérrel, kerttel, garázzsal, pincé-
vel, teljesen felújítottan eladó azon-
nali beköltözéssel. Kisebb lakást be-
számítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46
m2-es + galériás, turbókazános, két-
szobás lakás 9,99 millióért eladó, akár
önrész nélkül is. Érd.: 30/901-9013
(6078K)

Nagybakónakon kétszobás
családi ház nagy telekkel eladó.

Érd.: 20 óra után a 93/315-559
(6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es,
2,5 szobás, jó állapotú, III. emeleti la-
kás 9,5 millió Ft-ért eladó. Érd.:
30/348-9669 (6100K)

Szép természeti környezetben, ki-
csi szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20
óra után a 93/315-559-es telefonszá-
mon. (6101K)

Borsfán (a bázakerettyei, letenyei
strandfürdõhöz közel) 100 m2-es csa-
ládi ház akácossal, kis kerttel eladó.
Nagykanizsai lakáscsere érdekel.
Irányár: 3,9 millió Ft. Érd.: 06-30-
650-8534, este: 93-329-544 (6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyiség ki-
adó vagy eladó! Két terem (72+12
m2), raktárhelyiség, mellékhelyisé-
gek. Érd.: 30/227-3294 (6111K)

Belvárosban (Csengery út elején)
garázs eladó. Érd.: 20/446-2968
(6112K)

Három éves Opel Agila 22 ezer
km-rel,  haláleset miatt eladó. Érd.:
93-315-526 (6109K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy
felszolgálót éves állásra felveszünk.
Érd.: 20/482-4545 (6079K)

Születésnapi, karácsonyi, szilvesz-
teri dekorációk, kellékek rendelhetõk
nagy választékban. Dekor Kuckó

Nagykanizsa, Magyar u. 9. 30/459-
4461 (6110K)

Fiatal lány keres olyan kedves
nénit, aki megtanítaná kötni, horgolni,
cserébe bármilyen a segítségére
lennék. Érd.: 30/270-8592 (6113K)

Középkorú, független, ápolt,
mûvelt hölgy keresi társát hasonló
adottságokkal rendelkezõ, humoros,
életvidám, anyagilag is független fér-
fiban. Leveleket a Kanizsa Dél-Zalai
Hetilap szerkesztõségébe vagy a Pf.:
154 címre, „Párban” jeligére kérem
(6114K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regio-
nális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál el-
helyezkedési lehetõséget:
forgácsoló szakirányú 95.000 – 105.000 Ft
AWI hegesztõ szakirányú 95.000 – 105.000 Ft
mûszaki ellenõr szakirányú 100.000 – 120.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
jövedéki ügyintézõ szakirányú 65.500 Ft
cipõbolti eladó szakirányú 65.500 Ft
húsbolti eladó szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hentes szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
autófényezõ                            szakirányú v. betanított 80.000 – 90.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                          szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli Re-
gionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

November 11. 8-17 óráig
Országos Érem- 

és Bélyeggyûjtõ Találkozó

November 14. 18 óra
Gyógyító természet 
Bach virágterápia

Elõadó: Gáspár Zsuzsanna 
lélekgyógyász, 

Bach-virágterapeuta.
A belépés díjtalan.

November 15. 19 óra
Tengerek zenéje 

Kollonay Zoltán koncertje
Belépõdíj: 1000 Ft

November 20. 19 óra
Sztárparádé Kossuth-díjasokkal II.

„Nyitva láttam mennyeknek 
kapuját” Sebestyén Márta estje

Belépõdíj: 1700 Ft, 
diákoknak 900 Ft

Tisztelt Rendezvény/Programszervezõk!
A Nagykanizsai Tourinform Iroda idén is elkészíti a város és kör-

nyékének eseményeit tartalmazó 2008-as eseménynaptárt. Megké-
rünk minden szervezõt (intézmények, iskolák, civil szervezetek,
egyesületek, stb.), hogy a tervezett eseményekrõl irodánkat legké-
sõbb 2007. november 23-ig (péntek) tájékoztassa. Szükséges ada-
tok: rendezvény neve, idõpontja, helyszíne, kontakt személy (név,
telefon, e-mail).

Köszönjük együttmûködésüket!
Tourinform Iroda

A Hevesi Sándor Általános
Iskola gazdasági ügyintézõt
keres. 

A pályázatokat a következõ
címre kérjük: Hevesi Sándor
Általános Iskola igazgatója
Nagykanizsa, Hevesi u. 2. 

Érdeklõdni a 311-265 telefon-
számon lehet.

A pályázat leadási határideje:
2007. november 23.

November 10. 
Szent Márton
IVV teljesítménytúra 
10 és 20 km-es távon
Indulás: 6.30 óra KÖGÁZ 
parkoló
Érkezés: 18 óra KÖGÁZ 
parkoló
Gyalogtúra útvonala: 
kiírás szerint
Részvételi díj: 700 Ft

Hitelek, ingatlanvásárlás, szabadfelhasználás, 
hitelkiváltás

PLÁNDER INGATLANKÖZVETÍTÕ

Tel.: 06-30-324-3611 06-30-402-3618 

TV SHOP
Ha ajándékot akar, de ne kerüljön sokba, 

térjen be hozzánk a TOP SHOP-ba!
Nagykanizsa, Király u. 31/B., 

a nagy buszmegállóval szemben
Tel.: 70/518-5533, 93/325-758

A fogyatékkal élõkért

A turizmus a stratégiai fejlesztési irány

A minap tartotta alakuló ülé-
sét a „Miénk” Fogyatékkal Élõ-
kért Közhasznú Alapítvány ku-
ratóriuma.

Az alapítvány elnöki tisztét dr.
Károlyi Attila ügyvéd, önkor-
mányzati képviselõ látja el, az ala-
pításhoz szükséges kezdõtõkét pe-
dig az alapító magánszemély, Sze-
keres Sándor ajánlotta fel. A kura-
tórium tagjai közt ott van Bicsák
Miklós vállalkozó, önkormányzati
képviselõ és Horváth Balázs, a
Saubermacher-Pannonia ügyveze-
tõje is. 

A civil szervezõdés létrejötté-
re már évekkel korábban is volt
kezdeményezés az Ûrhajós úti
integrált intézményben lakók
szülei, hozzátartozói részérõl,
akkor azonban finanszírozási

gondok miatt nem alakulhatott
meg az alapítvány. 

A kuratórium alakuló ülésén
elhangzott: az alapítvány céljá-
nak tekinti az intézményben és
azon kívül fogyatékkal élõk se-
gítését, életszínvonaluk emelé-
sét, a velük foglalkozók képzé-
sét, illetve valamilyen szintû jo-
gi- és érdekképviseletet is. 

A közeli jövõ legfontosabb fel-
adata a támogatások, illetve a tá-
mogatók gyûjtése (Bicsák Miklós
vállalkozóként rögtön fel is aján-
lott ötvenezer forintot).  

Az alakuló ülésen arról is döntés
született, hogy a kuratórium két
önkormányzati képviselõ tagja kö-
zös indítványban kéri az önkor-
mányzat segítségét és támogatását.

H.A.
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Horoszkóp

Különösebben nem szokott más problé-
máira odafigyelni, most mégis úgy érzi,
segítenie kell másoknak. Tegyen így, de
ne feledkezzen meg magáról sem. Párjá-
val legyen figyelmesebb.

A csillagok állása erõt adhat megoldat-
lan ügyei lerendezéséhez. Ha úgy érzi,
új munkahelyre lenne szüksége, ne vára-
kozzon, hanem lépjen. Ha független, új
szerelem is beköszönthet az életébe.

A csillagoktól segítséget kaphat ezekben
a napokban, legyen szó pénzügyi, vagy
egyéb gondokról. Érzelmi életében is
kedvezõ napokra számíthat, ha mindent
megbeszél a párjával.

A Mars hatásának köszönhetõen elõtérbe
kerülnek régóta halogatott tennivalói.
Bár kellemetlenek lehetnek, a megoldá-
suk önre vár. Egy régi szerelem emléke
felbolygathatja életét.

A csillagok állása segítik ügyei elintézé-
sében. Ha ennek ellenére mégsem bol-
dogul, nyugodtan kérjen tanácsot baráta-
itól. Szürke hétköznapjait színesítse meg
egy új szerelemmel.

Kösse le felesleges energiáit egy új el-
foglaltsággal. Tanácsért akár a családjá-
hoz is fordulhat. Beszélgessen többet a
párjával. Ha magányos, ne keseregjen,
nézzen körül, még jöhet a szerelem.

Ideje már az érzelmi válságán túljutnia,
mert nem vezet sehova sem ez a helyzet.
A félreértéseket beszélje meg a partneré-
vel, és folytassák tiszta lappal az életü-
ket.

A Nap a Holddal együtt teszi harmoni-
kussá, széppé az életét. Hajlamos lesz
azonban a múlt eseményein, régi dolga-
in töprengeni. Inkább nézzen elõre, és
élvezze az életet.

A csillagok hatásának köszönhetõen,
nem találja sehol sem a helyét. Pihennie
kellene, hogy rendezni tudja a gondola-
tait. Ha még keresi a nagy Õt, van rá
esélye, hogy megtalálja.

Régi ötleteinek megvalósítása változtat-
hatja meg hétköznapjait, de lelkesedése
közben bánjon óvatosan a pénzzel. Ha
magányos, tegyen úgy, mint a filmek-
ben, alkalmazzon csábítási trükköket.

Amibe belefog, minden sikerülhet ezek-
ben a napokban. Éppen ezért határozot-
tan döntse el, mihez akar kezdeni. Ha
magányos, több idõt fordítson hétvégi
programokra. 

A csillagok állása sok jót ígér a Halak-
nak. Sok lehetõséget kínál az élet, csu-
pán ki kell választania a legkedvezõbbet.
Érzelmi életében kiegyensúlyozott na-
pokra számíthat.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Volán Oktatási Kft.
Nagykanizsa,
Zárda út 2.

Tel/fax: 93/516-634
OKÉV nyt. szám: 20-0003-04 AL: 0448

TANFOLYAM INDUL:
11.12-én 16 órakor

hétközi
11.09-én 16 órakor

hétvégi elõadásokkal 
személyautó, motor 

és segédmotor kategóriákban 

11.09-én 16 órakor
könnyû- és nehézgépkezelõ 

(alap- és típus vizsga)
11.13-én 16 órakor

autóbuszvezetõ “D”

Részletfizetés! 
Diákkedvezmény!

Ingyenes tankönyvkölcsönzés!

A Brunner képek hamarosan
megérkeznek Indiából. Hol tá-
roljuk õket, hol állítjuk ki, va-
lamint ki és mennyiért gondos-
kodik a képek minõségérõl,
védelmérõl? – tette fel a kérdést
egy korábbi közgyûlésen Ba-
logh László önkormányzati
képviselõ, az OKISB elnöke. A
Sass Brunner Erzsébet és
Brunner Erzsébet hagyatéká-
nak jelenlegi helyzete szerepelt
a legutóbbi bizottsági ülés napi-
rendjén is. 

A Brunner-sztoriról Balogh
László elmondta: 

– Egy újabb nagy ajándékot
kap Nagykanizsa kultúrája a
Brunner kollekció révén. Brunner
Erzsébet 1987-ben képeinek egy
válogatott gyûjteményét ajándé-
kozta Nagykanizsának. Elõször
harminc, majd újabb négyszáz-
harminc képet, melyekbõl 1989-
ben nyílt kiállítás a Képzõmûvé-
szetek Házában. Ehhez érkezik
még 654 darab festmény, grafika
Indiából. A 6,75 köbméter térfo-
gatú és hétszáz kilogramm súlyú
ajándék konténeres szállítással
érkezik meg hamarosan. Jelenleg

Új-Delhiben az indiai magyar
nagykövetségen szállításra készen
állnak.  A költségvetésben rendel-
kezésre álló két millió forint bizto-
sítja a szállítás költségeit. 

– A folytatásban mi történik? 
– Ez ajándék, amelyet vissza-

adni már nem lehet. Ebben is,
mint a kulturális életben Nagyka-
nizsán, csak elõre szabad mene-
külni – hangsúlyozta Balogh
László. – Ezt az ajándékot meg
kell becsülni, és minél magasabb-
ra kell felmutatni. Különleges ké-
pekrõl és alkotókról van szó. Ka-
nizsának akár egy unikális jel-
lemzõje lehet, hogy itt vannak a
Brunner képek. A Brunner-sztori
megéri, hogy bõvebben foglalkoz-
zunk vele, hiszen mások is foglal-
koznak vele.

– A két festõnõ életmûvének
jelentõs hányada immár a magyar
kulturális örökség részévé vált.
Nemcsak nekünk, kanizsaiaknak
fontosak.

– Deák Krisztina filmrendezõ
és forgatókönyvíró a jövõ évben
fejezi be a Brunner-sztoriról szó-
ló dokumentumfilmjét A két Böske
címmel. Dr. Szabó Lilla, a Ma-
gyar Nemzeti Galéria mûvészet-

történésze megküldte a Brun-
nerekkel kapcsolatos NKA köz-
mûvelõdési pályázat tervezetét,
melyben olyan programtémákat
jelölt meg,  melyeket Nagykanizsa
a jövõben is meg tud valósítani és
a Brunnerek és a város kölcsönös
helyzetét elõnyként tudja kama-
toztatni további nemzetközi be-
mutatkozásokkor, pályázatokon.
Központi pénzekbõl jövõre meg-
jelenik a Brunnerekrõl szóló mo-
nográfiája, melyet most fordíta-
nak angolra. A tervek szerint
Nagykanizsa fogja finanszírozni
azt a könyvet, mely a Brunnerek
levelezését tartalmazza. De sok-
kal nagyobb probléma lesz a
mintegy háromnegyed-ezer kép
tárolása, és bemutatása.

– Milyen helyszínek jöhetnek
szóba?

– Jelen pillanatban, úgy tûnik a
Kiskastélyban forgószínpadszerû-
en be kellene mutatni minél több
képet. A Vasemberház kiállítóterem
része más funkciót kapott. Egyesek
azt gondolják, hogy a Magyar Pla-
kát Ház padlásterében lehetne el-
helyezni. A szakemberek vélemé-
nyét meghallgatva ezt én nem tá-
mogatom. Vannak még további öt-
letek, a volt nyomdaépület és kör-
nyéke még rendelkezhet olyan kul-

turális zugokkal a jövõben, ahol
esztétikusan kiállíthatók lennének
a mûvek. A problémán még tovább
kell gondolkodni. Azt gondolom, a
jelenlegi városvezetés ezt a folya-
matot nem szakította meg, hanem
örül annak, hogy ilyen lehetõség
került a kezünkbe. Egy ilyen aján-
dék azt a feladatot is jelenti, hogy
törõdni kell, és figyelmet kell fordí-
tani a mûtárgyállomány megõrzé-
se, méltó állapotban tartása érde-
kében a megelõzõ jellegû mûtárgy-
védelemre, a minõségi állomány-
gyarapításra, az informatikai ala-
pú nyilvántartásra és a virtuális
hozzáférés elõsegítésére.  Össze-
foglalva: büszkék lehetünk a Brun-
nerekre, életük elején Kanizsához
kötõdtek, és nem azért menekültek
el a városból, hogy ne vállalták
volna kanizsaiságukat. Levelezé-
sükbõl és indiai létükbõl is látszik,
megmaradtak kicsit kanizsainak,
magyarnak, kereszténynek és
buddhistának is. Egy olyan izgal-
mas szellemi közegben léteztek, és
éltek Olaszországban, Japánban,
Indiában és utaztak sokfelé a vi-
lágban a huszadik században,
amely méltán tarthat érdeklõdésre
számot. 

B.E.

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány és a Polgári Magyarország-
ért Alapítvány emléktáblát ava-
tott a Vasemberház homlokza-
tán, amellyel az egykoron Erzsé-
bet tér közepén állt szovjet kato-
naszobor ledöntõire emlékeznek.
Az avatáson Cseresnyés Péter al-
polgármester mondott beszédet.

– Azok az emberek, akik ötven-
egy évvel ezelõtt szinte gyermeki
örömmel verték le a vörös csilla-
got, gyûlölték a hazugságot, s az
önhitt hazudozókat – mondta az
alpolgármester. – El akarták õket
zavarni, el akarták tüntetni a jel-
képeiket – sokaknak ez volt a leg-
nagyobb bûne, ami miatt a meg-

torlást követõen szenvedniük kel-
lett. Súlyos büntetést kaptak azok-
kal együtt, akik a rend fenntartá-
sáért azon dolgoztak azokban a
napokban, hogy ne a nihil, hanem
a mûködés jellemezze az átalaku-
lás napjait.

Cseresnyés Péter hangsúlyozta,
a nép akkor is azokért az alapve-
tõ, elidegeníthetetlen jogokért
küzdött, amelyek lehetõséget biz-
tosítanak az embereknek arra,
hogy a nem megfelelõen tevé-
kenykedõ, az említett jogokat
nem biztosító kormányokat eltá-
volítsák. Az alpolgármester le-
szögezte, a nép joga, hogy az
ilyen kormányt eltávolítsa, s új
kormányt alapítson olyan elvek
talaján, amely révén jobban védi
biztonságát. – A józan ész azt kí-
vánja, hogy a jól bevált kormány-
zatot ne változtassuk meg jelen-
téktelen nehézségek miatt. Ha vi-
szont a kormány mûködése azt bi-
zonyítja, hogy a népet teljes zsar-

nokságba akarja hajtani, akkor a
nép joga és kötelessége, hogy az
ilyen kormányzat igáját levesse,
és a jövõ biztonsága érdekében
új, védelmezõbbrõl gondoskodjék
– utalt napjaink vonatkozásaira
az USA népeinek 1776-ban elfo-
gadott, ám úgy tûnik, ma is na-
gyon aktuális függetlenségi nyi-
latkozatának szavaival Cseres-
nyés Péter. Hozzátette: ez az a
dokumentum, amely a demokrati-
kus berendezkedés alapja, s emi-
att tekintettek fájdalommal 1956
forradalmárai az Amerikai Egye-
sült Államokra, amely nagyhata-
lomként ölbe tett kézzel nézte vé-
gig, hogy a nagy Szovjetunió mit
mûvel a kis, szabadságszeretõ
Magyarországgal. 

A beszédet követõen Cseres-
nyés Péter vitéz Bodnár Attilával,
a Honvéd Hagyományõrzõ Egye-
sület elnökével leplezte le az em-
léktáblát, amelynél a Polgári
Egyesület nevében Papp János
koszorút helyezett el.

H.A.

Emléktábla a szobordöntõknek

Fo
tó

: H
or

vá
th

 A
tti

la

A két Böske – Deák Krisztina filmje a Brunnerekrõl
Kanizsa hazavárja Indiából a hagyatékot

39.qxd  2007.11.07.  12:03  Page 7



A tavaly decemberi tulajdo-
nosváltás után növekedési pá-
lya jellemzi a DKG–East Zrt.
idei évét. Az elõzetes számítá-
sok szerint a tavalyi évhez ké-
pest megháromszorozódik a
nyereségük, s további létszám-
fejlesztés várható. 

– Míg 2006-ban 7,2 milliárd
forint volt az árbevételünk, a
nyereségünk pedig 125 millió
forint, addig az idei év várható
árbevétele nyolcmilliárd forint
lesz, s 370 milliós nyereségre
számítunk – mondta lapunknak
Mádé Károly vezérigazgató. –
Ez egyrészt termékeink kiváló
minõségének, másrészt a piacon
tapasztalható megnövekedett
beruházási kedvnek köszönhetõ.
Mostanában szerencsére már
nem a létszám-leépítésen kell
gondolkodnunk, harminc-har-
mincöt embert vettünk fel. A lét-
számfejlesztés zajlik jelenleg is,

ami jövõre folytatódhat. Gondot
csak az okoz, hogy több gépipa-
ri szakmában hiány alakult ki a
munkaerõ-piacon -ilyen az esz-
tergályos, a lakatos és a minõsí-
tett hegesztõ szakma-, de az e
téren jelentkezõ nehézségeket
saját mûhelyünkben zajló képzé-
sünkkel megpróbáljuk áthidalni
– jelenleg is százötven fiatallal
van képzési szerzõdésünk. Év
közben – fõleg a fizikai dolgo-
zóknál – végrehajtottunk egy
bérkorrekciót, megpróbáltunk a
térség bérszínvonala fölé men-
ni. 

Mádé Károly még elmondta,
az idei év meghatározó terméke
a gömbcsap volt, amelynek ki-
lencven százaléka exportra ment
Kazahsztánba, Üzbegisztánba,
Brazíliába, Oroszországba, illet-
ve a volt FÁK-államokba, azon-
ban egyre több európai cégnek is
értékesítenek. Az idei év szak-
mai kihívása egy négyezer köb-
méteres PB-gáztartály elkészíté-
se volt. A vezérigazgató kérdé-
sünkre elmondta, már a jövõ év-
re is 3,6 milliárd forintnyi szer-
zõdött rendelésállományuk van,
ami az elõzetesen tervezett
mennyiség felét jelenti, s örven-
detes tény, hogy egyre több ha-
zai megrendelést is kapnak. A
folyamatos munka tehát biztosí-
tott, s a korábbi idõszakhoz ha-
sonlóan jövõre szeretnék ismét
bevonni a város vállalkozásait is
a termelésbe.

Horváth Attila 

Ebben az esztendõben ünnep-
li fennállásának ötvenötödik év-
fordulóját a Bolyai János Álta-
lános Iskola. A jubileumi ünnep-
ségsorozat zárórendezvényére a
Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központban került sor. 

Megemlékeztek a névadóról, a
kétszázöt évvel ezelõtt született
Bolyai Jánosról, a nagy magyar

matematikusról, akinek fõ mûve ,
az Appendix 175 évvel ezelõtt
került kiadásra. A város és város-
környék általános iskolásai részé-
re Bolyai matematikaversenyt
hirdetett az intézmény. Jubileumi
úszó váltóversenyt rendeztek a
Városi Fedett uszodában, és az
iskola tanulóinak alkotásaiból
rajzkiállítás nyílt a HSMK ifjúsá-
gi Galériájában. Lénárt István

matematika tanár, oktatáskutató
A földrajztól a bolyai geometriáig
címmel elõadást tartott a Batthyá-
ny-gimnáziumban. Azt követõen
a volt bolyais diák, Baticz Milán,
a Rubik-kocka forgatás nagymes-
tere tartott bemutatót. A HSMK
színháztermében tartott ünnepi
zárórendezvényen részt vettek az
intézmény volt igazgatói, tanárai
és tanulói. A színpadon közel két-
száz diák köszöntötte színes mû-
sorával a jubileumi ünnepség
résztvevõit. 

Hogy mi mindenrõl mesélnek a
255 éves iskolafalak? 

Eredetileg kvártélyháznak
épült a XVIII. század közepén,
majd a XIX. században a Zöld-
fa vendéglõnek és szállodának
adott otthont. Abban az idõben
sok bál és mulatság színhelye
volt a régi szárny. 1880-tól a
bíróság és az ügyészség költö-
zött az épületbe, melynek hom-
lokzatára ekkor került az Igaz-
ságügyi Palota felirat. 1943 és
45 között internálótábor, majd
rendõrakadémia kezdte meg
benne a mûködését.  1952-tõl a
mai napig iskolaként mûködik,
immár ötvenöt éve. Ezt az
idõszakot kívánták felidézni a
szervezõk. 

Beszédében Kalamár Márta
igazgató elmondta, az iskolával
kapcsolatban hogy kinek, mi-
lyen érzésbõl maradt meg több
vagy kevesebb, abban elsõsor-
ban a pedagógusnak van megha-
tározó szerepe. A pedagógusnak,
aki sokszor nincs is tisztában
önmaga jelentõségével, azzal,
hogy mekkora hatással lehet a
rábízott tanítványok személyisé-
gének, sorsának alakulására. A
tapasztaltabb kollegák jól tud-
ják, a gyakorta átdolgozott pe-
dagógiai programok, szépen
megfogalmazott nevelési-oktatá-
si célok mit sem érnek a szemé-
lyes ráhatások, a jó idõben jól
elhangzó mondatok nélkül, ame-
lyek lehetnek feddõ, dicsérõ
szavak, vagy éppen arról árulko-
dók, hogy érdemes odafigyelni
arra, aki mondja. Egyszerûen
elég ha meggyõzõek, hitelesek,
és mindig szeretettõl vezéreltek,
mert ha így van, a tanítvány sze-
mében még a hibázó, olykor

helytelenül cselekvõ vagy be-
szélõ pedagógus is lehet a mai
szóhasználattal élve jó fej, akár
példakép is. 

– Az iskola az eltelt ötvenöt év
alatt azért juthatott el erre az ál-
lapotra – folytatta –, mert mindig
többségben voltak a tantestület-
ben a kreatív pedagógusok. –
Mondandóját Bolyai János sza-
vaival zárta: – Derék tehetségek-
kel, sok eredetiséggel bíró ma-
gyar nemzet keze közt az ép, jó
mag nem vész el, hanem gyöke-
ret ver. S egy, minden évben egy-
egy karikával vastagodó élõ fa
válik belõle. Hiszem – mondta –,
hogy az iskola az elmúlt öt és fél
évtized alatt segíteni tudta ennek
a fának a vastagodását, amiben
jelentõs szerepe van az iskola
korábbi igazgatóinak, pedagó-
gusainak, a sok száz diáknak és
mindazoknak a munkatársaknak,
akik segítették biztosítani az in-
tézményben zajló munka hátte-
rét.

Cserenyés Péter alpolgármes-
ter köszöntõ szavaiban elmond-
ta, szorosabb érzelmi kötõdés
fûzi az iskolához, hiszen tíz év-
vel ezelõtt, szülõként ebbe az
intézménybe íratta be gyerme-
két. 

– Egy iskoláról nem az épü-
let, és taneszközök modernsége
mondja a legtöbbet – hangsú-
lyozta –, hanem a falai közt zaj-
ló munka. A Bolyai János Álta-
lános Iskola nagyon jó bizonyít-
vánnyal rendelkezõ iskola. Az
elmúlt ötvenöt éves története
alatt eljutott a város legrango-
sabb intézményei közé. Az itt fo-
lyó komoly és lelkiismeretes
munka eredménye mérhetõ, nyo-
mon kísérhetõ a tanulmányi és
sportversenyeken elért helyezé-
sek után kapott elismerõ okleve-
lek segítségével. Mi lehet a titka
ezeknek a sikereknek? Minden-
képpen meg kell említeni az elõ-
dök, a nagy tanáregyéniségek
lelkiismeretes munkáját, mert
erre alapozva tud továbbépít-
kezni a ma tantestülete.

A mûsort követõ fogadáson po-
hárköszöntõjében Balogh László,
az OKISB elnöke megjegyezte, az
iskola városunk egyik legrégebbi
épülete – melynek falaiba az egy-
kori kanizsai vár köveit is beépí-
tették –, rászorul a felújításra! Re-
méli, hamarosan a belváros re-
konstrukciójában erre is sor kerül. 

Bakonyi Erzsébet
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55. születésnap a Bolyai-iskolában
„A nemzet keze közt az ép, jó mag nem  vész el, hanem gyökeret ver”
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Felfutóban a DKG-East

Tulajdonosváltás miatt, az
egykori Erkel Ferenc Olajipari
Mûvelõdési Ház falát díszítõ
mozaik új helyen, a DKG-East
Zrt. volt Egészségügyi Centru-
mának falán látható. A Munkát
végzõk címû mozaikot a gép-
gyár egykori dolgozója, Bálits
Kálmán készítette. Az alkotás
újraavatásán a megjelenteket
Mádé Károly elnök-vezérigaz-
gató köszöntötte.

– Utoljára hét évvel ezelõtt,
kétezer õszén, Bálits Kálmán szü-
letésének hatvanötödik évforduló-
ja alkalmából, egy általunk szer-
vezett emlékkiállítás keretében ta-
lálkoztunk így együtt, azok, akik
szerették és tisztelték az egykori
DKG munkatársát, szakemberét
és mûvészét – hangsúlyozta Mádé
Károly. – Most, tragikusan korai
halála tizenötödik évfordulóján
jöttünk újra össze, hogy a megem-
lékezés mellett ismét avassunk,
pontosabban újraavassunk egy
hozzánk oly közel álló mûvészeti
alkotást. A mû pontosan negyven
évvel ezelõtt, 1967-ben készült. Az
Erkel Ferenc Mûvelõdési Ház
kényszerû elidegenítésekor sem
feledkeztünk meg Kálmán méltán
ismert és elismert, közkedvelt al-
kotásáról – folytatta a vezérigaz-
gató. – Az adás-vételi szerzõdés
záradékában rögzítettük, hogy a
ház homlokzatának átépítésekor
igényt tartunk a mi mozaikunkra.
Saját leletmentõ próbálkozásaink
ugyan nem voltak sikeresek, de

egy tehetséges fiatal keramikus,
Baranyai Balázs szakszerû, fá-
radtságot nem ismerõ több tízórás
munkájának köszönhetõen, és cé-
günk anyagi hozzájárulásának
eredményeként büszkén jelenthe-
tem ki, értéket, nekünk kedves em-
léket mentettünk meg valamennyi-
ünk örömére. 

A mozaik, az alkotóén kívül
négy társalkotó, Hersits József,
Varga István, Hegyi István kõmû-
ves és Horváth István asztalos
nevét õrzi az utókornak. 

Az ünnepséget követõ beszél-
getésen Hersits József emlékezett
vissza egykori mesterére: 

– Nagyszerû ember volt Bálits
Kálmán – mondta. – A hetvenes
években Nagykanizsán nem volt a
szárnyaikat bontogató amatõr
mûvészeknek olyan helyisége,
ahol találkozhattak volna. Az Er-
kel pincéje azonban különös vonz-
erõt jelentett a számukra. Ha va-
lami gondjuk volt a lányoknak,
csak jöttek a Kálmánhoz beszél-
getni, miközben õ festett, vagy ép-
pen szobrászkodott. Mindegyikük
általános iskolai rajztanár volt.
Sorolhatnám Járási Ildikó, Szar-
jas Gertrúd, Ambrus Márti és a
zalaszentbalázsi Farkas Marika
nevét. Az ember büszke rájuk. 

Végezetül Bálits Károly meg-
köszönte a gyár vezetõjének és
munkatársainak, hogy visszahe-
lyezték öccse munkáját a gyárba,
ahonnan elindult. 

B.E.

Újjáavatták Bálits Kálmán
Munkát végzõk mozaikját

Nem hagyták veszni
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A város kilencvenegy játszó-
terébõl nyolcvanhat higiénés
szempontú vizsgálatát végezte
el a közelmúltban az Állami
Népegészségügyi és Tisztiorvo-
si Szolgálat Nagykanizsa-
Letenye Kistérségi Intézete.
Az eredmény egyszerûen le-
sújtó.

A képviselõ-testület tagjai is
olvashatták azt a tanulmányt,
amelyet az Állami Népegészség-
ügyi és Tisztiorvosi Szolgálat
Nagykanizsa-Letenye Kistérségi
Intézete munkatársai készítettek a
nagykanizsai játszóterek higiénés
követelményeknek való megfele-
lése kapcsán. Mint az az anyag-

ból kiderül, a higiénés feltételek
teljesülésének fontos egészségvé-
delmi megelõzõ hatása lehet.
Azon túl, hogy a játszóteret lég-
szennyezõ objektumoktól távol
kellene kialakítani, biztosítani
kellene az ivóvíz-hozzáférést, to-
alettet, parlagfû-mentességet, az
is fontos, hogy az ott tartózkodó
gyermekeket ne érhesse napszú-
rás, kutyák és más állatok ne fér-
kõzhessenek a közelükbe, s a ho-
mokozó lehetõleg ne lehessen
fertõzések forrása. A környezõ
fák, bokrok, növények ne legye-
nek allergizáló hatásúak, vagy
esetleg mérgezõek. Fontos, hogy
fedhetõ szemetesek kerüljenek ki
a területekre, ezekkel ugyanis el-
kerülhetõek a méh-, illetve da-
rázscsípések. Arról már nem is
beszélve, hogy a megfelelõ állagú
és minõségû játékok alatt az esé-
sek tompítására alkalmas felüle-
teket kell(ene) kialakítani – ez
már szinte alapkövetelmény.

Az ÁNTSZ megállapításai sze-
rint ezen követelményeknek min-
den tekintetben kevés kanizsai
játszótér felel meg. Sok az el-
avult, balesetveszélyes játszótér,

többségük nem elégítik ki az
alapvetõ higiénés követelménye-
ket sem. A feltárt hiányosságok
pedig újra, meg újra elõbukkan-
nak az objektumok nyolcvan szá-
zalékában. 

H.A.

A hegyközségi törvény készü-
lõ módosítása egy már jól bejá-
ratódott rendszert zilál szét, s
bizonyos érdekeket szolgálva a
nagybirtokot részesíti elõnyben
a magyar szõlõ- és borkultúra
csaknem egyharmadát kitevõ
kisbirtokokkal szemben. För-
hénci Horváth Gyula, a Nagyka-
nizsai Hegyközség elnöke úgy
látja, több tízezer kisbirtokos
kerülhet ki így a rendszerbõl, s
Zalában csak három hegyköz-
ség maradhat.

– Úgy vélem, hogy a jövõre
életbe lépõ új hegyközségi tör-
vény átgondolatlan változtatáso-
kat hoz a rendszerben, készítõi
nem a magyar valóságból indul-
tak ki – mondta lapunknak
Förhénci Horváth Gyula. – Egé-
szen más egy alapvetõen mono-
kultúrás borvidéken megváltoz-
tatni a meglévõ szabályokat, s
más egy kisbirtokos szerkezetû te-
rületre ráerõltetni azt. Egyébként,
amikor 1994-ben megalkották a
jelenleg még érvényben lévõ tör-
vényt, már akkor is óriási hibákat
követtek el.

– Mire gondol?
– Arra, hogy az évszázados ha-

gyományokat nem vették figye-
lembe, s megpróbálták egységesí-
teni a birtokszerkezetet, miközben
nem lehet. Magyarországon ne-
mesi-, városi-, és paraszti-kispol-
gári birtoklású szõlõterületek vol-
tak. Az elsõ kettõn jobbára szoci-
alista nagyüzemek alakultak, míg
a parasztok, kispolgárok kezében
meghagyták apró birtokaikat. A
korszerûnek vélt szõlõ-, borgaz-
daságunk ezzel négy évtizedre a
tömegtermelés zsákutcájába ke-
rült, - ám ez messzire visz, s nem
errõl akarok most beszélni. Az el-
térõ birtokméretbõl fakadó prob-
lémákat az ágazat máig nem ol-
dotta meg. Ellenben a birtokszer-
kezet nem változott, a zalai, a
somlói, vagy a tolnai borvidéken

ma is többségben vannak a pár-
száz négyzetméterestõl a néhány
hektárosig terjedõ kisbirtokok, de
a többi minõségi termõhelyen is
jelentõs az arányuk. A most ér-
vényben lévõ törvény ötszáz
négyzetméterben jelölte meg az
árutermelõ szõlészetek alsó hatá-
rát, hogy az Európai Unióval
folytatott kvótatárgyalásokon
Magyarország kedvezõbb helyzet-
ben legyen. Ugyanakkor elfelej-
tették a kisbirtokosokat integrál-
ni, csak szükséges rossznak tekin-
tették õket. Az elképzelés épp
ezért 1994-ben is irreális volt.
Ennek ellenére azt mondom, ha a
hibás elemeket is tartalmazó

hegyközségi infrastruktúra akkor
nem alakul meg, a minõségi szõ-
lõ- és bortermelésre ma nem len-
ne esély. Most pedig, a rendszer
drasztikus átalakításával a ma-
gyar állam, az ágazatirányítás és
a szakmai szervezetek ismét az
Európai Unió mögé bújva pró-
bálkoznak bizonyos változtatáso-
kat véghezvinni. 

– A birtoknagyság tekintetében
hogyan rendelkezik a készülõ
hegyközségi törvény tervezete?

– Az árutermelõ szõlészet alsó
határát az európai uniós normák-
hoz igazítják, így az ötszázról ezer
négyzetméterre nõ. Ez azt eredmé-
nyezi, hogy jelentõsen csökken az
árutermelõ szõlészetek száma, ez-
által szûkül az ellenõrzött borter-
melés aránya is. A törvényjavaslat
sajnos, jelenlegi formájában elõ-
revetíti a kultúrtáj megõrzésének
és a termelõi kultúra eltûnésének
lehetõségét is. A legszomorúbb,
hogy újabb szõlõkivágásokhoz ve-
zet, miközben évek óta a saját el-
látásunkat sem fedezi bortermelé-
sünk. A nagykanizsai hegyközség-

ben és szerte az országban mára
végre kezdték megérteni a terme-
lõk, hogy mire való a rájuk rótt je-
lentõs adminisztrációs teher, be-
álltak a sorba, s most már tudják,
mit kell csinálni. Erre egyetlen
tollvonással romba döntik az el-
múlt évtized fáradtságos munká-
ját. Ráadásul az sem mindegy,
hogy a hegyközség terheit ezeröt-
száz szõlõbirtokos viseli, vagy
csak hétszáz – márpedig az áru-
termelõ birtokok számának csök-
kenésével ez prognosztizálható.
Akkor ez azt jelenti, hogy az elõ-
nyöket ezerötszáz gazda élvezi, de
csak hétszáz fizeti? Ismét csak azt
tudom mondani, úgy vélem, nem
vizsgálták meg a hazai birtokszer-
kezetet, amikor ezt a szabályozást
megalkották. Hogyan lehet azt
százötven embertõl elvárni, mond-
juk itt, Förhéncen, hogy mindent
finanszírozzon, ha például egy
közmû-fejlesztés történik? Akkor
tulajdonképpen azokat büntetjük,
akik fenntartják a hegyközséget, s
valóban bort termelnek? Miféle
esélyegyenlõség ez? S hogyan le-
het elvárni, hogy a rendszerbõl az
új szabályozás miatt kikerülõ kis-
termelõk minden szabályt betart-
sanak? Milyen kényszerítõ erõt le-
het alkalmazni velük szemben így?
Semmilyent. Magyarul ismét nem
a szõlõ- bortermelõket védik! Nem
a birtoknagysággal kapcsolatos
változás azonban az egyetlen
probléma. Az is komoly bajokat
szülhet, hogy azok az emberek,
akik kikerülnek a rendszerbõl, el-
esnek az összes szakmai segítség-
tõl. A kérdés csak az, ha õk sem-

miféle járulékkal nem járulnak
hozzá a mûködéshez, a fejleszté-
sekhez, semmiféle adatot nem
szolgáltatnak, és semmilyen hatás-
sal nem lehetünk rájuk, akkor mi-
lyen alapon visszük õket magunk-
kal? Másrészt tartok tõle, hogy
megint nem lesz elég pénz, infrast-
ruktúra és szakembergárda arra,
hogy a létrejövõ kisebb rendszert
is jobban mûködtethessük. Meg
kell, hogy mondjam, abszolút nem
értek egyet a tervezett változtatá-
sokkal. Lényegi változás lesz az is,
hogy az eddigi ötven hektár he-
lyett ötszáz hektár fölötti terület-
nagysággal lehet hegyközségeket
alapítani, s bizony, a borvidékünk-
re jellemzõ apróbirtokos termelés-
szerkezet mellett még a háromszá-
zat sem lesz könnyû összeszedni.
Ezért várhatóan csak három hegy-
község marad Zalában. A megma-
radó hegyközségeknek fõállású
hegybírót kell alkalmazni, ami a
szûkülõ források közepette jelen-
tõs többletkiadást is jelent majd.   

Förhénci Horváth Gyula meg-
jegyezte, a most szétverésre ítélt
hegyközségek tizenhárom éves
történetét jelentõs szakmai fejlõ-
dés jellemzi, amit az is bizonyít,
hogy a nagykanizsai hegyközség
legutóbbi borversenyére kifogás-
talan, rendkívül jó minõségû bo-
rokat neveztek a gazdák. A szak-
ember úgy véli, az új hegyközsé-
gek megalakulásával komoly ve-
szélybe kerül a hazai, azon belül
is a zalai és a Nagykanizsa térsé-
gi borászat szakmai fejlõdése.     

Horváth Attila

Kanizsa – Borban az igazság? 2007. november 8. 11Kanizsa – Mozaik 2007. november 8.6

Pofon a kisbirtokos bortermelõknek

Az elmúlt évtizedben jelentõsen javult a kanizsa környéki borok
minõsége, köszönhetõen a hegyközségben végzett munkának is

A készülõ hegyközségi törvény a nagybirtoknak kedvez
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Visszatérõ bajok

Fontos lenne a játékok alatti puha esõfelület – ma még azonban csekély
számú kanizsai játszótér felel meg e követelménynek 
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Meghívó
a Kanizsa Box Klub

és a Magyar Ökölvívó 
Szakszövetség

közös rendezésében 
sorra kerülõ 

Országos Junior Ökölvívó 
Magyar Bajnokságra

Mérkõzések:

8-án csütörtökön 15.45 óra
9-én pénteken 16.00 óra
10-én szombaton 15.00 óra
11-én vasárnap 9.00 óra

November 8-11. 
Nagykanizsa

MÁV NTE Csarnok
(17-19 éves korostály)
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Kanizsa – Városháza 2007. november 8. 7Kanizsa – Ízlelõ 2007. november 8.10

Különleges gasztronómiai él-
ményben lehetett része annak,
aki az október huszonhetedikei
estét a Szõlõskert Fogadóban
töltötte. Itt került sor ugyanis a
fogadó elsõ borvacsorájára,
amelye során gasztronómiai
különlegességeket, finom étele-
ket és a Vylyan Pincészet ízletes
borait ismerhették meg a gaszt-
ronómia barátai. 

– Fennállásunk óta ez az elsõ
borvacsoránk – mondta Gelen-
csér László, a Szõlõskert Fogadó
tulajdonosa. – Hogy miért csak
most került sor nálunk az elsõ
borvacsorára, miközben a gaszt-
ronómia területén igyekszünk
mindenben az élen járni, s szíve-
sen újítunk? Mert úgy érezzük,
most méltó módon megkoronáz-
hatjuk a villányi Vylyan Pincé-
szettel közel tíz éves múltra visz-
szatekintõ kapcsolatunkat. 

A borvacsora ételeit Gelencsér
László, a Vylyan borait pedig
Ipacs Szabó István, a cég fõborá-
sza ajánlotta a résztvevõk figyel-
mébe. A fõborász elhozta az idei
év újborát, a Villányi Bogyólét,
amelynek neve találóan a francia
újbor, a Beaujolais Noveau (boz-
solé nuvó) nevére hajaz, így lett
– tréfásan – a bozsoléból
bogyólé, azaz primõr oportó. Ér-
dekesség, hogy a bogyólé még
találó is, ugyanis a készítés során
nem törik össze a szõlõbogyókat,
a fürtöket egészben teszik a kád-
ba.

A könnyû újborhoz könnyû
étel is dukál, Gelencsér László
parmesanforgácsokkal meghintett
rukkolás kacsamellsalátát szerví-
rozott, amely tíz éves érlelésû,

eredeti olasz balzsamecettel ké-
szült. 

A kacsamellben, mint a vajban,
siklott a kés, a balzsamecet cso-
dásan selymes aromája, a parme-
zán sajt zamata, a rukkola keser-
nyés íze pedig az ízek harmóniá-
jának egészen különleges kaval-
kádját eredményezte.

Második fogásként süllõte-
kercs érkezett zöldséges blinivel,
amihez a Vylyan kétezer-hatos
Chardonnay-ját kortyolhattuk. A
süllõtekerecs baconszalonna és

spenót hozzáadásával készült, a
blinit, ezt az olasz palacsinta-
tésztából élesztõvel készült fi-
nomságot pedig ízletes mártással
öntötték nyakon a konyhában. A
Chardonnay pedig zöldalmára,
körtére, fehér szirmú virágokra
emlékeztetõ aromavilágával tö-
kéletesen illeszkedett az ételhez. 

A fûszeres kéregben sütött bá-
rányborda paradicsom eszenciával
és polentával ugyancsak lenyûgö-
zõ volt, annál is inkább, mert a bá-
rányhús ritkaságszámba menõen
puhának bizonyult, a szájban lá-
gyan olvadt. Gelencsér László en-
nek kapcsán megjegyezte, egyál-

talán nem mindegy, hogy a bárány
mivel táplálkozott korábban, ezért
a Szõlõskert Fogadóban különö-
sen odafigyelnek az alapanyag ki-
választására. A Vylyan kétezer-
ötös Pinot Noir-ja pedig tökélete-
sen kiegészítette a fûszeres bárány
nyújtotta ízélményt. Világos rubin
színû vörösbor, amely nem nagy
testével, sokkal inkább kifino-
multságával, eleganciájával, sok-
rétûségével hódít.

A Szõlõskert Fogadó-Vylyan
Borvacsora képzeletbeli étlapjá-

ról ezt követõen a szarvasbél-
szín következett, amelyet grille-
zett vargányával, vörösboros
aszalt áfonyával és szarvasgom-
bás burgonyaropogóssal tálal-
tak, s hozzá a kétezer-ötös évjá-
ratú Montenuovo Cuvée érke-
zett.

Gelencsér László különleges
Zacher-tortával kedveskedett a
borvacsora résztvevõinek, s nem
is titkolta, nehéz dolga volt,
amikor olyan édességet kellett
kitalálnia, amely a bort és a
desszertet egyesíti magában.
Nos, a végeredmény megérte a
fáradtságot. 

A Vylyan Cabernet Sauvignon
selection kétezer-hármas bora
méltó megkoronázása volt az
édességnek, ugyanis ízvilágában
a feketeribizli, szilva, étcsokoládé
versenyeztek egymással.

A vacsora zárásaként mézzel
leöntött kecskesajt és camembert
következett, amelyet mézédes
szõlõvel bolondítottak meg. Az
erõteljes ízvilágú kecskesajt és a
lágy méz tökéletesen kiegészítet-
ték egymást.

A fergeteges ízvilágot parfü-
mös illatával a Vylyan kétezer-
ötös Merlot-ja kitûnõen zárta le.

Horváth Attila 

A Kanizsa és Környéke
Gasztronómiai Egyesület diák-
szekciójának õszi elsõ elõadásán
a Fúziós konyhával ismerked-
tek meg a tanulók. A Thúry
György SZKI éttermében és
tankonyháján az európai és az
ázsiai konyha találkozásáról
tartott elõadást és gyakorlati
bemutatót Kocsonya Kálmán
mesterszakács, a Magyar Nem-
zeti Gasztronómiai Szövetség
szakács alelnöke, a balatonõszö-
di Kormányüdülõ konyhafõnö-
ke és Kostyál Gábor mestersza-
kács, a Hertelendi Kastélyszálló
konyhafõnöke. Mindketten a vi-
lág számos konyháját megis-
merték, világbajnokságokon
versenyeztek és több hónapot
töltöttek el Bangkokban. 

– A fúziós konyha, a kínai, a
japán, az indiai és a thai konyha
ötvözete Nyugat-Európában már
húsz-huszonöt évvel ezelõtt is di-
vatos irányzat volt. Nálunk a
rendszerváltás után kezdett divat-

ba jönni – mondta Kocsonya Kál-
mán. – Nyilván, ehhez kell egy
megfelelõ vendégkör is, hiszen
friss, hazánkban nem termõ alap-
anyagokat használunk fel, s ezek-
nek magas a beszerzési ára. Te-
hát olyan vendégek is kellenek,
akik képesek megfizetni. Jobbára
a fõvárosban, de már vidéken is
van több olyan étterem, ahol öt-
vözik ezeknek a konyháknak nem-
zeti specialitásait. Az egyesület
foglalkozásán olyan ismeretanya-
got adunk a tanulók számára,
amelyeket nem találnak meg a
tankönyvekben, de szeretnénk
elõttük is kinyitni a világot. 

Az elõadást követõen a mester-
szakácsok a japán, a thai, a kínai
és az olasz konyha ötvözetébõl
mutattak be remekmûveket, me-
lyek íz- és színvilágban is harmo-
nizáltak egymással.

– Hogy milyenek a thai ételek?
A tízmilliós lakosú Bangkokban
tapasztaltak alapján nagyon erõ-
sek és csípõsek, de ezt pár hónap
után meg lehet szokni. A chilit

mindenhez használják. Nem esz-
nek hosszú fogásokat, viszont a
tányéron nem hagynak maradé-
kot, hanem hazaviszik. Nem dob-
ják ki az ételt. A mennyiség na-
gyon fontos náluk. Nem képesek
például egy négyfogásos ételt el-
fogyasztani, azonban kétóránként
táplálkoznak. Egyébként minden-
hol tudnak enni – magyarázta az
elõadó. – Utcán, útszélén, étter-
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Bakonyi Erzsébet

Az ázsiai konyha ízei a Thúryban

Szõlõskerti borvacsora a Vylyan-nal 
Szarvasbélszín grillezett vargányával, vörösboros aszalt áfonyával 
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 13.560.000 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 23.630.400 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 78.000.000 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 30.970.800 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 12.840.000 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 16.000.800 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 6.264.000 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése döntött arról, hogy Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Szabályozási Tervét és Helyi Építési Szabályzatát
módosítja. A tervezési területet a város azon területei képezik, ahol önkor-
mányzati vagy lakkosági igény merült fel a jelenleg hatályos szabályozó mó-
dosítására. A tervdokumentációt a vonatkozó hatályos jogszabályok elõírása-
ira figyelemmel 2007. november 15-ig közzé tesszük a Polgármesteri Hivatal
fõépítészi Irodájában, ahol munkanapokon megtekinthetõ.

A tervvel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat a Polgármesteri Hiva-
talba a városi fõépítésznek (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. Fax.: 93/500-735)
címzett levélben jelezhetik.

Szabályozási terv, Helyi Építési Szabályzat

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Karádi Ferenc a 13. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második keddjén 18 órától a miklósfai Min-
denki Házában, ugyanazon a napon 16 órától a ligetvárosi óvodában.

Dr. Károlyi Attila a 6. számú. választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második szerdáján 17 órától a Kõrösi Cs. Sán-
dor Általános Iskolában.

Képviselõi fogadóóra

Értesítjük a város idõs lakóit, hogy 2007. november 13-án, kedden 10
órától 12 óráig a Családsegítõ Központ irodájában (Zrínyi M. u. 51.)
fogadóórát tartunk. Hívjuk mindazokat, akik információkat kérnek, tanácsot,
segítséget várnak.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Idõsügyi Tanács

Idõsügyi tanács fogadóórája

Tisztelettel várjuk az érdeklõdõ diákokat, tanárokat és szülõket 8.
osztályos általános iskolásoknak rendezett nyílt napunkra 2007.
november 19., hétfõ 14.00 órára a Batthyány Lajos Gimnázium
nagyaulájába.

Állomások: kémia (kémiai elõadó), biológia (biológiai elõadó),
fizika (fizika-labor), matematika fizika elõadó), magyar-történelem-
könyvtár (könyvtár), mûvészetek (rajzterem, énekterem), informati-
ka (új épület, 40-es informatikaterem), idegen nyelvek (új épület
150-es terem), földrajz (C épület 9-es földrajzterem), testnevelés
(tornaterem). 

A végigjárás a növekvõ sorszámok rendjében történik a 10.
állomás után kezdõdik elölrõl a kezdeti állomásig. Az állomáshe-
lyeken a munkaközösségek részérõl egy-egy felelõs tanár szól a
gimnáziumi évekrõl 5-5 perc idõtartamban. 

Batthyány Lajos Gimnázium 
és Egészségügyi Szakközépiskola

Tisztelettel hívjuk és várjuk az érdeklõdõ diákokat, szülõket és
pedagógusokat 4. osztályos általános iskolásoknak, a nyolcév-
folyamos gimnáziumi képzésünkrõl rendezett nyílt napunkra 2007.
november 24., szombat 9.00 órára a Batthyány Lajos Gimnázium
nagyaulájába.

A találkozás alkalmával bemutatjuk a gimnáziumunk ha-
gyományos, immár 1991. óta tartó nyolcévfolyamos képzését.
Szeretnénk, ha elnyerné tetszését iskolánk Pedagógiai Programja,
annak nevelési és oktatási tartalma. Hisszük és valljuk: ránk bízhatja
gyermekét, mi megpróbáljuk mottónk alapján is nevelni:

„Nem elég a gyermeket gépileg tanítani a kiszabott tanul-
mányokra, lelkét, szívét is kell mûvelni, mert csak így lehet derék,
értelmes, nemesen érzõ, jellemteljes honpolgár. A nevelést, sõt még
a tanítást is a gyermekeknek testi, lelki erejéhez, tehetségéhez s
hajlamaihoz, egyszóval egész egyéniségéhez kell alkalmazni.” 

(Deák Ferenc)

Batthyány Lajos Gimnázium 
és Egészségügyi Szakközépiskola

2007. november 13-án (kedden) 17.00 órától
Cseresnyés Péter, Nagykanizsa MJV alpolgármestere 
és Tárnok Ferenc, Nagykanizsa MJV Önkormányzat 

városfejlesztési osztály-vezetõje 
bemutatja Nagykanizsa belvárosának felújítási 

és fejlesztési terveit, és beszámolnak a fejlesztésekhez 
kapcsolódó befektetési-lehetõségekrõl. 
Helyszín: Vasember-ház Díszterem, 

Nagykanizsa, Erzsébet tér 1-3.

Tisztelt Vállalkozó!

Nagykanizsa a következõ hét évben (2007-2013) jelentõs fejlõdési
lehetõség elõtt áll. A város tudatosan készül az Európai Uniós forrá-
sok fogadására. Az elmúlt hetekben több olyan nagyprojekt elõké-
szítése kezdõdött el, amelyeket az Önkormányzat önállóan vagy a
helyi vállalkozásokkal együttmûködve kíván megvalósítani. A ter-
vek szerint – a következõ években – jelentõsen csökken a belváros
gépjármû- forgalma, megújulhat az Erzsébet-, az Eötvös- és a Deák-
tér valamint a környezõ területek. Az Önkormányzat célja, hogy a
tervezett fejlesztésekhez a magántõke is minél nagyobb mértékben
kapcsolódjon.

Megjelenésére számítunk! 
Kérjük, hogy részvételi szándékát jelezze a sajto@rfh-rt.hu e-mail
címen!

Nagykanizsa MJV Önkormányzata

Meghívó Vállalkozói Fórumra
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A Nagykanizsaiak a Nemze-
tért Hagyományõrzõ Egyesület
november 1-jén az elesett kato-
nahõsökre emlékezve közös
gyertyagyújtásra várta az em-
bereket a Doni Hõsök Felsõ
Templom mögötti emlékhelyé-
nél. A megemlékezésen díszõr-
séget állt az esküt tett tízfõs he-
lyi Magyar Gárda nyolc tagja. 

– A Nagykanizsaiak a Nemzetért
Hagyományõrzõ Egyesület a ta-
valy õszi megmozdulásokon részt
vett nemzeti érzelmû emberekbõl
alakult azzal a céllal, hogy fölvál-
lalja a nemzeti hagyományok ápo-
lását, mert azt vették észre, kezd
gerinctelenné válni a nemzet,

szisztematikusan butítják az embe-
reket, s a történelemtanítás sem az
igazságra épül. Megdöbbentõ pél-
dául, hogy a magyar õstörténet
egy érettségire készülõ diák köny-
vében csupán hat oldal, amibõl
négy oldalt tesznek ki a képek.
Még mindig a finnugor elméletet
tanítják, holott ez a tudományos
vizsgálatokon megdõlt, ugyanis
genetikailag kimutatták, hogy sem-
mi közünk a finnugorokhoz. A ge-
netikai állományunk tõlük tér el a
legnagyobb mértékben. Még az
amerikai indiánokkal is több a ge-
netikai hasonlóságunk, mint a
finnugor népekkel. Tiszteljük és
szeretjük õket a hagyományaik mi-
att, de már ki kell mondani, hogy
nem vagyunk rokonok. Innen kez-
dõdik a fals történelemtanítás, és
még a közelmúltban történt esemé-
nyekrõl sincs tudomásunk. Még
mindig nem tudjuk, kik vezényelték
le az 56-os sortüzeket a Parlament
elõtt – mondta Ladányi Istvánné,
az egyesület megbízott szóvivõje. 

B.E.

Kanizsa – Hirdetés 2007. november 8. 9Kanizsa – Krónika 2007. november 8.8

Immár tizennegyedik alka-
lommal került megrendezésre
az Idõsek Hete rendezvénysoro-
zat, melynek nyitóeseményén
Zalakomár és Surd községek
Idõsek Klubjaiból érkezett ta-
gok és munkatársak is megje-
lentek. A szeptemberben létre-
hozott Nagykanizsa-Zalako-
már-Surd Intézményfenntartó
Társulás révén õk is a kanizsai
közösséghez tartoznak. 

A Honvéd Kaszinó Tükörter-
mében megjelent idõseket és
meghívott vendégeket Koller Jut-
ka, az ESZI igazgatója köszöntöt-
te. A rendezvényt Marton István
polgármester nyitotta meg. Beve-
zetõként Sütõ András író gondo-
latát idézte, mely szavak önma-
gukért beszélnek: 

– Önmagát becsüli meg min-
den nemzedék azáltal, hogy tudo-
másul veszi, a világ nem vele kez-
dõdik. A mi világunk – folytatta a
polgármester – apáink, nagyapá-
ink életével, munkásságával kez-
dõdött. Õk építették számunkra
azt a jelent, amelyben a mi gene-
rációnk az újabb nemzedék jövõ-
jét alapozza meg. Mindennapi
munkánkhoz az elõdök példáiból
meríthetünk erõt, hitet, bátorsá-
got. Sokan mondják az idõsek kö-

zül, hogy megették már kenyerük
javát. Én is úgy gondolom, ezt
megtették, megtették, amit várt
tõlük a család, a nemzet, és most
már a pihenés éveit töltik aktívan,
vagy passzívan. Anyagi gondok-
kal, gyengülõ egészséggel, a gye-
rekek, unokák nyújtotta örömök-
kel. 

Végül jó egészséget kívánt az
idõseknek, hiszen – mint mondta
– nélkülük nem lenne városunk-
nak múltja, jelene és jövõje.

A polgármester megnyitóját
követõen az idõseket Varga Mik-

lós, Zalakomár község polgár-
mestere, Kanász János, Surd köz-
ség polgármestere, Maronicsné
Borka Beáta a Szociális Osztály
vezetõje, és dr. Csákai Iván a
SZEB, valamint a „Segíts az Élet
Alkonyán” Alapítvány elnöke kö-
szöntötte. Az ünnepelteket a Za-
laegerszegi Hevesi Sándor Szín-
ház mûvészei szórakoztatták,
majd vacsora, beszélgetés, zene
és tánc zárta az Idõsek Hetének
elsõ napját.

Bakonyi Erzsébet

Az idõseket ünnepelték
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Eljött a tettek ideje. Ennek biztos tudatától voltak derûsek a vizit-
díj, a kórházi napidíj és a felsõoktatási tandíj eltörlését támogatók
százai – számoltak be tapasztalataikról a szociális népszavazás
aktivistái, a Vásárcsarnok elõtti keddi aláírásgyûjtésrõl. A várhatóan
tavaszi referendumon való részvételt ugyanis olyan valóságos cse-
lekvésnek tekintik, amellyel végre saját kezükbe vehetik hol-
napjukat. Haragot inkább azoktól tapasztaltak, akik becsapottnak
érzik magukat, s az egészségügy refomjára utalva hangoztatták,
tavaly nem erre szavaztunk!

Emlékeztek

Egy év elmúltával Nagykani-
zsa választópolgárai joggal vár-
nak választ arra a kérdésükre,
mit teljesített Marton István, il-
letve mit teljesített Cseresnyés
Péter és a Fidesz a választási ígé-
reteibõl. Milyen konkrét fejlesz-
tési elképzelések valósultak meg,
mennyi munkahelyet teremtettek,
milyen beruházásokat indítottak
el? – e kérdéseket fogalmazta
meg sajtótájékoztatóján Bogár
Ferenc, a Magyarországi Szoci-
áldemokrata Párt megyei szerve-
zetének elnöke.

A kérdésre maga adta meg a
választ. Szerinte Marton István-
nak be kell látnia, hogy a pol-
gármesterség nem neki való fel-
adat. Cseresnyés Péter esetében
úgy látja, hogy parlamenti kép-
viselõként sokat van távol, ezért
el kellene döntenie, hogy Kani-
zsát vagy a Parlamentet választ-
ja.

Mondjon le
– sokadszor
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gármesterség nem neki való fel-
adat. Cseresnyés Péter esetében
úgy látja, hogy parlamenti kép-
viselõként sokat van távol, ezért
el kellene döntenie, hogy Kani-
zsát vagy a Parlamentet választ-
ja.

Mondjon le
– sokadszor
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Különleges gasztronómiai él-
ményben lehetett része annak,
aki az október huszonhetedikei
estét a Szõlõskert Fogadóban
töltötte. Itt került sor ugyanis a
fogadó elsõ borvacsorájára,
amelye során gasztronómiai
különlegességeket, finom étele-
ket és a Vylyan Pincészet ízletes
borait ismerhették meg a gaszt-
ronómia barátai. 

– Fennállásunk óta ez az elsõ
borvacsoránk – mondta Gelen-
csér László, a Szõlõskert Fogadó
tulajdonosa. – Hogy miért csak
most került sor nálunk az elsõ
borvacsorára, miközben a gaszt-
ronómia területén igyekszünk
mindenben az élen járni, s szíve-
sen újítunk? Mert úgy érezzük,
most méltó módon megkoronáz-
hatjuk a villányi Vylyan Pincé-
szettel közel tíz éves múltra visz-
szatekintõ kapcsolatunkat. 

A borvacsora ételeit Gelencsér
László, a Vylyan borait pedig
Ipacs Szabó István, a cég fõborá-
sza ajánlotta a résztvevõk figyel-
mébe. A fõborász elhozta az idei
év újborát, a Villányi Bogyólét,
amelynek neve találóan a francia
újbor, a Beaujolais Noveau (boz-
solé nuvó) nevére hajaz, így lett
– tréfásan – a bozsoléból
bogyólé, azaz primõr oportó. Ér-
dekesség, hogy a bogyólé még
találó is, ugyanis a készítés során
nem törik össze a szõlõbogyókat,
a fürtöket egészben teszik a kád-
ba.

A könnyû újborhoz könnyû
étel is dukál, Gelencsér László
parmesanforgácsokkal meghintett
rukkolás kacsamellsalátát szerví-
rozott, amely tíz éves érlelésû,

eredeti olasz balzsamecettel ké-
szült. 

A kacsamellben, mint a vajban,
siklott a kés, a balzsamecet cso-
dásan selymes aromája, a parme-
zán sajt zamata, a rukkola keser-
nyés íze pedig az ízek harmóniá-
jának egészen különleges kaval-
kádját eredményezte.

Második fogásként süllõte-
kercs érkezett zöldséges blinivel,
amihez a Vylyan kétezer-hatos
Chardonnay-ját kortyolhattuk. A
süllõtekerecs baconszalonna és

spenót hozzáadásával készült, a
blinit, ezt az olasz palacsinta-
tésztából élesztõvel készült fi-
nomságot pedig ízletes mártással
öntötték nyakon a konyhában. A
Chardonnay pedig zöldalmára,
körtére, fehér szirmú virágokra
emlékeztetõ aromavilágával tö-
kéletesen illeszkedett az ételhez. 

A fûszeres kéregben sütött bá-
rányborda paradicsom eszenciával
és polentával ugyancsak lenyûgö-
zõ volt, annál is inkább, mert a bá-
rányhús ritkaságszámba menõen
puhának bizonyult, a szájban lá-
gyan olvadt. Gelencsér László en-
nek kapcsán megjegyezte, egyál-

talán nem mindegy, hogy a bárány
mivel táplálkozott korábban, ezért
a Szõlõskert Fogadóban különö-
sen odafigyelnek az alapanyag ki-
választására. A Vylyan kétezer-
ötös Pinot Noir-ja pedig tökélete-
sen kiegészítette a fûszeres bárány
nyújtotta ízélményt. Világos rubin
színû vörösbor, amely nem nagy
testével, sokkal inkább kifino-
multságával, eleganciájával, sok-
rétûségével hódít.

A Szõlõskert Fogadó-Vylyan
Borvacsora képzeletbeli étlapjá-

ról ezt követõen a szarvasbél-
szín következett, amelyet grille-
zett vargányával, vörösboros
aszalt áfonyával és szarvasgom-
bás burgonyaropogóssal tálal-
tak, s hozzá a kétezer-ötös évjá-
ratú Montenuovo Cuvée érke-
zett.

Gelencsér László különleges
Zacher-tortával kedveskedett a
borvacsora résztvevõinek, s nem
is titkolta, nehéz dolga volt,
amikor olyan édességet kellett
kitalálnia, amely a bort és a
desszertet egyesíti magában.
Nos, a végeredmény megérte a
fáradtságot. 

A Vylyan Cabernet Sauvignon
selection kétezer-hármas bora
méltó megkoronázása volt az
édességnek, ugyanis ízvilágában
a feketeribizli, szilva, étcsokoládé
versenyeztek egymással.

A vacsora zárásaként mézzel
leöntött kecskesajt és camembert
következett, amelyet mézédes
szõlõvel bolondítottak meg. Az
erõteljes ízvilágú kecskesajt és a
lágy méz tökéletesen kiegészítet-
ték egymást.

A fergeteges ízvilágot parfü-
mös illatával a Vylyan kétezer-
ötös Merlot-ja kitûnõen zárta le.

Horváth Attila 

A Kanizsa és Környéke
Gasztronómiai Egyesület diák-
szekciójának õszi elsõ elõadásán
a Fúziós konyhával ismerked-
tek meg a tanulók. A Thúry
György SZKI éttermében és
tankonyháján az európai és az
ázsiai konyha találkozásáról
tartott elõadást és gyakorlati
bemutatót Kocsonya Kálmán
mesterszakács, a Magyar Nem-
zeti Gasztronómiai Szövetség
szakács alelnöke, a balatonõszö-
di Kormányüdülõ konyhafõnö-
ke és Kostyál Gábor mestersza-
kács, a Hertelendi Kastélyszálló
konyhafõnöke. Mindketten a vi-
lág számos konyháját megis-
merték, világbajnokságokon
versenyeztek és több hónapot
töltöttek el Bangkokban. 

– A fúziós konyha, a kínai, a
japán, az indiai és a thai konyha
ötvözete Nyugat-Európában már
húsz-huszonöt évvel ezelõtt is di-
vatos irányzat volt. Nálunk a
rendszerváltás után kezdett divat-

ba jönni – mondta Kocsonya Kál-
mán. – Nyilván, ehhez kell egy
megfelelõ vendégkör is, hiszen
friss, hazánkban nem termõ alap-
anyagokat használunk fel, s ezek-
nek magas a beszerzési ára. Te-
hát olyan vendégek is kellenek,
akik képesek megfizetni. Jobbára
a fõvárosban, de már vidéken is
van több olyan étterem, ahol öt-
vözik ezeknek a konyháknak nem-
zeti specialitásait. Az egyesület
foglalkozásán olyan ismeretanya-
got adunk a tanulók számára,
amelyeket nem találnak meg a
tankönyvekben, de szeretnénk
elõttük is kinyitni a világot. 

Az elõadást követõen a mester-
szakácsok a japán, a thai, a kínai
és az olasz konyha ötvözetébõl
mutattak be remekmûveket, me-
lyek íz- és színvilágban is harmo-
nizáltak egymással.

– Hogy milyenek a thai ételek?
A tízmilliós lakosú Bangkokban
tapasztaltak alapján nagyon erõ-
sek és csípõsek, de ezt pár hónap
után meg lehet szokni. A chilit

mindenhez használják. Nem esz-
nek hosszú fogásokat, viszont a
tányéron nem hagynak maradé-
kot, hanem hazaviszik. Nem dob-
ják ki az ételt. A mennyiség na-
gyon fontos náluk. Nem képesek
például egy négyfogásos ételt el-
fogyasztani, azonban kétóránként
táplálkoznak. Egyébként minden-
hol tudnak enni – magyarázta az
elõadó. – Utcán, útszélén, étter-
mekben, egész nap és egész éjsza-
ka. Sok levest fogyasztanak, amit
ugyan nem sûrítenek be, de sok
zöldség és fûszernövény úszkál
benne. Az utcán rengeteg ételt
árusító mozgókonyhát látni. Van,
aki levest, van, aki húst, vagy
csak gyümölcsöt árul a nagy for-
galomban, fillérekért. Nem pálci-
kát, hanem kanalat és villát hasz-
nálnak. Mintha nálunk a gulyás-
levest és a túrós csuszát egy tálba
öntenénk, és kanállal, valamint
villával ennénk – mondta Kocso-
nya Kálmán. 

Bakonyi Erzsébet

Az ázsiai konyha ízei a Thúryban

Szõlõskerti borvacsora a Vylyan-nal 
Szarvasbélszín grillezett vargányával, vörösboros aszalt áfonyával 

és szarvasgombás burgonyaropogóssal

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 13.560.000 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 23.630.400 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 78.000.000 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 30.970.800 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 12.840.000 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 16.000.800 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 6.264.000 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése döntött arról, hogy Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Szabályozási Tervét és Helyi Építési Szabályzatát
módosítja. A tervezési területet a város azon területei képezik, ahol önkor-
mányzati vagy lakkosági igény merült fel a jelenleg hatályos szabályozó mó-
dosítására. A tervdokumentációt a vonatkozó hatályos jogszabályok elõírása-
ira figyelemmel 2007. november 15-ig közzé tesszük a Polgármesteri Hivatal
fõépítészi Irodájában, ahol munkanapokon megtekinthetõ.

A tervvel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat a Polgármesteri Hiva-
talba a városi fõépítésznek (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. Fax.: 93/500-735)
címzett levélben jelezhetik.

Szabályozási terv, Helyi Építési Szabályzat

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Karádi Ferenc a 13. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második keddjén 18 órától a miklósfai Min-
denki Házában, ugyanazon a napon 16 órától a ligetvárosi óvodában.

Dr. Károlyi Attila a 6. számú. választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második szerdáján 17 órától a Kõrösi Cs. Sán-
dor Általános Iskolában.

Képviselõi fogadóóra

Értesítjük a város idõs lakóit, hogy 2007. november 13-án, kedden 10
órától 12 óráig a Családsegítõ Központ irodájában (Zrínyi M. u. 51.)
fogadóórát tartunk. Hívjuk mindazokat, akik információkat kérnek, tanácsot,
segítséget várnak.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Idõsügyi Tanács

Idõsügyi tanács fogadóórája

Tisztelettel várjuk az érdeklõdõ diákokat, tanárokat és szülõket 8.
osztályos általános iskolásoknak rendezett nyílt napunkra 2007.
november 19., hétfõ 14.00 órára a Batthyány Lajos Gimnázium
nagyaulájába.

Állomások: kémia (kémiai elõadó), biológia (biológiai elõadó),
fizika (fizika-labor), matematika fizika elõadó), magyar-történelem-
könyvtár (könyvtár), mûvészetek (rajzterem, énekterem), informati-
ka (új épület, 40-es informatikaterem), idegen nyelvek (új épület
150-es terem), földrajz (C épület 9-es földrajzterem), testnevelés
(tornaterem). 

A végigjárás a növekvõ sorszámok rendjében történik a 10.
állomás után kezdõdik elölrõl a kezdeti állomásig. Az állomáshe-
lyeken a munkaközösségek részérõl egy-egy felelõs tanár szól a
gimnáziumi évekrõl 5-5 perc idõtartamban. 

Batthyány Lajos Gimnázium 
és Egészségügyi Szakközépiskola

Tisztelettel hívjuk és várjuk az érdeklõdõ diákokat, szülõket és
pedagógusokat 4. osztályos általános iskolásoknak, a nyolcév-
folyamos gimnáziumi képzésünkrõl rendezett nyílt napunkra 2007.
november 24., szombat 9.00 órára a Batthyány Lajos Gimnázium
nagyaulájába.

A találkozás alkalmával bemutatjuk a gimnáziumunk ha-
gyományos, immár 1991. óta tartó nyolcévfolyamos képzését.
Szeretnénk, ha elnyerné tetszését iskolánk Pedagógiai Programja,
annak nevelési és oktatási tartalma. Hisszük és valljuk: ránk bízhatja
gyermekét, mi megpróbáljuk mottónk alapján is nevelni:

„Nem elég a gyermeket gépileg tanítani a kiszabott tanul-
mányokra, lelkét, szívét is kell mûvelni, mert csak így lehet derék,
értelmes, nemesen érzõ, jellemteljes honpolgár. A nevelést, sõt még
a tanítást is a gyermekeknek testi, lelki erejéhez, tehetségéhez s
hajlamaihoz, egyszóval egész egyéniségéhez kell alkalmazni.” 

(Deák Ferenc)

Batthyány Lajos Gimnázium 
és Egészségügyi Szakközépiskola

2007. november 13-án (kedden) 17.00 órától
Cseresnyés Péter, Nagykanizsa MJV alpolgármestere 
és Tárnok Ferenc, Nagykanizsa MJV Önkormányzat 

városfejlesztési osztály-vezetõje 
bemutatja Nagykanizsa belvárosának felújítási 

és fejlesztési terveit, és beszámolnak a fejlesztésekhez 
kapcsolódó befektetési-lehetõségekrõl. 
Helyszín: Vasember-ház Díszterem, 

Nagykanizsa, Erzsébet tér 1-3.

Tisztelt Vállalkozó!

Nagykanizsa a következõ hét évben (2007-2013) jelentõs fejlõdési
lehetõség elõtt áll. A város tudatosan készül az Európai Uniós forrá-
sok fogadására. Az elmúlt hetekben több olyan nagyprojekt elõké-
szítése kezdõdött el, amelyeket az Önkormányzat önállóan vagy a
helyi vállalkozásokkal együttmûködve kíván megvalósítani. A ter-
vek szerint – a következõ években – jelentõsen csökken a belváros
gépjármû- forgalma, megújulhat az Erzsébet-, az Eötvös- és a Deák-
tér valamint a környezõ területek. Az Önkormányzat célja, hogy a
tervezett fejlesztésekhez a magántõke is minél nagyobb mértékben
kapcsolódjon.

Megjelenésére számítunk! 
Kérjük, hogy részvételi szándékát jelezze a sajto@rfh-rt.hu e-mail
címen!

Nagykanizsa MJV Önkormányzata

Meghívó Vállalkozói Fórumra

Fo
tó

: H
or

vá
th

 A
tti

la

39.qxd  2007.11.07.  12:03  Page 13



A város kilencvenegy játszó-
terébõl nyolcvanhat higiénés
szempontú vizsgálatát végezte
el a közelmúltban az Állami
Népegészségügyi és Tisztiorvo-
si Szolgálat Nagykanizsa-
Letenye Kistérségi Intézete.
Az eredmény egyszerûen le-
sújtó.

A képviselõ-testület tagjai is
olvashatták azt a tanulmányt,
amelyet az Állami Népegészség-
ügyi és Tisztiorvosi Szolgálat
Nagykanizsa-Letenye Kistérségi
Intézete munkatársai készítettek a
nagykanizsai játszóterek higiénés
követelményeknek való megfele-
lése kapcsán. Mint az az anyag-

ból kiderül, a higiénés feltételek
teljesülésének fontos egészségvé-
delmi megelõzõ hatása lehet.
Azon túl, hogy a játszóteret lég-
szennyezõ objektumoktól távol
kellene kialakítani, biztosítani
kellene az ivóvíz-hozzáférést, to-
alettet, parlagfû-mentességet, az
is fontos, hogy az ott tartózkodó
gyermekeket ne érhesse napszú-
rás, kutyák és más állatok ne fér-
kõzhessenek a közelükbe, s a ho-
mokozó lehetõleg ne lehessen
fertõzések forrása. A környezõ
fák, bokrok, növények ne legye-
nek allergizáló hatásúak, vagy
esetleg mérgezõek. Fontos, hogy
fedhetõ szemetesek kerüljenek ki
a területekre, ezekkel ugyanis el-
kerülhetõek a méh-, illetve da-
rázscsípések. Arról már nem is
beszélve, hogy a megfelelõ állagú
és minõségû játékok alatt az esé-
sek tompítására alkalmas felüle-
teket kell(ene) kialakítani – ez
már szinte alapkövetelmény.

Az ÁNTSZ megállapításai sze-
rint ezen követelményeknek min-
den tekintetben kevés kanizsai
játszótér felel meg. Sok az el-
avult, balesetveszélyes játszótér,

többségük nem elégítik ki az
alapvetõ higiénés követelménye-
ket sem. A feltárt hiányosságok
pedig újra, meg újra elõbukkan-
nak az objektumok nyolcvan szá-
zalékában. 

H.A.

A hegyközségi törvény készü-
lõ módosítása egy már jól bejá-
ratódott rendszert zilál szét, s
bizonyos érdekeket szolgálva a
nagybirtokot részesíti elõnyben
a magyar szõlõ- és borkultúra
csaknem egyharmadát kitevõ
kisbirtokokkal szemben. För-
hénci Horváth Gyula, a Nagyka-
nizsai Hegyközség elnöke úgy
látja, több tízezer kisbirtokos
kerülhet ki így a rendszerbõl, s
Zalában csak három hegyköz-
ség maradhat.

– Úgy vélem, hogy a jövõre
életbe lépõ új hegyközségi tör-
vény átgondolatlan változtatáso-
kat hoz a rendszerben, készítõi
nem a magyar valóságból indul-
tak ki – mondta lapunknak
Förhénci Horváth Gyula. – Egé-
szen más egy alapvetõen mono-
kultúrás borvidéken megváltoz-
tatni a meglévõ szabályokat, s
más egy kisbirtokos szerkezetû te-
rületre ráerõltetni azt. Egyébként,
amikor 1994-ben megalkották a
jelenleg még érvényben lévõ tör-
vényt, már akkor is óriási hibákat
követtek el.

– Mire gondol?
– Arra, hogy az évszázados ha-

gyományokat nem vették figye-
lembe, s megpróbálták egységesí-
teni a birtokszerkezetet, miközben
nem lehet. Magyarországon ne-
mesi-, városi-, és paraszti-kispol-
gári birtoklású szõlõterületek vol-
tak. Az elsõ kettõn jobbára szoci-
alista nagyüzemek alakultak, míg
a parasztok, kispolgárok kezében
meghagyták apró birtokaikat. A
korszerûnek vélt szõlõ-, borgaz-
daságunk ezzel négy évtizedre a
tömegtermelés zsákutcájába ke-
rült, - ám ez messzire visz, s nem
errõl akarok most beszélni. Az el-
térõ birtokméretbõl fakadó prob-
lémákat az ágazat máig nem ol-
dotta meg. Ellenben a birtokszer-
kezet nem változott, a zalai, a
somlói, vagy a tolnai borvidéken

ma is többségben vannak a pár-
száz négyzetméterestõl a néhány
hektárosig terjedõ kisbirtokok, de
a többi minõségi termõhelyen is
jelentõs az arányuk. A most ér-
vényben lévõ törvény ötszáz
négyzetméterben jelölte meg az
árutermelõ szõlészetek alsó hatá-
rát, hogy az Európai Unióval
folytatott kvótatárgyalásokon
Magyarország kedvezõbb helyzet-
ben legyen. Ugyanakkor elfelej-
tették a kisbirtokosokat integrál-
ni, csak szükséges rossznak tekin-
tették õket. Az elképzelés épp
ezért 1994-ben is irreális volt.
Ennek ellenére azt mondom, ha a
hibás elemeket is tartalmazó

hegyközségi infrastruktúra akkor
nem alakul meg, a minõségi szõ-
lõ- és bortermelésre ma nem len-
ne esély. Most pedig, a rendszer
drasztikus átalakításával a ma-
gyar állam, az ágazatirányítás és
a szakmai szervezetek ismét az
Európai Unió mögé bújva pró-
bálkoznak bizonyos változtatáso-
kat véghezvinni. 

– A birtoknagyság tekintetében
hogyan rendelkezik a készülõ
hegyközségi törvény tervezete?

– Az árutermelõ szõlészet alsó
határát az európai uniós normák-
hoz igazítják, így az ötszázról ezer
négyzetméterre nõ. Ez azt eredmé-
nyezi, hogy jelentõsen csökken az
árutermelõ szõlészetek száma, ez-
által szûkül az ellenõrzött borter-
melés aránya is. A törvényjavaslat
sajnos, jelenlegi formájában elõ-
revetíti a kultúrtáj megõrzésének
és a termelõi kultúra eltûnésének
lehetõségét is. A legszomorúbb,
hogy újabb szõlõkivágásokhoz ve-
zet, miközben évek óta a saját el-
látásunkat sem fedezi bortermelé-
sünk. A nagykanizsai hegyközség-

ben és szerte az országban mára
végre kezdték megérteni a terme-
lõk, hogy mire való a rájuk rótt je-
lentõs adminisztrációs teher, be-
álltak a sorba, s most már tudják,
mit kell csinálni. Erre egyetlen
tollvonással romba döntik az el-
múlt évtized fáradtságos munká-
ját. Ráadásul az sem mindegy,
hogy a hegyközség terheit ezeröt-
száz szõlõbirtokos viseli, vagy
csak hétszáz – márpedig az áru-
termelõ birtokok számának csök-
kenésével ez prognosztizálható.
Akkor ez azt jelenti, hogy az elõ-
nyöket ezerötszáz gazda élvezi, de
csak hétszáz fizeti? Ismét csak azt
tudom mondani, úgy vélem, nem
vizsgálták meg a hazai birtokszer-
kezetet, amikor ezt a szabályozást
megalkották. Hogyan lehet azt
százötven embertõl elvárni, mond-
juk itt, Förhéncen, hogy mindent
finanszírozzon, ha például egy
közmû-fejlesztés történik? Akkor
tulajdonképpen azokat büntetjük,
akik fenntartják a hegyközséget, s
valóban bort termelnek? Miféle
esélyegyenlõség ez? S hogyan le-
het elvárni, hogy a rendszerbõl az
új szabályozás miatt kikerülõ kis-
termelõk minden szabályt betart-
sanak? Milyen kényszerítõ erõt le-
het alkalmazni velük szemben így?
Semmilyent. Magyarul ismét nem
a szõlõ- bortermelõket védik! Nem
a birtoknagysággal kapcsolatos
változás azonban az egyetlen
probléma. Az is komoly bajokat
szülhet, hogy azok az emberek,
akik kikerülnek a rendszerbõl, el-
esnek az összes szakmai segítség-
tõl. A kérdés csak az, ha õk sem-

miféle járulékkal nem járulnak
hozzá a mûködéshez, a fejleszté-
sekhez, semmiféle adatot nem
szolgáltatnak, és semmilyen hatás-
sal nem lehetünk rájuk, akkor mi-
lyen alapon visszük õket magunk-
kal? Másrészt tartok tõle, hogy
megint nem lesz elég pénz, infrast-
ruktúra és szakembergárda arra,
hogy a létrejövõ kisebb rendszert
is jobban mûködtethessük. Meg
kell, hogy mondjam, abszolút nem
értek egyet a tervezett változtatá-
sokkal. Lényegi változás lesz az is,
hogy az eddigi ötven hektár he-
lyett ötszáz hektár fölötti terület-
nagysággal lehet hegyközségeket
alapítani, s bizony, a borvidékünk-
re jellemzõ apróbirtokos termelés-
szerkezet mellett még a háromszá-
zat sem lesz könnyû összeszedni.
Ezért várhatóan csak három hegy-
község marad Zalában. A megma-
radó hegyközségeknek fõállású
hegybírót kell alkalmazni, ami a
szûkülõ források közepette jelen-
tõs többletkiadást is jelent majd.   

Förhénci Horváth Gyula meg-
jegyezte, a most szétverésre ítélt
hegyközségek tizenhárom éves
történetét jelentõs szakmai fejlõ-
dés jellemzi, amit az is bizonyít,
hogy a nagykanizsai hegyközség
legutóbbi borversenyére kifogás-
talan, rendkívül jó minõségû bo-
rokat neveztek a gazdák. A szak-
ember úgy véli, az új hegyközsé-
gek megalakulásával komoly ve-
szélybe kerül a hazai, azon belül
is a zalai és a Nagykanizsa térsé-
gi borászat szakmai fejlõdése.     

Horváth Attila
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Pofon a kisbirtokos bortermelõknek

Az elmúlt évtizedben jelentõsen javult a kanizsa környéki borok
minõsége, köszönhetõen a hegyközségben végzett munkának is

A készülõ hegyközségi törvény a nagybirtoknak kedvez
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Visszatérõ bajok

Fontos lenne a játékok alatti puha esõfelület – ma még azonban csekély
számú kanizsai játszótér felel meg e követelménynek 
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Meghívó
a Kanizsa Box Klub

és a Magyar Ökölvívó 
Szakszövetség

közös rendezésében 
sorra kerülõ 

Országos Junior Ökölvívó 
Magyar Bajnokságra

Mérkõzések:

8-án csütörtökön 15.45 óra
9-én pénteken 16.00 óra
10-én szombaton 15.00 óra
11-én vasárnap 9.00 óra

November 8-11. 
Nagykanizsa

MÁV NTE Csarnok
(17-19 éves korostály)
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A tavaly decemberi tulajdo-
nosváltás után növekedési pá-
lya jellemzi a DKG–East Zrt.
idei évét. Az elõzetes számítá-
sok szerint a tavalyi évhez ké-
pest megháromszorozódik a
nyereségük, s további létszám-
fejlesztés várható. 

– Míg 2006-ban 7,2 milliárd
forint volt az árbevételünk, a
nyereségünk pedig 125 millió
forint, addig az idei év várható
árbevétele nyolcmilliárd forint
lesz, s 370 milliós nyereségre
számítunk – mondta lapunknak
Mádé Károly vezérigazgató. –
Ez egyrészt termékeink kiváló
minõségének, másrészt a piacon
tapasztalható megnövekedett
beruházási kedvnek köszönhetõ.
Mostanában szerencsére már
nem a létszám-leépítésen kell
gondolkodnunk, harminc-har-
mincöt embert vettünk fel. A lét-
számfejlesztés zajlik jelenleg is,

ami jövõre folytatódhat. Gondot
csak az okoz, hogy több gépipa-
ri szakmában hiány alakult ki a
munkaerõ-piacon -ilyen az esz-
tergályos, a lakatos és a minõsí-
tett hegesztõ szakma-, de az e
téren jelentkezõ nehézségeket
saját mûhelyünkben zajló képzé-
sünkkel megpróbáljuk áthidalni
– jelenleg is százötven fiatallal
van képzési szerzõdésünk. Év
közben – fõleg a fizikai dolgo-
zóknál – végrehajtottunk egy
bérkorrekciót, megpróbáltunk a
térség bérszínvonala fölé men-
ni. 

Mádé Károly még elmondta,
az idei év meghatározó terméke
a gömbcsap volt, amelynek ki-
lencven százaléka exportra ment
Kazahsztánba, Üzbegisztánba,
Brazíliába, Oroszországba, illet-
ve a volt FÁK-államokba, azon-
ban egyre több európai cégnek is
értékesítenek. Az idei év szak-
mai kihívása egy négyezer köb-
méteres PB-gáztartály elkészíté-
se volt. A vezérigazgató kérdé-
sünkre elmondta, már a jövõ év-
re is 3,6 milliárd forintnyi szer-
zõdött rendelésállományuk van,
ami az elõzetesen tervezett
mennyiség felét jelenti, s örven-
detes tény, hogy egyre több ha-
zai megrendelést is kapnak. A
folyamatos munka tehát biztosí-
tott, s a korábbi idõszakhoz ha-
sonlóan jövõre szeretnék ismét
bevonni a város vállalkozásait is
a termelésbe.

Horváth Attila 

Ebben az esztendõben ünnep-
li fennállásának ötvenötödik év-
fordulóját a Bolyai János Álta-
lános Iskola. A jubileumi ünnep-
ségsorozat zárórendezvényére a
Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központban került sor. 

Megemlékeztek a névadóról, a
kétszázöt évvel ezelõtt született
Bolyai Jánosról, a nagy magyar

matematikusról, akinek fõ mûve ,
az Appendix 175 évvel ezelõtt
került kiadásra. A város és város-
környék általános iskolásai részé-
re Bolyai matematikaversenyt
hirdetett az intézmény. Jubileumi
úszó váltóversenyt rendeztek a
Városi Fedett uszodában, és az
iskola tanulóinak alkotásaiból
rajzkiállítás nyílt a HSMK ifjúsá-
gi Galériájában. Lénárt István

matematika tanár, oktatáskutató
A földrajztól a bolyai geometriáig
címmel elõadást tartott a Batthyá-
ny-gimnáziumban. Azt követõen
a volt bolyais diák, Baticz Milán,
a Rubik-kocka forgatás nagymes-
tere tartott bemutatót. A HSMK
színháztermében tartott ünnepi
zárórendezvényen részt vettek az
intézmény volt igazgatói, tanárai
és tanulói. A színpadon közel két-
száz diák köszöntötte színes mû-
sorával a jubileumi ünnepség
résztvevõit. 

Hogy mi mindenrõl mesélnek a
255 éves iskolafalak? 

Eredetileg kvártélyháznak
épült a XVIII. század közepén,
majd a XIX. században a Zöld-
fa vendéglõnek és szállodának
adott otthont. Abban az idõben
sok bál és mulatság színhelye
volt a régi szárny. 1880-tól a
bíróság és az ügyészség költö-
zött az épületbe, melynek hom-
lokzatára ekkor került az Igaz-
ságügyi Palota felirat. 1943 és
45 között internálótábor, majd
rendõrakadémia kezdte meg
benne a mûködését.  1952-tõl a
mai napig iskolaként mûködik,
immár ötvenöt éve. Ezt az
idõszakot kívánták felidézni a
szervezõk. 

Beszédében Kalamár Márta
igazgató elmondta, az iskolával
kapcsolatban hogy kinek, mi-
lyen érzésbõl maradt meg több
vagy kevesebb, abban elsõsor-
ban a pedagógusnak van megha-
tározó szerepe. A pedagógusnak,
aki sokszor nincs is tisztában
önmaga jelentõségével, azzal,
hogy mekkora hatással lehet a
rábízott tanítványok személyisé-
gének, sorsának alakulására. A
tapasztaltabb kollegák jól tud-
ják, a gyakorta átdolgozott pe-
dagógiai programok, szépen
megfogalmazott nevelési-oktatá-
si célok mit sem érnek a szemé-
lyes ráhatások, a jó idõben jól
elhangzó mondatok nélkül, ame-
lyek lehetnek feddõ, dicsérõ
szavak, vagy éppen arról árulko-
dók, hogy érdemes odafigyelni
arra, aki mondja. Egyszerûen
elég ha meggyõzõek, hitelesek,
és mindig szeretettõl vezéreltek,
mert ha így van, a tanítvány sze-
mében még a hibázó, olykor

helytelenül cselekvõ vagy be-
szélõ pedagógus is lehet a mai
szóhasználattal élve jó fej, akár
példakép is. 

– Az iskola az eltelt ötvenöt év
alatt azért juthatott el erre az ál-
lapotra – folytatta –, mert mindig
többségben voltak a tantestület-
ben a kreatív pedagógusok. –
Mondandóját Bolyai János sza-
vaival zárta: – Derék tehetségek-
kel, sok eredetiséggel bíró ma-
gyar nemzet keze közt az ép, jó
mag nem vész el, hanem gyöke-
ret ver. S egy, minden évben egy-
egy karikával vastagodó élõ fa
válik belõle. Hiszem – mondta –,
hogy az iskola az elmúlt öt és fél
évtized alatt segíteni tudta ennek
a fának a vastagodását, amiben
jelentõs szerepe van az iskola
korábbi igazgatóinak, pedagó-
gusainak, a sok száz diáknak és
mindazoknak a munkatársaknak,
akik segítették biztosítani az in-
tézményben zajló munka hátte-
rét.

Cserenyés Péter alpolgármes-
ter köszöntõ szavaiban elmond-
ta, szorosabb érzelmi kötõdés
fûzi az iskolához, hiszen tíz év-
vel ezelõtt, szülõként ebbe az
intézménybe íratta be gyerme-
két. 

– Egy iskoláról nem az épü-
let, és taneszközök modernsége
mondja a legtöbbet – hangsú-
lyozta –, hanem a falai közt zaj-
ló munka. A Bolyai János Álta-
lános Iskola nagyon jó bizonyít-
vánnyal rendelkezõ iskola. Az
elmúlt ötvenöt éves története
alatt eljutott a város legrango-
sabb intézményei közé. Az itt fo-
lyó komoly és lelkiismeretes
munka eredménye mérhetõ, nyo-
mon kísérhetõ a tanulmányi és
sportversenyeken elért helyezé-
sek után kapott elismerõ okleve-
lek segítségével. Mi lehet a titka
ezeknek a sikereknek? Minden-
képpen meg kell említeni az elõ-
dök, a nagy tanáregyéniségek
lelkiismeretes munkáját, mert
erre alapozva tud továbbépít-
kezni a ma tantestülete.

A mûsort követõ fogadáson po-
hárköszöntõjében Balogh László,
az OKISB elnöke megjegyezte, az
iskola városunk egyik legrégebbi
épülete – melynek falaiba az egy-
kori kanizsai vár köveit is beépí-
tették –, rászorul a felújításra! Re-
méli, hamarosan a belváros re-
konstrukciójában erre is sor kerül. 

Bakonyi Erzsébet
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55. születésnap a Bolyai-iskolában
„A nemzet keze közt az ép, jó mag nem  vész el, hanem gyökeret ver”
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Felfutóban a DKG-East

Tulajdonosváltás miatt, az
egykori Erkel Ferenc Olajipari
Mûvelõdési Ház falát díszítõ
mozaik új helyen, a DKG-East
Zrt. volt Egészségügyi Centru-
mának falán látható. A Munkát
végzõk címû mozaikot a gép-
gyár egykori dolgozója, Bálits
Kálmán készítette. Az alkotás
újraavatásán a megjelenteket
Mádé Károly elnök-vezérigaz-
gató köszöntötte.

– Utoljára hét évvel ezelõtt,
kétezer õszén, Bálits Kálmán szü-
letésének hatvanötödik évforduló-
ja alkalmából, egy általunk szer-
vezett emlékkiállítás keretében ta-
lálkoztunk így együtt, azok, akik
szerették és tisztelték az egykori
DKG munkatársát, szakemberét
és mûvészét – hangsúlyozta Mádé
Károly. – Most, tragikusan korai
halála tizenötödik évfordulóján
jöttünk újra össze, hogy a megem-
lékezés mellett ismét avassunk,
pontosabban újraavassunk egy
hozzánk oly közel álló mûvészeti
alkotást. A mû pontosan negyven
évvel ezelõtt, 1967-ben készült. Az
Erkel Ferenc Mûvelõdési Ház
kényszerû elidegenítésekor sem
feledkeztünk meg Kálmán méltán
ismert és elismert, közkedvelt al-
kotásáról – folytatta a vezérigaz-
gató. – Az adás-vételi szerzõdés
záradékában rögzítettük, hogy a
ház homlokzatának átépítésekor
igényt tartunk a mi mozaikunkra.
Saját leletmentõ próbálkozásaink
ugyan nem voltak sikeresek, de

egy tehetséges fiatal keramikus,
Baranyai Balázs szakszerû, fá-
radtságot nem ismerõ több tízórás
munkájának köszönhetõen, és cé-
günk anyagi hozzájárulásának
eredményeként büszkén jelenthe-
tem ki, értéket, nekünk kedves em-
léket mentettünk meg valamennyi-
ünk örömére. 

A mozaik, az alkotóén kívül
négy társalkotó, Hersits József,
Varga István, Hegyi István kõmû-
ves és Horváth István asztalos
nevét õrzi az utókornak. 

Az ünnepséget követõ beszél-
getésen Hersits József emlékezett
vissza egykori mesterére: 

– Nagyszerû ember volt Bálits
Kálmán – mondta. – A hetvenes
években Nagykanizsán nem volt a
szárnyaikat bontogató amatõr
mûvészeknek olyan helyisége,
ahol találkozhattak volna. Az Er-
kel pincéje azonban különös vonz-
erõt jelentett a számukra. Ha va-
lami gondjuk volt a lányoknak,
csak jöttek a Kálmánhoz beszél-
getni, miközben õ festett, vagy ép-
pen szobrászkodott. Mindegyikük
általános iskolai rajztanár volt.
Sorolhatnám Járási Ildikó, Szar-
jas Gertrúd, Ambrus Márti és a
zalaszentbalázsi Farkas Marika
nevét. Az ember büszke rájuk. 

Végezetül Bálits Károly meg-
köszönte a gyár vezetõjének és
munkatársainak, hogy visszahe-
lyezték öccse munkáját a gyárba,
ahonnan elindult. 

B.E.

Újjáavatták Bálits Kálmán
Munkát végzõk mozaikját

Nem hagyták veszni
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Horoszkóp

Különösebben nem szokott más problé-
máira odafigyelni, most mégis úgy érzi,
segítenie kell másoknak. Tegyen így, de
ne feledkezzen meg magáról sem. Párjá-
val legyen figyelmesebb.

A csillagok állása erõt adhat megoldat-
lan ügyei lerendezéséhez. Ha úgy érzi,
új munkahelyre lenne szüksége, ne vára-
kozzon, hanem lépjen. Ha független, új
szerelem is beköszönthet az életébe.

A csillagoktól segítséget kaphat ezekben
a napokban, legyen szó pénzügyi, vagy
egyéb gondokról. Érzelmi életében is
kedvezõ napokra számíthat, ha mindent
megbeszél a párjával.

A Mars hatásának köszönhetõen elõtérbe
kerülnek régóta halogatott tennivalói.
Bár kellemetlenek lehetnek, a megoldá-
suk önre vár. Egy régi szerelem emléke
felbolygathatja életét.

A csillagok állása segítik ügyei elintézé-
sében. Ha ennek ellenére mégsem bol-
dogul, nyugodtan kérjen tanácsot baráta-
itól. Szürke hétköznapjait színesítse meg
egy új szerelemmel.

Kösse le felesleges energiáit egy új el-
foglaltsággal. Tanácsért akár a családjá-
hoz is fordulhat. Beszélgessen többet a
párjával. Ha magányos, ne keseregjen,
nézzen körül, még jöhet a szerelem.

Ideje már az érzelmi válságán túljutnia,
mert nem vezet sehova sem ez a helyzet.
A félreértéseket beszélje meg a partneré-
vel, és folytassák tiszta lappal az életü-
ket.

A Nap a Holddal együtt teszi harmoni-
kussá, széppé az életét. Hajlamos lesz
azonban a múlt eseményein, régi dolga-
in töprengeni. Inkább nézzen elõre, és
élvezze az életet.

A csillagok hatásának köszönhetõen,
nem találja sehol sem a helyét. Pihennie
kellene, hogy rendezni tudja a gondola-
tait. Ha még keresi a nagy Õt, van rá
esélye, hogy megtalálja.

Régi ötleteinek megvalósítása változtat-
hatja meg hétköznapjait, de lelkesedése
közben bánjon óvatosan a pénzzel. Ha
magányos, tegyen úgy, mint a filmek-
ben, alkalmazzon csábítási trükköket.

Amibe belefog, minden sikerülhet ezek-
ben a napokban. Éppen ezért határozot-
tan döntse el, mihez akar kezdeni. Ha
magányos, több idõt fordítson hétvégi
programokra. 

A csillagok állása sok jót ígér a Halak-
nak. Sok lehetõséget kínál az élet, csu-
pán ki kell választania a legkedvezõbbet.
Érzelmi életében kiegyensúlyozott na-
pokra számíthat.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Volán Oktatási Kft.
Nagykanizsa,
Zárda út 2.

Tel/fax: 93/516-634
OKÉV nyt. szám: 20-0003-04 AL: 0448

TANFOLYAM INDUL:
11.12-én 16 órakor

hétközi
11.09-én 16 órakor

hétvégi elõadásokkal 
személyautó, motor 

és segédmotor kategóriákban 

11.09-én 16 órakor
könnyû- és nehézgépkezelõ 

(alap- és típus vizsga)
11.13-én 16 órakor

autóbuszvezetõ “D”

Részletfizetés! 
Diákkedvezmény!

Ingyenes tankönyvkölcsönzés!

A Brunner képek hamarosan
megérkeznek Indiából. Hol tá-
roljuk õket, hol állítjuk ki, va-
lamint ki és mennyiért gondos-
kodik a képek minõségérõl,
védelmérõl? – tette fel a kérdést
egy korábbi közgyûlésen Ba-
logh László önkormányzati
képviselõ, az OKISB elnöke. A
Sass Brunner Erzsébet és
Brunner Erzsébet hagyatéká-
nak jelenlegi helyzete szerepelt
a legutóbbi bizottsági ülés napi-
rendjén is. 

A Brunner-sztoriról Balogh
László elmondta: 

– Egy újabb nagy ajándékot
kap Nagykanizsa kultúrája a
Brunner kollekció révén. Brunner
Erzsébet 1987-ben képeinek egy
válogatott gyûjteményét ajándé-
kozta Nagykanizsának. Elõször
harminc, majd újabb négyszáz-
harminc képet, melyekbõl 1989-
ben nyílt kiállítás a Képzõmûvé-
szetek Házában. Ehhez érkezik
még 654 darab festmény, grafika
Indiából. A 6,75 köbméter térfo-
gatú és hétszáz kilogramm súlyú
ajándék konténeres szállítással
érkezik meg hamarosan. Jelenleg

Új-Delhiben az indiai magyar
nagykövetségen szállításra készen
állnak.  A költségvetésben rendel-
kezésre álló két millió forint bizto-
sítja a szállítás költségeit. 

– A folytatásban mi történik? 
– Ez ajándék, amelyet vissza-

adni már nem lehet. Ebben is,
mint a kulturális életben Nagyka-
nizsán, csak elõre szabad mene-
külni – hangsúlyozta Balogh
László. – Ezt az ajándékot meg
kell becsülni, és minél magasabb-
ra kell felmutatni. Különleges ké-
pekrõl és alkotókról van szó. Ka-
nizsának akár egy unikális jel-
lemzõje lehet, hogy itt vannak a
Brunner képek. A Brunner-sztori
megéri, hogy bõvebben foglalkoz-
zunk vele, hiszen mások is foglal-
koznak vele.

– A két festõnõ életmûvének
jelentõs hányada immár a magyar
kulturális örökség részévé vált.
Nemcsak nekünk, kanizsaiaknak
fontosak.

– Deák Krisztina filmrendezõ
és forgatókönyvíró a jövõ évben
fejezi be a Brunner-sztoriról szó-
ló dokumentumfilmjét A két Böske
címmel. Dr. Szabó Lilla, a Ma-
gyar Nemzeti Galéria mûvészet-

történésze megküldte a Brun-
nerekkel kapcsolatos NKA köz-
mûvelõdési pályázat tervezetét,
melyben olyan programtémákat
jelölt meg,  melyeket Nagykanizsa
a jövõben is meg tud valósítani és
a Brunnerek és a város kölcsönös
helyzetét elõnyként tudja kama-
toztatni további nemzetközi be-
mutatkozásokkor, pályázatokon.
Központi pénzekbõl jövõre meg-
jelenik a Brunnerekrõl szóló mo-
nográfiája, melyet most fordíta-
nak angolra. A tervek szerint
Nagykanizsa fogja finanszírozni
azt a könyvet, mely a Brunnerek
levelezését tartalmazza. De sok-
kal nagyobb probléma lesz a
mintegy háromnegyed-ezer kép
tárolása, és bemutatása.

– Milyen helyszínek jöhetnek
szóba?

– Jelen pillanatban, úgy tûnik a
Kiskastélyban forgószínpadszerû-
en be kellene mutatni minél több
képet. A Vasemberház kiállítóterem
része más funkciót kapott. Egyesek
azt gondolják, hogy a Magyar Pla-
kát Ház padlásterében lehetne el-
helyezni. A szakemberek vélemé-
nyét meghallgatva ezt én nem tá-
mogatom. Vannak még további öt-
letek, a volt nyomdaépület és kör-
nyéke még rendelkezhet olyan kul-

turális zugokkal a jövõben, ahol
esztétikusan kiállíthatók lennének
a mûvek. A problémán még tovább
kell gondolkodni. Azt gondolom, a
jelenlegi városvezetés ezt a folya-
matot nem szakította meg, hanem
örül annak, hogy ilyen lehetõség
került a kezünkbe. Egy ilyen aján-
dék azt a feladatot is jelenti, hogy
törõdni kell, és figyelmet kell fordí-
tani a mûtárgyállomány megõrzé-
se, méltó állapotban tartása érde-
kében a megelõzõ jellegû mûtárgy-
védelemre, a minõségi állomány-
gyarapításra, az informatikai ala-
pú nyilvántartásra és a virtuális
hozzáférés elõsegítésére.  Össze-
foglalva: büszkék lehetünk a Brun-
nerekre, életük elején Kanizsához
kötõdtek, és nem azért menekültek
el a városból, hogy ne vállalták
volna kanizsaiságukat. Levelezé-
sükbõl és indiai létükbõl is látszik,
megmaradtak kicsit kanizsainak,
magyarnak, kereszténynek és
buddhistának is. Egy olyan izgal-
mas szellemi közegben léteztek, és
éltek Olaszországban, Japánban,
Indiában és utaztak sokfelé a vi-
lágban a huszadik században,
amely méltán tarthat érdeklõdésre
számot. 

B.E.

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány és a Polgári Magyarország-
ért Alapítvány emléktáblát ava-
tott a Vasemberház homlokza-
tán, amellyel az egykoron Erzsé-
bet tér közepén állt szovjet kato-
naszobor ledöntõire emlékeznek.
Az avatáson Cseresnyés Péter al-
polgármester mondott beszédet.

– Azok az emberek, akik ötven-
egy évvel ezelõtt szinte gyermeki
örömmel verték le a vörös csilla-
got, gyûlölték a hazugságot, s az
önhitt hazudozókat – mondta az
alpolgármester. – El akarták õket
zavarni, el akarták tüntetni a jel-
képeiket – sokaknak ez volt a leg-
nagyobb bûne, ami miatt a meg-

torlást követõen szenvedniük kel-
lett. Súlyos büntetést kaptak azok-
kal együtt, akik a rend fenntartá-
sáért azon dolgoztak azokban a
napokban, hogy ne a nihil, hanem
a mûködés jellemezze az átalaku-
lás napjait.

Cseresnyés Péter hangsúlyozta,
a nép akkor is azokért az alapve-
tõ, elidegeníthetetlen jogokért
küzdött, amelyek lehetõséget biz-
tosítanak az embereknek arra,
hogy a nem megfelelõen tevé-
kenykedõ, az említett jogokat
nem biztosító kormányokat eltá-
volítsák. Az alpolgármester le-
szögezte, a nép joga, hogy az
ilyen kormányt eltávolítsa, s új
kormányt alapítson olyan elvek
talaján, amely révén jobban védi
biztonságát. – A józan ész azt kí-
vánja, hogy a jól bevált kormány-
zatot ne változtassuk meg jelen-
téktelen nehézségek miatt. Ha vi-
szont a kormány mûködése azt bi-
zonyítja, hogy a népet teljes zsar-

nokságba akarja hajtani, akkor a
nép joga és kötelessége, hogy az
ilyen kormányzat igáját levesse,
és a jövõ biztonsága érdekében
új, védelmezõbbrõl gondoskodjék
– utalt napjaink vonatkozásaira
az USA népeinek 1776-ban elfo-
gadott, ám úgy tûnik, ma is na-
gyon aktuális függetlenségi nyi-
latkozatának szavaival Cseres-
nyés Péter. Hozzátette: ez az a
dokumentum, amely a demokrati-
kus berendezkedés alapja, s emi-
att tekintettek fájdalommal 1956
forradalmárai az Amerikai Egye-
sült Államokra, amely nagyhata-
lomként ölbe tett kézzel nézte vé-
gig, hogy a nagy Szovjetunió mit
mûvel a kis, szabadságszeretõ
Magyarországgal. 

A beszédet követõen Cseres-
nyés Péter vitéz Bodnár Attilával,
a Honvéd Hagyományõrzõ Egye-
sület elnökével leplezte le az em-
léktáblát, amelynél a Polgári
Egyesület nevében Papp János
koszorút helyezett el.

H.A.

Emléktábla a szobordöntõknek
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A két Böske – Deák Krisztina filmje a Brunnerekrõl
Kanizsa hazavárja Indiából a hagyatékot
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Több, mint hetven résztvevõ-
vel Nagykanizsán tartotta ala-
kuló ülését a Magyar Köztársa-
ság Önkormányzati és Terület-
fejlesztési Minisztériuma, vala-
mint a Horvát Köztársaság
Központi Állami Közigazgatási
Hivatala között idén májusban,
az együttes kormányülés idején
aláírt, a helyi önkormányzatok
együttmûködését szolgáló meg-
állapodás alapján összehívott
munkacsoport. 

A magyar tagozat társelnöki
tisztét dr. Szaló Péter területfej-
lesztési és építésügyi szakállam-
titkár, horvát részrõl pedig Antun
Palaric államtitkár, a hivatal ve-
zetõje látta el. A munkacsoporti
ülés tematikájában szerepelt a
térség turisztikai fejlesztéseinek
kölcsönös bemutatása, az aktuális
gazdasági, vállalkozásfejlesztési
kérdések számbavétele és EU-s
tapasztalataink megosztása. Szaló
Péter szakállamtitkár kiemelte a

Magyarország-Horvátország Ha-
táron Átnyúló Együttmûködési
Program, az úgynevezett IPA
program jelentõségét. 

A munkacsoporti ülést idén au-
gusztusban elõkészítette egy Za-
laegerszeg, Kaposvár, Pécs és
Nagykanizsa közremûködésével
megrendezett road-show, mely-
nek során az érintett szakemberek
körében igényfeltáró munkát vég-
zett az Önkormányzati és Terület-
fejlesztési Minisztérium.

A nap eseményeirõl Szaló Pé-
ter szakállamtitkár így nyilatko-
zott:

– Az ülésre meghívták a horvát
pártkormányzati szerveket, a regio-
nális, megyei és helyi önkormányza-
ti és állami szervek vezetõit, a gaz-
dasági kamarák képviselõit, továb-
bá azokat a civil szervezeteket, ame-
lyek jelentõs eredményeket mutattak
fel a horvát-magyar együttmûködés-

ben. Ezen kívül számos olyan szer-
vezet jelent még meg, amelyek a
gazdasági, kulturális és társadalmi
élet egy-egy területén jó eredménye-
ket értek el. Egy nagyon szigorú te-
matikát határoztunk meg, és emiatt
nem tudtunk elmélyedni az egyes te-
rületekben, hiszen tízperces prezen-
tációra volt lehetõség. A délelõtt fo-
lyamán a turizmus kérdésének szen-
teltünk figyelmet, illetve az ehhez
kapcsolódó kerékpárút fejlesztésé-
nek. Ezt követõen pedig a gazda-
ságfejlesztés témáját tekintettük át.
Mindezek keretében szerepet kaptak
a térség önkormányzatai is, hiszen
kiemelt figyelmet kapott a Dráva-
mente hasznosítása, fõleg turisztikai
és természetvédelmi célú megközelí-
tése. A vendégéjszakákat tekintve a
horvát turizmus kilencven százalék-
ban az Adria térségére koncentráló-
dik. A horvát állami szervek straté-
giai célja az, hogy a belföldi turiz-
must, tehát a szárazföldi belsõ turiz-
must élénkítsék, és ebben közös ér-
dekeink vannak. Dél-Dunántúl Ma-
gyarország egyik elmaradott régió-
ja, és ezen belül is elmaradott a
Dráva-mente térsége. Tehát szüksé-
ges a gazdasági növekedés beindí-
tása, a foglalkoztatás bõvítése –
hangsúlyozta Szaló Péter. – Közös
érdekünk, hogy megpróbáljuk a
Dráva-mentét a lehetõ legnagyobb
mértékben fejleszteni. Megállapítot-
tuk, hogy az ország egyik legtisz-
tább folyója mentén terül el és
okológiai értéke az egyik legmaga-
sabb az ország védett területei kö-
zött. Ezt már a horvát hatóságok is
felismerték, a nemzeti turisztikai
stratégiájukban egyre fontosabb
szerepet kap A magyar turisták is
egyre nagyobb számban veszik
igénybe az itteni lehetõségeket. A
délelõtt folyamán Varasdtól kezdve
az ottani kistérségek bemutatták,
hogy milyen mûemlékekkel, termé-
szeti védett értékekkel rendelkeznek.

Ezek összekapcsolása lehetõséget
ad arra, hogy nagyobb vonzást tud-
junk kifejteni a nemzetközi turiz-
musra, mert hiszen jövedelemre,
munkalehetõségre van szükség eb-
ben a térségben. Ha már a turiz-
must választottuk, mint stratégiai
fejlesztési irányt – egészítette ki az
elõbb mondottakat a szakállamtitkár
–, akkor azt is el kell fogadnunk,
hogy nem telepíthetünk ide olyan
iparokat, szolgáltató és egyéb tevé-
kenységet, ami hosszú távon feléli a
turizmus lehetõségét. Önkorlátozás-
sal fogunk élni a határ mindkét ol-
dalán. Azt hiszem, ez egy fontos
üzenet a jövõ számára is. 

Az együttmûködés további le-
hetõségeirõl Szaló Péter így
vélekedett:

– Egészen kiválóak. Meghallgat-
tuk a magyar-horvát kereskedelmi
kamarák beszámolóját, vagy éppen
az Országos Magyar-Horvát
Együttmûködõ Civil szervezet pre-
zentációját. Óriási a hajlandóság
az együttmûködésre. Nincsenek vi-
ták a két ország között. Mi kiemel-
ten támogatjuk Horvátország uni-
ós tagságát, támogatjuk a határ-
menti együttmûködésüket. A horvát
kormány is kifejezte támogatását,
azért vettek részt a közös kamarák
rendezvényén. Azt hiszem, ezt elér-
ni sem kis eredmény, de igazából a
hétköznapok számítanak. Tudjuk, a
MOL NyRt-nek és az OTP-nek mi-
lyen fontos érdekeltségei vannak
Horvátországban. Ezek a nagyvál-
lalatok részt vesznek a kamarában,
ami nemcsak az õ érdekképvisele-
tüket, megjelenésüket segíti, hanem
az újak belépését is. Nagyon pozi-
tív módon, a kétoldalú kapcsolat-
rendszerrel rendelkezõ vállalkozók
már segítik azoknak az együttmû-
ködését, akik ma még partnert ke-
resnek. 

Bakonyi Erzsébet
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VEGYES

TÁRS

JÁRMÛ

ÁLLÁS

INGATLAN

Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési te-
rület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.:
30/448-6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt környe-
zetben 87+25 m2-es lakás beépíthetõ
tetõtérrel, kerttel, garázzsal, pincé-
vel, teljesen felújítottan eladó azon-
nali beköltözéssel. Kisebb lakást be-
számítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46
m2-es + galériás, turbókazános, két-
szobás lakás 9,99 millióért eladó, akár
önrész nélkül is. Érd.: 30/901-9013
(6078K)

Nagybakónakon kétszobás
családi ház nagy telekkel eladó.

Érd.: 20 óra után a 93/315-559
(6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es,
2,5 szobás, jó állapotú, III. emeleti la-
kás 9,5 millió Ft-ért eladó. Érd.:
30/348-9669 (6100K)

Szép természeti környezetben, ki-
csi szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20
óra után a 93/315-559-es telefonszá-
mon. (6101K)

Borsfán (a bázakerettyei, letenyei
strandfürdõhöz közel) 100 m2-es csa-
ládi ház akácossal, kis kerttel eladó.
Nagykanizsai lakáscsere érdekel.
Irányár: 3,9 millió Ft. Érd.: 06-30-
650-8534, este: 93-329-544 (6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyiség ki-
adó vagy eladó! Két terem (72+12
m2), raktárhelyiség, mellékhelyisé-
gek. Érd.: 30/227-3294 (6111K)

Belvárosban (Csengery út elején)
garázs eladó. Érd.: 20/446-2968
(6112K)

Három éves Opel Agila 22 ezer
km-rel,  haláleset miatt eladó. Érd.:
93-315-526 (6109K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy
felszolgálót éves állásra felveszünk.
Érd.: 20/482-4545 (6079K)

Születésnapi, karácsonyi, szilvesz-
teri dekorációk, kellékek rendelhetõk
nagy választékban. Dekor Kuckó

Nagykanizsa, Magyar u. 9. 30/459-
4461 (6110K)

Fiatal lány keres olyan kedves
nénit, aki megtanítaná kötni, horgolni,
cserébe bármilyen a segítségére
lennék. Érd.: 30/270-8592 (6113K)

Középkorú, független, ápolt,
mûvelt hölgy keresi társát hasonló
adottságokkal rendelkezõ, humoros,
életvidám, anyagilag is független fér-
fiban. Leveleket a Kanizsa Dél-Zalai
Hetilap szerkesztõségébe vagy a Pf.:
154 címre, „Párban” jeligére kérem
(6114K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regio-
nális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál el-
helyezkedési lehetõséget:
forgácsoló szakirányú 95.000 – 105.000 Ft
AWI hegesztõ szakirányú 95.000 – 105.000 Ft
mûszaki ellenõr szakirányú 100.000 – 120.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
jövedéki ügyintézõ szakirányú 65.500 Ft
cipõbolti eladó szakirányú 65.500 Ft
húsbolti eladó szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hentes szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
autófényezõ                            szakirányú v. betanított 80.000 – 90.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                          szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli Re-
gionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

November 11. 8-17 óráig
Országos Érem- 

és Bélyeggyûjtõ Találkozó

November 14. 18 óra
Gyógyító természet 
Bach virágterápia

Elõadó: Gáspár Zsuzsanna 
lélekgyógyász, 

Bach-virágterapeuta.
A belépés díjtalan.

November 15. 19 óra
Tengerek zenéje 

Kollonay Zoltán koncertje
Belépõdíj: 1000 Ft

November 20. 19 óra
Sztárparádé Kossuth-díjasokkal II.

„Nyitva láttam mennyeknek 
kapuját” Sebestyén Márta estje

Belépõdíj: 1700 Ft, 
diákoknak 900 Ft

Tisztelt Rendezvény/Programszervezõk!
A Nagykanizsai Tourinform Iroda idén is elkészíti a város és kör-

nyékének eseményeit tartalmazó 2008-as eseménynaptárt. Megké-
rünk minden szervezõt (intézmények, iskolák, civil szervezetek,
egyesületek, stb.), hogy a tervezett eseményekrõl irodánkat legké-
sõbb 2007. november 23-ig (péntek) tájékoztassa. Szükséges ada-
tok: rendezvény neve, idõpontja, helyszíne, kontakt személy (név,
telefon, e-mail).

Köszönjük együttmûködésüket!
Tourinform Iroda

A Hevesi Sándor Általános
Iskola gazdasági ügyintézõt
keres. 

A pályázatokat a következõ
címre kérjük: Hevesi Sándor
Általános Iskola igazgatója
Nagykanizsa, Hevesi u. 2. 

Érdeklõdni a 311-265 telefon-
számon lehet.

A pályázat leadási határideje:
2007. november 23.

November 10. 
Szent Márton
IVV teljesítménytúra 
10 és 20 km-es távon
Indulás: 6.30 óra KÖGÁZ 
parkoló
Érkezés: 18 óra KÖGÁZ 
parkoló
Gyalogtúra útvonala: 
kiírás szerint
Részvételi díj: 700 Ft

Hitelek, ingatlanvásárlás, szabadfelhasználás, 
hitelkiváltás

PLÁNDER INGATLANKÖZVETÍTÕ

Tel.: 06-30-324-3611 06-30-402-3618 

TV SHOP
Ha ajándékot akar, de ne kerüljön sokba, 

térjen be hozzánk a TOP SHOP-ba!
Nagykanizsa, Király u. 31/B., 

a nagy buszmegállóval szemben
Tel.: 70/518-5533, 93/325-758

A fogyatékkal élõkért

A turizmus a stratégiai fejlesztési irány

A minap tartotta alakuló ülé-
sét a „Miénk” Fogyatékkal Élõ-
kért Közhasznú Alapítvány ku-
ratóriuma.

Az alapítvány elnöki tisztét dr.
Károlyi Attila ügyvéd, önkor-
mányzati képviselõ látja el, az ala-
pításhoz szükséges kezdõtõkét pe-
dig az alapító magánszemély, Sze-
keres Sándor ajánlotta fel. A kura-
tórium tagjai közt ott van Bicsák
Miklós vállalkozó, önkormányzati
képviselõ és Horváth Balázs, a
Saubermacher-Pannonia ügyveze-
tõje is. 

A civil szervezõdés létrejötté-
re már évekkel korábban is volt
kezdeményezés az Ûrhajós úti
integrált intézményben lakók
szülei, hozzátartozói részérõl,
akkor azonban finanszírozási

gondok miatt nem alakulhatott
meg az alapítvány. 

A kuratórium alakuló ülésén
elhangzott: az alapítvány céljá-
nak tekinti az intézményben és
azon kívül fogyatékkal élõk se-
gítését, életszínvonaluk emelé-
sét, a velük foglalkozók képzé-
sét, illetve valamilyen szintû jo-
gi- és érdekképviseletet is. 

A közeli jövõ legfontosabb fel-
adata a támogatások, illetve a tá-
mogatók gyûjtése (Bicsák Miklós
vállalkozóként rögtön fel is aján-
lott ötvenezer forintot).  

Az alakuló ülésen arról is döntés
született, hogy a kuratórium két
önkormányzati képviselõ tagja kö-
zös indítványban kéri az önkor-
mányzat segítségét és támogatását.

H.A.
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A néhány héttel ezelõtti szim-
bolikus, képviselõi gödörtemetés
után megtörtént az, amire a vá-
ros autósai már csaknem egy éve
várnak: eltûntek a Siloparking
ámokfutása után itt maradt Er-
zsébet téri gödrök, illetve az azt
körülvevõ irdatlan palánkok. 

No nem maguktól, hanem a
közbeszerzési eljárás során ki-
választott kivitelezõ, és az ön-
kormányzat beinvesztált nyolc-
millió forintja révén. A mélyga-
rázs-kezdemények mellett ma-
radt földkupac nem volt elég ah-
hoz, hogy a gödröket teljesen
betemessék, ezért az ipari park-
ból is kellett hozni földet. Amint
az képünkön is látható, a terület
már majdnem a régi arcát mutat-
ja, s az élmény akkor válik tel-
jessé, ha a felszín napokon belül
egy aszfaltréteget is kap. A kivi-
telezõ helyreállítja a szétvert
járdákat is, s novemberben talán

teljesen elkészül a hetvenhat au-
tó befogadására alkalmas parko-
ló, ami talán enyhítheti a mély-
garázs-beruházás miatt kialakult
parkolási gondokat.

A kivágott, fél évszázados fá-
kat azonban sajnos, már senki
nem tudja visszahozni, az egy

tucat növény eltávolításából ke-
letkezett kár több mint egymil-
lió forint. A kérdés csak az,
hogy ezt és a helyreállítás költ-
ségét kin hajtsa be az önkor-
mányzat? 

Horváth Attila  
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Jelentjük, megtörtént a labda-
rúgó NB III Dráva csoportjában
az NTE 1866 MÁV gárdájának
aklimatizációja, vagyis a csapat
felvette a felsõbb osztály sebessé-
gi fokozatát. Ezt mi sem jelzi job-
ban, minthogy az együttes csatla-
kozott a középmezõnyt alkotó
csapatokhoz úgy, hogy a követke-
zõ mutatókkal bír: 4 gyõzelem, 4
döntetlen, 5 vereség, 16 pont,
gólkülönbsége pedig 21-22. 

Az elmúlt hetekben elõször a
Pécsváradot fektették kétvállra
hazai pályán 2-0-lal (gólszerzõ:
Burucz (2)), majd ezt követte egy
vereséggel végetért (2-3) kapos-
vári kirándulás (Cs. Horváth,
Ujvári), illetve egy kanizsai 1-1-

es meccs (Bagarus) a dom-
bóváriakkal. Utóbbi két meccs-
nél maradva: az NTE kétszer is
vezetett Somogyország fõvárosá-
ban, míg a Dombóvár ellen már a
második percben elõnyhöz jutot-
tak, s úgy sem sikerült elõnyüket
gyõzelemre váltani, hogy a talál-
kozó bizonyos szakaszaiban
majd felbillent a pálya Tóth Atti-
la edzõ játékosainak rohamai vé-
gett. Mindezek után érkeztek el
legutóbbi összecsapásukhoz, me-
lyen a Nagyatád fogadta Vis-
novicsékat mintegy 350 nézõ
elõtt. Nem mindennapi mérkõzés
kerekedett a szomszédvárak csa-
tájából, hiszen Ujvári és Bagarus
találataival már 2-0-ra is ment az

elsõ félidõ után az NTE. Aztán
rákapcsoltak a hazaiak, s nem is
maradt el az egyenlítés a 87.
percben. Már-már a felek gondo-
latban kiegyeztek a döntetlennel,
amikor az utolsó percben bünte-
tõhöz jutott a kanizsai gárda, s
Visnovics biztos ítéletvégrehajtó
volt, amivel nyertek a kanizsai-
ak, s ezzel kellemes 40 kilométe-
res hazautat varázsolt az egész
csapat számára. Remélhetõleg az
eredményes folytatás sem marad
el, illetve ötvenszázalékosra si-
kerül alakítani a mérleget vasár-
nap 13.30-tól a Marcali csapta
ellen az NTE-pályán.

Polgár László

Felvették a felsõbb osztály ritmusát

Flextronics KSZC Sárvár –
Kanizsa KK DKG-EAST 71-67
(18-18, 13-19, 25-11, 15-19.)
Kanizsa: Kasza 12/9, Beck 13/3,
Fodor 11/6, Zsámár 10, Szabó B.
15. Csere: Becze, Horváth, Millei
4, Murvai 2. Edzõ: Kovács Nán-
dor. Jók: Fodor, Szabó B.

A férfi kosárlabda NB I B-ben
ahogy azt várni lehetett – az elõzõ
évek nagy küzdelmeinek jegyében
–, nagy vehemenciával estek egy-
másnak a csapatok a sárvári találko-
zón. Az elsõ negyedben is inkább a
küzdelem dominált, miközben a tá-
madások befejezésébe mindkét ol-

dalon számos hiba csúszott. A foly-
tatásban fokozatosan átvette az irá-
nyítást a kanizsai gárda, mely a vé-
dekezésben is ellenfele fölé nõtt.

Fordulás után nem sokkal tíz
pontos elõnyt könyvelhetett el a
vendégcsapat (22. perc: 31-41),
ám ezután a zónavédekezésre átál-
ló, s emellett sportszerûtlen eszkö-
zöket is bevetõ hazaiak gyorsan le-
dolgozták a hátrányukat (27. perc.:
48-48).  A pankrációba illõ jelene-
teket – amelyeket a játékvetõk ért-
hetetlen módon engedtek – nem
tudta jól kezelni a dél-zalai gárda.
Ezt kihasználva a sárváriak jelen-

tõs elõnyre tettek szert (35. perc:
70-56). Az idõkérést követõen újra
a kosárlabdáé lett a fõszerep, s az
egészpályás letámadásra váltó, és
ezzel több labdát szerzõ Kanizsa
KK újra nyílttá tette a találkozót.
Ám a fordításra már nem maradt
idõ, így a vendéglátók örülhettek a
parázs hangulatú mérkõzésen
megszerzett gyõzelmüknek.  

Kovács Nándor: „Sokáig a ke-
zünkben tartottuk a mérkõzést,
ám az idegek harcában végül
alulmaradtunk.”

P.L.

Ezúttal alulmaradtak a kanizsai fiúk

A tavalyi kadett korcsoportos
országos bajnokság, illetve az
idei szerbek elleni válogatott ta-
lálkozó után ismét rangos ökölví-
vó viadalnak ad otthont novem-
ber 8-11 között az NTE-csarnok. 

Ezúttal a bokszolók junior ma-
gyar bajnokságát rendezik meg
kanizsai kötelek között a Magyar
Ökölvívó Szakszövetség és a Ka-
nizsa Box Klub rendezésében –
számolt be a rendezvényrõl sajtó-
tájékoztató keretében a kanizsai
egyesület vezetõsége. 

Draskovics Szilárd, az egylet
elnöke és Korpics Miklós vezetõ-
edzõ szerint, mivel a sportág szö-
vetségi vezetõsége rendkívül elé-
gedett volt az elõzõ alkalmakkor
tapasztaltakkal, bátran vágtak be-
le az újabb feladatba, s ennek

eredményeképp négy napon át
tart majd a nagyüzem, vagyis a
junior korosztály legjobbjainak
mérkõzéseit követhetik figyelem-
mel a remélhetõleg szépszámú
nézõsereg tagjai.

Érdekessége a bajnokságnak,
hogy a 69 kg-ban a kanizsai Kor-
pics István mellett a már szintén
kanizsai színekben induló 57 kg-os
Füzesi Adrián is válogatott keret-
tagként léphet a szorítóba. Utóbbi
sportolóval kapcsolatos az is, hogy
nem csupán õ csatlakozhat
egerszegiként a Kanizsa Box Klub-
hoz, hiszen nem elképzelhetetlen,
hogy a megyeszékhelyiek a dél-za-
laiak színeiben folytatják tovább
pályafutásukat, vagy legalábbis
versenyzésüket. A két jó képességû
öklözõn kívül a dél-zalai egyesület

színeiben indul a juniorok sereg-
szemléjén 60 kg-ban Kollár Gá-
bor, 64 kg-ban Angyal Adrián, 75
kg-ban Vass Richárd, s +91 kg-ban
az újonc Kovács Károly.

Amint azt Korpics Miklós el-
mondta, a mezõnyt ötven egyesü-
let, százharminc versenyzõje al-
kotja majd, persze a korosztály
válogatott tagjaival, tehát nem
akármilyen esemény elõtt állnak
versenyzõi. A kanizsaiak szakve-
zetõje azt is megemlítette, hogy a
léc magasra van emelve, mivel az
elvárások néhány érem megszer-
zésérõl is szólnak. Vagyis egy do-
log a rendezés, de rendezõhöz
méltón kell szerepelnie a kanizsai
bokszklubnak.

P.L.

Itthoni junior ob-n bizonyíthatnak

Válogatók és évforduló. Ran-
gos sporteseménynek ad otthont az
NTE Rózsa utcai vívóterme, no-
vember 17-18-án felnõtt, illetve
kadett válogató versenyeket bo-
nyolítanak az NTE 1866 vívó
szakosztályának rendezésében.
Férfi kadett korcsoportban szom-
baton kard fegyvernemben lépnek
pástra a sportolók, míg a vasárnap
– szintén a férfiaknál – a felnõtt tõ-
rözõké. Szintén válogató lesz
szombaton a nõknél, náluk a
kadett kard korosztály vív majd a
minél elõkelõbb helyezésekért.
Egyben arra is emlékeznek, hogy
1997. október 25-én Nagykanizsán
a MÁV NTE rendezte az elsõ ma-
gyarországi nõi kardversenyt.  

Az elsõ külföldi megmérette-
tés. A Nagykanizsa Demons ame-
rikai futball csapata továbbra is el-
tökélt, s nem tett le arról, hogy a
sportág hazai mûvelõi között ko-
moly szerepet vívjon ki magának.
Nemrég a CroBowl 2007 kereté-
ben elsõ külföldi tornájukon vet-
tek részt Zágrábban, ahol, a
Zagreb Thunder, a szlovén Ljub-
ljana Silverhawks és a szerb Vrbas
Hunters volt az ellenfelek között.
A kanizsaiak két mérkõzést vív-
tak, s elõbb a szlovénoktól kaptak
ki 21-6-ra, míg a másodikon a
szerbek voltak jobbak 30-0-lal. A
dél-zalaiak pontjait a Ljubljana el-
len Németh Milán szerezte.

A kanizsaiak is bekapcsolód-
tak. Az országos amatõr pontgyûj-
tõ poolbiliárd versenysorozatba
bekapcsolódva a Kanizsai Darts
Egyesület is megrendezte elsõ for-
dulóját a versengésnek. Az elsõ
körben a gyõzelmet végül Molnár
Imre szerezte meg, megelõzve
Bicskei Bertoldot, s a megosztott
harmadik helyen végzett Borbás
Bertoldot és Csordás Krisztiánt.

Most nem voltak korlátlan
urak. Nagykanizsán rendezték
meg a lábtoll-labda ifjúsági or-
szágos bajnokságot, az Addinol
Kupát, melynek a város már ti-
zenegyedszer adott otthont. A
csapatversenyek során a
Budavölgyi Veronika, Bátor Haj-
nalka, Dominkó Dóra, Göncz An-
namária alkotta lány egység
megvédte tavalyi bajnoki címét,
míg a fiúknál a Hartai Attila,
Csizmadia Tamás, Szatmári Ta-
más hármasnak nagy csatában ez-
úttal csak a második hely jutott.
Budavölgyi Veronika egyéniben
szintén kitett magáért, s ott is be-
zsebelte a bajnoki címet, míg
Hartai Attila második lett.

A Nagykanizsai Kereskedel-
mi és Iparkamara, valamint a
Közgazdasági Társaság a nagy-
kanizsai bankok, pénzintézetek
bevonásával ismeretterjesztõ
vetélkedõt indít középiskolások
számára Pénz beszél címmel. 

Horváth Balázs, a Nagykanizsai
Kereskedelmi és Iparkamara elnö-
ke a vetélkedõt beharangozó sajtó-
tájékoztatón elmondta, hogy az
alapötletet az a szomorú tapasztalat
adta, miszerint a középiskolából ki-
kerülõ gyerekek pénzügyi, gazda-
sági ismeretei messze elmaradnak
a kívánatostól. A felmérések szerint
a fiatalok nem tudják, hogy mi a
különbség például a svájci frank és
az euro alapú hitelek között, s nin-
csenek tisztában a kamatláb fogal-
mával sem. Ezért játékos formában
kívánják átadni a szükséges infor-
mációkat a nagykanizsai középis-
kolásoknak, akik egy májusig tartó,
többfordulós vetélkedõn vehetnek
részt, ahol a legjobbak értékes ju-
talmakkal, százezer forinttal, de en-
nél talán sokkal értékesebb infor-
mációkkal lesznek gazdagabbak.
Emellett a döntõbe jutott csapat va-
lamennyi tagja részt vehet a Ma-
gyar Nemzeti Bank látogatóköz-
pontjába tett kiránduláson is. Hor-
váth Balázs megköszönte a prog-
ramban részt vevõ tizenhárom,
Nagykanizsán képviselettel jelen
lévõ pénzintézet, bank támogatását
és segítségét, s jelezte: a vetélkedõ
jelentkezési lapja már letölthetõ a
www.nakkik.hu honlapról. Az öt-
fõs csapatok november huszonötö-
dikéig jelentkezhetnek.    

Dr. Polay József, a Közgazda-
sági Társaság helyi szervezeté-
nek elnöke hangsúlyozta, koráb-
ban is volt példa ehhez hasonló
közös akcióra a kamarával, tehát
az együttmûködés egyáltalán
nem újkeletû. Megjegyezte,
hogy a zsûribe megnyerte a Ma-
gyar Nemzeti Bank alelnökét, dr.
Karvalits Ferencet, de a Pénz-
ügyi Szervezetek Állami Fel-
ügyelete is képviselteti magát
egy taggal. 

Jelezte, siker esetén elképzel-
hetõ, hogy a vetélkedõt városi
szintrõl kiterjesztik a régióra is.

H.A.

A pénz
beszél 

Betemették a fõtéri mélygarázs-torzót

Eltûnt a palánk, az Erzsébet tér nemsoká újra a régi arcát mutatja
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Egyedülálló szakmai, közös-
ségi mozgalmat rendeztek a
Magyar Vöröskereszt Családok
Átmeneti Otthonában az ott élõ
családok, valamint az intéz-
mény összes dolgozója és segítõ
önkéntesei közös részvételével. 

A Családok Átmeneti Otthona
a segítõ munkának egy sajátságos
színtere, mert a segítõ munkát
végzõk munkahelye a családok

otthonában van – mondta Kör-
mendi Viktória intézményvezetõ. 

Az Egyesült Államokból, az
1970-es években indult Home
Builders mozgalom a krízishely-
zetbe került családok számára ad
komoly krízisintervenciós mo-
dellt. A tevékenységet ott egyete-
mi szociális munkások végezték.
A modell lényege – folytatta az in-
tézményvezetõ –, hogy a segítõ, a
nap huszonnégy órájában elérhetõ,

és a klienssel együtt fõz, takarít,
végzi a háztartási munkát, gon-
dozza, neveli a gyermeket. A ru-
tintevékenységek végzése egy sor
gátlási mechanizmust felszabadít
az ott élõkben, ezáltal könnyebben
beszélnek a problémáikról. 

Az életvezetési tanácsadás
ezen interaktív fórumán gyakor-
lati technikákat alkalmaztak a Te-
leki úton lévõ intézményben
élõkkel együtt. Közösen ragadtak
fõzõkanalat, törlõrongyot, vagy
éppen seprût. Korábban termé-
szetesen kérdõíves felméréssel tá-
jékozódtak a szülõk együttmûkö-
dési hajlandóságáról. Az otthon
vezetõi szeretnék kiemelni az in-
tézményt a köztudat szintjén a
hajléktalan szállás fogalomköré-
bõl, mert a gyermekjóléti alapel-
látást biztosító Családok Átmene-
ti Otthona sokak számára nem is-
mert intézményforma. A családok
önkéntesen vehetik igénybe az
intézményt, a bennmaradás felté-
tele viszont az együttmûködés. 

B.E.

Közösen a családokkal
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Kanizsa

A Nagykanizsai Amatõrcsil-
lagász Egyesület felújította a
volt úttörõház udvarán lévõ
Canis Maior csillagvizsgálót,
amelyet új szerepéhez igazodva,
immár átkeresztelve, szomba-
ton adtak át az égiek iránt ér-
deklõdõ közönségnek.

Az ünnepélyes szalagátvágást
kis történeti visszatekintés elõzte
meg az egyesület elõdjének, a csil-
lagászati szakkör születésének
helyszínéül szolgáló hajdani úttö-
rõház, ma a Pannon Egyetem
Nagykanizsai Telephelyének ott-

hont adó épületben. A kanizsaiak
munkáját méltatta Mizser Attila, a
Magyar Csillagászati Egyesület el-
nöke is. Az ünnepséget megelõzõ-
en beszélgettünk a Nagykanizsai
Amatõrcsillagász Egyesület elnö-
kével, Gazdag Attilával.

–  A történetünk harmincegy éve
kezdõdött, amikor is Vilmos Mihály
és az akkori Városi Úttörõház bein-
dította Nagykanizsa elsõ csillagász
szakkörét – idézte fel lapunknak az
egyesület születésének körülmé-
nyeit Gazdag Attila. – Ez sok mun-
kával és nehezen volt kivitelezhetõ,
mivel a csillagászat ebben az idõ-

ben még nem volt jelen a városban.
Ennek ellenére sikerrel járt a kez-
deményezés, az évek múlásával
egyre nagyobb lett a szakkör lét-
száma, s nem csak diákok, hanem
felnõttek is csatlakoztak hozzá. A
szakkör annyira felfutott, hogy igé-
nyelte egy csillagvizsgáló építését.
A terveket az akkori Városi Tanács-
hoz eljuttatta Vilmos Mihály és
Molnár József (az Úttörõház akko-
ri igazgatója), s nem sokkal ezután,
1981-ben átadták Nagykanizsán a
Canis Maior Csillagvizsgálónak el-
keresztelt épületet. Ezentúl itt tar-
tottuk a szakköröket, s tartjuk máig
is. Az elmúlt években azonban
rendkívüli módon leromlott az álla-
ga, több helyen beázott, s a fal is
átnedvesedett, mivel eresz nélkül
csak azon tudott távozni a csapa-
dék. Ezért ledobta a vakolatot,
amikor meg napos, meleg idõ volt,
porban úszott itt minden. 

Nos, az áldatlan idõszaknak vé-
ge, ugyanis az egyesület tagjai az
önkormányzat támogatásának és
saját forrásaiknak köszönhetõen
kívül-belül lefestették a csillag-
vizsgálót, a kupola hézagjait szili-
konnal töltötték ki, a fal belsõ felü-
letérõl hulló, málló vakolatot le-
verték, s a csupaszon maradt tégla-
felületet farost lapokkal burkolták.

A csillagvizsgáló távcsövét is fel-
újították, most ránézésre emberfia
nem mondja meg, hogy a mûszer
már majd’ harminc éves. A csillag-
da újjászületése új névvel is jár,
amely eztán a Canis Maior Csil-
lagvizsgáló és Napobszervatórium
nevet viseli. A szerepváltozásnak
praktikus okai vannak: a városi
környezet óriási mértékû éjjeli fé-
nyei már zavarják az égbolt megfi-
gyelését, ezért itt a jövõben legfõ-
képpen a Nap vizsgálatára szorít-
koznak az amatõr csillagászok.
Aki pedig az égbolt többi szépsé-
gében gyönyörködne, annak ott
lesz a hamarosan teljesen elkészü-
lõ becsehelyi csillagvizsgáló.

– Az egyesületnek van egy spe-
ciális Nap-megfigyelõ távcsöve is,
amellyel a napkitöréseket tudjuk
vizsgálni. Mivel a város már kör-
benõtte a csillagdánkat, az éjsza-
kai fények egyre kevésbé teszik le-
hetõvé a csillagvizsgálatot. Ezért
arra gondoltunk, hogy a további-
akban a Nap megfigyelését végez-
zük itt, a korábbiaktól eltérõen
gyakrabban, hetente pénteken öt
órától, s szeretettel várunk minden
érdeklõdõt megszépült csillag-
dánkban – mondta Gazdag Attila.

Horváth Attila

Csillagvadászok
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A kanizsai gazdasági élet sze-
replõibõl álló kilenc fõs delegá-
ció járt október végén Kínában,
élén Marton István polgármes-
terrel. 

A látogatás során Marton Ist-
ván polgármester Nagykanizsa
gazdasági-idegenforgalmi adott-
ságait, Gõcze Gyula, az ipari
park vezetõje pedig a város ipari
övezetét mutatta be az alkalomra
meghívott félszáz gazdasági po-
tentát elõtt. A kanizsai vállalko-
zók is megmutathatták magukat
és vállalkozásukat.

Egy újabb testvérvárosi kapcso-
lat elsõ lépcsõfoka lehet a látoga-
tás, amelyet a polgármester a ka-
nizsai gazdasági élet szereplõivel
és a sármelléki Fly Balaton repü-
lõtér vezetõivel tett a csaknem ki-
lencmilliós, különösen a textil- és
gyógyszeriparban erõs Shiji-
azhuang városban, Ji Chuanting
polgármesternél, akivel együttmû-
ködési megállapodást is aláírt.

Marton István a kínai útról
tartott sajtótájékoztatóján hang-
súlyozta, merõben új irányból
közelítik meg a testvérvárosi
kapcsolatokat a kínai várossal,
ugyanis míg korábban szerinte a
kulturális kapcsolatok, együtt-
mûködések kiépítése dominált a
hasonló folyamatokban, addig
most a gazdasági kapcsolatok
kerültek elõtérbe.

A város elsõ embere kitért az
együttmûködés további lehetõsé-
geire is, e szerint évente egy-egy
alkalommal Nagykanizsa és Shi-
jiazhuang vezetése látogatást
tesz egymásnál, s erõsíteni kí-

vánják az ipari, gazdasági, ke-
reskedelmi, oktatási, tudomá-
nyos és kulturális kapcsolatokat
is. A tervek szerint a két város
felsõoktatási intézményeiben
hallgatók és oktatók között is

cserekapcsolat jönne létre, ha-
sonlóan a kulturális csoportok-
hoz, amelyek kölcsönös látoga-
tása jelentõsen segíthetné a két
eltérõ kultúra megértését.     

Marton István kérdésünkre el-

mondta: reményeik szerint a ta-
vasz folyamán nagyobb delegá-
ció érkezhet városunkba a távoli
Shijiazhuang-ból.

Horváth Attila

Leendõ testvérünk a messzi Kínából
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Fennállásának huszadik, il-

letve ötödik jubileumát ünne-
pelte november tizedikén a Dél-
Zala Táncegyüttes és a Pántlika
Tánccsoport. 

A gálára és az azt megelõzõ, a
két táncegyüttes életébõl pillanat-
képeket, valamint a Lendvai Nép-
mûvészeti Csoport hímzéseit fel-
vonultató kiállítás megnyitójára a
VOKE Kodály Zoltán Mûvelõdé-
si Házban került sor, amely az
Erkel Ferenc Olajipari Mûvelõdé-
si Ház megszûnése után otthont

adott az utóbbi intézményt el-
hagyni kényszerülõ mûvészeti
csoportoknak. 

Az esten a gálát szervezõ vas-
utas mûvelõdési ház vezetõje,
Kámánné Szép Terézia üdvözölte
a szép számú megjelentet, majd
Balogh László, az Oktatási, Kul-
turális, Ifjúsági és Sport Bizottság
elnöke mondott köszöntõt.

– Köszönet az elõdöknek, külö-
nösen Papp Lászlónak, és idõs
Vizeli Dezsõnek, köszönet a foly-
tatóknak, s a jelenlegi tovább vi-
võknek – mondta Balogh László.

– Jó lenne név szerint is sokakat
sorolni, de elsõsorban most hadd
fejezzem ki elismerésemet a mû-
vészeti vezetõknek, Török Endré-
nek és Papp Csillának, s a ház-
nak, mely befogad, s valódi kö-
zösséget épít. Bizonyos, hogy
nemzeti értékeink egyik legna-
gyobb kincse a magyar néptánc,
amely a magyar lélekbõl fakad.
Õrizzük és fedezzük fel újra ezt a
kincset, mert hiszem, hogy a nép-
tánc nem múló divat, hanem nem-
zeti létünk szerves része, megma-
radásunk egyik záloga.

Balogh László hozzátette, kü-
lönösen elismerésre méltó, hogy
a két táncegyüttes tagjai és veze-
tõi igazi értékeket fogalmaznak
meg és adnak tovább egy folya-
matosan igénytelenedõ világban.

Marx Mária etnográfus szak-
mai szemszögbõl szólt a kiállítás-
ról, s hangsúlyozta a népi kultúra
megmentésének fontosságát.
Mint megjegyezte, ebben a mun-
kában fontos szerepük van a kézi-
munka szakköröknek. 

Az ünnepi gálamûsorra ezt kö-
vetõen került sor, ahol Cseres-

nyés Péter alpolgármester kö-
szöntötte a jubileumukat ünneplõ
táncegyüttesek tagjait és vezetõit. 

– Az a nemzet, amely emlékeit
veszni hagyja, a saját síremlékét
építi, ami végsõ soron veszteséget
jelent az egész emberiség számá-
ra – mondta az alpolgármester. –
Egy XIX. századi püspök mondta
ezeket a gondolatokat, amelyek,
úgy érzem, napjainkra is igazak.
De nemcsak egy nemzet történel-
mére kell emlékeznünk, hanem
ápolnunk kell a kultúránkat is,
amelynek része a népmese, a nép-
dal és a néptánc is. Ebben van el-
évülhetetlen szerepe a két együt-
tes tagjainak, akiket azért kell kö-
szöntenünk, mert e hagyományt
életben tartják. 

A város második embere után
olajipari szakszervezeti vezetõk,
Szalai Géza és Fehér Imre kö-
szöntötték az ünnepelteket, akik
ezt követõen fergeteges néptánc-
parádéval ajándékozták meg az
ünneplõket. 

A gálán részt vett és fellépett a
Goricani Néptánccsoport és
Énekkar, a ropogós talpalávalót
pedig – mint már annyiszor – a
Bojtár Népzenei Együttes húzta.     

H.A.

Jubilált a Pántlika és a Dél-Zala
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A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány nagy fába vágta a fejszéjét.
Közadakozásból kívánják felújí-
tani Petõfi Deák téri szobrát. 

Érdeklõdésünkre Március Zita,
az alapítvány szóvivõje elmond-
ta: 

– Kányádi Sándornak a minap
Kanizsára küldött üzenetét idé-
zem: „Nemcsak tetszetõs verssor-
okban, hanem cselekedetekben,

tettekben kell a nép emlékezetébe
vésni az eseményeket, hiszen így
mindenkinek köze van hozzá.”
Ilyen tett volt, mikor a költõ sza-
vaira óvodások, kisiskolások ez-
rei mondtak le egy gombóc fagy-
laltról, hogy Elek apó kútja elké-
szülhessen. Hasonló gondolat ve-
zette a Polgári Kanizsáért Alapít-
ványt, amikor elhatározta: gyûj-
tést indít a Deák téri Petõfi szo-
bor megtisztíttatásáért. A szobrá-

szi munka költségvetése egymillió
hatszázötvenezer forint.

Deák Varga Dénes, fõépítész
kérdésünkre elmondta:

– Amikor Kaposvárról ideke-
rültem, rácsodálkoztam Nagyka-
nizsa szépségeire. Különösen a
Deák térre, amely érdekes alakjá-
val és fekvésével, a Petõfi szobor
és a Felsõtemplom kedves együt-
tesével valóságos gyöngyszeme a
városnak. Ám ugyanakkor szomo-
rúan kellett látnom, a zalai –
alsórajki – születésû, kiváló mes-
ter, Kisfaludy Stróbl Zsigmond
1934-ben készült szobra méltat-
lan állapotban van. A szobron
képzõdött bázikus rézkarbonát,
azaz patina eltávolítására van
szükség. Ezt homokszórással, ma-
gasnyomású vízzel történõ átmo-
sással végzik, majd a teljes felü-
letet átcsiszolják, cizellálják. A
felületi hibákat is ki kell javítani,
végül antikolás, a vízlepergetõ
réteg felvitele következik. A talap-
zat is tisztításra szorul. A júliusi

közgyûlésen el is hangzott a szo-
bor érdekében egy képviselõi kér-
dés, s íme, most lakossági össze-
fogásnak lehetünk tanúi. Kapos-
váriként nagy tiszteletet érzek a
városukat szeretõ, azért áldozni is
hajlandó kanizsaiak iránt.

– Nem az a célunk, hogy sokat
áldozzanak kevesek. – mondja
Március Zita – Hiszen nem a né-
hány nagy összeg, hanem a minél
szélesebb összefogás mutatja

meg: ez a város valóban közös-
ség, nem csak lakosok halmaza.
Biztosak vagyunk benne, ha min-
den Petõfit szeretõ kanizsai hoz-
zájárul, december közepére ter-
vünk megvalósulhat.

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány számlájára a Volksbanknak
a Dél-Zalai Áruházban lévõ, a
rendõrséggel szemközti és Csen-
gery utcai fiókjaiban fizethetnek
be, ahol elég csak annyit monda-
ni, a Petõfi szoborra lesz. De
befizetésre lehetõség van a Csen-
gery utcai  Tourinform irodában
is.

– Örömmel álltunk a kezdemé-
nyezés mellé, hiszen a Deák tér –
mint fõépítész úr is említette – va-
lóban a város gyöngyszeme. –
mondta Bali Vera, az említett iro-
da vezetõje. – Szeretettel várjuk
a Tourinform irodában munka-
napokon, fél kilenctõl fél ötig a
szoborra adakozókat. 

Az alapítvány szervezõi várják
közösségek jelentkezését is, vala-

mint további befizetési
lehetõséget biztosító helyeket,
hogy minél könnyebben élhesse-
nek ezzel a lehetõséggel a kani-
zsaiak.

Petõfi Sándor szobrát közadakozásból újítják fel

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány 14100134-40076349-
01000004 számú számlájára ban-
ki, postai úton is lehet utalni.
Sárga csekk a Tourinform irodá-
ban kérhetõ.
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Egyre nagyobb nagyobb hullá-
mokat vet az NTE 1866 Sport-
egyesület labdarúgó-szakosztályá-
nak támogatási ügye. A dolog már
odáig fajult, hogy a fõszponzort
képviselõ Marton István polgár-
mestert és Karádi Ferenc képvise-
lõt nem engedték be a múlt hétvé-
gi meccsen a játékosok öltözõjébe.
A polgármester ezt követõen saj-
tótájékoztatón kijelentette, hogy
amíg az egyesület élén ez az el-
nökség marad, addig azon lesz,
hogy a közgyûléstõl egy fillért se
kapjanak. Az elnökség pedig egy-
elõre – úgy tûnik – marad.  

Tóth László, az egyesület koráb-
ban lemondott elnöke sajtótájékoz-
tatón jelentette be, hogy a további-
akban is változatlan összetételben
tevékenykedõ elnökség nem fo-
gadta el a lemondását, s visszahív-
ta a labdarúgó szakosztály élére a
szintén lemondott Kozma Lajost is.
Az elnökség arról is határozott,
hogy amennyiben a város közgyû-
lése a következõ közgyûlésen nem
ítéli meg a kért támogatási össze-
get és a jövõ évre vonatkozóan
nem kötelezi el magát, hogy éves
szinten legalább húszmillió forin-
tos támogatást biztosít a labdarúgó
szakosztály részére, akkor az el-
nökség a csapat NB. III-as nevezé-
sét a bajnoki szezon második felé-
re vonatkozóan visszavonja. Tóth
László kijelentette: az egyesület el-
nöksége visszautasít mindenféle
külsõ nyomásgyakorlást. 

Nem kellett sokat várni Marton
István polgármester reagálására,

aki késõ délutáni, Bene Csabával
közösen tartott sajtótájékoztatóján
kijelentette: amíg a jelenlegi el-
nökség áll az NTE élén, addig egy
fillért sem ad az önkormányzat. 

A város elsõ embere szerint az
NTE-nél jelen pillanatban vezetési
válság van, ugyanis az elnökség
tagjai korábban azt vállalták, hogy
minden önkormányzati forint mellé
egy szponzorforintot tesznek.
Hogy ez megtörtént-e, s ha igen,
akkor mekkora mértékben, azzal
kapcsolatban az elnökség semmi-
lyen fórumon, így a közgyûlésen
sem tudott érdemi adatot szolgál-
tatni. Marton István információi
szerint az elnökség által felhajtott
támogatói pénz 7,2 millió forint,
ami a polgármester számára azt je-
lenti, hogy az eddig az önkormány-
zat által nyújtott 12,5 millió forin-
tos támogatásból ötöt vissza kelle-
ne fizetnie az egyesületnek, hiszen
nem teljesült az elnökség szponzori
támogatásokra vonatkozó vállalása. 

– Ezek az emberek úgy gondol-
ták, hogy az önkormányzat egy
feneketlen kút, amibõl lehet merni
a pénzt? – kérdezte. – Pont azok
az urak gondolták így, akik felhá-
borodottan vették tudomásul,
hogy az önkormányzat folyószám-
la-hitele nyolcszázmillió forint! S
akkor most a korábbi tíz, majd
kettõ és fél millió után adjunk ne-
kik újabb ötmilliót? Ez szerintem
egészen elképesztõ és felháborító.

Marton István utalt arra is, hogy a
múlt hétvégi meccsen Karádi Fe-
renc képviselõvel kiment a pályára,
mert a közgyûlés után bátorítani

szerették volna a játékosokat. Erre
azonban nem kerülhetett sor, mert
nem engedték be õket az öltözõbe.
A polgármester ezt felháborítónak
tartja, legfõképpen azért, mert így
tulajdonképpen a fõszponzor önkor-
mányzat képviselõit tiltották ki.
Mindemellett minden szurkoló ke-
zébe egy tájékoztatót nyomtak,
amelyben egyebek közt felsorolták
azon fideszes képviselõket, akik a
minapi közgyûlésen nemmel vok-
soltak a kért támogatás ügyében.

Marton István végül kijelentette:
amíg az NTE elnöksége változatlan
összetételben mûködik az egyesület
élén, õ azon lesz, hogy egy fillér tá-
mogatást ne adjon az önkormányzat.

Bene Csaba a polgármester által
elmondottakhoz hozzátette, hogy az
önkormányzat fizeti az egyesület
közmûszámláit, ami a nyújtott tá-
mogatáson kívül nincs is forintosít-
va, tehát az önkormányzat felelõs-
ségvállalása sokkal nagyobb, mint

ami indokolt lenne. Az NTE 1866
kiemelt támogatást kapott az elmúlt
idõszakban, ugyanis a korábbi, tíz-
millió forintos támogatás a megyei
bajnokságban való szereplésért cse-
rébe „enyhe túlzás” volt – mondta.
Mint mondta, akkor megelõlegez-
ték a bizalmat, hiszen azonos para-
méterekkel bíró csapatok nem kap-
tak ilyen mértékû önkormányzati
segítséget. Ráadásul felhívták az el-
nökség figyelmét arra is, hogy eb-
bõl az összegbõl meg kell oldaniuk
az NB. III-as szezon elsõ felének fi-
nanszírozását is, ami -a jelek sze-
rint- nem sikerült. Ehhez képest az
önkormányzat a késõbbiekben
adott további 2,5 millió forintot.

Bene Csaba leszögezte: ezek
fényében újra kellene gondolniuk
az érintetteknek, hogy miért és
milyen módszerekkel támadják a
fõszponzort. 

Horváth Attila

Az NTE-csarnokban rendezték
az ökölvívók négy napos junior
magyar bajnokságát, melyen vé-
gül a nevezési lapok alapján har-
mincöt egyesület indította száz-
három bokszolóját. Köztük volt
természetesen a rendezõ Kanizsa
Box Klub több reménysége is, s

abból a szempontból a papírfor-
ma érvényesült, hogy akitõl leg-
inkább várták, az a sportolójuk
bajnoki címet is szerzett. A szó-
ban forgó öklözõ Korpics István
volt, aki a 69 kg-osok között áll-
hatott a dobogó legfelsõ fokára.
A +91 kg-osok között a házigaz-

dák színeiben Kovács Károly vé-
gül a második helyen zárt, míg
Vass Richárd bronzérmet szerzett.
Annak ellenére, hogy az elõzete-
sen vártakhoz képest kissé szû-
kebb mezõny jött össze, a kani-
zsai bokszolók három érme így is
szépen csillog, s készülhetnek a
további erõpróbákra.

P.L.

A Bojtor Busz Kanizsa Sörgyár
SE nõi extraligás asztalitenisz
csapata serényen gyûjtögeti ellen-
felei skalpjait – idegenben. Soro-
zatban negyedik gyõzelmét gyûj-
tötte be a hazai asztaloktól távol
(a Soltvadkert, Kecskemét, Tolna
hármasa után) a budapesti Erdért

ellenében. A fõvárosi mérkõzés
elõtt a kanizsaiak a Szekszárddal
álltak holtversenyben a negyedik
helyen, s az újonc ellen a papír-
forma is mellettük szólt. A
Stoian-Kacsándi kettõs ugyan ne-
hezen hozta az elsõ, vagyis a pá-
ros meccset, aztán Stoian egyes-

ben belelendült, s hozta mérkõzé-
seit. Kacsándi Ritának ezúttal
kissé döcögõsebben ment, Né-
meth Ági viszont kitett magáért,
így végül 6:1-re nyert a Kanizsa
Sörgyár csapata, s ezzel a Szek-
szárdot is maguk mögé utasítot-
ták két ponttal, mivel közvetlen
riválisuk kikapott a Statisztikától.

P.L.

A második fordulóval folyta-
tódtak a hazai sakk csapatbajnok-
ság küzdelmei, melynek kereté-
ben a címvédõ Aquaprofit NTSK
együttese a Decs 1990 sakkozóit
fogadta. A hazaiak 8:4 arányban
gyõztek, s ez bizony az elvártak-
nál kicsit szûkebbre sikeredett,
legalábbis a szakmai stáb értéke-
lésébõl ez tûnt ki. A legnagyobb
meglepetés Vasziliosz Kotroniasz

veresége volt az elsõ táblán, s ez
is oka volt annak, hogy a gyõze-
lem nem lett magabiztosabb. A
felnõtt mezõny mellett azonban
zajlanak a korosztályos megmé-
rettetések is, hiszen az Aquaprofit
versenyzõi indultak a Nemzeti
Korcsoportos Sakk Csapatbaj-
nokságon is. A 18 év alattiak ver-
senyén egy lány és egy ’95 január
1-e után született sakkozó indítá-

sa is kötelezõ volt. A mezõnyben
végül a Tolna megyeiek fölénye
érvényesült, de a Paks és Decs
csapata mögött a kanizsaiak a
harmadik helyen végeztek. A dél-
zalai együttest Ignácz Mária,
Bánusz Tamás, Bérczes Dávid,
Kobán Bálint, Mihók Olivér, és
Nyizsnyik Bence alkotta. 

Polgár László
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Szûkebb gyõzelem a nagyoknál

Kanizsa KK DKG-EAST –
Veszprémi ESC  83-107  (22-31,
24-31, 19-20, 18-25.)  Nagykani-
zsa, 150  nézõ. A kanizsai csapat-
ban jó teljesítményt nyújtott:
Beck, Murvai, Fodor.

Az eddig veretlen, és az A cso-
portba igyekvõ veszprémi csapat
már a mérkõzés elején magához
ragadta az irányítást. Szinte hibát-
lan támadójátékukhoz csak
asszisztálni tudtak a hazaiak, en-

nek köszönhetõen már az elsõ fél-
idõben jelentõs elõnyre tettek szert
a vendégek. A szünet után hiába
próbálta a védekezését váltogatni a
kanizsai gárda, nem tudta szorossá
tenni a mérkõzést. A minden tekin-
tetben jobb látogatók magabiztos
gyõzelmet arattak az indiszponál-
tan játszó házigazdák ellen. 

Kovács Nándor, a Kanizsa KK
DKG-East edzõje: – Köszönjük
szurkolóink buzdítását. A gyenge

védekezésünknek ez lett az ered-
ménye.

Viszont, hogy némileg ellensú-
lyozzuk a vereség tényét, ezt
megelõzõen a Kanizsa KK együt-
tese a Magyar Kupa II. selejtezõ
fordulójában Siófokon az NB II-
es Sió-Kosár UK ellen 87-59-es
gyõzelmet aratva a következõ
körbe jutott.

P.L.

Rosszabb szériába kerültek

Idegenben jól állnak

Három érem a termés

Folytatta remek szereplését az
OB I B-s vízilabda bajnokságban
a CWG Kanizsa együttese, mely
az akkori listavezetõ után a se-
reghajtóval is mérkõzhetett. El-
sõként az igazi rangadóról, va-
gyis az ASI Vasas elleni találko-
zóról essék szó, melyen végül
14-4-es kanizsai siker született.

Ami eddig hiányzott Kanizsán,
az ezúttal megvolt, hiszen a
széksorokat nézõk is megtöltöt-
ték, s a dél-zalaiak ezt jó játékkal
meghálálva biztosan múlták felül
az addigi éllovast. Az addigit,
mivel a gyõzelmével átvette a
vezetést a CWG legénysége, s
már igy mérkõzhetett az utolsó

csapattal, a szintén fõvárosi
MAFC-cal. Az eredménybõl nem
lehetne arra következtetni, me-
lyik csapat milyen pozíciót fog-
lalt el a tabellán, végül azonban a
kanizsaiak hozták a kötelezõt 11-
9-cel. A következõ ellenfél no-
vember 17-én szombaton 11 órá-
tól a Kecskemét gárdája lesz a
kanizsai uszodában.

P.L.

Már listavezetõk

Már ötvenszázalékosak. A lab-
darúgó NB III Dráva csoportjában
az NTE 1866 gárdája a Marcali
csapatát fogadta, s mint kiderült,
az elõzetes várakozások nem vol-
tak hiábavalóak, hiszen a kanizsai-
ak végül 4-3-as sikert arattak. Ez-
zel a dél-zalaiak ötven százalékos-
ra alakították eddigi szereplésük
mérlegét, s bár az eredmény szo-
ros meccset sejtet, Tóth Attila
edzõ játékosai már 4-1-re is vezet-
tek. A vendéglátók góljait Cs.
Horváth, Ujvári és Bagarus sze-
rezték, s az NTE a 30. perctõl em-
berelõnyben játszott.

Két versenyzõ, kilenc gyõze-
lem. Az NTE 1866 dzsúdósai
Horvátországban a zágrábi nem-
zetközi tornán remekül szerepel-
tek az U13-as korosztály képvise-
lõi. Ami a mezõny nagyságát ille-
ti, majd kétszázan indultak az erõ-
felmérõn, köztük Csonka Richárd
és Lukovits Balázs. Elõbbi 42 kg-
ban állt a tatamira, s öt gyõztes
mérkõzéssel szerezte meg az elsõ
helyet, míg ugyanez a helyezés a
+60 kg-ban bizonyító Lukovits-
nak négy diadallal jött össze.

Bedõ kilenc találata. A Du-
nántúli Gyerek I. (1993-ban és
utána születettek) Vízilabda-baj-
nokságban is folytatódtak a küz-
delmek, s a második forduló mér-
kõzéseinek Dunaújváros adott
otthont. A CWG Kanizsa csapata
elsõként a házigazdákkal mérkõz-
hetett, s nyertek végül 16-4-re
úgy, hogy egy remek 8-0-s soro-
zattal gyakorlatilag eldöntötték a
meccs kimenetelét. A legeredmé-
nyesebb Kanizsa-játékosok Bedõ
Krisztián (5 gól) és Vitári Márk
(4) voltak. A másik összecsapá-
son az éllovas Kaposvárral küz-
döttek, s az országos bajnokság-
ban is szereplõ somogyiak már
rágósabb falat volt számukra,
nyertek is a kaposvári fiatalok
15-7-re. Bedõ ekkor is hozta for-
máját négy góllal terhelve meg az
ellenfél hálóját. Szabó Szilárd tré-
ner tanítványai ezzel két forduló
(vagyis négy mérkõzés) után a
harmadik helyen állnak a pontva-
dászatban.

November 22. 
18.30 óra
Medgyaszay Ház

A mindenség képe egy
aranykoporsón – A nagy-
szentmiklósi kincs 2. sz. kan-
csójának képrendje. 

Pap Gábor, mûvészettörté-
nész vetítettképes elõadása.

“NAPFÉNY” Rákbetegek és Hoz-
zátartozók Nagykanizsai Egyesülete
köszöni minden kedves embertársának,
hogy adója 1%-ával támogatta Egyesü-
letünket. A befolyt összeget az alapsza-
bálynak megfelelõen, beteg embertársa-
ink gyógyítására használjuk fel. Adó-
számunk: 18967621-1-20

Egyesület Vezetõsége

A Thúry György Múzeum tisz-
telettel vár minden érdeklõdõt
2007. november 20-án 16.30 órától
Molnár András: „Viam meam
persequor. Batthyány Lajos gróf
útja a miniszterelnökségig” címû
kötet és a „Saját utamat jártam.
Batthyány Lajos miniszterelnök
1807-1849” címû emlékalbum be-
mutatójára. A köteteket bemutatja
a szerzõ, Molnár András, a Zala
Megyei Levéltár igazgatója és Kiss
Gábor, a Deák Ferenc Megyei
Könyvtár igazgatója.

GYORSÍTOTT 
MOPED, MOTORKERÉKPÁR 

ÉS SZEMÉLYGÉPKOCSI 

KEDVEZMÉNYES 
ELMÉLETI 

VEZETÕI TANFOLYAMUNK INDUL:

NOVEMBER 22-ÉN 
CSÜTÖRTÖKÖN

16.00 ÓRAKOR

Jelentkezés: 
Nagykanizsa, Király út 47. 

Tel.: (93) 312-394

Az Önök biztonsága a mi sikerünk!
A Közlekedõk biztonsága 

közös érdekünk!

A Farkas Ferenc Zene- és
Aranymetszés Mûvészeti Iskola és
a Kanizsai Zeneiskoláért Alapít-
vány rendezésében alapítványi na-
pokra kerül sor. 

November 19. 18 óra – Tehetsé-
geink nyomában. Az iskola hang-
versenytermében. Zongorán közre-
mûködnek: Fu Rui és Dr. Erdõs
Lászlóné növendékei. November
26. 18 óra – Koncert a HSMK
kamartermében. Közremûködnek
az iskola növendékei és tanárai.

A belépõjegyek ára 500 Ft

Ultimátum itt is, ott is
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Dávid Zoltán ott volt az Er-
zsébet téri szovjet emlékmû le-
döntésénél, amiért majd’ egy
évig tartó börtönbüntetést is
kapott. A „Szabadság Hõse”
Emlékéremmel kitüntetett
idõs úr egy ideig közös albér-
letben élt Ungor Károllyal, a
forradalom és szabadságharc
kanizsai eseményeinek tizen-
hat évesen elhunyt, évtizede-
ken keresztül agyonhallgatott
áldozatával. 

A ma már Nagyrécsén élõ Dá-
vid Zoltán fiatal és bohó legény-
ként, tizennyolc évesen csöppent
bele a forradalmi eseményekbe,
ám az azt követõ megtorlás vég-
leg felnõtté érlelte. Ott volt az
Erzsébet téri szovjet emlékmû
ledöntésénél, a laktanyánál pedig
többi társával együtt fegyvereket
követelt. Azt mondja, a hozzá
hasonló fiatalok nem akartak
csodát mûvelni, nem akarták
megdönteni a rendszert, egysze-
rûen csak a kíváncsiság hajtotta
õket, no meg a vágy, hogy fegy-
vert foghassanak. Ismerte Ungor

Károlyt is, aki Skerlág
Józsefnével együtt halálos lövést
kapott a mozikertben. A tizenhat
éves, ártatlanul meggyilkolt fiú-
ról azonban mélyen hallgatott az
elmúlt negyven év agyonhamisí-
tott históriája. 

– Iskolatársak voltunk Ungor
Károllyal, ugyanis vegyes osz-
tályba jártunk, amelyben voltak
festõk, fényképészek, kõmûvesek
és mint jómagam, szabók – mesé-
li Dávid Zoltán. – Majdnem egy
évig albérletben laktam Karcsi
barátommal, az ipari iskola pe-
dellusánál, akit Anna néninek
hívtak. Néha segítettünk az akkor
már idõs, meglehetõsen rosszul
látó néninek. Ungor Karcsi festõ-
nek tanult a város egyik legismer-
tebb festõjénél, a Czirákinál. Em-
lékszem, azon a hétvégi napon a
Karcsi hívott, induljak el velük én
is a buszhoz, de az enyém késõbb
ment, így inkább maradtam – le-
het, hogy ez életem legjobb dön-
tése volt, mert ha megyek, akkor
talán engem is lelõnek az ÁVÓ-
sok. Karcsi a barátjával a kora-
beli tudósításokkal ellentétben
ugyanis nem moziba ment, hanem
a buszhoz, amivel hazautazhatott
volna a szüleihez, Szentpéterúrra,
pontosabban Vörrüre, ez egy kö-
zeli, kisebb település. Többször is
készültem az elmúlt években,
hogy elmegyek a sírjához, de va-
lahogy soha nem érek oda. Bará-
tok voltunk, Karcsi jópofa gyerek
volt, a tanárok is szerették, álta-
lában szót fogadott. Néha énekel-
getett, de nagyon fa hangja volt.
Azon az ominózus estén egyéb-
ként hamar eljutott hozzám a hír,

hogy lövést kapott. Ugye, ahol
laktunk, nem volt távol a mozi-
kerttõl, s a hírek gyorsan terjed-
tek szájról-szájra. A kórházba
már nem tudtam bemenni hozzá,
mert engem is elragadtak az ese-
mények.

– Aminek következtében majd-
nem egy évet töltött börtönben. 

– Igen, 1957 júniusában letar-
tóztattak – akkor, amikor már
nem is számítottam rá. Ugyanis
ott voltam az Erzsébet téri szobor
ledöntésénél, de tevõlegesen nem
vettem részt benne, csak néztem.
Kíváncsi voltam, mint minden fi-
atal. Aztán a tömeggel mi, fiata-
lok is a laktanyához vonultunk,
ahol fegyvereket követeltünk –
engem csak az hajtott, hogy vég-
re valódi fegyvert foghassak a
kezemben. A megtorlás hamar
utolért minket, hiszen mint min-
denhol, itt is akadt szemtanú, aki
feljelentett minket. Menekülnünk
kellett, társaimmal együtt elin-
dultunk a határ felé, de én Fel-
sõszölnöknél visszafordultam. Azt
mondtam nekik: fiúk, én nem me-
gyek sehova. Ha akkor valaki
megsúgta volna, hogy micsoda
szenvedés következik hamarosan!
Biztos nem maradok, ha tudom,
hogy börtön vár rám. Tizenegy
hónapig voltam bent, az volt a
szerencsém, hogy a fegyvert az
erdõn eldobtam, így nem találtak
nálam semmit sem. Ez a majd-
nem egy év rettenetes volt, az ál-
landó éjszakai kihallgatások, a
verések, kínzások, a többiek jaj-
veszékelése mély nyomot hagyott
bennem. Ha kimegyek, soha nem
érnek utol. Az akkori társaim,
akik bátrabbak voltak nálam, ma
már mind vagyonos üzletembe-
rek. Így visszatekintve azonban
összességében mégsem bántam
meg, hogy itt maradtam, mindig
arra gondolok, hogy akkor most
nem lennének ilyen szép unoká-
im… Késõbb egyébként sokan
nem tudták, hogy én részt vettem
a forradalomban, az ember igye-
kezett a múltját eltitkolni, nehogy
hátránya származzon belõle. Ez
az oka annak is, hogy Ungor
Károly halálát ennyi ideig hall-
gatás övezte. Mert hát ki is mert
volna róla beszélni?

Horváth Attila  
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SZOLGÁLTATÁS VEGYES

ÁLLÁS

INGATLAN

Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési terület
eladó. Társasház építésésre kiválóan
alkalmas. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt környezet-
ben 87+25 m2-es lakás beépíthetõ tetõtér-
rel, kerttel, garázzsal, pincével, teljesen
felújítottan eladó azonnali beköltözéssel.
Kisebb lakást beszámítok. Érd.: 20/9616-
404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-
es + galériás, turbókazános, kétszobás
lakás 9,99 millióért eladó, akár önrész
nélkül is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás családi
ház nagy telekkel eladó. Érd.: 20 óra
után a 93/315-559 (6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es, 2,5
szobás, jó állapotú, III. emeleti lakás 9,5
millió Ft-ért eladó. Érd.: 30/348-9669
(6100K)

Szép természeti környezetben, kicsi
szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20 óra után
a 93/315-559-es telefonszámon. (6101K)

Borsfán (a bázakerettyei, letenyei
strandfürdõhöz közel) 100 m2-es családi
ház akácossal, kis kerttel eladó. Nagykani-
zsai lakáscsere érdekel. Irányár: 3,9 millió
Ft. Érd.: 06-30-650-8534, este: 93-329-
544 (6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyiség kiadó
vagy eladó! Két terem (72+12 m2), rak-
tárhelyiség, mellékhelyiségek. Érd.:
30/227-3294 (6111K)

Belvárosban (Csengery út elején)
garázs eladó. Érd.: 20/446-2968 (6112K)

LADA Samara 75000 km-rel, 2009-ig
mûszakival, garázsban tartott, jó állapotú, új
téli gumikkal eladó. Irányár: 200.000 Ft.
Tel.: 30/327-4316 (6115K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Érettségizõknek azonnali munkale-
hetõséget kínálok! Tel.: 30/551-9841
(6116K)

Asztalos végzettséggel, érettségivel,
vagyonõr vizsgával, “B” kategóriás jogo-
sítvánnyal (PÁV I-es is) munkát keresek.
Tel.: 30/600-2415 (6117K)

12 kg-ot fogytam nyolc hét alatt,
egészségesen, maradandóan, éhezés és
koplalás nélkül. Hívjon, hogy
segíthessek! 70/779-3325 (6118K)

Meghibásodott távirányítóját (TV, hifi,
videó, stb.) megjavítom. Érd.: 20/510-
2723 (6119K)

Gépelést vállalok! 30/9932-534 (6120K)

Születésnapi, karácsonyi, szilveszteri
dekorációk, kellékek rendelhetõk nagy vá-
lasztékban. Dekor Kuckó Nagykanizsa,
Magyar u. 9. 30/459-4461 (6110K)

Fiatal lány keres olyan kedves nénit,
aki megtanítaná kötni, horgolni, cserébe
bármiben a segítségére lennék. Érd.:
30/270-8592 (6113K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regio-
nális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál el-
helyezkedési lehetõséget:
forgácsoló szakirányú 95.000 – 105.000 Ft
AWI hegesztõ szakirányú 95.000 – 105.000 Ft
mûszaki ellenõr szakirányú 100.000 – 120.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
kõmûves szakirányú 120.000 Ft
festõ-mázoló szakirányú 120.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
szakápoló szakirányú 150.000 Ft
húsbolti eladó szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hentes szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
autófényezõ                            szakirányú v. betanított 80.000 – 90.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli Re-
gionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–15.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

Túra – November 18. 
Magyarpolány - K túra

Indulás: 6.30 óra Kögáz-parkoló
Érkezés: 19.00 óra Kögáz-parkoló
Gyalogtúra útvonala: Magyarpolány
– jelöletlen úton Nagyároki dûlõ –
Z+ – Csörgõkút – Z vadászház – Z+
Malom út – S – Z – Polányi
hegy (394 m) – Magyarpolány 
Táv: 16 km
Részvételi díj: 800 Ft

November 17. 18 óra
KANIZSAI HELIKON II.
Fiatal kanizsai elõadók a 
pódiumon. Vizeli Máté elõadói 
és szerzõi estje. Belépõdíj: 500 Ft

November 20. 19 óra
SZTÁRPARÁDÉ 
KOSSUTH-DÍJASOK-
KAL II. SEBESTYÉN
MÁRTA ESTJE
Belépõdíj: 1700 Ft, 
diákoknak 900 Ft

November 21. 18 óra
HUMÁNÖKOLÓGIAI 
SZABADEGYETEM I. 
A klímaváltozás hatása a növényvilág-
ra. Elõadó: Dr. Szabó István tanszékve-
zetõ egyetemi tanár. A belépés díjtalan

November 24. 20 óra
NOSZTALGIA KÁVÉHÁZ
KATALIN BÁL
a Nosztalgia Zenekarral - Hajdú 
Sándor, Ámon István, Murka László,
Kõfalvi Csaba. Belépõdíj: 1200 Ft. 

In memoriam Puskás Fe-
renc – e címmel rendezett kiál-
lítást magyar labdarúgó ér-
mekbõl és bélyegekbõl, illetve
gyufacímkékbõl a Magyar
Éremgyûjtõk Egyesületének
Nagykanizsai Csoportja a He-
vesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pontban.

A Simon László, Reményi
György és dr. Zsoldi Zoltán gyûj-
tõk anyagát, emlékérmeket, bé-
lyegeket, gyufacímkéket és kora-
beli relikviákat is felvonultató ki-
állítást Kovácsné Mikola Mária,
a kiállítással egy idõben országos
börzének is otthont adó intéz-
mény igazgatóhelyettese nyitotta
meg. 

– A Magyar Éremgyûjtõk
Egyesületének Nagykanizsai
Csoportja Puskás Ferenc halá-
lának elsõ évfordulója alkalmá-
ból rendezte meg ezt a kiállítást
– mondta az igazgatóhelyettes. –
A kiállításon nyolcvanhárom da-
rab, 1900 és 1954 között kibo-
csátott emlékérem látható. A leg-
frissebb a Puskás Ferenc Emlék-
érem, nem véletlen, hogy ez ke-
rült a rendezvény meghívójára
is. A bélyegek közül azt említe-
ném meg, amelyet harminc évvel
ezelõtt bocsátottak ki a Közép-
Afrikai Császárságban Puskás
Ferenc tiszteletére. Szomorú,
hogy hazánkban még mind a mai
napig nem jelent meg olyan bé-
lyeg, ami a legendás futballistá-
nak, az egyik legkedveltebb ma-
gyar sportolónak állítana emlé-
ket. 

H.A.

Henna
Pedikûr, manikûr,

mûköröm
Parafinos kéz- 

és lábápolás

Pedikûr esetén kérésre 
házhoz megyek!

Nagykanizsa, Árpád u. 
Bejelentkezés: 30/532-7655

Puskás
Öcsi 
érmeken

Tizenegy fájdalmas hónap
Dávid Zoltán jól ismerte Ungor Károlyt is

A Hevesi Sándor
Általános Iskola 

gazdasági ügyintézõt keres

A pályázatokat a következõ
címre kérjük: Hevesi Sándor Ál-
talános Iskola igazgatója Nagy-
kanizsa, Hevesi u. 2. 

Érdeklõdni a 311-265 telefon-
számon lehet.

A pályázat leadási határideje:
2007. november 23.

Dr. Nagy Éva
radiológus adjunktus

Szûrõ- és diagnosztikai 
jellegû ultrahang 

vizsgálatok!
(hasi, nyaki, egyéb lágyrész)

Nagykanizsa Kórház 
Rendelõintézete földszint 

ultrahanglabor
Rendelési idõ: 

kedd 16.00-18.30
Telefon: 30/526-5944

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a vízpar-
ton kétszintes (40 m2 szintenként)
nyaraló eladó. Érd.: 30/298-4001
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Horoszkóp

Tegyen meg mindent azért, hogy elis-
merjék a munkáját, mert hosszú távon
meg lesz az anyagi haszna. Érzelmi éle-
tében nyugodt, kiegyensúlyozott idõszak
következik.

Nyugodt idõszakra számíthat az elkövet-
kezõ napokban. Ha befejezte a téli készü-
lõdést, itt az ideje, hogy jól érezze magát
a családjában. A Vénusz segítségével pár-
kapcsolatát is a harmónia jellemzi.

Ne keseredjen el, hogy itt a hideg tél.
Kezdjen hasznos elfoglaltságba a sza-
badidejében. Barkácsoljon, vagy varr-
jon, ezzel is szebbé teheti otthonát. Szív-
ügyekben nyugalomra számíthat.

A csillagok állásának köszönhetõen in-
dulatossá válhat akár otthon, vagy bará-
tai környezetében. A kellemetlenségek
miatt ne sértõdjön meg rögtön. Párkap-
csolatában is türelemre lesz szüksége.

Ha meg tudja fékezni az indulatait, ráébred,
környezete szinte erõn felül teljesíti a kívánsá-
gait. Ha körültekintõbb, a párkapcsolatában is
megszûnnek a konfliktusok. A szingli Orosz-
lánok számíthatnak a Vénusz segítségére.

Dolgos hétköznapokra számíthat. Egész-
sége is megengedi, és kedve is lesz a
nagytakarításhoz, bár még messze van-
nak az ünnepek. A hétvégén pedig, szin-
te lesi a párja kívánságát.

A csillagok kedvezõ állásának köszön-
hetõn változásokra számíthat a közeljö-
võben. Ha jól használja ki a lehetõsége-
ket, anyagi elõnyökhöz juthat, és érzelmi
életét is a stabilitás jellemzi.

A Nap és a Hold, változtatásokra ösz-
tönzi. Nem találja otthon a helyét, úgy
érzi, a szabadidejében kezdeni kellene
valamihez.  Keresse fel a barátait, hátha
közösen ki tudnak találni valamit.

Egy kis ábrándozás nem veszi el a mun-
kakedvét, sõt, azt fogja tapasztalni, hogy
mindent könnyebben meg tud oldani. A
párjukat keresõ Nyilasok járjanak hétvé-
gén többet szórakozni.

Fáradtnak érezheti magát, s ennek nem
más az oka, mint az, hogy keveset pi-
hent az elmúlt napokban. A hétvégére ik-
tasson be pihenõnapot, és szánjon több
idõt beszélgetésre, barátkozásra.

Sokat aggódik mostanában a megélhetés
miatt. A gyötrõdés helyett inkább talál-
kozzon régi ismerõseivel, beszélgessen, s
újult erõvel folytassa a napot. A szerelem
terén sem ártana a változtatás.

A családja elismeri a fáradozását, s már
ez is valami. Nem változik meg jelentõ-
sen az élete, de magabiztosabban tevé-
kenykedhet tovább. Érzelmi életében
kellemes idõszakra számíthat.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Öt napirendi pontot tárgyalt
a város képviselõ-testülete so-
ron kívüli ülésén. A legnagyobb
vihart az NTE 1866 MÁV lab-
darúgó szakosztályának támo-
gatási kérelme kavarta. 

A közgyûlés elsõként a város
településrendezési tervének mó-
dosításával kapcsolatos javaslatot
tárgyalta. A Városüzemeltetési,
valamint a Városfejlesztési, Kör-
nyezetvédelmi és Idegenforgalmi
Bizottság javaslatára a képviselõ-
testület kivette az elõterjesztés
huszonnegyedik pontját, amely
alapján lakóövezetté nyilvánítot-
tak volna egy Kiskanizsán, a Kis-
mezõ utcában lévõ területet, ame-
lyen ipari tevékenységet folytat
egy vállalkozás. 

Második napirendi pontban tár-
gyalták a képviselõk a korábbi
közgyûlésen az anyag elõkészí-
tetlenségére vonatkozó indokkal
levett, a Nyakó Melinda vezette
Nõk Háza Egyesületnek a szen-
vedélybetegek ellátásra vonatko-
zó szolgáltatási szerzõdés megkö-
tésével kapcsolatos elõterjesztést. 

Az önkormányzatnak 2009. ja-
nuár elsejéig ellátási kötelezettsé-
ge van a szenvedélybetegek –
elsõsorban drogfogyasztók – ala-
csonyküszöbû ellátásával kapcso-
latban, de ilyen szolgáltatás jelen-
leg még nem mûködik a város-
ban. 

Egy nyertes pályázat révén az
ellátás beindítását tervezi a Nõk
Háza Egyesület, amely azt kérte
az önkormányzattól: kössön vele
ellátási szerzõdést és biztosítson
az ellátáshoz megfelelõ ingatlant
is. 

Nyakó Melinda arra figyelmez-
tette a képviselõket, hogy ameny-
nyiben az önkormányzat nem
foglalkozik a kérdéssel, úgy nagy
valószínûséggel elõbb-utóbb a
város több intézményében is
megjelenik a drogfogyasztás
problematikája, amellyel szem-
ben abban a stádiumban már sok-
kal nagyobb költségek árán lehet
csak felvenni a harcot.

Végül a testület többsége jóvá-
hagyta a határozati javaslatot,
mely szerint egyetért az ellátás
szükségességével, az új szolgálta-
tást azonban saját intézménye, a
Családsegítõ és Gyermekjóléti
Központ szakmai bázisán valósít-
ja meg.  

Harmadikként a Zemplén
Sportegyesület támogatási kérel-
mével kapcsolatos elõterjesztés-
rõl vitáztak a képviselõk, az
egyesület vezetõi ahhoz kértek

pénzügyi segítséget, hogy két or-
szágos bajnoki fordulón, és egy
Németországban megrendezendõ
nyílt bajnokságon részt tudjanak
venni. A határozati javaslat egy-
millió forintjával ellentétben vé-
gül háromszázezer forintnyi tá-
mogatást ítéltek meg az egyesü-
letnek. 

Idõközben egy újabb egyesü-
let, a Kanizsa Vízilabda Sport-
egyesület is támogatásért kereste
meg az önkormányzatot. Az
egyesület vezetõsége hatszázezer
forintot igényelt a további, a pe-
kingi olimpia miatt elõrehozott
három mérkõzés költségeinek fi-
nanszírozásához. 

Balogh László, az Oktatási,
Kulturális, Ifjúsági és Sportbi-
zottság (OKISB) fideszes elnöke
ismertette a grémium álláspont-
ját, amely négyszázezer forinttal
támogatta volna az egyesületet.
Bicsák Miklós (MSZP) a vitában
megjegyezte, most nem kellene
spórolni, hiszen volt már példa
ablakon kidobott pénzre. Õ hat-
százezer forintot javasolt. Végül
a testület a bizottsági javaslatnak
megfelelõen négyszázezer forin-
tos támogatás mellett voksolt. 

Utolsó napirendi pontként ke-
rült a testület elé a leglényege-
sebb, hetek óta az érdeklõdés kö-
zéppontjában lévõ támogatási ké-
relem, amit az NTE 1866 MÁV
egyesülete címzett a közgyûlés-
nek. 

Az egyesület vezetõje, Tóth
László elnök, egyben az MSZP
frakcióvezetõje majd’ ötmillió fo-
rintot kért, amely – mint mondta
– elengedhetetlen, hogy a labda-
rúgók tovább szerepelhessenek az
NB III-ban. 

Balogh László (Fidesz-
KDNP) OKISB elnöke rámuta-
tott: az elmúlt egy évben a város
teljes költségvetésének tíz száza-
lékát, csaknem 150 millió forin-
tot fordítottak a sportegyesületek
támogatására. A jövõben olyan
finanszírozási rendszert kívá-
nunk kialakítani, amelyben az
egyesületek által szponzori tá-
mogatások minden egyes forint-
jához ugyanennyit tesz az önkor-
mányzat – mondta. Hozzátette,
jó lenne, ha az NTE-nél megje-
lennének más támogatók is, nem
csak a város. Megjegyezte
egyúttal, hogy a kért támogatás
egyik fele a játékosok prémiuma
lenne, s ha ez elmarad, az még
talán nem jelenti a csapat meg-
szûnését. 

Az egyiknek sikerül, a másiknak nem

1. Nagykanizsa, Erzsébet tér
16. szám alatti 64 m2

alapterületû üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 3.360 Ft 
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ
2007. november 22. 10-11 óra
között. (Külön kérésre más idõ-
pontban is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 10 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

2. Nagykanizsai, Eötvös tér 27.
szám alatti 237 m2 alapterületû
üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 1.440 Ft 
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ
2007. november 22. 11-12 óra
között. (Külön kérésre más idõ-
pontban is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 11 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

3. Nagykanizsa, Erzsébet tér
10. szám alatti 76 m2 alapterü-
letû üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 3.000 Ft 
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ
2007. november 22. 9-10 óra kö-
zött. (Külön kérésre más idõ-
pontban is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 11.30 óra 

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

November nyolcadikán ülé-
sezett volna a Pénzügyi Bizott-
ság, ha a tagok megjelentek
volna. Ugyanis Tóth László el-
nökön és Lelkó Tamás külsõ
bizottsági tagon kívül a testület
tagjai közül senki nem jelent
meg. Pedig csak két napirendi
pontról esett volna szó: a
Zemplén Sportegyesület és az
NTE 1866 MÁV Sportegyesü-
let labdarúgó szakosztályának
támogatásáról. 

Elmaradt a PB-ülés 

A Városüzemeltetési Bizottság többek közt tárgyalta a város tele-
pülésrendezési tervének módosításával kapcsolatos elõterjesztést, s
úgy határozott, azt javasolja, hogy abból a 24-es számú tételt az elõ-
terjesztõ vegye ki, s részletes vizsgálódás után külön hozza vissza a
bizottság, illetve a következõ közgyûlés elé. Az elõterjesztés a
Kiskanizsán, a Kismezõ utcában lévõ vashulladék-telep területét la-
kóterületté nyilvánította volna. A területen azonban évek óta ipari te-
vékenység folyik. A további lépések megtételéhez a bizottság bekér-
te az itt mûködõ vastelep mûködésével kapcsolatos valamennyi do-
kumentumot.   

Hozzák vissza decemberben

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Ingatlankezelési Intézménye
Nagykanizsa, Deák tér 5.

nyílt versenytárgyalást hirdet a következõ önkormányzati tulajdonú üzletek bérbeadására

Mindhárom bérleményrõl a 93/311-241 és a 30/2273-192 telefonszámokon lehet érdeklõdni.

"…hogy a gyerek ne kerüljön
intézetbe"

Az egyedülálló szülõk gyakrab-
ban, de a családok is kerülhetnek
olyan helyzetbe, amikor (kórházi
kezelés vagy rehabilitáció, bentla-
kásos munkahelyi továbbképzés,
tanfolyam, átmeneti problémák mi-
att) a gyermekek elhelyezése bi-
zonytalanná válik. Ha nincs egy
hozzátartozó, aki az átmeneti idõ-
szakban befogadná a gyermekeket,
akkor intézetbe kerülnek. A hálózat
a gyermekek gondozásában, neve-
lésében átmenetileg akadályozott,
krízishelyzetbe jutott családokon
segít, tehát nem hatóságként jár el.

A nagykanizsai Családsegítõ
és Gyermekjóléti Központ a már
mûködõ Helyettes szülõi hálóza-
tát szeretné bõvíteni.

Helyettes szülõ az lehet, aki
cselekvõképes és büntetlen elõé-
letû személy.

A helyettes szülõi szolgáltatás
célja, hogy segítse a gyermek ve-
szélyeztetettségének megelõzését
vagy a veszélyeztetettség meg-
szüntetését azzal, hogy ideiglene-
sen pótolja a gyermeke gondozá-
sában akadályozott szülõ gondos-
kodását, amely gondoskodás a
szülõ akaratával megegyezik.

Ezt az ellátást a szülõ önkén-
tesen veszi igénybe, amely során
a helyettes szülõ a vérszerinti szü-
lõ kérésére vagy beleegyezésével
– átmeneti idõre – a gyermeket
otthonába fogadja, és teljes körû
ellátásról gondoskodik.

A helyettes szülõ azért dol-
gozik, hogy a gyermek minél
elõbb visszatérhessen vérszerinti
családjához.

A helyettes szülõk kiválasz-
tását komoly orvosi vizsgálat és
környezettanulmány elõzi meg.
A szolgáltatásért térítési díjat
kapnak.

A Helyettes szülõi hálózat jó
mûködése érdekében a Gyer-
mekjóléti Központ a helyettes
szülõnek szakmai tanácsot és se-
gítséget nyújt.

Ha a fentiek felkeltették érdek-
lõdését, további információkért
kérjük, forduljon: a Családsegítõ
és Gyermekjóléti Központhoz,
Nagykanizsa, Zrínyi M. u. 51.
Tel.: 93/311-207

Várjuk Nagykanizsa és kör-
nyéki érdeklõdõk jelentkezését!

Felhívás
Helyettes szülõk 

kerestetnek
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Amikor a Brit- és Külföldi
Biblia-társulat 1898-ban, Buda-
pesten kiadta az Új Testamento-
mot Károli Gáspár fordításában,
már nem élt az a Jókuthy János,
akirõl október 23-án teret nevez-
tek el a Fejér megyei Mezõszila-
son. A zsoltár megsárgult két
utolsó lapja családi adatokat tar-
talmaz. Baloldalon a férfiak,
jobboldalon a nõk születési évét.
Jókuthy János 1809-ben született
Kömlõdön. Nagyapja a könyv
szerint 1724-ben. A lap elsõ sorá-
ban évszám nélkül, Jókuthy Má-
tyás neve szerepel. A család isme-
retei szerint az 1200-as évekig
visszamenõleg a férfiak mindig
katonák voltak.

Az elõzmények után térjünk
vissza Kanizsára, pontosabban a
Város Napjára. A díszközgyûlé-
sen Jókuthy Judit vette át az ön-
kormányzat által dédapjának ado-
mányozott Nagykanizsa Megyei
Jogú Város Címere poszthumusz
elismerést. Jókuthy Béla, az egy-
kori József fõherceg laktanya pa-
rancsnoka volt. 

– Velem véget ér a család történe-
te, úgy gondoltam, emléket kell állí-
tani nekik, mert nem marad semmi
nyoma annak, hogy itt éltek – fogott
a történet mesélésébe a dédunoka,
Jókuthy Judit. – Úgy döntöttem, ne-
kem kell lépnem valamit, mert ha én
nem cselekszem, akkor senki sem.
Telefonáltam a mezõszilasi polgár-
mesteri hivatalba, és megkérdeztem,
mi módon lehetne megörökíteni az
emléküket, hiszen valamikor régen a
község hosszú utcáját Jókuthy utcá-
nak nevezték. A birtok családi örök-
ség volt, amit folyamatosan gyarapí-
tottak. Dédapám kauciónak szánta
arra az esetre, ha netán a fia szegény
lányt vesz feleségül. De nem így tör-
tént.  Mezõcsáthy Juhász Mária lett a
felsége, aki József fõherceg rokona
volt. Amikor dédapámat Kanizsára
helyezték, télen itt éltek, a nyarat má-
sodik otthonukban, Mezõszilason töl-
tötték, és oda szándékoztak nyugdí-
jasként visszaköltözni a katonaság
után.

– Ismerte a régi otthonukat?
– Mindössze kétszer jártam

Szilason. Elõször 1989-ben, ami-
kor anyu vett egy Trabantot, és a

nagymamával elvitt bennünket,
aki nagyon boldog volt. Ez volt az
utolsó hosszú útja, mert sajnos a
betegsége miatt még az utcára
sem tudott kimenni. A nagy ház-
ból csak egy melléképület maradt
meg. Édesanyám elmondása sze-
rint a kapunál két kõoroszlán fo-
gadta a betérõket, azokon lova-
golt gyermekkorában. A kertet
szobrok, szökõkutak díszítették. A
család fekete hintója ma is látha-
tó a parádi Kocsi Múzeumban.
Az õsök közül sokan ott vannak
eltemetve, így dédapám nõvére,
Leona is, aki magas növésû lévén,
nem tudott magának férjet találni,
és István, aki szintén katonai isko-

lába járt, nagy jövõt vártak tõle,
de életét fiatalon eldobta magától.
Szerelmes lett Blaha Lujzába, írt
hozzá egy levelet, ami azonban a
tanára kezébe került, aki felolvas-
ta az osztálynak. Õ ettõl megszé-
gyenülve a Dunába ugrott.

– Miként zajlott a szilasi ün-
nepség?

– A hivatalban meghirdették,
aki tud valamit a Jókuthy csa-

ládról, jelentkezzen. A hideg,
esõs idõben sokan hozták ma-
gukkal a tárgyaikat, emlékeiket,
annak ellenére, hogy hatvan év-
vel ezelõtt elköltözött onnan a
család. Sok régi képet vittem
magammal én is. Megható volt a
szeretet, ahogyan fogadtak. Az
avatóünnepségen megemlékez-
tek Jókuthy János orvosról, aki
a tífuszjárvány idején a saját
házában gyógyította egy kollé-
gájával az 1848-as ozorai csa-
tában harcoló beteg katonákat.
Az idõsebb emberek még
Jókuthynak hívják azt az utcát,
ahol a házuk állt. Vendégeske-
dett náluk Bem tábornok, Mind-
szenthy bíboros, Serédy Juszti-
cián fõpap, és Németh László
író, aki az Iszony címû mûvében

a családot örökítette meg, a
Bodnárné címû regényének pe-
dig a nagymama volt a fõsze-
replõje. Dédapám könyvtárát
államosították, szerencsére szá-
mos könyve fellelhetõ itt a kani-
zsai könyvtárban is. Biztosan el-
fogult vagyok velük szemben, fõ-
leg a nagymamával, aki fölnevelt,
és éjszakánként varrt, hogy tanít-
tatni tudjon. Nem futamodtak
meg a nehézségek elõl, nem vá-
lasztották a könnyebb utat, nem
menekültek külföldre a kitelepítés
elõl, hanem végigcsinálták mind-
azt, amit a sors rájuk mért. Arat-
ni mentek, végigdolgozták a mun-
katáborokat, és nem omlottak
össze, ha nem volt pénzük. Nem-
csak a férfiak, hanem a nõk sem.
Amikor gazdagabbak voltak az
átlagnál, akkor is emberségesek
maradtak. A tõlük megmaradt le-
veleket, címeres névjegyeket el-
égettem, úgy tartom, ha megha-
lok, ne olvassa senki, ne kerülje-
nek idegenek kezébe.

Bakonyi Zsóka

Jókuthy-teret avattak Mezõszilason

A Családsegítõ és Gyermekjó-
léti Központ Egyszülõs Klubot
indított útjára azzal a céllal, hogy
a gyermeküket egyedül nevelõ
szülõk számára biztosítsanak egy
olyan helyet és találkozási lehetõ-
séget, ahol a hasonló helyzetben
lévõ, azonos problémákkal küsz-
ködõk megbeszélhetik az õket
érintõ és érdeklõ dolgokat. 

A klubtagokkal közösen ösz-
szeállított éves programtervben a

résztvevõk saját tapasztalataik
alapján tanácsokat tudnak adni
többek között a gyermeknevelés,
háztartásvezetés, egészséges
életmód kialakítása, álláskeresés
és a jogi útvesztõkben való el-
igazodás témakörében. 

A programokban szerepel to-
vábbá pszichológus, pedagógu-
sok és egészségügyi szakembe-
rek elõadása, játék és ruhacsere,
a szociális támogatások rendsze-
rének bemutatása, és a gyermek-

neveléssel kapcsolatos egyéb ak-
tuális kérdések. 

A beszélgetéseken túl kreatív
foglalkozásokra is sor kerül. Ap-
ró ajándéktárgyakat, lakásdísze-
ket készítenek az ünnepekre. A
klubfoglalkozásokat Meszes Re-
náta és Kollerné Mészáros Adri-
enn vezetik kétheti rendszeres-
séggel, keddi napokon 17 órától.
Érdeklõdni a Zrínyi utca 51.
szám alatt lévõ Családsegítõ és
Gyermekjóléti Központban sze-
mélyesen, illetve a 93/311-207-
es telefonszámon lehet. 

B.E.

Egyszülõs Klub a Zrínyi utcában

Bárdosi Gábor (MSZP) utalt
arra, hogy az elmúlt évben sokan
megígérték a csapat támogatását,
s hangsúlyozta, amennyiben nem
adja meg a testület a kért segítsé-
get, akkor az évekkel ezelõtti ál-
lapotokat hozzák vissza. 

Hogy kiket értett a képviselõ a
sokan kifejezés alatt, azt Tóth
László (MSZP) tette egyértelmûvé,
amikor az egyesület tavalyi, jubile-
umi, majd évzáró ünnepségén ké-
szült videofelvételeket játszott be a
közgyûlés közben. Ezeken Cseres-
nyés Péter alpolgármester és Mar-
ton István polgármester ígéretet
tett a csapat támogatására. 

Dr. Kolonics Bálint (Fidesz-
KDNP) az NTE szintén vezetõ
tisztségviselõjeként szintén azt
javasolta, adja meg a testület a
kért támogatást. Egyúttal kijelen-
tette, valaki végre megmondhat-
ná, miért nem kap támogatást az
NTE, ugyanis nem légbõl kapott
kérelemrõl van szó, a helyzet drá-
mai. Rámutatott, amikor a játéko-
sok prémiumáról beszélnek, ak-
kor elképesztõen alacsony össze-
gekre kell gondolni, amelyeknek
megvan a maguk jelentõsége, hi-
szen a versenysport nem mûkö-
dik érdekeltség nélkül. Dr.
Kolonics azt is leszögezte, az
egyesületnél az új elnökséggel ta-
karékos gazdálkodás kezdõdött,
amit az is bizonyít, hogy a koráb-
bi jelentõs adótartozás mára el-
tûnt, s a támogatás révén jövõre
tiszta lappal indulhatnának. 

Bene Csaba (Fidesz-KDNP)
frakcióvezetõ visszautasította

az ellenzéki megszólalásokat,
mert szerinte a másik oldal kép-
viselõi érzelmi húrokat próbál-
tak pengetni NTE-ügyben.
Egyúttal leszögezte, úgy véli,
amit az önkormányzat a támo-
gatások terén megtehetett, azt
meg is tette. Cseresnyés Péter
alpolgármester ugyancsak visz-
szautasította a baloldalon ülõk
által használt eszközöket, s arra
szólította fel a protestálókat,
mondják meg, honnan vegyék
el a kért támogatás összegét.
Hangsúlyozta: õk a város egé-
szének költségvetéséért felel-
nek, s ezt kell mérlegelniük
minden döntés meghozatalakor. 

Bárdosi Gábor a Zrínyi utca
tervezett kikötésének meg nem
valósult beruházására félretett
összeget javasolta a támogatás fe-
dezetéül, míg dr. Kolonics Bálint
a körzetében zajló csatorna-fel-
újításból megmaradt pénzt aján-
lotta fel. 

Böröcz Zoltán (MSZP) arra fi-
gyelmeztetett, hogy ha nem jut-
nak hozzá a támogatáshoz, akkor
visszavonják a csapatot az NB
III-ból, s a városkörnyéki baj-
nokság második osztályában in-
dítják. Marton István polgármes-
ter minderre úgy reagált: a város
és az egyesület közt köttetett
megállapodás úgy szólt, hogy
elõbbi a költségvetés felét adja, a
másik felét az egyesületnek kel-
lett volna támogatások révén
összegyûjteni, ami – szerinte –
nem történt meg, a labdarúgó
szakosztály érdemi bevételeket

nem volt képes felmutatni. Utalt
arra is, hogy a korábbi fõszpon-
zor eltûnt a csapat mögül. Vajon
miért? – kérdezte. Véleménye
szerint az NTE vezetõinek önkri-
tikát kellene gyakorolni. Egyúttal
felszólította az elnökséget arra,
számoljanak be arról, mennyi
pénzt sikerült összeszedniük a
szponzoroktól.

Dr. Kolonics Bálint visszauta-
sította a polgármester stílusát, s
azt válaszolta, ezt kérdezze meg
az önkormányzat által felállított
háromtagú ad hoc bizottságtól,
amely az elmúlt hetekben az NTE
gazdálkodását vizsgálta. 

Böröcz Zoltán szintén vissza-
utasította Marton István megnyil-
vánulását, s azt mondta, nagyon
sok vállalkozó, támogató és szülõ
segített pénzzel, munkával, akik
azonban nem kívánják megne-
vezni magukat, ugyanis félnek. A
természetben nyújtott támogatás
pedig nehezen forintosítható. Ha
mégis sikerülne, akkor elképzel-
hetõ, hogy a kapott összeg na-
gyobb lenne, mint az önkormány-
zat támogatása. 

Tóth László közben bejelentette,
hogy Kozma Lajos lemondott a
labdarúgó szakosztály vezetésérõl. 

Végül sem a támogatás elutasí-
tásáról, sem a támogatás megíté-
lésérõl szóló határozati javaslat
nem kapta meg a szükséges több-
séget, ezért még egy alkalommal
biztosan a testület elé kerül az
NTE ügye. 

Horváth Attila

Sporttámogatási kérelmekkel
foglalkozott az OKISB.

Beindult a dominóelv –
hangsúlyozta Balogh László bi-
zottsági elnök. Év vége felé so-
kak a forráshiányukat, a fõ-
szponzorhoz, a városhoz való
fordulással próbálják enyhíteni.
Stratégiai elvként mondjuk azt,
hogy minden önkormányzati egy
forintot a támogatandó szervezet
egy forintjához tudjunk rendelni.
Az is fontos stratégiai elv, hogy
készpénzhez szeretnénk még in-
kább készpénzt rendelni, és jó
lenne jobban bízni a kanizsai
mecénásokban. Sajnos tudomá-
sul kellett venni, bármennyire is
szeretnénk, a jelen költségvetési
évben nem tudunk tovább lépni.

NB III-as stabil focira szükség
van. Büszkék vagyunk rá, hogy
van egy komoly hagyományok-
kal rendelkezõ NTE 1866 MÁV
Sportegyesületünk, de most nem
errõl szavaztunk, hanem arról,
hogy a tizenkét és félmillió után
tudunk-e adni újabb milliókat.
Hosszú szakmai vita után olyan
álláspont kristályosodott ki,
melynek eredményeként a kére-
lemre 4 igen, 2 nem, és 0 tartóz-
kodás mellett nem támogattuk az
egyesületet. De ez nem jelenti
azt, hogy a jövõ évben nem lesz
ugyanolyan fontos. A négytagú
közgyûlési bizottság, Karádi Fe-
renc, Bene Csaba, dr. Károlyi
Attila és én tájékozódtunk az
egyesületnél a fociszakosztály-
lyal kapcsolatban, s ezáltal vilá-
gosabb képhez jutottunk, ami se-
gítette a mostani nehéz dönté-

sünket is. Összességében százöt-
ven millió forintot fordítottunk
sporttámogatásra, ezen belül a
verseny és élsportra kilencvenöt
milliót, és rendkívüli támogatás-
ként plusz tízmilliót szétosztot-
tunk a közel ötven szakosztály
számára. A lábtoll-labdások egy
millió forintos igényére három-
száz-ezer forinto juthat. A Kani-
zsa Vízilabda Sportegyesület
hatszáz ezer forintos plusz ké-
relmére négyszáz ezer forintos
támogatást javasoltuk. Azt kell
mondanunk a befutó összes
sportkérelemre, hogy a domi-
nók nem dõlhetnek tovább,
2007. december 31-éig nincs
módunk újabb sporttámogatási
igények teljesítésére. A bizott-
ság egyöntetûen kimondta, a
sporttámogatás a jövõ évben
fog folytatódni.

Egy forinthoz 
egy forintot

Ismét tárgyalta a Nõk Háza
Egyesületnek a szenvedélybe-
tegek alacsonyküszöbû szol-
gáltatásával kapcsolatos ellá-
tási szerzõdés megkötése irán-
ti kérelmét a dr. Csákai Iván
által vezetett Szociális és
Egészségügyi Bizottság. A ké-
relem már szerepelt az októ-
ber 25-ei közgyûlés tervezett
napirendjén, azonban a javas-
latot az elõterjesztõ vissza-
vonta azzal az indokkal, hogy
új körülmények merültek fel
az elõterjesztéssel kapcsolat-
ban. Az Országgyûlés október
15-én módosította a szociális
törvényt, és jelentõsen átalakí-
totta az önkormányzatok köte-
lezõ feladatainak rendszerét.
A változások érintik a szenve-
délybetegek alacsonyküszöbû
szolgáltatását is. Jelenleg az
önkormányzatok a kötelezõ
feladataiknak eltérõ mennyi-
ségi és minõségi mutatók
alapján tesznek eleget. Az új
feladat-ellátási rendszerben a
közösségi ellátások (és így az
alacsonyküszöbû szolgáltatás)
nyújtásának kötelezettsége
2009. január 1-jétõl megszû-
nik, de mint törvényben meg-
határozott tartalmú szociális
szolgáltatások továbbra is
megmaradnak, finanszírozá-
suk valamennyi fenntartó szá-
mára egységes módon, a tény-
leges szükségletek figyelembe
vételével, pályázat útján való-
sul meg. A pályázati finanszí-
rozás részletes szabályai nem
ismertek, azonban a feladat
kötelezõ jellegének változása
miatt az önkormányzat 2009-
tõl nem lesz köteles az ala-
csonyküszöbû szolgáltatás
biztosítására, sem saját fenn-
tartásában, sem más fenntartó-
val való ellátási szerzõdéskö-
tés útján. A téma megvitatása
során a bizottság tagjai egyet-
értettek a szenvedélybetegek
részére nyújtott alacsonykü-
szöbû szolgáltatás nyújtásának
fontosságával, és a határozati
javaslatban foglaltaknak meg-
felelõen közgyûlési tárgyalás-
ra alkalmasnak tartották az
elõterjesztést. 

Nõk háza 
Egyesület
kérelmérõl

40.qxd  2007.11.14.  11:58  Page 9



Kanizsa – Értékrend 2007. november 15. 11Kanizsa – Városháza 2007. november 15.6

PÁLYÁZATI  HIRDETMÉNY a Nagykanizsa Kodály Z. u. 10. számú
Nyugdíjasházban  megüresedett 1 db lakás bérleti jogának elnyerésére

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet  a Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje 2007. november 30., 12.00 óra. He-
lye: Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz.
ügyfélfogadó. A licitálás idõpontja 2007.  december  7., 9.00 óra. Helye: Pol-
gármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em.

A pályázat célja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, ha-
tározott idõre

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szoba-

száma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkormányzati
bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatásokért fize-
tendõ díj + rezsiköltség, adományt felajánló pályázó esetén az igénybevett
szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Megtekinthetõ: 2007. novem-
ber 20. (kedd) 10-11 óráig

A bérlemény nem örökölhetõ!
A pályázaton való részvétel feltételei:
1./ Személyi feltételek. Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhe-

lyû nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/,
öregségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga,
vagy legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fize-
tési kötelezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a
pályázati feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja

2./ Egyéb feltételek. Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, vagy önkormányzati bérlakását
ajánlja fel.

Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér 16.)
átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a pá-
lyázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az utol-
só havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ ön-
kormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi bér-
leti díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás
esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hiva-
tal Szociális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyúj-
tani. A licitálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk.  A licitálás
szabályai: A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát határidõben, a
kiírásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbízással meghatal-
mazottja is képviselheti. A licitálás induló összege: 2.000.000 Ft. A licitálás
során a licitösszeg 50.000 Ft-onként emelkedik. A nyertes pályázóval a la-
kásra vonatkozó bérleti szerzõdést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a
kijelölés, az adomány befizetését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása
esetén a megállapodás aláírását követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ
a bérbeadó Ingatlankezelési Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen ha-
táridõn belül nem köti meg, a bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét el-
veszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat

Meghívó

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nevében 
tisztelettel meghívom Önt az "50 év integráció 50 helyszínen" 

országos eseménysorozat kapcsán megrendezésre kerülõ 
nagykanizsai programokra.

Marton István, polgármester

Programok

2007. november 23., péntek
Helyszín: Vasemberház (Nagykanizsa, Erzsébet tér 1-3.)
9.00 Iskolások vetélkedõje az EU-PONT szervezésében - helyi forduló
11.00 Ember és érték – Környezet- és természetvédelem Dél-Zalá-
ban. Kerekasztal-beszélgetés a város környezetvédelmi programjá-
ról. Meghívott vendégek: Glattfelder Béla, EU parlamenti képviselõ,
Dr. Illés Zoltán egyetemi docens, CEU
Pályázati partnereink: Kaán Károly Környezetvédelmi Egyesület,
Nagykanizsai Kereskedelmi és Iparkamara, Pályaválasztási Tanács-
adó Szolgálat, Városi Diákönkormányzat, Zsigmondy Vilmos és
Széchenyi István SZKI (Jelentkezni elõzetesen a 93/500-709-es te-
lefonszámon lehet.)
12.00 Európa asztala – gasztronómiai bemutató az Európai Unió or-
szágainak nemzeti ételeibõl.
17.00 "Európa következõ 50 éve rajtunk is múlik" – lakossági fórum
Téma: Javaslatok a város 2008-2013. évi középtávú környezetvédel-
mi programjához

2007. november 24., szombat
Helyszín: Medgyaszay Ház (Nagykanizsa, Sugár u. 5.)
18.00 Sok nemzetiségû kultúrával az Európai Unióban. A kulturális
gálamûsor szereplõi: Dél-Zala Táncegyüttes, Kanizsai Horvát Kórus
és Néptánccsoport, Kanizsa Csillagai, Királyi Pál ÁMK német nem-
zetiségû gyermek- és ifjúsági csoportja

KÍSÉRÕ RENDEZVÉNYEK:
Európa-sarok: A keszthelyi Europe Direct Balaton Régió Európai
Információs Pont munkatársai várják az érdeklõdõket európai uniós
tanácsadással, tájékoztatással (ingyenes kiadványok, interaktív hon-
lapok, kvízjátékok, pályázati információk).
Természetfotó-kiállítás Maros Sándor képeibõl

A rendezvény az Európai Bizottság Magyarországi Képviselete, az
Európai Parlament Tájékoztatási Irodája és a magyar kormány kö-
zötti Igazgatási partnerség keretében jött létre.

Tisztelettel hívjuk és várjuk az érdeklõdõ diákokat, szülõket és
pedagógusokat 4. osztályos általános iskolásoknak, a nyolcév-
folyamos gimnáziumi képzésünkrõl rendezett nyílt napunkra 2007.
november 24., szombat 9.00 órára a Batthyány Lajos Gimnázium
nagyaulájába. A találkozás alkalmával bemutatjuk a gimnáziumunk
hagyományos, immár 1991. óta tartó nyolcévfolyamos képzését.
Szeretnénk, ha elnyerné tetszését iskolánk Pedagógiai Programja,
annak nevelési és oktatási tartalma. Hisszük és valljuk: ránk bízhatja
gyermekét, mi megpróbáljuk mottónk alapján is nevelni:

„Nem elég a gyermeket gépileg tanítani a kiszabott tanul-
mányokra, lelkét, szívét is kell mûvelni, mert csak így lehet derék,
értelmes, nemesen érzõ, jellemteljes honpolgár. A nevelést, sõt még
a tanítást is a gyermekeknek testi, lelki erejéhez, tehetségéhez s
hajlamaihoz, egyszóval egész egyéniségéhez kell alkalmazni.” 

(Deák Ferenc)

Batthyány Lajos Gimnázium 
és Egészségügyi Szakközépiskola

2007. december 13-án 19 órakor
a HSMK-ban
Jegyek ára: 2000 Ft

JEGYEK VÁSÁROLHATÓK: 
a TOURINFORM irodában (Csengery út 1-3.) , 

a HONVÉD KASZINÓ-ban (Ady út 7.), 
valamint az elõadás napján a HSMK-ban. 

Információ: Hegedûs Erzsébet 93/311-468, 70/200-5949

JANZA KATA ÉS DOLHAI ATTILA
a MUSICAL SZTÁRJAI Nagykanizsán 

Európa következõ ötven
éve rajtad is múlik

A Nagykanizsa történelmé-
ben jelentõs szerepet betöltõ
Guttmann-család históriáját és
munkásságát bemutató tanul-
mányt ír dr. Károlyi Attila ügy-
véd, önkormányzati képviselõ
és lelkes helytörténész, akinek
elõzõ, a város polgármestereit
bemutató könyve nagy vihart
kavart. Egy másik munkájában
– valószínûleg még a Gutt-
mann-család életét bemutató
kötet elõtt – Kanizsa történetét
olvashatóbb, kicsit bulvárosabb
formában szeretné elsõsorban a
tanuló ifjúság elé tárni. Mind-
két kiadvány megjelenése egy
éven belül várható.  

– Több évnyi kutatómunka után
óhatatlanul felhalmozódnak olyan
ismeretek, amelyek szinte kénysze-
rítõ erõvel hatnak azok birtokosá-
ra, hogy a köz elé lépjen velük –
mondta dr. Károlyi Attila. – Így
van ez jelen esetben is, a
Guttmann-család, illetve Kanizsa
történetének kutatása során most
jutottam el arra a pontra, ahol úgy
érzem, érdemes visszatekinteni, s a
megszerzett ismeretanyagot tovább
adni a história iránt érdeklõdõk-
nek. Heraldikai és genealógiai ku-
tatásaim során véletlenül botlot-
tam a Guttmann-család történeté-

be. A Guttmannok a XIX.-XX. szá-
zad fordulóján a család alapítójá-
nak tekinthetõ Guttmann Henrik
révén kanizsai kereskedõ család-
ként szereztek nemesi címet, még-
hozzá Gelsei és Beliscsei elõnévvel
– ez utóbbi ma Horvátországban
található település. Ekkor ugyanis
már nem Kanizsán élt a család, it-
teni gazdasági-üzleti kapcsolatai-
kat felszámolták, s Beliscse térsé-
gére koncentráltak, hiszen elsõsor-
ban fakitermeléssel és fûrészáru-
kereskedelemmel foglalkoztak, s
arrafelé bõségesen volt alapanyag.
A pragerhofi vasútvonalhoz õk
szállították a talpfákat, továbbá fá-
ból vonta ki a bõr megmunkálásá-

hoz szükséges cserzõanyagot. A
Gelsei-Guttmannok messze földön
nevezetesek voltak az általuk gyár-
tott cserzõanyagról. Érdekesség,
hogy a párizsi világkiállításon is
megjelentek egy nagy, a tevékeny-
ségüket szimbolizáló hordóval.  A
család bárói címet kapott, s csu-
pán azért nem lehettek grófok,
mert Ferenc József idejében zsidó
származású emberek nem kaphat-
tak grófi címet, csak báróit. Kuta-
tásaim során a kezembe került a
Guttmann-család egyik tagjának
börtönnaplója is, amelyben értékes
adatokat találtam a család genea-
lógiájáról, azaz eredetérõl, vala-
mint kanizsai munkásságáról.

– Utóbbiról mit lehet tudni?
– Nevükhöz fûzõdik például a

Takarékpénztár, a Király Serfõzde
és a Tiszti Kaszinó megépítése.
Azonban nem csak gazdagságuk-
ról voltak híresek, hanem ember-
baráti cselekedeteikrõl is,
ingyenkonyhákat mûködtettek és
támogatták a szegény, elesett em-
bereket. A Guttmann-család tag-
jai példaként szolgálhatnak a ma
milliárdosainak, akik csak meg-
sarcolják a szegényeket, ám az így
megszerzett vagyonból semmit
nem adnak vissza nekik. A kapita-
lizmus akkoriban még úgy mûkö-
dött, hogy valamekkora összeget
vissza is jutattak a szegény sorsú-
aknak. Az akkori erkölcs még ezt
diktálta – sajnos, mára az erkölcs

teljesen kiveszett a társadalom
egészébõl. Ez is motivált, amikor
arra gondoltam, hogy közkinccsé
teszem a Guttmann-család törté-
netét. A legfontosabbnak azt tar-
tom, hogy ezek a gazdag emberek
jelentõs részt vállaltak a közfel-
adatokból, a város kötelezõen el-
látandó feladataiból. Ez ma, saj-
nos, nem így mûködik, Nagykani-
zsa jelentõs gazdasági-pénzügyi
potentátjai úgy gondolják, hogy
mindent letudnak az adójuk befi-
zetésével. Ez szomorú!

– Mikorra várható a könyv
megjelenése?

– Szeretném, ha jövõ kará-
csonyra elkészülne a tanulmá-
nyom, amellyel párhuzamosan
dolgozok Kanizsa történetén is,
melyben neves lokálpatrióták,
például Halis István, Barbalics
Lajos, Bátorfi Lajos, Balogh Já-
nos és Horváth Gyula helytörté-
neti írásait gyûjtöm egybe, s kö-
zérthetõ formában, kicsit bulvá-
rosan tárom az olvasók elé. Elsõ-
sorban a ma fiataljaira, általános
és középiskolásokra számítok,
akik felnõttként ennek a városnak
a polgárságát, illetve politikusi
gárdáját adhatják a késõbbiek-
ben. Kanizsa történelmének isme-
rete véleményem szerint elenged-
hetetlen a megfelelõ öna-
zonosságtudat kialakulásához.

Horváth Attila  

Az utókor okulására
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A harmonikazenét kedvelõk
igazán nem panaszkodhattak, gyö-
nyörû dallamok csendültek fel a
Budapest Harmonika Trió és a ka-
nizsai Bellák Tibor elõadásában a
HSMK színháztermében. Az est
Bellák Tibor háromnegyed órás
elõadásával kezdõdött, majd
Orosz Zoltán világhírû harmoni-
kamûvész lépett triójával, Wéber
Gáborral és a basszusharmonikán

játszó Horváth Istvánnal a szín-
padra. Az 1993-ban alakított
együttes Európa-szerte egyedülál-
ló formáció. A Herrer-Tabányi
harmonikagálán készült felvételt a
Duna Televízió többször is
vetítette. Néhány évvel ezelõtt a
Párizsban megrendezett Francia
Nemzeti Harmonikafesztiválon õk
voltak az egyetlen külföldi meghí-
vott résztvevõk. 

Kiemelkedõ sikereket ért el a
Zemplén Sportegyesület a Szol-
nokon megrendezett V. Lábtoll-
labda Világbajnokságon. A ver-
senyzõk minden kategóriában az
élen zártak, így a teljes magyar
„A” válogatott nagykanizsai játé-
kosokból állt a világbajnokságon,
ahonnan – legjobb európaiakként
– öt bronzéremmel tértek haza. A
VB bronzérmes válogatott ver-
senyzõi, Barócsi Andor, Csizma-
dia Tamás, Hartai Attila, Takács
Endre, Budavölgyi Veronika,

Gozdán Ágota és Végh Dóra
nemcsak városunk, hanem ha-
zánk jó hírét öregbítették. Ebbõl
az alkalomból gratulált és átadta
a város ajándékát a játékosoknak
és Budavölgyi Kálmán szövetségi
kapitánynak Cseresnyés Péter al-
polgármester. – Büszkén mond-
hatjuk, hogy a sportág egyik fel-
legvára Nagykanizsa – hangsú-
lyozta. Bár háromezer éves múlt-
ra tekint vissza, de Európában és
Magyarországon alig van törté-
nelme. 

Lábtollasok köszöntése

A Román Sándor által irányított Experidance Tánctársulat és a
Nemzeti Táncszínház november kilencedikén a Hevesi Sándor Mû-
velõdési Központban teltház elõtt mutatta be Arany János vígepo-
szából készült két részes táncjátékát, a Nagyidai cigányokat.  A tánc-
játék nagy sikert aratott a hallgatóság körében, ami nem csoda, hi-
szen költészetet, humort és a cigányfolklór elemeit gyúrta egybe egy
bravúros koreográfiába Román Sándor. 

Kanizsán a Nagyidai cigányok
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Balogh László, a 3. számú vá-
lasztókerület önkormányzati kép-
viselõje, OKISB-elnök fogadóórát
tart minden szerdán 16.00 órától
17.00 óráig a Batthyány Lajos
Gimnáziumban (Nagykanizsa,
Rozgonyi utca 23.): 30/2040865,
balogh.laszlo61@chello.hu

Papp Nándor a 12. számú
választókerület önkormányzati
képviselõje a hivatalos elfoglaltság
miatt november 13-án elmaradt
fogadóóráját november 20-án
(kedden), 17 órakor a Vécsey Zsig-
mond Általános Iskolában, 18
órától a Zárda utcai kollégiumban
tartja. 

Megértésüket köszönjük.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala pályázatot hirdet 3 fõ Építéshatósági ügyintézõ helyettesí-
tésére. Ellátandó feladat: Kiemelt építésügyi hatósági ügyek döntésre való szakmai elõkészítése (helyszíni szemle, hi-
ánypótlás, tárgyalás, határozattervezetek) és végrehajtása Nagykanizsa körzetközponti közigazgatási területén.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet, a köztisztviselõk képesítési elõírásairól szóló
9/1995.(II.3.) Korm. sz. rendelet 1. sz. mellékletének I./4. Építésügyi igazgatási feladatok I. besorolási osztályban felso-
rolt iskolai végzettségek és szakképesítések bármelyike: egyetemi vagy fõiskolai szintû építészmérnöki, építõmérnöki
(szerkezetépítõ, magasépítõ üzemmérnöki) szakképzettség; fõiskolai szintû településmérnöki (városgazdasági mérnöki)
szakképzettség. Legalább egyéves szakmai (tervezõi, kivitelezõi), továbbá kétéves közigazgatási gyakorlat, vagy legalább
hároméves közigazgatási gyakorlat. (Ezek hiányában felmentés kérhetõ.) „B” kategóriás gépjármû vezetõi engedély.

Közigazgatási alapvizsgát és szakvizsgát a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény szerint kell
megszerezni, illetõleg a Belügyminisztérium Építésügyi Hivatala szakmai felügyeletével szervezett szakmai tovább-
képzésen kell részt venni. A kinevezés határozott idõre, legfeljebb hat hónap próbaidõ kikötésével történik. Illetmény
és egyéb juttatások a Ktv. és Polgármesteri Hivatal Közszolgálati Szabályzatának vonatkozó rendelkezései szerint.

A pályázatokat dr. Gyergyák Krisztina aljegyzõ részére kell benyújtani (8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7., telefon:
93/500-700 vagy 500-708), melyhez csatolni kell: az iskolai végzettséget, szakképesítést igazoló okiratok másolatát, 3
hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítványt, szakmai és közigazgatási gyakorlat hivatalos igazolását.

A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. november 30. 12.00 óra. A benyújtott pályázatok elbírálására a pályá-
zati határidõ lejártát követõ 15 napon belül kerül sor. 

A munkakör a benyújtott pályázatok elbírálását követõen azonnal betölthetõ.

Képviselõi
fogadóóra

Pályázat Építéshatósági ügyintézõk helyettesítésére

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a többször módosított 55/2000. (XII.13.) számú helyi ren-
delet alapján pályázatot hirdet az alábbi üres önkormányzati bérlakások
bérleti jogának szociális alapon történõ elnyerésére:

CSERÉRE:
1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 5/2/11.
A lakás alapterülete: 72 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokozata:

komfortos, településen belüli fekvése: belvárosi terület, épületen belüli fekvé-
se: II. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 22.999 Ft. A lakás állapota:
felújított, A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év, vagy az eredeti szerzõdéssel
megegyezõ. A lakás megtekintésének idõpontja:  2007. november 21. 9-10.30
óráig. 

KETTÕ GYERMEKES CSALÁD RÉSZÉRE:
Nagykanizsa, Péterfai u. 37/D. IV. em. 1.
A lakás alapterülete: 46 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokozata:

összkomfortos, településen belüli fekvése: egyéb városi terület. épületen belüli
fekvése: IV. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 15.975 Ft. A lakás álla-
pota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja: 2007. november 21. 10-11.30 óráig. 

GYERMEKES CSALÁD RÉSZÉRE:
Nagykanizsa, Rózsa u. 15. I. em. 4.
A lakás alapterülete: 55 m2, szobaszám: 2 szobás, komfortfokozata: össz-

komfortos, településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen belüli fek-
vése: I. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 19.088 Ft. A lakás állapota:
helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja: 2007. november 20. 9-10.30 óráig. 

Nagykanizsa, Csengery u. 117/18/A/2.
A lakás alapterülete: 44 m2, 1 + fél szobás, komfortfokozata: összkomfor-

tos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épületen belüli
fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 12.050 Ft. A lakás állapo-
ta:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja: 2007. november 20. 13.30-15 óráig. 

3. Nagykanizsa, Csengery u. 117/18/A/6.
A lakás alapterülete: 44 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épüle-
ten belüli fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 12.050 Ft. d.) A
lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás
megtekintésének idõpontja:  2007. november 20. 13.30-15 óráig. 

4. Nagykanizsa, Csengery u. 56. fsz. 2.
A lakás alapterülete: 76 m2, szobaszám: 2 szobás, komfortfokozata: komfor-

tos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épületen belüli
fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 16.083 Ft. A lakás állapo-
ta: helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésé-
nek idõpontja: 2007. november 21. 9-10.30 óráig. 

EGYEDÜLÁLLÓKNAK:
1. Nagykanizsa, Magyar u. 71. fsz. 6.
A lakás alapterülete: 18 m2, szobaszám: fél szobás, komfortfokozata: kom-

fort nélküli. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épületen

belüli fekvése:  földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 802 Ft. A lakás ál-
lapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésé-
nek idõpontja:  2007. november 20. 9-10.30 óráig. 

2. Nagykanizsa, Fõ u. 4. I. em. 4.
A lakás alapterülete: 51 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokozata:

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: belvárosi terület, épületen belü-
li fekvése: I. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 16.260 Ft. A lakás álla-
pota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja:  2007. november 21. 9-10.30 óráig. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság pályázatot hirdet továbbá az
alábbi, Garzonházban lévõ üres önkormányzati bérlakások bérleti jogá-
nak elnyerésére.

Elhelyezésre a 35. életévet be nem töltött fiatal házasok/élettársak jogosul-
tak lakásigényük végleges rendezéséig, de legfeljebb 60 hónap idõtartamig,
elhelyezésük átmeneti megoldásával és takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/C. fsz. 4.
A lakás alapterülete: 36 m2, szobaszám: 1 szobás, komfortfokozata: össz-

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege: 12.814 Ft. A la-
kás állapota: helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hó-
nap. A lakás megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig. 

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. II. em. 11.
A lakás alapterülete: 40 m2, szobaszám: 1+fél szobás,  komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épüle-
ten belüli fekvése: II. emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege: 14.952 Ft. A
lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hó-
nap. A lakás megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig.

3. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. I. em. 6.
A lakás alapterülete: 40 m2, szobaszám: 1 szobás, komfortfokozata: össz-

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: I. emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege: 14.952 Ft. A la-
kás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hó-
nap. A lakás megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig. 

4. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. fsz. 2.
A lakás alapterülete: 38 m2, szobaszám: 1 szobás,  komfortfokozata: össz-

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege: 13.526 Ft. A la-
kás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hó-
nap. A lakás megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig. 

5. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II. em. 11.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1+fél szobás, komfortfokozata: összkomfortos.

A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen belüli fekvé-
se: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege: 14.952 Ft. A lakás állapota:
helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hónap. A lakás
megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig. 
A pályázatok benyújtásának helye és határideje: 2007. november 30. 
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály, Nagykanizsa, Eötvös tér 16. 
Pályázati nyomtatvány ugyanitt kapható.

Szociális bérlakás-pályázat, Garzonházi bérlakás-pályázat

Azt gondolom, és remélem ez-
zel nem vagyok egyedül, hogy
nem csak képviselõk, de minden
magyar állampolgár elmondhat-
ja a véleményét az ország, illetve
ahol él, annak a településnek az
önkormányzati tevékenységérõl.
Szeretném leszögezni, nem vol-
tam az állampárt tagja, sem
szimpatizánsa, mint ahogy ma
sem vagyok egyik politikai tömö-
rülésnek sem. Bár koromból ere-
dõen beléphettem volna a kom-
munista pártba, vagy az
MSZMP-be, de erkölcsi és politi-
kai hovatartozásom nem engedte
meg, hogy olyan pártnak legyek
a tagja, amely minden gazdasági
realitást nélkülözõ hazug és ha-
mis politikai ideológiára épülve
megfertõzött embert, fát, legelõt,
állatot egyaránt. Olyan légkört
teremtve, amelyben apa feljelen-
tette a fiát, vagy éppen fordítva,
hogy nem spontán gazdasági-
társadalmi törvényeknek megfe-
lelõ ideológia alapján próbált
érvényesülni, hanem utópisztikus
elveihez akarta idomítani az em-
beriséget. Megakadályozta a
szabad véleménynyilvánítást, s
az alkotó szellemet palackba zár-
ta. A tömegtájékoztatás felügye-
letével még az önkontrolltól is
megfosztotta magát, hibát, hibá-
ra halmozott, pedig sajtószabad-
ság nélkül semmilyen szabadság
se létezhet, mert belebetegszik az
egész társadalom. E gazdasági

és erkölcsi fertõ többet ártott az
országnak, a nemzetnek, mint
egy harmadik világháború.

A küszöbön álló hetven évem
alatt, nyitott szemmel és füllel
láttam illetve hallottam, tehát
számomra a demagógia: „a tö-
megek tudatos félrevezetése ha-
zug ígérgetésekkel és az érzel-
mek felelõtlen szításával” nem
eladható. 

Szeretném elmondani szemé-
lyes véleményemet, mert a Kani-
zsa Újság hasábjain szinte he-
tente lehet találkozni a jelen ön-
kormányzatának ellenzéki „pro-
minens” politikusainak kritikái-
val. Sajnos, azok közelebb áll-
nak, sõt meg is haladják a fent
említett demagógiát, mint a
tényszerû és helyén való kritikát.
Megfeledkezve a valós tényrõl, a
tizenhat éves városvezetésükrõl,
mely valóban hasonlít az általuk
említett szóhoz, az ötletbörzéhez,
közel húsz évre eladósítva Nagy-
kanizsa városát. Olyan hatalmas
adósságot hagyva az utánuk jö-
võknek, amely már szinte kezel-
hetetlen. Rájuk jellemzõ módon
a „legjobb védekezés a táma-
dás” elvét használva megkísér-
lik a tömeget befolyásolni a je-
len önkormányzat és személy
szerint a polgármester alkalmat-
lanságáról, elterelve a figyelmet
a maguk tevékenységérõl. 

A tizenhat év alatti impotens
tevékenységük, melyben váro-

sunk teljesen leépült, a korábban
rentábilisnak mondott vállalatok,
Sörgyár, Cola, Bútorgyár, DKG
(melyek jelentõs munkaerõvel
rendelkeztek, megoldva a város
ilyen irányú gondjait), az elmúlt
tizenhat év folyamán az MSZP-
SZDSZ városvezetés alatt „szak-
mai hozzáértésükkel, gazdasági
programjaikkal” megszûntek,
vagy csak kis mértékben üzemel-
nek. Ez volt az a „perspektíva”
távlati kilátás a jövõre nézve,
melyre oly büszke lehet a jelenle-
gi ellenzék, és benne a „legna-
gyobb létszámú” SZDSZ-nek ne-
vezett frakció, amely folyamato-
san renitenskedik: ellenszegülõ,
engedetlen, makacskodó maga-
tartást tanúsít.

Miután az adatvédelmi biztos
szerint közérdekû adatokról lé-
vén szó, ami annyit jelent, hogy
minden magyar állampolgár-
nak joga van tudni, hova, mire
is költötték a közpénzt, ezért
kérdezem a jelenlegi önkor-
mányzat vezetését: volt-e az át-
adásnál, átvételnél vagyonlel-
tár? Mibõl tevõdik össze váro-
sunk adóssága? Hol van az az
összeg, amely befolyt az eladott
értékek után? Van-e, ha nincs,
lesz-e  az elmúlt idõszaknak át-
világítása? Ezek kapjanak nyil-
vánosságot, nem csak azért
mert érdekel, de jogom is van a
tájékozódáshoz. Legyen világos
a lakosság elõtt az elmúlt idõ-

szak! Így kiderülhet van-e er-
kölcsi és politikai alapja azok-
nak, akik megmaradásunkat ve-
szélyeztetik, melyet nem bízha-
tunk a véletlenre. Azokra, akik-
nek alapelvük: minél gyorsab-
ban, minél rosszabb az ország-
nak, annál jobb nekik! Céljuk:
Magyarország teljes legyengí-
tése, privatizálása! Nyelvük: a
gyalázkodás, sértegetés! Jel-
szavuk: szeresd a mást, min-
dent, ami nem magyar! 

Remélve a tisztánlátás meg-
gyõzi azokat a kétkedõket, akik
az agymosás következtében tu-
datzavarban szenvednek, se
megfelelõ történelmi, se elfo-
gadható nemzettudatuk nincs,
de még önsorsával összefüggõ
jövõtudatuk és veszélytudatok
sem. Pedig keresztény értékek és
erkölcsi normák nélkül, önfe-
gyelem hiányában a liberaliz-
mus anarchiába, majd újabb
zsarnokságba torkollik. A de-
mokrácia lényege a rend és sza-
badság, valamint a jogok és kö-
telességek egyensúlya. Nélküle
nem lehet új gazdaságot és tár-
sadalmat építeni. Enélkül min-
dent elönt a szenny és káosz,
gyõz a dekadencia, a hanyatlás,
a középszer és a politikai szél-
hámosság.

Mert hit és erkölcs nélkül
olyan a nemzet, mint maga az
ember, lélek nélkül. 

S végezetül kérdezem, hol a ló-
vé, magyar testvér?

Tisztelettel:
Szalai Ferenc

Hol a lóvé, magyartestvér?

Ülésezett a Nagykanizsai Kis-
térség Többcélú Társulása ta-
nácsa. A polgármesterek a na-
pirendi pontok tárgyalása elõtt
tájékoztatót hallgattak meg a
Zalaispa hulladékgazdálkodási
rendszerrel kapcsolatban Bali
József koordinátortól.

Bali József úgy látja, számos ér-
telmezési és kommunikációs hiba
nehezíti a rendszerben részt vevõ
települések együttmûködését, rá-
adásul a jogszabályi háttér válto-
zása is jelentõs módosításokat tesz
szükségessé a rendszer eredeti
mûködtetési terveihez képest. 

Megjegyezte, a korábbi ter-
vekkel ellentétben mégsem írnak
ki közbeszerzési pályázatot a

rendszert mûködtetõ szolgálta-
tó(k) kiválasztására, hiszen akkor
vélhetõen az ország és az Európai
Unió valamennyi, hasonló terüle-
ten tevékenykedõ vállalkozását rá-
szabadítanák hulladékgazdálkodá-
si rendszer alkotta nagytérségre.
Az újabb verzió szerint három pó-
lusú, a megyében már megépült
hulladéklerakók köré csoportosuló
rendszer lesz, a szolgáltatókat pe-
dig az önkormányzatok jelölik ki.  

A polgármesterek aggályaikat
vetették fel az önkormányzatok ál-
tal a rendszer mûködtetésére létre-
hozandó közszolgáltató céggel kap-
csolatban, sokak szerint ezzel egy
újabb veszteségtermelõ forrást ven-
nének a nyakukba a települések. 

A tanács tárgyalta a kistérségi

lehatárolás megváltoztatását ki-
mondó törvényekkel kapcsolatos
tájékoztatót is. Polai György, a
munkaszervezet vezetõje el-
mondta, hogy a minap megala-
kult az új zalakarosi és pacsai
kistérségi társulás, ezt megelõzõ-
en a nagykanizsaiból többen tá-
voztak, Rigyác önkormányzata
pedig a felvételét kérte. 

Elhangzott, a nagykanizsai kis-
térség vagyona jelen pillanatban
170 millió forint. Ennek kapcsán
Marton István polgármester, a
társulás elnöke megjegyezte, a
társulás sátra és rendezvényszín-
pada még a társulásból távozott
Gelsén van, amit sürgõsen vissza
kell szerezni. 

A polgármesterek döntöttek új
tisztviselõk kinevezésérõl is. Az
elnökség tagjainak száma kilenc
fõrõl hétre csökken, s a távozó pol-

gármesterek helyére az esztereg-
nyei Kele Lajos és a nagybakónaki
Molnár Józsefné került, míg a tár-
sulás alelnöke a beleznai Jancsecz
Lajos, általános elnökhelyettes pe-
dig fityeházi dr. Surdi Krisztina
lett. A pénzügyi bizottságba a
rigyáci Tóth Imrét és a murak-
eresztúri Pávlicz Lajost, a közbe-
szerzési bizottságba pedig a
homokkomáromi Bodó Tamást és
a liszói Novák Csabát választották. 

A negyedik napirendi pontban
tárgyalt, a társulás elsõ-harmadik
negyedévérõl szóló beszámoló
kapcsán Marton István polgár-
mester, elnök arra hívta fel a fi-
gyelmet, hogy a települések által
fizetendõ tagdíjnak eddig csak a
fele érkezett be a társulás számlá-
jára.

Horváth Attila  

Vissza a sátrat Gelsétõl!
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A 14. Idõsek Hete rendez-
vénysorozat az Idõsek Otthona
és Gondozóházában zárult.  

Az ünnepelteket a Farkas Fe-
renc Zene és Aranymetszés Mûvé-
szeti Iskola tanárai és növendékei
köszöntötték szívhez szóló, ked-
ves mûsorukkal. Tárogatón
Baráth Béla zenetanár mûködött
közre. Koller Jutka igazgatónõ ez
alkalommal egy kötelességének is
eleget tett. Megköszönte Szmodics

József gépkocsivezetõ évtizedek
óta végzett becsületes, lelkiisme-
retes munkáját, akitõl váratlan be-
tegsége miatt kellett elköszönni.

A lakók nevében Balla Margit
néni, sok boldog, egészséges évet
kívánva egy virágcsokrot adott át
Koller Jutka igazgatónõnek.  

Köszöntõjében Cseresnyés Péter
alpolgármester a gyermekkorát
idézte fel. Boldog volt, amikor
nagyszüleivel leült beszélgetni,
akik olyan élményeket osztottak

meg vele, amiket õ nem élhetett
meg. Nagyon sok, nálánál jóval
idõsebb ismerõse, atyai barátja van
ma is, akikkel ugyanolyan szívesen
tölti a szabadidejét, mert élettapasz-
talataikat érdemes megfogadni. Be-
fejezésül azt kívánta a megjelentek-
nek, minél többen legyenek, akik
rájuk gondolnak az ilyen beszélge-
tések alkalmával, és az intézmény-
ben együtt eltöltött idõ ugyanilyen
hasznossá váljon számukra, és az itt
dolgozókra egyaránt. 

B.E.

A jeles erdészre, erdõmérnökre,
vadászra és ornitológusra Feiszt Ot-
tó, a ZALAERDÕ Zrt. vezérigazga-
tója emlékezett beszédében, majd
leleplezte a szobrot, Szabolcs Péter
zalaegerszegi szobrászmûvész alko-
tását. Majd Dr. Oroszi Sándor erdõ-
mérnök, az MTA doktora, a Magyar
Mezõgazdasági Múzeum tudomá-
nyos fõmunkatársa foglalta össze
Barthos Gyula erdészettörténeti je-
lentõségét. Az ünnepségen megje-
lent dr. Csapó Zsoltné, a néhai erdõ-
mérnök unokája. A Hevesi Sándor
Általános Iskola versmondói mû-

ködtek közre, s városunk nevében
Marton István polgármester helye-
zett el koszút a szobor talapzatánál.

B.E.
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Azért fordulok most Önökhöz,
mert a segítségüket szeretném kérni.

Gondolom, most nagyon sokan
felsóhajtanak, hogy már megint mi
lehet az, amiben segíteni lehet, és
az vajon kinek a javát szolgálja
majd.

Nagyon egyszerûen és lényeg-
retörõen tudok válaszolni az Önök-
ben felvetõdõ kérdésekre.

Biztos vagyok benne, nagyon so-
kan hallották már a különbözõ hír-
adásokból, hogy 2008. március 1-tõl
a jelenleg forgalomba lévõ 1 és 2
Ft-os érméket bevonják, és ezt kö-
vetõn már nem lehet velük fizetni. 

Ezzel kapcsolatban jött az a fel-
vetés, hogy mi lenne ha az embere-
ket megkérnénk, hogy az 1 és 2 Ft-
osaikat ajánlják fel a város számá-
ra, és az így összegyûlt összeget,
közcélra használnánk fel. 

A kórház Intenzív Osztályának
eszköz beszerzéséhez járulnánk hoz-
zá ( célok: Hordozható defibrillátor:
2.600.000 Ft, Gyógyszerporlasztó
lélegeztetõgép: 390.000 Ft, Gyógy-
szeradagoló pumpa: 240.000 Ft). 

Az összegyûlt forintok sorsáról,
természetesen a késõbbiekben tájé-
koztatást adnánk. 

Gondoljanak csak bele, most va-
lóban nem arról van szó, hogy több
tízezreket kellene a közösbe beten-
ni, aminek az útját sokszor nem is
látjuk, nem tudjuk, hogy elérte – e
segítõkészségünk a célját. 

Arról van szó, hogy azokat a fo-
rintokat, amiket nemsokára, már
nem tudunk használni gyûjtsünk
össze, és igenis ha lehet, jó célra
használjunk fel, és ne engedjük,
hogy itt-ott elkallódjon. 

Általában az a közfelfogás, hogy
az EMBEREK igazából nem tud-
nak sokat tenni a városukért, mert
arra ott vannak a politikusok, azért
választottuk meg õket, és persze,
ha esetlegesen nem vagyunk mun-
kájukkal megelégedve, könnyedén
rámondjuk, hogy nem tesz semmit,
sem értünk, sem a városért.

Most viszont „fordult a kocka”
ha élhetek ilyen kifejezéssel, most
eljött az az idõ, hogy a visszalévõ
négy hónap alatt (márciusig) meg-
mutathatjuk, hogy kanizsa lakosai
is képesek tenni városukért, össze-
fognak egy nemes cél érdekében.   

Hiszem és tudom, hogy a kani-
zsai emberek segítõkészsége nem
tûnt el, nem õrölte fel napjaink ro-
hanó világa, és túllépve önmaguk
gondjain segítenek, mellyel ma-
guknak is legalább akkora örömet
szerezhetnek, mint akiken segíte-
nek.  

Tisztelettel kérek mindenkit, te-
gyen ha tenni tud, mégha kis mér-
tékben is a VÁROSÁÉRT.

Köszönöm:
Marton István, polgármester

Tisztelt nagykanizsai 
lakosok!

A Független Újságírók Szövet-
sége által kiadott Hozzád tarto-
zom…címû antológia elsõ köteté-
ben nyolc vers- és prózafordítás-
sal szerepel Szabadi Tibor J. esz-
perantó mûordító. A brazil, olasz,
lengyel, oxitán, koreai, feröeri és
egy magyar szerzõ mûveinek esz-
perantó nyelvbõl történt fordítá-
sait az olvasók szavazatai alapján
válogatták be a kiadványba.

November 23-ig tekinthetõ
meg a Honvéd Kaszinóban mû-
ködõ Hölgyklub életét bemutató
fotókiállítás. A kiállítást Millei
Lászlóné pártoló tag ajánlotta a
megjelentek figyelmébe. Közre-
mûködött Buvári Réka tanuló. A
hölgyek a hét folyamán ismét ta-
lálkoztak. Családi estre várták ba-
rátaikat, és a pártoló tagokat a ka-
szinó tükörtermébe.

Harmadik alkalommal kerül
megrendezésre a Civil Szabad-
egyetem Nagykanizsán. Ebben az
évben rendhagyó módon a Civil
Klub és a Rozgonyi Polgári Egy-
let közös szervezésében novem-
ber 24-én (szombaton), 14 órai
kezdettel a Medgyaszay Házban. 

A szabadegyetem szervezése fo-
lyamatban van, a meghívottak közt
szerepel történész, író és újságíró.

Civil Szabadegyetem

Kiváló szónok

Hozzád tartozom...Hölgyvilág képekben

Szobor Barthos Gyula erdõmérnöknek
A ZALAERDÕ Zrt. szobrot állíttatott Barthos Gyula néhai

gyémánt diplomás erdõmérnök, fõerdõmester, az egykori Herceg
Batthyány-Strattmann Hitbizomány Nagykanizsai Erdõhivatala
vezetõjének, városunk szülöttének tiszteletére a zrt. irodaházá-
nak udvarán. 
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Bezárult az Idõsek Hete

Kupó Péter a Batthyány gim-
názium 11.A osztályos tanulója
a IX. országos egyetemi-fõisko-
lai Kossuth-szónokversenyen a
kiemelkedõ II. helyezést érte el.
Ez azért is különleges, mert
gimnazistaként vett részt a
batthyánys diák a felsõoktatási
hallgatók versenyén. Felkészítõ
tanára: dr. Hámori Zsoltné. 

A Pannon Egyetem Nagykanizsai
Telephely Hallgatói Önkormányzata
a hét elején szervezte meg a hagyo-
mányos PEN Gólyabált. A gólya-
mûsorok az egyetem B épületében
kerültek bemutatásra, míg a bál az
elsõs hallgatók, majd a kanizsai
kampusz oktatóinak nyitótáncával
vette kezdetét a Medgyaszay Ház-
ban. A nyitótáncot Németh Dávid

harmadéves hallgató koreografálta.
A zenét a Helios Együttes szolgál-
tatta, az est sztárvendége a
SugarLoaf Együttes volt. 

A Batthyányis Gólyaavatást pénte-
ken tartják a gimnázium nagyaulájá-
ban. Ekkor mutatkozik be a Batthyá-
niy Filmszínház. ANagy filmek verse-
nyére 17.30-kor kerül sor. Lesz akció,
vígjáték, dráma, western és horror.

Egyetemi és batthyányis gólyabál és -avatás

Marton István polgármester a
nagykanizsaiak segítségét kéri a
kórház intenzív osztályának esz-
közbeszerzéséhez. Nem kell rög-
tön nagy dologra gondolni, elég,
ha a forgalomból 2008. március
elsejétõl kivonásra váró  egy- és
kétforintosokat bedobjuk a város
közintézményeiben, iskolákban,
kulturális intézményekben, vala-
mint a polgármesteri hivatalban
elhelyezett gyûjtõurnákba.    

A város elsõ embere lapunknak
elmondta: az így összegyûjtött,
másoknak esetleg csak gondot
okozó érmék hasznos közcélt
szolgálhatnak. A pénzbõl ugyanis
egy hordozható defibrillátort,
gyógyszerporlasztó lélegeztetõ
gépet, valamint gyógyszeradago-
ló pumpát vásárolnának a kórház
intenzív osztálya részére, össze-
sen több, mint hárommillió forint
értékben. 

– Arról van szó, hogy azokat a
forintokat, amiket nemsokára
már nem tudunk használni, gyûjt-
sük össze, és ha lehet, akkor
használjuk fel jó célra, és ne
hagyjuk, hogy itt-ott elkallódja-
nak – mondta Marton István. –
Hiszem, hogy a kanizsai emberek
segítõkészsége nem tûnt el, nem
õrölte fel a minket körülvevõ, ro-
hanó világ, s segíteni fognak e
nemes cél elérésében. 

H.A
(Marton István, polgámester

felhívása lapunk 9. oldalán olvas-
ható!)

Sok 
kicsi sokra
mehet

Nagykanizsa a következõ hét
évben (2007-2013) jelentõs fej-
lõdési lehetõség elõtt áll. A város
tudatosan készül az Európai
Uniós források fogadására. Az
elmúlt idõszakban több olyan
nagyprojekt elõkészítése kezdõ-
dött el, amelyeket az önkor-
mányzat önállóan, vagy a helyi
vállalkozásokkal együttmûködve
kíván megvalósítani. Nagykani-
zsa városa az Új Magyarország
Fejlesztési Terv operatív prog-
ramjaiban megfogalmazott cé-
lokra vehet igénybe pályázati
forrásokat. A pályázatok kizáró-
lag jól elõkészített, átgondolt
projektek megvalósítására nyújt-
hatók be.

Elsõ körben a belvárosi terüle-
tek rekonstrukciójának elõkészí-
tése zajlik. A belváros megújítá-
sához elengedhetetlen a forgalom
csillapítása. Ezért a készülõ szak-
mai tervek – közlekedési szakem-
berek segítségével – egy olyan
„minimumterv" végrehajtását ja-
vasolják, amely a lehetõ legki-
sebb érdeksérelemmel jár, mégis
a leghatékonyabb megoldást
nyújtja a megnövekedett forga-
lom más irányú levezetésére.

A szükséges forgalomcsillapí-
tási beruházások után, a Fõ utca
városi sétánnyá alakul, ahol ma-
ximálisan 2x1 sávon zajlik a
közlekedés. Az átmenõ forga-
lomtól visszanyert területeken, a
gépjármûvektõl  zöldfelülettel
elválasztva kerékpárút, valamint
egységes építészeti elemeket
hordozó sétaút kerül kialakítás-
ra. Ennek megvalósításába az itt
üzlethelységgel rendelkezõket is
bevonja az önkormányzat, mivel
ennek a fejlesztésnek a megvaló-
sítása legalább annyira az õ ér-
deke is, mint a városlakóké.

Ha a belvárosban sikerül
csökkenteni az átmenõ forgal-
mat, elkezdõdhet a terület re-
konstrukciója. A cél az, hogy
Nagykanizsának olyan új, a tör-
ténelmi városhangulatot tükrözõ
centruma vagy centrumai szüles-

senek, amelyek valódi közösségi
terek, valódi városközpontok
lesznek. A fejlesztési tervek ké-
szítése során több tucat olyan el-
képzelést gyûjtöttek össze a
szakemberek, amelyek beépül-
hetnek a beruházásokba.

A fejlesztések több területre
koncentrálnak. Hangsúlyos
szempont a közösségi funkció
erõsítése mellett a város törté-
nelmiségébõl adódó hangulat
megtartása, visszaállítása.

Az Erzsébet teret központi
funkciójában kell megerõsíteni. A
tér északi részén lakások, irodahá-
zak, üzletek épülhetnek, ehhez
magántõke bevonását tervezi az
önkormányzat. Az Erzsébet tér
központi része új térburkolatot
kap, szobrok, díszkút, valamint
több egyedi, Nagykanizsa turiszti-
kai arculatát is színesítõ attrakció
kerül ki. A városi rendezvények
megtartásához szükséges terület
és egyéb építmény kialakítása is a
tervek között szerepel. Az így lét-
rejövõ rendezvénytér dísz-tér sze-
repet fog betölteni. Az elõzetes
vállalkozói igényfelmérés alapján
helyet kell biztosítani magas szín-
vonalú kávéházaknak, éttermek-
nek.  Ezek szintén a helyi magán-
tõke bevonásával valósulnak meg.

Az Eötvös tér a tervek szerint
a családok terévé válik. Meg-
újul és bõvül a jelenlegi játszó-
tér, új szabadidõ-eltöltési lehe-
tõségek kapnak helyet. Fontos
hangsúlyozni, az Eötvös tér át-
alakítása a már meglévõ parkos
állapot megtartásával képzelhe-
tõ csak el. Az Eötvös tér déli
része lezárásra kerül, itt a meg-
növekedõ piaci kereslet nyo-
mán új vendéglátó ipari és ke-
reskedelmi egységek kerülnek
kialakításra, felújításra.  A bel-
város egyes terei közötti kap-
csolat az út lezárásával, a kiala-
kuló gyalogos tengellyel és a
beépülõ vizes elemekkel terem-
tõdik meg.

Az akcióterületen található ut-
cafronti ingatlanok, valamint a

jelenleg nagyon leromlott álla-
potú tömbbelsõk a fejlesztések
nyomán ideális területet biztosí-
tanak a kötelezõen létrehozandó
városfejlesztési gazdasági társa-
ság, valamint magánberuházók
számára lakáscélú fejlesztések-
hez, ezzel is bevételhez juttatva
a várost, amelyet további re-
konstrukciókhoz használhat fel.

Az új szemléletû városrehabi-
litáció egyik alapja, hogy a fej-
lesztõ önkormányzat a rendelke-
zésre álló támogatásokat részben
a megtérülés reményében hasz-
nálja fel, valamint a fejlesztések
nyomán nála bekövetkezõ érték-
növekedést további fejlesztések-
be forgatja. Ehhez a piaci szem-
lélethez nélkülözhetetlen az ed-
digi szervezetrendszer megrefor-
málása, egy városfejlesztési gaz-
dasági társaság létrehozása. 

Az Akcióterületi terv elkészül-
te után azonnal elkezdõdik az
építészeti tervek átalakítása, me-
lyek várhatóan még idén elké-
szülnek. A nagykanizsai belvá-
ros fejlesztésének megvalósítá-
sához a Nyugat-dunántúli Regio-
nális Operatív Program „Város-
fejlesztés" intézkedésére nyújt
be pályázatot az önkormányzat
2008. februárjában. A Program
2007-13 között az 5 Nyugat-du-
nántúli megyei jogú város szá-
mára 11 milliárd forintot biztosít
városközpontjainak és lakótele-
peinek, vagy leromlott állapotú
hagyományos városrészeinek re-
konstrukciójára. Ebbõl Nagyka-
nizsa közel 2,5 milliárd forintot
kíván megpályázni több ütem-
ben az elkövetkezendõ években.

A város ezen kívül más pá-
lyázati forrásokat is igénybe kí-
ván venni mind az ágazati,
mind a regionális forrásokból.
Ezen kívül az önkormányzat
szakmai segítséget nyújt mind-
azon fejlesztési elképzelések
megvalósításához, amelyek a
belváros-rekonstrukcióhoz kap-
csolódnak, és magántõkébõl
jönnek létre.

Megújulhat Nagykanizsa belvárosa

Várják a lakosság hozzászólásait!
Lakossági fórumot rendeznek A megújuló belváros címmel 2007. november 22-én 16.30-kor a Halis

István Városi Könyvtárban. Aki szóban szeretné észrevételeit megtenni, az itt mondhatja el. Az illetékesek
írásban is várják az érdeklõdõk véleményét Deák Varga Dénes fõépítész nevére címezve a Polgármesteri
Hivatal portáján (Erzsébet tér 7.). Aki e-mail-ben kívánja kifejteni álláspontját, az a
deakvarga.denes@nagykanizsa.hu címre írhat.
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A 14. Idõsek Hete rendez-
vénysorozat az Idõsek Otthona
és Gondozóházában zárult.  

Az ünnepelteket a Farkas Fe-
renc Zene és Aranymetszés Mûvé-
szeti Iskola tanárai és növendékei
köszöntötték szívhez szóló, ked-
ves mûsorukkal. Tárogatón
Baráth Béla zenetanár mûködött
közre. Koller Jutka igazgatónõ ez
alkalommal egy kötelességének is
eleget tett. Megköszönte Szmodics

József gépkocsivezetõ évtizedek
óta végzett becsületes, lelkiisme-
retes munkáját, akitõl váratlan be-
tegsége miatt kellett elköszönni.

A lakók nevében Balla Margit
néni, sok boldog, egészséges évet
kívánva egy virágcsokrot adott át
Koller Jutka igazgatónõnek.  

Köszöntõjében Cseresnyés Péter
alpolgármester a gyermekkorát
idézte fel. Boldog volt, amikor
nagyszüleivel leült beszélgetni,
akik olyan élményeket osztottak

meg vele, amiket õ nem élhetett
meg. Nagyon sok, nálánál jóval
idõsebb ismerõse, atyai barátja van
ma is, akikkel ugyanolyan szívesen
tölti a szabadidejét, mert élettapasz-
talataikat érdemes megfogadni. Be-
fejezésül azt kívánta a megjelentek-
nek, minél többen legyenek, akik
rájuk gondolnak az ilyen beszélge-
tések alkalmával, és az intézmény-
ben együtt eltöltött idõ ugyanilyen
hasznossá váljon számukra, és az itt
dolgozókra egyaránt. 

B.E.

A jeles erdészre, erdõmérnökre,
vadászra és ornitológusra Feiszt Ot-
tó, a ZALAERDÕ Zrt. vezérigazga-
tója emlékezett beszédében, majd
leleplezte a szobrot, Szabolcs Péter
zalaegerszegi szobrászmûvész alko-
tását. Majd Dr. Oroszi Sándor erdõ-
mérnök, az MTA doktora, a Magyar
Mezõgazdasági Múzeum tudomá-
nyos fõmunkatársa foglalta össze
Barthos Gyula erdészettörténeti je-
lentõségét. Az ünnepségen megje-
lent dr. Csapó Zsoltné, a néhai erdõ-
mérnök unokája. A Hevesi Sándor
Általános Iskola versmondói mû-

ködtek közre, s városunk nevében
Marton István polgármester helye-
zett el koszút a szobor talapzatánál.

B.E.
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Azért fordulok most Önökhöz,
mert a segítségüket szeretném kérni.

Gondolom, most nagyon sokan
felsóhajtanak, hogy már megint mi
lehet az, amiben segíteni lehet, és
az vajon kinek a javát szolgálja
majd.

Nagyon egyszerûen és lényeg-
retörõen tudok válaszolni az Önök-
ben felvetõdõ kérdésekre.

Biztos vagyok benne, nagyon so-
kan hallották már a különbözõ hír-
adásokból, hogy 2008. március 1-tõl
a jelenleg forgalomba lévõ 1 és 2
Ft-os érméket bevonják, és ezt kö-
vetõn már nem lehet velük fizetni. 

Ezzel kapcsolatban jött az a fel-
vetés, hogy mi lenne ha az embere-
ket megkérnénk, hogy az 1 és 2 Ft-
osaikat ajánlják fel a város számá-
ra, és az így összegyûlt összeget,
közcélra használnánk fel. 

A kórház Intenzív Osztályának
eszköz beszerzéséhez járulnánk hoz-
zá ( célok: Hordozható defibrillátor:
2.600.000 Ft, Gyógyszerporlasztó
lélegeztetõgép: 390.000 Ft, Gyógy-
szeradagoló pumpa: 240.000 Ft). 

Az összegyûlt forintok sorsáról,
természetesen a késõbbiekben tájé-
koztatást adnánk. 

Gondoljanak csak bele, most va-
lóban nem arról van szó, hogy több
tízezreket kellene a közösbe beten-
ni, aminek az útját sokszor nem is
látjuk, nem tudjuk, hogy elérte – e
segítõkészségünk a célját. 

Arról van szó, hogy azokat a fo-
rintokat, amiket nemsokára, már
nem tudunk használni gyûjtsünk
össze, és igenis ha lehet, jó célra
használjunk fel, és ne engedjük,
hogy itt-ott elkallódjon. 

Általában az a közfelfogás, hogy
az EMBEREK igazából nem tud-
nak sokat tenni a városukért, mert
arra ott vannak a politikusok, azért
választottuk meg õket, és persze,
ha esetlegesen nem vagyunk mun-
kájukkal megelégedve, könnyedén
rámondjuk, hogy nem tesz semmit,
sem értünk, sem a városért.

Most viszont „fordult a kocka”
ha élhetek ilyen kifejezéssel, most
eljött az az idõ, hogy a visszalévõ
négy hónap alatt (márciusig) meg-
mutathatjuk, hogy kanizsa lakosai
is képesek tenni városukért, össze-
fognak egy nemes cél érdekében.   

Hiszem és tudom, hogy a kani-
zsai emberek segítõkészsége nem
tûnt el, nem õrölte fel napjaink ro-
hanó világa, és túllépve önmaguk
gondjain segítenek, mellyel ma-
guknak is legalább akkora örömet
szerezhetnek, mint akiken segíte-
nek.  

Tisztelettel kérek mindenkit, te-
gyen ha tenni tud, mégha kis mér-
tékben is a VÁROSÁÉRT.

Köszönöm:
Marton István, polgármester

Tisztelt nagykanizsai 
lakosok!

A Független Újságírók Szövet-
sége által kiadott Hozzád tarto-
zom…címû antológia elsõ köteté-
ben nyolc vers- és prózafordítás-
sal szerepel Szabadi Tibor J. esz-
perantó mûordító. A brazil, olasz,
lengyel, oxitán, koreai, feröeri és
egy magyar szerzõ mûveinek esz-
perantó nyelvbõl történt fordítá-
sait az olvasók szavazatai alapján
válogatták be a kiadványba.

November 23-ig tekinthetõ
meg a Honvéd Kaszinóban mû-
ködõ Hölgyklub életét bemutató
fotókiállítás. A kiállítást Millei
Lászlóné pártoló tag ajánlotta a
megjelentek figyelmébe. Közre-
mûködött Buvári Réka tanuló. A
hölgyek a hét folyamán ismét ta-
lálkoztak. Családi estre várták ba-
rátaikat, és a pártoló tagokat a ka-
szinó tükörtermébe.

Harmadik alkalommal kerül
megrendezésre a Civil Szabad-
egyetem Nagykanizsán. Ebben az
évben rendhagyó módon a Civil
Klub és a Rozgonyi Polgári Egy-
let közös szervezésében novem-
ber 24-én (szombaton), 14 órai
kezdettel a Medgyaszay Házban. 

A szabadegyetem szervezése fo-
lyamatban van, a meghívottak közt
szerepel történész, író és újságíró.

Civil Szabadegyetem

Kiváló szónok

Hozzád tartozom...Hölgyvilág képekben

Szobor Barthos Gyula erdõmérnöknek
A ZALAERDÕ Zrt. szobrot állíttatott Barthos Gyula néhai

gyémánt diplomás erdõmérnök, fõerdõmester, az egykori Herceg
Batthyány-Strattmann Hitbizomány Nagykanizsai Erdõhivatala
vezetõjének, városunk szülöttének tiszteletére a zrt. irodaházá-
nak udvarán. 
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Bezárult az Idõsek Hete

Kupó Péter a Batthyány gim-
názium 11.A osztályos tanulója
a IX. országos egyetemi-fõisko-
lai Kossuth-szónokversenyen a
kiemelkedõ II. helyezést érte el.
Ez azért is különleges, mert
gimnazistaként vett részt a
batthyánys diák a felsõoktatási
hallgatók versenyén. Felkészítõ
tanára: dr. Hámori Zsoltné. 

A Pannon Egyetem Nagykanizsai
Telephely Hallgatói Önkormányzata
a hét elején szervezte meg a hagyo-
mányos PEN Gólyabált. A gólya-
mûsorok az egyetem B épületében
kerültek bemutatásra, míg a bál az
elsõs hallgatók, majd a kanizsai
kampusz oktatóinak nyitótáncával
vette kezdetét a Medgyaszay Ház-
ban. A nyitótáncot Németh Dávid

harmadéves hallgató koreografálta.
A zenét a Helios Együttes szolgál-
tatta, az est sztárvendége a
SugarLoaf Együttes volt. 

A Batthyányis Gólyaavatást pénte-
ken tartják a gimnázium nagyaulájá-
ban. Ekkor mutatkozik be a Batthyá-
niy Filmszínház. ANagy filmek verse-
nyére 17.30-kor kerül sor. Lesz akció,
vígjáték, dráma, western és horror.

Egyetemi és batthyányis gólyabál és -avatás

Marton István polgármester a
nagykanizsaiak segítségét kéri a
kórház intenzív osztályának esz-
közbeszerzéséhez. Nem kell rög-
tön nagy dologra gondolni, elég,
ha a forgalomból 2008. március
elsejétõl kivonásra váró  egy- és
kétforintosokat bedobjuk a város
közintézményeiben, iskolákban,
kulturális intézményekben, vala-
mint a polgármesteri hivatalban
elhelyezett gyûjtõurnákba.    

A város elsõ embere lapunknak
elmondta: az így összegyûjtött,
másoknak esetleg csak gondot
okozó érmék hasznos közcélt
szolgálhatnak. A pénzbõl ugyanis
egy hordozható defibrillátort,
gyógyszerporlasztó lélegeztetõ
gépet, valamint gyógyszeradago-
ló pumpát vásárolnának a kórház
intenzív osztálya részére, össze-
sen több, mint hárommillió forint
értékben. 

– Arról van szó, hogy azokat a
forintokat, amiket nemsokára
már nem tudunk használni, gyûjt-
sük össze, és ha lehet, akkor
használjuk fel jó célra, és ne
hagyjuk, hogy itt-ott elkallódja-
nak – mondta Marton István. –
Hiszem, hogy a kanizsai emberek
segítõkészsége nem tûnt el, nem
õrölte fel a minket körülvevõ, ro-
hanó világ, s segíteni fognak e
nemes cél elérésében. 

H.A
(Marton István, polgámester

felhívása lapunk 9. oldalán olvas-
ható!)

Sok 
kicsi sokra
mehet

Nagykanizsa a következõ hét
évben (2007-2013) jelentõs fej-
lõdési lehetõség elõtt áll. A város
tudatosan készül az Európai
Uniós források fogadására. Az
elmúlt idõszakban több olyan
nagyprojekt elõkészítése kezdõ-
dött el, amelyeket az önkor-
mányzat önállóan, vagy a helyi
vállalkozásokkal együttmûködve
kíván megvalósítani. Nagykani-
zsa városa az Új Magyarország
Fejlesztési Terv operatív prog-
ramjaiban megfogalmazott cé-
lokra vehet igénybe pályázati
forrásokat. A pályázatok kizáró-
lag jól elõkészített, átgondolt
projektek megvalósítására nyújt-
hatók be.

Elsõ körben a belvárosi terüle-
tek rekonstrukciójának elõkészí-
tése zajlik. A belváros megújítá-
sához elengedhetetlen a forgalom
csillapítása. Ezért a készülõ szak-
mai tervek – közlekedési szakem-
berek segítségével – egy olyan
„minimumterv" végrehajtását ja-
vasolják, amely a lehetõ legki-
sebb érdeksérelemmel jár, mégis
a leghatékonyabb megoldást
nyújtja a megnövekedett forga-
lom más irányú levezetésére.

A szükséges forgalomcsillapí-
tási beruházások után, a Fõ utca
városi sétánnyá alakul, ahol ma-
ximálisan 2x1 sávon zajlik a
közlekedés. Az átmenõ forga-
lomtól visszanyert területeken, a
gépjármûvektõl  zöldfelülettel
elválasztva kerékpárút, valamint
egységes építészeti elemeket
hordozó sétaút kerül kialakítás-
ra. Ennek megvalósításába az itt
üzlethelységgel rendelkezõket is
bevonja az önkormányzat, mivel
ennek a fejlesztésnek a megvaló-
sítása legalább annyira az õ ér-
deke is, mint a városlakóké.

Ha a belvárosban sikerül
csökkenteni az átmenõ forgal-
mat, elkezdõdhet a terület re-
konstrukciója. A cél az, hogy
Nagykanizsának olyan új, a tör-
ténelmi városhangulatot tükrözõ
centruma vagy centrumai szüles-

senek, amelyek valódi közösségi
terek, valódi városközpontok
lesznek. A fejlesztési tervek ké-
szítése során több tucat olyan el-
képzelést gyûjtöttek össze a
szakemberek, amelyek beépül-
hetnek a beruházásokba.

A fejlesztések több területre
koncentrálnak. Hangsúlyos
szempont a közösségi funkció
erõsítése mellett a város törté-
nelmiségébõl adódó hangulat
megtartása, visszaállítása.

Az Erzsébet teret központi
funkciójában kell megerõsíteni. A
tér északi részén lakások, irodahá-
zak, üzletek épülhetnek, ehhez
magántõke bevonását tervezi az
önkormányzat. Az Erzsébet tér
központi része új térburkolatot
kap, szobrok, díszkút, valamint
több egyedi, Nagykanizsa turiszti-
kai arculatát is színesítõ attrakció
kerül ki. A városi rendezvények
megtartásához szükséges terület
és egyéb építmény kialakítása is a
tervek között szerepel. Az így lét-
rejövõ rendezvénytér dísz-tér sze-
repet fog betölteni. Az elõzetes
vállalkozói igényfelmérés alapján
helyet kell biztosítani magas szín-
vonalú kávéházaknak, éttermek-
nek.  Ezek szintén a helyi magán-
tõke bevonásával valósulnak meg.

Az Eötvös tér a tervek szerint
a családok terévé válik. Meg-
újul és bõvül a jelenlegi játszó-
tér, új szabadidõ-eltöltési lehe-
tõségek kapnak helyet. Fontos
hangsúlyozni, az Eötvös tér át-
alakítása a már meglévõ parkos
állapot megtartásával képzelhe-
tõ csak el. Az Eötvös tér déli
része lezárásra kerül, itt a meg-
növekedõ piaci kereslet nyo-
mán új vendéglátó ipari és ke-
reskedelmi egységek kerülnek
kialakításra, felújításra.  A bel-
város egyes terei közötti kap-
csolat az út lezárásával, a kiala-
kuló gyalogos tengellyel és a
beépülõ vizes elemekkel terem-
tõdik meg.

Az akcióterületen található ut-
cafronti ingatlanok, valamint a

jelenleg nagyon leromlott álla-
potú tömbbelsõk a fejlesztések
nyomán ideális területet biztosí-
tanak a kötelezõen létrehozandó
városfejlesztési gazdasági társa-
ság, valamint magánberuházók
számára lakáscélú fejlesztések-
hez, ezzel is bevételhez juttatva
a várost, amelyet további re-
konstrukciókhoz használhat fel.

Az új szemléletû városrehabi-
litáció egyik alapja, hogy a fej-
lesztõ önkormányzat a rendelke-
zésre álló támogatásokat részben
a megtérülés reményében hasz-
nálja fel, valamint a fejlesztések
nyomán nála bekövetkezõ érték-
növekedést további fejlesztések-
be forgatja. Ehhez a piaci szem-
lélethez nélkülözhetetlen az ed-
digi szervezetrendszer megrefor-
málása, egy városfejlesztési gaz-
dasági társaság létrehozása. 

Az Akcióterületi terv elkészül-
te után azonnal elkezdõdik az
építészeti tervek átalakítása, me-
lyek várhatóan még idén elké-
szülnek. A nagykanizsai belvá-
ros fejlesztésének megvalósítá-
sához a Nyugat-dunántúli Regio-
nális Operatív Program „Város-
fejlesztés" intézkedésére nyújt
be pályázatot az önkormányzat
2008. februárjában. A Program
2007-13 között az 5 Nyugat-du-
nántúli megyei jogú város szá-
mára 11 milliárd forintot biztosít
városközpontjainak és lakótele-
peinek, vagy leromlott állapotú
hagyományos városrészeinek re-
konstrukciójára. Ebbõl Nagyka-
nizsa közel 2,5 milliárd forintot
kíván megpályázni több ütem-
ben az elkövetkezendõ években.

A város ezen kívül más pá-
lyázati forrásokat is igénybe kí-
ván venni mind az ágazati,
mind a regionális forrásokból.
Ezen kívül az önkormányzat
szakmai segítséget nyújt mind-
azon fejlesztési elképzelések
megvalósításához, amelyek a
belváros-rekonstrukcióhoz kap-
csolódnak, és magántõkébõl
jönnek létre.

Megújulhat Nagykanizsa belvárosa

Várják a lakosság hozzászólásait!
Lakossági fórumot rendeznek A megújuló belváros címmel 2007. november 22-én 16.30-kor a Halis

István Városi Könyvtárban. Aki szóban szeretné észrevételeit megtenni, az itt mondhatja el. Az illetékesek
írásban is várják az érdeklõdõk véleményét Deák Varga Dénes fõépítész nevére címezve a Polgármesteri
Hivatal portáján (Erzsébet tér 7.). Aki e-mail-ben kívánja kifejteni álláspontját, az a
deakvarga.denes@nagykanizsa.hu címre írhat.
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Balogh László, a 3. számú vá-
lasztókerület önkormányzati kép-
viselõje, OKISB-elnök fogadóórát
tart minden szerdán 16.00 órától
17.00 óráig a Batthyány Lajos
Gimnáziumban (Nagykanizsa,
Rozgonyi utca 23.): 30/2040865,
balogh.laszlo61@chello.hu

Papp Nándor a 12. számú
választókerület önkormányzati
képviselõje a hivatalos elfoglaltság
miatt november 13-án elmaradt
fogadóóráját november 20-án
(kedden), 17 órakor a Vécsey Zsig-
mond Általános Iskolában, 18
órától a Zárda utcai kollégiumban
tartja. 

Megértésüket köszönjük.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala pályázatot hirdet 3 fõ Építéshatósági ügyintézõ helyettesí-
tésére. Ellátandó feladat: Kiemelt építésügyi hatósági ügyek döntésre való szakmai elõkészítése (helyszíni szemle, hi-
ánypótlás, tárgyalás, határozattervezetek) és végrehajtása Nagykanizsa körzetközponti közigazgatási területén.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet, a köztisztviselõk képesítési elõírásairól szóló
9/1995.(II.3.) Korm. sz. rendelet 1. sz. mellékletének I./4. Építésügyi igazgatási feladatok I. besorolási osztályban felso-
rolt iskolai végzettségek és szakképesítések bármelyike: egyetemi vagy fõiskolai szintû építészmérnöki, építõmérnöki
(szerkezetépítõ, magasépítõ üzemmérnöki) szakképzettség; fõiskolai szintû településmérnöki (városgazdasági mérnöki)
szakképzettség. Legalább egyéves szakmai (tervezõi, kivitelezõi), továbbá kétéves közigazgatási gyakorlat, vagy legalább
hároméves közigazgatási gyakorlat. (Ezek hiányában felmentés kérhetõ.) „B” kategóriás gépjármû vezetõi engedély.

Közigazgatási alapvizsgát és szakvizsgát a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény szerint kell
megszerezni, illetõleg a Belügyminisztérium Építésügyi Hivatala szakmai felügyeletével szervezett szakmai tovább-
képzésen kell részt venni. A kinevezés határozott idõre, legfeljebb hat hónap próbaidõ kikötésével történik. Illetmény
és egyéb juttatások a Ktv. és Polgármesteri Hivatal Közszolgálati Szabályzatának vonatkozó rendelkezései szerint.

A pályázatokat dr. Gyergyák Krisztina aljegyzõ részére kell benyújtani (8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7., telefon:
93/500-700 vagy 500-708), melyhez csatolni kell: az iskolai végzettséget, szakképesítést igazoló okiratok másolatát, 3
hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítványt, szakmai és közigazgatási gyakorlat hivatalos igazolását.

A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. november 30. 12.00 óra. A benyújtott pályázatok elbírálására a pályá-
zati határidõ lejártát követõ 15 napon belül kerül sor. 

A munkakör a benyújtott pályázatok elbírálását követõen azonnal betölthetõ.

Képviselõi
fogadóóra

Pályázat Építéshatósági ügyintézõk helyettesítésére

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a többször módosított 55/2000. (XII.13.) számú helyi ren-
delet alapján pályázatot hirdet az alábbi üres önkormányzati bérlakások
bérleti jogának szociális alapon történõ elnyerésére:

CSERÉRE:
1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 5/2/11.
A lakás alapterülete: 72 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokozata:

komfortos, településen belüli fekvése: belvárosi terület, épületen belüli fekvé-
se: II. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 22.999 Ft. A lakás állapota:
felújított, A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év, vagy az eredeti szerzõdéssel
megegyezõ. A lakás megtekintésének idõpontja:  2007. november 21. 9-10.30
óráig. 

KETTÕ GYERMEKES CSALÁD RÉSZÉRE:
Nagykanizsa, Péterfai u. 37/D. IV. em. 1.
A lakás alapterülete: 46 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokozata:

összkomfortos, településen belüli fekvése: egyéb városi terület. épületen belüli
fekvése: IV. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 15.975 Ft. A lakás álla-
pota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja: 2007. november 21. 10-11.30 óráig. 

GYERMEKES CSALÁD RÉSZÉRE:
Nagykanizsa, Rózsa u. 15. I. em. 4.
A lakás alapterülete: 55 m2, szobaszám: 2 szobás, komfortfokozata: össz-

komfortos, településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen belüli fek-
vése: I. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 19.088 Ft. A lakás állapota:
helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja: 2007. november 20. 9-10.30 óráig. 

Nagykanizsa, Csengery u. 117/18/A/2.
A lakás alapterülete: 44 m2, 1 + fél szobás, komfortfokozata: összkomfor-

tos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épületen belüli
fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 12.050 Ft. A lakás állapo-
ta:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja: 2007. november 20. 13.30-15 óráig. 

3. Nagykanizsa, Csengery u. 117/18/A/6.
A lakás alapterülete: 44 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épüle-
ten belüli fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 12.050 Ft. d.) A
lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás
megtekintésének idõpontja:  2007. november 20. 13.30-15 óráig. 

4. Nagykanizsa, Csengery u. 56. fsz. 2.
A lakás alapterülete: 76 m2, szobaszám: 2 szobás, komfortfokozata: komfor-

tos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épületen belüli
fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 16.083 Ft. A lakás állapo-
ta: helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésé-
nek idõpontja: 2007. november 21. 9-10.30 óráig. 

EGYEDÜLÁLLÓKNAK:
1. Nagykanizsa, Magyar u. 71. fsz. 6.
A lakás alapterülete: 18 m2, szobaszám: fél szobás, komfortfokozata: kom-

fort nélküli. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épületen

belüli fekvése:  földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 802 Ft. A lakás ál-
lapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésé-
nek idõpontja:  2007. november 20. 9-10.30 óráig. 

2. Nagykanizsa, Fõ u. 4. I. em. 4.
A lakás alapterülete: 51 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokozata:

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: belvárosi terület, épületen belü-
li fekvése: I. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 16.260 Ft. A lakás álla-
pota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja:  2007. november 21. 9-10.30 óráig. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság pályázatot hirdet továbbá az
alábbi, Garzonházban lévõ üres önkormányzati bérlakások bérleti jogá-
nak elnyerésére.

Elhelyezésre a 35. életévet be nem töltött fiatal házasok/élettársak jogosul-
tak lakásigényük végleges rendezéséig, de legfeljebb 60 hónap idõtartamig,
elhelyezésük átmeneti megoldásával és takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/C. fsz. 4.
A lakás alapterülete: 36 m2, szobaszám: 1 szobás, komfortfokozata: össz-

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege: 12.814 Ft. A la-
kás állapota: helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hó-
nap. A lakás megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig. 

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. II. em. 11.
A lakás alapterülete: 40 m2, szobaszám: 1+fél szobás,  komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épüle-
ten belüli fekvése: II. emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege: 14.952 Ft. A
lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hó-
nap. A lakás megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig.

3. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. I. em. 6.
A lakás alapterülete: 40 m2, szobaszám: 1 szobás, komfortfokozata: össz-

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: I. emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege: 14.952 Ft. A la-
kás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hó-
nap. A lakás megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig. 

4. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. fsz. 2.
A lakás alapterülete: 38 m2, szobaszám: 1 szobás,  komfortfokozata: össz-

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege: 13.526 Ft. A la-
kás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hó-
nap. A lakás megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig. 

5. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II. em. 11.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1+fél szobás, komfortfokozata: összkomfortos.

A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen belüli fekvé-
se: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege: 14.952 Ft. A lakás állapota:
helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maximum 60 hónap. A lakás
megtekintésének idõpontja: 2007. november 20. 14-15.30 óráig. 
A pályázatok benyújtásának helye és határideje: 2007. november 30. 
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály, Nagykanizsa, Eötvös tér 16. 
Pályázati nyomtatvány ugyanitt kapható.

Szociális bérlakás-pályázat, Garzonházi bérlakás-pályázat

Azt gondolom, és remélem ez-
zel nem vagyok egyedül, hogy
nem csak képviselõk, de minden
magyar állampolgár elmondhat-
ja a véleményét az ország, illetve
ahol él, annak a településnek az
önkormányzati tevékenységérõl.
Szeretném leszögezni, nem vol-
tam az állampárt tagja, sem
szimpatizánsa, mint ahogy ma
sem vagyok egyik politikai tömö-
rülésnek sem. Bár koromból ere-
dõen beléphettem volna a kom-
munista pártba, vagy az
MSZMP-be, de erkölcsi és politi-
kai hovatartozásom nem engedte
meg, hogy olyan pártnak legyek
a tagja, amely minden gazdasági
realitást nélkülözõ hazug és ha-
mis politikai ideológiára épülve
megfertõzött embert, fát, legelõt,
állatot egyaránt. Olyan légkört
teremtve, amelyben apa feljelen-
tette a fiát, vagy éppen fordítva,
hogy nem spontán gazdasági-
társadalmi törvényeknek megfe-
lelõ ideológia alapján próbált
érvényesülni, hanem utópisztikus
elveihez akarta idomítani az em-
beriséget. Megakadályozta a
szabad véleménynyilvánítást, s
az alkotó szellemet palackba zár-
ta. A tömegtájékoztatás felügye-
letével még az önkontrolltól is
megfosztotta magát, hibát, hibá-
ra halmozott, pedig sajtószabad-
ság nélkül semmilyen szabadság
se létezhet, mert belebetegszik az
egész társadalom. E gazdasági

és erkölcsi fertõ többet ártott az
országnak, a nemzetnek, mint
egy harmadik világháború.

A küszöbön álló hetven évem
alatt, nyitott szemmel és füllel
láttam illetve hallottam, tehát
számomra a demagógia: „a tö-
megek tudatos félrevezetése ha-
zug ígérgetésekkel és az érzel-
mek felelõtlen szításával” nem
eladható. 

Szeretném elmondani szemé-
lyes véleményemet, mert a Kani-
zsa Újság hasábjain szinte he-
tente lehet találkozni a jelen ön-
kormányzatának ellenzéki „pro-
minens” politikusainak kritikái-
val. Sajnos, azok közelebb áll-
nak, sõt meg is haladják a fent
említett demagógiát, mint a
tényszerû és helyén való kritikát.
Megfeledkezve a valós tényrõl, a
tizenhat éves városvezetésükrõl,
mely valóban hasonlít az általuk
említett szóhoz, az ötletbörzéhez,
közel húsz évre eladósítva Nagy-
kanizsa városát. Olyan hatalmas
adósságot hagyva az utánuk jö-
võknek, amely már szinte kezel-
hetetlen. Rájuk jellemzõ módon
a „legjobb védekezés a táma-
dás” elvét használva megkísér-
lik a tömeget befolyásolni a je-
len önkormányzat és személy
szerint a polgármester alkalmat-
lanságáról, elterelve a figyelmet
a maguk tevékenységérõl. 

A tizenhat év alatti impotens
tevékenységük, melyben váro-

sunk teljesen leépült, a korábban
rentábilisnak mondott vállalatok,
Sörgyár, Cola, Bútorgyár, DKG
(melyek jelentõs munkaerõvel
rendelkeztek, megoldva a város
ilyen irányú gondjait), az elmúlt
tizenhat év folyamán az MSZP-
SZDSZ városvezetés alatt „szak-
mai hozzáértésükkel, gazdasági
programjaikkal” megszûntek,
vagy csak kis mértékben üzemel-
nek. Ez volt az a „perspektíva”
távlati kilátás a jövõre nézve,
melyre oly büszke lehet a jelenle-
gi ellenzék, és benne a „legna-
gyobb létszámú” SZDSZ-nek ne-
vezett frakció, amely folyamato-
san renitenskedik: ellenszegülõ,
engedetlen, makacskodó maga-
tartást tanúsít.

Miután az adatvédelmi biztos
szerint közérdekû adatokról lé-
vén szó, ami annyit jelent, hogy
minden magyar állampolgár-
nak joga van tudni, hova, mire
is költötték a közpénzt, ezért
kérdezem a jelenlegi önkor-
mányzat vezetését: volt-e az át-
adásnál, átvételnél vagyonlel-
tár? Mibõl tevõdik össze váro-
sunk adóssága? Hol van az az
összeg, amely befolyt az eladott
értékek után? Van-e, ha nincs,
lesz-e  az elmúlt idõszaknak át-
világítása? Ezek kapjanak nyil-
vánosságot, nem csak azért
mert érdekel, de jogom is van a
tájékozódáshoz. Legyen világos
a lakosság elõtt az elmúlt idõ-

szak! Így kiderülhet van-e er-
kölcsi és politikai alapja azok-
nak, akik megmaradásunkat ve-
szélyeztetik, melyet nem bízha-
tunk a véletlenre. Azokra, akik-
nek alapelvük: minél gyorsab-
ban, minél rosszabb az ország-
nak, annál jobb nekik! Céljuk:
Magyarország teljes legyengí-
tése, privatizálása! Nyelvük: a
gyalázkodás, sértegetés! Jel-
szavuk: szeresd a mást, min-
dent, ami nem magyar! 

Remélve a tisztánlátás meg-
gyõzi azokat a kétkedõket, akik
az agymosás következtében tu-
datzavarban szenvednek, se
megfelelõ történelmi, se elfo-
gadható nemzettudatuk nincs,
de még önsorsával összefüggõ
jövõtudatuk és veszélytudatok
sem. Pedig keresztény értékek és
erkölcsi normák nélkül, önfe-
gyelem hiányában a liberaliz-
mus anarchiába, majd újabb
zsarnokságba torkollik. A de-
mokrácia lényege a rend és sza-
badság, valamint a jogok és kö-
telességek egyensúlya. Nélküle
nem lehet új gazdaságot és tár-
sadalmat építeni. Enélkül min-
dent elönt a szenny és káosz,
gyõz a dekadencia, a hanyatlás,
a középszer és a politikai szél-
hámosság.

Mert hit és erkölcs nélkül
olyan a nemzet, mint maga az
ember, lélek nélkül. 

S végezetül kérdezem, hol a ló-
vé, magyar testvér?

Tisztelettel:
Szalai Ferenc

Hol a lóvé, magyartestvér?

Ülésezett a Nagykanizsai Kis-
térség Többcélú Társulása ta-
nácsa. A polgármesterek a na-
pirendi pontok tárgyalása elõtt
tájékoztatót hallgattak meg a
Zalaispa hulladékgazdálkodási
rendszerrel kapcsolatban Bali
József koordinátortól.

Bali József úgy látja, számos ér-
telmezési és kommunikációs hiba
nehezíti a rendszerben részt vevõ
települések együttmûködését, rá-
adásul a jogszabályi háttér válto-
zása is jelentõs módosításokat tesz
szükségessé a rendszer eredeti
mûködtetési terveihez képest. 

Megjegyezte, a korábbi ter-
vekkel ellentétben mégsem írnak
ki közbeszerzési pályázatot a

rendszert mûködtetõ szolgálta-
tó(k) kiválasztására, hiszen akkor
vélhetõen az ország és az Európai
Unió valamennyi, hasonló terüle-
ten tevékenykedõ vállalkozását rá-
szabadítanák hulladékgazdálkodá-
si rendszer alkotta nagytérségre.
Az újabb verzió szerint három pó-
lusú, a megyében már megépült
hulladéklerakók köré csoportosuló
rendszer lesz, a szolgáltatókat pe-
dig az önkormányzatok jelölik ki.  

A polgármesterek aggályaikat
vetették fel az önkormányzatok ál-
tal a rendszer mûködtetésére létre-
hozandó közszolgáltató céggel kap-
csolatban, sokak szerint ezzel egy
újabb veszteségtermelõ forrást ven-
nének a nyakukba a települések. 

A tanács tárgyalta a kistérségi

lehatárolás megváltoztatását ki-
mondó törvényekkel kapcsolatos
tájékoztatót is. Polai György, a
munkaszervezet vezetõje el-
mondta, hogy a minap megala-
kult az új zalakarosi és pacsai
kistérségi társulás, ezt megelõzõ-
en a nagykanizsaiból többen tá-
voztak, Rigyác önkormányzata
pedig a felvételét kérte. 

Elhangzott, a nagykanizsai kis-
térség vagyona jelen pillanatban
170 millió forint. Ennek kapcsán
Marton István polgármester, a
társulás elnöke megjegyezte, a
társulás sátra és rendezvényszín-
pada még a társulásból távozott
Gelsén van, amit sürgõsen vissza
kell szerezni. 

A polgármesterek döntöttek új
tisztviselõk kinevezésérõl is. Az
elnökség tagjainak száma kilenc
fõrõl hétre csökken, s a távozó pol-

gármesterek helyére az esztereg-
nyei Kele Lajos és a nagybakónaki
Molnár Józsefné került, míg a tár-
sulás alelnöke a beleznai Jancsecz
Lajos, általános elnökhelyettes pe-
dig fityeházi dr. Surdi Krisztina
lett. A pénzügyi bizottságba a
rigyáci Tóth Imrét és a murak-
eresztúri Pávlicz Lajost, a közbe-
szerzési bizottságba pedig a
homokkomáromi Bodó Tamást és
a liszói Novák Csabát választották. 

A negyedik napirendi pontban
tárgyalt, a társulás elsõ-harmadik
negyedévérõl szóló beszámoló
kapcsán Marton István polgár-
mester, elnök arra hívta fel a fi-
gyelmet, hogy a települések által
fizetendõ tagdíjnak eddig csak a
fele érkezett be a társulás számlá-
jára.

Horváth Attila  

Vissza a sátrat Gelsétõl!
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PÁLYÁZATI  HIRDETMÉNY a Nagykanizsa Kodály Z. u. 10. számú
Nyugdíjasházban  megüresedett 1 db lakás bérleti jogának elnyerésére

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet  a Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje 2007. november 30., 12.00 óra. He-
lye: Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz.
ügyfélfogadó. A licitálás idõpontja 2007.  december  7., 9.00 óra. Helye: Pol-
gármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em.

A pályázat célja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, ha-
tározott idõre

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szoba-

száma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkormányzati
bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatásokért fize-
tendõ díj + rezsiköltség, adományt felajánló pályázó esetén az igénybevett
szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Megtekinthetõ: 2007. novem-
ber 20. (kedd) 10-11 óráig

A bérlemény nem örökölhetõ!
A pályázaton való részvétel feltételei:
1./ Személyi feltételek. Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhe-

lyû nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/,
öregségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga,
vagy legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fize-
tési kötelezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a
pályázati feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja

2./ Egyéb feltételek. Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, vagy önkormányzati bérlakását
ajánlja fel.

Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér 16.)
átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a pá-
lyázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az utol-
só havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ ön-
kormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi bér-
leti díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás
esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hiva-
tal Szociális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyúj-
tani. A licitálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk.  A licitálás
szabályai: A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát határidõben, a
kiírásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbízással meghatal-
mazottja is képviselheti. A licitálás induló összege: 2.000.000 Ft. A licitálás
során a licitösszeg 50.000 Ft-onként emelkedik. A nyertes pályázóval a la-
kásra vonatkozó bérleti szerzõdést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a
kijelölés, az adomány befizetését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása
esetén a megállapodás aláírását követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ
a bérbeadó Ingatlankezelési Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen ha-
táridõn belül nem köti meg, a bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét el-
veszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat

Meghívó

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nevében 
tisztelettel meghívom Önt az "50 év integráció 50 helyszínen" 

országos eseménysorozat kapcsán megrendezésre kerülõ 
nagykanizsai programokra.

Marton István, polgármester

Programok

2007. november 23., péntek
Helyszín: Vasemberház (Nagykanizsa, Erzsébet tér 1-3.)
9.00 Iskolások vetélkedõje az EU-PONT szervezésében - helyi forduló
11.00 Ember és érték – Környezet- és természetvédelem Dél-Zalá-
ban. Kerekasztal-beszélgetés a város környezetvédelmi programjá-
ról. Meghívott vendégek: Glattfelder Béla, EU parlamenti képviselõ,
Dr. Illés Zoltán egyetemi docens, CEU
Pályázati partnereink: Kaán Károly Környezetvédelmi Egyesület,
Nagykanizsai Kereskedelmi és Iparkamara, Pályaválasztási Tanács-
adó Szolgálat, Városi Diákönkormányzat, Zsigmondy Vilmos és
Széchenyi István SZKI (Jelentkezni elõzetesen a 93/500-709-es te-
lefonszámon lehet.)
12.00 Európa asztala – gasztronómiai bemutató az Európai Unió or-
szágainak nemzeti ételeibõl.
17.00 "Európa következõ 50 éve rajtunk is múlik" – lakossági fórum
Téma: Javaslatok a város 2008-2013. évi középtávú környezetvédel-
mi programjához

2007. november 24., szombat
Helyszín: Medgyaszay Ház (Nagykanizsa, Sugár u. 5.)
18.00 Sok nemzetiségû kultúrával az Európai Unióban. A kulturális
gálamûsor szereplõi: Dél-Zala Táncegyüttes, Kanizsai Horvát Kórus
és Néptánccsoport, Kanizsa Csillagai, Királyi Pál ÁMK német nem-
zetiségû gyermek- és ifjúsági csoportja

KÍSÉRÕ RENDEZVÉNYEK:
Európa-sarok: A keszthelyi Europe Direct Balaton Régió Európai
Információs Pont munkatársai várják az érdeklõdõket európai uniós
tanácsadással, tájékoztatással (ingyenes kiadványok, interaktív hon-
lapok, kvízjátékok, pályázati információk).
Természetfotó-kiállítás Maros Sándor képeibõl

A rendezvény az Európai Bizottság Magyarországi Képviselete, az
Európai Parlament Tájékoztatási Irodája és a magyar kormány kö-
zötti Igazgatási partnerség keretében jött létre.

Tisztelettel hívjuk és várjuk az érdeklõdõ diákokat, szülõket és
pedagógusokat 4. osztályos általános iskolásoknak, a nyolcév-
folyamos gimnáziumi képzésünkrõl rendezett nyílt napunkra 2007.
november 24., szombat 9.00 órára a Batthyány Lajos Gimnázium
nagyaulájába. A találkozás alkalmával bemutatjuk a gimnáziumunk
hagyományos, immár 1991. óta tartó nyolcévfolyamos képzését.
Szeretnénk, ha elnyerné tetszését iskolánk Pedagógiai Programja,
annak nevelési és oktatási tartalma. Hisszük és valljuk: ránk bízhatja
gyermekét, mi megpróbáljuk mottónk alapján is nevelni:

„Nem elég a gyermeket gépileg tanítani a kiszabott tanul-
mányokra, lelkét, szívét is kell mûvelni, mert csak így lehet derék,
értelmes, nemesen érzõ, jellemteljes honpolgár. A nevelést, sõt még
a tanítást is a gyermekeknek testi, lelki erejéhez, tehetségéhez s
hajlamaihoz, egyszóval egész egyéniségéhez kell alkalmazni.” 

(Deák Ferenc)

Batthyány Lajos Gimnázium 
és Egészségügyi Szakközépiskola

2007. december 13-án 19 órakor
a HSMK-ban
Jegyek ára: 2000 Ft

JEGYEK VÁSÁROLHATÓK: 
a TOURINFORM irodában (Csengery út 1-3.) , 

a HONVÉD KASZINÓ-ban (Ady út 7.), 
valamint az elõadás napján a HSMK-ban. 

Információ: Hegedûs Erzsébet 93/311-468, 70/200-5949

JANZA KATA ÉS DOLHAI ATTILA
a MUSICAL SZTÁRJAI Nagykanizsán 

Európa következõ ötven
éve rajtad is múlik

A Nagykanizsa történelmé-
ben jelentõs szerepet betöltõ
Guttmann-család históriáját és
munkásságát bemutató tanul-
mányt ír dr. Károlyi Attila ügy-
véd, önkormányzati képviselõ
és lelkes helytörténész, akinek
elõzõ, a város polgármestereit
bemutató könyve nagy vihart
kavart. Egy másik munkájában
– valószínûleg még a Gutt-
mann-család életét bemutató
kötet elõtt – Kanizsa történetét
olvashatóbb, kicsit bulvárosabb
formában szeretné elsõsorban a
tanuló ifjúság elé tárni. Mind-
két kiadvány megjelenése egy
éven belül várható.  

– Több évnyi kutatómunka után
óhatatlanul felhalmozódnak olyan
ismeretek, amelyek szinte kénysze-
rítõ erõvel hatnak azok birtokosá-
ra, hogy a köz elé lépjen velük –
mondta dr. Károlyi Attila. – Így
van ez jelen esetben is, a
Guttmann-család, illetve Kanizsa
történetének kutatása során most
jutottam el arra a pontra, ahol úgy
érzem, érdemes visszatekinteni, s a
megszerzett ismeretanyagot tovább
adni a história iránt érdeklõdõk-
nek. Heraldikai és genealógiai ku-
tatásaim során véletlenül botlot-
tam a Guttmann-család történeté-

be. A Guttmannok a XIX.-XX. szá-
zad fordulóján a család alapítójá-
nak tekinthetõ Guttmann Henrik
révén kanizsai kereskedõ család-
ként szereztek nemesi címet, még-
hozzá Gelsei és Beliscsei elõnévvel
– ez utóbbi ma Horvátországban
található település. Ekkor ugyanis
már nem Kanizsán élt a család, it-
teni gazdasági-üzleti kapcsolatai-
kat felszámolták, s Beliscse térsé-
gére koncentráltak, hiszen elsõsor-
ban fakitermeléssel és fûrészáru-
kereskedelemmel foglalkoztak, s
arrafelé bõségesen volt alapanyag.
A pragerhofi vasútvonalhoz õk
szállították a talpfákat, továbbá fá-
ból vonta ki a bõr megmunkálásá-

hoz szükséges cserzõanyagot. A
Gelsei-Guttmannok messze földön
nevezetesek voltak az általuk gyár-
tott cserzõanyagról. Érdekesség,
hogy a párizsi világkiállításon is
megjelentek egy nagy, a tevékeny-
ségüket szimbolizáló hordóval.  A
család bárói címet kapott, s csu-
pán azért nem lehettek grófok,
mert Ferenc József idejében zsidó
származású emberek nem kaphat-
tak grófi címet, csak báróit. Kuta-
tásaim során a kezembe került a
Guttmann-család egyik tagjának
börtönnaplója is, amelyben értékes
adatokat találtam a család genea-
lógiájáról, azaz eredetérõl, vala-
mint kanizsai munkásságáról.

– Utóbbiról mit lehet tudni?
– Nevükhöz fûzõdik például a

Takarékpénztár, a Király Serfõzde
és a Tiszti Kaszinó megépítése.
Azonban nem csak gazdagságuk-
ról voltak híresek, hanem ember-
baráti cselekedeteikrõl is,
ingyenkonyhákat mûködtettek és
támogatták a szegény, elesett em-
bereket. A Guttmann-család tag-
jai példaként szolgálhatnak a ma
milliárdosainak, akik csak meg-
sarcolják a szegényeket, ám az így
megszerzett vagyonból semmit
nem adnak vissza nekik. A kapita-
lizmus akkoriban még úgy mûkö-
dött, hogy valamekkora összeget
vissza is jutattak a szegény sorsú-
aknak. Az akkori erkölcs még ezt
diktálta – sajnos, mára az erkölcs

teljesen kiveszett a társadalom
egészébõl. Ez is motivált, amikor
arra gondoltam, hogy közkinccsé
teszem a Guttmann-család törté-
netét. A legfontosabbnak azt tar-
tom, hogy ezek a gazdag emberek
jelentõs részt vállaltak a közfel-
adatokból, a város kötelezõen el-
látandó feladataiból. Ez ma, saj-
nos, nem így mûködik, Nagykani-
zsa jelentõs gazdasági-pénzügyi
potentátjai úgy gondolják, hogy
mindent letudnak az adójuk befi-
zetésével. Ez szomorú!

– Mikorra várható a könyv
megjelenése?

– Szeretném, ha jövõ kará-
csonyra elkészülne a tanulmá-
nyom, amellyel párhuzamosan
dolgozok Kanizsa történetén is,
melyben neves lokálpatrióták,
például Halis István, Barbalics
Lajos, Bátorfi Lajos, Balogh Já-
nos és Horváth Gyula helytörté-
neti írásait gyûjtöm egybe, s kö-
zérthetõ formában, kicsit bulvá-
rosan tárom az olvasók elé. Elsõ-
sorban a ma fiataljaira, általános
és középiskolásokra számítok,
akik felnõttként ennek a városnak
a polgárságát, illetve politikusi
gárdáját adhatják a késõbbiek-
ben. Kanizsa történelmének isme-
rete véleményem szerint elenged-
hetetlen a megfelelõ öna-
zonosságtudat kialakulásához.

Horváth Attila  

Az utókor okulására
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A harmonikazenét kedvelõk
igazán nem panaszkodhattak, gyö-
nyörû dallamok csendültek fel a
Budapest Harmonika Trió és a ka-
nizsai Bellák Tibor elõadásában a
HSMK színháztermében. Az est
Bellák Tibor háromnegyed órás
elõadásával kezdõdött, majd
Orosz Zoltán világhírû harmoni-
kamûvész lépett triójával, Wéber
Gáborral és a basszusharmonikán

játszó Horváth Istvánnal a szín-
padra. Az 1993-ban alakított
együttes Európa-szerte egyedülál-
ló formáció. A Herrer-Tabányi
harmonikagálán készült felvételt a
Duna Televízió többször is
vetítette. Néhány évvel ezelõtt a
Párizsban megrendezett Francia
Nemzeti Harmonikafesztiválon õk
voltak az egyetlen külföldi meghí-
vott résztvevõk. 

Kiemelkedõ sikereket ért el a
Zemplén Sportegyesület a Szol-
nokon megrendezett V. Lábtoll-
labda Világbajnokságon. A ver-
senyzõk minden kategóriában az
élen zártak, így a teljes magyar
„A” válogatott nagykanizsai játé-
kosokból állt a világbajnokságon,
ahonnan – legjobb európaiakként
– öt bronzéremmel tértek haza. A
VB bronzérmes válogatott ver-
senyzõi, Barócsi Andor, Csizma-
dia Tamás, Hartai Attila, Takács
Endre, Budavölgyi Veronika,

Gozdán Ágota és Végh Dóra
nemcsak városunk, hanem ha-
zánk jó hírét öregbítették. Ebbõl
az alkalomból gratulált és átadta
a város ajándékát a játékosoknak
és Budavölgyi Kálmán szövetségi
kapitánynak Cseresnyés Péter al-
polgármester. – Büszkén mond-
hatjuk, hogy a sportág egyik fel-
legvára Nagykanizsa – hangsú-
lyozta. Bár háromezer éves múlt-
ra tekint vissza, de Európában és
Magyarországon alig van törté-
nelme. 

Lábtollasok köszöntése

A Román Sándor által irányított Experidance Tánctársulat és a
Nemzeti Táncszínház november kilencedikén a Hevesi Sándor Mû-
velõdési Központban teltház elõtt mutatta be Arany János vígepo-
szából készült két részes táncjátékát, a Nagyidai cigányokat.  A tánc-
játék nagy sikert aratott a hallgatóság körében, ami nem csoda, hi-
szen költészetet, humort és a cigányfolklór elemeit gyúrta egybe egy
bravúros koreográfiába Román Sándor. 

Kanizsán a Nagyidai cigányok
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Amikor a Brit- és Külföldi
Biblia-társulat 1898-ban, Buda-
pesten kiadta az Új Testamento-
mot Károli Gáspár fordításában,
már nem élt az a Jókuthy János,
akirõl október 23-án teret nevez-
tek el a Fejér megyei Mezõszila-
son. A zsoltár megsárgult két
utolsó lapja családi adatokat tar-
talmaz. Baloldalon a férfiak,
jobboldalon a nõk születési évét.
Jókuthy János 1809-ben született
Kömlõdön. Nagyapja a könyv
szerint 1724-ben. A lap elsõ sorá-
ban évszám nélkül, Jókuthy Má-
tyás neve szerepel. A család isme-
retei szerint az 1200-as évekig
visszamenõleg a férfiak mindig
katonák voltak.

Az elõzmények után térjünk
vissza Kanizsára, pontosabban a
Város Napjára. A díszközgyûlé-
sen Jókuthy Judit vette át az ön-
kormányzat által dédapjának ado-
mányozott Nagykanizsa Megyei
Jogú Város Címere poszthumusz
elismerést. Jókuthy Béla, az egy-
kori József fõherceg laktanya pa-
rancsnoka volt. 

– Velem véget ér a család történe-
te, úgy gondoltam, emléket kell állí-
tani nekik, mert nem marad semmi
nyoma annak, hogy itt éltek – fogott
a történet mesélésébe a dédunoka,
Jókuthy Judit. – Úgy döntöttem, ne-
kem kell lépnem valamit, mert ha én
nem cselekszem, akkor senki sem.
Telefonáltam a mezõszilasi polgár-
mesteri hivatalba, és megkérdeztem,
mi módon lehetne megörökíteni az
emléküket, hiszen valamikor régen a
község hosszú utcáját Jókuthy utcá-
nak nevezték. A birtok családi örök-
ség volt, amit folyamatosan gyarapí-
tottak. Dédapám kauciónak szánta
arra az esetre, ha netán a fia szegény
lányt vesz feleségül. De nem így tör-
tént.  Mezõcsáthy Juhász Mária lett a
felsége, aki József fõherceg rokona
volt. Amikor dédapámat Kanizsára
helyezték, télen itt éltek, a nyarat má-
sodik otthonukban, Mezõszilason töl-
tötték, és oda szándékoztak nyugdí-
jasként visszaköltözni a katonaság
után.

– Ismerte a régi otthonukat?
– Mindössze kétszer jártam

Szilason. Elõször 1989-ben, ami-
kor anyu vett egy Trabantot, és a

nagymamával elvitt bennünket,
aki nagyon boldog volt. Ez volt az
utolsó hosszú útja, mert sajnos a
betegsége miatt még az utcára
sem tudott kimenni. A nagy ház-
ból csak egy melléképület maradt
meg. Édesanyám elmondása sze-
rint a kapunál két kõoroszlán fo-
gadta a betérõket, azokon lova-
golt gyermekkorában. A kertet
szobrok, szökõkutak díszítették. A
család fekete hintója ma is látha-
tó a parádi Kocsi Múzeumban.
Az õsök közül sokan ott vannak
eltemetve, így dédapám nõvére,
Leona is, aki magas növésû lévén,
nem tudott magának férjet találni,
és István, aki szintén katonai isko-

lába járt, nagy jövõt vártak tõle,
de életét fiatalon eldobta magától.
Szerelmes lett Blaha Lujzába, írt
hozzá egy levelet, ami azonban a
tanára kezébe került, aki felolvas-
ta az osztálynak. Õ ettõl megszé-
gyenülve a Dunába ugrott.

– Miként zajlott a szilasi ün-
nepség?

– A hivatalban meghirdették,
aki tud valamit a Jókuthy csa-

ládról, jelentkezzen. A hideg,
esõs idõben sokan hozták ma-
gukkal a tárgyaikat, emlékeiket,
annak ellenére, hogy hatvan év-
vel ezelõtt elköltözött onnan a
család. Sok régi képet vittem
magammal én is. Megható volt a
szeretet, ahogyan fogadtak. Az
avatóünnepségen megemlékez-
tek Jókuthy János orvosról, aki
a tífuszjárvány idején a saját
házában gyógyította egy kollé-
gájával az 1848-as ozorai csa-
tában harcoló beteg katonákat.
Az idõsebb emberek még
Jókuthynak hívják azt az utcát,
ahol a házuk állt. Vendégeske-
dett náluk Bem tábornok, Mind-
szenthy bíboros, Serédy Juszti-
cián fõpap, és Németh László
író, aki az Iszony címû mûvében

a családot örökítette meg, a
Bodnárné címû regényének pe-
dig a nagymama volt a fõsze-
replõje. Dédapám könyvtárát
államosították, szerencsére szá-
mos könyve fellelhetõ itt a kani-
zsai könyvtárban is. Biztosan el-
fogult vagyok velük szemben, fõ-
leg a nagymamával, aki fölnevelt,
és éjszakánként varrt, hogy tanít-
tatni tudjon. Nem futamodtak
meg a nehézségek elõl, nem vá-
lasztották a könnyebb utat, nem
menekültek külföldre a kitelepítés
elõl, hanem végigcsinálták mind-
azt, amit a sors rájuk mért. Arat-
ni mentek, végigdolgozták a mun-
katáborokat, és nem omlottak
össze, ha nem volt pénzük. Nem-
csak a férfiak, hanem a nõk sem.
Amikor gazdagabbak voltak az
átlagnál, akkor is emberségesek
maradtak. A tõlük megmaradt le-
veleket, címeres névjegyeket el-
égettem, úgy tartom, ha megha-
lok, ne olvassa senki, ne kerülje-
nek idegenek kezébe.

Bakonyi Zsóka

Jókuthy-teret avattak Mezõszilason

A Családsegítõ és Gyermekjó-
léti Központ Egyszülõs Klubot
indított útjára azzal a céllal, hogy
a gyermeküket egyedül nevelõ
szülõk számára biztosítsanak egy
olyan helyet és találkozási lehetõ-
séget, ahol a hasonló helyzetben
lévõ, azonos problémákkal küsz-
ködõk megbeszélhetik az õket
érintõ és érdeklõ dolgokat. 

A klubtagokkal közösen ösz-
szeállított éves programtervben a

résztvevõk saját tapasztalataik
alapján tanácsokat tudnak adni
többek között a gyermeknevelés,
háztartásvezetés, egészséges
életmód kialakítása, álláskeresés
és a jogi útvesztõkben való el-
igazodás témakörében. 

A programokban szerepel to-
vábbá pszichológus, pedagógu-
sok és egészségügyi szakembe-
rek elõadása, játék és ruhacsere,
a szociális támogatások rendsze-
rének bemutatása, és a gyermek-

neveléssel kapcsolatos egyéb ak-
tuális kérdések. 

A beszélgetéseken túl kreatív
foglalkozásokra is sor kerül. Ap-
ró ajándéktárgyakat, lakásdísze-
ket készítenek az ünnepekre. A
klubfoglalkozásokat Meszes Re-
náta és Kollerné Mészáros Adri-
enn vezetik kétheti rendszeres-
séggel, keddi napokon 17 órától.
Érdeklõdni a Zrínyi utca 51.
szám alatt lévõ Családsegítõ és
Gyermekjóléti Központban sze-
mélyesen, illetve a 93/311-207-
es telefonszámon lehet. 

B.E.

Egyszülõs Klub a Zrínyi utcában

Bárdosi Gábor (MSZP) utalt
arra, hogy az elmúlt évben sokan
megígérték a csapat támogatását,
s hangsúlyozta, amennyiben nem
adja meg a testület a kért segítsé-
get, akkor az évekkel ezelõtti ál-
lapotokat hozzák vissza. 

Hogy kiket értett a képviselõ a
sokan kifejezés alatt, azt Tóth
László (MSZP) tette egyértelmûvé,
amikor az egyesület tavalyi, jubile-
umi, majd évzáró ünnepségén ké-
szült videofelvételeket játszott be a
közgyûlés közben. Ezeken Cseres-
nyés Péter alpolgármester és Mar-
ton István polgármester ígéretet
tett a csapat támogatására. 

Dr. Kolonics Bálint (Fidesz-
KDNP) az NTE szintén vezetõ
tisztségviselõjeként szintén azt
javasolta, adja meg a testület a
kért támogatást. Egyúttal kijelen-
tette, valaki végre megmondhat-
ná, miért nem kap támogatást az
NTE, ugyanis nem légbõl kapott
kérelemrõl van szó, a helyzet drá-
mai. Rámutatott, amikor a játéko-
sok prémiumáról beszélnek, ak-
kor elképesztõen alacsony össze-
gekre kell gondolni, amelyeknek
megvan a maguk jelentõsége, hi-
szen a versenysport nem mûkö-
dik érdekeltség nélkül. Dr.
Kolonics azt is leszögezte, az
egyesületnél az új elnökséggel ta-
karékos gazdálkodás kezdõdött,
amit az is bizonyít, hogy a koráb-
bi jelentõs adótartozás mára el-
tûnt, s a támogatás révén jövõre
tiszta lappal indulhatnának. 

Bene Csaba (Fidesz-KDNP)
frakcióvezetõ visszautasította

az ellenzéki megszólalásokat,
mert szerinte a másik oldal kép-
viselõi érzelmi húrokat próbál-
tak pengetni NTE-ügyben.
Egyúttal leszögezte, úgy véli,
amit az önkormányzat a támo-
gatások terén megtehetett, azt
meg is tette. Cseresnyés Péter
alpolgármester ugyancsak visz-
szautasította a baloldalon ülõk
által használt eszközöket, s arra
szólította fel a protestálókat,
mondják meg, honnan vegyék
el a kért támogatás összegét.
Hangsúlyozta: õk a város egé-
szének költségvetéséért felel-
nek, s ezt kell mérlegelniük
minden döntés meghozatalakor. 

Bárdosi Gábor a Zrínyi utca
tervezett kikötésének meg nem
valósult beruházására félretett
összeget javasolta a támogatás fe-
dezetéül, míg dr. Kolonics Bálint
a körzetében zajló csatorna-fel-
újításból megmaradt pénzt aján-
lotta fel. 

Böröcz Zoltán (MSZP) arra fi-
gyelmeztetett, hogy ha nem jut-
nak hozzá a támogatáshoz, akkor
visszavonják a csapatot az NB
III-ból, s a városkörnyéki baj-
nokság második osztályában in-
dítják. Marton István polgármes-
ter minderre úgy reagált: a város
és az egyesület közt köttetett
megállapodás úgy szólt, hogy
elõbbi a költségvetés felét adja, a
másik felét az egyesületnek kel-
lett volna támogatások révén
összegyûjteni, ami – szerinte –
nem történt meg, a labdarúgó
szakosztály érdemi bevételeket

nem volt képes felmutatni. Utalt
arra is, hogy a korábbi fõszpon-
zor eltûnt a csapat mögül. Vajon
miért? – kérdezte. Véleménye
szerint az NTE vezetõinek önkri-
tikát kellene gyakorolni. Egyúttal
felszólította az elnökséget arra,
számoljanak be arról, mennyi
pénzt sikerült összeszedniük a
szponzoroktól.

Dr. Kolonics Bálint visszauta-
sította a polgármester stílusát, s
azt válaszolta, ezt kérdezze meg
az önkormányzat által felállított
háromtagú ad hoc bizottságtól,
amely az elmúlt hetekben az NTE
gazdálkodását vizsgálta. 

Böröcz Zoltán szintén vissza-
utasította Marton István megnyil-
vánulását, s azt mondta, nagyon
sok vállalkozó, támogató és szülõ
segített pénzzel, munkával, akik
azonban nem kívánják megne-
vezni magukat, ugyanis félnek. A
természetben nyújtott támogatás
pedig nehezen forintosítható. Ha
mégis sikerülne, akkor elképzel-
hetõ, hogy a kapott összeg na-
gyobb lenne, mint az önkormány-
zat támogatása. 

Tóth László közben bejelentette,
hogy Kozma Lajos lemondott a
labdarúgó szakosztály vezetésérõl. 

Végül sem a támogatás elutasí-
tásáról, sem a támogatás megíté-
lésérõl szóló határozati javaslat
nem kapta meg a szükséges több-
séget, ezért még egy alkalommal
biztosan a testület elé kerül az
NTE ügye. 

Horváth Attila

Sporttámogatási kérelmekkel
foglalkozott az OKISB.

Beindult a dominóelv –
hangsúlyozta Balogh László bi-
zottsági elnök. Év vége felé so-
kak a forráshiányukat, a fõ-
szponzorhoz, a városhoz való
fordulással próbálják enyhíteni.
Stratégiai elvként mondjuk azt,
hogy minden önkormányzati egy
forintot a támogatandó szervezet
egy forintjához tudjunk rendelni.
Az is fontos stratégiai elv, hogy
készpénzhez szeretnénk még in-
kább készpénzt rendelni, és jó
lenne jobban bízni a kanizsai
mecénásokban. Sajnos tudomá-
sul kellett venni, bármennyire is
szeretnénk, a jelen költségvetési
évben nem tudunk tovább lépni.

NB III-as stabil focira szükség
van. Büszkék vagyunk rá, hogy
van egy komoly hagyományok-
kal rendelkezõ NTE 1866 MÁV
Sportegyesületünk, de most nem
errõl szavaztunk, hanem arról,
hogy a tizenkét és félmillió után
tudunk-e adni újabb milliókat.
Hosszú szakmai vita után olyan
álláspont kristályosodott ki,
melynek eredményeként a kére-
lemre 4 igen, 2 nem, és 0 tartóz-
kodás mellett nem támogattuk az
egyesületet. De ez nem jelenti
azt, hogy a jövõ évben nem lesz
ugyanolyan fontos. A négytagú
közgyûlési bizottság, Karádi Fe-
renc, Bene Csaba, dr. Károlyi
Attila és én tájékozódtunk az
egyesületnél a fociszakosztály-
lyal kapcsolatban, s ezáltal vilá-
gosabb képhez jutottunk, ami se-
gítette a mostani nehéz dönté-

sünket is. Összességében százöt-
ven millió forintot fordítottunk
sporttámogatásra, ezen belül a
verseny és élsportra kilencvenöt
milliót, és rendkívüli támogatás-
ként plusz tízmilliót szétosztot-
tunk a közel ötven szakosztály
számára. A lábtoll-labdások egy
millió forintos igényére három-
száz-ezer forinto juthat. A Kani-
zsa Vízilabda Sportegyesület
hatszáz ezer forintos plusz ké-
relmére négyszáz ezer forintos
támogatást javasoltuk. Azt kell
mondanunk a befutó összes
sportkérelemre, hogy a domi-
nók nem dõlhetnek tovább,
2007. december 31-éig nincs
módunk újabb sporttámogatási
igények teljesítésére. A bizott-
ság egyöntetûen kimondta, a
sporttámogatás a jövõ évben
fog folytatódni.

Egy forinthoz 
egy forintot

Ismét tárgyalta a Nõk Háza
Egyesületnek a szenvedélybe-
tegek alacsonyküszöbû szol-
gáltatásával kapcsolatos ellá-
tási szerzõdés megkötése irán-
ti kérelmét a dr. Csákai Iván
által vezetett Szociális és
Egészségügyi Bizottság. A ké-
relem már szerepelt az októ-
ber 25-ei közgyûlés tervezett
napirendjén, azonban a javas-
latot az elõterjesztõ vissza-
vonta azzal az indokkal, hogy
új körülmények merültek fel
az elõterjesztéssel kapcsolat-
ban. Az Országgyûlés október
15-én módosította a szociális
törvényt, és jelentõsen átalakí-
totta az önkormányzatok köte-
lezõ feladatainak rendszerét.
A változások érintik a szenve-
délybetegek alacsonyküszöbû
szolgáltatását is. Jelenleg az
önkormányzatok a kötelezõ
feladataiknak eltérõ mennyi-
ségi és minõségi mutatók
alapján tesznek eleget. Az új
feladat-ellátási rendszerben a
közösségi ellátások (és így az
alacsonyküszöbû szolgáltatás)
nyújtásának kötelezettsége
2009. január 1-jétõl megszû-
nik, de mint törvényben meg-
határozott tartalmú szociális
szolgáltatások továbbra is
megmaradnak, finanszírozá-
suk valamennyi fenntartó szá-
mára egységes módon, a tény-
leges szükségletek figyelembe
vételével, pályázat útján való-
sul meg. A pályázati finanszí-
rozás részletes szabályai nem
ismertek, azonban a feladat
kötelezõ jellegének változása
miatt az önkormányzat 2009-
tõl nem lesz köteles az ala-
csonyküszöbû szolgáltatás
biztosítására, sem saját fenn-
tartásában, sem más fenntartó-
val való ellátási szerzõdéskö-
tés útján. A téma megvitatása
során a bizottság tagjai egyet-
értettek a szenvedélybetegek
részére nyújtott alacsonykü-
szöbû szolgáltatás nyújtásának
fontosságával, és a határozati
javaslatban foglaltaknak meg-
felelõen közgyûlési tárgyalás-
ra alkalmasnak tartották az
elõterjesztést. 

Nõk háza 
Egyesület
kérelmérõl
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Horoszkóp

Tegyen meg mindent azért, hogy elis-
merjék a munkáját, mert hosszú távon
meg lesz az anyagi haszna. Érzelmi éle-
tében nyugodt, kiegyensúlyozott idõszak
következik.

Nyugodt idõszakra számíthat az elkövet-
kezõ napokban. Ha befejezte a téli készü-
lõdést, itt az ideje, hogy jól érezze magát
a családjában. A Vénusz segítségével pár-
kapcsolatát is a harmónia jellemzi.

Ne keseredjen el, hogy itt a hideg tél.
Kezdjen hasznos elfoglaltságba a sza-
badidejében. Barkácsoljon, vagy varr-
jon, ezzel is szebbé teheti otthonát. Szív-
ügyekben nyugalomra számíthat.

A csillagok állásának köszönhetõen in-
dulatossá válhat akár otthon, vagy bará-
tai környezetében. A kellemetlenségek
miatt ne sértõdjön meg rögtön. Párkap-
csolatában is türelemre lesz szüksége.

Ha meg tudja fékezni az indulatait, ráébred,
környezete szinte erõn felül teljesíti a kívánsá-
gait. Ha körültekintõbb, a párkapcsolatában is
megszûnnek a konfliktusok. A szingli Orosz-
lánok számíthatnak a Vénusz segítségére.

Dolgos hétköznapokra számíthat. Egész-
sége is megengedi, és kedve is lesz a
nagytakarításhoz, bár még messze van-
nak az ünnepek. A hétvégén pedig, szin-
te lesi a párja kívánságát.

A csillagok kedvezõ állásának köszön-
hetõn változásokra számíthat a közeljö-
võben. Ha jól használja ki a lehetõsége-
ket, anyagi elõnyökhöz juthat, és érzelmi
életét is a stabilitás jellemzi.

A Nap és a Hold, változtatásokra ösz-
tönzi. Nem találja otthon a helyét, úgy
érzi, a szabadidejében kezdeni kellene
valamihez.  Keresse fel a barátait, hátha
közösen ki tudnak találni valamit.

Egy kis ábrándozás nem veszi el a mun-
kakedvét, sõt, azt fogja tapasztalni, hogy
mindent könnyebben meg tud oldani. A
párjukat keresõ Nyilasok járjanak hétvé-
gén többet szórakozni.

Fáradtnak érezheti magát, s ennek nem
más az oka, mint az, hogy keveset pi-
hent az elmúlt napokban. A hétvégére ik-
tasson be pihenõnapot, és szánjon több
idõt beszélgetésre, barátkozásra.

Sokat aggódik mostanában a megélhetés
miatt. A gyötrõdés helyett inkább talál-
kozzon régi ismerõseivel, beszélgessen, s
újult erõvel folytassa a napot. A szerelem
terén sem ártana a változtatás.

A családja elismeri a fáradozását, s már
ez is valami. Nem változik meg jelentõ-
sen az élete, de magabiztosabban tevé-
kenykedhet tovább. Érzelmi életében
kellemes idõszakra számíthat.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Öt napirendi pontot tárgyalt
a város képviselõ-testülete so-
ron kívüli ülésén. A legnagyobb
vihart az NTE 1866 MÁV lab-
darúgó szakosztályának támo-
gatási kérelme kavarta. 

A közgyûlés elsõként a város
településrendezési tervének mó-
dosításával kapcsolatos javaslatot
tárgyalta. A Városüzemeltetési,
valamint a Városfejlesztési, Kör-
nyezetvédelmi és Idegenforgalmi
Bizottság javaslatára a képviselõ-
testület kivette az elõterjesztés
huszonnegyedik pontját, amely
alapján lakóövezetté nyilvánítot-
tak volna egy Kiskanizsán, a Kis-
mezõ utcában lévõ területet, ame-
lyen ipari tevékenységet folytat
egy vállalkozás. 

Második napirendi pontban tár-
gyalták a képviselõk a korábbi
közgyûlésen az anyag elõkészí-
tetlenségére vonatkozó indokkal
levett, a Nyakó Melinda vezette
Nõk Háza Egyesületnek a szen-
vedélybetegek ellátásra vonatko-
zó szolgáltatási szerzõdés megkö-
tésével kapcsolatos elõterjesztést. 

Az önkormányzatnak 2009. ja-
nuár elsejéig ellátási kötelezettsé-
ge van a szenvedélybetegek –
elsõsorban drogfogyasztók – ala-
csonyküszöbû ellátásával kapcso-
latban, de ilyen szolgáltatás jelen-
leg még nem mûködik a város-
ban. 

Egy nyertes pályázat révén az
ellátás beindítását tervezi a Nõk
Háza Egyesület, amely azt kérte
az önkormányzattól: kössön vele
ellátási szerzõdést és biztosítson
az ellátáshoz megfelelõ ingatlant
is. 

Nyakó Melinda arra figyelmez-
tette a képviselõket, hogy ameny-
nyiben az önkormányzat nem
foglalkozik a kérdéssel, úgy nagy
valószínûséggel elõbb-utóbb a
város több intézményében is
megjelenik a drogfogyasztás
problematikája, amellyel szem-
ben abban a stádiumban már sok-
kal nagyobb költségek árán lehet
csak felvenni a harcot.

Végül a testület többsége jóvá-
hagyta a határozati javaslatot,
mely szerint egyetért az ellátás
szükségességével, az új szolgálta-
tást azonban saját intézménye, a
Családsegítõ és Gyermekjóléti
Központ szakmai bázisán valósít-
ja meg.  

Harmadikként a Zemplén
Sportegyesület támogatási kérel-
mével kapcsolatos elõterjesztés-
rõl vitáztak a képviselõk, az
egyesület vezetõi ahhoz kértek

pénzügyi segítséget, hogy két or-
szágos bajnoki fordulón, és egy
Németországban megrendezendõ
nyílt bajnokságon részt tudjanak
venni. A határozati javaslat egy-
millió forintjával ellentétben vé-
gül háromszázezer forintnyi tá-
mogatást ítéltek meg az egyesü-
letnek. 

Idõközben egy újabb egyesü-
let, a Kanizsa Vízilabda Sport-
egyesület is támogatásért kereste
meg az önkormányzatot. Az
egyesület vezetõsége hatszázezer
forintot igényelt a további, a pe-
kingi olimpia miatt elõrehozott
három mérkõzés költségeinek fi-
nanszírozásához. 

Balogh László, az Oktatási,
Kulturális, Ifjúsági és Sportbi-
zottság (OKISB) fideszes elnöke
ismertette a grémium álláspont-
ját, amely négyszázezer forinttal
támogatta volna az egyesületet.
Bicsák Miklós (MSZP) a vitában
megjegyezte, most nem kellene
spórolni, hiszen volt már példa
ablakon kidobott pénzre. Õ hat-
százezer forintot javasolt. Végül
a testület a bizottsági javaslatnak
megfelelõen négyszázezer forin-
tos támogatás mellett voksolt. 

Utolsó napirendi pontként ke-
rült a testület elé a leglényege-
sebb, hetek óta az érdeklõdés kö-
zéppontjában lévõ támogatási ké-
relem, amit az NTE 1866 MÁV
egyesülete címzett a közgyûlés-
nek. 

Az egyesület vezetõje, Tóth
László elnök, egyben az MSZP
frakcióvezetõje majd’ ötmillió fo-
rintot kért, amely – mint mondta
– elengedhetetlen, hogy a labda-
rúgók tovább szerepelhessenek az
NB III-ban. 

Balogh László (Fidesz-
KDNP) OKISB elnöke rámuta-
tott: az elmúlt egy évben a város
teljes költségvetésének tíz száza-
lékát, csaknem 150 millió forin-
tot fordítottak a sportegyesületek
támogatására. A jövõben olyan
finanszírozási rendszert kívá-
nunk kialakítani, amelyben az
egyesületek által szponzori tá-
mogatások minden egyes forint-
jához ugyanennyit tesz az önkor-
mányzat – mondta. Hozzátette,
jó lenne, ha az NTE-nél megje-
lennének más támogatók is, nem
csak a város. Megjegyezte
egyúttal, hogy a kért támogatás
egyik fele a játékosok prémiuma
lenne, s ha ez elmarad, az még
talán nem jelenti a csapat meg-
szûnését. 

Az egyiknek sikerül, a másiknak nem

1. Nagykanizsa, Erzsébet tér
16. szám alatti 64 m2

alapterületû üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 3.360 Ft 
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ
2007. november 22. 10-11 óra
között. (Külön kérésre más idõ-
pontban is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 10 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

2. Nagykanizsai, Eötvös tér 27.
szám alatti 237 m2 alapterületû
üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 1.440 Ft 
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ
2007. november 22. 11-12 óra
között. (Külön kérésre más idõ-
pontban is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 11 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

3. Nagykanizsa, Erzsébet tér
10. szám alatti 76 m2 alapterü-
letû üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 3.000 Ft 
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ
2007. november 22. 9-10 óra kö-
zött. (Külön kérésre más idõ-
pontban is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 11.30 óra 

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

November nyolcadikán ülé-
sezett volna a Pénzügyi Bizott-
ság, ha a tagok megjelentek
volna. Ugyanis Tóth László el-
nökön és Lelkó Tamás külsõ
bizottsági tagon kívül a testület
tagjai közül senki nem jelent
meg. Pedig csak két napirendi
pontról esett volna szó: a
Zemplén Sportegyesület és az
NTE 1866 MÁV Sportegyesü-
let labdarúgó szakosztályának
támogatásáról. 

Elmaradt a PB-ülés 

A Városüzemeltetési Bizottság többek közt tárgyalta a város tele-
pülésrendezési tervének módosításával kapcsolatos elõterjesztést, s
úgy határozott, azt javasolja, hogy abból a 24-es számú tételt az elõ-
terjesztõ vegye ki, s részletes vizsgálódás után külön hozza vissza a
bizottság, illetve a következõ közgyûlés elé. Az elõterjesztés a
Kiskanizsán, a Kismezõ utcában lévõ vashulladék-telep területét la-
kóterületté nyilvánította volna. A területen azonban évek óta ipari te-
vékenység folyik. A további lépések megtételéhez a bizottság bekér-
te az itt mûködõ vastelep mûködésével kapcsolatos valamennyi do-
kumentumot.   

Hozzák vissza decemberben

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Ingatlankezelési Intézménye
Nagykanizsa, Deák tér 5.

nyílt versenytárgyalást hirdet a következõ önkormányzati tulajdonú üzletek bérbeadására

Mindhárom bérleményrõl a 93/311-241 és a 30/2273-192 telefonszámokon lehet érdeklõdni.

"…hogy a gyerek ne kerüljön
intézetbe"

Az egyedülálló szülõk gyakrab-
ban, de a családok is kerülhetnek
olyan helyzetbe, amikor (kórházi
kezelés vagy rehabilitáció, bentla-
kásos munkahelyi továbbképzés,
tanfolyam, átmeneti problémák mi-
att) a gyermekek elhelyezése bi-
zonytalanná válik. Ha nincs egy
hozzátartozó, aki az átmeneti idõ-
szakban befogadná a gyermekeket,
akkor intézetbe kerülnek. A hálózat
a gyermekek gondozásában, neve-
lésében átmenetileg akadályozott,
krízishelyzetbe jutott családokon
segít, tehát nem hatóságként jár el.

A nagykanizsai Családsegítõ
és Gyermekjóléti Központ a már
mûködõ Helyettes szülõi hálóza-
tát szeretné bõvíteni.

Helyettes szülõ az lehet, aki
cselekvõképes és büntetlen elõé-
letû személy.

A helyettes szülõi szolgáltatás
célja, hogy segítse a gyermek ve-
szélyeztetettségének megelõzését
vagy a veszélyeztetettség meg-
szüntetését azzal, hogy ideiglene-
sen pótolja a gyermeke gondozá-
sában akadályozott szülõ gondos-
kodását, amely gondoskodás a
szülõ akaratával megegyezik.

Ezt az ellátást a szülõ önkén-
tesen veszi igénybe, amely során
a helyettes szülõ a vérszerinti szü-
lõ kérésére vagy beleegyezésével
– átmeneti idõre – a gyermeket
otthonába fogadja, és teljes körû
ellátásról gondoskodik.

A helyettes szülõ azért dol-
gozik, hogy a gyermek minél
elõbb visszatérhessen vérszerinti
családjához.

A helyettes szülõk kiválasz-
tását komoly orvosi vizsgálat és
környezettanulmány elõzi meg.
A szolgáltatásért térítési díjat
kapnak.

A Helyettes szülõi hálózat jó
mûködése érdekében a Gyer-
mekjóléti Központ a helyettes
szülõnek szakmai tanácsot és se-
gítséget nyújt.

Ha a fentiek felkeltették érdek-
lõdését, további információkért
kérjük, forduljon: a Családsegítõ
és Gyermekjóléti Központhoz,
Nagykanizsa, Zrínyi M. u. 51.
Tel.: 93/311-207

Várjuk Nagykanizsa és kör-
nyéki érdeklõdõk jelentkezését!

Felhívás
Helyettes szülõk 

kerestetnek
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Dávid Zoltán ott volt az Er-
zsébet téri szovjet emlékmû le-
döntésénél, amiért majd’ egy
évig tartó börtönbüntetést is
kapott. A „Szabadság Hõse”
Emlékéremmel kitüntetett
idõs úr egy ideig közös albér-
letben élt Ungor Károllyal, a
forradalom és szabadságharc
kanizsai eseményeinek tizen-
hat évesen elhunyt, évtizede-
ken keresztül agyonhallgatott
áldozatával. 

A ma már Nagyrécsén élõ Dá-
vid Zoltán fiatal és bohó legény-
ként, tizennyolc évesen csöppent
bele a forradalmi eseményekbe,
ám az azt követõ megtorlás vég-
leg felnõtté érlelte. Ott volt az
Erzsébet téri szovjet emlékmû
ledöntésénél, a laktanyánál pedig
többi társával együtt fegyvereket
követelt. Azt mondja, a hozzá
hasonló fiatalok nem akartak
csodát mûvelni, nem akarták
megdönteni a rendszert, egysze-
rûen csak a kíváncsiság hajtotta
õket, no meg a vágy, hogy fegy-
vert foghassanak. Ismerte Ungor

Károlyt is, aki Skerlág
Józsefnével együtt halálos lövést
kapott a mozikertben. A tizenhat
éves, ártatlanul meggyilkolt fiú-
ról azonban mélyen hallgatott az
elmúlt negyven év agyonhamisí-
tott históriája. 

– Iskolatársak voltunk Ungor
Károllyal, ugyanis vegyes osz-
tályba jártunk, amelyben voltak
festõk, fényképészek, kõmûvesek
és mint jómagam, szabók – mesé-
li Dávid Zoltán. – Majdnem egy
évig albérletben laktam Karcsi
barátommal, az ipari iskola pe-
dellusánál, akit Anna néninek
hívtak. Néha segítettünk az akkor
már idõs, meglehetõsen rosszul
látó néninek. Ungor Karcsi festõ-
nek tanult a város egyik legismer-
tebb festõjénél, a Czirákinál. Em-
lékszem, azon a hétvégi napon a
Karcsi hívott, induljak el velük én
is a buszhoz, de az enyém késõbb
ment, így inkább maradtam – le-
het, hogy ez életem legjobb dön-
tése volt, mert ha megyek, akkor
talán engem is lelõnek az ÁVÓ-
sok. Karcsi a barátjával a kora-
beli tudósításokkal ellentétben
ugyanis nem moziba ment, hanem
a buszhoz, amivel hazautazhatott
volna a szüleihez, Szentpéterúrra,
pontosabban Vörrüre, ez egy kö-
zeli, kisebb település. Többször is
készültem az elmúlt években,
hogy elmegyek a sírjához, de va-
lahogy soha nem érek oda. Bará-
tok voltunk, Karcsi jópofa gyerek
volt, a tanárok is szerették, álta-
lában szót fogadott. Néha énekel-
getett, de nagyon fa hangja volt.
Azon az ominózus estén egyéb-
ként hamar eljutott hozzám a hír,

hogy lövést kapott. Ugye, ahol
laktunk, nem volt távol a mozi-
kerttõl, s a hírek gyorsan terjed-
tek szájról-szájra. A kórházba
már nem tudtam bemenni hozzá,
mert engem is elragadtak az ese-
mények.

– Aminek következtében majd-
nem egy évet töltött börtönben. 

– Igen, 1957 júniusában letar-
tóztattak – akkor, amikor már
nem is számítottam rá. Ugyanis
ott voltam az Erzsébet téri szobor
ledöntésénél, de tevõlegesen nem
vettem részt benne, csak néztem.
Kíváncsi voltam, mint minden fi-
atal. Aztán a tömeggel mi, fiata-
lok is a laktanyához vonultunk,
ahol fegyvereket követeltünk –
engem csak az hajtott, hogy vég-
re valódi fegyvert foghassak a
kezemben. A megtorlás hamar
utolért minket, hiszen mint min-
denhol, itt is akadt szemtanú, aki
feljelentett minket. Menekülnünk
kellett, társaimmal együtt elin-
dultunk a határ felé, de én Fel-
sõszölnöknél visszafordultam. Azt
mondtam nekik: fiúk, én nem me-
gyek sehova. Ha akkor valaki
megsúgta volna, hogy micsoda
szenvedés következik hamarosan!
Biztos nem maradok, ha tudom,
hogy börtön vár rám. Tizenegy
hónapig voltam bent, az volt a
szerencsém, hogy a fegyvert az
erdõn eldobtam, így nem találtak
nálam semmit sem. Ez a majd-
nem egy év rettenetes volt, az ál-
landó éjszakai kihallgatások, a
verések, kínzások, a többiek jaj-
veszékelése mély nyomot hagyott
bennem. Ha kimegyek, soha nem
érnek utol. Az akkori társaim,
akik bátrabbak voltak nálam, ma
már mind vagyonos üzletembe-
rek. Így visszatekintve azonban
összességében mégsem bántam
meg, hogy itt maradtam, mindig
arra gondolok, hogy akkor most
nem lennének ilyen szép unoká-
im… Késõbb egyébként sokan
nem tudták, hogy én részt vettem
a forradalomban, az ember igye-
kezett a múltját eltitkolni, nehogy
hátránya származzon belõle. Ez
az oka annak is, hogy Ungor
Károly halálát ennyi ideig hall-
gatás övezte. Mert hát ki is mert
volna róla beszélni?

Horváth Attila  
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Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési terület
eladó. Társasház építésésre kiválóan
alkalmas. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt környezet-
ben 87+25 m2-es lakás beépíthetõ tetõtér-
rel, kerttel, garázzsal, pincével, teljesen
felújítottan eladó azonnali beköltözéssel.
Kisebb lakást beszámítok. Érd.: 20/9616-
404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-
es + galériás, turbókazános, kétszobás
lakás 9,99 millióért eladó, akár önrész
nélkül is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás családi
ház nagy telekkel eladó. Érd.: 20 óra
után a 93/315-559 (6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es, 2,5
szobás, jó állapotú, III. emeleti lakás 9,5
millió Ft-ért eladó. Érd.: 30/348-9669
(6100K)

Szép természeti környezetben, kicsi
szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20 óra után
a 93/315-559-es telefonszámon. (6101K)

Borsfán (a bázakerettyei, letenyei
strandfürdõhöz közel) 100 m2-es családi
ház akácossal, kis kerttel eladó. Nagykani-
zsai lakáscsere érdekel. Irányár: 3,9 millió
Ft. Érd.: 06-30-650-8534, este: 93-329-
544 (6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyiség kiadó
vagy eladó! Két terem (72+12 m2), rak-
tárhelyiség, mellékhelyiségek. Érd.:
30/227-3294 (6111K)

Belvárosban (Csengery út elején)
garázs eladó. Érd.: 20/446-2968 (6112K)

LADA Samara 75000 km-rel, 2009-ig
mûszakival, garázsban tartott, jó állapotú, új
téli gumikkal eladó. Irányár: 200.000 Ft.
Tel.: 30/327-4316 (6115K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Érettségizõknek azonnali munkale-
hetõséget kínálok! Tel.: 30/551-9841
(6116K)

Asztalos végzettséggel, érettségivel,
vagyonõr vizsgával, “B” kategóriás jogo-
sítvánnyal (PÁV I-es is) munkát keresek.
Tel.: 30/600-2415 (6117K)

12 kg-ot fogytam nyolc hét alatt,
egészségesen, maradandóan, éhezés és
koplalás nélkül. Hívjon, hogy
segíthessek! 70/779-3325 (6118K)

Meghibásodott távirányítóját (TV, hifi,
videó, stb.) megjavítom. Érd.: 20/510-
2723 (6119K)

Gépelést vállalok! 30/9932-534 (6120K)

Születésnapi, karácsonyi, szilveszteri
dekorációk, kellékek rendelhetõk nagy vá-
lasztékban. Dekor Kuckó Nagykanizsa,
Magyar u. 9. 30/459-4461 (6110K)

Fiatal lány keres olyan kedves nénit,
aki megtanítaná kötni, horgolni, cserébe
bármiben a segítségére lennék. Érd.:
30/270-8592 (6113K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regio-
nális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál el-
helyezkedési lehetõséget:
forgácsoló szakirányú 95.000 – 105.000 Ft
AWI hegesztõ szakirányú 95.000 – 105.000 Ft
mûszaki ellenõr szakirányú 100.000 – 120.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
kõmûves szakirányú 120.000 Ft
festõ-mázoló szakirányú 120.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
szakápoló szakirányú 150.000 Ft
húsbolti eladó szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hentes szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
autófényezõ                            szakirányú v. betanított 80.000 – 90.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli Re-
gionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–15.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

Túra – November 18. 
Magyarpolány - K túra

Indulás: 6.30 óra Kögáz-parkoló
Érkezés: 19.00 óra Kögáz-parkoló
Gyalogtúra útvonala: Magyarpolány
– jelöletlen úton Nagyároki dûlõ –
Z+ – Csörgõkút – Z vadászház – Z+
Malom út – S – Z – Polányi
hegy (394 m) – Magyarpolány 
Táv: 16 km
Részvételi díj: 800 Ft

November 17. 18 óra
KANIZSAI HELIKON II.
Fiatal kanizsai elõadók a 
pódiumon. Vizeli Máté elõadói 
és szerzõi estje. Belépõdíj: 500 Ft

November 20. 19 óra
SZTÁRPARÁDÉ 
KOSSUTH-DÍJASOK-
KAL II. SEBESTYÉN
MÁRTA ESTJE
Belépõdíj: 1700 Ft, 
diákoknak 900 Ft

November 21. 18 óra
HUMÁNÖKOLÓGIAI 
SZABADEGYETEM I. 
A klímaváltozás hatása a növényvilág-
ra. Elõadó: Dr. Szabó István tanszékve-
zetõ egyetemi tanár. A belépés díjtalan

November 24. 20 óra
NOSZTALGIA KÁVÉHÁZ
KATALIN BÁL
a Nosztalgia Zenekarral - Hajdú 
Sándor, Ámon István, Murka László,
Kõfalvi Csaba. Belépõdíj: 1200 Ft. 

In memoriam Puskás Fe-
renc – e címmel rendezett kiál-
lítást magyar labdarúgó ér-
mekbõl és bélyegekbõl, illetve
gyufacímkékbõl a Magyar
Éremgyûjtõk Egyesületének
Nagykanizsai Csoportja a He-
vesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pontban.

A Simon László, Reményi
György és dr. Zsoldi Zoltán gyûj-
tõk anyagát, emlékérmeket, bé-
lyegeket, gyufacímkéket és kora-
beli relikviákat is felvonultató ki-
állítást Kovácsné Mikola Mária,
a kiállítással egy idõben országos
börzének is otthont adó intéz-
mény igazgatóhelyettese nyitotta
meg. 

– A Magyar Éremgyûjtõk
Egyesületének Nagykanizsai
Csoportja Puskás Ferenc halá-
lának elsõ évfordulója alkalmá-
ból rendezte meg ezt a kiállítást
– mondta az igazgatóhelyettes. –
A kiállításon nyolcvanhárom da-
rab, 1900 és 1954 között kibo-
csátott emlékérem látható. A leg-
frissebb a Puskás Ferenc Emlék-
érem, nem véletlen, hogy ez ke-
rült a rendezvény meghívójára
is. A bélyegek közül azt említe-
ném meg, amelyet harminc évvel
ezelõtt bocsátottak ki a Közép-
Afrikai Császárságban Puskás
Ferenc tiszteletére. Szomorú,
hogy hazánkban még mind a mai
napig nem jelent meg olyan bé-
lyeg, ami a legendás futballistá-
nak, az egyik legkedveltebb ma-
gyar sportolónak állítana emlé-
ket. 

H.A.

Henna
Pedikûr, manikûr,

mûköröm
Parafinos kéz- 

és lábápolás

Pedikûr esetén kérésre 
házhoz megyek!

Nagykanizsa, Árpád u. 
Bejelentkezés: 30/532-7655

Puskás
Öcsi 
érmeken

Tizenegy fájdalmas hónap
Dávid Zoltán jól ismerte Ungor Károlyt is

A Hevesi Sándor
Általános Iskola 

gazdasági ügyintézõt keres

A pályázatokat a következõ
címre kérjük: Hevesi Sándor Ál-
talános Iskola igazgatója Nagy-
kanizsa, Hevesi u. 2. 

Érdeklõdni a 311-265 telefon-
számon lehet.

A pályázat leadási határideje:
2007. november 23.

Dr. Nagy Éva
radiológus adjunktus

Szûrõ- és diagnosztikai 
jellegû ultrahang 

vizsgálatok!
(hasi, nyaki, egyéb lágyrész)

Nagykanizsa Kórház 
Rendelõintézete földszint 

ultrahanglabor
Rendelési idõ: 

kedd 16.00-18.30
Telefon: 30/526-5944

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a vízpar-
ton kétszintes (40 m2 szintenként)
nyaraló eladó. Érd.: 30/298-4001
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Egyre nagyobb nagyobb hullá-
mokat vet az NTE 1866 Sport-
egyesület labdarúgó-szakosztályá-
nak támogatási ügye. A dolog már
odáig fajult, hogy a fõszponzort
képviselõ Marton István polgár-
mestert és Karádi Ferenc képvise-
lõt nem engedték be a múlt hétvé-
gi meccsen a játékosok öltözõjébe.
A polgármester ezt követõen saj-
tótájékoztatón kijelentette, hogy
amíg az egyesület élén ez az el-
nökség marad, addig azon lesz,
hogy a közgyûléstõl egy fillért se
kapjanak. Az elnökség pedig egy-
elõre – úgy tûnik – marad.  

Tóth László, az egyesület koráb-
ban lemondott elnöke sajtótájékoz-
tatón jelentette be, hogy a további-
akban is változatlan összetételben
tevékenykedõ elnökség nem fo-
gadta el a lemondását, s visszahív-
ta a labdarúgó szakosztály élére a
szintén lemondott Kozma Lajost is.
Az elnökség arról is határozott,
hogy amennyiben a város közgyû-
lése a következõ közgyûlésen nem
ítéli meg a kért támogatási össze-
get és a jövõ évre vonatkozóan
nem kötelezi el magát, hogy éves
szinten legalább húszmillió forin-
tos támogatást biztosít a labdarúgó
szakosztály részére, akkor az el-
nökség a csapat NB. III-as nevezé-
sét a bajnoki szezon második felé-
re vonatkozóan visszavonja. Tóth
László kijelentette: az egyesület el-
nöksége visszautasít mindenféle
külsõ nyomásgyakorlást. 

Nem kellett sokat várni Marton
István polgármester reagálására,

aki késõ délutáni, Bene Csabával
közösen tartott sajtótájékoztatóján
kijelentette: amíg a jelenlegi el-
nökség áll az NTE élén, addig egy
fillért sem ad az önkormányzat. 

A város elsõ embere szerint az
NTE-nél jelen pillanatban vezetési
válság van, ugyanis az elnökség
tagjai korábban azt vállalták, hogy
minden önkormányzati forint mellé
egy szponzorforintot tesznek.
Hogy ez megtörtént-e, s ha igen,
akkor mekkora mértékben, azzal
kapcsolatban az elnökség semmi-
lyen fórumon, így a közgyûlésen
sem tudott érdemi adatot szolgál-
tatni. Marton István információi
szerint az elnökség által felhajtott
támogatói pénz 7,2 millió forint,
ami a polgármester számára azt je-
lenti, hogy az eddig az önkormány-
zat által nyújtott 12,5 millió forin-
tos támogatásból ötöt vissza kelle-
ne fizetnie az egyesületnek, hiszen
nem teljesült az elnökség szponzori
támogatásokra vonatkozó vállalása. 

– Ezek az emberek úgy gondol-
ták, hogy az önkormányzat egy
feneketlen kút, amibõl lehet merni
a pénzt? – kérdezte. – Pont azok
az urak gondolták így, akik felhá-
borodottan vették tudomásul,
hogy az önkormányzat folyószám-
la-hitele nyolcszázmillió forint! S
akkor most a korábbi tíz, majd
kettõ és fél millió után adjunk ne-
kik újabb ötmilliót? Ez szerintem
egészen elképesztõ és felháborító.

Marton István utalt arra is, hogy a
múlt hétvégi meccsen Karádi Fe-
renc képviselõvel kiment a pályára,
mert a közgyûlés után bátorítani

szerették volna a játékosokat. Erre
azonban nem kerülhetett sor, mert
nem engedték be õket az öltözõbe.
A polgármester ezt felháborítónak
tartja, legfõképpen azért, mert így
tulajdonképpen a fõszponzor önkor-
mányzat képviselõit tiltották ki.
Mindemellett minden szurkoló ke-
zébe egy tájékoztatót nyomtak,
amelyben egyebek közt felsorolták
azon fideszes képviselõket, akik a
minapi közgyûlésen nemmel vok-
soltak a kért támogatás ügyében.

Marton István végül kijelentette:
amíg az NTE elnöksége változatlan
összetételben mûködik az egyesület
élén, õ azon lesz, hogy egy fillér tá-
mogatást ne adjon az önkormányzat.

Bene Csaba a polgármester által
elmondottakhoz hozzátette, hogy az
önkormányzat fizeti az egyesület
közmûszámláit, ami a nyújtott tá-
mogatáson kívül nincs is forintosít-
va, tehát az önkormányzat felelõs-
ségvállalása sokkal nagyobb, mint

ami indokolt lenne. Az NTE 1866
kiemelt támogatást kapott az elmúlt
idõszakban, ugyanis a korábbi, tíz-
millió forintos támogatás a megyei
bajnokságban való szereplésért cse-
rébe „enyhe túlzás” volt – mondta.
Mint mondta, akkor megelõlegez-
ték a bizalmat, hiszen azonos para-
méterekkel bíró csapatok nem kap-
tak ilyen mértékû önkormányzati
segítséget. Ráadásul felhívták az el-
nökség figyelmét arra is, hogy eb-
bõl az összegbõl meg kell oldaniuk
az NB. III-as szezon elsõ felének fi-
nanszírozását is, ami -a jelek sze-
rint- nem sikerült. Ehhez képest az
önkormányzat a késõbbiekben
adott további 2,5 millió forintot.

Bene Csaba leszögezte: ezek
fényében újra kellene gondolniuk
az érintetteknek, hogy miért és
milyen módszerekkel támadják a
fõszponzort. 

Horváth Attila

Az NTE-csarnokban rendezték
az ökölvívók négy napos junior
magyar bajnokságát, melyen vé-
gül a nevezési lapok alapján har-
mincöt egyesület indította száz-
három bokszolóját. Köztük volt
természetesen a rendezõ Kanizsa
Box Klub több reménysége is, s

abból a szempontból a papírfor-
ma érvényesült, hogy akitõl leg-
inkább várták, az a sportolójuk
bajnoki címet is szerzett. A szó-
ban forgó öklözõ Korpics István
volt, aki a 69 kg-osok között áll-
hatott a dobogó legfelsõ fokára.
A +91 kg-osok között a házigaz-

dák színeiben Kovács Károly vé-
gül a második helyen zárt, míg
Vass Richárd bronzérmet szerzett.
Annak ellenére, hogy az elõzete-
sen vártakhoz képest kissé szû-
kebb mezõny jött össze, a kani-
zsai bokszolók három érme így is
szépen csillog, s készülhetnek a
további erõpróbákra.

P.L.

A Bojtor Busz Kanizsa Sörgyár
SE nõi extraligás asztalitenisz
csapata serényen gyûjtögeti ellen-
felei skalpjait – idegenben. Soro-
zatban negyedik gyõzelmét gyûj-
tötte be a hazai asztaloktól távol
(a Soltvadkert, Kecskemét, Tolna
hármasa után) a budapesti Erdért

ellenében. A fõvárosi mérkõzés
elõtt a kanizsaiak a Szekszárddal
álltak holtversenyben a negyedik
helyen, s az újonc ellen a papír-
forma is mellettük szólt. A
Stoian-Kacsándi kettõs ugyan ne-
hezen hozta az elsõ, vagyis a pá-
ros meccset, aztán Stoian egyes-

ben belelendült, s hozta mérkõzé-
seit. Kacsándi Ritának ezúttal
kissé döcögõsebben ment, Né-
meth Ági viszont kitett magáért,
így végül 6:1-re nyert a Kanizsa
Sörgyár csapata, s ezzel a Szek-
szárdot is maguk mögé utasítot-
ták két ponttal, mivel közvetlen
riválisuk kikapott a Statisztikától.

P.L.

A második fordulóval folyta-
tódtak a hazai sakk csapatbajnok-
ság küzdelmei, melynek kereté-
ben a címvédõ Aquaprofit NTSK
együttese a Decs 1990 sakkozóit
fogadta. A hazaiak 8:4 arányban
gyõztek, s ez bizony az elvártak-
nál kicsit szûkebbre sikeredett,
legalábbis a szakmai stáb értéke-
lésébõl ez tûnt ki. A legnagyobb
meglepetés Vasziliosz Kotroniasz

veresége volt az elsõ táblán, s ez
is oka volt annak, hogy a gyõze-
lem nem lett magabiztosabb. A
felnõtt mezõny mellett azonban
zajlanak a korosztályos megmé-
rettetések is, hiszen az Aquaprofit
versenyzõi indultak a Nemzeti
Korcsoportos Sakk Csapatbaj-
nokságon is. A 18 év alattiak ver-
senyén egy lány és egy ’95 január
1-e után született sakkozó indítá-

sa is kötelezõ volt. A mezõnyben
végül a Tolna megyeiek fölénye
érvényesült, de a Paks és Decs
csapata mögött a kanizsaiak a
harmadik helyen végeztek. A dél-
zalai együttest Ignácz Mária,
Bánusz Tamás, Bérczes Dávid,
Kobán Bálint, Mihók Olivér, és
Nyizsnyik Bence alkotta. 

Polgár László
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Szûkebb gyõzelem a nagyoknál

Kanizsa KK DKG-EAST –
Veszprémi ESC  83-107  (22-31,
24-31, 19-20, 18-25.)  Nagykani-
zsa, 150  nézõ. A kanizsai csapat-
ban jó teljesítményt nyújtott:
Beck, Murvai, Fodor.

Az eddig veretlen, és az A cso-
portba igyekvõ veszprémi csapat
már a mérkõzés elején magához
ragadta az irányítást. Szinte hibát-
lan támadójátékukhoz csak
asszisztálni tudtak a hazaiak, en-

nek köszönhetõen már az elsõ fél-
idõben jelentõs elõnyre tettek szert
a vendégek. A szünet után hiába
próbálta a védekezését váltogatni a
kanizsai gárda, nem tudta szorossá
tenni a mérkõzést. A minden tekin-
tetben jobb látogatók magabiztos
gyõzelmet arattak az indiszponál-
tan játszó házigazdák ellen. 

Kovács Nándor, a Kanizsa KK
DKG-East edzõje: – Köszönjük
szurkolóink buzdítását. A gyenge

védekezésünknek ez lett az ered-
ménye.

Viszont, hogy némileg ellensú-
lyozzuk a vereség tényét, ezt
megelõzõen a Kanizsa KK együt-
tese a Magyar Kupa II. selejtezõ
fordulójában Siófokon az NB II-
es Sió-Kosár UK ellen 87-59-es
gyõzelmet aratva a következõ
körbe jutott.

P.L.

Rosszabb szériába kerültek

Idegenben jól állnak

Három érem a termés

Folytatta remek szereplését az
OB I B-s vízilabda bajnokságban
a CWG Kanizsa együttese, mely
az akkori listavezetõ után a se-
reghajtóval is mérkõzhetett. El-
sõként az igazi rangadóról, va-
gyis az ASI Vasas elleni találko-
zóról essék szó, melyen végül
14-4-es kanizsai siker született.

Ami eddig hiányzott Kanizsán,
az ezúttal megvolt, hiszen a
széksorokat nézõk is megtöltöt-
ték, s a dél-zalaiak ezt jó játékkal
meghálálva biztosan múlták felül
az addigi éllovast. Az addigit,
mivel a gyõzelmével átvette a
vezetést a CWG legénysége, s
már igy mérkõzhetett az utolsó

csapattal, a szintén fõvárosi
MAFC-cal. Az eredménybõl nem
lehetne arra következtetni, me-
lyik csapat milyen pozíciót fog-
lalt el a tabellán, végül azonban a
kanizsaiak hozták a kötelezõt 11-
9-cel. A következõ ellenfél no-
vember 17-én szombaton 11 órá-
tól a Kecskemét gárdája lesz a
kanizsai uszodában.

P.L.

Már listavezetõk

Már ötvenszázalékosak. A lab-
darúgó NB III Dráva csoportjában
az NTE 1866 gárdája a Marcali
csapatát fogadta, s mint kiderült,
az elõzetes várakozások nem vol-
tak hiábavalóak, hiszen a kanizsai-
ak végül 4-3-as sikert arattak. Ez-
zel a dél-zalaiak ötven százalékos-
ra alakították eddigi szereplésük
mérlegét, s bár az eredmény szo-
ros meccset sejtet, Tóth Attila
edzõ játékosai már 4-1-re is vezet-
tek. A vendéglátók góljait Cs.
Horváth, Ujvári és Bagarus sze-
rezték, s az NTE a 30. perctõl em-
berelõnyben játszott.

Két versenyzõ, kilenc gyõze-
lem. Az NTE 1866 dzsúdósai
Horvátországban a zágrábi nem-
zetközi tornán remekül szerepel-
tek az U13-as korosztály képvise-
lõi. Ami a mezõny nagyságát ille-
ti, majd kétszázan indultak az erõ-
felmérõn, köztük Csonka Richárd
és Lukovits Balázs. Elõbbi 42 kg-
ban állt a tatamira, s öt gyõztes
mérkõzéssel szerezte meg az elsõ
helyet, míg ugyanez a helyezés a
+60 kg-ban bizonyító Lukovits-
nak négy diadallal jött össze.

Bedõ kilenc találata. A Du-
nántúli Gyerek I. (1993-ban és
utána születettek) Vízilabda-baj-
nokságban is folytatódtak a küz-
delmek, s a második forduló mér-
kõzéseinek Dunaújváros adott
otthont. A CWG Kanizsa csapata
elsõként a házigazdákkal mérkõz-
hetett, s nyertek végül 16-4-re
úgy, hogy egy remek 8-0-s soro-
zattal gyakorlatilag eldöntötték a
meccs kimenetelét. A legeredmé-
nyesebb Kanizsa-játékosok Bedõ
Krisztián (5 gól) és Vitári Márk
(4) voltak. A másik összecsapá-
son az éllovas Kaposvárral küz-
döttek, s az országos bajnokság-
ban is szereplõ somogyiak már
rágósabb falat volt számukra,
nyertek is a kaposvári fiatalok
15-7-re. Bedõ ekkor is hozta for-
máját négy góllal terhelve meg az
ellenfél hálóját. Szabó Szilárd tré-
ner tanítványai ezzel két forduló
(vagyis négy mérkõzés) után a
harmadik helyen állnak a pontva-
dászatban.

November 22. 
18.30 óra
Medgyaszay Ház

A mindenség képe egy
aranykoporsón – A nagy-
szentmiklósi kincs 2. sz. kan-
csójának képrendje. 

Pap Gábor, mûvészettörté-
nész vetítettképes elõadása.

“NAPFÉNY” Rákbetegek és Hoz-
zátartozók Nagykanizsai Egyesülete
köszöni minden kedves embertársának,
hogy adója 1%-ával támogatta Egyesü-
letünket. A befolyt összeget az alapsza-
bálynak megfelelõen, beteg embertársa-
ink gyógyítására használjuk fel. Adó-
számunk: 18967621-1-20

Egyesület Vezetõsége

A Thúry György Múzeum tisz-
telettel vár minden érdeklõdõt
2007. november 20-án 16.30 órától
Molnár András: „Viam meam
persequor. Batthyány Lajos gróf
útja a miniszterelnökségig” címû
kötet és a „Saját utamat jártam.
Batthyány Lajos miniszterelnök
1807-1849” címû emlékalbum be-
mutatójára. A köteteket bemutatja
a szerzõ, Molnár András, a Zala
Megyei Levéltár igazgatója és Kiss
Gábor, a Deák Ferenc Megyei
Könyvtár igazgatója.

GYORSÍTOTT 
MOPED, MOTORKERÉKPÁR 

ÉS SZEMÉLYGÉPKOCSI 

KEDVEZMÉNYES 
ELMÉLETI 

VEZETÕI TANFOLYAMUNK INDUL:

NOVEMBER 22-ÉN 
CSÜTÖRTÖKÖN

16.00 ÓRAKOR

Jelentkezés: 
Nagykanizsa, Király út 47. 

Tel.: (93) 312-394

Az Önök biztonsága a mi sikerünk!
A Közlekedõk biztonsága 

közös érdekünk!

A Farkas Ferenc Zene- és
Aranymetszés Mûvészeti Iskola és
a Kanizsai Zeneiskoláért Alapít-
vány rendezésében alapítványi na-
pokra kerül sor. 

November 19. 18 óra – Tehetsé-
geink nyomában. Az iskola hang-
versenytermében. Zongorán közre-
mûködnek: Fu Rui és Dr. Erdõs
Lászlóné növendékei. November
26. 18 óra – Koncert a HSMK
kamartermében. Közremûködnek
az iskola növendékei és tanárai.

A belépõjegyek ára 500 Ft

Ultimátum itt is, ott is
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Kanizsa
Fennállásának huszadik, il-

letve ötödik jubileumát ünne-
pelte november tizedikén a Dél-
Zala Táncegyüttes és a Pántlika
Tánccsoport. 

A gálára és az azt megelõzõ, a
két táncegyüttes életébõl pillanat-
képeket, valamint a Lendvai Nép-
mûvészeti Csoport hímzéseit fel-
vonultató kiállítás megnyitójára a
VOKE Kodály Zoltán Mûvelõdé-
si Házban került sor, amely az
Erkel Ferenc Olajipari Mûvelõdé-
si Ház megszûnése után otthont

adott az utóbbi intézményt el-
hagyni kényszerülõ mûvészeti
csoportoknak. 

Az esten a gálát szervezõ vas-
utas mûvelõdési ház vezetõje,
Kámánné Szép Terézia üdvözölte
a szép számú megjelentet, majd
Balogh László, az Oktatási, Kul-
turális, Ifjúsági és Sport Bizottság
elnöke mondott köszöntõt.

– Köszönet az elõdöknek, külö-
nösen Papp Lászlónak, és idõs
Vizeli Dezsõnek, köszönet a foly-
tatóknak, s a jelenlegi tovább vi-
võknek – mondta Balogh László.

– Jó lenne név szerint is sokakat
sorolni, de elsõsorban most hadd
fejezzem ki elismerésemet a mû-
vészeti vezetõknek, Török Endré-
nek és Papp Csillának, s a ház-
nak, mely befogad, s valódi kö-
zösséget épít. Bizonyos, hogy
nemzeti értékeink egyik legna-
gyobb kincse a magyar néptánc,
amely a magyar lélekbõl fakad.
Õrizzük és fedezzük fel újra ezt a
kincset, mert hiszem, hogy a nép-
tánc nem múló divat, hanem nem-
zeti létünk szerves része, megma-
radásunk egyik záloga.

Balogh László hozzátette, kü-
lönösen elismerésre méltó, hogy
a két táncegyüttes tagjai és veze-
tõi igazi értékeket fogalmaznak
meg és adnak tovább egy folya-
matosan igénytelenedõ világban.

Marx Mária etnográfus szak-
mai szemszögbõl szólt a kiállítás-
ról, s hangsúlyozta a népi kultúra
megmentésének fontosságát.
Mint megjegyezte, ebben a mun-
kában fontos szerepük van a kézi-
munka szakköröknek. 

Az ünnepi gálamûsorra ezt kö-
vetõen került sor, ahol Cseres-

nyés Péter alpolgármester kö-
szöntötte a jubileumukat ünneplõ
táncegyüttesek tagjait és vezetõit. 

– Az a nemzet, amely emlékeit
veszni hagyja, a saját síremlékét
építi, ami végsõ soron veszteséget
jelent az egész emberiség számá-
ra – mondta az alpolgármester. –
Egy XIX. századi püspök mondta
ezeket a gondolatokat, amelyek,
úgy érzem, napjainkra is igazak.
De nemcsak egy nemzet történel-
mére kell emlékeznünk, hanem
ápolnunk kell a kultúránkat is,
amelynek része a népmese, a nép-
dal és a néptánc is. Ebben van el-
évülhetetlen szerepe a két együt-
tes tagjainak, akiket azért kell kö-
szöntenünk, mert e hagyományt
életben tartják. 

A város második embere után
olajipari szakszervezeti vezetõk,
Szalai Géza és Fehér Imre kö-
szöntötték az ünnepelteket, akik
ezt követõen fergeteges néptánc-
parádéval ajándékozták meg az
ünneplõket. 

A gálán részt vett és fellépett a
Goricani Néptánccsoport és
Énekkar, a ropogós talpalávalót
pedig – mint már annyiszor – a
Bojtár Népzenei Együttes húzta.     

H.A.

Jubilált a Pántlika és a Dél-Zala
Fo
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A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány nagy fába vágta a fejszéjét.
Közadakozásból kívánják felújí-
tani Petõfi Deák téri szobrát. 

Érdeklõdésünkre Március Zita,
az alapítvány szóvivõje elmond-
ta: 

– Kányádi Sándornak a minap
Kanizsára küldött üzenetét idé-
zem: „Nemcsak tetszetõs verssor-
okban, hanem cselekedetekben,

tettekben kell a nép emlékezetébe
vésni az eseményeket, hiszen így
mindenkinek köze van hozzá.”
Ilyen tett volt, mikor a költõ sza-
vaira óvodások, kisiskolások ez-
rei mondtak le egy gombóc fagy-
laltról, hogy Elek apó kútja elké-
szülhessen. Hasonló gondolat ve-
zette a Polgári Kanizsáért Alapít-
ványt, amikor elhatározta: gyûj-
tést indít a Deák téri Petõfi szo-
bor megtisztíttatásáért. A szobrá-

szi munka költségvetése egymillió
hatszázötvenezer forint.

Deák Varga Dénes, fõépítész
kérdésünkre elmondta:

– Amikor Kaposvárról ideke-
rültem, rácsodálkoztam Nagyka-
nizsa szépségeire. Különösen a
Deák térre, amely érdekes alakjá-
val és fekvésével, a Petõfi szobor
és a Felsõtemplom kedves együt-
tesével valóságos gyöngyszeme a
városnak. Ám ugyanakkor szomo-
rúan kellett látnom, a zalai –
alsórajki – születésû, kiváló mes-
ter, Kisfaludy Stróbl Zsigmond
1934-ben készült szobra méltat-
lan állapotban van. A szobron
képzõdött bázikus rézkarbonát,
azaz patina eltávolítására van
szükség. Ezt homokszórással, ma-
gasnyomású vízzel történõ átmo-
sással végzik, majd a teljes felü-
letet átcsiszolják, cizellálják. A
felületi hibákat is ki kell javítani,
végül antikolás, a vízlepergetõ
réteg felvitele következik. A talap-
zat is tisztításra szorul. A júliusi

közgyûlésen el is hangzott a szo-
bor érdekében egy képviselõi kér-
dés, s íme, most lakossági össze-
fogásnak lehetünk tanúi. Kapos-
váriként nagy tiszteletet érzek a
városukat szeretõ, azért áldozni is
hajlandó kanizsaiak iránt.

– Nem az a célunk, hogy sokat
áldozzanak kevesek. – mondja
Március Zita – Hiszen nem a né-
hány nagy összeg, hanem a minél
szélesebb összefogás mutatja

meg: ez a város valóban közös-
ség, nem csak lakosok halmaza.
Biztosak vagyunk benne, ha min-
den Petõfit szeretõ kanizsai hoz-
zájárul, december közepére ter-
vünk megvalósulhat.

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány számlájára a Volksbanknak
a Dél-Zalai Áruházban lévõ, a
rendõrséggel szemközti és Csen-
gery utcai fiókjaiban fizethetnek
be, ahol elég csak annyit monda-
ni, a Petõfi szoborra lesz. De
befizetésre lehetõség van a Csen-
gery utcai  Tourinform irodában
is.

– Örömmel álltunk a kezdemé-
nyezés mellé, hiszen a Deák tér –
mint fõépítész úr is említette – va-
lóban a város gyöngyszeme. –
mondta Bali Vera, az említett iro-
da vezetõje. – Szeretettel várjuk
a Tourinform irodában munka-
napokon, fél kilenctõl fél ötig a
szoborra adakozókat. 

Az alapítvány szervezõi várják
közösségek jelentkezését is, vala-

mint további befizetési
lehetõséget biztosító helyeket,
hogy minél könnyebben élhesse-
nek ezzel a lehetõséggel a kani-
zsaiak.

Petõfi Sándor szobrát közadakozásból újítják fel

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány 14100134-40076349-
01000004 számú számlájára ban-
ki, postai úton is lehet utalni.
Sárga csekk a Tourinform irodá-
ban kérhetõ.
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A Kínai Államtanács Infor-
mációs és Sajtóirodája meghí-
vására magyar újságíró dele-
gáció járt a közelmúltban Ti-
betben. Az Antal Dóra, Csikor
Ottó, D. Horváth Gábor, Kartali
Zsuzsanna és Udvardi Gábor
újságírók felvételeibõl összeál-
lított kiállítás november 26-áig
látható a HSMK elõcsarnoká-
ban. A Balatonfüred után vá-
rosunkban bemutatkozó ván-
dorkiállítást Krémer József épí-
tész-tervezõ nyitotta meg, aki
hat évvel ezelõtt szintén járt
Tibetben.

– Egy rendkívüli világ képeit
láthatjuk – mondta elöljáróban
Krémer József. – Tibet fõvárosa
Lhasza, területe 1,24 millió
négyzetkilométer, népessége vi-
szont csak 2,7 millió, így a nép-
sûrûsége alig haladja meg
négyzetkilométerenként a kettõt.
Vallása a buddhizmus. Az ember
egy kicsit elgondolkodik a képek
láttán – folytatta a kiállítás ké-
peinek elemzésével –, és né-
hány villanás jut az eszébe. Az
elsõ a lámák, a kolostor, az ég-
hajlat, a süvítõ szél, a hideg, a
szamár és a ló, ezzel összefüg-

gésben a mezõgazdaság, vala-
mint az európai ember számára

különleges életmódjuk. A ma-
gány, az összetartozás, az egy-
másrautaltság, és ebbõl kifolyó-
lag egy igen erõs vallásos érzü-
let. Ezeket látom a képekben.
Ahogy végignézzük a fotókat,
valóban az emberi alázat, a ter-
mészettel való nagyon szoros
kapcsolat és a kiszolgáltatott-
ság sugárzik belõlük. Amit a mi
képzeletünknek hozzá kell ten-
nie, az a hangok, az emberek
háttérzaja, a beszélgetések, a
szagok, az ízek, amit a fotók
nem tudnak visszaadni. Ha ez
sikerül, egy kicsit mi is Tibetbe
lehetünk, és beleélhetjük ma-
gunkat a mindennapjaikba, hi-
szen több ezer éve élnek ezen a
kietlen, nagyon magas terüle-
ten, ahol csapadék alig esik.
Látható, ötezer méter magasság
felett sincs hó, ami Európában
szinte elképzelhetetlen. 

Krémer József végül azt kíván-
ta mindenkinek, hogy a fotókat
nézve képzeletben szippantsanak
egy kis levegõt ebbõl a különle-
ges világból, melyet remélhetõleg
a civilizáció nagyon sokára fog
tönkretenni. 

B.E.

Tibet újságíró és fotós szemmel
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A médiában megjelent, néha
félreérthetõ információk miatt
kereste fel lapunkat dr. Vizsy
László adjunktus. 

Mint elmondta, a  kórház Érse-
bészeti Szakrendelésein és az Ál-
talános Sebészeti Osztályon az
érbetegek ellátása (diagnosztika,
mûtéti beavatkozások, gondozás)
zavartalanul folyik. Ez vonatko-
zik az érszûkületes és a visszér-
betegekre egyaránt. A rekonstuk-
ciós ütõérmûtétekhez akár a leg-
drágább mûér, a visszérbetegség
mûtétjéhez a legkorszerûbb tech-
nika is rendelkezésre áll. A csök-

kentett ágyszám miatt osztályos
felvétel, mûtét nem maradt el.
Ezeket az OEP továbbra is finan-
szírozza. A járóbeteg szakrende-
lés, mely beutalóköteles (a sürgõs
eseteket leszámítva), kedden és
csütörtökön folyik. Az utóbbi
idõben többször találkozunk „el-
késett” esetekkel, melyek a bete-
gek tájékozatlanságával függhet-
nek össze. Az idõben felismert
betegség egyébként jól karban-
tartható és sikerrel operálható –
mondta végezetül dr. Vizsy Lász-
ló, adjunktus.

Zavartalan az érsebészeti ellátás a kórházban

Ötven év integráció, ötven helyszín
Az Európai Bizottság Magyar-

országi Képviselete, az Európai
Parlament Tájékoztatási Irodája
és a magyar kormány közötti
igazgatási partnerség keretében
országszerte az integrációt nép-
szerûsítõ rendezvénysorozatra
kerül sor. Nagykanizsán novem-
ber 23-án és 24-én rendezik meg
az 50 év integráció, 50 helyszínen
címû programot, amely során a
szakemberek és a laikus érdeklõ-
dõk a régió fejlõdési lehetõségeit
az európai összefüggésekbe
ágyazva vitathatják meg. 

A Nagykapornak gesztorságá-
val zajló programok kanizsai vo-
natkozásairól Cseresnyés Péter
alpolgármester számolt be.

– A rendezvény célja voltakép-
pen, hogy a Római Szerzõdés ötve-
nedik évfordulóján minél szélesebb
tájékoztatást kapjanak az Európai

Unióban élõk az EU céljairól, ho-
gyan fejlõdött az elmúlt években, s
melyek a jövõ lehetséges problémái
– mondta Cseresnyés Péter. – Több
témában lehetett konferenciát szer-
vezni, mi tudatosan a környezetvé-
delmet választottuk. Azt szeretnénk
ugyanis, ha Nagykanizsa az ener-
giagazdálkodás területén a térség
vezetõ városa lenne. A pénteken ti-
zenegy órakor a Vasemberházban
kezdõdõ kerekasztal-beszélgetésen
a város környezetvédelmi program-
járól vitáznak a szakemberek, köz-
tük Glattfelder Béla, Európa Parla-
menti képviselõ és dr. Illés Zoltán
egyetemi docens. A konferencia he-
lyi partnere a Kaán Károly Környe-
zetvédelmi Egyesület, a Nagykani-
zsai Kereskedelmi és Iparkamara, a
Pályaválasztási Tanácsadó Szolgá-
lat, a Városi Diákönkormányzat,
valamint a Zsigmondy Vilmos és
Széchenyi István Szakképzõ Iskola. 

Cseresnyés Péter hozzátette, a
tizenhét órakor rendezendõ lakos-
sági fórumon a környezetvédelem
kérdései iránt érdeklõdõk javasla-
tokat tehetnek a város 2008 és
2013 közötti idõszakának környe-
zetvédelmi programjára. 

Délben egy, az Európai Unió
nemzeti ételeibõl összeállított
gasztronómiai bemutatóra kerül
sor, szombaton este 18 órától pe-
dig kulturális gálamûsor várja az
érdeklõdõket a Medgyaszay Ház-
ban. 

Horváth Attila

A II. világháború katonáiról
emlékeztek meg a Honvéd Ha-
gyományõrzõ Egyesület tagjai a
Doni Emlékoszlopnál és Ke-
resztnél. A mûsorban közremû-
ködtek a Piarista Általános Is-
kola tanulói és Görcsi Frigyesné
versmondó. A megjelenteket az
egyesület elnöke, vitéz Bodnár
Attila köszöntötte. Emlékbeszé-
det a doni harcokban részt vett
vitéz Bátki József mondott.

– Évrõl évre hagyomány,
hogy Mindenszentek táján meg-
emlékezünk a Don melletti har-
cokban és a II. világháborúban
elesett hõsökrõl, sebesültekrõl,
foglyokról. A kétszázezer fõnyi
hadseregbõl negyvenkilenc-
ezren áldozták életüket, ugyan-
ennyien megsebesültek, és hu-
szonnyolc-ezren fogságba estek.
Annak idején elhitették velünk,
hogy a Don mellett a hazánkat
védjük – mondta többek között
Bátki József.

A város koszorúját Marton
István polgármester és Cseres-
nyés Péter alpolgármester he-
lyezte el az emlékoszlopnál.
Õket követték a civil szerveze-
tek, iskolák és intézmények
képviselõi. A megemlékezés
gyertyagyújtással zárult.

Doni hõsök
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A férfi vízilabda OB I B-s baj-
nokság Zöld csoportjában foly-
tatta remek szereplését a CWG
Kanizsa SE legénysége. A hétvé-
gén a mezõny hatodik helyezett-
jét, a Kecskemét csapatát fogad-
ták Szabó Gábor edzõ játékosai a
kanizsai uszodában. A meccsre
kilátogatók nem csalatkoztak, hi-
szen a dél-zalai csapat ismét ki-
tett magáért, s végül 14-12-
nyerte meg a kilencedik forduló-
beli összecsapását. A találkozó
úgy indult, hogy nem lesz külö-
nösebb gond, hiszen már 7-3 is
állt az eredményjelzõn „másfél”

negyed után, aztán viszont érde-
kes fordulatot vettek az esemé-
nyek. Talán a hazaiak is beblok-
koltak egy kicsit, amikor 9-4-re
elhúztak, majd a vendégek kezd-
tek el kapaszkodni, s lett 10-9 az
állás. Ha ehhez hozzátesszük,
hogy a játékvezetõi síp is nem
egyszer harsant támadási és vé-
dekezési hibák miatt, akkor igaz
az állítás, hogy igencsak hektikus
képet öltött ekkor a mérkõzés
menete. Idegeskedtek a játéko-
sok, ami csak tovább fokozta az
izgalmakat, s eközben jó volt lát-
ni, hogy nem egyszer a kanizsai

kapus, Kiss Csaba kezei között
landolt egy-egy veszélyes labda.
Miután a kecskeméti felzárkózási
kísérlet kifulladt, jöhettek ismét a
kanizsai találatok, s ugyan még a
mérkõzés vége felé is feljegyez-
hettünk mindössze egygólos
CWG-s vezetést (12-11), akkor
már nem forgott veszélyben a
vendéglátók elõnye. A végén az-
tán örömmel konstatálhatták,
hogy ismét zsebbe került egy
gyõzelem, így a bajnokságban
kilenc kör után hét nyert meccs-
nél tartanak, s mint élen álló csa-
pat, eddig tizenöt pontot gyûjtöt-
tek.

Polgár László

Befejezõdtek a nõi nagypályás labdarúgó megyei bajnokság õszi
küzdelmei. Az Avantgard Kanizsa NFE együttese a félszezon után a
harmadik helyen áll 19 ponttal, néggyel elmaradva a listavezetõ Kert-
város, illetve hárommal a második Landorhegy LSC mögött. Az utol-
só elõtti, vagyis a tizenhetedik fordulóban Benedek József edzõ csapa-
ta a zalaszentgrótiakhoz látogatott, s a 3-0-ás félidõ után nyertek 4-0-
ra. A kanizsai gólokat Buczkó (2), Szabó Zs. és Hans jegyezte. Az
utolsó õszi meccsét a KNFE aztán már hazai környezetben vívta, s a
Zalaapáti csapatát fektette két vállra 6-2-vel úgy, hogy a félidei 3-2-es
állás még szoros küzdelmet sejtetett, hiszen 0-2 után fordítottak a
vendéglátók. Ezen a meccseken a házigazdák találatait Vitykó (2), So-
mogyi, Buczkó, Szabó Zs., és Szijártó szerezte. A tavaszi szezonra feb-
ruárban kezdik a felkészülést, s néhány teremtornát is programba ik-
tatnak majd a kanizsai nõi labdarúgók.

Jogos aggodalom tölti el ma-
napság a rendõri állományt. Ja-
nuártól ugyanis változik a
nyugdíjszámítás rendszere,
amely alapján a közeljövõben
nyugalomba vonuló rendõrök
rosszabbul járhatnak, aminek
elkerülése érdekében arra
kényszerülnek, hogy még az
idén, kedvezõbb feltételek mel-
lett kilépjenek a szolgálatból.
Ám még arról sincs döntés,
hogy a rendõrök a tûzoltókhoz,
vagy a határõrökhöz hasonlóan
1996-tól érvényesíthetik-e a
munkakör veszélyessége miatt
járó korkedvezményt. Többük-
nek pedig pont az ominózus
másfél év hiányzik. Nagy a bi-
zonytalanság, a rendõrök szol-
gálnak – és félnek. 

– Január elsejétõl komoly hát-
rányok érik az állományt a nyug-
díjszámítás várható változása mi-
att, hiszen a tervek szerint az ed-
digi kedvezmények megszûnné-
nek, s sokan lényegesen rosszabb
feltételekkel mehetnének nyugdíj-
ba – mondta lapunknak Kürthy-
Kovács Zsolt, a Független Rendõr
Szakszervezet városi szervezeté-
nek titkára. – A sok negatív mel-
lett azonban van egy pozitív vál-
tozás is: eddig huszonöt évnyi
szolgálati idõvel lehetett nyugdíj-
ba menni, most a törvényjavaslat
ezt húszra csökkentené. Ezt meg-
ragadva sokan egyfajta elõreme-
nekülésként még az idén nyugdíj-
ba akarnak menni. Ezért sok kol-
léga számára létfontosságú kér-
dés, hogy beszámítják-e a szak-
képzõ iskolákban eltöltött éveket,
hiszen adott esetben éppen ettõl
függ, hogy meglesz-e a húsz év
szolgálati idõ? Tudni kell azt,
hogy az eddigi gyakorlat alapján
csak olyan iskolák beszámítása
jöhet szóba, ahol gyakorlati okta-
tás is folyt, a hallgató után fizet-
ték a TB-járulékot. A kollégák e
kitétel miatt az ország több pont-
ján is pert indítottak, vegyes si-
kerrel, már a Legfelsõbb Bírósá-
gon van az ügy, amely várhatóan
hamarosan jogegységi határoza-
tot hoz. Most erre az ítéletre vá-
runk. Kérdéses még, hogy ez szá-
munkra pozitív lesz-e, s ha igen,
mikor jön ki, vajon el tudnak-e
menni a kollégák nyugdíjba még
idén, a jogszabályok változása
elõtt?

A testületet még egy ügy fog-
lalkoztatja manapság, ez pedig a
veszélyes munkakörben dolgozók
esetében alkalmazható 1,2-es,
korkedvezményre jogosító szorzó
alkalmazása, amely a rendõrök
esetében 2006. január elsejétõl lé-
pett hatályba. A szakmát sérti,
hogy míg más testületek dolgo-
zói, így a határõrök, pénzügyõrök
és a tûzoltók esetében visszame-
nõleg, már 1996-tól alkalmazzák
e szorzót, addig a rendõrök eseté-
ben csak tavalytól. A nyugdíj felé
kacsingató rendõröknek pedig
számítana a szorzó alkalmazási
idejének kiszélesítése, hiszen ez
tíz év szolgálati idõ után 1,2 évet
jelent.

– A szakszervezetünk jogászai
jelenleg is vizsgálják, hogy lehet-
e, érdemes-e pert indítanunk az
ügyben, mert a szituáció nem
annyira egyértelmû, mint ami-
lyennek elsõ látásra tûnik. A kol-
légák kezében az egyik legna-
gyobb adu az lehet, hogy a rend-
õrség bizonyos területein dolgo-
zók munkája esetenként legalább
olyan veszélyes, vagy veszélye-
sebb, mint a határõröké, tûzoltó-
ké, pénzügyõröké, akik esetében
1996-tól, azaz visszamenõleg is
alkalmazzák a jogszabályt.      

Szerettük volna megismerni a
szaktárca álláspontját is, ám bõ
egy hét sem volt elég arra, hogy
választ kapjunk kérdéseinkre.
Ezért a Független Rendõr Szak-
szervezet lapját, a Frászt hívtuk
segítségül, amelyben Takács Al-

bert rendészeti miniszter vála-
szolt a szakszervezet petíciójára.
Igaz, esetükben is több hetes ké-
séssel.

A miniszter levelében az áll,
hogy a szakképzõ iskolák évei-
nek beszámításával kapcsolatban
mindenképpen a Legfelsõbb Bí-
róság ítéletére hagyatkoznak
majd, a megfelelõ szolgálati idõ-
vel rendelkezõ, nyugdíjba vonuló
kollégák pedig választhatnak,
hogy az év végén rögzített álla-
potnak, avagy a tényleges nyug-
díjba vonulásnak megfelelõ ellá-
tást kapják. A miniszter szerint ez
egyfajta gesztus a rendvédelmi
dolgozók felé. A levélben az 1,2-
es szorzó visszamenõleges alkal-
mazásáról nem esik szó.

Horváth Attila
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Szolgálnak és félnek

Lakóközösségek számára
szervez vagyonvédelmi elõadá-
sokat a Nagykanizsai Rendõrka-
pitányság. Dr. Molnár József ez-
redes, rendõrkapitány szerint so-
ha nem árt újra meg újra felhívni
az állampolgárok figyelmét arra,
mit ne tegyenek, vagy éppen mit
kell tenniük, hogy ne váljanak
vagyon elleni bûncselekmény ál-
dozatává. Sokan ugyanis minden
figyelmeztetés ellenére túlságo-
san óvatlanok. 

Dr. Molnár József elmondta, az
önkormányzat által beadott pá-
lyázaton nyertek forrást ötven la-
kóközösség számára vagyonvé-
delmi elõadások megtartására. A
rendõrkapitány szerint az infor-
mációközlésnek ez a leghatéko-
nyabb formája, ugyanis munka-
társaik így közvetlenül, direkt
módon tájékoztathatják az érdek-
lõdõket, ráadásul ezt – mivel az
egymástól eltérõ összetételû lakó-
közösségekben más és más infor-
máció közlése szükséges – testre
szabott módon tehetik meg. 

– Más jellegû problémákról kell
beszélni egy Kodály úti társasház
javarészt nyugdíjasok alkotta la-
kóközösségében, s megint másról
egy családi házas övezet lakóinak,
ugyanis ma már a bûnözõk is kor-

osztályokra szakosodtak – magya-
rázza a rendõrkapitány. – Csak
egy példát említenék: a társashá-
zakban gyakran úgy engednek fel
becsöngetõ idegeneket a lépcsõ-
házba, hogy nem gyõzõdnek meg
arról, hogy az illetõ valóban az-e,
akinek mondja magát. Sajnos, a
nyugdíjasok már egy kicsit kisza-
kadnak napjaink pörgõ, ám alap-
vetõen óvatosságra intõ életmód-
jából, ezért aztán a kelleténél sok-
szor jobban megbíznak az embe-
rekben. Ezt a fajta, az idõsekre
egyébként jellemzõ túlzott bizal-
mat használják ki a bûnözõk. Fél-
reértés ne essék, nem azt akarjuk,
hogy eztán ne segítsenek senkinek,
csak arra hívjuk fel a figyelmet,
hogy elõzõleg fontos megtenni
azokat a lépéseket, amelyek révén
a minimálisra csökkenthetõ a bûn-
cselekmények áldozataivá válás
lehetõsége. Aztán azokon a terüle-
teken, ahol nagy parkolók találha-
tók, ismételten el fogjuk mondani,
hogy az autó nem tárolórekesz. A
gépkocsi-feltörések kilencven szá-
zaléka azért történik, mert a kocsi-
ban hagyott, jól látható tárgyat
akarják megszerezni az elkövetõk.
S most már nemcsak az éj leple
alatt történik mindez, hanem fé-
nyes nappal is, hiszen az emberek-

nek gyakran fel sem tûnik, ha va-
laki egy autó mellett áll, a lábai-
nál meg üvegcserepek vannak…
Korosztályi ismereteket is szeret-
nénk átadni, például a fiatal anyu-
káknak közlekedési, ifjúságvédel-
mi ismereteket, a nagymamáknak
pedig olyan információkat, ame-
lyek révén idõben felismerhetik,
ha unokájuk rossz útra tért. Elõ-
adásaink során szót ejtünk majd a
családon belüli erõszakról, arról,
hogy kitõl, milyen segítséget vár-
hat a bejelentõ. Fontos ez azért,
hogy olyan szakaszban tudjunk
beavatkozni, amikor még be lehet,
ugyanis egy ponton túl már sem-
mit nem tehetünk, s ilyenkor álta-
lában már súlyosabb bûncselek-
ményekkel kell számolnunk. 

A megelõzést célzó elõadás-
sorozat e hetekben veszi kezde-
tét, s áprilisig tart. A Nagykani-
zsai Rendõrkapitányság szakem-
berei rugalmasan alkalmazkod-
nak a közösségek igényeihez,
akiknek csak a helyet és az idõ-
pontot kell megjelölniük, a többi
már a rendõrök dolga.  

A felvilágosításra igényt tartó
társasházi, városrészi közössé-
gek, nyugdíjas klubok Bükiné
Papp Zsuzsannánál, a bûnmeg-
elõzési szolgálat századosánál
jelezhetik igényüket. 

H.A.

Hogy ne váljunk áldozattá

Folytatták a menetelést

Rangos vívóversenyeknek, egy-
ben válogatónak adott otthont a
Rózsa utcai vívóterem, ahol az
NTE 1866 vívószakosztálya volt a
házigazdája a megméretteté-
seknek. A nõi kardozók kadett
korosztályában hét egyesület
képviseletében 26 sportoló lépett a
pástra, hogy döntsön a végsõ
helyezésekrõl. A házigazdákat hat
vívó képviselte, akik közül a
legjobb eredményt Mátyás Szabi-
na érte el: õ végül a hatodik

helyen zárt a javarészt fõvárosi
indulókat felvonultató mezõny-
ben. A férfi kard kadett korcso-
portban jóval népesebb volt a
próbálkozók tábora, hiszen
negyvenöten neveztek 12 klubból.
Itt a hazai színeket hárman
képviselték, közülük a legjobban
Kancsár Bálint vívott, aki huszon-
hatodikként zárt. A felnõtt férfi tõr
válogatóban harmincan küzdöttek
(nyolc egyletbõl), s végül itt is
budapesti siker született. Ebben a

fegyvernemben Szmodics Zoltán-
nak, a legelõkelõbb helyen végzett
itthoni vívónak a 17. hely jutott.

A nõi kardozók versenye egy-
ben tíz esztendõs évfordulója is
volt annak, hogy Magyarorszá-
gon elõször Nagykanizsán ren-
deztek „kardban” nõi versengést.
Ebbõl az alkalomból Kalamár
Zsófia, Piecs Adrienn, Sajni
Mariann,  Sznopek Gabriella és
Vukman Kornélia emlékérmet
vehetett át Kiss Györgytõl, a
vívószakosztály vezetõjétõl.

P.L.

Taroltak a fõvárosiak

Kanizsa KK DKG-EAST – Sió-
kosár NTE-Budaörs   83-78   (25-
19, 19-24, 27-17, 12-18.). Nagyka-
nizsa, 200 nézõ. Kanizsa: Kasza
24/6, Beck 20/15, Fodor 2, Zsámár
4, Szabó B. 23/3. Csere: Millei 10,
Murvai, Nagy. Edzõ: Kovács Nán-
dor. Jók: Beck, Kasza, Szabó.

A férfi kosárlabda NB I B-s
bajnokság újabb fordulójában

rögtön a mérkõzés elején magá-
hoz ragadta a kezdeményezést a
hazai csapat, melyben különösen
Kasza és Szabó B. volt elemében:
ketten együtt 20 (!) pontot vállal-
tak az elsõ negyed 25 kanizsai
pontjából. A második etap feléig
remekül mûködött a kanizsai
henger (14.p.: 34-23), ám a ven-
dégek is egyre jobban belelendül-

tek, s pontos dobásaikkal csak-
nem kiegyenlítettek a félidõre. 

Fordulás után is az irányító Ka-
sza tartotta a lelket a gépgyáriak-
ban, s mivel a távolról remekül do-
bó Beck sem akart lemaradni tár-
sától, az utolsó negyed elõtt már-
már megnyugtató, 71-60-as veze-
tést mutatott az eredményjelzõ. A
záró etapban hazai részrõl néhány

figyelmetlenség elég volt ahhoz,
hogy újra szoros legyen az állás
(38.p.: 79-77), ráadásul a jól játszó
Szabó Balázs is a kipontozódás
sorsára jutott, miáltal rendkívül iz-
galmas lett a hajrá. A hazaiak sze-
rencsére fizikálisan és idegileg is
jobbak voltak, így óriási küzde-
lemben – s a szurkolók példás bíz-
tatása közepette – megszerezték a
roppant értékes gyõzelmet. 

P.L.

Hazai gyõzelemnek tapsolhattak

Csúcsok Szombathelyrõl. Re-
mekül szerepeltek a Délzalai Víz-
mû úszói a Szombathelyen bonyo-
lított Claudius Kupán. A kanizsai
úszó növendékek többsége egyéni
csúcsokat úszott, ezen felül Abay
Nemes Anna két, Trajer Márk pe-
dig egy megyei rekordot úszott. A
helyezéseket tekintve Karancz
Aliz (1995) 200 m mellen lett elsõ,
ugyanígy teljesített Kiss Dóra
(1991), Kovács Dorottya és Zsu-
pán Patrícia is (1994) hasonló
versenyszámban. Ezüstérmet szer-
zett 200 m mellen Tihanyi László
(1994), harmadik pedig Abay Ne-
mes Anna (1996) lett 100 m pil-
langón. Szintén harmadikként csa-
pott célba Szabadics Adrienn és
Törõ Virág (1995) 100 m pillan-
gón, s a ’98-asoknál pedig (u-
gyancsak 100 m pillangón)
Karancz Panna és Molnár Flóra
állhatott fel a dobogó harmadik
fokára.

Széles korosztállyal. Javában
folynak a sakkozók városi baj-
nokságának mérkõzései, ahol je-
lenleg a negyedik körnél tarta-
nak. Egyelõre Sipos János vezet
3,5 ponttal, õt Papp Nándor,
Sziva Antal, Kercsmarics József,
(a fiatalabbakat képviselve)
Kobán Bálint, Nyizsnyik Bence és
Zsirai Péter követi eddig három
gyûjtött egységgel.
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Újjáéled a Muskátli Cukrász-
da, amelyet a Zalaco Sütõipari
Rt. éleszt fel ismét. Egy barter
kapcsán megújulhat a homlok-
zat is, Papp Nándor képviselõ
pedig kidolgozott egy hatékony-
nak tûnõ szisztémát a város ha-
sonlóan patinás épületeinek fel-
újítására.   

A Kölcsey utca és a Deák tér
sarkán álló szecessziós stílusú
épületet Bajer Vince építette az
1900-as évek elején. A sarokház
az államosításig Bajer Vince és
leánya, Bajer Mária tulajdona
volt, itt mûködött az elegáns
Bajer Cukrászda. Bajer Vince üz-
letét elõbb a Makoviczky, majd a
Muskátli Cukrászda követte. Bár
az épületet már többször felújítot-
ták, a szecessziós jegyeket, a stí-
lusra jellemzõ, hullámzóan áradó
vonalakat, formákat és plasztikus
növényi ábrázolásokat máig õrzi.
1992 óta helyi védelmet élvez az
épület.

Az elmúlt néhány évben az
egyik mobiltelefon-társaság bé-
relte az ingatlant, amely a közel-
múltban kiköltözött, így – mint
ahogy arra elsõként Bárdosi Gá-
bor képviselõ felhívta a figyelmet
– történelmi lehetõség adódott a
város elõtt, hogy egy viszonylag
rövid ideig tartó átmeneti állapot
után helyreállítsa az évszázados
tradíciót, s ismét cukrászda mû-
ködjön a Deák tér sarkán.

A kezdeményezés sikeresnek
bizonyult, hiszen az önkormány-
zat valóban feltételként szabta
meg a pályázat során, hogy a régi
tradíciót visszaállítva, az ingat-
lanban ismét cukrászda várja a
kanizsai polgárokat. 

A Zalaco Sütõipari Rt. hamaro-
san, várhatóan januárban, de le-
het, hogy már decemberben meg-
nyitja az újjászületett Muskátli
Cukrászdát. 

– Kávézót, cukrászdát és lát-
ványpékséget nyitunk az épület-

ben, s magától értetõdõ módon
tovább visszük a Muskátli nevet –
mondta lapunknak Ibránszky
György, a cég kereskedelmi veze-
tõje. – Nem korhû, de mindenkép-
pen stílusos, kellemes környezet-
ben várjuk a felújítás után vendé-
geinket, s természetesen a tõlünk
megszokott minõségû és árfekvé-
sû édesipari termékeinkkel. Elsõ-
sorban a hagyományos zalai
ízekre fókuszálunk majd, kiemel-
ném tizenötféle házi rétesünket,
de természetesen lesznek különle-
gességek is. Reményeink szerint
már decemberben megnyithatjuk

a cukrászdát, de januárban min-
denképpen. 

Ibránszky György kérdésünkre
azt mondta, a városban és a Mus-
kátli névben is láttak fantáziát.
Több városban is mûködtetnek
már cukrászdát, s úgy vélik, a
nagykanizsai is azokhoz hasonló
sikerû lesz majd. 

A Muskátli épülete azonban
nem csak belülrõl, hanem kívül-
rõl is megszépülhet, ugyanis egy
vállalkozás a tetõtérben irodát, il-
letve lakást alakít ki, s némi ked-
vezményért cserében vállalta az
épület homlokzatának felújítását
is. Az egyedi barter azonban vél-
hetõen nem alkalmazható minden
egyes esetben, pedig Nagykani-
zsa sok patinás épületének felújí-
tása lenne szükséges. 

Papp Nándor, a Városfejleszté-
si, Környezetvédelmi és Idegen-
forgalmi Bizottság elnöke a fel-
adatra kidolgozott egy várhatóan
hatékonyan alkalmazható sziszté-
mát, amelybõl önálló képviselõi
indítvány készül.

– Számos olyan épület van a
városban, amelynek a homlokza-
tát feltétlenül fontos lenne meg-
óvni – mondta lapunknak Papp
Nándor. – Véleményem szerint
ezen feladatokra létre kellene
hozni egy legalább húszmillió
forintos alapot, amellyel egy
speciális konstrukción keresztül
részt vállalhatna az önkormány-

zat is a munkálatokból. Mégpe-
dig oly módon, hogy az adott
beruházás egyharmadát az ön-
kormányzat finanszírozná, a
fennmaradó részt pedig részle-
tekben fizethetné vissza a lakó,
vagy a lakóközösség. Azt hi-
szem, ez egy korrekt megoldás
lenne a lakókkal szemben. Van
persze, még egy lehetõség: ha az
összes régi épületet a tömbreha-
bilitáció keretében újítanánk fel,
ám egyelõre még nem látni,
hogy mi fér majd bele a pályá-
zati kiírásba.

Horváth Attila  
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Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Társasház építésésre
kiválóan alkalmas. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt környezet-
ben 87+25 m2-es lakás beépíthetõ tetõ-
térrel, kerttel, garázzsal, pincével, tel-
jesen felújítottan eladó azonnali beköl-
tözéssel. Kisebb lakást beszámítok.
Érd.: 20/9616-404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt
tetõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46
m2-es + galériás, turbókazános, két-
szobás lakás 9,99 millióért eladó,
akár önrész nélkül is. Érd.: 30/901-
9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás csalá-
di ház nagy telekkel eladó. Érd.: 20
óra után a 93/315-559 (6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es,
2,5 szobás, jó állapotú, III. emeleti lakás
9,5 millió Ft-ért eladó. Érd.: 30/348-
9669 (6100K)

Szép természeti környezetben, kicsi
szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20 óra
után a 93/315-559-es telefonszámon.
(6101K)

Borsfán (a bázakerettyei, letenyei
strandfürdõhöz közel) 100 m2-es családi

ház akácossal, kis kerttel eladó. Nagyka-
nizsai lakáscsere érdekel. Irányár: 3,9
millió Ft. Érd.: 06-30-650-8534, este:
93-329-544 (6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyiség ki-
adó vagy eladó! Két terem (72+12 m2),
raktárhelyiség, mellékhelyiségek.
Érd.: 30/227-3294 (6111K)

Belvárosban (Csengery út elején)
garázs eladó. Érd.: 20/446-2968 (6112K)

Belvárosban egyszobás lakás albér-
letbe kiadó. Kaució szükséges. Érd.:
20/805-2950 (6121K)

LADA Samara 75000 km-rel, 2009-ig
mûszakival, garázsban tartott, jó állapotú,
új téli gumikkal eladó. Irányár: 200.000 Ft.
Tel.: 30/327-4316 (6115K)

Ford Escort bordómetál 33.000 km-
rel, 10 éves, elsõ tulajdonostól, megkí-
mélt állapotban eladó. Érd.: 93/315-861,
30/851-7255 (6122K)

Daewo Matíz 5 éves, ezüstmetál,
megkímélt állapotban eladó. Érd.:
93/315-861, 30/851-7255 (6123K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal

rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Érettségizõknek azonnali munkale-
hetõséget kínálok! Tel.: 30/551-9841
(6116K)

Asztalos végzettséggel, érettségivel,
vagyonõr vizsgával, “B” kategóriás jo-
gosítvánnyal (PÁV I-es is) munkát ke-
resek. Tel.: 30/600-2415 (6117K)

12 kg-ot fogytam nyolc hét alatt,
egészségesen, maradandóan, éhezés és
koplalás nélkül. Hívjon, hogy
segíthessek! 70/779-3325 (6118K)

Meghibásodott távirányítóját (TV,
hifi, videó, stb.) megjavítom. Érd.:
20/510-2723 (6119K)

Pályázatírás garanciával cégeknek,
nonprofit szervezeteknek számlával. Érd.:
20/469-6066 (6124K)

Születésnapi, karácsonyi, szilveszteri
dekorációk, kellékek rendelhetõk nagy vá-
lasztékban. Dekor Kuckó Nagykanizsa,
Magyar u. 9. 30/459-4461 (6110K)

Fiatal lány keres olyan kedves nénit,
aki megtanítaná kötni, horgolni, cserébe
bármiben a segítségére lennék. Érd.:
30/270-8592 (6113K)

Fa esztergagép eladó. Érd.: 93/315-
861, 30/851-7255 (6125K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regio-
nális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál el-
helyezkedési lehetõséget:
mechnaikai mûszerész szakirányú 85.000 – 130.000 Ft
minõségi ellenõr érettségi 80.000 Ft
operátor 8. általános 70.000 – 80.000 Ft
mûszaki ellenõr szakirányú 100.000 – 120.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
kõmûves szakirányú 120.000 Ft
festõ-mázoló szakirányú 120.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
szakápoló szakirányú 150.000 Ft
húsbolti eladó szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hentes szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hûtõraktár-kezelõ szakirányú 65.500 – 70.000 Ft
nemzetközi tehergépkocsi-vezetõ szakirányú megegyezés szerint
nehézgép-kezelõ szakirányú 200.000 – 220.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli Re-
gionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–15.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

Túra – December 2. 
Söjtöri barangolás

Indulás: 7.50 óra autóbusz 
állomás
Érkezés: 17.25 óra autóbusz 
állomás
Gyalogtúra útvonala: 
Söjtör K+ - Fúróhegy - Vasvölgy -
Hahót
Táv: 15 km
Részvételi díj: Volán díjszabás

A Nagykanizsai Cukorbetegek
Egyesülete 30-án, pénteken, a
Kórház a tanácstermében,
15.30-kor tartja klubfoglalkozá-
sát, amelyen Dr. Sebestyén
Miklós fõorvos tart elõadást
“Életmód, terápia a diabetes-
ben” címmel.

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a vízpar-
ton kétszintes (40 m2 szintenként)
nyaraló eladó. Érd.: 30/298-4001

November 24. 20 óra
Nosztalgia Kávéház 
KATALIN BÁL
Zene: Hajdú Sándor-zongora, Ámon Ist-
ván-szaxofon, Murka László-basszusgitár,
Kõfalvi Csaba-dob. Belépõdíj: 1200 Ft.
Jegyek elõvételben - asztalfoglalással - az
információs szolgálatnál kaphatók.

November 28. 15 óra
Életmód és vendéglátás a XVI.
századi Magyarországon
Büki Pálné vetítettképes elõadása

November 30. 18 óra
A Kanizsa Fúvós Egyesület 
zenekarának évadzáró koncertje.
Karnagy: Ámon István. Belépõdíj: 500 Ft

November 30. 19.30 óra
KANIZSAI HELIKON III.
Baráth István trombitaestje. Belépõdíj: 500 Ft

December 1. 18 óra
A KANIZSA TÁNCEGYÜTTES
GÁLAMÛSORA
Belépõdíj: 1000 Ft

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

Muskátli: méltó lesz régi hírnevéhez

Kiváló versmondó

Baracskai Anikó, a Batthyá-
ny Lajos Gimnázium 10.F osz-
tályos tanulója a Nyugat Sza-
valóverseny Dél-dunántúli Te-
rületi Döntõjében a nagyon ér-
tékes második helyezést érte el.
A négy megyét érintõ megmé-
rettetésrõl így bejutott az orszá-
gos döntõbe. Tanára: Hidvégi
Györgyné.

A lakosság véleményét kérjük a Megújuló belváros elnevezésû
projekthez. A szakértõi elképzeléseket a Kanizsa Dél-Zalai Hetilap
ez év november 15-i számában olvashatók, illetve megtalálhatók a
www.kanizsaujsag.hu honlap közélet címû rovatában.

Az érdeklõdõk véleményét Deák Varga Dénes fõépítész nevére cí-
mezve a Polgármesteri Hivatal portáján (Erzsébet tér 7.) adhatják le,
illetve aki e-mailben kívánja kifejteni álláspontját, az a
deakvarga.denes@nagykanizsa.hu címre írhat.

Megújuló belváros

A Kiskanizsai Sáskák Sportegyesület tisztelettel meghívja Önt a
Sportbálra, melyet 2007. december 1-én 19.00 órakor a Kiskanizsai
Általános Iskola aulájában tartunk.

Báli program: Honvéd Kaszinó Modern Tánccsoportjának mûsora, vacso-
ra, tombola, zene, tánc. A zenét a Gold együttes szolgáltatja. Belépõjegy ára:
3500 Ft, mely az alábbi telefonszámokon igényelhetõ: Ifjovics Ferencné
30/2387-484, Szokol Pál 30/4076-926, Dervalics György: 70/2519-404. Asz-
talfoglalás a fenti telefonszámokon.

Számítógépes rögzítést 
vállalok! Tel.: 30/9932-534
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Horoszkóp

Néha úgy érzi, nem sikerül semmi mos-
tanában. Ne aggódjon, érzékenysége,
pörgõ életritmusa a hétvégi pihenéssel
megváltozik, minden a régi kerékvágás-
ban megy tovább.

Apróbb nehézségekre, kellemetlenségre
számíthat ezekben a napokban. Ne hall-
gasson, ne sértõdjön meg, inkább tisztáz-
za a helyzetet. A párjával is konfliktusba
keveredhet, de hamarosan kibékülnek..

Keressen magának új hobbit, plusz idõ-
töltést, hogy lekösse felesleges energiáit.
Nem csak önnek, hanem a környezetének
is jól jön egy kis nyugalom. A magányos
Ikrek sikerrel indulhatnak hódító útra.

Tudatosan készüljön fel a nehezebb na-
pokra, takarékoskodjon pénzzel, energiá-
val. A spórolás közben azonban ne feled-
kezzen meg a kikapcsolódásról. Így a sze-
retteinek is könnyebb lesz önnel.

Ha kiegyensúlyozottabban éli minden-
napjait, egyszerûbben köthet új barátsá-
gokat, ismeretségeket. A társát a morgás
helyett gyakrabban lepje meg izgalmas
ötletekkel.

A Jupiter közvetítésével teljesülhet régi
óhaja. Akár plusz jövedelemre is számít-
hat és elismerik tevékenységét a munka-
helyén is. Ha többet jár társaságban, rá-
köszönhet az igazi szerelem is. 

A Vénusz hullámzó érzelmeket válthat
ki önben, de szerencsére pozitív történé-
sek kárpótolják mindezért. A megjegyzé-
sek helyett szánjon több idõt a kedvesé-
re. 

A kevés napsütés miatt fáradtnak és túl-
terheltnek érzi magát. Mindezeken kön-
nyen segíthet például takarítással, moz-
gással, sportolással, és az sem árt, ha
jobban odafigyel kedvese igényére is.

Jól érzi magát a bõrében, könnyedén ve-
szi az új feladatokat, és ennek a környe-
zete is hasznát veszi. Ha még magá-
nyos, ezek a napok alkalmasak a párke-
resésre.

Ideje, hogy a magánügyeiben végre ren-
det tegyen. Ha egyedül nem megy, szí-
vesen segítenek a barátai. Ha még nincs
társa, ez a helyzet is hamarosan megvál-
tozhat.

Apróbb félreértések okozhatnak gondot
ezekben a napokban, de ne hagyja, hogy
hosszú idõre kizökkentsék a nyugalmá-
ból. Kapcsolatára is jobban figyeljen, le-
gyen megértõ és türelmes.

A Hold hatásának köszönhetõen megjön az
életkedve. Azon töri a fejét, hogy milyen
munkába kellene belevágnia. Tervezzen
hétvégi programokat, és nemcsak új szere-
lemre, hanem új barátokra is számíthat.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

1. Nagykanizsa, Erzsébet tér 16.
szám alatti 64 m2 alapterületû
üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 3.360 Ft/m2/hó
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ 2007.
november 22. 10-11 óra között.
(Külön kérésre más idõpontban
is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 10 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

2. Nagykanizsai, Eötvös tér 27.
szám alatti 237 m2 alapterületû
üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 1.440 Ft/m2/hó
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ 2007.
november 22. 11-12 óra között.
(Külön kérésre más idõpontban
is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 11 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

3. Nagykanizsa, Erzsébet tér 10.
szám alatti 76 m2 alapterületû
üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 3.000 Ft/m2/hó
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ 2007.
november 22. 9-10 óra között.
(Külön kérésre más idõpontban
is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 11.30 óra 

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Ingatlankezelési Intézménye
Nagykanizsa, Deák tér 5.

nyílt versenytárgyalást hirdet a következõ önkormányzati tulajdonú üzletek bérbeadására

Mindhárom bérleményrõl a 93/311-241 és a 30/2273-192 telefonszámokon lehet érdeklõdni.

A belváros majdani megújulá-
sának terveirõl tartottak a mi-
nap vállalkozói fórumot a Vas-
emberház dísztermében, ahol
Cseresnyés Péter alpolgármester
és Tárnok Ferenc, a városfejlesz-
tési iroda vezetõje számolt be a
tervezett intézkedésekrõl. A fó-
rumra meghívott vállalkozók el-
mondhatták ötleteiket, reagál-
hattak az elképzelésekre, ami
azért is fontos, mert háromszáz-
ötven millió forintnyi tõkét vár-
nak tõlük a több éven át húzódó
beruházáshoz. 

Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter a megjelent vállalkozóknak
elmondta, már az elõzõ ciklusok
városvezetõi is gondolkodtak
azon, hogyan lehetne élhetõbbé
tenni a belvárost. Azt a belvárost,
amelyben fontos, hogy ne csak
bankok és üzletek legyenek, ha-
nem alakuljon ki minél több kö-
zösségi tér, ahova érdemes lehet
hétvégenként bejönni a családok-
nak is. A tervek szerint három
ütemben újulhat meg a városköz-
pont, elsõ körben az Erzsébet tér
és az Eötvös tér közötti terület,
azaz a Fõ út alakulna át. Itt a ven-
déglátás jutna jelentõs szerephez.
Az Erzsébet tér rendezvényköz-
ponttá válna, a tervek szerint itt
egy úgynevezett zenepavilont is
elhelyeznének, amelyben vasár-
nap délelõttönként helyi zenekar-
ok léphetnének fel, szórakozást
nyújtva a városközpontban sétáló
családoknak, vagy az éppen arra
járóknak. Az Eötvös tér elsõsor-
ban a gyermekes családok pihe-
nési, szórakozási igényeinek ki-
elégítésére szolgálna. Az alpol-

gármester megjegyezte: a nagy
ívû tervek megvalósulása tíz-ti-
zenöt éves idõintervallumban
képzelhetõ el, amelyhez saját
költségvetési forrást, s jelentõs
részben uniós pénzeket remélnek,
de emellett arra is számítanak,
hogy a helyi vállalkozói tõke is
mozgósítja magát. 

Tárnok Ferenc elõadásában ki-
jelentette, a legfontosabb teendõ
a forgalomcsillapítás. Ennek ke-
retében jövõre elõször a Huszti
téri körforgalom, a Zrínyi utca és
a Teleki utca, illetve az Arany Já-
nos és a Petõfi Sándor út össze-
kötése valósul meg, továbbá az
Erzsébet tér rekonstrukciója.
2009. és 2010 között a Fõ út re-
konstrukciójának elsõ szakasza
következhet, amelynek elsõ lépé-
seként a négy forgalmi sáv szûkí-
tésére kerül sor. Az Ady Endre ut-
cából sétáló utca lesz, térburko-
lattal és szökõkutakkal – ezeknek
a látványelemeknek egyébként a
belváros egészében komoly sze-
rep jut majd. 2011 és 13 között
kerülhet sor a Fõ út további ré-
szeinek átalakítására. 

Tóth Viktor, a Nyugat-Pannon
Fejlesztési Zrt. elnök-vezérigaz-
gatója megjegyezte, nem egyet-
len projektrõl, hanem projektso-
rozatról van szó tehát, amelybe
már a jövõ évtõl a helyi vállalko-
zók is bekapcsolódhatnak. El-
hangzott az is, 2009-tõl 350 mil-
lió forintnyi vállalkozói tõke be-
vonását tervezik. 

A fórumon a vállalkozók is el-
mondhatták gondolataikat. 

Bicsák Miklós azt kifogásolta,
hogy a projektbõl miért hagyták
ki a Múzeum teret, ahol évek óta

áldatlan állapotok uralkodnak?
Kérdésére azt a választ kapta,
hogy a projekt menet közben is
bõvíthetõ, így a Múzeum tér a ké-
sõbbiekben is bekerülhet. Azon-
ban szinte valamennyi vállalkozó
azon a véleményen volt, hogy
nem szakaszokban, hanem teljes
egészében, gyorsan és rapid mó-
don ki kellene tiltani az autós for-
galmat a Fõ utcáról. 

Hóman Zoltán azt firtatta, akar-
e tenni valamit az önkormányzat
az egyre növekvõ számban bete-
lepülõ multik ellen, illetve arra is
választ várt, ez az önkormányzat
nem akarja-e értékesíteni a belvá-
rosi önkormányzati tulajdonú üz-
leteket? (Ez utóbbi régi óhaja a
Fõ út vállalkozóinak.) 

Az idõközben megérkezõ Mar-
ton István polgármester az elsõ
kérdésre válaszolva elmondta,
törvényes eszközök nem állnak
az önkormányzatnak rendelkezé-
sére a multik korlátozására, rá-
adásul egy ilyen lépéssel uniós
alapelvet sértenének. Az értékesí-
tésrõl pedig úgy vélekedett, habár
az önkormányzatok folyamatosan
vagyonfelélésre kényszerülnek, a
belvárosi üzletek értékesítését to-
vábbra sem tervezik.

Kóbor Tamás azt javasolta –
egyébiránt meglehetõsen ésszerû
az elképzelése –, hogy az önkor-
mányzat próbáljon valamiféle „cse-
reüzletet” kiépíteni a multikkal, a
külvárosban létrehozandó kereske-
delmi centrumok engedélyeztetésé-
ért cserébe kérje, hogy azok anya-
giakkal is mûködjenek közre a tör-
ténelmi belváros megújításában.

Horváth Attila

Jövõre indulhat a belváros megújítása

Az egészség érték címmel
konferenciát szervezett a Pol-
gármesteri Hivatal Mûvelõdési
és Sportosztálya, a Hétszín-
virág Óvoda és a Rózsa Óvoda
a Magyar Plakát Házban. 

A szakmai nap fõ témája a peda-
gógusok és a közszférában dolgo-
zók életminõségének javítási lehe-
tõségei, valamint a kisgyermekek
egészséges táplálkozásának fontos-
sága volt. A megjelenteket Szmod-
ics Józsefné, a Mûvelõdési és
Sportosztály vezetõje köszöntötte. 

Cseresnyés Péter alpolgármester
örömét fejezte ki, hogy Nagykani-
zsa adhat helyet a konferenciának,
mely 2003. szeptemberétõl a Hét-
színvirág és a lendvai óvoda együtt-
mûködésébõl eredõen nemzetközi-
vé vált, sõt ma azt is megtapasztal-
hatjuk, egy harmadik ország, Auszt-
ria is bekapcsolódik a munkába. 

Szabó Gyõzõné pszichológus, fõ-
iskolai tanár, a Jász Nagykun Szol-
nok Megyei Pedagógiai Intézet igaz-
gatója, egy mndannyiunk által is-
mert slágerszöveget idézett fel: –
Nyolc óra munka, nyolc óra pihe-

nés, nyolc óra szórakozás! Milyen
jó is lenne, ha ezt meg tudnánk
tartani – mondta. – Az életkorunk
elõrehaladtával egyre inkább az
lesz, hogy nyolc órát dolgozunk
ugyan, de a munkánk mellett egyre
inkább megjelenik az aggódás a
munkánkért, aggódás azokért,
akikkel végezzük a munkánkat. Ez-
által életünk jelentõs része kevés-
bé hatékonyan, téblábolással telik
el otthon és a munkahelyünkön.

Az egészséges táplálkozás tíz
éves tapasztalatai gyermekkorban
címmel Blanka Geric, a Lendvai
Kéttannyelvû Központi Óvoda
igazgatója, A gyermek életében
az egészséges életmód, az egész-

séges étkezés döntõ fontosságáról
Bogyay Lászlóné, a Rózsa Óvoda
vezetõje tartott elõadást.

A kísérõrendezvények sorában
kóstolóval egybekötött ételbemu-
tatót tartott a szomszédos Kiskas-
télyban a Szlovéniai Központi
Óvoda és a Rózsa Óvoda.

A magyar, szlovén és osztrák
óvodások festményeit, kisplaszti-
káit bemutató kiállítást  Marton
István polgármester nyitotta meg.
Az Ausztria, Szlovénia és Ma-
gyarország köszönti az Uniót
címû program, óvodások mûsorá-
val, és babakiállítással zárult.

B.E.

Az egészség érték

A Dél-Zalai Cigányokért
Egyesület pályázatot nyújtott
be, a hátrányos helyzetû embe-
rek foglalkoztatásának kérdé-
seirõl és az esélyegyenlõségrõl
szóló road show szervezésére az
Országos Foglalkoztatási Köz-
alapítványhoz. Sikerrel. Az elsõ
konferenciára a Bogdán János
Cigány Közösségi Házban. 

Teleki László, a Cigány Kisebb-
ségi Önkormányzat elnöke kérdé-
sünkre elmondta, a projekt kereté-
ben még szorosabbra fûzik kapcso-
latukat a cégekkel, vállalatokkal an-
nak érdekében, hogy az esély-
egyenlõség még magasabb szinten
valósulhasson meg a munkahelye-
ken. A programba bevonták
Zalakomár, Galambok és Garabonc
településeket is, hiszen e települése-
ken jelentõs roma lakosság él. 

Dr. Szilágyi Judit fõtanácsos
elõadásában elmondta, a kisebb-
ségi ombudsman jogosult és kö-
teles vizsgálni a faji hovatartozás
szempontjából, a közszolgáltatók
és a hatóságok által elkövetett
diszkriminációt. Ez történhet be-
jelentés okán és a nélkül is, elég
csupán egy cikk a sajtóban. Az
ombudsman nem szankcionálhat,
csak javasolhat, s elsõsorban
megegyezést elõsegítõ szerepe
van. A faji diszkrimináció azon-
ban nagyon nehezen bizonyítha-
tó. Az ügyben sok még a tenniva-
ló, integrációs, esélyegyenlõsé-
get, toleranciát erõsítõ kampá-
nyokra, s a média segítségére van
szükség.

Sok még 
a tennivaló
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– A kispolgári lét biztonságos fo-
kán élõ városrészbõl jöttem, a
Babóchay – korábban Gyár – utcá-
ban születtem, amely vasutasokkal,
postásokkal volt tele, de lakott itt
rendõr, csendõr és köztisztviselõ is
– meséli Boros Antal. – Nemzetiség
szerint ugyancsak összetett szárma-
zékok, horvát, német, cseh, osztrák
és tót eredetûek voltak a szomszé-
daink. Néha, éjjelente, amikor nem
tudok elaludni, sorra veszem, hogy
az egyes házakban kik laktak – egy-
két kivételtõl eltekintve ez sikerül is.
Tisztességes, jóravaló, családjához
ragaszkodó közösség volt ez, s úgy
érzem, mindez jelentõsen befolyá-
solta késõbbi érdeklõdésem. Apám
az elsõ világháborúból, az olasz
frontról hazatérõ hegyi vadászként,
hosszabb állástalanságot követõen
a városi számvevõségnél kapott ál-
lást, s egészen a tanácsosi címig
vitte. 1943-ban a kegyesrendi gim-
náziumba kerültem, mert rövid be-
szélgetés után Barta igazgató úr
úgy látta, felvehetõ vagyok. Amit
pedig itt a kemény, de megértõ pia-
rista tanároktól kaptam, az életem
egészét meghatározta.

– Akkor itt kapta a lökést a ta-
nári pálya felé, vagy netán kezde-
tektõl pedagógusnak készült?

– Egyáltalán nem. Fazekas, Botár
és Dallos tanár urak hatására is a
természet világa ejtett rabul. Erdõ-
mérnöknek készültem, amihez az is
hozzájárult, hogy felsõbb éveimben
majd’ minden nyaramat az erdé-
szetnél töltöttem. Azonban osztály-
helyzetem kényes volta miatt nem
nyertem felvételt az egyetemre, és
átirányítottak geodétának. A geodé-
tának meg ugye, ott kell dolgoznia,
ahol munka van, magyarán nem
helyben lakó, hanem fészekhagyó
típus. Fészeklakó típus lévén azon-
ban a külszolgálatot nem vállaltam.
Így mentem inkább tanárnak, aho-
vá Pintér és Bucsy tanár urak áldá-
sos tevékenységének köszönhetõen
a matematika vonzott. Szerencsét-
lenségemre a már beindult tanév
elején kiderült, hogy a fizikával tár-
sított szak „túlnépesedett”. Átirá-
nyítottak kémiával társított válto-
zatra, ami viszont nem nyerte el a
tetszésemet. Adódott egy lehetõség,

ez a földrajz-rajz szak volt, amit
1955-ben el is végeztem. Meg kell,
hogy mondjam, kezdetben a föld-
rajz érdekelt inkább, de fokozato-
san rájöttem, hogy a technika és a
mûvészet keveréke, a rajz egyre
jobban vonz. Hat évig tanítottam
általános iskolákban, majd 1961-
tõl 1993-ig a Landler-, késõbb Bat-
thyány-gimnázium tanára voltam. 

– Jött 1957, amikor néhány
kollégájával és diákokkal együtt
perbe fogták.

– Akkor egy kedves kollégám,
testnevelõ tanár kérésére kísérõ-
ként elmentem a gimnazisták két-
napos kötelezõ lõgyakorlatára. Né-
hány kollégám „kegyébõl” – hogy
kikrõl van szó, azt most ne firtas-
suk, mert már nincsenek az élõk so-
rában – több társammal, például
Harkány Lászlóval együtt 1957
februárjában letartóztattak, s a
Magyar Népköztársaság törvényes
rendje elleni fegyveres felkelés cí-
mén indítottak eljárást ellenünk.
Hat hét után kiderült, hogy nem va-
gyok elmarasztalható, de addig
vizsgálati fogságban tartottak,
részben a kanizsai rendõrségi fog-
dában, részben az akkor még mû-
ködõ járási börtönben. A büntetés,
természetesen, nem maradt el. Egy
frissen alakult, külvárosi iskolába
helyeztek, ahol – ahogy a rendõr-
kapitány politikai helyettese fogal-
mazott – oroszt kellett tanítanom,
hogy helyrehozzam a „bûnömet”.
Pedig nem voltam orosz szakos, en-
nek ellenére második évemben me-
gyei második helyezést ért el egyik
tanítványom. Úgy látszik, abban
sem voltam annyira ügyetlen. Tehát
ötödiktõl nyolcadikig oroszt és raj-
zot tanítottam óraadóként, aztán
1963-ban végleg bekerültem a
Landler Gimnáziumba. Érdekes
módon éppen az az igazgató hívott
ide tanítani, aki középiskolás ko-
romban osztályidegen besorolásom
okán – enyhén szólva – nem jó
szemmel nézte a tanulmányaimat.
1966-tól nyolc éven át megyei rajz-
szakfelügyelõként is dolgoztam.
Több kiváló szakembert, jó kollégát
is megismerhettem így, akiktõl ma-
gam is sokat tanultam. 1977-tõl a
Batthyány Lajos Gimnázium

könyvtárának a vezetése lett a fõ
feladatom. Az akkor már több mint
harmincháromezer kötetet kitevõ
állományt õriztem, gyarapítottam.
Az ötvenes években engem is elért
a szerelem, amely hamarosan há-
zasságba is fordult. Magyar szakos
kolléganõmmel, Nemes Piroskával
kötöttük össze életünket. Hamaro-
san megszülettek leányaink. Egyi-
kük ma orvos, a másik külkereske-
dõ. Sajnos, már jó ideje külföldön
élnek. Hiányérzetünket unokáink
távolléte is fokozza. Kicsit sajná-
lom, hogy az ember nem zárhatja

valamiféle megnyugtató képpel
küzdelmes földi életpályáját. Sze-
rencse, neveltetés eredménye az,
hogy a jelenlegi, szánalmas-nevet-
séges – nem is tudom, hogyan ne-
vezzem- társadalmi, politikai hely-
zetet belsõ meggyõzõdéssel fel le-
het oldani. Az általam nagyra be-
csült, gondolkodásom alapjait le-
rakó tanáraim, akik között szerze-
tesek is voltak, megtanították, s ne-
veltetésem során belém ivódott,
hogy – bár a sorsunkat nem mi ha-
tározzuk meg – a rossz helyzetek
hittel, erkölcsi tartással kezelhetõk
és megoldhatók.      

– A jó pap is holtig tanul –
szokták mondani. Ön is majdnem
hatvan éves volt, amikor újabb
felsõfokú tanulmányokba kezdett. 

– Ötvenhét éves voltam, amikor
elkezdtem a Pázmány Péter Katoli-
kus Egyetem hittudományi karát, s
hatvanegy, amikor befejeztem.
Nagy örömmel csináltam, sok kivá-
ló emberrel találkoztam mind a ta-
nári gárdában, mint a velem hall-
gatók között. A képzés a világ egy
újabb aspektusát mutatta meg szá-
momra. Hogy miért csináltam? Két
okból. Egyrészt kora ifjúságom óta
nagyon foglalkoztatott az egyház és
a vallás kérdése, a liturgia és a
szakrális mûvészetek. Persze, volt
bennem némi bizonyítási vágy is,
hogy megmutassam a külvilágnak:
nem kopott meg még a tudásom
annyira, mint ahogy azt sokan gon-
dolnák. Miután végeztem, hittant és
a szaktárgyaimat tanítottam a Bat-
thyányban, s a Piarista Iskolában. 

– Rajztanárként lehet nagy
eredményeket elérni?

– Valamelyest. Érdekes, de
több rajztanár, építészmérnök és
belsõépítész nõtt fel mellettem,
mint festõ, vagy szobrász. Az or-
szág legfiatalabban Ybl-díjat

nyert építészét, Noll Tamást is én
indítottam el az úton, de még szá-
mos jelessé váltat említhetnék.

– Festeget még szabadidejé-
ben?

– Nagy szomorúságom, hogy
már jó húsz éve letettem az ecsetet.
Az idõmet ugyanis kitölti a házi-
munka és az önképzõ olvasás, újra-
olvasás. De nemcsak ez az oka,
hogy nem ragadok ecsetet, a kilenc-
venes évekbeli genti, San Bavoban
tett látogatásom döbbentett rá arra,
hogy a van Eyck-testvérek már szü-
letésem elõtt ötszáz évvel ezelõtt
mindent tudtak a mesterségrõl, amit
tudni lehet. Újat legfeljebb a stílus-
változások hoztak, lényegest azon-
ban alig mozdítottak elõ. Egy éve
fogtam hozzá az alsóvárosi temp-
lombelsõ mûvészeti értékeinek fel-
dolgozásához, a szakrális mûvészet
jelentéstartalmainak tisztázásához.
Külön öröm számomra, hogy új,
konstruktív gondolkodású plébáno-
sa értõ módon renováltatja azt. Így
Délnyugat-Dunántúl legértékesebb
mûemléke méltó módon tárhatja
elénk ékességét, értékeit. A feldol-
gozás cikkei a plébániaújság lapja-
in látnak napvilágot. 

– Említette az erkölcsi tartás
fontosságát. Mit tanított Önnek a
Szentírás?

– Jézus tanításából csak egyet
ragadnék ki: „A Te igen szavad le-
gyen igen és igen, nem és nem. A
többi a gonosztól való.” Ennek
megfelelõen igyekeztem élni, dol-
gozni. A Jóisten mindig segített.
Legszorongatottabb helyzetemben
sem kellett meggyõzõdésemmel, vi-
láglátásommal szembehelyezkedni.
Sikerült kikerülnöm a felállított
csapdákat, a tisztesség útján ma-
radva – eddig... 

Horváth Attila  
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Hittel, erkölcsi tartással

Boros Antal nyugalmazott pedagógus úgy véli, életünk során
nem kerülhetünk olyan rossz helyzetbe, hogy ne tudnánk azt hittel,
erkölcsi tartással megoldani. Azt vallja, ez az egyetlen módja an-
nak, hogy napjaink nehézségein úrrá tudjunk lenni. Ha valaki, ak-
kor pedig õ tudja, hiszen az ’56-os események kapcsán társaival
együtt bûnhõdött néhány egykori kolléga súgó jóindulata miatt
olyasmiért, amirõl késõbb bebizonyosodott: inkább hazafias köte-
lesség, mint gyalázatos tett volt.   
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GE Infrastructure 
Energy

Munkatársakat 
keresünk 
Nagykanizsára!

A GE Energy Environmental Services levegõminõség-biztosítási
megoldásokat kínál az energiaipar részére. Innovatív termékeink,
szolgáltatásaink és a világon egyedülálló technológiáink nagymér-
tékben segítik a károsanyag-kibocsátás csökkentését, ugyanakkor
nagyobb és gazdaságosabb teljesítmény elérését teszik lehetõvé.

Jelenlegi tevékenységünk 11 országban, 12 gyártólétesítmény-
ben, több mint 1400 dolgozóval folyik. Az Environmental Ser-
vices csoportot és annak elhivatott dolgozóit mind a GE, mind a
GE Energy üzletág vezetése nagyra értékeli, tekintve, hogy ki-
emelten fontos szerepet töltenek be a vállalat növekedési straté-
giájában.

A növekedés következõ állomásának keretében új gyártási
tevékenység beindítására készülünk Nagykanizsán. Itteni
gyárunk – amely a szövetbõl készült szûrõk európai piacra
történõ gyártásának központja lesz – a több mint 4000 dol-
gozót foglalkoztató GE Consumer and Industrial üzletággal
mûködik majd együtt. Terveink megvalósításához kollégákat
keresünk az alábbi pozíciókba.

Gyárigazgató
Felelõsségi köre új tevékenységünk beindítása és az itt folyó
munka vezetése lesz. Felsõfokú, ideálisan gépészmérnöki
végzettséggel, minimum 3 éves termelésirányítási tapaszta-
lattal és kiváló angolnyelvtudással rendelkezik.

Minõségbiztosítási vezetõ
A gyárban folyó valamennyi minõségbiztosítási tevékenysé-
gért felel majd. A pozíció betöltéséhez legalább 2 éves minõ-
ségbiztosítási és 1 éves irányítási gyakorlat, MS Office prog-
ramok ismerete és kiváló angolnyelv-tudás szükséges.

Anyaggazdálkodási vezetõ
Munkatársunktól gazdasági vagy pénzügyi felsõfokú végzett-
séget, legalább 3 éves, anyagismeretben és logisztikai irá-
nyításban szerzett tapasztalatot, az Excel ismeretét, vala-
mint kiváló angolnyelv-tudást várunk el.

Anyagbeszerzési vezetõ
A pozíció betöltéséhez gazdasági vagy pénzügyi területen
szerzett felsõfokú végzettség, legalább 3 éves beszerzési
vagy logisztikai tapasztalat, MS Word, Excel, PowerPoint,
Visio és Project számítógépes programok felhasználói szintû
ismerete és kiváló angolnyelv-tudás szükséges.

Pénzügyi vezetõ
Munkájával a pénzügyi és termelõ csoportokat támogatja, to-
vábbá a gyár általános könyvelési tevékenységéért felel majd.

Szakirányú felsõfokú végzettség, legalább 5 éves könyvelési ta-
pasztalat és kiváló angolnyelv-tudás birtokában van.

Pénzügyi elemzõ
Leendõ munkatársunktól felsõfokú pénzügyi végzettséget,
legalább 4 éves elemzési tapasztalatot, alapos számítógé-
pes tudást és alapfokú angolnyelv-ismeretet várunk el.

Logisztikai koordinátor
A pozíció betöltéséhez felsõfokú logisztikai vagy pénzügyi
végzettség, legalább 2 éves, logisztikai területen szerzett ta-
pasztalat, kiváló számítógépes ismeretek és alapfokú angol-
nyelv-tudás szükségeltetik.

Gyártástervezõ és -ütemezõ
Az ideális jelentkezõ felsõfokú mûszaki, pénzügyi vagy gaz-
dasági végzettséggel, termelésirányítási vagy gyártásterve-
zési tapasztalattal, továbbá kiváló adatelemzési és számító-
gépes ismeretekkel rendelkezik.

Folyamatmérnök
A munkakör betöltésére felsõfokú mûszaki vagy gyártástech-
nológiai mérnöki végzettséggel, szakmai tapasztalattal, alap-
fokú angolnyelv-tudással és átlagon felüli kommunikációs
készséggel rendelkezõ kollégát keresünk.

Mûvezetõ
Az ideális jelölt felsõfokú végzettséggel, legalább 5 éves
gyártási, ezen belül legalább 2 éves üzem- vagy csoportve-
zetõi tapasztalattal és tárgyalóképes angolnyelv-tudással
rendelkezik.

Ha a pozíciók valamelyike felkeltette érdeklõdését, magyar
és angol nyelvû önéletrajzát küldje Nagyné Bujtor Gyöngyi-
nek a gyongyi.nagy@ge.com e-mail címre. Amennyiben kér-
dése van, érdeklõdjön a 93 504-132-es telefonszámon. A pá-
lyázatok leadási határideje november 27.

Szakmunkás és betanított munkás munkakörök
Középfokú szakirányú végzettséggel rendelkezõ jelentkezõket
várunk a következõ fizikai munkakörök betöltésére: varrósor-
felelõs, finommechanikai mûszerész, minõségellenõr, be-
tanító-oktató, varró szakmunkás, szabász, anyagmozgató,
rakodó, szállítási felelõs, szabászgépkezelõ, raktáros. To-
vábbá keresünk betanított munkásokat varró munkakörbe.

A jelentkezõket várjuk november 22-23-án és 26-27-én dél-
elõtt 10 órakor Nagykanizsán, a Kinizsi út 97. alatt a III-as
portánál.

GE imagination at work

Meghívó
A nagykanizsai 

Horvát Kisebbségi 
Önkormányzat szervezésében 

horvát virágkötõk 
bemutatkozására kerül sor,

ahol adventi koszorúk, 
érdekes virágkompozíciók

kerülnek bemutatásra 
illetve eladásra.

Rendezvényünk 
helyszíne:

Vasember Ház tükörterem
idõpontja: 

2007. november 30. 
péntek 15.00 óra

Minden érdeklõdõt 
szeretettel várunk!
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Tibetben a lélek, Boszporusz
felett a híd, és az El Camino, Az
Út. Egy olyan ember könyvei,
aki vándorlásai révén próbál
meg dacolni a mulandósággal
és a kiürült világgal. Egy mo-
dernkori zarándok, aki a média
világát hagyta maga mögött a
krisztusi életélményért, hogy
aztán tapasztalatait könyveken
és filmeken keresztül ossza meg
a hasonlóan gondolkodókkal,
akik számára fontos a lélek.
Tolvaly Ferenc a minap a Pia-
rista Általános Iskola, Gimná-
zium és Diákotthon meghívásá-
ra járt Nagykanizsán, s tartott
érdekfeszítõ elõadást az Októ-
beri esték címû sorozatban. 

Tolvaly Ferenc Marosvásárhe-
lyen született, 1957. április 12-
én. Tehetsége korán megmutat-
kozott, már a hatvanas évek vé-
gén megjelentek versei a Ko-
lozsváron kiadott Napsugárban.
1974-ben szüleivel elhagyta Er-
délyt, Németországba disszidált,
ahol a Kastl-i Magyar Gimnázi-
umban fejezte be tanulmányait.
Gimnáziumi évei és családi kör-
nyezete meghatározóak voltak
mindabban, amit Európáról, a
magyarságról és szülõföldjérõl,
Erdélyrõl vall ma is. 1975-tõl
rendszeresen jelennek meg ver-
sei az Új Látóhatárban. Szerepet
vállal a Magyar Cserkészmozga-
lomban. Létrehozza és vezeti a
„Bethlen Gábor” Erdélyi Ifjúsá-
gi szervezetet. Elõadásaival fel-
hívja a hallgatók figyelmét a
Ceausescu-diktatúra erdélyi ki-
sebbségek elleni intézkedéseire.
1981-ben felveszik a Müncheni
Filmfõiskolára, játékfilmrende-
zõi és médiamenedzseri szakra.

Diplomavizsgái után a londo-
ni Royal College of Art-on ven-
déghallgató, majd a Müncheni
Filmfõiskolán tanít. Közben
producerként tevékenykedik.
1992-ben létrehozza Budapesten
az MTM Kommunikációt, film-
forgalmazó és -gyártó cégét. A
cég által létrehozott konzorci-
um, az MTM-SBS Rt. 1997-ben
elnyeri az országos mûsorszol-
gáltatói jogosultságot. A tv2 ve-
zérigazgatójaként az értékköz-
pontú társadalom gondolatának
népszerûsítését tûzi ki céljául.

2000-ben írókkal, film- és kép-
zõmûvészekkel, zeneszerzõkkel,

történészekkel, mûfordítókkal és
újságírókkal létrehozza az Ortega
y Gasset Társaságot. Céljuk a
szellem csiszolásának, a magyar-
ság felemelkedésének és az euró-
pai gondolatnak a szolgálata.
2002 tavaszán eladja tv2-
üzletrészét és megalapítja az Elsõ
Európai Befektetési és Fejlesztési
Zrt-t, amely elsõsorban hátrányos
helyzetû kistérségekben közcélú
beruházásokba kíván magántõkét
befektetni.

2005-ben megjárja a Szent
Jakab zarándokutat. Útjáról fil-
met forgat és regényt ír, El
Camino – Az Út címmel. 2006-
ban a keleti vallások szent he-
gyéhez, a Kailászához utazik.

Tibetben a lélek címmel készít
errõl az útról filmet, illetve ír
regényt. 2007 februárjában a
Magyar Pen Club alelnökévé
választják. Idén zarándok- és lé-
lekútjának harmadik állomásá-
ról, az iszlám szent helyeirõl
készít filmet és jelentet meg re-
gényt Boszporusz felett a híd
címmel.

– Újabb útra készülök most is,
a hinduizmus körvonalazódik
elõttem, bár sokat kell még ol-
vasnom, sokat kell még tanul-
nom – mondta lapunknak
Tolvaly Ferenc. – Számos teoló-
gussal és mesterrel kell beszél-
nem ahhoz, hogy véglegesen ki-
mondhassam, ez lesz a követke-
zõ utam, amely a Kis-Gangesz
és a Nagy-Gangesz deltájához, a
nagy zarándokhelyhez vezet
majd.

– Mi hajtja ezekre az utakra?
– A legfontosabb, hogy a szí-

vem és a tudatom tágul általuk.
Meggyõzõdésem, hogy a megis-
merésbõl lehet csak elfogadás, és
az elfogadásból szeretet. Végsõ
célom a szeretet.

– Mégis, miért tartja fontosnak,
hogy az Ön teljességgel szemé-
lyes és magánjellegû élményeit
mások is megismerjék? Úgy véli,
hogy ennek révén az olvasó is
formálódik?

– Amikor úton vagyok, az él-
ményeimet egy rögzítõre mon-
dom. Minden, amit gondolok, a
keletkezés pillanatában rögzül.
Amikor visszahallgatom õket,
akkor újra átélem az élménye-
ket. Ez az átélés, az újratapasz-
talás nem olyan mély, de talán

egy dimenzióval több, mert ak-
kor, amikor a gondolataimat pa-
pírra vetem, már reflektálok is
rájuk, ami a helyszínen nehezen
kivitelezhetõ. Amikor író-olvasó
találkozón vagyok, ismét átélem
korábbi élményeimet,  amelyek
így újabb dimenzióval bõvülnek,
hiszen már a közönség is reagál
rájuk. Ezek az élmények szá-
momra a késõbbiekben hatal-
masak, minden élethelyzetben
alkalmazni tudom õket. Én azt
szeretném, ha a könyveim és a
filmjeim egyfajta kapaszkodót
nyújtanának. Sok esetben for-
dultak hozzám olyanok, akik
tényleg kétségbeejtõ helyzetben
voltak, s azt mondták, az írása-

im segítettek kilábalni a válság-
ból. Ezért meg vagyok gyõzõdve
arról, hogy a feladatom nem
csak az, hogy megéljem, átéljem
és tároljam az élményeimet, ha-
nem tovább is kell adnom azo-
kat.   

– Mióta fontosak Önnek a hit
kérdései, a szeretet, hiszen a mé-
dia világa nem igazán ezen érté-
kek körül forog?

– 1974-ben hagytam el hazá-
mat, Erdélyt. A Kastl-i Magyar
Gimnáziumban fejeztem be ta-
nulmányaimat, ott érettségiztem.
A Nürnberg és München közötti
kolostor ódon falai közt atyák és
kedves nõvérek oktattak. Szá-
momra akkor nyílt meg a hit vi-
lága, s azóta vagyok gyakorló
hívõ és keresztény. Ezen az sem
változtatott, hogy végül is nem
író lettem – legalábbis a szó
szoros értelmében nem –, hanem
a filmrendezõi pályát választot-
tam. Ön valószínûleg a filmren-
dezõi pálya körülményeirõl ren-
delkezik információval, leg-
alábbis a kérdésébõl ez derül ki
számomra, de meg kell, hogy
mondjam, ez csupán egy kisebb
kitérõ életzarándokutamon.

– Teljesen kirekesztette az éle-
tébõl a médiát?

– Biztosan nem. De úgy lá-
tom, jelenleg nincs mit keresnem
a magyar médiában, amely nem
alkalmas arra, hogy az üzenetei-
met továbbítsa. Csak akkor lehet
majd értékközpontú médiumokat
mûködtetni, ha a világ egésze, a
társadalmi gondolkodás is ebbe
az irányba változik, azaz, ha
lesz igény ilyesmire. Ez fordítva

nem mûködik. Egyszer megpró-
báltam szembeúszni az árral, s
nagyon hamar kudarcot vallot-
tam.  

– Hogy látja a hit helyzetét mai
magyar társadalmunkban? Mint-
ha teljesen veszni látszanának a
klasszikus értékek…

– XVI. Benedek mondta, ami-
kor meglátogatta szülõvárosát,
hogy aki hisz, az nincs egyedül.
A Szentatya ezzel azt üzente,
hogy a hívõk nagy közössége a
világban olyan erõt ad minden-
kinek, amibe bármikor kapasz-
kodhatunk. Meggyõzõdésem,
hogy a hitnek döntõ szerepe van
a ráció és a fogyasztás világá-
ban is. Most különösen érezhetõ
megtartó ereje. Én ebben az erõ-
ben hiszek, még akkor is, ha je-
lenlegi társadalmunk nem a sze-
retetrõl és nem a hitrõl szól. Azt
hiszem egyébként, hogy a hit vé-
gül is mindenkiben ott lakozik. 

– Misszió, amit csinál, ahogy
járja a településeket, s megosztja
az élményeit?

– A misszió kifejezés talán egy
kicsit sokat ígér. Meggyõzõdésem,
hogy mindenhova el kell mennem,
ahova hívnak, s az elmúlt évek-
ben felhalmozódott tapasztalatai-
mat át kell adnom. Különösen
most, amikor az országban nagy
szerepe van a szeretetnek, a meg-
ismerésnek és az elfogadásnak.

– Mikor találkozhatnak az
újabb kötettel tisztelõi?

– Ezt pontosan nem tudom
megmondani. Ha elindul a lel-
kem, követni fogom. 

Horváth Attila

– Felgyorsultak az események
a Petõfi-szobor megtisztíttatását

célzó gyûjtésünk meghirdetése
óta – kezdte mondandóját
Babicsné Bertha Éva, a Polgári
Kanizsáért Alapítvány szóvivõje.
–   A Tourinform iroda és a Volks-
bank-fiókok után két új helyszí-
nen: a HSMK információs pultjá-
nál és itt, a Halis István Városi
Könyvtár folyóirat olvasójában is
élhetnek a lehetõséggel a kani-
zsaiak. Örvendetes az is, hogy
köztiszteletben álló kanizsaiakon
kívül országosan is felfigyeltek
kezdeményezésünkre. Jó híre kelt
ezzel városunknak. Varga Miklós,
a kiváló énekes például ezt üzente
rádión keresztül: „Többször ala-

kíthattam Petõfi alakját, a 80-as
években A költõ visszatér és a
Zúgjatok harangok címû zenés
játékokban. Petõfi mindig közel
állt hozzám, és talán ennek tud-
ható be, hogy Nagykanizsáról
megkértek, szóljak néhány jó szót
a szobor érdekében. Ha mindenki
hozzátenne csak 100 forintot,
senkit sem terhelne meg anyagi-
lag. A lánglelkû költõ emléke
megér annyit mindenkinek, hogy
ez a szobor megújulhasson.”
Örömmel említem meg, hogy
megszólítottuk városunk ifjúsá-
gát, óvodástól az egyetemistáig.
Az eredeti, Kányádi Sándortól ki-

induló ötletben egy gombóc fagy-
laltról való lemondás szerepel,
ebben a nagyságrendben gondol-
kodunk mi is. Az áldozatvállalás
megörökítésére minden résztvevõ
közösség Szoborjegy elnevezésû
emléklapot kap, melynek elkészí-
téséhez várjuk a nyomdaipari
vállalkozások felajánlását. A Szo-
borjegy feljogosítja birtokosát ar-
ra, hogy a megszépült Petõfi szo-
borra büszkén tekintsen: „Ebben
a munkában a mi forintunk is
benne van!” Erõsítve ezzel is az
együvé tartozás tudatát.
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PÁLYÁZATI  HIRDETMÉNY a Nagykanizsa Kodály Z. u. 10. számú
Nyugdíjasházban  megüresedett 1 db lakás bérleti jogának elnyerésére

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet  a Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje 2007. november 30., 12.00 óra. He-
lye: Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz.
ügyfélfogadó. A licitálás idõpontja 2007.  december  7., 9.00 óra. Helye: Pol-
gármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em.

A pályázat célja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, ha-
tározott idõre

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szoba-

száma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkormányzati
bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatásokért fize-
tendõ díj + rezsiköltség, adományt felajánló pályázó esetén az igénybevett
szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Megtekinthetõ: 2007. novem-
ber 20. (kedd) 10-11 óráig

A bérlemény nem örökölhetõ!
A pályázaton való részvétel feltételei:
1./ Személyi feltételek. Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhe-

lyû nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/,
öregségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga,
vagy legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fize-
tési kötelezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a
pályázati feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja

2./ Egyéb feltételek. Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, vagy önkormányzati bérlakását
ajánlja fel.

Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér 16.)
átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a pá-
lyázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az utolsó
havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ önkor-
mányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi bérleti dí-
ját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás esetén an-
nak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát, helyisé-
geit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal Szoci-
ális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyújtani. A lici-
tálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk.  A licitálás szabályai: A
licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát határidõben, a kiírásban
foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbízással meghatalmazottja is
képviselheti. A licitálás induló összege: 2.000.000 Ft. A licitálás során a licit-
összeg 50.000 Ft-onként emelkedik. A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó
bérleti szerzõdést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a kijelölés, az ado-
mány befizetését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása esetén a megálla-
podás aláírását követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó Ingat-
lankezelési Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen határidõn belül nem
köti meg, a bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat

Varga Miklós a Petõfi szoborért

Bene Csaba, a Fidesz-KDNP
frakcióvezetõje és Karádi Fe-
renc önkormányzati képviselõ is
sajtótájékoztatót tartott az NTE
1866 Sportegyesület labdarúgó-
szakosztályának támogatása kö-
rül kialakult helyzetrõl.

Bene Csaba elmondta, ismert
elõttük az a dokumentum, amelyet
az egyesület elõzõ vezetése csatolt
az idei év költségvetési támogatási
kérelméhez. Ebben még az szerepel,
hogy a labdarúgó-szakosztály éves
költségvetése 15 millió forint. Ak-
kor ehhez kértek még 5 milliót az
NB III-ban való szerepléshez, ami
azt jelenti, hogy összességében 20
milliós költségvetéssel terveztek.

– Az önkormányzat ehhez igazí-
totta a támogatást, sõt, megelõle-
geztük a bizalmat, s a többi, szintén
nem a legkedvezõbb anyagi hely-
zetben lévõ egyesület jogos kritiká-
ját figyelmen kívül hagyva újabb
összegeket is adtunk – hangsúlyoz-
ta Bene Csaba. – Megszavaztuk a
tízmillió forintot, majd adtunk to-
vábbi 2,5 milliót is. Ezért nem ért-
jük az újabb támogatási kérelmet.

A frakcióvezetõ megjegyezte, mi-
vel a korábbi megállapodás alapján
az önkormányzat egy forintjához a
szponzorok egy forintját teszi az el-
nökség, az önkormányzat megtette a
maga kötelességét, amikor megsza-
vazta a tízmillió forintot, sõt, volta-
képpen túl is teljesített, amikor to-
vábbi 2,5 millió forintot adott.

Karádi Ferenc elöljáróban – utal-
va az NTE-elnök ultimátumára –
megjegyezte, hogy Tóth László ko-
rábbi tájékoztatóiban nem szerepelt

az a kitétel, amennyiben elnökként
nem tud eleget tenni a finanszíro-
zásra vonatkozó elvárásoknak, le-
mond, ám elõtte visszavonatja a
csapat NB III-as nevezését. 

– Mint az egyesület régi labda-
rúgója, felháborodottan tapaszta-
lom, hogy amióta Tóth László az
NTE 1866 elnöke, az egyesületet és
pozícióját a polgármester és a Fi-
desz-frakció lejáratására használ-
ja. Azt üzenem Böröcz Zoltánnak
és Tóth Lászlónak, hogy soha töb-
bé ki ne ejtsék a szájukon azt, hogy
visszaléptetik a csapatot az NB III-
ból, mert ilyen felhatalmazásuk so-
ha nem lesz, megvalósítani pedig
végképp nem lesz módjuk. Beszél-
tem a csapat edzõjével, Tóth Attilá-
val, s arra kértem, hogy a csapatot
támogatásunkról biztosítsa, s hogy
a szakmai munkát továbbra is ilyen
szinten folytassák, ne törõdjenek az
egyesületi vezetés válságával. Azt
is kértem az edzõtõl, biztosítsa a
megbecsülésünkrõl a csapat tagjait
abban az esetben is, ha valamelyik
mérkõzés után netán vesztesen
hagynák el a pályát. Az edzõ meg-
ígérte, hogy mindezt közli a játéko-
sokkal, s arról is biztosított ben-
nünket, hogy a bajnokságot végig-
játsszák, s minden tõlük telhetõt
megtesznek a gyõzelem érdekében
– mondta Karádi Ferenc.

– A sportvezetõk feladata –
mondta végül Bene Csaba – hogy
a feltételeket megteremtsék. Ha
erre nem képesek, akkor el kell
gondolkodni, alkalmasak-e az
egyesület vezetésére? 

H.A. 

Elfogyott a bizalom Tolvaly Ferenc: A hit végül is mindenkiben ott lakozik
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Beszélgetõtársam Baráth
Yvette, városunk zeneiskolájá-
nak meghatározó egyénisége, a
Szivárvány Énekegyüttes kar-
nagya. Az idén második alka-
lommal megrendezett Zalai
Príma Díj átadásán õ vehette át
együttese nevében a kiosztásra
került három díj közül az egyi-
ket, valamint a csapat elnyerte
a közönségdíjat is.

Hangulatos, otthonos irodájá-
ban a díjról és az együttes koráb-
bi sikereirõl, illetve terveikrõl
faggattam.

– Honnan jött az ötlet az együt-
tes megalapítására?

– Az együttes magja tizenhat év-
vel ezelõtt egy alkalmi szereplés
kapcsán alakult. A zeneiskolai nö-
vendékeimbõl, akik akkor még kö-
zépiskolások voltak, karácsonyi
koncertre összehoztam egy kvartet-
tet, valójában  öten énekeltünk
négy szólamban – ez alkalommal
két dalt.

– Hogyan alakult a történet a
továbbiakban? Miképpen váltak
állandó együttessé?

– Jött a következõ karácsony, és
elõzõ alkalommal is már akkora
volt a sikerünk, hogy az elõadás
után odajöttek hozzám a diákok az-
zal, hogy ha lehetséges, õk ezt sze-

retnék rendszeresen csinálni. Úgy
gondoltam, ehhez öt fõ kevés lenne,
és akkor még a hangjuk is képzet-
len volt. Akkor jött az ötlet, hogy
minden szólamhoz legalább két
ember kellene. Így lettünk nyolcan,
majd kilencen. Ahogy a szakmai
feladatok nõttek, s közben fejlõdött
az együttes, egyre nehezebb dara-
bokat kezdtünk el tanulni.

– Mi következett ezután?
– Eljött az elsõ minõsítés. Úgy

gondoltuk, hogy megmérettetjük
magunkat országos szinten, hogy
a Magyar Kórusok és Zenekarok
Országos Szövetsége szerint mi-
lyen szinthez tartozhatunk. Elsõ
nekifutásra ez a kilenc fõ az
arany minõsítés feletti fesztivál-
kórus minõsítést nyerte el.

– Mit hozott ki Önbõl és a csa-
patából ez a szakmai elismerés?
Milyen irányba léptek tovább en-
nek hatására?

– A szakmai megerõsítés miatt
is felötlött bennem a gondolat,
hogy bõvülni kellene. Azért, hogy
a szólamok arányosan szóljanak,
a hangok összecsengjenek – még a
zongora egyes hangjaihoz is há-
rom húr tartozik. Az volt a cél,
hogy három ember legyen egy szó-
lamban. Így bõvültünk tizenkét fõ-
re. Majd 2000-ben jött a következõ
minõsítõ, ahol két fokozattal ma-

gasabbat kapott az együttes, ez a
hangversenykórus cum laude,
amely már nagyon magas minõsí-
tésnek számít az amatõr kórusok
számára, hiszen efölött már csak
egy van: a summa cum laude.

– Mennyire kötõdnek egymás-
hoz a kórus tagjai? Szoros barát-
ság fûzi Önöket össze, vagy csu-
pán a próbákon és a versenyeken
találkoznak?

– Ez egy baráti társaságként is
mûködõ együttes. Azon túl, hogy
zeneileg megpróbálunk valami
tartalmasat és szépet csinálni,
mindannyiunknak emberileg is
feltöltõdés, amikor együtt va-
gyunk. Gondolok itt együtt töltött
nyaralásokra, kempingezésekre –
a családokkal, a gyerekekkel.

– Mit gondol, a mai társada-
lomnak mennyire van igénye a
komolyzenére?

– Szerintem az, amikor azt
mondják, hogy komolyzenére nem
lehet behívni a közönséget, nem
igaz. Nem igaz, mert be lehet hív-
ni, csak nem mindegy, hogy az
milyen minõségû. Nekünk felada-
tunk nevelni a közönséget, na-
gyon fontos, hogy jó együtteseket
és jó produkciókat tudjunk nyúj-
tani. Viszont sajnálatos Kodály
országában, amit az ének-, és
egyáltalán a mûvészetoktatás te-

rén manapság tapasztalunk.
Ezért is nagy elismerés egy ilyen
díj, mert ez is mutatja, hogy van
igény a komolyzenére.

– Beszéljünk akkor kicsit a díj-
ról. Milyen érzés volt átvenni?

– Ezt nagyon nehéz szavakba
önteni. Maga a jelölés is nagy
megtiszteltetésként ért, de a mi
örömünk egészen más volt, mint
az egyéni díjazottaké. Mi tizenhe-
ten éltük át az örömöt. Úgy érez-
tem, hogy valamiféle fény ragyo-
gott körülöttünk. Nagyon jól esett
a közönség rengeteg szavazata is.
Nem csak Nagykanizsáról, hanem
szinte mindenhonnan, ahol kon-
certeztünk, kaptunk szavazatokat.
Például a zalaszentbalázsiak is
szavaztak ránk, akiknek a templo-
mában vettük fel a második CD-
lemezünk anyagának egy részét.
Tavaly Miskolcon voltunk egy
nemzetközi fesztiválon, onnét is
érkeztek a szavazatok.  Ez egyfaj-
ta elismerés számunkra. Ha a kö-
zönség szeret bennünket, ennél
nagyobb öröm nem kell nekünk. A
díjjal kapcsolatban még azt sze-
retném hozzáfûzni, hogy nagyon-
nagyon szép dolog a Vállalkozók
és Munkáltatók Országos Szövet-
ségétõl – és konkrétan ugye
Demján Sándortól, aki öt évvel
ezelõtt elindította az országos
Prima Primissima Díjat –, hogy
odafigyelnek arra, hogy abban a
szférában, ahol nincsen elegendõ
pénz, támogatják azokat, akik er-
re érdemesek.

– Milyen tervei vannak a kó-
rusnak a jövõre nézve?

– Három éve részt vettünk a
Riva del Garda Nemzetközi Kó-
rusversenyen – ami egyébként
fantasztikus élmény volt, és arany
diplomával tértünk haza –, s ez le-
hetõséget adott számunkra, hogy
a jövõ júliusában, Grazban tar-
tandó nemzetközi kórusolimpiára
is elmehessünk. Valamint nagyon
szeretnénk elkészíteni a harmadik
CD-lemezünket. Hét éve adtuk ki
a második lemezt, s úgy érzem,
hogy megérett a csapatban egy
újabb. Ez olyan érzés számunkra,
mint amikor egy gyermek saját
maga kreál ajándékot karácsony-
ra. Ezért nagyon fontos számunk-
ra, hogy elkészüljön a CD, és egy-
fajta ajándék legyen azoknak,
akik eziránt érdeklõdnek.

Steyer Edina

Kodály Zoltán zeneszerzõ
születésének 125. évfordulója al-
kalmából Kodály Zoltán képes-
lapokon címmel rendeztek kiál-
lítást a HSMK-ban. A képesla-
pokat Sasvári Tiborné nagyatádi
gyûjtõ bocsátotta az intézmény
rendelkezésére. Közremûködött
Németh Renáta zenetanár.

– Ebben az évben a magyar ze-
netörténet és egyben az európai
kultúrtörténet egyik kiemelkedõ
zeneszerzõje, zenetudósa és zene-
pedagógusa, Kodály Zoltán emlé-
ke és hagyatéka elõtt kell fejet
hajtanunk – mondta a kiállítás
megnyitóján Papp Ferenc, az
intézmény igazgatója. 

Az Oktatási és Kulturális Mi-
nisztérium ezt az esztendõt Ko-
dály emlékévnek nyilvánította,
ugyanis 125 évvel ezelõtt szüle-
tett és 40 évvel ezelõtt hunyt el a
XX. század Közép-Európájának
legnagyobb és nyugodtan mond-
hatjuk, egyik legtermékenyebb
zeneszerzõje. Városunkban is
több hangversennyel, elõadással
emlékeztek meg róla az elmúlt
hónapokban. Galántai és nagy-
szombati diákévei után egy idõ-
ben volt a Zeneakadémia és a bu-
dapesti egyetem bölcsészkarának
hallgatója. Barátjával, Bartók Bé-
lával 1905-ben indult az addig is-
meretlen magyar népzene felku-
tatására. Ennek az életre szóló je-
lentõségû utazásnak az eredmé-
nye sok ezer dallam lett, ame-
lyeknek mûvészi feldolgozásából
remekmûvek születtek. 

B.E.
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Balogh László, a 3. számú választó-
kerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden
szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagyka-
nizsa, Rozgonyi utca 23.): 30/2040865,
balogh.laszlo61@chello.hu

Szõlõsi Márta a 7. számú, Horváth
István a 8. számú, és Gyalókai Zoltán
a 9. számú választókerület önkormány-
zati képviselõi közös fogadóórát tarta-
nak 2007. november 27-én (kedden)
18.00 órakor a Hevesi Sándor Általános
Iskolában. 

Polai József a 15. számú választó-
kerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden páratlan
hónap utolsó péntekén 18 órától 19
óráig a kiskanizsai kirendeltség
épületében.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala pályázatot hirdet 3 fõ építéshatósági ügyintézõ helyettesíté-
sére. Ellátandó feladat: kiemelt építésügyi hatósági ügyek döntésre való szakmai elõkészítése (helyszíni szemle, hiány-
pótlás, tárgyalás, határozattervezetek) és végrehajtása Nagykanizsa körzetközponti közigazgatási területén.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet, a köztisztviselõk képesítési elõírásairól szóló
9/1995.(II.3.) Korm. sz. rendelet 1. sz. mellékletének I./4. Építésügyi igazgatási feladatok I. besorolási osztályban felso-
rolt iskolai végzettségek és szakképesítések bármelyike: egyetemi vagy fõiskolai szintû építészmérnöki, építõmérnöki
(szerkezetépítõ, magasépítõ üzemmérnöki) szakképzettség; fõiskolai szintû településmérnöki (városgazdasági mérnöki)
szakképzettség. Legalább egyéves szakmai (tervezõi, kivitelezõi), továbbá kétéves közigazgatási gyakorlat, vagy legalább
hároméves közigazgatási gyakorlat. (Ezek hiányában felmentés kérhetõ.) „B” kategóriás gépjármû vezetõi engedély.

Közigazgatási alapvizsgát és szakvizsgát a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény szerint kell
megszerezni, illetõleg a Belügyminisztérium Építésügyi Hivatala szakmai felügyeletével szervezett szakmai tovább-
képzésen kell részt venni. A kinevezés határozott idõre, legfeljebb hat hónap próbaidõ kikötésével történik. Illetmény
és egyéb juttatások a Ktv. és Polgármesteri Hivatal Közszolgálati Szabályzatának vonatkozó rendelkezései szerint.

A pályázatokat dr. Gyergyák Krisztina aljegyzõ részére kell benyújtani (8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7., telefon:
93/500-700 vagy 500-708), melyhez csatolni kell: az iskolai végzettséget, szakképesítést igazoló okiratok másolatát, 3
hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítványt, szakmai és közigazgatási gyakorlat hivatalos igazolását.

A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. november 30. 12.00 óra. A benyújtott pályázatok elbírálására a pályázati ha-
táridõ lejártát követõ 15 napon belül kerül sor. A munkakör a benyújtott pályázatok elbírálását követõen azonnal betölthetõ.

Képviselõi
fogadóóra

Pályázat építéshatósági ügyintézõk helyettesítésére

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egész-
ségügyi Bizottsága a többször módosított 55/2000. (XII.13.) számú he-
lyi rendelet alapján pályázatot hirdet az alábbi üres önkormányzati
bérlakások bérleti jogának szociális alapon történõ elnyerésére:

CSERÉRE:
1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 5/2/11.
A lakás alapterülete: 72 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokoza-

ta: komfortos, településen belüli fekvése: belvárosi terület, épületen belüli
fekvése: II. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 22.999 Ft. A lakás
állapota:  felújított, A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év, vagy az eredeti
szerzõdéssel megegyezõ.  

KETTÕ GYERMEKES CSALÁD RÉSZÉRE:
Nagykanizsa, Péterfai u. 37/D. IV. em. 1.
A lakás alapterülete: 46 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokoza-

ta: összkomfortos, településen belüli fekvése: egyéb városi terület. épüle-
ten belüli fekvése: IV. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 15.975 Ft.
A lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év.  

GYERMEKES CSALÁD RÉSZÉRE:
Nagykanizsa, Rózsa u. 15. I. em. 4.
A lakás alapterülete: 55 m2, szobaszám: 2 szobás, komfortfokozata:

összkomfortos, településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: I. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 19.088 Ft. A la-
kás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év.  

Nagykanizsa, Csengery u. 117/18/A/2.
A lakás alapterülete: 44 m2, 1 + fél szobás, komfortfokozata: összkom-

fortos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épületen
belüli fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 12.050 Ft. A la-
kás állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év.  

3. Nagykanizsa, Csengery u. 117/18/A/6.
A lakás alapterülete: 44 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokoza-

ta: összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terü-
let, épületen belüli fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege:
12.050 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: 5 év.  

4. Nagykanizsa, Csengery u. 56. fsz. 2.
A lakás alapterülete: 76 m2, szobaszám: 2 szobás, komfortfokozata:

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épüle-
ten belüli fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 16.083 Ft.
A lakás állapota: helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. 

EGYEDÜLÁLLÓKNAK:
1. Nagykanizsa, Magyar u. 71. fsz. 6.
A lakás alapterülete: 18 m2, szobaszám: fél szobás, komfortfokozata:

komfort nélküli. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terü-
let, épületen belüli fekvése:  földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege:
802 Ft. A lakás állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5
év. 

2. Nagykanizsa, Fõ u. 4. I. em. 4.
A lakás alapterülete: 51 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokoza-

ta: komfortos. A lakás településen belüli fekvése: belvárosi terület, épüle-
ten belüli fekvése: I. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 16.260 Ft.
A lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság pályázatot hirdet továbbá az
alábbi, Garzonházban lévõ üres önkormányzati bérlakások bérleti
jogának elnyerésére.

Elhelyezésre a 35. életévet be nem töltött fiatal házasok/élettársak jogo-
sultak lakásigényük végleges rendezéséig, de legfeljebb 60 hónap idõtarta-
mig, elhelyezésük átmeneti megoldásával és takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/C. fsz. 4.
A lakás alapterülete: 36 m2, szobaszám: 1 szobás, komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege:
12.814 Ft. A lakás állapota: helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama:
maximum 60 hónap. 

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. II. em. 11.
A lakás alapterülete: 40 m2, szobaszám: 1+fél szobás,  komfortfokoza-

ta: összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege:
14.952 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: maximum 60 hónap. 

3. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. I. em. 6.
A lakás alapterülete: 40 m2, szobaszám: 1 szobás, komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: I. emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege:
14.952 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: maximum 60 hónap.  

4. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. fsz. 2.
A lakás alapterülete: 38 m2, szobaszám: 1 szobás,  komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege:
13.526 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: maximum 60 hónap. 

5. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II. em. 11.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1+fél szobás, komfortfokozata: összkom-

fortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege: 14.952 Ft.
A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maxi-
mum 60 hónap. 

A pályázatok benyújtásának helye és határideje: 2007. november 30. 
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály, Nagykanizsa, Eötvös tér 16. 
Pályázati nyomtatvány ugyanitt kapható.

Szociális bérlakás-pályázat, Garzonházi bérlakás-pályázat

Kodály Zoltán képeslapokon

„Nekünk feladatunk nevelni a közönséget…”
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Eltelt egy esztendõ, és újból
közös gondolkodásra, útkere-
sésre hívta az óvónõket a Pia-
rista Általános Iskola, Gimná-
zium és Diákotthon. Míg tavaly
az óvodából iskolába való át-
menet volt vizsgálódásuk tár-
gya, idén a szülõkkel való
együttmûködés lehetõségeit vet-
ték górcsõ alá.

– Olyan társadalomban élünk,
ahol nagyon nehéz az eligazodás
– kezdte megnyitó szavait Vereb
Zsolt atya, az intézmény igazgató-
ja. – Az eligazodást, a továbblé-
pést mégiscsak azoknak az intéz-

ményeknek kell képviselni, ame-
lyek most a legsanyargatottabb,
legnehezebb helyzetben vannak –
folytatta. – A kapaszkodókat is
egyre magasabban találjuk. Eb-
ben a helyzetben nagyon sokan
arra kényszerülnek – akár oktatá-
si, akár egészségügyi vagy más
szociális intézmények bezárása ré-
vén –, hogy elhagyják azt a szakte-
rületet, amelyre fiatal korukban
elhivatottságot éreztek, és úgy
gondolták, ráteszik egész életüket.
Azok, akik megmaradnak ebben a
gyönyörû hivatásban, érzik, egyre
nagyobb a felelõsség a vállukon.
Részben azért, mert a család in-

tézménye is átstrukturálódott. A
szerepekben elbizonytalanodtak a
férjek és a feleségek, az édesapák
és az édesanyák. Egyre kevésbé
vannak tisztában azzal, hogy ami-
re vállalkoztak, milyen követelmé-
nyeket támaszt velük szemben. Ily
módon nekünk, az oktatásban
résztvevõknek kell sok mindent át-
vállalni, és a szülõket segíteni ab-
ban, hogy e nehezen megélhetõ vi-
lágban mégiscsak magukra talál-
janak, és valóban magunk is higy-
gyünk abban, hogy jövõt építünk,
és elsõsorban rajtunk múlik, mi-
lyen lesz az a jövõ. Bármilyen sze-
gény és sivár körülmények között
a továbblépést alapvetõen az fogja
jelenteni, hogy hogyan készítjük
föl a jövõ generációit. Szeretnénk
felelõsségteljes állampolgárokat,
ha úgy tetszik világpolgárokat ne-
velni, akik nem csak New-York-
ban, Párizsban és egyebekben, ha-
nem Nagykanizsa és környékében
is gondolkodnak. 

Az igazgató megnyitó szavait
dr. Pergovácz Erzsébet, az isko-
la pszichológusa bevezetõ elõ-
adása, majd az óvónõk kiscso-
portos beszélgetése követte a
megadott témákból. A záró fó-
rumon egymás munkáját segít-

ve kész javaslatok is elhangzot-
tak.

– Tudjuk, hogy milyen fontos a
gyermekek otthoni háttere a neve-
lés és oktatás szempontjából –
összegezte Szentgyörgyi Ildikó ta-
nító, programfelelõs. – Arról
folytattunk eszmecserét, hogyan
látják a fenti problémakört az
óvónõk, mivel õk találkoznak el-
sõként a jelenséggel. Miként szó-
lítják meg a mai szülõket, és mi-
lyen eszközökkel, módszerekkel
vonják be õket a nevelõmunkába.
Hogyan késztetik õket hatéko-
nyabb együttmûködésre, hiszen
tudjuk, a kettõs nevelés elkerülése
csak egy közös akarat érvényesí-
tésével lehetséges. És nem utolsó
sorban, miként fogadtatják el az
általuk képviselt normarendszert.
A konferencia célja volt, hogy rá-
világítsunk napjaink legégetõbb
nevelési problémáira. Közös
nyelvet kerestünk a mai szülõkkel,
számba vettük azokat a lehetõsé-
geket, mellyel a szülõk bevonha-
tóak a gyermekek helyes nevelé-
sébe. Olyan példákat, helyes uta-
kat kerestünk, melyek követhetõek
a mai szülõk számára.

B.E.

A Halis István Városi Könyv-
tár adott otthont Vértes Judit, A
tanító öröksége címû könyve be-
mutatójának.

Az írónõ édesapjának, Vértes
Imrének, a tanyai tanítónak állít
emléket a könyvvel, amely az apa
naplója alapján jött létre.

Czupi Gyula igazgató nyitotta
meg a programot, amelyen részt
vettek – és hozzászóltak – Vértes
Imre egykori zrínyis tanítványai
és kollégái, lányának volt osz-
tálytársai és barátai.

A könyvbemutatónak meghir-
detett, emlékestté vált eseményre
a jelenlevõk régi fényképeket

hoztak magukkal. Akik nem tud-
tak jönni, e-mailekben idézték fel
tanárukat, kollégájukat, s köszö-
nettel adóztak Judit asszonynak a
könyv létrejöttéért. A beszélgetés
nem volt érzelmektõl mentes, s
ezt fokozta Orbán Béla két, gitár-
ral elõadott dala, az Apám hitte
címû szerzemény Zorántól, s
Vértes Judit megzenésített verse.

S.E.

November 29-ig tekinthetõ
meg Herpai Zoltán festõmûvész,
Shakespeare mesék címû kiállí-
tása a Petró Galériában. A tár-
latot Koplik Judit mûvészettör-
ténész ajánlotta a galérialátoga-
tók figyelmébe. Az ünnepség
rangját emelte két zalaegersze-
gi mûvész, akik a Rómeó és Jú-
lia címû musicelbõl adtak elõ
részleteket.

A nem mindennapi varázslatot
nyújtó könyv az angol Lamb-
testvérek nevéhez fûzõdik, akik
Shakespeare színmûveit elbeszé-
lésekké, mesékké dolgozták át
gyerekek számára. A Petró Galé-
riában a tavaly decemberben
megjelent a Shakespera-mesék
elsõ kötete, és az idén kiadott
második kötet is megvásárolható
a falakon látható képekkel
együtt. Herpai Zoltán 1975-ben
kapta meg oklevelét az Iparmû-
vészeti Fõiskolán a grafikai tan-
szék elvégzése után. Azóta a fes-
tészet, a grafika és az animációs
film területén dolgozik. Tagja a
Magyar Képzõ és Iparmûvészek
Szövetségének. Vonzódik a
meseszerûhöz, az abszurdhoz, a
képtelenségekhez, a szürrealiz-
mushoz, az álom, a monda, a mi-
tológia világához.  

– A Shakespeare mesék gondo-
latát ön találta ki, vagy a megren-
delõtõl jött az ötlet? – kérdeztük a
mûvésztõl a megnyitót követõen.

– Valamikor régen reklámgrafi-
kusként végeztem s utána szinte
rögtön átnyergeltem a festészetre,
és az eltelt több mint harminc év
alatt hetven kiállítást rendeztem.
Festettem, festettem. Néha illusztrá-
ciókat is készítettem, de ritkán. Ta-
valy év elején megkeresett az Alföld
címû folyóirat fõszerkesztõje, hogy
szeretné az én rajzaimmal illuszt-
rálni az egyik számukat. Én örül-
tem, de megjegyeztem, hogy nincse-
nek kész rajzaim, csak nagyon régi-
ek, de szívesen rajzolok, hiszen ja-
nuárban nem nagyon megy a festé-
szeti piac. Elkészítettem harminc
rajzot, tetszettek a fõszerkesztõnek,
és meg is jelentek.  Magamban úgy
gondoltam, nem szabad abbahagy-
ni, folytatni kell tovább. De mit is
csináljak? – töprengtem, fölnéztem
a könyvespolcra és eszembe jutott,
mennyire szerettem gyermekkorom-
ban a Shakespeare meséket. El-
kezdtem a saját szakállamra illuszt-
rálni õket. Három mesét lerajzol-
tam, s amikor elkészültem, kiadót
kerestem. Szerencsére egy hónap
alatt találtam is. Így történt.

– A rajzokon mai fiatalok sze-
repelnek korabeli ruhákban. Is-

merõsök arcait, vagy kitalált ar-
cokat látunk a képeken?

– Nem ismerõsök, kitaláltak.
Egyrészt én rendszeresen dolgo-
zom a képeimnél modellel, más-
részt a XX. században a legna-
pibb mûvészet a film és a videó.
Ha megnézünk egy Shakespeare
feldolgozást, ott is korabeli ru-
hákban, korabeli díszletben, mai
emberek játszanak. Ha igazán el
akarok jutni a mai fiatalokhoz,
nem szabad archaizált arcokkal
dolgoznom, mert a mai fiatalok
szívéhez is a mai ember karakte-

re, mimikája van a legközelebb.
Tulajdonképpen úgy dolgoztam,
mintha egy filmet készítenék, mai
szereplõket öltöztettem föl kora-
beli jelmezekbe. 

– Egy-egy történetet idéznek
fel ezek a képek. Önálló mûalko-
tásként is fogadja a közönség?

– A korabeli könyvnyomtatás
idején is készítettek a nagy mûvé-
szek illusztrációkat, metszetek-
ként. Például Salvador Dali és
Picasso is illusztrált könyvet. Egy
jó illusztráció ugyanúgy egyedi
mûalkotás is. Ugyanúgy fölrak-
ható a falra, és ha esetleg meg-
van hozzá a könyv is, akkor beil-
lesztheti a történetbe. 

– Mi lesz a következõ munká-
ja?

– Csak nagyon halkan jegyzem
meg, egy képregényt akarok ké-
szíteni nagyon sok kicsi fest-
ménnyel. Egy kora-középkori na-
gyon kalandos történetrõl, ma-
gyar szerzõvel, de ennél többet
nem árulhatok el róla. 

A szokásos ajándéksoroláson
Hári Ferencné, Magyar utcai és
Fazekas Heléna Kinizsi utcai la-
kosoknak kedvezett a szerencse,
akik egy-egy kötettel gazdagodva
térhettek haza. 

Bakonyi Erzsébet
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Shakespeare-mesék a Petróban
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A tanító öröksége

Nádler László festõmûvész Szí-
nek, formák zenéje címû kiállítása
látható a Hevesi Sándor Általános
Iskola galériájában. 

A tárlatot Dezsõ Ferenc nyugal-
mazott igazgató nyitotta meg.
Hangfestõ improvizációkat játszott
tanítványaival Baráth Zoltán, a Far-
kas Ferenc Zene- és Aranymetszés
Mûvészeti Iskola igazgatója. Közre-
mûködtek a Tungsram Hevesi Sán-
dor Versmondó Körének tagjai (ve-
zetõjük Schmidt István Radnóti-dí-
jas rendezõ), Bánhidi Veronika,
Miksó Nóra, Illés Evelin, Csákvári
Tímea és Horváth István Radnóti-
díjas versmondó. A mûsort Wilheim
Erzsébet mûvelõdésszervezõ peda-
gógus vezette. A kiállítást Árváné
Szabó Judit és Lengyák István peda-
gógusok rendezték. 

Nádler László 1945-ben szüle-
tett Keszthelyen. 1968-tól teljesen
a képzõmûvészetnek szenteli éle-
tét. Kling György festõmûvész és
Kirschmayer Károly szobrászmû-
vész volt a mestere. 1972-tõl Szig-
ligeten és Becehegy környékén ta-
lálja meg festõi témáinak javarész-
ét. A közvetlen élmény, az imp-
resszió megragadása foglalkoztat-
ja. 1973-tól vonzódik erõsebben a
figuratív témákhoz is. Az állatáb-
rázolást a mûvészet kezdettõl fog-
va felhasználta a korszellem és az
emberi viszonyok jelképes kifeje-
zésére. A ló intelligenciája, nemes
formája, méltósága, az emberrel
való kapcsolata – mint téma –
Nádlert is magával ragadta. Mai
festményeivel a természet, a kör-
nyezet szépségére utalva a szemlé-
lõ szívét szeretné megörvendeztet-
ni Utazásai során nagyszerû él-
ményt nyújtottak alkotásaihoz Gö-
rögország, Spanyolország, Olasz-
ország és Dalmácia régi városai,
halászfalui, az utóbbi idõben pedig
Ausztria (fõleg Burgenland) falva-
iban, kisvárosaiban talált sok té-
mát. A közvetlen élményeket, váz-
latokat a mûteremben enyhén geo-
metrikus jellegû stilizálással alakít-
ja át, a kép ezáltal tágabb, szimbo-
likusabb tartalmat kap. Törekszik a
színek tisztaságára, mert nála a szí-
nek – miként a zene is – felfokoz-
zák az érzelmeket. 

B.E.
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A Farkas Ferenc Zene- és
Aranymetszés Mûvészeti Iskola
és a Kanizsai Zeneiskoláért Ala-
pítvány rendezésében Dr. Erdõs
Lászlóné B-tagozatos, az átlag-
nál tehetségesebb növendékei
adtak koncertet az intézmény
hangversenytermében.

A II. osztályos Horváth Laci-
ka, a III. osztályos Reizner Mó-
nika, a IV. osztályos Vida Ágnes,
és a továbbképzõs Horváth
Krisztina – aki felvételire készül
a Bartók Béla Zenemûvészeti

Szakközépiskolába –, azokat a
darabokat mutatták be, amelyek-
kel ismét országos zongoraver-
senyre készülnek. 

Fellépett a zongoratanárnõ volt
növendéke Fu Rui is, aki a Liszt
Ferenc Zeneakadémia elsõ éves
hallgatója. A mûsort ezúttal
Cseszkó Delinke zongoristanöven-
dék versmondással színesítette. Õ
a hétvégén megrendezett XI. Du-
dás Kálmán Vajdasági Nemzetkö-
zi Vers- és Prózamondó Fesztivá-
lon szerepelt eredményesen.

Versparnassus címmel ver-
ses, zenés estet szervezett a
Tungsram Hevesi Sándor
Versmondókör, Horváth István
Radnóti-díjas versmondó és
Farkas Tibor énekmondó. A
Honvéd Kaszinó tükörtermé-
ben megrendezett est bevételét
a Szatmárnémeti Gellért Sán-
dor Versmondó Verseny meg-
rendezésére fordítják.

Halmos Ildikó háziasszony kö-
szöntõje után Farkas Tibor ének-
mondó, valamint Schmidt István
Radnóti-díjas rendezõ és Deliné
Csere Andrea tanítványai –
Lengyák István, Horváth István,
Kocsis Edit, valamint Bajgár Ra-
móna, Baracskai Anikó, Horváth
Réka, Miksó Nóra és Megyes Me-
linda – szavalták el legkedvesebb
verseiket. 

Az est ötletérõl Schmindt Ist-
ván Radnóti-díjas rendezõ el-
mondta, idén tizennyolcadik al-
kalommal rendezik meg Szat-

márnémetiben a szavalóver-
senyt. Az elmúlt években már
komoly nehézségekkel küszköd-
tek, és Csirák Csaba a kanizsai
versmondók régi ismerõse már
ott tartott, hogy nem mer neki-
vágni a megrendezésének. Ott
jártuk alkalmával tavaly ígéretet
tettek rá, hogy rendeznek Kani-
zsán egy mûsort, melynek bevé-
telét az erdélyi versmondás meg-
segítésére adnák át. 

A Gellért Sándor Versmondó
Verseny Erdély legnevesebb sza-
valóversenye, ahová a Vajdaság-
tól kezdve a Felvidékig, és az
anyaországiak is szép számmal
részt vettek az elmúlt években,
nem is kis eredménnyel.

Ezzel egy idõben, és a hétvé-
gén a Vajdaságban megrendezett
szavalóversenyen megkezdõdik
a Csengey Dénes Vers- és Pró-
zamondó Verseny elõzsûrizése
is.

B.E.

Versparnassus
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Eltelt egy esztendõ, és újból
közös gondolkodásra, útkere-
sésre hívta az óvónõket a Pia-
rista Általános Iskola, Gimná-
zium és Diákotthon. Míg tavaly
az óvodából iskolába való át-
menet volt vizsgálódásuk tár-
gya, idén a szülõkkel való
együttmûködés lehetõségeit vet-
ték górcsõ alá.

– Olyan társadalomban élünk,
ahol nagyon nehéz az eligazodás
– kezdte megnyitó szavait Vereb
Zsolt atya, az intézmény igazgató-
ja. – Az eligazodást, a továbblé-
pést mégiscsak azoknak az intéz-

ményeknek kell képviselni, ame-
lyek most a legsanyargatottabb,
legnehezebb helyzetben vannak –
folytatta. – A kapaszkodókat is
egyre magasabban találjuk. Eb-
ben a helyzetben nagyon sokan
arra kényszerülnek – akár oktatá-
si, akár egészségügyi vagy más
szociális intézmények bezárása ré-
vén –, hogy elhagyják azt a szakte-
rületet, amelyre fiatal korukban
elhivatottságot éreztek, és úgy
gondolták, ráteszik egész életüket.
Azok, akik megmaradnak ebben a
gyönyörû hivatásban, érzik, egyre
nagyobb a felelõsség a vállukon.
Részben azért, mert a család in-

tézménye is átstrukturálódott. A
szerepekben elbizonytalanodtak a
férjek és a feleségek, az édesapák
és az édesanyák. Egyre kevésbé
vannak tisztában azzal, hogy ami-
re vállalkoztak, milyen követelmé-
nyeket támaszt velük szemben. Ily
módon nekünk, az oktatásban
résztvevõknek kell sok mindent át-
vállalni, és a szülõket segíteni ab-
ban, hogy e nehezen megélhetõ vi-
lágban mégiscsak magukra talál-
janak, és valóban magunk is higy-
gyünk abban, hogy jövõt építünk,
és elsõsorban rajtunk múlik, mi-
lyen lesz az a jövõ. Bármilyen sze-
gény és sivár körülmények között
a továbblépést alapvetõen az fogja
jelenteni, hogy hogyan készítjük
föl a jövõ generációit. Szeretnénk
felelõsségteljes állampolgárokat,
ha úgy tetszik világpolgárokat ne-
velni, akik nem csak New-York-
ban, Párizsban és egyebekben, ha-
nem Nagykanizsa és környékében
is gondolkodnak. 

Az igazgató megnyitó szavait
dr. Pergovácz Erzsébet, az isko-
la pszichológusa bevezetõ elõ-
adása, majd az óvónõk kiscso-
portos beszélgetése követte a
megadott témákból. A záró fó-
rumon egymás munkáját segít-

ve kész javaslatok is elhangzot-
tak.

– Tudjuk, hogy milyen fontos a
gyermekek otthoni háttere a neve-
lés és oktatás szempontjából –
összegezte Szentgyörgyi Ildikó ta-
nító, programfelelõs. – Arról
folytattunk eszmecserét, hogyan
látják a fenti problémakört az
óvónõk, mivel õk találkoznak el-
sõként a jelenséggel. Miként szó-
lítják meg a mai szülõket, és mi-
lyen eszközökkel, módszerekkel
vonják be õket a nevelõmunkába.
Hogyan késztetik õket hatéko-
nyabb együttmûködésre, hiszen
tudjuk, a kettõs nevelés elkerülése
csak egy közös akarat érvényesí-
tésével lehetséges. És nem utolsó
sorban, miként fogadtatják el az
általuk képviselt normarendszert.
A konferencia célja volt, hogy rá-
világítsunk napjaink legégetõbb
nevelési problémáira. Közös
nyelvet kerestünk a mai szülõkkel,
számba vettük azokat a lehetõsé-
geket, mellyel a szülõk bevonha-
tóak a gyermekek helyes nevelé-
sébe. Olyan példákat, helyes uta-
kat kerestünk, melyek követhetõek
a mai szülõk számára.

B.E.

A Halis István Városi Könyv-
tár adott otthont Vértes Judit, A
tanító öröksége címû könyve be-
mutatójának.

Az írónõ édesapjának, Vértes
Imrének, a tanyai tanítónak állít
emléket a könyvvel, amely az apa
naplója alapján jött létre.

Czupi Gyula igazgató nyitotta
meg a programot, amelyen részt
vettek – és hozzászóltak – Vértes
Imre egykori zrínyis tanítványai
és kollégái, lányának volt osz-
tálytársai és barátai.

A könyvbemutatónak meghir-
detett, emlékestté vált eseményre
a jelenlevõk régi fényképeket

hoztak magukkal. Akik nem tud-
tak jönni, e-mailekben idézték fel
tanárukat, kollégájukat, s köszö-
nettel adóztak Judit asszonynak a
könyv létrejöttéért. A beszélgetés
nem volt érzelmektõl mentes, s
ezt fokozta Orbán Béla két, gitár-
ral elõadott dala, az Apám hitte
címû szerzemény Zorántól, s
Vértes Judit megzenésített verse.

S.E.

November 29-ig tekinthetõ
meg Herpai Zoltán festõmûvész,
Shakespeare mesék címû kiállí-
tása a Petró Galériában. A tár-
latot Koplik Judit mûvészettör-
ténész ajánlotta a galérialátoga-
tók figyelmébe. Az ünnepség
rangját emelte két zalaegersze-
gi mûvész, akik a Rómeó és Jú-
lia címû musicelbõl adtak elõ
részleteket.

A nem mindennapi varázslatot
nyújtó könyv az angol Lamb-
testvérek nevéhez fûzõdik, akik
Shakespeare színmûveit elbeszé-
lésekké, mesékké dolgozták át
gyerekek számára. A Petró Galé-
riában a tavaly decemberben
megjelent a Shakespera-mesék
elsõ kötete, és az idén kiadott
második kötet is megvásárolható
a falakon látható képekkel
együtt. Herpai Zoltán 1975-ben
kapta meg oklevelét az Iparmû-
vészeti Fõiskolán a grafikai tan-
szék elvégzése után. Azóta a fes-
tészet, a grafika és az animációs
film területén dolgozik. Tagja a
Magyar Képzõ és Iparmûvészek
Szövetségének. Vonzódik a
meseszerûhöz, az abszurdhoz, a
képtelenségekhez, a szürrealiz-
mushoz, az álom, a monda, a mi-
tológia világához.  

– A Shakespeare mesék gondo-
latát ön találta ki, vagy a megren-
delõtõl jött az ötlet? – kérdeztük a
mûvésztõl a megnyitót követõen.

– Valamikor régen reklámgrafi-
kusként végeztem s utána szinte
rögtön átnyergeltem a festészetre,
és az eltelt több mint harminc év
alatt hetven kiállítást rendeztem.
Festettem, festettem. Néha illusztrá-
ciókat is készítettem, de ritkán. Ta-
valy év elején megkeresett az Alföld
címû folyóirat fõszerkesztõje, hogy
szeretné az én rajzaimmal illuszt-
rálni az egyik számukat. Én örül-
tem, de megjegyeztem, hogy nincse-
nek kész rajzaim, csak nagyon régi-
ek, de szívesen rajzolok, hiszen ja-
nuárban nem nagyon megy a festé-
szeti piac. Elkészítettem harminc
rajzot, tetszettek a fõszerkesztõnek,
és meg is jelentek.  Magamban úgy
gondoltam, nem szabad abbahagy-
ni, folytatni kell tovább. De mit is
csináljak? – töprengtem, fölnéztem
a könyvespolcra és eszembe jutott,
mennyire szerettem gyermekkorom-
ban a Shakespeare meséket. El-
kezdtem a saját szakállamra illuszt-
rálni õket. Három mesét lerajzol-
tam, s amikor elkészültem, kiadót
kerestem. Szerencsére egy hónap
alatt találtam is. Így történt.

– A rajzokon mai fiatalok sze-
repelnek korabeli ruhákban. Is-

merõsök arcait, vagy kitalált ar-
cokat látunk a képeken?

– Nem ismerõsök, kitaláltak.
Egyrészt én rendszeresen dolgo-
zom a képeimnél modellel, más-
részt a XX. században a legna-
pibb mûvészet a film és a videó.
Ha megnézünk egy Shakespeare
feldolgozást, ott is korabeli ru-
hákban, korabeli díszletben, mai
emberek játszanak. Ha igazán el
akarok jutni a mai fiatalokhoz,
nem szabad archaizált arcokkal
dolgoznom, mert a mai fiatalok
szívéhez is a mai ember karakte-

re, mimikája van a legközelebb.
Tulajdonképpen úgy dolgoztam,
mintha egy filmet készítenék, mai
szereplõket öltöztettem föl kora-
beli jelmezekbe. 

– Egy-egy történetet idéznek
fel ezek a képek. Önálló mûalko-
tásként is fogadja a közönség?

– A korabeli könyvnyomtatás
idején is készítettek a nagy mûvé-
szek illusztrációkat, metszetek-
ként. Például Salvador Dali és
Picasso is illusztrált könyvet. Egy
jó illusztráció ugyanúgy egyedi
mûalkotás is. Ugyanúgy fölrak-
ható a falra, és ha esetleg meg-
van hozzá a könyv is, akkor beil-
lesztheti a történetbe. 

– Mi lesz a következõ munká-
ja?

– Csak nagyon halkan jegyzem
meg, egy képregényt akarok ké-
szíteni nagyon sok kicsi fest-
ménnyel. Egy kora-középkori na-
gyon kalandos történetrõl, ma-
gyar szerzõvel, de ennél többet
nem árulhatok el róla. 

A szokásos ajándéksoroláson
Hári Ferencné, Magyar utcai és
Fazekas Heléna Kinizsi utcai la-
kosoknak kedvezett a szerencse,
akik egy-egy kötettel gazdagodva
térhettek haza. 

Bakonyi Erzsébet
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A tanító öröksége

Nádler László festõmûvész Szí-
nek, formák zenéje címû kiállítása
látható a Hevesi Sándor Általános
Iskola galériájában. 

A tárlatot Dezsõ Ferenc nyugal-
mazott igazgató nyitotta meg.
Hangfestõ improvizációkat játszott
tanítványaival Baráth Zoltán, a Far-
kas Ferenc Zene- és Aranymetszés
Mûvészeti Iskola igazgatója. Közre-
mûködtek a Tungsram Hevesi Sán-
dor Versmondó Körének tagjai (ve-
zetõjük Schmidt István Radnóti-dí-
jas rendezõ), Bánhidi Veronika,
Miksó Nóra, Illés Evelin, Csákvári
Tímea és Horváth István Radnóti-
díjas versmondó. A mûsort Wilheim
Erzsébet mûvelõdésszervezõ peda-
gógus vezette. A kiállítást Árváné
Szabó Judit és Lengyák István peda-
gógusok rendezték. 

Nádler László 1945-ben szüle-
tett Keszthelyen. 1968-tól teljesen
a képzõmûvészetnek szenteli éle-
tét. Kling György festõmûvész és
Kirschmayer Károly szobrászmû-
vész volt a mestere. 1972-tõl Szig-
ligeten és Becehegy környékén ta-
lálja meg festõi témáinak javarész-
ét. A közvetlen élmény, az imp-
resszió megragadása foglalkoztat-
ja. 1973-tól vonzódik erõsebben a
figuratív témákhoz is. Az állatáb-
rázolást a mûvészet kezdettõl fog-
va felhasználta a korszellem és az
emberi viszonyok jelképes kifeje-
zésére. A ló intelligenciája, nemes
formája, méltósága, az emberrel
való kapcsolata – mint téma –
Nádlert is magával ragadta. Mai
festményeivel a természet, a kör-
nyezet szépségére utalva a szemlé-
lõ szívét szeretné megörvendeztet-
ni Utazásai során nagyszerû él-
ményt nyújtottak alkotásaihoz Gö-
rögország, Spanyolország, Olasz-
ország és Dalmácia régi városai,
halászfalui, az utóbbi idõben pedig
Ausztria (fõleg Burgenland) falva-
iban, kisvárosaiban talált sok té-
mát. A közvetlen élményeket, váz-
latokat a mûteremben enyhén geo-
metrikus jellegû stilizálással alakít-
ja át, a kép ezáltal tágabb, szimbo-
likusabb tartalmat kap. Törekszik a
színek tisztaságára, mert nála a szí-
nek – miként a zene is – felfokoz-
zák az érzelmeket. 

B.E.
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A Farkas Ferenc Zene- és
Aranymetszés Mûvészeti Iskola
és a Kanizsai Zeneiskoláért Ala-
pítvány rendezésében Dr. Erdõs
Lászlóné B-tagozatos, az átlag-
nál tehetségesebb növendékei
adtak koncertet az intézmény
hangversenytermében.

A II. osztályos Horváth Laci-
ka, a III. osztályos Reizner Mó-
nika, a IV. osztályos Vida Ágnes,
és a továbbképzõs Horváth
Krisztina – aki felvételire készül
a Bartók Béla Zenemûvészeti

Szakközépiskolába –, azokat a
darabokat mutatták be, amelyek-
kel ismét országos zongoraver-
senyre készülnek. 

Fellépett a zongoratanárnõ volt
növendéke Fu Rui is, aki a Liszt
Ferenc Zeneakadémia elsõ éves
hallgatója. A mûsort ezúttal
Cseszkó Delinke zongoristanöven-
dék versmondással színesítette. Õ
a hétvégén megrendezett XI. Du-
dás Kálmán Vajdasági Nemzetkö-
zi Vers- és Prózamondó Fesztivá-
lon szerepelt eredményesen.

Versparnassus címmel ver-
ses, zenés estet szervezett a
Tungsram Hevesi Sándor
Versmondókör, Horváth István
Radnóti-díjas versmondó és
Farkas Tibor énekmondó. A
Honvéd Kaszinó tükörtermé-
ben megrendezett est bevételét
a Szatmárnémeti Gellért Sán-
dor Versmondó Verseny meg-
rendezésére fordítják.

Halmos Ildikó háziasszony kö-
szöntõje után Farkas Tibor ének-
mondó, valamint Schmidt István
Radnóti-díjas rendezõ és Deliné
Csere Andrea tanítványai –
Lengyák István, Horváth István,
Kocsis Edit, valamint Bajgár Ra-
móna, Baracskai Anikó, Horváth
Réka, Miksó Nóra és Megyes Me-
linda – szavalták el legkedvesebb
verseiket. 

Az est ötletérõl Schmindt Ist-
ván Radnóti-díjas rendezõ el-
mondta, idén tizennyolcadik al-
kalommal rendezik meg Szat-

márnémetiben a szavalóver-
senyt. Az elmúlt években már
komoly nehézségekkel küszköd-
tek, és Csirák Csaba a kanizsai
versmondók régi ismerõse már
ott tartott, hogy nem mer neki-
vágni a megrendezésének. Ott
jártuk alkalmával tavaly ígéretet
tettek rá, hogy rendeznek Kani-
zsán egy mûsort, melynek bevé-
telét az erdélyi versmondás meg-
segítésére adnák át. 

A Gellért Sándor Versmondó
Verseny Erdély legnevesebb sza-
valóversenye, ahová a Vajdaság-
tól kezdve a Felvidékig, és az
anyaországiak is szép számmal
részt vettek az elmúlt években,
nem is kis eredménnyel.

Ezzel egy idõben, és a hétvé-
gén a Vajdaságban megrendezett
szavalóversenyen megkezdõdik
a Csengey Dénes Vers- és Pró-
zamondó Verseny elõzsûrizése
is.

B.E.

Versparnassus
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Beszélgetõtársam Baráth
Yvette, városunk zeneiskolájá-
nak meghatározó egyénisége, a
Szivárvány Énekegyüttes kar-
nagya. Az idén második alka-
lommal megrendezett Zalai
Príma Díj átadásán õ vehette át
együttese nevében a kiosztásra
került három díj közül az egyi-
ket, valamint a csapat elnyerte
a közönségdíjat is.

Hangulatos, otthonos irodájá-
ban a díjról és az együttes koráb-
bi sikereirõl, illetve terveikrõl
faggattam.

– Honnan jött az ötlet az együt-
tes megalapítására?

– Az együttes magja tizenhat év-
vel ezelõtt egy alkalmi szereplés
kapcsán alakult. A zeneiskolai nö-
vendékeimbõl, akik akkor még kö-
zépiskolások voltak, karácsonyi
koncertre összehoztam egy kvartet-
tet, valójában  öten énekeltünk
négy szólamban – ez alkalommal
két dalt.

– Hogyan alakult a történet a
továbbiakban? Miképpen váltak
állandó együttessé?

– Jött a következõ karácsony, és
elõzõ alkalommal is már akkora
volt a sikerünk, hogy az elõadás
után odajöttek hozzám a diákok az-
zal, hogy ha lehetséges, õk ezt sze-

retnék rendszeresen csinálni. Úgy
gondoltam, ehhez öt fõ kevés lenne,
és akkor még a hangjuk is képzet-
len volt. Akkor jött az ötlet, hogy
minden szólamhoz legalább két
ember kellene. Így lettünk nyolcan,
majd kilencen. Ahogy a szakmai
feladatok nõttek, s közben fejlõdött
az együttes, egyre nehezebb dara-
bokat kezdtünk el tanulni.

– Mi következett ezután?
– Eljött az elsõ minõsítés. Úgy

gondoltuk, hogy megmérettetjük
magunkat országos szinten, hogy
a Magyar Kórusok és Zenekarok
Országos Szövetsége szerint mi-
lyen szinthez tartozhatunk. Elsõ
nekifutásra ez a kilenc fõ az
arany minõsítés feletti fesztivál-
kórus minõsítést nyerte el.

– Mit hozott ki Önbõl és a csa-
patából ez a szakmai elismerés?
Milyen irányba léptek tovább en-
nek hatására?

– A szakmai megerõsítés miatt
is felötlött bennem a gondolat,
hogy bõvülni kellene. Azért, hogy
a szólamok arányosan szóljanak,
a hangok összecsengjenek – még a
zongora egyes hangjaihoz is há-
rom húr tartozik. Az volt a cél,
hogy három ember legyen egy szó-
lamban. Így bõvültünk tizenkét fõ-
re. Majd 2000-ben jött a következõ
minõsítõ, ahol két fokozattal ma-

gasabbat kapott az együttes, ez a
hangversenykórus cum laude,
amely már nagyon magas minõsí-
tésnek számít az amatõr kórusok
számára, hiszen efölött már csak
egy van: a summa cum laude.

– Mennyire kötõdnek egymás-
hoz a kórus tagjai? Szoros barát-
ság fûzi Önöket össze, vagy csu-
pán a próbákon és a versenyeken
találkoznak?

– Ez egy baráti társaságként is
mûködõ együttes. Azon túl, hogy
zeneileg megpróbálunk valami
tartalmasat és szépet csinálni,
mindannyiunknak emberileg is
feltöltõdés, amikor együtt va-
gyunk. Gondolok itt együtt töltött
nyaralásokra, kempingezésekre –
a családokkal, a gyerekekkel.

– Mit gondol, a mai társada-
lomnak mennyire van igénye a
komolyzenére?

– Szerintem az, amikor azt
mondják, hogy komolyzenére nem
lehet behívni a közönséget, nem
igaz. Nem igaz, mert be lehet hív-
ni, csak nem mindegy, hogy az
milyen minõségû. Nekünk felada-
tunk nevelni a közönséget, na-
gyon fontos, hogy jó együtteseket
és jó produkciókat tudjunk nyúj-
tani. Viszont sajnálatos Kodály
országában, amit az ének-, és
egyáltalán a mûvészetoktatás te-

rén manapság tapasztalunk.
Ezért is nagy elismerés egy ilyen
díj, mert ez is mutatja, hogy van
igény a komolyzenére.

– Beszéljünk akkor kicsit a díj-
ról. Milyen érzés volt átvenni?

– Ezt nagyon nehéz szavakba
önteni. Maga a jelölés is nagy
megtiszteltetésként ért, de a mi
örömünk egészen más volt, mint
az egyéni díjazottaké. Mi tizenhe-
ten éltük át az örömöt. Úgy érez-
tem, hogy valamiféle fény ragyo-
gott körülöttünk. Nagyon jól esett
a közönség rengeteg szavazata is.
Nem csak Nagykanizsáról, hanem
szinte mindenhonnan, ahol kon-
certeztünk, kaptunk szavazatokat.
Például a zalaszentbalázsiak is
szavaztak ránk, akiknek a templo-
mában vettük fel a második CD-
lemezünk anyagának egy részét.
Tavaly Miskolcon voltunk egy
nemzetközi fesztiválon, onnét is
érkeztek a szavazatok.  Ez egyfaj-
ta elismerés számunkra. Ha a kö-
zönség szeret bennünket, ennél
nagyobb öröm nem kell nekünk. A
díjjal kapcsolatban még azt sze-
retném hozzáfûzni, hogy nagyon-
nagyon szép dolog a Vállalkozók
és Munkáltatók Országos Szövet-
ségétõl – és konkrétan ugye
Demján Sándortól, aki öt évvel
ezelõtt elindította az országos
Prima Primissima Díjat –, hogy
odafigyelnek arra, hogy abban a
szférában, ahol nincsen elegendõ
pénz, támogatják azokat, akik er-
re érdemesek.

– Milyen tervei vannak a kó-
rusnak a jövõre nézve?

– Három éve részt vettünk a
Riva del Garda Nemzetközi Kó-
rusversenyen – ami egyébként
fantasztikus élmény volt, és arany
diplomával tértünk haza –, s ez le-
hetõséget adott számunkra, hogy
a jövõ júliusában, Grazban tar-
tandó nemzetközi kórusolimpiára
is elmehessünk. Valamint nagyon
szeretnénk elkészíteni a harmadik
CD-lemezünket. Hét éve adtuk ki
a második lemezt, s úgy érzem,
hogy megérett a csapatban egy
újabb. Ez olyan érzés számunkra,
mint amikor egy gyermek saját
maga kreál ajándékot karácsony-
ra. Ezért nagyon fontos számunk-
ra, hogy elkészüljön a CD, és egy-
fajta ajándék legyen azoknak,
akik eziránt érdeklõdnek.

Steyer Edina

Kodály Zoltán zeneszerzõ
születésének 125. évfordulója al-
kalmából Kodály Zoltán képes-
lapokon címmel rendeztek kiál-
lítást a HSMK-ban. A képesla-
pokat Sasvári Tiborné nagyatádi
gyûjtõ bocsátotta az intézmény
rendelkezésére. Közremûködött
Németh Renáta zenetanár.

– Ebben az évben a magyar ze-
netörténet és egyben az európai
kultúrtörténet egyik kiemelkedõ
zeneszerzõje, zenetudósa és zene-
pedagógusa, Kodály Zoltán emlé-
ke és hagyatéka elõtt kell fejet
hajtanunk – mondta a kiállítás
megnyitóján Papp Ferenc, az
intézmény igazgatója. 

Az Oktatási és Kulturális Mi-
nisztérium ezt az esztendõt Ko-
dály emlékévnek nyilvánította,
ugyanis 125 évvel ezelõtt szüle-
tett és 40 évvel ezelõtt hunyt el a
XX. század Közép-Európájának
legnagyobb és nyugodtan mond-
hatjuk, egyik legtermékenyebb
zeneszerzõje. Városunkban is
több hangversennyel, elõadással
emlékeztek meg róla az elmúlt
hónapokban. Galántai és nagy-
szombati diákévei után egy idõ-
ben volt a Zeneakadémia és a bu-
dapesti egyetem bölcsészkarának
hallgatója. Barátjával, Bartók Bé-
lával 1905-ben indult az addig is-
meretlen magyar népzene felku-
tatására. Ennek az életre szóló je-
lentõségû utazásnak az eredmé-
nye sok ezer dallam lett, ame-
lyeknek mûvészi feldolgozásából
remekmûvek születtek. 

B.E.
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Balogh László, a 3. számú választó-
kerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden
szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagyka-
nizsa, Rozgonyi utca 23.): 30/2040865,
balogh.laszlo61@chello.hu

Szõlõsi Márta a 7. számú, Horváth
István a 8. számú, és Gyalókai Zoltán
a 9. számú választókerület önkormány-
zati képviselõi közös fogadóórát tarta-
nak 2007. november 27-én (kedden)
18.00 órakor a Hevesi Sándor Általános
Iskolában. 

Polai József a 15. számú választó-
kerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden páratlan
hónap utolsó péntekén 18 órától 19
óráig a kiskanizsai kirendeltség
épületében.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala pályázatot hirdet 3 fõ építéshatósági ügyintézõ helyettesíté-
sére. Ellátandó feladat: kiemelt építésügyi hatósági ügyek döntésre való szakmai elõkészítése (helyszíni szemle, hiány-
pótlás, tárgyalás, határozattervezetek) és végrehajtása Nagykanizsa körzetközponti közigazgatási területén.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet, a köztisztviselõk képesítési elõírásairól szóló
9/1995.(II.3.) Korm. sz. rendelet 1. sz. mellékletének I./4. Építésügyi igazgatási feladatok I. besorolási osztályban felso-
rolt iskolai végzettségek és szakképesítések bármelyike: egyetemi vagy fõiskolai szintû építészmérnöki, építõmérnöki
(szerkezetépítõ, magasépítõ üzemmérnöki) szakképzettség; fõiskolai szintû településmérnöki (városgazdasági mérnöki)
szakképzettség. Legalább egyéves szakmai (tervezõi, kivitelezõi), továbbá kétéves közigazgatási gyakorlat, vagy legalább
hároméves közigazgatási gyakorlat. (Ezek hiányában felmentés kérhetõ.) „B” kategóriás gépjármû vezetõi engedély.

Közigazgatási alapvizsgát és szakvizsgát a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény szerint kell
megszerezni, illetõleg a Belügyminisztérium Építésügyi Hivatala szakmai felügyeletével szervezett szakmai tovább-
képzésen kell részt venni. A kinevezés határozott idõre, legfeljebb hat hónap próbaidõ kikötésével történik. Illetmény
és egyéb juttatások a Ktv. és Polgármesteri Hivatal Közszolgálati Szabályzatának vonatkozó rendelkezései szerint.

A pályázatokat dr. Gyergyák Krisztina aljegyzõ részére kell benyújtani (8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7., telefon:
93/500-700 vagy 500-708), melyhez csatolni kell: az iskolai végzettséget, szakképesítést igazoló okiratok másolatát, 3
hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítványt, szakmai és közigazgatási gyakorlat hivatalos igazolását.

A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. november 30. 12.00 óra. A benyújtott pályázatok elbírálására a pályázati ha-
táridõ lejártát követõ 15 napon belül kerül sor. A munkakör a benyújtott pályázatok elbírálását követõen azonnal betölthetõ.

Képviselõi
fogadóóra

Pályázat építéshatósági ügyintézõk helyettesítésére

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egész-
ségügyi Bizottsága a többször módosított 55/2000. (XII.13.) számú he-
lyi rendelet alapján pályázatot hirdet az alábbi üres önkormányzati
bérlakások bérleti jogának szociális alapon történõ elnyerésére:

CSERÉRE:
1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 5/2/11.
A lakás alapterülete: 72 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokoza-

ta: komfortos, településen belüli fekvése: belvárosi terület, épületen belüli
fekvése: II. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 22.999 Ft. A lakás
állapota:  felújított, A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év, vagy az eredeti
szerzõdéssel megegyezõ.  

KETTÕ GYERMEKES CSALÁD RÉSZÉRE:
Nagykanizsa, Péterfai u. 37/D. IV. em. 1.
A lakás alapterülete: 46 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokoza-

ta: összkomfortos, településen belüli fekvése: egyéb városi terület. épüle-
ten belüli fekvése: IV. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 15.975 Ft.
A lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év.  

GYERMEKES CSALÁD RÉSZÉRE:
Nagykanizsa, Rózsa u. 15. I. em. 4.
A lakás alapterülete: 55 m2, szobaszám: 2 szobás, komfortfokozata:

összkomfortos, településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: I. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 19.088 Ft. A la-
kás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év.  

Nagykanizsa, Csengery u. 117/18/A/2.
A lakás alapterülete: 44 m2, 1 + fél szobás, komfortfokozata: összkom-

fortos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épületen
belüli fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 12.050 Ft. A la-
kás állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év.  

3. Nagykanizsa, Csengery u. 117/18/A/6.
A lakás alapterülete: 44 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokoza-

ta: összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terü-
let, épületen belüli fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege:
12.050 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: 5 év.  

4. Nagykanizsa, Csengery u. 56. fsz. 2.
A lakás alapterülete: 76 m2, szobaszám: 2 szobás, komfortfokozata:

komfortos. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terület, épüle-
ten belüli fekvése: földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege: 16.083 Ft.
A lakás állapota: helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. 

EGYEDÜLÁLLÓKNAK:
1. Nagykanizsa, Magyar u. 71. fsz. 6.
A lakás alapterülete: 18 m2, szobaszám: fél szobás, komfortfokozata:

komfort nélküli. A lakás településen belüli fekvése: egyéb városi terü-
let, épületen belüli fekvése:  földszinti lakás. A lakásbérleti díj összege:
802 Ft. A lakás állapota:  felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5
év. 

2. Nagykanizsa, Fõ u. 4. I. em. 4.
A lakás alapterülete: 51 m2, szobaszám: 1 + fél szobás, komfortfokoza-

ta: komfortos. A lakás településen belüli fekvése: belvárosi terület, épüle-
ten belüli fekvése: I. emeleti lakás. A lakásbérleti díj összege: 16.260 Ft.
A lakás állapota: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság pályázatot hirdet továbbá az
alábbi, Garzonházban lévõ üres önkormányzati bérlakások bérleti
jogának elnyerésére.

Elhelyezésre a 35. életévet be nem töltött fiatal házasok/élettársak jogo-
sultak lakásigényük végleges rendezéséig, de legfeljebb 60 hónap idõtarta-
mig, elhelyezésük átmeneti megoldásával és takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/C. fsz. 4.
A lakás alapterülete: 36 m2, szobaszám: 1 szobás, komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege:
12.814 Ft. A lakás állapota: helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama:
maximum 60 hónap. 

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. II. em. 11.
A lakás alapterülete: 40 m2, szobaszám: 1+fél szobás,  komfortfokoza-

ta: összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege:
14.952 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: maximum 60 hónap. 

3. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. I. em. 6.
A lakás alapterülete: 40 m2, szobaszám: 1 szobás, komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: I. emeleti lakás. Szálláshasználati díj összege:
14.952 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: maximum 60 hónap.  

4. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/D. fsz. 2.
A lakás alapterülete: 38 m2, szobaszám: 1 szobás,  komfortfokozata:

összkomfortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege:
13.526 Ft. A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtarta-
ma: maximum 60 hónap. 

5. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II. em. 11.
A lakás alapterülete: 40 m2, 1+fél szobás, komfortfokozata: összkom-

fortos. A lakás településen belüli fekvése: keleti városi terület, épületen
belüli fekvése: földszinti lakás. Szálláshasználati díj összege: 14.952 Ft.
A lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony idõtartama: maxi-
mum 60 hónap. 

A pályázatok benyújtásának helye és határideje: 2007. november 30. 
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály, Nagykanizsa, Eötvös tér 16. 
Pályázati nyomtatvány ugyanitt kapható.

Szociális bérlakás-pályázat, Garzonházi bérlakás-pályázat

Kodály Zoltán képeslapokon

„Nekünk feladatunk nevelni a közönséget…”
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Tibetben a lélek, Boszporusz
felett a híd, és az El Camino, Az
Út. Egy olyan ember könyvei,
aki vándorlásai révén próbál
meg dacolni a mulandósággal
és a kiürült világgal. Egy mo-
dernkori zarándok, aki a média
világát hagyta maga mögött a
krisztusi életélményért, hogy
aztán tapasztalatait könyveken
és filmeken keresztül ossza meg
a hasonlóan gondolkodókkal,
akik számára fontos a lélek.
Tolvaly Ferenc a minap a Pia-
rista Általános Iskola, Gimná-
zium és Diákotthon meghívásá-
ra járt Nagykanizsán, s tartott
érdekfeszítõ elõadást az Októ-
beri esték címû sorozatban. 

Tolvaly Ferenc Marosvásárhe-
lyen született, 1957. április 12-
én. Tehetsége korán megmutat-
kozott, már a hatvanas évek vé-
gén megjelentek versei a Ko-
lozsváron kiadott Napsugárban.
1974-ben szüleivel elhagyta Er-
délyt, Németországba disszidált,
ahol a Kastl-i Magyar Gimnázi-
umban fejezte be tanulmányait.
Gimnáziumi évei és családi kör-
nyezete meghatározóak voltak
mindabban, amit Európáról, a
magyarságról és szülõföldjérõl,
Erdélyrõl vall ma is. 1975-tõl
rendszeresen jelennek meg ver-
sei az Új Látóhatárban. Szerepet
vállal a Magyar Cserkészmozga-
lomban. Létrehozza és vezeti a
„Bethlen Gábor” Erdélyi Ifjúsá-
gi szervezetet. Elõadásaival fel-
hívja a hallgatók figyelmét a
Ceausescu-diktatúra erdélyi ki-
sebbségek elleni intézkedéseire.
1981-ben felveszik a Müncheni
Filmfõiskolára, játékfilmrende-
zõi és médiamenedzseri szakra.

Diplomavizsgái után a londo-
ni Royal College of Art-on ven-
déghallgató, majd a Müncheni
Filmfõiskolán tanít. Közben
producerként tevékenykedik.
1992-ben létrehozza Budapesten
az MTM Kommunikációt, film-
forgalmazó és -gyártó cégét. A
cég által létrehozott konzorci-
um, az MTM-SBS Rt. 1997-ben
elnyeri az országos mûsorszol-
gáltatói jogosultságot. A tv2 ve-
zérigazgatójaként az értékköz-
pontú társadalom gondolatának
népszerûsítését tûzi ki céljául.

2000-ben írókkal, film- és kép-
zõmûvészekkel, zeneszerzõkkel,

történészekkel, mûfordítókkal és
újságírókkal létrehozza az Ortega
y Gasset Társaságot. Céljuk a
szellem csiszolásának, a magyar-
ság felemelkedésének és az euró-
pai gondolatnak a szolgálata.
2002 tavaszán eladja tv2-
üzletrészét és megalapítja az Elsõ
Európai Befektetési és Fejlesztési
Zrt-t, amely elsõsorban hátrányos
helyzetû kistérségekben közcélú
beruházásokba kíván magántõkét
befektetni.

2005-ben megjárja a Szent
Jakab zarándokutat. Útjáról fil-
met forgat és regényt ír, El
Camino – Az Út címmel. 2006-
ban a keleti vallások szent he-
gyéhez, a Kailászához utazik.

Tibetben a lélek címmel készít
errõl az útról filmet, illetve ír
regényt. 2007 februárjában a
Magyar Pen Club alelnökévé
választják. Idén zarándok- és lé-
lekútjának harmadik állomásá-
ról, az iszlám szent helyeirõl
készít filmet és jelentet meg re-
gényt Boszporusz felett a híd
címmel.

– Újabb útra készülök most is,
a hinduizmus körvonalazódik
elõttem, bár sokat kell még ol-
vasnom, sokat kell még tanul-
nom – mondta lapunknak
Tolvaly Ferenc. – Számos teoló-
gussal és mesterrel kell beszél-
nem ahhoz, hogy véglegesen ki-
mondhassam, ez lesz a követke-
zõ utam, amely a Kis-Gangesz
és a Nagy-Gangesz deltájához, a
nagy zarándokhelyhez vezet
majd.

– Mi hajtja ezekre az utakra?
– A legfontosabb, hogy a szí-

vem és a tudatom tágul általuk.
Meggyõzõdésem, hogy a megis-
merésbõl lehet csak elfogadás, és
az elfogadásból szeretet. Végsõ
célom a szeretet.

– Mégis, miért tartja fontosnak,
hogy az Ön teljességgel szemé-
lyes és magánjellegû élményeit
mások is megismerjék? Úgy véli,
hogy ennek révén az olvasó is
formálódik?

– Amikor úton vagyok, az él-
ményeimet egy rögzítõre mon-
dom. Minden, amit gondolok, a
keletkezés pillanatában rögzül.
Amikor visszahallgatom õket,
akkor újra átélem az élménye-
ket. Ez az átélés, az újratapasz-
talás nem olyan mély, de talán

egy dimenzióval több, mert ak-
kor, amikor a gondolataimat pa-
pírra vetem, már reflektálok is
rájuk, ami a helyszínen nehezen
kivitelezhetõ. Amikor író-olvasó
találkozón vagyok, ismét átélem
korábbi élményeimet,  amelyek
így újabb dimenzióval bõvülnek,
hiszen már a közönség is reagál
rájuk. Ezek az élmények szá-
momra a késõbbiekben hatal-
masak, minden élethelyzetben
alkalmazni tudom õket. Én azt
szeretném, ha a könyveim és a
filmjeim egyfajta kapaszkodót
nyújtanának. Sok esetben for-
dultak hozzám olyanok, akik
tényleg kétségbeejtõ helyzetben
voltak, s azt mondták, az írása-

im segítettek kilábalni a válság-
ból. Ezért meg vagyok gyõzõdve
arról, hogy a feladatom nem
csak az, hogy megéljem, átéljem
és tároljam az élményeimet, ha-
nem tovább is kell adnom azo-
kat.   

– Mióta fontosak Önnek a hit
kérdései, a szeretet, hiszen a mé-
dia világa nem igazán ezen érté-
kek körül forog?

– 1974-ben hagytam el hazá-
mat, Erdélyt. A Kastl-i Magyar
Gimnáziumban fejeztem be ta-
nulmányaimat, ott érettségiztem.
A Nürnberg és München közötti
kolostor ódon falai közt atyák és
kedves nõvérek oktattak. Szá-
momra akkor nyílt meg a hit vi-
lága, s azóta vagyok gyakorló
hívõ és keresztény. Ezen az sem
változtatott, hogy végül is nem
író lettem – legalábbis a szó
szoros értelmében nem –, hanem
a filmrendezõi pályát választot-
tam. Ön valószínûleg a filmren-
dezõi pálya körülményeirõl ren-
delkezik információval, leg-
alábbis a kérdésébõl ez derül ki
számomra, de meg kell, hogy
mondjam, ez csupán egy kisebb
kitérõ életzarándokutamon.

– Teljesen kirekesztette az éle-
tébõl a médiát?

– Biztosan nem. De úgy lá-
tom, jelenleg nincs mit keresnem
a magyar médiában, amely nem
alkalmas arra, hogy az üzenetei-
met továbbítsa. Csak akkor lehet
majd értékközpontú médiumokat
mûködtetni, ha a világ egésze, a
társadalmi gondolkodás is ebbe
az irányba változik, azaz, ha
lesz igény ilyesmire. Ez fordítva

nem mûködik. Egyszer megpró-
báltam szembeúszni az árral, s
nagyon hamar kudarcot vallot-
tam.  

– Hogy látja a hit helyzetét mai
magyar társadalmunkban? Mint-
ha teljesen veszni látszanának a
klasszikus értékek…

– XVI. Benedek mondta, ami-
kor meglátogatta szülõvárosát,
hogy aki hisz, az nincs egyedül.
A Szentatya ezzel azt üzente,
hogy a hívõk nagy közössége a
világban olyan erõt ad minden-
kinek, amibe bármikor kapasz-
kodhatunk. Meggyõzõdésem,
hogy a hitnek döntõ szerepe van
a ráció és a fogyasztás világá-
ban is. Most különösen érezhetõ
megtartó ereje. Én ebben az erõ-
ben hiszek, még akkor is, ha je-
lenlegi társadalmunk nem a sze-
retetrõl és nem a hitrõl szól. Azt
hiszem egyébként, hogy a hit vé-
gül is mindenkiben ott lakozik. 

– Misszió, amit csinál, ahogy
járja a településeket, s megosztja
az élményeit?

– A misszió kifejezés talán egy
kicsit sokat ígér. Meggyõzõdésem,
hogy mindenhova el kell mennem,
ahova hívnak, s az elmúlt évek-
ben felhalmozódott tapasztalatai-
mat át kell adnom. Különösen
most, amikor az országban nagy
szerepe van a szeretetnek, a meg-
ismerésnek és az elfogadásnak.

– Mikor találkozhatnak az
újabb kötettel tisztelõi?

– Ezt pontosan nem tudom
megmondani. Ha elindul a lel-
kem, követni fogom. 

Horváth Attila

– Felgyorsultak az események
a Petõfi-szobor megtisztíttatását

célzó gyûjtésünk meghirdetése
óta – kezdte mondandóját
Babicsné Bertha Éva, a Polgári
Kanizsáért Alapítvány szóvivõje.
–   A Tourinform iroda és a Volks-
bank-fiókok után két új helyszí-
nen: a HSMK információs pultjá-
nál és itt, a Halis István Városi
Könyvtár folyóirat olvasójában is
élhetnek a lehetõséggel a kani-
zsaiak. Örvendetes az is, hogy
köztiszteletben álló kanizsaiakon
kívül országosan is felfigyeltek
kezdeményezésünkre. Jó híre kelt
ezzel városunknak. Varga Miklós,
a kiváló énekes például ezt üzente
rádión keresztül: „Többször ala-

kíthattam Petõfi alakját, a 80-as
években A költõ visszatér és a
Zúgjatok harangok címû zenés
játékokban. Petõfi mindig közel
állt hozzám, és talán ennek tud-
ható be, hogy Nagykanizsáról
megkértek, szóljak néhány jó szót
a szobor érdekében. Ha mindenki
hozzátenne csak 100 forintot,
senkit sem terhelne meg anyagi-
lag. A lánglelkû költõ emléke
megér annyit mindenkinek, hogy
ez a szobor megújulhasson.”
Örömmel említem meg, hogy
megszólítottuk városunk ifjúsá-
gát, óvodástól az egyetemistáig.
Az eredeti, Kányádi Sándortól ki-

induló ötletben egy gombóc fagy-
laltról való lemondás szerepel,
ebben a nagyságrendben gondol-
kodunk mi is. Az áldozatvállalás
megörökítésére minden résztvevõ
közösség Szoborjegy elnevezésû
emléklapot kap, melynek elkészí-
téséhez várjuk a nyomdaipari
vállalkozások felajánlását. A Szo-
borjegy feljogosítja birtokosát ar-
ra, hogy a megszépült Petõfi szo-
borra büszkén tekintsen: „Ebben
a munkában a mi forintunk is
benne van!” Erõsítve ezzel is az
együvé tartozás tudatát.
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PÁLYÁZATI  HIRDETMÉNY a Nagykanizsa Kodály Z. u. 10. számú
Nyugdíjasházban  megüresedett 1 db lakás bérleti jogának elnyerésére

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet  a Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje 2007. november 30., 12.00 óra. He-
lye: Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz.
ügyfélfogadó. A licitálás idõpontja 2007.  december  7., 9.00 óra. Helye: Pol-
gármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em.

A pályázat célja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, ha-
tározott idõre

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szoba-

száma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkormányzati
bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatásokért fize-
tendõ díj + rezsiköltség, adományt felajánló pályázó esetén az igénybevett
szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Megtekinthetõ: 2007. novem-
ber 20. (kedd) 10-11 óráig

A bérlemény nem örökölhetõ!
A pályázaton való részvétel feltételei:
1./ Személyi feltételek. Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhe-

lyû nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/,
öregségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga,
vagy legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fize-
tési kötelezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a
pályázati feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja

2./ Egyéb feltételek. Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, vagy önkormányzati bérlakását
ajánlja fel.

Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér 16.)
átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a pá-
lyázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az utolsó
havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ önkor-
mányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi bérleti dí-
ját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás esetén an-
nak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát, helyisé-
geit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal Szoci-
ális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyújtani. A lici-
tálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk.  A licitálás szabályai: A
licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát határidõben, a kiírásban
foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbízással meghatalmazottja is
képviselheti. A licitálás induló összege: 2.000.000 Ft. A licitálás során a licit-
összeg 50.000 Ft-onként emelkedik. A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó
bérleti szerzõdést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a kijelölés, az ado-
mány befizetését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása esetén a megálla-
podás aláírását követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó Ingat-
lankezelési Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen határidõn belül nem
köti meg, a bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat

Varga Miklós a Petõfi szoborért

Bene Csaba, a Fidesz-KDNP
frakcióvezetõje és Karádi Fe-
renc önkormányzati képviselõ is
sajtótájékoztatót tartott az NTE
1866 Sportegyesület labdarúgó-
szakosztályának támogatása kö-
rül kialakult helyzetrõl.

Bene Csaba elmondta, ismert
elõttük az a dokumentum, amelyet
az egyesület elõzõ vezetése csatolt
az idei év költségvetési támogatási
kérelméhez. Ebben még az szerepel,
hogy a labdarúgó-szakosztály éves
költségvetése 15 millió forint. Ak-
kor ehhez kértek még 5 milliót az
NB III-ban való szerepléshez, ami
azt jelenti, hogy összességében 20
milliós költségvetéssel terveztek.

– Az önkormányzat ehhez igazí-
totta a támogatást, sõt, megelõle-
geztük a bizalmat, s a többi, szintén
nem a legkedvezõbb anyagi hely-
zetben lévõ egyesület jogos kritiká-
ját figyelmen kívül hagyva újabb
összegeket is adtunk – hangsúlyoz-
ta Bene Csaba. – Megszavaztuk a
tízmillió forintot, majd adtunk to-
vábbi 2,5 milliót is. Ezért nem ért-
jük az újabb támogatási kérelmet.

A frakcióvezetõ megjegyezte, mi-
vel a korábbi megállapodás alapján
az önkormányzat egy forintjához a
szponzorok egy forintját teszi az el-
nökség, az önkormányzat megtette a
maga kötelességét, amikor megsza-
vazta a tízmillió forintot, sõt, volta-
képpen túl is teljesített, amikor to-
vábbi 2,5 millió forintot adott.

Karádi Ferenc elöljáróban – utal-
va az NTE-elnök ultimátumára –
megjegyezte, hogy Tóth László ko-
rábbi tájékoztatóiban nem szerepelt

az a kitétel, amennyiben elnökként
nem tud eleget tenni a finanszíro-
zásra vonatkozó elvárásoknak, le-
mond, ám elõtte visszavonatja a
csapat NB III-as nevezését. 

– Mint az egyesület régi labda-
rúgója, felháborodottan tapaszta-
lom, hogy amióta Tóth László az
NTE 1866 elnöke, az egyesületet és
pozícióját a polgármester és a Fi-
desz-frakció lejáratására használ-
ja. Azt üzenem Böröcz Zoltánnak
és Tóth Lászlónak, hogy soha töb-
bé ki ne ejtsék a szájukon azt, hogy
visszaléptetik a csapatot az NB III-
ból, mert ilyen felhatalmazásuk so-
ha nem lesz, megvalósítani pedig
végképp nem lesz módjuk. Beszél-
tem a csapat edzõjével, Tóth Attilá-
val, s arra kértem, hogy a csapatot
támogatásunkról biztosítsa, s hogy
a szakmai munkát továbbra is ilyen
szinten folytassák, ne törõdjenek az
egyesületi vezetés válságával. Azt
is kértem az edzõtõl, biztosítsa a
megbecsülésünkrõl a csapat tagjait
abban az esetben is, ha valamelyik
mérkõzés után netán vesztesen
hagynák el a pályát. Az edzõ meg-
ígérte, hogy mindezt közli a játéko-
sokkal, s arról is biztosított ben-
nünket, hogy a bajnokságot végig-
játsszák, s minden tõlük telhetõt
megtesznek a gyõzelem érdekében
– mondta Karádi Ferenc.

– A sportvezetõk feladata –
mondta végül Bene Csaba – hogy
a feltételeket megteremtsék. Ha
erre nem képesek, akkor el kell
gondolkodni, alkalmasak-e az
egyesület vezetésére? 

H.A. 

Elfogyott a bizalom Tolvaly Ferenc: A hit végül is mindenkiben ott lakozik
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– A kispolgári lét biztonságos fo-
kán élõ városrészbõl jöttem, a
Babóchay – korábban Gyár – utcá-
ban születtem, amely vasutasokkal,
postásokkal volt tele, de lakott itt
rendõr, csendõr és köztisztviselõ is
– meséli Boros Antal. – Nemzetiség
szerint ugyancsak összetett szárma-
zékok, horvát, német, cseh, osztrák
és tót eredetûek voltak a szomszé-
daink. Néha, éjjelente, amikor nem
tudok elaludni, sorra veszem, hogy
az egyes házakban kik laktak – egy-
két kivételtõl eltekintve ez sikerül is.
Tisztességes, jóravaló, családjához
ragaszkodó közösség volt ez, s úgy
érzem, mindez jelentõsen befolyá-
solta késõbbi érdeklõdésem. Apám
az elsõ világháborúból, az olasz
frontról hazatérõ hegyi vadászként,
hosszabb állástalanságot követõen
a városi számvevõségnél kapott ál-
lást, s egészen a tanácsosi címig
vitte. 1943-ban a kegyesrendi gim-
náziumba kerültem, mert rövid be-
szélgetés után Barta igazgató úr
úgy látta, felvehetõ vagyok. Amit
pedig itt a kemény, de megértõ pia-
rista tanároktól kaptam, az életem
egészét meghatározta.

– Akkor itt kapta a lökést a ta-
nári pálya felé, vagy netán kezde-
tektõl pedagógusnak készült?

– Egyáltalán nem. Fazekas, Botár
és Dallos tanár urak hatására is a
természet világa ejtett rabul. Erdõ-
mérnöknek készültem, amihez az is
hozzájárult, hogy felsõbb éveimben
majd’ minden nyaramat az erdé-
szetnél töltöttem. Azonban osztály-
helyzetem kényes volta miatt nem
nyertem felvételt az egyetemre, és
átirányítottak geodétának. A geodé-
tának meg ugye, ott kell dolgoznia,
ahol munka van, magyarán nem
helyben lakó, hanem fészekhagyó
típus. Fészeklakó típus lévén azon-
ban a külszolgálatot nem vállaltam.
Így mentem inkább tanárnak, aho-
vá Pintér és Bucsy tanár urak áldá-
sos tevékenységének köszönhetõen
a matematika vonzott. Szerencsét-
lenségemre a már beindult tanév
elején kiderült, hogy a fizikával tár-
sított szak „túlnépesedett”. Átirá-
nyítottak kémiával társított válto-
zatra, ami viszont nem nyerte el a
tetszésemet. Adódott egy lehetõség,

ez a földrajz-rajz szak volt, amit
1955-ben el is végeztem. Meg kell,
hogy mondjam, kezdetben a föld-
rajz érdekelt inkább, de fokozato-
san rájöttem, hogy a technika és a
mûvészet keveréke, a rajz egyre
jobban vonz. Hat évig tanítottam
általános iskolákban, majd 1961-
tõl 1993-ig a Landler-, késõbb Bat-
thyány-gimnázium tanára voltam. 

– Jött 1957, amikor néhány
kollégájával és diákokkal együtt
perbe fogták.

– Akkor egy kedves kollégám,
testnevelõ tanár kérésére kísérõ-
ként elmentem a gimnazisták két-
napos kötelezõ lõgyakorlatára. Né-
hány kollégám „kegyébõl” – hogy
kikrõl van szó, azt most ne firtas-
suk, mert már nincsenek az élõk so-
rában – több társammal, például
Harkány Lászlóval együtt 1957
februárjában letartóztattak, s a
Magyar Népköztársaság törvényes
rendje elleni fegyveres felkelés cí-
mén indítottak eljárást ellenünk.
Hat hét után kiderült, hogy nem va-
gyok elmarasztalható, de addig
vizsgálati fogságban tartottak,
részben a kanizsai rendõrségi fog-
dában, részben az akkor még mû-
ködõ járási börtönben. A büntetés,
természetesen, nem maradt el. Egy
frissen alakult, külvárosi iskolába
helyeztek, ahol – ahogy a rendõr-
kapitány politikai helyettese fogal-
mazott – oroszt kellett tanítanom,
hogy helyrehozzam a „bûnömet”.
Pedig nem voltam orosz szakos, en-
nek ellenére második évemben me-
gyei második helyezést ért el egyik
tanítványom. Úgy látszik, abban
sem voltam annyira ügyetlen. Tehát
ötödiktõl nyolcadikig oroszt és raj-
zot tanítottam óraadóként, aztán
1963-ban végleg bekerültem a
Landler Gimnáziumba. Érdekes
módon éppen az az igazgató hívott
ide tanítani, aki középiskolás ko-
romban osztályidegen besorolásom
okán – enyhén szólva – nem jó
szemmel nézte a tanulmányaimat.
1966-tól nyolc éven át megyei rajz-
szakfelügyelõként is dolgoztam.
Több kiváló szakembert, jó kollégát
is megismerhettem így, akiktõl ma-
gam is sokat tanultam. 1977-tõl a
Batthyány Lajos Gimnázium

könyvtárának a vezetése lett a fõ
feladatom. Az akkor már több mint
harmincháromezer kötetet kitevõ
állományt õriztem, gyarapítottam.
Az ötvenes években engem is elért
a szerelem, amely hamarosan há-
zasságba is fordult. Magyar szakos
kolléganõmmel, Nemes Piroskával
kötöttük össze életünket. Hamaro-
san megszülettek leányaink. Egyi-
kük ma orvos, a másik külkereske-
dõ. Sajnos, már jó ideje külföldön
élnek. Hiányérzetünket unokáink
távolléte is fokozza. Kicsit sajná-
lom, hogy az ember nem zárhatja

valamiféle megnyugtató képpel
küzdelmes földi életpályáját. Sze-
rencse, neveltetés eredménye az,
hogy a jelenlegi, szánalmas-nevet-
séges – nem is tudom, hogyan ne-
vezzem- társadalmi, politikai hely-
zetet belsõ meggyõzõdéssel fel le-
het oldani. Az általam nagyra be-
csült, gondolkodásom alapjait le-
rakó tanáraim, akik között szerze-
tesek is voltak, megtanították, s ne-
veltetésem során belém ivódott,
hogy – bár a sorsunkat nem mi ha-
tározzuk meg – a rossz helyzetek
hittel, erkölcsi tartással kezelhetõk
és megoldhatók.      

– A jó pap is holtig tanul –
szokták mondani. Ön is majdnem
hatvan éves volt, amikor újabb
felsõfokú tanulmányokba kezdett. 

– Ötvenhét éves voltam, amikor
elkezdtem a Pázmány Péter Katoli-
kus Egyetem hittudományi karát, s
hatvanegy, amikor befejeztem.
Nagy örömmel csináltam, sok kivá-
ló emberrel találkoztam mind a ta-
nári gárdában, mint a velem hall-
gatók között. A képzés a világ egy
újabb aspektusát mutatta meg szá-
momra. Hogy miért csináltam? Két
okból. Egyrészt kora ifjúságom óta
nagyon foglalkoztatott az egyház és
a vallás kérdése, a liturgia és a
szakrális mûvészetek. Persze, volt
bennem némi bizonyítási vágy is,
hogy megmutassam a külvilágnak:
nem kopott meg még a tudásom
annyira, mint ahogy azt sokan gon-
dolnák. Miután végeztem, hittant és
a szaktárgyaimat tanítottam a Bat-
thyányban, s a Piarista Iskolában. 

– Rajztanárként lehet nagy
eredményeket elérni?

– Valamelyest. Érdekes, de
több rajztanár, építészmérnök és
belsõépítész nõtt fel mellettem,
mint festõ, vagy szobrász. Az or-
szág legfiatalabban Ybl-díjat

nyert építészét, Noll Tamást is én
indítottam el az úton, de még szá-
mos jelessé váltat említhetnék.

– Festeget még szabadidejé-
ben?

– Nagy szomorúságom, hogy
már jó húsz éve letettem az ecsetet.
Az idõmet ugyanis kitölti a házi-
munka és az önképzõ olvasás, újra-
olvasás. De nemcsak ez az oka,
hogy nem ragadok ecsetet, a kilenc-
venes évekbeli genti, San Bavoban
tett látogatásom döbbentett rá arra,
hogy a van Eyck-testvérek már szü-
letésem elõtt ötszáz évvel ezelõtt
mindent tudtak a mesterségrõl, amit
tudni lehet. Újat legfeljebb a stílus-
változások hoztak, lényegest azon-
ban alig mozdítottak elõ. Egy éve
fogtam hozzá az alsóvárosi temp-
lombelsõ mûvészeti értékeinek fel-
dolgozásához, a szakrális mûvészet
jelentéstartalmainak tisztázásához.
Külön öröm számomra, hogy új,
konstruktív gondolkodású plébáno-
sa értõ módon renováltatja azt. Így
Délnyugat-Dunántúl legértékesebb
mûemléke méltó módon tárhatja
elénk ékességét, értékeit. A feldol-
gozás cikkei a plébániaújság lapja-
in látnak napvilágot. 

– Említette az erkölcsi tartás
fontosságát. Mit tanított Önnek a
Szentírás?

– Jézus tanításából csak egyet
ragadnék ki: „A Te igen szavad le-
gyen igen és igen, nem és nem. A
többi a gonosztól való.” Ennek
megfelelõen igyekeztem élni, dol-
gozni. A Jóisten mindig segített.
Legszorongatottabb helyzetemben
sem kellett meggyõzõdésemmel, vi-
láglátásommal szembehelyezkedni.
Sikerült kikerülnöm a felállított
csapdákat, a tisztesség útján ma-
radva – eddig... 

Horváth Attila  
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Hittel, erkölcsi tartással

Boros Antal nyugalmazott pedagógus úgy véli, életünk során
nem kerülhetünk olyan rossz helyzetbe, hogy ne tudnánk azt hittel,
erkölcsi tartással megoldani. Azt vallja, ez az egyetlen módja an-
nak, hogy napjaink nehézségein úrrá tudjunk lenni. Ha valaki, ak-
kor pedig õ tudja, hiszen az ’56-os események kapcsán társaival
együtt bûnhõdött néhány egykori kolléga súgó jóindulata miatt
olyasmiért, amirõl késõbb bebizonyosodott: inkább hazafias köte-
lesség, mint gyalázatos tett volt.   
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GE Infrastructure 
Energy

Munkatársakat 
keresünk 
Nagykanizsára!

A GE Energy Environmental Services levegõminõség-biztosítási
megoldásokat kínál az energiaipar részére. Innovatív termékeink,
szolgáltatásaink és a világon egyedülálló technológiáink nagymér-
tékben segítik a károsanyag-kibocsátás csökkentését, ugyanakkor
nagyobb és gazdaságosabb teljesítmény elérését teszik lehetõvé.

Jelenlegi tevékenységünk 11 országban, 12 gyártólétesítmény-
ben, több mint 1400 dolgozóval folyik. Az Environmental Ser-
vices csoportot és annak elhivatott dolgozóit mind a GE, mind a
GE Energy üzletág vezetése nagyra értékeli, tekintve, hogy ki-
emelten fontos szerepet töltenek be a vállalat növekedési straté-
giájában.

A növekedés következõ állomásának keretében új gyártási
tevékenység beindítására készülünk Nagykanizsán. Itteni
gyárunk – amely a szövetbõl készült szûrõk európai piacra
történõ gyártásának központja lesz – a több mint 4000 dol-
gozót foglalkoztató GE Consumer and Industrial üzletággal
mûködik majd együtt. Terveink megvalósításához kollégákat
keresünk az alábbi pozíciókba.

Gyárigazgató
Felelõsségi köre új tevékenységünk beindítása és az itt folyó
munka vezetése lesz. Felsõfokú, ideálisan gépészmérnöki
végzettséggel, minimum 3 éves termelésirányítási tapaszta-
lattal és kiváló angolnyelvtudással rendelkezik.

Minõségbiztosítási vezetõ
A gyárban folyó valamennyi minõségbiztosítási tevékenysé-
gért felel majd. A pozíció betöltéséhez legalább 2 éves minõ-
ségbiztosítási és 1 éves irányítási gyakorlat, MS Office prog-
ramok ismerete és kiváló angolnyelv-tudás szükséges.

Anyaggazdálkodási vezetõ
Munkatársunktól gazdasági vagy pénzügyi felsõfokú végzett-
séget, legalább 3 éves, anyagismeretben és logisztikai irá-
nyításban szerzett tapasztalatot, az Excel ismeretét, vala-
mint kiváló angolnyelv-tudást várunk el.

Anyagbeszerzési vezetõ
A pozíció betöltéséhez gazdasági vagy pénzügyi területen
szerzett felsõfokú végzettség, legalább 3 éves beszerzési
vagy logisztikai tapasztalat, MS Word, Excel, PowerPoint,
Visio és Project számítógépes programok felhasználói szintû
ismerete és kiváló angolnyelv-tudás szükséges.

Pénzügyi vezetõ
Munkájával a pénzügyi és termelõ csoportokat támogatja, to-
vábbá a gyár általános könyvelési tevékenységéért felel majd.

Szakirányú felsõfokú végzettség, legalább 5 éves könyvelési ta-
pasztalat és kiváló angolnyelv-tudás birtokában van.

Pénzügyi elemzõ
Leendõ munkatársunktól felsõfokú pénzügyi végzettséget,
legalább 4 éves elemzési tapasztalatot, alapos számítógé-
pes tudást és alapfokú angolnyelv-ismeretet várunk el.

Logisztikai koordinátor
A pozíció betöltéséhez felsõfokú logisztikai vagy pénzügyi
végzettség, legalább 2 éves, logisztikai területen szerzett ta-
pasztalat, kiváló számítógépes ismeretek és alapfokú angol-
nyelv-tudás szükségeltetik.

Gyártástervezõ és -ütemezõ
Az ideális jelentkezõ felsõfokú mûszaki, pénzügyi vagy gaz-
dasági végzettséggel, termelésirányítási vagy gyártásterve-
zési tapasztalattal, továbbá kiváló adatelemzési és számító-
gépes ismeretekkel rendelkezik.

Folyamatmérnök
A munkakör betöltésére felsõfokú mûszaki vagy gyártástech-
nológiai mérnöki végzettséggel, szakmai tapasztalattal, alap-
fokú angolnyelv-tudással és átlagon felüli kommunikációs
készséggel rendelkezõ kollégát keresünk.

Mûvezetõ
Az ideális jelölt felsõfokú végzettséggel, legalább 5 éves
gyártási, ezen belül legalább 2 éves üzem- vagy csoportve-
zetõi tapasztalattal és tárgyalóképes angolnyelv-tudással
rendelkezik.

Ha a pozíciók valamelyike felkeltette érdeklõdését, magyar
és angol nyelvû önéletrajzát küldje Nagyné Bujtor Gyöngyi-
nek a gyongyi.nagy@ge.com e-mail címre. Amennyiben kér-
dése van, érdeklõdjön a 93 504-132-es telefonszámon. A pá-
lyázatok leadási határideje november 27.

Szakmunkás és betanított munkás munkakörök
Középfokú szakirányú végzettséggel rendelkezõ jelentkezõket
várunk a következõ fizikai munkakörök betöltésére: varrósor-
felelõs, finommechanikai mûszerész, minõségellenõr, be-
tanító-oktató, varró szakmunkás, szabász, anyagmozgató,
rakodó, szállítási felelõs, szabászgépkezelõ, raktáros. To-
vábbá keresünk betanított munkásokat varró munkakörbe.

A jelentkezõket várjuk november 22-23-án és 26-27-én dél-
elõtt 10 órakor Nagykanizsán, a Kinizsi út 97. alatt a III-as
portánál.

GE imagination at work

Meghívó
A nagykanizsai 

Horvát Kisebbségi 
Önkormányzat szervezésében 

horvát virágkötõk 
bemutatkozására kerül sor,

ahol adventi koszorúk, 
érdekes virágkompozíciók

kerülnek bemutatásra 
illetve eladásra.

Rendezvényünk 
helyszíne:

Vasember Ház tükörterem
idõpontja: 

2007. november 30. 
péntek 15.00 óra

Minden érdeklõdõt 
szeretettel várunk!
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Horoszkóp

Néha úgy érzi, nem sikerül semmi mos-
tanában. Ne aggódjon, érzékenysége,
pörgõ életritmusa a hétvégi pihenéssel
megváltozik, minden a régi kerékvágás-
ban megy tovább.

Apróbb nehézségekre, kellemetlenségre
számíthat ezekben a napokban. Ne hall-
gasson, ne sértõdjön meg, inkább tisztáz-
za a helyzetet. A párjával is konfliktusba
keveredhet, de hamarosan kibékülnek..

Keressen magának új hobbit, plusz idõ-
töltést, hogy lekösse felesleges energiáit.
Nem csak önnek, hanem a környezetének
is jól jön egy kis nyugalom. A magányos
Ikrek sikerrel indulhatnak hódító útra.

Tudatosan készüljön fel a nehezebb na-
pokra, takarékoskodjon pénzzel, energiá-
val. A spórolás közben azonban ne feled-
kezzen meg a kikapcsolódásról. Így a sze-
retteinek is könnyebb lesz önnel.

Ha kiegyensúlyozottabban éli minden-
napjait, egyszerûbben köthet új barátsá-
gokat, ismeretségeket. A társát a morgás
helyett gyakrabban lepje meg izgalmas
ötletekkel.

A Jupiter közvetítésével teljesülhet régi
óhaja. Akár plusz jövedelemre is számít-
hat és elismerik tevékenységét a munka-
helyén is. Ha többet jár társaságban, rá-
köszönhet az igazi szerelem is. 

A Vénusz hullámzó érzelmeket válthat
ki önben, de szerencsére pozitív történé-
sek kárpótolják mindezért. A megjegyzé-
sek helyett szánjon több idõt a kedvesé-
re. 

A kevés napsütés miatt fáradtnak és túl-
terheltnek érzi magát. Mindezeken kön-
nyen segíthet például takarítással, moz-
gással, sportolással, és az sem árt, ha
jobban odafigyel kedvese igényére is.

Jól érzi magát a bõrében, könnyedén ve-
szi az új feladatokat, és ennek a környe-
zete is hasznát veszi. Ha még magá-
nyos, ezek a napok alkalmasak a párke-
resésre.

Ideje, hogy a magánügyeiben végre ren-
det tegyen. Ha egyedül nem megy, szí-
vesen segítenek a barátai. Ha még nincs
társa, ez a helyzet is hamarosan megvál-
tozhat.

Apróbb félreértések okozhatnak gondot
ezekben a napokban, de ne hagyja, hogy
hosszú idõre kizökkentsék a nyugalmá-
ból. Kapcsolatára is jobban figyeljen, le-
gyen megértõ és türelmes.

A Hold hatásának köszönhetõen megjön az
életkedve. Azon töri a fejét, hogy milyen
munkába kellene belevágnia. Tervezzen
hétvégi programokat, és nemcsak új szere-
lemre, hanem új barátokra is számíthat.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

1. Nagykanizsa, Erzsébet tér 16.
szám alatti 64 m2 alapterületû
üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 3.360 Ft/m2/hó
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ 2007.
november 22. 10-11 óra között.
(Külön kérésre más idõpontban
is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 10 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

2. Nagykanizsai, Eötvös tér 27.
szám alatti 237 m2 alapterületû
üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 1.440 Ft/m2/hó
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ 2007.
november 22. 11-12 óra között.
(Külön kérésre más idõpontban
is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 11 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

3. Nagykanizsa, Erzsébet tér 10.
szám alatti 76 m2 alapterületû
üzlethelyiség

Induló licit bérleti díj: 3.000 Ft/m2/hó
Licitlépcsõ: 120 Ft

A bérlemény megtekinthetõ 2007.
november 22. 9-10 óra között.
(Külön kérésre más idõpontban
is.) 

A versenytárgyalás ideje: 
2007. november 26. 11.30 óra 

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata Ingatlankezelési
Intézménye Ebédlõ
Nagykanizsa, Deák tér 5.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Ingatlankezelési Intézménye
Nagykanizsa, Deák tér 5.

nyílt versenytárgyalást hirdet a következõ önkormányzati tulajdonú üzletek bérbeadására

Mindhárom bérleményrõl a 93/311-241 és a 30/2273-192 telefonszámokon lehet érdeklõdni.

A belváros majdani megújulá-
sának terveirõl tartottak a mi-
nap vállalkozói fórumot a Vas-
emberház dísztermében, ahol
Cseresnyés Péter alpolgármester
és Tárnok Ferenc, a városfejlesz-
tési iroda vezetõje számolt be a
tervezett intézkedésekrõl. A fó-
rumra meghívott vállalkozók el-
mondhatták ötleteiket, reagál-
hattak az elképzelésekre, ami
azért is fontos, mert háromszáz-
ötven millió forintnyi tõkét vár-
nak tõlük a több éven át húzódó
beruházáshoz. 

Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter a megjelent vállalkozóknak
elmondta, már az elõzõ ciklusok
városvezetõi is gondolkodtak
azon, hogyan lehetne élhetõbbé
tenni a belvárost. Azt a belvárost,
amelyben fontos, hogy ne csak
bankok és üzletek legyenek, ha-
nem alakuljon ki minél több kö-
zösségi tér, ahova érdemes lehet
hétvégenként bejönni a családok-
nak is. A tervek szerint három
ütemben újulhat meg a városköz-
pont, elsõ körben az Erzsébet tér
és az Eötvös tér közötti terület,
azaz a Fõ út alakulna át. Itt a ven-
déglátás jutna jelentõs szerephez.
Az Erzsébet tér rendezvényköz-
ponttá válna, a tervek szerint itt
egy úgynevezett zenepavilont is
elhelyeznének, amelyben vasár-
nap délelõttönként helyi zenekar-
ok léphetnének fel, szórakozást
nyújtva a városközpontban sétáló
családoknak, vagy az éppen arra
járóknak. Az Eötvös tér elsõsor-
ban a gyermekes családok pihe-
nési, szórakozási igényeinek ki-
elégítésére szolgálna. Az alpol-

gármester megjegyezte: a nagy
ívû tervek megvalósulása tíz-ti-
zenöt éves idõintervallumban
képzelhetõ el, amelyhez saját
költségvetési forrást, s jelentõs
részben uniós pénzeket remélnek,
de emellett arra is számítanak,
hogy a helyi vállalkozói tõke is
mozgósítja magát. 

Tárnok Ferenc elõadásában ki-
jelentette, a legfontosabb teendõ
a forgalomcsillapítás. Ennek ke-
retében jövõre elõször a Huszti
téri körforgalom, a Zrínyi utca és
a Teleki utca, illetve az Arany Já-
nos és a Petõfi Sándor út össze-
kötése valósul meg, továbbá az
Erzsébet tér rekonstrukciója.
2009. és 2010 között a Fõ út re-
konstrukciójának elsõ szakasza
következhet, amelynek elsõ lépé-
seként a négy forgalmi sáv szûkí-
tésére kerül sor. Az Ady Endre ut-
cából sétáló utca lesz, térburko-
lattal és szökõkutakkal – ezeknek
a látványelemeknek egyébként a
belváros egészében komoly sze-
rep jut majd. 2011 és 13 között
kerülhet sor a Fõ út további ré-
szeinek átalakítására. 

Tóth Viktor, a Nyugat-Pannon
Fejlesztési Zrt. elnök-vezérigaz-
gatója megjegyezte, nem egyet-
len projektrõl, hanem projektso-
rozatról van szó tehát, amelybe
már a jövõ évtõl a helyi vállalko-
zók is bekapcsolódhatnak. El-
hangzott az is, 2009-tõl 350 mil-
lió forintnyi vállalkozói tõke be-
vonását tervezik. 

A fórumon a vállalkozók is el-
mondhatták gondolataikat. 

Bicsák Miklós azt kifogásolta,
hogy a projektbõl miért hagyták
ki a Múzeum teret, ahol évek óta

áldatlan állapotok uralkodnak?
Kérdésére azt a választ kapta,
hogy a projekt menet közben is
bõvíthetõ, így a Múzeum tér a ké-
sõbbiekben is bekerülhet. Azon-
ban szinte valamennyi vállalkozó
azon a véleményen volt, hogy
nem szakaszokban, hanem teljes
egészében, gyorsan és rapid mó-
don ki kellene tiltani az autós for-
galmat a Fõ utcáról. 

Hóman Zoltán azt firtatta, akar-
e tenni valamit az önkormányzat
az egyre növekvõ számban bete-
lepülõ multik ellen, illetve arra is
választ várt, ez az önkormányzat
nem akarja-e értékesíteni a belvá-
rosi önkormányzati tulajdonú üz-
leteket? (Ez utóbbi régi óhaja a
Fõ út vállalkozóinak.) 

Az idõközben megérkezõ Mar-
ton István polgármester az elsõ
kérdésre válaszolva elmondta,
törvényes eszközök nem állnak
az önkormányzatnak rendelkezé-
sére a multik korlátozására, rá-
adásul egy ilyen lépéssel uniós
alapelvet sértenének. Az értékesí-
tésrõl pedig úgy vélekedett, habár
az önkormányzatok folyamatosan
vagyonfelélésre kényszerülnek, a
belvárosi üzletek értékesítését to-
vábbra sem tervezik.

Kóbor Tamás azt javasolta –
egyébiránt meglehetõsen ésszerû
az elképzelése –, hogy az önkor-
mányzat próbáljon valamiféle „cse-
reüzletet” kiépíteni a multikkal, a
külvárosban létrehozandó kereske-
delmi centrumok engedélyeztetésé-
ért cserébe kérje, hogy azok anya-
giakkal is mûködjenek közre a tör-
ténelmi belváros megújításában.

Horváth Attila

Jövõre indulhat a belváros megújítása

Az egészség érték címmel
konferenciát szervezett a Pol-
gármesteri Hivatal Mûvelõdési
és Sportosztálya, a Hétszín-
virág Óvoda és a Rózsa Óvoda
a Magyar Plakát Házban. 

A szakmai nap fõ témája a peda-
gógusok és a közszférában dolgo-
zók életminõségének javítási lehe-
tõségei, valamint a kisgyermekek
egészséges táplálkozásának fontos-
sága volt. A megjelenteket Szmod-
ics Józsefné, a Mûvelõdési és
Sportosztály vezetõje köszöntötte. 

Cseresnyés Péter alpolgármester
örömét fejezte ki, hogy Nagykani-
zsa adhat helyet a konferenciának,
mely 2003. szeptemberétõl a Hét-
színvirág és a lendvai óvoda együtt-
mûködésébõl eredõen nemzetközi-
vé vált, sõt ma azt is megtapasztal-
hatjuk, egy harmadik ország, Auszt-
ria is bekapcsolódik a munkába. 

Szabó Gyõzõné pszichológus, fõ-
iskolai tanár, a Jász Nagykun Szol-
nok Megyei Pedagógiai Intézet igaz-
gatója, egy mndannyiunk által is-
mert slágerszöveget idézett fel: –
Nyolc óra munka, nyolc óra pihe-

nés, nyolc óra szórakozás! Milyen
jó is lenne, ha ezt meg tudnánk
tartani – mondta. – Az életkorunk
elõrehaladtával egyre inkább az
lesz, hogy nyolc órát dolgozunk
ugyan, de a munkánk mellett egyre
inkább megjelenik az aggódás a
munkánkért, aggódás azokért,
akikkel végezzük a munkánkat. Ez-
által életünk jelentõs része kevés-
bé hatékonyan, téblábolással telik
el otthon és a munkahelyünkön.

Az egészséges táplálkozás tíz
éves tapasztalatai gyermekkorban
címmel Blanka Geric, a Lendvai
Kéttannyelvû Központi Óvoda
igazgatója, A gyermek életében
az egészséges életmód, az egész-

séges étkezés döntõ fontosságáról
Bogyay Lászlóné, a Rózsa Óvoda
vezetõje tartott elõadást.

A kísérõrendezvények sorában
kóstolóval egybekötött ételbemu-
tatót tartott a szomszédos Kiskas-
télyban a Szlovéniai Központi
Óvoda és a Rózsa Óvoda.

A magyar, szlovén és osztrák
óvodások festményeit, kisplaszti-
káit bemutató kiállítást  Marton
István polgármester nyitotta meg.
Az Ausztria, Szlovénia és Ma-
gyarország köszönti az Uniót
címû program, óvodások mûsorá-
val, és babakiállítással zárult.

B.E.

Az egészség érték

A Dél-Zalai Cigányokért
Egyesület pályázatot nyújtott
be, a hátrányos helyzetû embe-
rek foglalkoztatásának kérdé-
seirõl és az esélyegyenlõségrõl
szóló road show szervezésére az
Országos Foglalkoztatási Köz-
alapítványhoz. Sikerrel. Az elsõ
konferenciára a Bogdán János
Cigány Közösségi Házban. 

Teleki László, a Cigány Kisebb-
ségi Önkormányzat elnöke kérdé-
sünkre elmondta, a projekt kereté-
ben még szorosabbra fûzik kapcso-
latukat a cégekkel, vállalatokkal an-
nak érdekében, hogy az esély-
egyenlõség még magasabb szinten
valósulhasson meg a munkahelye-
ken. A programba bevonták
Zalakomár, Galambok és Garabonc
településeket is, hiszen e települése-
ken jelentõs roma lakosság él. 

Dr. Szilágyi Judit fõtanácsos
elõadásában elmondta, a kisebb-
ségi ombudsman jogosult és kö-
teles vizsgálni a faji hovatartozás
szempontjából, a közszolgáltatók
és a hatóságok által elkövetett
diszkriminációt. Ez történhet be-
jelentés okán és a nélkül is, elég
csupán egy cikk a sajtóban. Az
ombudsman nem szankcionálhat,
csak javasolhat, s elsõsorban
megegyezést elõsegítõ szerepe
van. A faji diszkrimináció azon-
ban nagyon nehezen bizonyítha-
tó. Az ügyben sok még a tenniva-
ló, integrációs, esélyegyenlõsé-
get, toleranciát erõsítõ kampá-
nyokra, s a média segítségére van
szükség.

Sok még 
a tennivaló

41.qxd  2007.11.21.  10:47  Page 7



ÁLLÁS

SZOLGÁLTATÁS

Újjáéled a Muskátli Cukrász-
da, amelyet a Zalaco Sütõipari
Rt. éleszt fel ismét. Egy barter
kapcsán megújulhat a homlok-
zat is, Papp Nándor képviselõ
pedig kidolgozott egy hatékony-
nak tûnõ szisztémát a város ha-
sonlóan patinás épületeinek fel-
újítására.   

A Kölcsey utca és a Deák tér
sarkán álló szecessziós stílusú
épületet Bajer Vince építette az
1900-as évek elején. A sarokház
az államosításig Bajer Vince és
leánya, Bajer Mária tulajdona
volt, itt mûködött az elegáns
Bajer Cukrászda. Bajer Vince üz-
letét elõbb a Makoviczky, majd a
Muskátli Cukrászda követte. Bár
az épületet már többször felújítot-
ták, a szecessziós jegyeket, a stí-
lusra jellemzõ, hullámzóan áradó
vonalakat, formákat és plasztikus
növényi ábrázolásokat máig õrzi.
1992 óta helyi védelmet élvez az
épület.

Az elmúlt néhány évben az
egyik mobiltelefon-társaság bé-
relte az ingatlant, amely a közel-
múltban kiköltözött, így – mint
ahogy arra elsõként Bárdosi Gá-
bor képviselõ felhívta a figyelmet
– történelmi lehetõség adódott a
város elõtt, hogy egy viszonylag
rövid ideig tartó átmeneti állapot
után helyreállítsa az évszázados
tradíciót, s ismét cukrászda mû-
ködjön a Deák tér sarkán.

A kezdeményezés sikeresnek
bizonyult, hiszen az önkormány-
zat valóban feltételként szabta
meg a pályázat során, hogy a régi
tradíciót visszaállítva, az ingat-
lanban ismét cukrászda várja a
kanizsai polgárokat. 

A Zalaco Sütõipari Rt. hamaro-
san, várhatóan januárban, de le-
het, hogy már decemberben meg-
nyitja az újjászületett Muskátli
Cukrászdát. 

– Kávézót, cukrászdát és lát-
ványpékséget nyitunk az épület-

ben, s magától értetõdõ módon
tovább visszük a Muskátli nevet –
mondta lapunknak Ibránszky
György, a cég kereskedelmi veze-
tõje. – Nem korhû, de mindenkép-
pen stílusos, kellemes környezet-
ben várjuk a felújítás után vendé-
geinket, s természetesen a tõlünk
megszokott minõségû és árfekvé-
sû édesipari termékeinkkel. Elsõ-
sorban a hagyományos zalai
ízekre fókuszálunk majd, kiemel-
ném tizenötféle házi rétesünket,
de természetesen lesznek különle-
gességek is. Reményeink szerint
már decemberben megnyithatjuk

a cukrászdát, de januárban min-
denképpen. 

Ibránszky György kérdésünkre
azt mondta, a városban és a Mus-
kátli névben is láttak fantáziát.
Több városban is mûködtetnek
már cukrászdát, s úgy vélik, a
nagykanizsai is azokhoz hasonló
sikerû lesz majd. 

A Muskátli épülete azonban
nem csak belülrõl, hanem kívül-
rõl is megszépülhet, ugyanis egy
vállalkozás a tetõtérben irodát, il-
letve lakást alakít ki, s némi ked-
vezményért cserében vállalta az
épület homlokzatának felújítását
is. Az egyedi barter azonban vél-
hetõen nem alkalmazható minden
egyes esetben, pedig Nagykani-
zsa sok patinás épületének felújí-
tása lenne szükséges. 

Papp Nándor, a Városfejleszté-
si, Környezetvédelmi és Idegen-
forgalmi Bizottság elnöke a fel-
adatra kidolgozott egy várhatóan
hatékonyan alkalmazható sziszté-
mát, amelybõl önálló képviselõi
indítvány készül.

– Számos olyan épület van a
városban, amelynek a homlokza-
tát feltétlenül fontos lenne meg-
óvni – mondta lapunknak Papp
Nándor. – Véleményem szerint
ezen feladatokra létre kellene
hozni egy legalább húszmillió
forintos alapot, amellyel egy
speciális konstrukción keresztül
részt vállalhatna az önkormány-

zat is a munkálatokból. Mégpe-
dig oly módon, hogy az adott
beruházás egyharmadát az ön-
kormányzat finanszírozná, a
fennmaradó részt pedig részle-
tekben fizethetné vissza a lakó,
vagy a lakóközösség. Azt hi-
szem, ez egy korrekt megoldás
lenne a lakókkal szemben. Van
persze, még egy lehetõség: ha az
összes régi épületet a tömbreha-
bilitáció keretében újítanánk fel,
ám egyelõre még nem látni,
hogy mi fér majd bele a pályá-
zati kiírásba.

Horváth Attila  
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Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Társasház építésésre
kiválóan alkalmas. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt környezet-
ben 87+25 m2-es lakás beépíthetõ tetõ-
térrel, kerttel, garázzsal, pincével, tel-
jesen felújítottan eladó azonnali beköl-
tözéssel. Kisebb lakást beszámítok.
Érd.: 20/9616-404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt
tetõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46
m2-es + galériás, turbókazános, két-
szobás lakás 9,99 millióért eladó,
akár önrész nélkül is. Érd.: 30/901-
9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás csalá-
di ház nagy telekkel eladó. Érd.: 20
óra után a 93/315-559 (6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es,
2,5 szobás, jó állapotú, III. emeleti lakás
9,5 millió Ft-ért eladó. Érd.: 30/348-
9669 (6100K)

Szép természeti környezetben, kicsi
szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20 óra
után a 93/315-559-es telefonszámon.
(6101K)

Borsfán (a bázakerettyei, letenyei
strandfürdõhöz közel) 100 m2-es családi

ház akácossal, kis kerttel eladó. Nagyka-
nizsai lakáscsere érdekel. Irányár: 3,9
millió Ft. Érd.: 06-30-650-8534, este:
93-329-544 (6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyiség ki-
adó vagy eladó! Két terem (72+12 m2),
raktárhelyiség, mellékhelyiségek.
Érd.: 30/227-3294 (6111K)

Belvárosban (Csengery út elején)
garázs eladó. Érd.: 20/446-2968 (6112K)

Belvárosban egyszobás lakás albér-
letbe kiadó. Kaució szükséges. Érd.:
20/805-2950 (6121K)

LADA Samara 75000 km-rel, 2009-ig
mûszakival, garázsban tartott, jó állapotú,
új téli gumikkal eladó. Irányár: 200.000 Ft.
Tel.: 30/327-4316 (6115K)

Ford Escort bordómetál 33.000 km-
rel, 10 éves, elsõ tulajdonostól, megkí-
mélt állapotban eladó. Érd.: 93/315-861,
30/851-7255 (6122K)

Daewo Matíz 5 éves, ezüstmetál,
megkímélt állapotban eladó. Érd.:
93/315-861, 30/851-7255 (6123K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal

rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Érettségizõknek azonnali munkale-
hetõséget kínálok! Tel.: 30/551-9841
(6116K)

Asztalos végzettséggel, érettségivel,
vagyonõr vizsgával, “B” kategóriás jo-
gosítvánnyal (PÁV I-es is) munkát ke-
resek. Tel.: 30/600-2415 (6117K)

12 kg-ot fogytam nyolc hét alatt,
egészségesen, maradandóan, éhezés és
koplalás nélkül. Hívjon, hogy
segíthessek! 70/779-3325 (6118K)

Meghibásodott távirányítóját (TV,
hifi, videó, stb.) megjavítom. Érd.:
20/510-2723 (6119K)

Pályázatírás garanciával cégeknek,
nonprofit szervezeteknek számlával. Érd.:
20/469-6066 (6124K)

Születésnapi, karácsonyi, szilveszteri
dekorációk, kellékek rendelhetõk nagy vá-
lasztékban. Dekor Kuckó Nagykanizsa,
Magyar u. 9. 30/459-4461 (6110K)

Fiatal lány keres olyan kedves nénit,
aki megtanítaná kötni, horgolni, cserébe
bármiben a segítségére lennék. Érd.:
30/270-8592 (6113K)

Fa esztergagép eladó. Érd.: 93/315-
861, 30/851-7255 (6125K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regio-
nális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál el-
helyezkedési lehetõséget:
mechnaikai mûszerész szakirányú 85.000 – 130.000 Ft
minõségi ellenõr érettségi 80.000 Ft
operátor 8. általános 70.000 – 80.000 Ft
mûszaki ellenõr szakirányú 100.000 – 120.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
kõmûves szakirányú 120.000 Ft
festõ-mázoló szakirányú 120.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
szakápoló szakirányú 150.000 Ft
húsbolti eladó szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hentes szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hûtõraktár-kezelõ szakirányú 65.500 – 70.000 Ft
nemzetközi tehergépkocsi-vezetõ szakirányú megegyezés szerint
nehézgép-kezelõ szakirányú 200.000 – 220.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli Re-
gionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–15.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

Túra – December 2. 
Söjtöri barangolás

Indulás: 7.50 óra autóbusz 
állomás
Érkezés: 17.25 óra autóbusz 
állomás
Gyalogtúra útvonala: 
Söjtör K+ - Fúróhegy - Vasvölgy -
Hahót
Táv: 15 km
Részvételi díj: Volán díjszabás

A Nagykanizsai Cukorbetegek
Egyesülete 30-án, pénteken, a
Kórház a tanácstermében,
15.30-kor tartja klubfoglalkozá-
sát, amelyen Dr. Sebestyén
Miklós fõorvos tart elõadást
“Életmód, terápia a diabetes-
ben” címmel.

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a vízpar-
ton kétszintes (40 m2 szintenként)
nyaraló eladó. Érd.: 30/298-4001

November 24. 20 óra
Nosztalgia Kávéház 
KATALIN BÁL
Zene: Hajdú Sándor-zongora, Ámon Ist-
ván-szaxofon, Murka László-basszusgitár,
Kõfalvi Csaba-dob. Belépõdíj: 1200 Ft.
Jegyek elõvételben - asztalfoglalással - az
információs szolgálatnál kaphatók.

November 28. 15 óra
Életmód és vendéglátás a XVI.
századi Magyarországon
Büki Pálné vetítettképes elõadása

November 30. 18 óra
A Kanizsa Fúvós Egyesület 
zenekarának évadzáró koncertje.
Karnagy: Ámon István. Belépõdíj: 500 Ft

November 30. 19.30 óra
KANIZSAI HELIKON III.
Baráth István trombitaestje. Belépõdíj: 500 Ft

December 1. 18 óra
A KANIZSA TÁNCEGYÜTTES
GÁLAMÛSORA
Belépõdíj: 1000 Ft

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

Muskátli: méltó lesz régi hírnevéhez

Kiváló versmondó

Baracskai Anikó, a Batthyá-
ny Lajos Gimnázium 10.F osz-
tályos tanulója a Nyugat Sza-
valóverseny Dél-dunántúli Te-
rületi Döntõjében a nagyon ér-
tékes második helyezést érte el.
A négy megyét érintõ megmé-
rettetésrõl így bejutott az orszá-
gos döntõbe. Tanára: Hidvégi
Györgyné.

A lakosság véleményét kérjük a Megújuló belváros elnevezésû
projekthez. A szakértõi elképzeléseket a Kanizsa Dél-Zalai Hetilap
ez év november 15-i számában olvashatók, illetve megtalálhatók a
www.kanizsaujsag.hu honlap közélet címû rovatában.

Az érdeklõdõk véleményét Deák Varga Dénes fõépítész nevére cí-
mezve a Polgármesteri Hivatal portáján (Erzsébet tér 7.) adhatják le,
illetve aki e-mailben kívánja kifejteni álláspontját, az a
deakvarga.denes@nagykanizsa.hu címre írhat.

Megújuló belváros

A Kiskanizsai Sáskák Sportegyesület tisztelettel meghívja Önt a
Sportbálra, melyet 2007. december 1-én 19.00 órakor a Kiskanizsai
Általános Iskola aulájában tartunk.

Báli program: Honvéd Kaszinó Modern Tánccsoportjának mûsora, vacso-
ra, tombola, zene, tánc. A zenét a Gold együttes szolgáltatja. Belépõjegy ára:
3500 Ft, mely az alábbi telefonszámokon igényelhetõ: Ifjovics Ferencné
30/2387-484, Szokol Pál 30/4076-926, Dervalics György: 70/2519-404. Asz-
talfoglalás a fenti telefonszámokon.

Számítógépes rögzítést 
vállalok! Tel.: 30/9932-534
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A férfi vízilabda OB I B-s baj-
nokság Zöld csoportjában foly-
tatta remek szereplését a CWG
Kanizsa SE legénysége. A hétvé-
gén a mezõny hatodik helyezett-
jét, a Kecskemét csapatát fogad-
ták Szabó Gábor edzõ játékosai a
kanizsai uszodában. A meccsre
kilátogatók nem csalatkoztak, hi-
szen a dél-zalai csapat ismét ki-
tett magáért, s végül 14-12-
nyerte meg a kilencedik forduló-
beli összecsapását. A találkozó
úgy indult, hogy nem lesz külö-
nösebb gond, hiszen már 7-3 is
állt az eredményjelzõn „másfél”

negyed után, aztán viszont érde-
kes fordulatot vettek az esemé-
nyek. Talán a hazaiak is beblok-
koltak egy kicsit, amikor 9-4-re
elhúztak, majd a vendégek kezd-
tek el kapaszkodni, s lett 10-9 az
állás. Ha ehhez hozzátesszük,
hogy a játékvezetõi síp is nem
egyszer harsant támadási és vé-
dekezési hibák miatt, akkor igaz
az állítás, hogy igencsak hektikus
képet öltött ekkor a mérkõzés
menete. Idegeskedtek a játéko-
sok, ami csak tovább fokozta az
izgalmakat, s eközben jó volt lát-
ni, hogy nem egyszer a kanizsai

kapus, Kiss Csaba kezei között
landolt egy-egy veszélyes labda.
Miután a kecskeméti felzárkózási
kísérlet kifulladt, jöhettek ismét a
kanizsai találatok, s ugyan még a
mérkõzés vége felé is feljegyez-
hettünk mindössze egygólos
CWG-s vezetést (12-11), akkor
már nem forgott veszélyben a
vendéglátók elõnye. A végén az-
tán örömmel konstatálhatták,
hogy ismét zsebbe került egy
gyõzelem, így a bajnokságban
kilenc kör után hét nyert meccs-
nél tartanak, s mint élen álló csa-
pat, eddig tizenöt pontot gyûjtöt-
tek.

Polgár László

Befejezõdtek a nõi nagypályás labdarúgó megyei bajnokság õszi
küzdelmei. Az Avantgard Kanizsa NFE együttese a félszezon után a
harmadik helyen áll 19 ponttal, néggyel elmaradva a listavezetõ Kert-
város, illetve hárommal a második Landorhegy LSC mögött. Az utol-
só elõtti, vagyis a tizenhetedik fordulóban Benedek József edzõ csapa-
ta a zalaszentgrótiakhoz látogatott, s a 3-0-ás félidõ után nyertek 4-0-
ra. A kanizsai gólokat Buczkó (2), Szabó Zs. és Hans jegyezte. Az
utolsó õszi meccsét a KNFE aztán már hazai környezetben vívta, s a
Zalaapáti csapatát fektette két vállra 6-2-vel úgy, hogy a félidei 3-2-es
állás még szoros küzdelmet sejtetett, hiszen 0-2 után fordítottak a
vendéglátók. Ezen a meccseken a házigazdák találatait Vitykó (2), So-
mogyi, Buczkó, Szabó Zs., és Szijártó szerezte. A tavaszi szezonra feb-
ruárban kezdik a felkészülést, s néhány teremtornát is programba ik-
tatnak majd a kanizsai nõi labdarúgók.

Jogos aggodalom tölti el ma-
napság a rendõri állományt. Ja-
nuártól ugyanis változik a
nyugdíjszámítás rendszere,
amely alapján a közeljövõben
nyugalomba vonuló rendõrök
rosszabbul járhatnak, aminek
elkerülése érdekében arra
kényszerülnek, hogy még az
idén, kedvezõbb feltételek mel-
lett kilépjenek a szolgálatból.
Ám még arról sincs döntés,
hogy a rendõrök a tûzoltókhoz,
vagy a határõrökhöz hasonlóan
1996-tól érvényesíthetik-e a
munkakör veszélyessége miatt
járó korkedvezményt. Többük-
nek pedig pont az ominózus
másfél év hiányzik. Nagy a bi-
zonytalanság, a rendõrök szol-
gálnak – és félnek. 

– Január elsejétõl komoly hát-
rányok érik az állományt a nyug-
díjszámítás várható változása mi-
att, hiszen a tervek szerint az ed-
digi kedvezmények megszûnné-
nek, s sokan lényegesen rosszabb
feltételekkel mehetnének nyugdíj-
ba – mondta lapunknak Kürthy-
Kovács Zsolt, a Független Rendõr
Szakszervezet városi szervezeté-
nek titkára. – A sok negatív mel-
lett azonban van egy pozitív vál-
tozás is: eddig huszonöt évnyi
szolgálati idõvel lehetett nyugdíj-
ba menni, most a törvényjavaslat
ezt húszra csökkentené. Ezt meg-
ragadva sokan egyfajta elõreme-
nekülésként még az idén nyugdíj-
ba akarnak menni. Ezért sok kol-
léga számára létfontosságú kér-
dés, hogy beszámítják-e a szak-
képzõ iskolákban eltöltött éveket,
hiszen adott esetben éppen ettõl
függ, hogy meglesz-e a húsz év
szolgálati idõ? Tudni kell azt,
hogy az eddigi gyakorlat alapján
csak olyan iskolák beszámítása
jöhet szóba, ahol gyakorlati okta-
tás is folyt, a hallgató után fizet-
ték a TB-járulékot. A kollégák e
kitétel miatt az ország több pont-
ján is pert indítottak, vegyes si-
kerrel, már a Legfelsõbb Bírósá-
gon van az ügy, amely várhatóan
hamarosan jogegységi határoza-
tot hoz. Most erre az ítéletre vá-
runk. Kérdéses még, hogy ez szá-
munkra pozitív lesz-e, s ha igen,
mikor jön ki, vajon el tudnak-e
menni a kollégák nyugdíjba még
idén, a jogszabályok változása
elõtt?

A testületet még egy ügy fog-
lalkoztatja manapság, ez pedig a
veszélyes munkakörben dolgozók
esetében alkalmazható 1,2-es,
korkedvezményre jogosító szorzó
alkalmazása, amely a rendõrök
esetében 2006. január elsejétõl lé-
pett hatályba. A szakmát sérti,
hogy míg más testületek dolgo-
zói, így a határõrök, pénzügyõrök
és a tûzoltók esetében visszame-
nõleg, már 1996-tól alkalmazzák
e szorzót, addig a rendõrök eseté-
ben csak tavalytól. A nyugdíj felé
kacsingató rendõröknek pedig
számítana a szorzó alkalmazási
idejének kiszélesítése, hiszen ez
tíz év szolgálati idõ után 1,2 évet
jelent.

– A szakszervezetünk jogászai
jelenleg is vizsgálják, hogy lehet-
e, érdemes-e pert indítanunk az
ügyben, mert a szituáció nem
annyira egyértelmû, mint ami-
lyennek elsõ látásra tûnik. A kol-
légák kezében az egyik legna-
gyobb adu az lehet, hogy a rend-
õrség bizonyos területein dolgo-
zók munkája esetenként legalább
olyan veszélyes, vagy veszélye-
sebb, mint a határõröké, tûzoltó-
ké, pénzügyõröké, akik esetében
1996-tól, azaz visszamenõleg is
alkalmazzák a jogszabályt.      

Szerettük volna megismerni a
szaktárca álláspontját is, ám bõ
egy hét sem volt elég arra, hogy
választ kapjunk kérdéseinkre.
Ezért a Független Rendõr Szak-
szervezet lapját, a Frászt hívtuk
segítségül, amelyben Takács Al-

bert rendészeti miniszter vála-
szolt a szakszervezet petíciójára.
Igaz, esetükben is több hetes ké-
séssel.

A miniszter levelében az áll,
hogy a szakképzõ iskolák évei-
nek beszámításával kapcsolatban
mindenképpen a Legfelsõbb Bí-
róság ítéletére hagyatkoznak
majd, a megfelelõ szolgálati idõ-
vel rendelkezõ, nyugdíjba vonuló
kollégák pedig választhatnak,
hogy az év végén rögzített álla-
potnak, avagy a tényleges nyug-
díjba vonulásnak megfelelõ ellá-
tást kapják. A miniszter szerint ez
egyfajta gesztus a rendvédelmi
dolgozók felé. A levélben az 1,2-
es szorzó visszamenõleges alkal-
mazásáról nem esik szó.

Horváth Attila
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Szolgálnak és félnek

Lakóközösségek számára
szervez vagyonvédelmi elõadá-
sokat a Nagykanizsai Rendõrka-
pitányság. Dr. Molnár József ez-
redes, rendõrkapitány szerint so-
ha nem árt újra meg újra felhívni
az állampolgárok figyelmét arra,
mit ne tegyenek, vagy éppen mit
kell tenniük, hogy ne váljanak
vagyon elleni bûncselekmény ál-
dozatává. Sokan ugyanis minden
figyelmeztetés ellenére túlságo-
san óvatlanok. 

Dr. Molnár József elmondta, az
önkormányzat által beadott pá-
lyázaton nyertek forrást ötven la-
kóközösség számára vagyonvé-
delmi elõadások megtartására. A
rendõrkapitány szerint az infor-
mációközlésnek ez a leghatéko-
nyabb formája, ugyanis munka-
társaik így közvetlenül, direkt
módon tájékoztathatják az érdek-
lõdõket, ráadásul ezt – mivel az
egymástól eltérõ összetételû lakó-
közösségekben más és más infor-
máció közlése szükséges – testre
szabott módon tehetik meg. 

– Más jellegû problémákról kell
beszélni egy Kodály úti társasház
javarészt nyugdíjasok alkotta la-
kóközösségében, s megint másról
egy családi házas övezet lakóinak,
ugyanis ma már a bûnözõk is kor-

osztályokra szakosodtak – magya-
rázza a rendõrkapitány. – Csak
egy példát említenék: a társashá-
zakban gyakran úgy engednek fel
becsöngetõ idegeneket a lépcsõ-
házba, hogy nem gyõzõdnek meg
arról, hogy az illetõ valóban az-e,
akinek mondja magát. Sajnos, a
nyugdíjasok már egy kicsit kisza-
kadnak napjaink pörgõ, ám alap-
vetõen óvatosságra intõ életmód-
jából, ezért aztán a kelleténél sok-
szor jobban megbíznak az embe-
rekben. Ezt a fajta, az idõsekre
egyébként jellemzõ túlzott bizal-
mat használják ki a bûnözõk. Fél-
reértés ne essék, nem azt akarjuk,
hogy eztán ne segítsenek senkinek,
csak arra hívjuk fel a figyelmet,
hogy elõzõleg fontos megtenni
azokat a lépéseket, amelyek révén
a minimálisra csökkenthetõ a bûn-
cselekmények áldozataivá válás
lehetõsége. Aztán azokon a terüle-
teken, ahol nagy parkolók találha-
tók, ismételten el fogjuk mondani,
hogy az autó nem tárolórekesz. A
gépkocsi-feltörések kilencven szá-
zaléka azért történik, mert a kocsi-
ban hagyott, jól látható tárgyat
akarják megszerezni az elkövetõk.
S most már nemcsak az éj leple
alatt történik mindez, hanem fé-
nyes nappal is, hiszen az emberek-

nek gyakran fel sem tûnik, ha va-
laki egy autó mellett áll, a lábai-
nál meg üvegcserepek vannak…
Korosztályi ismereteket is szeret-
nénk átadni, például a fiatal anyu-
káknak közlekedési, ifjúságvédel-
mi ismereteket, a nagymamáknak
pedig olyan információkat, ame-
lyek révén idõben felismerhetik,
ha unokájuk rossz útra tért. Elõ-
adásaink során szót ejtünk majd a
családon belüli erõszakról, arról,
hogy kitõl, milyen segítséget vár-
hat a bejelentõ. Fontos ez azért,
hogy olyan szakaszban tudjunk
beavatkozni, amikor még be lehet,
ugyanis egy ponton túl már sem-
mit nem tehetünk, s ilyenkor álta-
lában már súlyosabb bûncselek-
ményekkel kell számolnunk. 

A megelõzést célzó elõadás-
sorozat e hetekben veszi kezde-
tét, s áprilisig tart. A Nagykani-
zsai Rendõrkapitányság szakem-
berei rugalmasan alkalmazkod-
nak a közösségek igényeihez,
akiknek csak a helyet és az idõ-
pontot kell megjelölniük, a többi
már a rendõrök dolga.  

A felvilágosításra igényt tartó
társasházi, városrészi közössé-
gek, nyugdíjas klubok Bükiné
Papp Zsuzsannánál, a bûnmeg-
elõzési szolgálat századosánál
jelezhetik igényüket. 

H.A.

Hogy ne váljunk áldozattá

Folytatták a menetelést

Rangos vívóversenyeknek, egy-
ben válogatónak adott otthont a
Rózsa utcai vívóterem, ahol az
NTE 1866 vívószakosztálya volt a
házigazdája a megméretteté-
seknek. A nõi kardozók kadett
korosztályában hét egyesület
képviseletében 26 sportoló lépett a
pástra, hogy döntsön a végsõ
helyezésekrõl. A házigazdákat hat
vívó képviselte, akik közül a
legjobb eredményt Mátyás Szabi-
na érte el: õ végül a hatodik

helyen zárt a javarészt fõvárosi
indulókat felvonultató mezõny-
ben. A férfi kard kadett korcso-
portban jóval népesebb volt a
próbálkozók tábora, hiszen
negyvenöten neveztek 12 klubból.
Itt a hazai színeket hárman
képviselték, közülük a legjobban
Kancsár Bálint vívott, aki huszon-
hatodikként zárt. A felnõtt férfi tõr
válogatóban harmincan küzdöttek
(nyolc egyletbõl), s végül itt is
budapesti siker született. Ebben a

fegyvernemben Szmodics Zoltán-
nak, a legelõkelõbb helyen végzett
itthoni vívónak a 17. hely jutott.

A nõi kardozók versenye egy-
ben tíz esztendõs évfordulója is
volt annak, hogy Magyarorszá-
gon elõször Nagykanizsán ren-
deztek „kardban” nõi versengést.
Ebbõl az alkalomból Kalamár
Zsófia, Piecs Adrienn, Sajni
Mariann,  Sznopek Gabriella és
Vukman Kornélia emlékérmet
vehetett át Kiss Györgytõl, a
vívószakosztály vezetõjétõl.

P.L.

Taroltak a fõvárosiak

Kanizsa KK DKG-EAST – Sió-
kosár NTE-Budaörs   83-78   (25-
19, 19-24, 27-17, 12-18.). Nagyka-
nizsa, 200 nézõ. Kanizsa: Kasza
24/6, Beck 20/15, Fodor 2, Zsámár
4, Szabó B. 23/3. Csere: Millei 10,
Murvai, Nagy. Edzõ: Kovács Nán-
dor. Jók: Beck, Kasza, Szabó.

A férfi kosárlabda NB I B-s
bajnokság újabb fordulójában

rögtön a mérkõzés elején magá-
hoz ragadta a kezdeményezést a
hazai csapat, melyben különösen
Kasza és Szabó B. volt elemében:
ketten együtt 20 (!) pontot vállal-
tak az elsõ negyed 25 kanizsai
pontjából. A második etap feléig
remekül mûködött a kanizsai
henger (14.p.: 34-23), ám a ven-
dégek is egyre jobban belelendül-

tek, s pontos dobásaikkal csak-
nem kiegyenlítettek a félidõre. 

Fordulás után is az irányító Ka-
sza tartotta a lelket a gépgyáriak-
ban, s mivel a távolról remekül do-
bó Beck sem akart lemaradni tár-
sától, az utolsó negyed elõtt már-
már megnyugtató, 71-60-as veze-
tést mutatott az eredményjelzõ. A
záró etapban hazai részrõl néhány

figyelmetlenség elég volt ahhoz,
hogy újra szoros legyen az állás
(38.p.: 79-77), ráadásul a jól játszó
Szabó Balázs is a kipontozódás
sorsára jutott, miáltal rendkívül iz-
galmas lett a hajrá. A hazaiak sze-
rencsére fizikálisan és idegileg is
jobbak voltak, így óriási küzde-
lemben – s a szurkolók példás bíz-
tatása közepette – megszerezték a
roppant értékes gyõzelmet. 

P.L.

Hazai gyõzelemnek tapsolhattak

Csúcsok Szombathelyrõl. Re-
mekül szerepeltek a Délzalai Víz-
mû úszói a Szombathelyen bonyo-
lított Claudius Kupán. A kanizsai
úszó növendékek többsége egyéni
csúcsokat úszott, ezen felül Abay
Nemes Anna két, Trajer Márk pe-
dig egy megyei rekordot úszott. A
helyezéseket tekintve Karancz
Aliz (1995) 200 m mellen lett elsõ,
ugyanígy teljesített Kiss Dóra
(1991), Kovács Dorottya és Zsu-
pán Patrícia is (1994) hasonló
versenyszámban. Ezüstérmet szer-
zett 200 m mellen Tihanyi László
(1994), harmadik pedig Abay Ne-
mes Anna (1996) lett 100 m pil-
langón. Szintén harmadikként csa-
pott célba Szabadics Adrienn és
Törõ Virág (1995) 100 m pillan-
gón, s a ’98-asoknál pedig (u-
gyancsak 100 m pillangón)
Karancz Panna és Molnár Flóra
állhatott fel a dobogó harmadik
fokára.

Széles korosztállyal. Javában
folynak a sakkozók városi baj-
nokságának mérkõzései, ahol je-
lenleg a negyedik körnél tarta-
nak. Egyelõre Sipos János vezet
3,5 ponttal, õt Papp Nándor,
Sziva Antal, Kercsmarics József,
(a fiatalabbakat képviselve)
Kobán Bálint, Nyizsnyik Bence és
Zsirai Péter követi eddig három
gyûjtött egységgel.
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A Kínai Államtanács Infor-
mációs és Sajtóirodája meghí-
vására magyar újságíró dele-
gáció járt a közelmúltban Ti-
betben. Az Antal Dóra, Csikor
Ottó, D. Horváth Gábor, Kartali
Zsuzsanna és Udvardi Gábor
újságírók felvételeibõl összeál-
lított kiállítás november 26-áig
látható a HSMK elõcsarnoká-
ban. A Balatonfüred után vá-
rosunkban bemutatkozó ván-
dorkiállítást Krémer József épí-
tész-tervezõ nyitotta meg, aki
hat évvel ezelõtt szintén járt
Tibetben.

– Egy rendkívüli világ képeit
láthatjuk – mondta elöljáróban
Krémer József. – Tibet fõvárosa
Lhasza, területe 1,24 millió
négyzetkilométer, népessége vi-
szont csak 2,7 millió, így a nép-
sûrûsége alig haladja meg
négyzetkilométerenként a kettõt.
Vallása a buddhizmus. Az ember
egy kicsit elgondolkodik a képek
láttán – folytatta a kiállítás ké-
peinek elemzésével –, és né-
hány villanás jut az eszébe. Az
elsõ a lámák, a kolostor, az ég-
hajlat, a süvítõ szél, a hideg, a
szamár és a ló, ezzel összefüg-

gésben a mezõgazdaság, vala-
mint az európai ember számára

különleges életmódjuk. A ma-
gány, az összetartozás, az egy-
másrautaltság, és ebbõl kifolyó-
lag egy igen erõs vallásos érzü-
let. Ezeket látom a képekben.
Ahogy végignézzük a fotókat,
valóban az emberi alázat, a ter-
mészettel való nagyon szoros
kapcsolat és a kiszolgáltatott-
ság sugárzik belõlük. Amit a mi
képzeletünknek hozzá kell ten-
nie, az a hangok, az emberek
háttérzaja, a beszélgetések, a
szagok, az ízek, amit a fotók
nem tudnak visszaadni. Ha ez
sikerül, egy kicsit mi is Tibetbe
lehetünk, és beleélhetjük ma-
gunkat a mindennapjaikba, hi-
szen több ezer éve élnek ezen a
kietlen, nagyon magas terüle-
ten, ahol csapadék alig esik.
Látható, ötezer méter magasság
felett sincs hó, ami Európában
szinte elképzelhetetlen. 

Krémer József végül azt kíván-
ta mindenkinek, hogy a fotókat
nézve képzeletben szippantsanak
egy kis levegõt ebbõl a különle-
ges világból, melyet remélhetõleg
a civilizáció nagyon sokára fog
tönkretenni. 

B.E.

Tibet újságíró és fotós szemmel
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A médiában megjelent, néha
félreérthetõ információk miatt
kereste fel lapunkat dr. Vizsy
László adjunktus. 

Mint elmondta, a  kórház Érse-
bészeti Szakrendelésein és az Ál-
talános Sebészeti Osztályon az
érbetegek ellátása (diagnosztika,
mûtéti beavatkozások, gondozás)
zavartalanul folyik. Ez vonatko-
zik az érszûkületes és a visszér-
betegekre egyaránt. A rekonstuk-
ciós ütõérmûtétekhez akár a leg-
drágább mûér, a visszérbetegség
mûtétjéhez a legkorszerûbb tech-
nika is rendelkezésre áll. A csök-

kentett ágyszám miatt osztályos
felvétel, mûtét nem maradt el.
Ezeket az OEP továbbra is finan-
szírozza. A járóbeteg szakrende-
lés, mely beutalóköteles (a sürgõs
eseteket leszámítva), kedden és
csütörtökön folyik. Az utóbbi
idõben többször találkozunk „el-
késett” esetekkel, melyek a bete-
gek tájékozatlanságával függhet-
nek össze. Az idõben felismert
betegség egyébként jól karban-
tartható és sikerrel operálható –
mondta végezetül dr. Vizsy Lász-
ló, adjunktus.

Zavartalan az érsebészeti ellátás a kórházban

Ötven év integráció, ötven helyszín
Az Európai Bizottság Magyar-

országi Képviselete, az Európai
Parlament Tájékoztatási Irodája
és a magyar kormány közötti
igazgatási partnerség keretében
országszerte az integrációt nép-
szerûsítõ rendezvénysorozatra
kerül sor. Nagykanizsán novem-
ber 23-án és 24-én rendezik meg
az 50 év integráció, 50 helyszínen
címû programot, amely során a
szakemberek és a laikus érdeklõ-
dõk a régió fejlõdési lehetõségeit
az európai összefüggésekbe
ágyazva vitathatják meg. 

A Nagykapornak gesztorságá-
val zajló programok kanizsai vo-
natkozásairól Cseresnyés Péter
alpolgármester számolt be.

– A rendezvény célja voltakép-
pen, hogy a Római Szerzõdés ötve-
nedik évfordulóján minél szélesebb
tájékoztatást kapjanak az Európai

Unióban élõk az EU céljairól, ho-
gyan fejlõdött az elmúlt években, s
melyek a jövõ lehetséges problémái
– mondta Cseresnyés Péter. – Több
témában lehetett konferenciát szer-
vezni, mi tudatosan a környezetvé-
delmet választottuk. Azt szeretnénk
ugyanis, ha Nagykanizsa az ener-
giagazdálkodás területén a térség
vezetõ városa lenne. A pénteken ti-
zenegy órakor a Vasemberházban
kezdõdõ kerekasztal-beszélgetésen
a város környezetvédelmi program-
járól vitáznak a szakemberek, köz-
tük Glattfelder Béla, Európa Parla-
menti képviselõ és dr. Illés Zoltán
egyetemi docens. A konferencia he-
lyi partnere a Kaán Károly Környe-
zetvédelmi Egyesület, a Nagykani-
zsai Kereskedelmi és Iparkamara, a
Pályaválasztási Tanácsadó Szolgá-
lat, a Városi Diákönkormányzat,
valamint a Zsigmondy Vilmos és
Széchenyi István Szakképzõ Iskola. 

Cseresnyés Péter hozzátette, a
tizenhét órakor rendezendõ lakos-
sági fórumon a környezetvédelem
kérdései iránt érdeklõdõk javasla-
tokat tehetnek a város 2008 és
2013 közötti idõszakának környe-
zetvédelmi programjára. 

Délben egy, az Európai Unió
nemzeti ételeibõl összeállított
gasztronómiai bemutatóra kerül
sor, szombaton este 18 órától pe-
dig kulturális gálamûsor várja az
érdeklõdõket a Medgyaszay Ház-
ban. 

Horváth Attila

A II. világháború katonáiról
emlékeztek meg a Honvéd Ha-
gyományõrzõ Egyesület tagjai a
Doni Emlékoszlopnál és Ke-
resztnél. A mûsorban közremû-
ködtek a Piarista Általános Is-
kola tanulói és Görcsi Frigyesné
versmondó. A megjelenteket az
egyesület elnöke, vitéz Bodnár
Attila köszöntötte. Emlékbeszé-
det a doni harcokban részt vett
vitéz Bátki József mondott.

– Évrõl évre hagyomány,
hogy Mindenszentek táján meg-
emlékezünk a Don melletti har-
cokban és a II. világháborúban
elesett hõsökrõl, sebesültekrõl,
foglyokról. A kétszázezer fõnyi
hadseregbõl negyvenkilenc-
ezren áldozták életüket, ugyan-
ennyien megsebesültek, és hu-
szonnyolc-ezren fogságba estek.
Annak idején elhitették velünk,
hogy a Don mellett a hazánkat
védjük – mondta többek között
Bátki József.

A város koszorúját Marton
István polgármester és Cseres-
nyés Péter alpolgármester he-
lyezte el az emlékoszlopnál.
Õket követték a civil szerveze-
tek, iskolák és intézmények
képviselõi. A megemlékezés
gyertyagyújtással zárult.

Doni hõsök
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A jazz kedvelõi hangulatos és
látványos koncert részesei le-
hettek a Plakát Házban. 

A zenekar vezetõjétõl, Vámos
Bélától megtudtuk, hogy a Vendég-
ségben a Kanizsa Big Band-nél ren-
dezvénysorozatukat ez évben már
nem támogatja a Nemzeti Kulturá-
lis Alap, csupán az Önkormányzat
Kulturális és Sportbizottsága. E té-
nyezõ nagymértékben megnehezíti
rendezvényeik szervezését, hiszen a
szólisták meghívása anyagi terhet
jelent. Vendégeiket eddig többnyire
a Budapest Jazz Orchestra tagjai
közül hívták, de vendégük volt an-
nak vezetõje Elek István is. A
mostani vendég is az említett for-
máció szaxofonosa, Zana Zoltán
volt. Vele beszélgettem.

– Németországban születtél,
meddig éltetek ott?

– Szüleim elmondása szerint,
csekély másfél hónapig tartott a
németországi pályafutásom.

– Már a középfokú tanulmá-
nyaidat is zenei pályán folytattad.
Azzal a szándékkal kezdted el,
hogy jazz zenész leszel? 

– Nem a jazz indított a zenei
pályára. Már középiskolás,
konzis voltam, mikor elkezdtem
jazz-t hallgatni és játszani.

– Milyen hatás ért akkor?
– Az egyik barátom megmuta-

tott nekem egy Chick Corea Elec-
tric Band lemezt. Nagyon nagy
hatással volt rám. Ez váltotta ki
belõlem a jazz iránti rajongást.
Tehát ez volt az a bizonyos mér-
földkõ.

– A fõiskolás éveidet még be
sem fejezted, amikor részt vettél
az Ablakos Lakatos Dezsõ szaxo-
fon versenyen, amit sikerült meg-
nyerned. Milyen volt a mezõny,
az elsõ díj mivel járt?

– Elég erõs volt a mezõny, hi-
szen sok fiatal tehetség van. Az
elsõ díj elérése számomra stúdió-
felvételeket hozott. Azt, hogy egy-
általán stúdió közelébe kerülhet-
tem. Természetesen több fellépési
lehetõséghez jutottam. A verseny
megnyerése mindenképpen pozi-
tív változást hozott az életembe.
Azt azért hozzá kell tennem, hogy
Bazsó Kristóffal megosztva let-
tünk elsõ helyezettek.

– A fõiskola elvégzése után
megalakítottad az Electric Jazz
Force-t. Lemezt is adtatok ki. Lé-
tezik még a csapat?

– Az a zenekar már a múlté.
Rég befejeztük, ma már egészen
más utakon járok.

– A Budapest Jazz Orchestrára
koncentrálsz? Láttam néhány mû-
sorprogramot, mely szerint Latt-
man Bélával, László Attilával is
zenélsz.

– Amikor nincs a Budapest
Jazz Orchestrával programunk,
ahova hívnak, mindenhova elme-
gyek. Hiszen minden egyes fellé-
pés megmérettetés.

– Honnan az ismeretség a Ka-
nizsa Big Band-del?

– Az együttes dobosát, Kõfalvi
Csabát régen, még fõiskolás ko-
romból ismerem. Õ hívott fel és
kért meg, hogy zenéljünk együtt.

– Hogy érezted magad ma este?
– Nagyon jól! Nagyon lelkes és

hálás közönségünk volt. Minden
jel arra mutat tetszett, amit ját-
szottunk.

Cz.Cs.

Vendég a Kanizsa Big Band-nélApróból 
nagy 
segítség

A város önkormányzata kez-
deményezésére november 22-én
gyûjtõperselyt helyeztek ki a
kivonásra kerülõ aprópénzek
összegyûjtésére a Kanizsai Do-
rottya Kórházban. 

Az „Apróból nagy segítség” ak-
ció célja az Intenzív osztály eszköz-
beszerzésének támogatása. A terv
szerint a befolyó összegbõl gyógy-
szeradagoló pumpa, hordozható
defibrillátor és gyógyszerporlasztó
lélegeztetõ gép kerülne beszerzésre.

Az elsõ perselyt a Sürgõsségi
osztály betegfelvételi pultja elõtti
térben helyezte el kórházi dolgo-
zók jelenlétében dr. Kovács Jó-
zsef fõigazgató. A lakosság ezen
kívül még több olyan helyen ta-
lálkozhat perselyekkel a kórház-
ban, ahol pénzkezeléssel, például
vizitdíj befizetéssel foglalkoznak.

B.E. 

Zselés
Kókuszos
Gesztenyés
Vajkaramellás
Tejkaramellás
Marcipános
Gumicukros
Trüffel krémes
Eper joghurtos
Rum-puncs ízû
Almás-fahéjas
Rumos-diós 
Konyakmeggy ízû
Diabetikus

Mogyorós
Mogyorókrémes
Cappuccino likõr ízû
Dianás cukor ízû
Irishkrém ízû (whisky)
Desszert szaloncukor
Diós
Tiramisu
Banán ízû
Meggylikõr ízû
Vadász ét
Vadász tej
Feketeerdõ ízû
Tojáslikõr ízû

Tejkrémes
Vilmoskörte ízû
Erdei gyümölcs
Sherry-meggy ízû
Alkoholos-meggyes-
-marcipános 
Alkoholos mogyorós
Alkoholos császárkörte
Alkoholos gesztenye
Alkoholos puncs-mazsolás
Alkoholos kókuszlikõr
Alkoholos  vilmoskörte
Alkoholos almás-fahéjas
Alkoholos õszibarack

Paloma kávé 299 Ft
Tchibo kávé 299 Ft
Karaván kávé 349 Ft
Completta 299 Ft
Csokiparány 399 Ft

Tortabevonó 500 g 399 Ft
Jégcsoki 299 Ft
Nescafé 3in1 (10 db/cs) 299 Ft
Mikulás csomag 199 Ft-tól
Mikulás zacskó 9 Ft-tól

Poklok
tanúi

Az Együtt Kiskanizsáért
Egyesület és a Vitézi Rend Be-
rentés Tamás nyugállományú õr-
nagy és Rózsás János, Nagykani-
zsa díszpolgára számára vacso-
rával egybekötött író-olvasó ta-
lálkozót szervezett Kiskanizsán.

Elõször Horváth Jánosné, az
Együtt Kiskanizsáért Egyesület
elnöke köszöntötte a megjelente-
ket, akik megjárták a háború, il-
letve a szovjet és a hortobágyi
munkatáborok poklát.

– Egyesületünk három éve adta
ki Berentés Tamás: Nyolc év a szö-
gesdrótok ölelésében címû könyvét,
amelybõl megtudhatja az utókor,
hogy a szerzõnek mit kellett átélnie
a szovjet fogság nyolc éve alatt –
mondta Horváth Jánosné. – 1953.
november huszonharmadikán állí-
tották ki részére a szabadulásról
szóló dokumentumot. Másnap este
szállt fel a Budapest felé menõ vo-
natra. Ezért jövünk össze sorstár-
saival és barátaival e napon, hogy
megemlékezzünk szabadulásáról.  

Ezt követõen Rózsás János író,
Marton István polgármester és
Cseresnyés Péter alpolgármester
mondott köszöntõt, majd Beren-
tés Tamás nyitotta a rabságban
töltött éveket felidézõ beszélge-
tést. 

Harmadik alkalommal ren-
dezte meg a Civil Klub és a
Rozgonyi Polgári Egyesület a
Civil Szabadegyetemet, amely-
nek elõadói ezúttal a rendszer-
váltás problémakörét boncol-
gatták. A Civil Értékekért díjat
ezúttal Csizmadia Ferenc nyu-
galmazott pedagógus kapta.

Marton István polgármester
megnyitó beszédében hangsú-
lyozta, a tavalyi önkormányzati
választásokkal eljött az az idõ,
amikor városunkban alapjaiban is
megtörtént a rendszerváltás. 

– Az elõzõ testület négy év
alatt megtízszerezte a város
adósságát – mondta a város elsõ
embere. – Ilyen startpozícióból
meglehetõsen nehéz jelentõs
eredményt elérni, pedig az embe-
reket az érdekli, hogy mi fejlõ-
dik, mi megy elõbbre, hol látnak
számukra kedvezõ elõrelépést.
Úgy gondolom, néhány ilyen
elõrelépést sikerült végrehajta-
nunk, s itt csak a régi piac ügyét,
illetve az ominózus mélygarázs-
beruházást említeném. Én azt
mondom, hogy tavaly október
másodikától az év végéig szinte
álomszerûen alakultak a dolgok,
a képviselõ-testület meghozott
minden olyan döntést, ami szük-
séges volt ahhoz, hogy a polgár-
mesteri hivatalnál megszüntet-
hessük a felesleges, de jól fizetett
státuszokat, bizonyos szervezeti
egységeket összevonjunk, s meg-
történjen a vezetõváltás a jelen-
tõs intézmények élén. Ezt követõ-
en azonban azt kell, hogy mond-
jam, leültünk. Leültünk annak el-
lenére, hogy nem gyõzõm hang-
súlyozni, amit meg akarunk csi-
nálni érdemi változtatás címszó
alatt, annak legkésõbbi befejezé-
si határideje 2008. elsõ félév-
ének utolsó napja. Számos dön-
tést azonban már februárig meg
kellene hoznunk. Más értelem-

ben is leültünk, de elõre bocsá-
tom, hogy emberek vagyunk, le-
hetnek köztünk feszültségek.
Mint ahogy van is, köztem és a
frakció között, nem kell ezt tit-
kolni. Nem érzem ezt antagonisz-
tikusnak, sokat vitatkozunk, amíg
kiérlelõdik egyfajta álláspont.
Azonban én nem szeretem, ha a
frakció mellettem áll – azt szere-
tem, ha mögöttem.  Bízom ab-
ban, hogy a nézetkülönbségek
rövidesen megszûnnek, s ha az
elõbb említett stratégiai döntése-
ket sikerül meghoznunk, akkor
az ügy okafogyottá is válik.

Miha Tamásné, a Rozgonyi
Polgári Egylet vezetõje utalt az
egylet alapításakor kitûzött célok-
ra, amelyeket jogutódként szeret-
nének tovább vinni. – Nem szét-
húzás, hanem összetartás, nem
közömbösség, hanem értékválla-
lás – ismertette elvrendszerük lé-
nyegét.

Kozma Péter, a Civil Klub el-
nöke arról beszélt, hogy idõszerû-
sége miatt választották a szabad-
egyetem témájául a rendszervál-
tás problémakörét, mert az embe-
rek közt járva-kelve egyre gyak-
rabban kerül elõ, hogy a társada-
lom nagy része csalódott a rend-
szerváltásban.    

A polgármester után Csermely
Péter újságíró, a Magyar Nemzet
fõszerkesztõ-helyettese lépett a
színpadra.

– Miért van az, hogy úgy érez-
zük, a magyar demokrácia nem
olyan, amilyennek lennie kellene,
amilyent elvárunk, amilyent sze-
retnénk – tette fel a kérdést Cser-
mely Péter. – Úgy hiszem a
2002-es választások elõtt tört el
valami, ekkor jött rá a baloldal,
hogy elveszítheti a választásokat.
Akkoriban ugyanis az ország
szárnyalt. Voltak elõremutató
programok, az emberek fejlõdést
tapasztaltak az élet minden terü-
letén. A baloldal akkor azt har-

sogta, jól mûködik a gazdaság,
amibõl többet kellene adni az
embereknek. Adtak. Hogy aztán
kamatostól visszavegyék. Gyur-
csány Ferenc a milliárdosok, a
nagytõke képviselõje, hiszen ma-
ga is milliárdos. Felvetõdhet a
kérdés, hogy a baloldal vajon mi-
ért ront el mindent, amihez csak
hozzányúl? Mintha Midász-kirá-
lyok lennének, akik ha kezükbe
veszik az aranyrögöket, azok kõ-
vé változnak… Pedig ma már
uniós pénzek is vannak, de ezek-
bõl nem sokat éreznek az embe-
rek. Kiváló munkájának köszön-
hetõen ma az MSZP a megsem-
misülés szélén áll – állapította
meg Csermely Péter, aki megje-
gyezte azt is: a rendszerváltás
megtörtént ugyan, de a demokrá-
cia még nem teljes. 

Ezt követõen adták át a Civil
Értékekért Díjat, immár másodíz-
ben. Az elismerést ezúttal Csiz-
madia Ferenc nyugalmazott peda-
gógus érdemelte ki életmûvével.
Az államosításig a Piarista Iskola,
majd a Rozgonyi Iskola tanára,
kórusvezetõje és karnagya évtize-
deken át nevelte az ifjúságot tisz-
tességre, becsületre, a Haza és a
zene szeretetére – áll az indoklás-
ban. 

1956-ban tevékeny részt vállalt
a kanizsai forradalmi események-
bõl, amiért annak leverése után
leváltották igazgatói posztjáról,
kiváló munkája jutalma pedig ezt
követõen a tartós megfigyelés
lett.

Csizmadia Ferenc meghatottan
köszönte meg az elismerést, s be-
szédében a népdal, a zene, s ha-
gyományaink szeretetére, tiszte-
letére, ápolására biztatott. 

A szabadegyetem további ré-
szében Kiss Gy. Csaba történész
és Hunyadkürti György színmû-
vész is elõadást tartott.

Horváth Attila  

Civilek egyeteme harmadszor

Szocialista Midász-királyok 
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A Szombathely elleni gyõztes
hazai mérkõzés után ugyan sok ba-
bér nem termett a Kanizsai Vad-
macskák nõi NB I A-csoportos ko-
sarasainak, de apró részsikereknek
örülhetnek a klub háza táján. A
legutóbbi, Szeged elleni meccsen
16 pontig jutó Varga Zsófia ugyan-
is a pontjai átlagát tekintve harma-
dik helyen áll a legeredményesebb
játékosok rangsorában. Mindössze
két idegenlégiós elõzi meg a 19
ponton felüli mutatóval bíró kosa-
rast, vagyis az elõzõ évekhez vi-
szonyítva jól érzékelhetõ a fejlõ-
dés. Játékstílusa sokat finomodott,
de néhány társ elengedhetetlen
lenne mellõle (pontosabban felnõ-
hetnének mellé akár pontokban
számolva is...), hogy a csapat gyõ-
zelmeket tekintve is elõrelépjen.
Utolsó meccsükön ugyanis az al-
földiek alaposan megszelídítették a
Vadmacskák csapatát, hiszen a
vendégek meg sem álltak száz
pontig, miközben csak 57 pontot
kaptak. Így jelenleg nyolc forduló
után a tizenegyedik helyen állnak

Fekete Csilláék, s a BEAC, illetve
a szombathelyiek együttesét elõzik
meg a 13 csapatos mezõnyben. A
létszámnak ezúttal a kanizsaiak
esetében azért van jelentõsége, hi-
szen a december elsejei fordulóban
ellenfél híján szabadnaposak lesz-
nek. Stevan Csupics edzõnek tehát
december hetedikéig van ideje a
csapat összekovácsolására, amikor
is majd a Szolnok csapatát fogad-
ják az NTE-csarnokban. S ha már
az edzõ személyénél tartunk, a
szakember lassan hivatalos minõ-
ségben is vezetõedzõként kaphat
szerepet, mivel papírjai közül már
a munkavállalási is megvan… Ha
az elkövetkezendõ ellenfelek listá-
ján pedig végigfutunk, a szolnoki-
ak elleni meccsel kezdõdhet el az
igazán téttel bíró széria, hiszen
jönnek a KVSE-vel hasonló súly-
csoportban lévõ együttesek a sor-
ban, melyek ellen nem csupán
szükséges, de kötelezõ is a kellõ
koncentráció.

P.L.

Az õszi szezon utolsó hazai
mérkõzését vívta az NTE 1866
labdarúgó-csapata a Szekszárd
együttese ellen az NB III Dráva
csoportjában. A találkozón a ha-
zai együttesnek nem sikerült
eredményességi mutatóját pozi-
tív irányba billentenie, hiszen a
vendégek végül 3-2-re nyertek a
piros-kékek ellen. A mérkõzésen
három fiatal kanizsai labdarúgó
teljesítményét vettük górcsõ alá,
s az adatok ugyan nem teljes
mértékben bizonyító erejûek, de
néhány kérdésre választ adhat-
nak. A tehetségek közül elsõként
talán Mercigány Márk teljesítmé-
nyérõl szóljunk, aki jobb oldali
középpályásként ténykedett, s az
elsõ játékrészben jóval aktívabb
volt. Ez részben annak volt kö-
szönhetõ, hogy akkor többször

próbálták csapattársai bevonni a
játékba. A második félidõre el is
fáradt az esetenként légüres térbe
került futballista, de mentségére
szóljon, hogy egyelõre õ még
nem tekinthetõ stabil kezdõjáté-
kosnak. A középpálya tengelyé-
ben a kilencven percet végigdol-
gozta Burucz Barna, akirõl el-
mondható, a nyáron nem hiába
szemelte ki – s vitte el próbajá-
tékra is – a Kaposvári Rákóczi.
Látni, hogy van fantázia a labda-
rúgóban, az más kérdés, hogy a
szekszárdiak ellen nem a legjobb
mutatókkal bírt. Gólt szerzett,
igyekezett a labdákat megjátsza-
ni, de nem volt kellõ önbizalma,
ami fizikális és edzettségi állapo-
tára is visszavezethetõ, ezen túl
pedig több esetben is mintha ide-
genül mozgott volna a pályán…

De! Mint azt Tóth Attila vezetõ-
edzõtõl megtudtuk, Barna felsõ-
oktatási intézményben tanul, s
ugyan az egyéni edzéstervét vég-
re is hajtja, de csapattársaival
csak a pénteki edzésen tud együtt
dolgozni – ez érzõdik is teljesít-
ményén. Bagarus Gábor bal ol-
dali középpályásként a második
félidõben bátrabb volt, illetve
jobban felvállalta a játékot.
Többször szöktették jól a fordu-
lás után, amit igyekezett is ki-
használni, viszont hibaszázaléka
sem volt kicsi. Az adódó helyze-
tek nehezebb részét megoldotta,
aztán érdekes módon többször
rontott. Két gólpassza önmagáért
beszél, s ha szeleburdiságából
visszavesz, még sok örömet
okozhat a kanizsai futballbará-
toknak.

Végezetül annyit, Tóth Attila
edzõ szerint a Szekszárd elleni
mérkõzés az idény negatív lenyo-
mata volt, hiszen eddig sokkal in-
kább pörögtek játékosai az elején,
aztán vettek vissza, míg ez leg-
utóbb éppen fordítva történt, s
ennek is köszönhetõ, hogy nem
jött össze a pontszerzés.

Polgár László
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

A Szociális Munka Napjára
is emlékeztek a Családsegítõ és
Gyermekjóléti Központ mûkö-
désének huszadik évfordulója
alkalmából a közelmúltban
megrendezett ünnepségen. 

Megnyitó beszédében Marton
István polgármester kiemelte:

– Olyan önkormányzati intéz-
mény évfordulóját ünnepeljük,
mely 1987. október 1-jén alakult
hat fõvel és az ország elsõ csa-
ládsegítõ intézményei közé tarto-
zott. Mind felszereltségében,
mind létszámában nagyon alulról
indult, és bejárta a fejlõdésnek
azt az útját, amelyen regionális és
országos szinten is elismert és
meghatározó intézménnyé vált.

A Családsegítõ és Gyermekjó-
léti Szolgálat mûködésérõl Ta-
kács Imre, a Magyar Családsegí-
tõ és Gyermekjóléti Szolgálat

Országos Egyesületének elnöke
adott szakmai áttekintést. Gratu-
lált az intézményvezetés munká-
jához, hiszen az országban nem
sok helyen vannak ilyen jó kap-
csolatban a társintézményekkel
és az önkormányzattal, mint
Nagykanizsán. 

– A szociális munka napjáról
nem lehetett sokat hallani a mé-
diában – említette meg az orszá-
gos egyesület elnöke. – Ez azt is
jelzi, kialakulóban lévõ szakma,
a presztízse is kétséges, még min-
dig sokan azt gondolják, hogy
akik rossz helyzetbe kerültek,
maguk tehetnek a sorsuk alaku-
lásáért. A magyar köztudatban
még mindig nincs benne, hogy mi
is tulajdonképpen ez a szakma és
kinek nyújt igazából segítséget.
Milliós nagyságrend fölött van
azoknak a száma, akik adósság-
csapdába kerültek, akik munka-

nélküliek, vagy veszélyeztetettek
a gyermekeik, akik jövõkép nél-
kül nõnek fel. Az õ segítésükre
jött létre ez az intézményrendszer.
A szociális munkát sem íróasztal
mögül, sem szeretet nélkül, nem
lehet végezni. Az a jó segítõ, aki
észrevétlenül segít.

A húsz évrõl, a fejlõdés útjáról
dr. Kaszás Gizella igazgató adott
áttekintést, aki 1989. decemberétõl
vezeti az intézményt. Elmondta, a
6 fõs induló munkatársi létszám
mára 29 fõre bõvült. Egy illetve
több diplomás, magasan kvalifikált
szakemberekkel látják el a felada-
tukat Nagykanizsa és vonzáskör-
zetében. Idõközben a feladatok is
bõvültek. Idén nyáron a Csellengõ
Közösségi Ház, valamint a
zalakomári Családsegítõ és Gyer-
mekjóléti Szolgálat is az intéz-
ményhez került. Országos vi-
szonylatban is nagyon sokat dol-
goznak, az országos elnökség
munkájában az 1990-es megalaku-
lása óta aktívan részt vesznek. Kü-
lönbözõ önsegítõ csoportokat indí-
tottak el, elõadásokat, továbbkép-
zéseket tartanak, több mint negy-
venkét újszerû kezdeményezés
élére álltak az elmúlt 20 évben. 

Az ünnepségen közremûködött
Horváth István Radnóti-díjas
versmondó, a Farkas Ferenc Ze-
ne- és Aranymetszés Mûvészeti
Iskola és a Nagykanizsai Strém
Kálmán Ifjúsági Vonós Zenekar
Jakobovics Árpád vezényletével.

B.E.

A jó segítõ észrevétlenül dolgozik
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Negyedik alkalommal került
sor a kiskanizsai Móricz Zsig-
mond Mûvelõdési Házban a
Nagykanizsai Néptáncos és
Népzenei Találkozóra.

A találkozónak volt már elõz-
ménye: október huszonegyedikén
és huszonkettedikén haladó nép-
zenészek számára szervezett mes-
terkurzust a Bojtár Népzenei

Együttes és a fõvárosi Méta Zene-
kar. A Nemzeti Kulturális Alap-
program által támogatott jó han-
gulatú továbbképzésen akkor
mintegy tizenöt-húsz zenész és
néptáncos vett részt. A mesterkur-
zus második részére november hu-
szonnegyedikén került sor, amely-
re meghívták mindazokat, akik
valaha néptánc-együttesben tán-
coltak.

Elõbb a Méta Zenekar koncert-
je, majd táncház várta az érdeklõ-
dõket, ahol Horváth János,
Kócza Attila, Tóth István, Török
Endre, Vizeli Dezsõ, valamint
Márton Sándor tanította a dunán-
túli, széki, szatmári, mezõségi,
kalotaszegi és vajdaszentiványi
táncokat. 

H.A.

Néptáncos és népzenei találkozó

December 4-én 19 órakor
mutatják be a magyarkanizsai
színtársulat tagjai Wass Albert
két kisregényébõl összeállított
estjüket a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központban.

„A világ és a vége” elõadást az
írófejedelem  az Adjátok vissza
a hegyeimet! és a Jönnek alap-
ján Andrási Attila rendezõ és
Péter Ferenc színmûvész állítot-
ta színpadra. Mindazt, amit tu-
dunk Trianonról, az erdélyi ma-
gyarság megaláztatásáról és el-
nyomatásáról, a dráma két fel-
vonásban sokkoló erõvel mutat-
ja be jelen idõben. A mûben
összeütközik az egyenes tartású
ember és a kenõpénzre váró bal-
káni hivatalnok, a magyarságá-
hoz tûzön-vízen át ragaszkodó
hazafiság és a nemzetiségét a
széljárásnak megfelelõen válto-
gató megalkuvás. A mû segítsé-
gével átélhetõvé válik nemzedé-
kek fájdalma, szinte kézzelfog-
ható az idegen uralom alá ve-
tettség keserve, s mert ezáltal
saját sorsunkra ismerünk, meg
is tisztulunk – olvassuk a
www.honalapitvany.hu oldalon.

A délvidéki társulat, amely a
magyar történelem huszadik
századi sorsfordulóit dolgozza
fel, olyan soha nem látott ket-
tõs áthallásokat produkál a
színpadon, amik pártállásra,
vallásra való tekintet nélkül
minden magyar ember számára
szívbe markolók – a szó legre-
alistább, minden pátosztól
mentes értelmében. A történet
a megnyomorított, eltaposott
Erdély küzdelme. Mert küzde-
ni kellett akkor, miként most
is. Egyetlen dolog változott, a
fegyvernem.

A világ 
és a vége

NTE: Nem ez volt a csúcsmeccsük

Mercigány Márk Bagarus Gábor Burucz Barna
Jó passz: 15 (12) 24 (11) 23 (7)
Rossz passz: 7 (5) 13 (7) 9 (5)
Szerzett labda: 7 (5) 10 (6) 13 (11)
Eladott labda: 6 (4) 11 (4) 10 (5)
Kapura lövés: 1 (1) 2 (1) 2 (1)
Gól: - - 1 (0)
Gólpassz: - 2 (1) -
Szabálytalanság: - 2 (2) 3 (1)
Elszenv. szab.t.: 1 (1) - 3 (3)
Játszott perc: 63 90 90

Csak most kezdõdik 
A sakk csapatbajnokság harma-

dik fordulójában az Aquaprofit
Nagykanizsai Tungsram együtte-
se a Makó csapatához látogatott
nem titkoltan azzal a szándékkal,
hogy a lehetõ legtöbb pontot
gyûjtse be az alföldi városban.
Nos, a gyõzelem tényéhez nem
férhetett kétség, ugyanakkor az
5:7-es vendéggyõzelmet nehéz
lenne fölényesnek titulálni. Be-
igazolódni látszik az, amitõl az
idény elején a kanizsaiak tartot-
tak, vagyis lesznek olyan mérkõ-
zések, melyeken csak tartaléko-
san tudnak kiállni. Érdekes mó-
don a döntetlen volt sok a makói
mérkõzésen, melyek közül többet
is gyõzelemmel illett volna ab-
szolválni egy szebb eredmény ér-
dekében. A tartalékosság mellett
a koncentráció hiány is gondot
okozhat, amire most Bánusz telje-
sítménye volt a példa, hiszen a
sokra hivatott sakkozó ezúttal ki-
kapott.

P.L.

Tartalékosan

Vass Timeát kikapcsolták. A
nõi asztaliteniszezõk Extra Ligá-
jának a hetedik fordulója a Bojtor
Busz Kanizsa Sörgyár SE együt-
tese számára a Budaörs elleni ta-
lálkozót tartogatta. A vendégek
színeiben játszott Vass Tímea is,
aki az elõzõ szezonban még a ka-
nizsaiakat erõsítette. Ezúttal a lá-
togatókat nem kimondottan tette
acélosabbá Vass, hiszen kétszer
kikapott, viszont a minden eldön-
tõ meccsen legyõzte Németh Ág-
nest, így végül a budaörsiek 6:4
arányban nyertek. 

Nem volt áramszünetük. Az
áramszolgáltatók tömegsport ren-
dezvényére került sor a közel-
múltban Tolnán, melynek kereté-
ben a kanizsai (egyben dél-zalai)
asztaliteniszezõk is rajthoz álltak.
Nõi csapatban elsõ (Szántó, Dó-
zsa) és második (Albrecht, Kal-
már) helyezést szereztek, egyéni-
ben pedig Albrecht lett elsõ. Nõi
párosban az Albrecht-Szántó duó
végzett az elsõ, a Kalmár-Dózsa
kettõs pedig a harmadik helyen.
A férfiaknál a Román-Dobó páros
harmadik lett, míg a vegyespáros
Albrecht-Dobó második helyet
hozott haza, így a nem hivatalos
pontversenyben a kanizsai csapat
az elsõ helyen zárt.

Vereség a sereghajtó otthoná-
ban. Kanizsai szempontból jól
kezdõdött a Kanizsa KK DKG-
EAST Pápa KC elleni mérkõzése,
hiszen a centerek palánk alatti
pontjainak köszönhetõen a 8. perc-
ben már tízpontos volt a vendégek
elõnye  (16-26). Ezután érthetetlen
módon szétesett Kaszáék játéka:
gyenge védekezést és enervált tá-
madásokat produkáltak, s mélyre-
pülésüket kihasználva a hazaiak
elõbb kiegyenlítettek, majd a 13.
percben már 33-28-ra vezettek. Az
elsõ félidõ utolsó három percében
14 büntetõhöz jutó pápaiak aztán
éltek a lehetõséggel, s tetemes
elõnnyel vonulhattak pihenõre (51-
41). Fordulás után sem változott a
játék, ezért a hazaiak tovább növel-
ték elõnyüket (28.p.: 63-49). Ekkor
zónavédekezésre váltottak a gép-
gyáriak, s pontosabb játékkal meg-
kezdték a felzárkózást. A 32. perc-
ben két pontra megközelítették a
Pápát (65-63), a fordítás helyett
azonban súlyos hibákat vétettek,
melyeket újabb 7 büntetõvel torol-
tak meg a hazaiak (29.p.: 78-66).
Az utolsó percben a ZTE-tõl iga-
zolt Vertetics Ádám még jegyzett
három találatot, de ez már csak az
eredmény kozmetikázására volt jó. 
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SZOLGÁLTATÁS

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a víz-
parton kétszintes (40 m2 szin-
tenként) nyaraló eladó. Érd.:
30/298-4001

Kanizsa – 50 év integráció 2007. november 29. 3Kanizsa – Apró 2007. november 29.14

BÉRLET

JÁRMÛ

VEGYES

TÁRS

INGATLAN

Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési
terület eladó. Társasház
építésésre kiválóan alkalmas.
Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II.
emeleti, szép állapotú lakás eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6086K)

Nk-án a Deák tér 10. szám
alatt tetõtéri, azonnal beköl-
tözhetõ, új, 46 m2-es + galéri-
ás, turbókazános, kétszobás la-
kás 9,99 millióért eladó, akár
önrész nélkül is. Érd.: 30/901-
9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás
családi ház nagy telekkel el-
adó. Érd.: 20 óra után a
93/315-559 (6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57
m2-es, 2,5 szobás, jó állapotú,
III. emeleti lakás 9,5 millió Ft-
ért eladó. Érd.: 30/348-9669
(6100K)

Szép természeti környezetben,
kicsi szõlõbirtok olcsón eladó.
Érd.: 20 óra után a 93/315-559-es
telefonszámon. (6101K)

Borsfán (a bázakerettyei,
letenyei strandfürdõhöz közel)

100 m2-es családi ház akácossal,
kis kerttel eladó. Nagykanizsai la-
káscsere érdekel. Irányár: 3,9 mil-
lió Ft. Érd.: 06-30-650-8534, este:
93-329-544 (6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyi-
ség kiadó vagy eladó! Két terem
(72+12 m2), raktárhelyiség, mel-
lékhelyiségek. Érd.: 30/227-
3294 (6111K)

Szentgyörgyvári hegyen 600
négyszögöl területen, 42 m2-es
lakható épület (fürdõszobás) el-
adó. Irányár: 2,5 millió Ft. Érd.:
20/260-8057 (6126K)

Nk-án a Berzsenyi utcában
háromszobás, I. emelet, egyedi
fûtésû lakás eladó. Érd.: 30/527-
2002 (6127K)

Belvárosban (Csengery út ele-
jén) garázs eladó. Érd.: 20/446-
2968 (6112K)

Belvárosban egyszobás lakás
albérletbe kiadó. Kaució szük-
séges. Érd.: 20/805-2950 (6121K)

LADA Samara 75000 km-rel,
2009-ig mûszakival, garázsban
tartott, jó állapotú, új téli
gumikkal eladó. Irányár: 200.000
Ft. Tel.: 30/327-4316 (6115K)

Daewo Matíz 5 éves, ezüstme-
tál, megkímélt állapotban eladó.
Érd.: 93/315-861, 30/851-7255
(6123K)

Meghibásodott távirányítóját
(TV, hifi, videó, stb.) megjavítom.
Érd.: 20/510-2723 (6119K)

Pályázatírás garanciával

cégeknek, nonprofit szervezeteknek
számlával. Érd.: 20/469-6066
(6124K)

Fa esztergagép eladó. Érd.:
93/315-861, 30/851-7255 (6125K)

Harmincas nõ keresi azt a
hasonló korú (maximum 40 éves)
férfit társnak, aki intelligens, jó
humorú, rendezett körülmények
között él, és szereti a gyerekeket.
Jelige: „Talán” (Pf.: 154)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regio-
nális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál el-
helyezkedési lehetõséget:
mechnaikai mûszerész szakirányú 85.000 – 130.000 Ft
minõségi ellenõr érettségi 80.000 Ft
operátor 8. általános 70.000 – 80.000 Ft
mûszaki ellenõr szakirányú 100.000 – 120.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
kõmûves szakirányú 120.000 Ft
festõ-mázoló szakirányú 120.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
szakápoló szakirányú 150.000 Ft
húsbolti eladó szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hentes szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hûtõraktár-kezelõ szakirányú 65.500 – 70.000 Ft
nemzetközi tehergépkocsi-vezetõ szakirányú megegyezés szerint
nehézgép-kezelõ szakirányú 200.000 – 220.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli Re-
gionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–15.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

November 30. 18 óra
A Kanizsa Fúvós Egyesület 
zenekarának évadzáró koncertje.
Karnagy: Ámon István. Belépõdíj: 500 Ft

November 30. 19.30 óra
KANIZSAI HELIKON III.
Baráth István trombitaestje. ELMARAD!!!

December 1. 18 óra
AKANIZSATÁNCEGYÜTTES 
GÁLAMÛSORA. Kísér: a Bojtár
Népzenei Együttes. Belépõdíj: 1000 Ft

December 4. 19 óra
Wass Albert: A VILÁG ÉS A VÉGE
Belépõdíj: felnõtt 1000 Ft, diák 700 Ft.

December 5. 15 óra
PORTUGÁLIA Elõadó: Böröcz zsolt

December 8. 15  óra
JÁRÁSI ILDIKÓ iparmûvész 
és KOVÁCS LILIÁNA szobrász ki-
állítása. Közremûködik: Nagykanizsa Vá-
ros Vegyeskara. Megtekinthetõ:december
22-éig és január 2 - 10-éig

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

December 6. 18.30

Kodály Zoltán élete és álmai,
és ami megmaradt a XXI.
századra

Németh Ferenc zenetanár és
növendékeinek elõadása

Medgyaszay Ház

Az Európai Bizottság Ma-
gyarországi Képviselete, az Eu-
rópai Parlament Tájékoztatási
Irodája és a magyar kormány
közötti igazgatási partnerség
keretében az integrációt nép-
szerûsítõ rendezvényre került
sor városunkban. Az 50 év in-
tegráció, 50 helyszínen címû
program során a szakemberek
és a laikus érdeklõdõk a régió
fejlõdési lehetõségeit az európai
összefüggésekbe ágyazva vitat-
hatták meg. 

Az országszerte zajló rendez-
vénysorozat célja az volt, hogy a
Római Szerzõdés ötvenedik év-
fordulóján minél szélesebb tájé-
koztatást kapjanak az Európai
Unióban élõk az EU céljairól, fej-
lõdésérõl, a jövõ lehetséges prob-
lémáiról. Városunkban a kétna-
pos program a környezetvédelem
idõszerû kérdéseire kereste a vá-
laszt. A november 24-én a
Vasemberházban lezajlott, az is-
kolások uniós vetélkedõjét köve-
tõ, Etler Ottó vezette kerekasztal-
beszélgetésen a város környezet-
védelmi programjáról vitáztak a
szakemberek, köztük Glattfelder
Béla, Európa Parlamenti képvise-
lõ és dr. Illés Zoltán egyetemi do-
cens. 

– A környezetvédelem bizony,
áldozathozatalt is követel tõlünk,
bizonyos dolgokról ugyanis le
kell mondanunk – mondta Glatt-
felder Béla. – Csökkenteni kell a
fogyasztást, a környezetvédelmet
az otthonunkban kell kezdenünk.
Ha nem változtatunk magatartá-

sunkon, akkor az energia még
drágább lesz, ezért értelmes, ra-
cionális felhasználásra van szük-
ség. Másképp nem lehet fenntar-
tani a rendszert – hangsúlyozta.

Illés Zoltán egyetemi docens
elõadásában megállapította,
hogy a környezetvédelem ügye
összeköti az embereket, s nem
elválasztja, ugyanis elõrelépés
csakis együttmûködéssel és ösz-
szefogással lehet. Egyúttal rá-
mutatott: az Európai Unió egyik
legnagyobb problémája a kör-
nyezetvédelmi elõírások betartá-
sa és betartatása. A hazai politi-
kai erõviszonyok kapcsán pedig
megállapította, hogy a jelenlegi
parlamenti pártok sok voksot
szerezhetnének, ha felvállalnák a

környezetvédelem ügyét is – ez
azonban vélhetõen az erõs lob-
biérdekek miatt eddig még nem
történt meg.      

Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter köszöntõjében a döntéshozók
felelõsségét hangsúlyozta a kör-
nyezet megóvása érdekében.

Papp Nándor, a Városfejleszté-
si, Környezetvédelmi és Idegen-
forgalmi Bizottság elnöke a vá-
rosban zajló, vagy tervezett, a
környezetvédelem ügyét hatéko-
nyan szolgáló projektekrõl szá-
molt be, így a belváros tervezett
forgalomcsillapításáról, a Csóna-
kázó-tó jövõbeni fejlesztésérõl, a
hulladékgazdálkodás modernizá-
lásáról és a vízminõséget javító
beruházásokról. Hangsúlyozta azt
is, a környezetvédelem ügye nem
sûríthetõ bele egy négy éves stra-
tégiába – utalt a most készülõ ka-
nizsai környezetvédelmi prog-
ramra.    

Délben egy, az Európai Unió
nemzeti ételeibõl összeállított
gasztronómiai bemutatóra került
sor, szombaton este 18 órától pe-
dig kulturális gálamûsor várta az
érdeklõdõket a Medgyaszay Ház-
ban.

Itt Balogh László, az oktatási bi-
zottság elnöke mondott beszédet.

A politikus leszögezte, hiányos
és torz önképpel, sérült nemzettu-
dattal csak az EU kiszolgáltatott,
másodrendû polgárai lehetünk.
Azzal adhatunk a legtöbbet Euró-
pának, ha magyarok maradunk –
mutatott rá a nemzet értékei vé-
delmének fontosságára, s hangsú-
lyozta azt is, hogy napjainkban
hajlamosak vagyunk megfeled-
kezni arról, hogy az Európai
Unió létrejöttében fontos szerepet
játszott a kereszténység. Pedig a
hitben gyökerezõ szeretet straté-
giai kérdés a másik nemzet elfo-
gadásában, s elengedhetetlen a
békés egymás mellett éléshez.

Horváth Attila

Ötven év integráció, ötven helyszín
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A helyi járatú autóbusz-köz-
lekedéssel nem érintett Csoko-
nai utcai megállóból a saját
költségére helyeztette át a fe-
dett buszvárót a régi víztorony-
nál, a Teleki úton lévõ megálló-
ba dr. Károlyi Attila (MSZP), a
körzet képviselõje.

Dr. Károlyi Attila érdeklõdé-
sünkre elmondta, fogadóóráin
többen is jelezték, hogy a Teleki
út és a Hevesi út keresztezõdésé-
ben lévõ fedetlen buszmegálló na-
gyon szeles, így hidegebb téli na-
pokon bizony, kellemetlen a busz-
ra várakozni. Ezért gondolta úgy,
hogy – eleget téve a lakosság ké-
résének – át kellene helyezni a fe-
dett buszvárót a Csokonai utcá-
ból, ahol egyébként már több,
mint egy éve nem közlekedik he-
lyi járat. A képviselõ elmondta,
hogy az akcióra az önkormány-
zattól szeretett volna pénzt kérni,
ám mivel nem járt sikerrel, saját
költségén hajtotta végre azt.

– A fogadóóráimon ez visszaté-
rõ téma volt – mondta lapunknak
dr. Károlyi Attila. – Az elõzõ vá-
rosvezetés ugyan kialakította az
autóbuszöblöt, ám a buszra váró
emberekre nem gondolt, s várót
nem készíttetett. Ez egyébként jel-

lemzõ volt a régi városvezetésre,
a legtöbb megmozdulása során
fütyült az emberek problémáira. A
buszra váró utasok áztak-fáztak,
ezért felvetõdött bennem a gon-
dolat, hogy a Thúry ABC mellett
lévõ, egyébként használaton kívü-
li várót át kellene helyezni a Tele-
ki utcára. A közgyûlés segítségét
kértem, ám azzal hárították el ké-
résemet, hogy jelenleg erre nem
áll rendelkezésre forrás. Ekkor
úgy döntöttem, felvállalom ma-
gam a költségeket. Végül sikerült
megoldást találnom a baráti kap-
csolataim révén, sokat köszönhe-
tek Kámán Lászlónak, az IKI
igazgatójának, Gáspár András-
nak, a Via Kanizsa ügyvezetõjé-
nek, Szabó Istvánnak, a Via fõ-
mérnökének, valamint Szekeres
Sándor vállalkozónak.

H.A.

A Petõfi szobor felújítására,
a Polgári Kanizsáért Alapít-
vány kezdeményezésére elin-
dult gyûjtés részleteirõl érdek-
lõdött lapunk.

Balogh László képviselõ
elmondta: – A törvény szerint –
az 1991. évi XX. törvény a helyi
önkormányzatok és szerveik…
feladat és hatáskörérõl. 109. §.
(1) – a szobrok felújítása az ön-
kormányzat kötelessége. Ezért,
amikor az Oktatási, Kulturális,
Ifjúsági és Sportbizottság arról
az 500 ezer forintról döntött, me-
lyet a város fizet a Petõfi szobor
felújítására, tisztáznunk kell, nem
a város segíti a Polgári Kanizsá-
ért Alapítványt, hanem fordítva,
hiszen ez az alapítvány – mint
idén többször is – önkormányzati
feladatot vállalt át. Városvezetõ-
ként látom, mekkora a közösség-
építõ hatása a Petõfi szobor fel-
újításáért indított gyûjtésnek. A
város tudja kötelességét azok
iránt a polgárai iránt, akiknek
betegségük, szegénységük miatt
nincs módjuk a szobor megszépü-
léséhez hozzájárulni. Miközben –
jóllehet – õk állhatnak legköze-
lebb Petõfihez, aki megtapasztal-
ta mind a betegséget, mind a sze-
génységet. A 48-as gyalogezred-
tõl szinte félholtan szerelték le, s

õ írta, hogy: „Csak a szegény
szereti hazáját” Ezért kérem, en-
gedjék meg, hogy egyelõre ígér-
vény formájában ugyan, de átad-
jam a legrászorultabb 5000 kani-
zsai hozzájárulását a Petõfi szo-
borhoz. Amikor tehát nem sokára
megújul a szobor, õk is sajátjuk-
ként tekinthetnek a Deák téri em-
lékmûre: „Ebben a munkában a
mi részünk is benne van.”

– Bocsánat, de kicsit ellent kell
mondanom Petõfinek. – mondta
Babicsné Bertha Éva, az
alapítvány szóvivõje. – Bár az ed-
digi befizetések az idézett verssort
látszanak igazolni, tudom, a tehe-
tõsebb kanizsaiak közt is számos
negyvennyolcas érzelmû akad.
Meglehet, nem értesültek még
gyûjtésünkrõl, netán nagyon ko-
molyan vették a gombóc-fagylalt
nagyságrendû összeget. Várjuk az
õ – közhasznú alapítvány lévén
adócsökkentõ – hozzájárulásukat
is a már ismert befizetõ helyeken:
a Volksbank fiókjaiban, a Tourin-
form irodában, a Halis István
Városi Könyvtár folyóiratos
könyvtárosainál és a HSMK infor-
mációs szolgálatánál. Segíthetik a
Petõfi szobor felújítását átutalás-
sal is a 14100134 – 40076349 –
01000004 számú számlára.
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Horoszkóp

Váratlan bosszúságok érhetik ezekben a
napokban. Nem érdemes a mások ügyei-
be beleavatkoznia, sokkal hasznosabb, ha
a saját teendõivel foglalkozik. A párjára
se erõltesse rá erõszakosan az akaratát.

Fogékony lesz a munkára és a tanulásra
egyaránt. Az eredmények még anyagi
sikereket is hozhatnak. Érzelmi életé-
ben is szép, kellemes napok követik
egymást. 

Legyen határozott, talpraesett, mert úgy
juthat elõbbre. Ha váratlan próbatételek
elé állítja a sors, ne adja fel, a csillagok
segítséget hoznak. Ha magányos, most
rátalálhat a nagy szerelem.

Nehezen tud feloldódni a napokban.
Még mosolyogni sincs kedve. Ha azon-
ban néhány problémáját meg tudja olda-
ni,  a világot ismét rózsaszínben, élete
párját a legtökéletesebb embernek látja.

Fáradthatatlanságát elismeri és jutalmaz-
za környezete. Elõfordulhat azonban,
hogy meggondolatlanul jár a szája, ezért
megsérthet másokat. Ha még szingli,
flörtöljön többet, és szórakozzon.

A munkára és számtalan teendõjére
összpontosít ezekben a napokban. Gon-
doljon a közelgõ ünnepekre és az aján-
dékvásárlásra is. Ha magányos, bármi-
kor ráköszönhet a szerelem.

A megfázás, a fázós, hideg napok után
ismét új erõre kaphat. Új vállalkozásba,
munkába kezdhet, segítõ barátokat tud-
hat maga mögött. Járjon társaságba, s rá-
találhat az igaz szerelemre.

Ismét eltelik egy év. Érdemes elgondol-
kodnia a sikerek és a kudarcok okain.
Egyet azonban ne hagyjon figyelmen
kívül. Ön sem hibátlan. Párkapcsolatá-
ban nyugodt napokra számíthat.

A csillagok kedvezõ állása hozzásegíti,
hogy feltöltõdjön fiatalos erõvel, és új
feladatba vágjon bele. Párjával tervezzen
romantikus napokat. Ha magányos, jó
eséllyel indulhat kalandtúrára.

Pozitív változásokra számíthat magán-
életében. Terveit a Vénusz hatásának kö-
szönhetõen sikeresen megvalósíthatja.
Ha találkozóra hívják, senkinek se
mondjon nemet.

Változtatásokat kellene beiktatni életébe.
Célszerû lenne csökkenteni luxuskiadásait
annak érdekében, hogy maradjon pénz sze-
rettei megajándékozására. Érzelmi életében
is változásokra számíthat.

Az ünnepek elõtti napok kedveznek em-
beri kapcsolatai ápolásának. Járjon el
gyakrabban otthonról, keresse fel távoli
rokonait, barátait. Az emlékek felelevení-
tése gazdagítja mindennapjait.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Adománygyûjtés

A nagykanizsai Honvéd 
Kaszinó Hölgyklubja 

2007. karácsonyára ismét 
adománygyûjtést szervez.

Az adományokat a szervezõk
az alábbiak szerint kérik és fo-
gadják: gyermekruha- és cipõ,
játék, tisztálkodó szerek, fil-
mek, cd-k, magyar nyelvû tan-
könyvek, bizsuk, édességek,
felnõtt ruházat és cipõ. 

A gyûjtés helye és ideje: 

2007. december 3. 
hétfõtõl december 15. 

szombatig naponta 8-15 óráig
a Vásárcsarnok emeletén a

Pláza felõli oldalon, 
a lifttel szemben.

Szegények adománya

Buszvárót hozott a képviselõ

Tisztelt Képviselõ Urak!
Lassan itt az év vége, a számvetések és beszámolók ideje, ezért

kérjük, hogy lakossági fórum keretei között szíveskedjenek számot
adni arról, hogy a megválasztásuk óta eltelt idõben konkrétan mit
tettek Nagykanizsa városért. Nem a pártpolitikai csatározásokra,
hanem a város lakosai érdekében kifejtett egyéni munkájukra len-
nénk kíváncsiak.

Akiktõl a választ várjuk (betûrendben):
Cseresznyés Péter
Göndör István
Kovács Kálmán
Teleki László
Az idõpontok és helyszínek megjelölését kérjük e lap hasábjain

keresztül közzétenni.
Nagykanizsaiak a Nemzetért Hagyományõrzõ Egyesület

Nyílt levél a Nagykanizsa városhoz köthetõ 
országgyûlési képviselõkhöz!

Ülésezett a kiskanizsai tele-
pülésrészi önkormányzat. A
grémium tárgyalta a város jö-
võ évi költségvetési koncepció-
ját, amely kapcsán Horváth
Jánosné javasolta, hogy az új
kiskanizsai orvosi rendelõ
megépítésének és a ravatalo-
zó-rekonstrukció elõkészítésé-
nek költségei szerepeljenek
abban. 

A felvetésre Tóth Nándor, a
KTÖ elnöke jelezte, hogy az or-
vosi rendelõ kivitelezése tavasz-
szal megkezdõdik, s a tervek sze-
rint szeptemberre be is fejezõdik.
A ravatalozó rekonstrukciójának
pedig az elõkészítése zajlik jövõ
évben, az érdemi munkára majd
csak 2009-ben kerülhet sor.
Egyúttal jelezte, mindenképpen
szerepeltetni kellene a költségve-
tésben a Principális-csatorna tisz-
tításának költségeit, ugyanis ezál-
tal jelentõsen mérséklõdhetne a
belvizes területek nagysága. Böjti
Istvánné a koncepció kapcsán
megállapította, látszik, hogy a
következõ év sokkal feszesebb
gazdálkodást követel még az ide-
inél is, ám véleménye szerint ér-
zékelhetõ, hogy a városvezetés
mindent elkövet azért, hogy az
intézményrendszer zökkenõmen-
tesen mûködjön. 

H.A. 

Jövõre
megépül 
a rendelõ
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Jótékonysági vásárt szerve-
zett a Kiskanizsai Polgári Olva-
sókör Egészségügyi és Szociális
Klubja, valamint a Máltai Sze-
retetszolgálat a kiskanizsai Sar-
lós Boldogasszony Templom
melletti közösségi házban. 

Dr. Joós Lászlóné nyugalma-
zott gyermekorvos, az akció fõ
szervezõje, a klub vezetõje el-
mondta, hogy hagyományos jó-
tékonysági vásárukon lábbelik,
felnõtt és gyermekruhák találtak
gazdára jelképes összegért. A

jótékonysági akcióból befolyt
összeget a rászoruló kiskanizsa-
iaknak adományozzák, szeretet-
csomag formájában. Dr. Joós
Lászlóné szerint Kiskanizsán
mintegy harminc rászoruló csa-
lád él. 

– Legfõképpen egyedülálló
idõsekrõl van szó, akik szégyen-
érzetük miatt nem kérnek segít-
séget, de akadnak olyan nagy-
családosok is, akik szintén tá-
mogatásra szorulnak – mondta. 

Hozzátette azt is: szerencsére
a második napon már többen
jönnek válogatni a ruhák közül,
köszönhetõen a városi televízió
és a megyei napilap elõzõ napi
tudósításának.  Az akciónak de-
cember hetedikén és nyol-
cadikán lesz folytatása.

Horváth Attila

Új INTERSPAR Nagykanizsán, a minõség garanciája
A dinamikusan fejlõdõ SPAR áruházlánc immár 16 éve a magyar élelmiszerkereskedelmi piac meghatározó szereplõje. A cég-
csoport jelenleg országosan 153 SPAR, 20 KAISER'S szupermarketet és 28 INTERSPAR hipermarketet üzemeltet. 

A cég, vásárlók iránt érzett fogyasztóvédelmi, élelmiszerbiztonsági felelõsségérzetét piacra lépése óta minden évben különle-
ges, a társaság fejlõdését, piaci pozícióját is lényegesen befolyásoló lépésekkel hangsúlyozta. 

A SPAR márkanév a kiváló minõségû áruknak, a széles választéknak és a vevõközpontú kiszolgálási kultúrának köszönhetõen
rendkívül népszerû.  Magyarországon évente 100 millió vevõ fordul meg a SPAR üzletekben. A társaság egyik büszkesége az
újonnan nyíló nagykanizsai INTERSPAR. 

Ez az áruház 2007. december 6-án nyitja meg kapuit a Hevesi Sándor utca 24. szám alatt. A 4184 négyzetméteres hipermar-
ketet a város lakossága bizonyára hamar szívébe zárja. Az INTERSPAR új színfoltként a városban bõ áruválasztékot, több
mint 30 ezer árucikket, kiváló minõségû termékeket és folyamatosan kedvezõ akciókat kínál attraktív üzletterében. 
Az INTERSPAR árucikkeinek közel kétharmada élelmiszer, a többi pedig iparcikk jellegû termék: elektromos és egyéb háztar-
tási cikk, textil-, ruházati és sportruházati termék, játék, papír- és írószeráru, sok hobbi- és idénycikk, stb.
Az élelmiszerválasztékon belül különösen gazdag az INTERSPAR áruházlánc egyik erõsségét jelentõ frissáru kínálat – zöld-
ség-gyümölcs, tejtermékek, húsáruk, hidegkonyhai és cukrászati készítmények, helyben, frissen sütött pékáruk és mások.
Az új áruházban is megtalálhatók a vásárlók által egyre jobban kedvelt SPAR névvel jelölt sajátmárkás termékek. Ezek az áru-
féleségek magas színvonalon, igényes csomagolásban, ám a gyártói termékeknél jelentõsen kedvezõbb áron vásárolhatóak
meg.

A SPAR hálózatában kiemelkedõ a friss tõkehús és a húskészítmények minõsége, melyek a SPAR saját Húsüzemébõl kerül-
nek ki. A SPAR Húsüzeme Közép-Európa legmodernebb ilyen létesítménye, ahonnan a szigorúan ellenõrzött friss tõkehúst és
a húskészítményeket naponta szállítja a cég az áruházakba.

A közel 12 000 dolgozót foglalkoztató SPAR Csoport büszke munkatársaira, magas szakmai képzettségükre, az üzletben dol-
gozók szakértelmére.  Az áruház Nagykanizsán is a fogyasztói igényeket tartja szem elõtt – csakúgy, mint a már meglévõ 28
INTERSPAR hipermarketben országszerte. Az áruház 134 dolgozója, Sümeg Andrea áruházvezetõvel az élen nem csak ki-
szolgálja a vásárlókat, hanem tanácsaikra és segítõkészségükre is lehet számítani. 

A SPAR név hazánkban, a világ 33 országában, ahol az áruházlánc jelen van, és ezen túl Nagykanizsa városában is egyet je-
lent a felelõsségteljes, minõségi kereskedelmi szolgáltatással és a sikerrel. 

Az INTERSPAR hipermarket címe: Nagykanizsa, Hevesi Sándor utca 24. 

SOK SZERETETTEL VÁRJUK A HÉT MINDEN NAPJÁN AZ ÚJ INTERSPAR HIPERMARKETBEN!
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Értesítjük a város idõs lakóit, hogy december 11-én, kedden 10 órától 12
óráig a Családsegítõ Központ irodájában (Zrínyi M. u. 51.) fogadóórát tar-
tunk. Hívjuk mindazokat, akik információkat kérnek, tanácsot, segítséget
várnak. 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Idõsügyi Tanácsa

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 13.560.000 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 23.630.400 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 78.000.000 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 30.970.800 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 12.840.000 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 16.000.800 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 6.264.000 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Bene Csaba, a 2. számú választókerület önkormányzati képviselõje foga-
dóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 17 órától 19 óráig a kenyérgyári
PERGO lottózóban (Kinizsi u. 95. ).

Bicsák Miklós az 1. számú választókerület (Garai, Ûrhajós, Hársfa, Ifjú-
ság utca lakói) önkormányzati képviselõje 2007. december 5-én, szerdán 16
órától 17.30 óráig fogadóórát tart a Kinizsi utca 97. szám alatti bélyegzõ-
gyártó irodában. 

Aznap 18 órától 20 óráig Bicsák Miklós Palin és Korpavár lakossága szá-
mára tart fogadóórát a palini új Általános Iskolában.

Tóth Nándor, a 14. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 18.00 órától a Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Házban.

Képviselõi fogadóóra

Idõsügyi tanács fogadóórája

Javaslattal állt elõ a Szabad
Demokraták Szövetsége helyi
szervezete a Medgyaszay Ház
további mûködtetése kapcsán.
Röst János alelnök és Halász
Gyula ügyvivõ a Pannon Egye-
temnek, vagy a kamarának ad-
ná a címzett állami támogatás-
sal megújult egykori mozit. 

Sajtótájékoztatóján Röst János
elmondta, az elõzõ testület egy-
fajta civil-ifjúsági központot ala-
kított volna ki az épületben, eb-
ben az esetben az önkormányzat
nem vett volna részt a direkt mû-
ködtetésben. Elképzelésük szerint
a ház a kulturális negyed része-
ként kamaraszínháznak, konfe-
rencia- és bálteremnek, informá-
ciós és teleház szolgáltatásoknak
adott volna otthont. 

Halász Gyula rámutatott, eb-
ben a ciklusban azonban többek
közt az vetõdött fel, hogy az épü-
letben helyeznék el lapunk és a
Kanizsa TV szerkesztõségét, amit
az SZDSZ sem munkaegészség-
ügyi, sem mûszaki szempontból
nem tart elfogadhatónak. Ráadá-
sul azt sem tudni, hogy az ehhez
szükséges átalakításokat jóvá-
hagyta-e a Kulturális Örökségvé-
delmi Hivatal? Ezen kívül köz-
mûvelõdési funkciókat is el kelle-
ne látnia a háznak.  

Az SZDSZ e helyett azt java-
solja, hogy a Medgyaszay Házat
a Pannon Egyetem, vagy a kama-
ra, illetve civil szervezetek hasz-
nálatába adja az önkormányzat. 

H.A.

Egyetem,
vagy
kamara

Kiskanizsaiak a kiskanizsaiakért

Fo
tó
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A Bajcsai Településrészi Ön-
kormányzat elnöke, Polai József
érdeklõdésünkre elmondta, a köz-
gyûlési elõterjesztéseket elfogad-
ták, ám a helyi tömegközlekedés
2008. évi díjának megállapításához
javaslatot fogalmaztak meg. Kez-
deményezik, hogy a bajcsaiak utaz-
hassanak összvonalas bérlettel is a
murakeresztúri és fityeházi helykö-
zi járatokon, mert jelenleg csak a
drágább kombinált bérlettel vehetik
igénybe a szolgáltatást.

A szilárd hulladék jövõ évi díjá-
nak megállapításánál csak az inf-
lációnak megfelelõ mértékû, 4,5
százalékos díjemelést javasolták.

H.A.

Bajcsai
döntések
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December hetedikén, pénte-
ken fél hattól a Halis István Vá-
rosi Könyvtárban az Orbán-
kormány egészségügyi minisz-
tere lesz a Nagykanizsai Polgári
Egyesület vendége. A ren-
dezvény szervezõjével, Kóré
Péter egyesületi elnökkel az
emelkedõ terhekrõl, szûkülõ
egészségbiztosítási szolgáltatá-
sokról beszélgettünk.

– Mi indította Önöket, hogy
ebben a szakpolitikai témában –
miszerint a társadalombiztosítást
a kormány eladná nyereségérde-
kelt biztosító társaságok számára
– tájékoztatót kérnek az Ország-
gyûlés Egészségügyi Bizottságá-
nak alelnökétõl?

– A társadalombiztosítás egy
száztizenhat év óta fennálló társa-
dalmi szerzõdés a magyar állam-
polgárok és a mindenkori állam-
hatalom között. Dédszüleink is fi-
zették, valamicske közünk van te-
hát hozzá. A felmérések szerint a
lakosság háromnegyede ragaszko-
dik megtartásához. Nem gondolom
hát, hogy valamiféle szûk szakkér-
dés, melynek felrúgásáról a kor-
mányzat megkérdezésünk, felhatal-
mazásunk nélkül dönthetne. A no-
vember huszonegyediki országos
megmozdulásokat figyelve azon-
ban úgy érzékeltem, sokan tájéko-
zatlanok, mások fásultak ezekkel a
nagyon is közeli tervekkel kapcso-
latban. Azért Mikola Istvánt hív-
tuk, mert lelkiismeretesen, markán-
san képviseli a betegek érdekeit.

– Februárban, a kanizsai kór-
ház ágyszámának csökkentése el-
len is felemelte szavát. Makk-
egészséges fiatalként ugyan már
mit keresett ezen a tüntetésen?

– Azért, mert nekem pillanat-
nyilag nincs szükségem kórházi
ellátásra, még ott volt a helyem!
Mert attól család egy család, at-
tól város egy város, attól társada-
lom egy társadalom, hogy fáj ne-
künk a mások baja is. Ifjú házas
vagyok, feleségemmel beszélgetni
szoktunk majdani gyermekeink
jövõjérõl. Egészen más, ha már
nem csak önmagamra, hanem a
rám bízott életekre is kell gondol-
nom. Mi ebben az érthetetlen...

– Nem látja biztosnak talán a
családja egészségnek jövõjét?

– Kanadában a kormány telje-
sítményét azzal mérik, hogy a cik-

lusidõben hogyan alakul a szüle-
téskor várható átlagos élettar-
tam, a megbetegedési és a halá-
lozási trendek, a csecsemõhalan-
dóság. Mit mondjak erre? Ször-
nyülködöm attól, hogy a csecse-
mõhalandóság egy év alatt nyolc
és fél százalékkal emelkedett!

– De hát azt mondják, a világot
követni kell…

– Clinton elõzõ amerikai elnök
pár hete járt Budapesten. Õ
mondta:  nem kellene ezt csinál-
ni, fiúk, mert nálunk sem jött be…

A világ egyetlen részén sem mû-
ködhet csak üzleti alapon az
egészségügyi rendszer. Amerika
már araszol a nemzeti kockázat-
közösség felé: például Massachu-
setts államban társadalombiztosí-
tási rendszert vezettek be. És mi
nem tanulunk más kárán? Hiszen
már most az emberek tíz százalé-
ka nem tudja kiváltani a gyógy-
szerét, illetve az orvos által felírt
recepttel nem is megy el a patiká-
ba. A szegények és a gazdagok
egészségének végzetes különsza-
kadását akarjuk?

– De hát költségvetési egyen-
súlyzavar van.

– És akkor mindig az oktatáson
és az egészségügyön kell kezdeni
ennek a korrekcióját, mármint a
forráskivonást? Amikor Magyar-
országon az egy fõre esõ egész-
ségügyi ráfordítás nemzetközi vi-
szonylatban botrányosan ala-
csony.

– A legkisebb koalíciós párt
szerint a verseny leszorítja az ára-
kat. Több egészségbiztosítóval is
ez lehet a helyzet?

– Ismét csak Amerikára utal-
nék, ahol az elmúlt hat évben a

biztosítási díjak megkétszerezõd-
tek. Értsük meg, a nyereségérde-
kelt biztosító érdekei mások, és
emiatt újabb kórházbezárási hul-
lámra lehet számítani. A számítá-
sok szerint ötven-hatvan, közöttük
több jól teljesítõ kórház zárhatja
be kapuit.

– Az egyesület mit tehet ez
ügyben? Óriási túlerõ látszik, hi-
szen ez a „deform” a hatalom kö-
rüli új tõketulajdonosok érdekeit
szolgálja, számukra biztosítana
gyors és olcsó piacszerzési lehe-
tõséget.

– Mikola István mondta egy
interjúban a kormányzati ámok-
futásról: „A társadalom a már
elhunytak, az élõk és a még meg
sem születettek közössége, ezt
mindenkinek tudnia kell. Az em-
ber felelõs a jövõ generációért,
viseli az elõzõ generáció munká-
jának értékét, és a léte messze
túlmutat önmagán. Váltásra van
szükség, és ne mondja nekem
senki, hogy nem lehet. Én meg
azt mondom, csak most lehet.
Ha szalad a szekér, ki akarna
változtatni? Most viszont nagy
baj van, tehát nemcsak lehet, de
kell is változtatni, mert elve-
szünk.”

P.J.
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December 1. 19.00 MUSZTÁNG KONCERT
Közremûködik: a FYX és a SZIKLA zenekar

Belépõjegy: 800 Ft

December 3. 17.00 HOBBYVIRÁGKÖTÕ KLUB

December 6. 10.00 A KISHÉTRÉT ZENEKAR 
Mikulás koncertje. Belépõdíj: 500 Ft

Önéletrajzokat 
az adel.borsos@fabo.hu e-mail címre várjuk

Mûszaki felsõfokú végzettség (villamos-, gépészmérnök) 
Alapszintû német nyelvtudás 
Kreativitás, mobilitás 
Jó szervezõ-, kommunikációs- és tárgyalókészség 
Jogosítvány 
Felhasználói szintû PC-ismeretek 

Pályakezdõk jelentkezését is várjuk!

Mûszaki értékesítõ munkatársat 
keresünk

Szükséges:

Polgári Egyesület: Váltásra van szükség

„Uram, felkészületlenek va-
gyunk a jóra, tedd újra képessé
a szívünket az örömnek elvise-
lésére” – hagyományosan ez, a
Sütõ Andrástól vett idézet a
mottója a Hevesi Sándor Mûve-
lõdési Központ alapítványi hó-
napjának, amelyrõl Papp Fe-
renc igazgató tartott sajtótájé-
koztatót. A Tüttõ János Nóta-
klub szóvivõje, Varga Zoltán pe-
dig a decemberben sorra kerü-
lõ dupla gálájukat ajánlotta a
sajtó figyelmébe.

Papp Ferenc az alapítványi hó-
nap céljáról elmondta, immár ha-
gyományosnak tekinthetõ, tizen-
harmadik alkalommal sorra kerü-
lõ programsorozatuk arra irányul,
hogy a város civil szervezõdései
bemutatkozhassanak a nagykö-
zönségnek, s programjaik révén
hasznosabb és változatosabb le-
gyen a várakozás, az advent idõ-
szaka. Az alapítványi hónap no-

vember harmincadikán veszi kez-
detét Nagy Csaba Nagykanizsai
mozitörténetét taglaló könyvének
bemutatásával, s december hu-
szonharmadikán zárul a Fúvós
karácsonnyal, a Nagykanizsai If-
júsági Fúvószenekar és a Balaton
M&K Fúvósegyüttes koncertjé-
vel. A két program között többek
közt Wass Albert-elõadás, a fenn-
állásának harmincötödik jubileu-
mát ünneplõ Kanizsa Táncegyüt-
tes produkciója, a megszokott
mézes napok, retrospektív Brun-
ner-kiállítás, gospel, valamint a
városi vegyeskar karácsonyi kon-
certje várja az érdeklõdõket. 

Az alapítványi hónap kereté-
ben a Tüttõ János Nótaklub a
nagy érdeklõdésre való tekintettel
két gálaesttel is a közönség elé
lép. December 15-én 18 órai,
másnap pedig 15 órai kezdettel
„Vándorol a hold az égen” cím-
mel a Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ színháztermében tartja

megalakulásának hetedik évfor-
dulója alkalmából rendezendõ
egész estés nótamûsorát. Mint azt
Varga Zoltán, a nótaklub szóvi-
võje elmondta, a mûsorban fellép
Bokor János és Kerekes Katalin
nótaénekes is, a zenei kíséretrõl
pedig a Honvéd Mûvészegyüttes
világhírû cigányzenekara gondos-
kodik, Szalai Antal vezetésével.
A klubtagok a teljesen új összeál-
lítású mûsor keretében visszate-
kintenek az eltelt csaknem két év
történéseire, megemlékeznek a
névadó Tüttõ János születésének
90. évfordulójáról, s a közelmúlt-
ban elhunyt két társukról.

A sajtótájékoztatót Papp Fe-
renc egy személyi bejelentéssel
zárta, s arról tájékoztatta a sajtó
képviselõit, hogy december else-
jével a Medgyszay Ház mûvelõ-
désszervezõjévé Dolmányos Er-
zsébetet nevezte ki.

H.A.

Uram, felkészületlenek vagyunk a jóra...
Alapítványi hónap a Hevesi Sándor Mûvelõdési Központban

42.qxd  2007.11.28.  11:49  Page 11



Illegális hulladéklerakó jött
létre az ipari park négyhektá-
ros területén – írta a megyei
napilap. Az óriási szemétkupac
ügyében az önkormányzat most
akar feljelentést tenni, ám Mar-
ton István polgármester már ta-
valy szeptemberben szóvá tette
az ügyet. 

Az ügy nem számít újdonság-
nak, hiszen két éve kezdõdött,
amikor az akkori önkormányzat
tudtával az útfelújításból szár-
mazó feltört aszfaltdarabokat az
ipari parkba szállították, hogy
ott ideiglenesen tárolják addig,
amíg le nem darálják, ugyanis
az elõzetes tervek szerint a he-
gyi utak felújításához használ-
ták volna. A kupac láttán azon-
ban mások is vérszemet kaptak,
s elkezdték behordani elõbb a
maguk törmelékét, majd más,
esetenként veszélyes hulladéko-
kat is. A területnek több bejára-
ta van, így az õrzés, lezárás ne-
hezen megoldható, s aki illegá-
lisan akar megszabadulni a sze-
metétõl, az meg is teszi – tudtuk
meg Fenyves Jenõtõl, az ipari
park mûszaki referensétõl. A
szakember hozzáteszi: mostaná-
ban már egyre kevesebb ilyen
esettel találkoznak, ugyanis szi-
gorították az ellenõrzés rendjét. 

Információink szerint egyéb-
ként az önkormányzat sem kért
engedélyt az ideiglenes tárolásra,
az egyetlen meglévõ dokumen-
tum az ipari park korábbi vezetõ-
je, Szányi Gábor tavaly tavasszal
írt levele, amelyben a városfej-
lesztési osztály figyelmét hívja
fel arra, hogy jó lenne, ha eltaka-
ríttatnák a törmeléket, mert így
nem lehet értékesíteni a területet.

Voltaképpen tehát utólag kide-
rült, nem a legjobb ötlet volt az
ipari park területére hordani az

útfelbontásból származó törmelé-
ket, de ha már így történt, gon-
doskodni kellett volna az õrzésrõl
– megelõzendõ az illegális lera-
kásokat –, a saját törmeléket pe-
dig szelektálni kellett volna, hi-
szen a szállítók nem csak törme-
lékeket hoztak, hanem minden
más anyagot is, amelyek már ve-
szélyes hulladéknak számítanak. 

Hasonlóra pedig volt már pél-
da, s nem volt gond, igaz, ott
odafigyeltek a folyamatra.
Ugyanis a volt Thúry-laktanya
bontásánál is hasonló megoldást
alkalmaztak. Az itt ledarált tör-
melékbõl csaknem húsz hegyi
utat tetetett rendbe az akkori ön-
kormányzat.

Az ipari parkban azonban nem
így történt, az építési törmelék
megmaradt, senki nem daráltatta
le, a kupac pedig szaporodott, sõt

veszélyes anyagokat, aszfaltot,
palát, kátrányt is idehordtak. Ez-
zel a város legnagyobb illegális
szeméttelepét éppen maga az ön-
kormányzat hozta létre.

Tárnok Ferenc, a városfejlesz-
tési iroda vezetõje nem kívánt
nyilatkozni lapunknak és dr.
Gyergyák Krisztina aljegyzõhöz
irányított minket.

Az aljegyzõ asszony érdeklõ-
désünkre elmondta, az önkor-
mányzat rendõrségi feljelentést
tesz az ügyben, miután a belsõ
vizsgálatot lefolytatta.

Jó lenne tudni ugyanis, hogy
ki engedélyezte a törmelék ille-
gális lerakását, s az útépítést
végzõ cégek vettek-e fel pénzt a
lerakásért, netán a megsemmisí-
tésért – ami ugye, mint annak
ékes példája látható, nem történt
meg.

Ezekre a kérdésekre nem lesz
könnyû választ adni, a folyama-
tokkal kapcsolatos írott anyag
ugyanis nincs a hivatalban,
Szányi Gábor és az elõzõ polgár-
mester, Litter Nándor pedig nem
nyilatkozik az ügyben.

Ha a hivatalban nem is, de a
világhálón találni olyan doku-
mentumot, ami fogódzóként
szolgálhat. Egyik internetes
portálon ugyanis még fellelhetõ
az a nyílt levél, amit Szányi Gá-
bor 2006. szeptember 22-én írt
Marton Istvánnak, akkor még
polgármester-jelöltnek, aki elõtte
sajtótájékoztatón hívta fel a fi-
gyelmet az illegális szemétlera-
kóra.

Íme az a bizonyos levél, ponto-
sabban annak egy részlete:

„Az illegális hulladékot lerakó
személyek ellen folyamatosan
küzdünk, sajnos, az állandó õrzés-
re nincs pénzünk. Az illegális tör-
meléklerakástól a nyáron sikerült
több mint kéthektárnyi területet
megtisztítani, itt már beruházások
folynak. 2005-ben a városi útfel-
újítások törmelékét az önkor-
mányzati hivatal az ipari park te-
rületén helyeztette el. Akkor szak-
emberek bevonásával döntöttek
így. Ugyanis az elhelyezett törme-
lék nem szemét, hanem újrahasz-
nosítható alapanyag, amelyet az
útalapba fel lehet használni.”

No comment. 

Horváth Attila
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December 6-án nyílik a régió legnagyobb bevásárlóközpontja,
"ahol a vevõre figyelnek, ahol a vevõt számon tartják"

A Kanizsa Centrum Bevásárlóközpont 2007. december 6-án nyílik meg a
a nagykanizsai régió lakosságának számára. A hatalmas, 16.000 m2 mére-
tû komplexum elsõ fázisa lép most a nyilvánosság elé. A teljes kapacitás
2008. márciusától fog beindulni. Addig is már több mint 20 üzlet várja a
látogatókat a Hevesi úton. 

A bevásárlóközpont azt a célt tûzte ki maga elé, hogy a vásárlókat a szokásos-
nál egy picivel magasabb szinten szolgálja ki, mint a megszokott. Ezért a meg-
nyitástól kezdõdõen folyamatosan találkoznak majd a látogatók kérdõívezõk-
kel.
A vevõk véleményét havonta fogja a vezetés kiértékelni és az abból szerzett
javaslatokat a mindennapokba beépíteni.
Azok a vásárlók, akik segítik a bevásárlóközpontot véleményeikkel, ajándéko-
kat kapnak és részt vehetnek a nagy nyereményjátékban.

A megnyíló üzletek közül az Interspar hipermarketje a legnagyobb, amely nem
csak gyönyörû környezettel, hanem minõségi termékekkel várja vásárlóit,
mindezt kedvezõ árakon.
Az Interspar mellet ismert nagy márkák jelennek meg a bevásárlóközpontban,
mint a DM drogéria, a Quattro Mobili bútoráruház, amely az Andante bõrbúto-
rok legnagyobb forgalmazója, a Starfleur virágbolt, az abOriginal sportos- ele-
gáns divat, a Leonardo cipõbolt, a Libri könyvesbolt, a Triumph fehérnemû
bolt.

Ezen kívül itt lesz az 576 Kbyte videojáték szaküzlet,  az Egzotikus ajándék,
az Exklusive Change, a Mister Minit, a Mustang farmerüzlet, a Zenith lakás-
textil, a Cortesi látványpékség, az EnterNet internet és telefon, az Inmedio hír-
lap, magazin, a Bercotel mobiltelefon szaküzlet, Style Mode bizsu, Gyógy-
szertár, Kínai Étterem, Koktél Divat.

A december 6-án, reggel megnyitó Kanizsa Centrum és az Interspar délután 16
órától 20 óráig különlegességekkel is várja a látogatófelnõtteket és gyerekeket:
lesz itt "Játékváros" rengeteg játékkal (ugráló várral, 35 fajta logikai játékkal,
készségfejlesztõ, kirakós, családi társas játékokkal, rugósfocikkal, rajzeszkö-
zökkel, stb).
Lesz itt jós, grafológus, arcfestõ, lesznek kézmûves foglalkozások, mint origa-
mi (papírhajtogatás), csuhéhuzás, agyagozás, bõrözés. Ezek a programok csü-
törtökön és pénteken délután, szombaton és vasárnap pedig délelõtt lesznek a
bevásárlóközpont széles folyosóin megtartva.

December 8-án az Interspar 10-18 óráig gyermek programokkal, színpadi
programokkal és termékkóstolóval fog ráadásként kedveskedni az odalátoga-
tóknak.

Folyamatosan lesznek nyereményjátékok, amelyeken bárki részt vehet, aki va-
lamelyik boltban vásárolt valamit, értéktõl függetlenül.
A játékban résztvevõ, a Mikuláslányokkal beszélgetõ, vagy a boltokban re-
gisztráló látogatók között karácsony és szilveszter között a Kanizsa Centrum-
ban nagy értékû nyereményeket sorsolnak ki, ott "ahol a vevõre figyelnek,
ahol a vevõt számon tartják".

Együtt érkezik a Mikulással a 
Kanizsa Centrum Bevásárlóközpont

A Gázgép Kft. 230 fõt foglal-
koztat, az elmúlt évben csak-
nem tizenöt százalékkal bõvült
a munkavállalói létszám. A cég
árbevétele jelentõsen nõtt, ami
annak is köszönhetõ, hogy a
többségi tulajdonos Heat-cso-
port tíz év óta folyamatosan fej-
leszt, mintegy tízmillió eurót
forgatott a cégbe az elmúlt idõ-
szakban. 

– 1997-ben alakult meg a Gáz-
gép, s még ebben az évben meg is
vásárolta a többségi üzletrészt a
HEAT wärmetechnische Anlagen
GmbH–Ausztria – mondta lapunk-
nak Wilhelm Huber, a cég vezér-
igazgatója. – Ekkor még csak sze-
relvénygyártással foglalkozott a
cég, azóta azonban nagyon sokat
fejlõdtünk, s most már képesek va-
gyunk akár negyven tonna egyedi

súlyú berendezések gyártására is.
Árbevételünket megdupláztuk, ter-
mékkörünk jelentõsen bõvült. Az
elmúlt tíz évben jelentõs beruházá-
sokat hajtottunk végre a cégnél. El-
sõsorban a gázipar számára gyár-
tunk termékeket, háztartási gáz-
nyomásszabályzókat, de szállítunk
az ipar területeire is. Olyan készü-
lékek gyártására is alkalmas tech-
nológiával rendelkezünk, amelyek
extrém magas nyomáson, 260 bar-
on mûködnek. Fõleg a nagyobb be-
rendezések területén tapasztalunk
jelentõs piacnövekedést.

A cég jelentõs uniós forrásokat
nyert a termelés további korszerû-
sítésére és a szakember-utánpótlás
biztosítására is. Kialakítanak egy
tanmûhelyt, s megkezdték hat la-
katos és hat hegesztõ ipari tanuló
képzését. Wilhelm Huber vezér-
igazgató azt mondja, ez különö-
sen fontos a számukra, mert a ré-
gióban jelentõs a szakemberhiány. 

– Megpróbáltunk a képzéshez
modern eszközöket beszerezni,
ugyanis célunk, hogy tanulóink
azonosuljanak cégünkkel és ter-
mékeinkkel. Ez nagyon fontos a

jövõnk szempontjából. A terme-
lésbe is beruházunk: egy nagyobb
fejlesztés folyik a forgácsoló terü-
letén, ahova olyan gépeket és au-
tomatákat vásároltunk, amelyek
nagymértékben csökkentik a
gyártási idõt, ezáltal nõ a ver-
senyképességünk – magyarázza. 

– Külföldi befektetõként hogy
látja, miképpen lehet feloldani a
szakemberhiányt? 

– Fontos, hogy megálljon a fiata-
lok Budapest és Gyõr felé áramlá-
sa, hiszen ha ezt sikerülne megaka-
dályozni, biztos vagyok benne, hogy
több befektetõ telepedne meg a vá-
rosban. Mindenképpen buzdítanám
a fiatalokat arra, hogy tanuljanak
nyelveket, sajnos, errefelé elég ke-
vesen beszélnek más nyelvet a ma-
gyaron kívül. Ha mindez megvaló-
sulhatna, akkor nem csak a gyen-
gébb, rosszul képzett munkaerõ ma-
radna a térségben, s Nagykanizsa
még vonzóbb lehetne a befektetõk
számára. Kérem, ne értse félre, nem
kritizálni akarok, én szeretem ezt a
várost. Másképp nem lennék itt. 

Horváth Attila  

Képzések a Gázgépnél
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A Kreatív Klub tagjai a Nagy-
kanizsától 35 kilométerre lévõ
FlyBalaton, Sármellék nemzet-
közi repülõtérre látogattak el a
legutóbbi találkozójukon. Tájé-
koztatást kaptak Dunántúl leg-
fontosabb és egyben legnagyobb
forgalmú repülõterének történe-
térõl, az új fejlesztésekrõl és a
beruházások eredményeirõl. 

A repülõtér jelenlegi helyén
már az 1940-es években is volt

ideiglenes katonai repülõtér,
azonban szilárd burkolattal csak
1950-ben látták el. 1960-ban az
addig ott állomásozó magyar re-
pülõszázad áttelepült Pápára, Sár-
mellékre pedig egy szovjet kato-
nai alakulat érkezett. A kifutópá-
lya az 1982-es áttelepítés során
érte el jelenlegi méretét, ekkor
lett 2500 x 60 méteres. A repülõ-
tér négyszáz hektárnyi területén
felépített lakótelepen egy teljes
orosz repülõszázad – és a katonák

családtagjai – éltek, a környezõ
településektõl lényegében elzár-
tan. 1990-ig mintegy hetven-
nyolcvan repülõgép állomásozott
folyamatosan Sármelléken. 

Idén nyáron hét légitársaság re-
pült négy országból Sármellékre,
tizenhárom várossal kötve össze
a Balaton légikikötõjét. A repülõ-
téri séta végén együttmûködési
lehetõség is szóba került.

B.E.

Látogatás a FlyBalaton repülõterén

Az önkormányzat privát lerakója
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A Dr. Mezõ Ferenc Gimnázium és Közgazdasági Szakközépiskola
dolgozóinak hobbiját bemutató kiállítás december 21-éig tekinthetõ
meg az intézmény galériájában. Az irodalmi és  képzõmûvészeti al-
kotásokat, grafikákat, képeslapokat és fotókat bemutató tárlatot
Szermek Zoltán igazgató ajánlotta az érdeklõdõk figyelmébe.

Harmadik alkalommal ren-
dezték meg az önkormányzat, a
Nagykanizsai Rendõrkapitány-
ság, az Egészségügyi Alapellátá-
si Intézmény valamint a Család-
segítõ és Gyermekjóléti Köz-
pont közös szervezésében az
„Egy hét gyermekeink biztonsá-
gáért – Útvesztõk és útkeresõk”
bûnmegelõzési akadályversenyt. 

Az egyhetes, a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központban lebonyo-
lított rendezvényen a középisko-
lák 9. és 10. osztályosai vettek
részt. A programban a Szociális
Osztály, a Gyámhivatal, az Egész-
ségügyi Alapellátási Intézmény, a
Családsegítõ és Gyermekjóléti
Szolgálat, a Cigány Kisebbségi
Önkormányzat, a gépjármûveze-
tõ-oktatással foglalkozó Technika
Kft., valamint a rendõrkapitány-
ság mûködött közre. 

A programsorozat célja a 15-16
éves középiskolás korosztály
komplex felvilágosítása volt játé-
kos akadályverseny formájában.
Továbbá a közösségi kohézió
erõsítése, a gyors és hatékony in-
formációátadás, a bûnmegelõzés-
ben és a segítõ szférában dolgozó
hatóságok és szervezetek megis-
mertetése és elfogadtatása volt.

A rendezvényen hatvanhét osz-
tály közel két és félezer tanulója
mérte össze tudását. Az osztályok
összetartozásuk jelzése érdeké-
ben egyforma ruhába öltöztek.
Voltak, akik jelmezt is készítettek
maguknak, kifestették az arcukat.
Az összetartozás kifejezésének
módját és a csapatindulót külön is
értékelték.

Az állomásokon a legújabb
technikát is alkalmazó, a korosz-
tályi sajátosságokat figyelembe
vevõ párbeszédeken és szituációs

játékokon keresztül történt az in-
formáció átadása. 

Az ünnepélyes eredményhirde-
tésnek gálamûsor keretében, a
Hevesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pont adott otthont. 

Köszöntõjében Marton István
polgármester gratulált a tartalmas
szakmai héthez, és továbbra is si-
keres, alkotó együttmûködést kí-
vánt. 

Dr. Molnár József kapitányság-
vezetõ értékelését azzal kezdte,
hogy nagyon fontos ismereteket
tudtak átadni a fiataloknak, és a
szervezõknek is ugyanolyan él-
ményt jelentett az együtt töltött
egy hét, mint a diákoknak. A ren-

dezvény sikeréért közel ötven
szervezõ tevékenykedett. Nem ar-
ra törekedtek, hogy visszakérdez-
zék a fiataloktól a kapott ismere-
teket, hanem az volt a céljuk,
hogy segítséget nyújtsanak nekik.
Amikor az életben olyan helyzet-
be kerülnek, hogy dönteniük kell,
az itt elhangzottak jussanak
eszükbe. Tehát a döntéshez adják
meg a segítséget. Ahhoz a döntés-
hez például, hogy beülnek-e olyan
személygépkocsiba, amelynek it-
tas a sofõrje, vagy ha kábítószer-
rel kínálják õket, mit fognak ten-
ni. Összegzésként elmondta, min-
denki jól szerepelt, minden osz-
tállyal meg voltak elégedve, és
reméli, hogy amennyiben ilyen
helyzet adódik, ezeket az ismere-
teket tudják, akarják, és legyen le-
hetõségük felhasználni.

Mindkét évfolyamban az elsõ
három helyezést elérõ osztály ka-

pott jutalmat, mely hatvan-,
negyven- és húszezer forintos
hozzájárulást jelent az osztályki-
rándulásuk költségeihez.

A 9. évfolyam helyezettjei:
Batthyány Gimnázium 9/A „Béke
Harcosok Csapata”, Thúry Györ-
gy SZKI 9/A „Ügynökök” csapa-
ta. Dr. Mezõ Ferenc Gimnázium
9/D „SzVA” csapata.

A 10. évfolyam helyezettjei:
Dr. Mezõ Ferenc Gimnázium
10/A „Repülõ bálnák” csapata,
Thúry György SzKI 10/F „Ördö-
gök” csapata, Batthyány Lajos
Gimnázium 10/B „Béla király”
csapata.

Ezen kívül az elsõ helyezettek
elvitték a vándorkupát, és õk fog-
ják képviselni a várost a megyei
döntõben.

Különdíjban részesült a Zsig-
mondy-Széchenyi SZKI. Az isko-
la az intézmények közül a leg-
több, összesen huszonkét osztály-
lyal képviseltette magát a verse-
nyen.  Szintén külön díjat kaptak
a Cserháti Sándor Mûszaki Kö-
zépiskola 9/B osztályos gépészei. 

A versenykiírásban szereplõ
Csapategység, a Közösség Leg-
markánsabb Képviselete-díjat a
Mezõ Ferenc Gimnázium 10/B
osztályos „Mezei rohamkukacok”
csapata vihette haza. Jutalmuk a
harmincezer forintos különdíj. 

A vidám hangulatú ünnepségen
a fiatal versenyzõket Pulai Viktó-
ria táncmûvész és a Tatár Csaba
által vezetett kanizsai Fúvós
Kvintett köszöntötte mûsorával. A
gálamûsort Simánné Mile Éva, a
rendezvény koordinátora vezette
az ifjúság nagy megelégedésére. 

B.E.
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Bár a hazai téglagyártás
helyzete folyamatosan romlik,
az egyetlen még létezõ kanizsai
téglagyár így is talpon tudott
maradni. Januárban egy olasz
szakmai befektetõ megvásárol-
ta a cég száz százalékát. A cse-
répgyártással foglalkozó Indus-
trie Cotto Possagno a téglagyár
mellett a közeljövõben cserép-
gyárat is szeretne építeni, a
négymilliárdos beruházás negy-
ven fõnek adhat munkát.  

A nagykanizsai téglagyártás,
azon belül is a Csengery utcai
gyár múltja az 1880-as évekig te-
kint vissza. 1975 elõtt három tég-
lagyár mûködött Nagykanizsán,
1975-tõl kettõ maradt – ma már
csak egy – s ebben a gyárban
utoljára akkor került sor nagyobb
mértékû rekonstrukcióra, azóta
változatlan technológiával mûkö-
dik. Habár az állandóság erény is
lehet, ebben az esetben ez ma
már a hatékony termelés egyik
gátja, ugyanis a régi technológiá-
val egyre nehezebb kigazdálkod-
ni az égbe szökõ energiaárakat. A
téglagyártás pozícióit tovább
rontja, hogy válságát éli a hazai
lakásépítés.

– A téglagyártás roppant ener-
giaigényes iparág, s a technoló-
giát akkoriban állították össze,

amikor még olcsón lehetett gáz és
villamos áramhoz jutni – ecseteli
a helyzetet Gyurica Ferenc ügy-
vezetõ igazgató, a Magyar Téglás
Szövetség elnökségi tagja. – A
technológiánk nagyon energia- és
munkaerõ-igényes, ami megnehe-
zíti a versenyképes mûködést, s
bizony, ez alapvetõen meghatá-
rozza a gazdaságosságot. Ilyen
helyzetben csakis kiváló minõségû
termékekkel lehet a piacon ma-
radni, ehhez viszont megvan min-
den adottságunk. Huszonnyolc-fé-
le terméket gyártunk, száznyolc-
van szerzõdéses értékesítési part-

nerünk van szerte az országban,
ezen kívül szállítunk Horvátor-
szágba, Szlovéniába, Szlovákiába,
Lengyelországba és Romániába
is. Termékeink tizenkét százalékát
exportáljuk, a keleti piacra azon-
ban a nagy szállítási távolság mi-
att nehéz bekerülni. Ebben az év-
ben, január végén tulajdonosvál-
tás történt a gyár életében, egy
olasz szakmai befektetõ, az Indus-
trie Cotto Possagno nevû cég vá-
sárolta meg a tulajdonosi hányad
száz százalékát. Cserépgyártással
foglalkoznak, Olaszországban
nyolc gyárat mûködtetnek. 

– Esetleg hasonló céllal jöttek
Nagykanizsára is?

– Igen, mivel a gyárunk mellett
lévõ tízhektáros, ám szükség ese-
tén több mint negyvenhektárosra
bõvíthetõ bányából kikerülõ
agyag minõségi szempontból al-
kalmas a cserépgyártásra is. Úgy
tudom, rövid idõn, három éven
belül megépülhet a cég cserép-
gyára itt, a téglagyár területén,
de legalábbis addigra már folya-
matban lesz a beruházás. A be-
fektetõ a téglagyárat az új üzem
megépülése után is mûködtetni
kívánja. Az új, mintegy négymilli-

árd forint körüli beruházást je-
lentõ gyár körülbelül negyven fõ-
nek jelent majd munkát. 

– Visszatérve a téglagyártásra,
a más típusú építõanyagok tér-
nyerésével hogyan változott a pi-
ac az elmúlt években?

– Sajnos, a piac szûkül, alap-
vetõen divatirányzatok érvénye-
sülnek a falburkolás területén.
Óriási a túlkínálat, belépett a
klinker tégla, s számtalan alter-
natív megoldás is létezik. Egyre
nehezebb piacot szerezni, de leg-
alább annyira nehéz a megszer-
zett piacot megtartani. Nagyon
oda kell figyelni a minõségre, az
árakra, amit jelentõsen meghatá-
roz az energiafaló technológia.
Évrõl-évre áremelkedés tapasz-
talható a gáz és villamos energia
tekintetében is, a kérdés csak az,
hogy ennek mértéke tíz, avagy
húsz százalék. S ezt nem lehet tel-
jes egészében áthárítani a vevõ-
re. Szûkül a lakáspiac is, 2004-
ben negyvennégyezer lakást ad-
tak át, míg tavaly harmincháro-
mezret, s további csökkenés vár-
ható. Tehát három év óta egyre
kevesebb új ingatlan készül, s
ami megépül, az is egyre kisebb.
Ismét elõtérbe kerülnek a negy-
ven-negyvenöt négyzetméteres
lakások, az emberek a kedvezõt-
len gazdasági körülmények és a
romló állami lakásfinanszírozás
miatt megint „odúkba” kénysze-
rülnek. Következésképpen keve-
sebb tégla és cserép kell, ami
ugyancsak rontja a magyar tég-
lagyártás pozícióját és tovább
nehezítik korszerûtlen technoló-
giával rendelkezõ gyárak talpon
maradását. 

Horváth Attila  

Cserépgyár létesül Nagykanizsán
Kiégetésre elõkészített tégla a kemencében – mutatja Korpics László, technológus
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Az utca képeskönyve – e talá-
ló címet választották annak a
Magyar Plakát Házban nyílt
tárlatnak, amely az 1885 és
1995 közötti idõszak plakátjait
vonultatja fel. 

A tárlatot Kiss Imre, a Magyar
Kereskedelmi és Vendéglátóipari
Múzeum igazgatója nyitotta
meg. A kiállított anyag egy része
egyébként az õ gyûjteményük-
bõl származik.

Kiss Imre megjegyezte: a ko-
rabeli sajtó reflektálása szinte
egyidõs a plakát megjelenésével.
Az „utca képeskönyve”, „az utca
galériája” – mondták a plakátról
a kritikusok a 19-20. század for-
dulóján.

Az utca
galériája
tablókon

Egy hét gyermekeink biztonságáért
Útvesztõk és útkeresõk

2007. november 22.-i lapszá-
mukban a „Szolgálnak és félnek”
címû cikkben több nem helytálló
tényt közöltek, mely a jelen, a
rendvédelemben tapasztalható
zûrzavarban a határõrség-rendõr-
ség integrációja idõszakában még
további félreértésekre adhat okot
– kereste meg lapunkat Bebes Ti-
bor, a Rendészeti Védegylet fõ-
titkára. Észrevételei között el-
mondta:

– A hivatásos állomány tagja
húsz év szolgálati idõ után to-
vábbra sem mehet nyugdíjba,
ilyen jellegû törvénymódosítás
nincs és nem is várható. A szak-

képzõ iskolák (szakmunkás képzõ)
munkaviszonyba történõ beszámí-
tása eddig is törvényi elõírás
alapján történt – mondta. – A
probléma bizonyos törvényrende-
letben meghatározott szakközépis-
kolai évek beszámíthatóságával
és beszámításával van. Az 1,2-es
szorzó esetében téves, hogy a ha-
tárõröknek 1996-tól számolják. A
HSZT hatályba lépésétõl (1996) a
határon szolgálatot teljesítõ vám-
és pénzügyõrök esetében volt tör-
vényi elõírás, illetve más rendvé-
delmi szervnél dolgozók esetében
is bizonyos speciális szakterüle-
ten.

Pontosítás nyugdíjügyben
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A Dr. Mezõ Ferenc Gimnázium és Közgazdasági Szakközépiskola
dolgozóinak hobbiját bemutató kiállítás december 21-éig tekinthetõ
meg az intézmény galériájában. Az irodalmi és  képzõmûvészeti al-
kotásokat, grafikákat, képeslapokat és fotókat bemutató tárlatot
Szermek Zoltán igazgató ajánlotta az érdeklõdõk figyelmébe.

Harmadik alkalommal ren-
dezték meg az önkormányzat, a
Nagykanizsai Rendõrkapitány-
ság, az Egészségügyi Alapellátá-
si Intézmény valamint a Család-
segítõ és Gyermekjóléti Köz-
pont közös szervezésében az
„Egy hét gyermekeink biztonsá-
gáért – Útvesztõk és útkeresõk”
bûnmegelõzési akadályversenyt. 

Az egyhetes, a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központban lebonyo-
lított rendezvényen a középisko-
lák 9. és 10. osztályosai vettek
részt. A programban a Szociális
Osztály, a Gyámhivatal, az Egész-
ségügyi Alapellátási Intézmény, a
Családsegítõ és Gyermekjóléti
Szolgálat, a Cigány Kisebbségi
Önkormányzat, a gépjármûveze-
tõ-oktatással foglalkozó Technika
Kft., valamint a rendõrkapitány-
ság mûködött közre. 

A programsorozat célja a 15-16
éves középiskolás korosztály
komplex felvilágosítása volt játé-
kos akadályverseny formájában.
Továbbá a közösségi kohézió
erõsítése, a gyors és hatékony in-
formációátadás, a bûnmegelõzés-
ben és a segítõ szférában dolgozó
hatóságok és szervezetek megis-
mertetése és elfogadtatása volt.

A rendezvényen hatvanhét osz-
tály közel két és félezer tanulója
mérte össze tudását. Az osztályok
összetartozásuk jelzése érdeké-
ben egyforma ruhába öltöztek.
Voltak, akik jelmezt is készítettek
maguknak, kifestették az arcukat.
Az összetartozás kifejezésének
módját és a csapatindulót külön is
értékelték.

Az állomásokon a legújabb
technikát is alkalmazó, a korosz-
tályi sajátosságokat figyelembe
vevõ párbeszédeken és szituációs

játékokon keresztül történt az in-
formáció átadása. 

Az ünnepélyes eredményhirde-
tésnek gálamûsor keretében, a
Hevesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pont adott otthont. 

Köszöntõjében Marton István
polgármester gratulált a tartalmas
szakmai héthez, és továbbra is si-
keres, alkotó együttmûködést kí-
vánt. 

Dr. Molnár József kapitányság-
vezetõ értékelését azzal kezdte,
hogy nagyon fontos ismereteket
tudtak átadni a fiataloknak, és a
szervezõknek is ugyanolyan él-
ményt jelentett az együtt töltött
egy hét, mint a diákoknak. A ren-

dezvény sikeréért közel ötven
szervezõ tevékenykedett. Nem ar-
ra törekedtek, hogy visszakérdez-
zék a fiataloktól a kapott ismere-
teket, hanem az volt a céljuk,
hogy segítséget nyújtsanak nekik.
Amikor az életben olyan helyzet-
be kerülnek, hogy dönteniük kell,
az itt elhangzottak jussanak
eszükbe. Tehát a döntéshez adják
meg a segítséget. Ahhoz a döntés-
hez például, hogy beülnek-e olyan
személygépkocsiba, amelynek it-
tas a sofõrje, vagy ha kábítószer-
rel kínálják õket, mit fognak ten-
ni. Összegzésként elmondta, min-
denki jól szerepelt, minden osz-
tállyal meg voltak elégedve, és
reméli, hogy amennyiben ilyen
helyzet adódik, ezeket az ismere-
teket tudják, akarják, és legyen le-
hetõségük felhasználni.

Mindkét évfolyamban az elsõ
három helyezést elérõ osztály ka-

pott jutalmat, mely hatvan-,
negyven- és húszezer forintos
hozzájárulást jelent az osztályki-
rándulásuk költségeihez.

A 9. évfolyam helyezettjei:
Batthyány Gimnázium 9/A „Béke
Harcosok Csapata”, Thúry Györ-
gy SZKI 9/A „Ügynökök” csapa-
ta. Dr. Mezõ Ferenc Gimnázium
9/D „SzVA” csapata.

A 10. évfolyam helyezettjei:
Dr. Mezõ Ferenc Gimnázium
10/A „Repülõ bálnák” csapata,
Thúry György SzKI 10/F „Ördö-
gök” csapata, Batthyány Lajos
Gimnázium 10/B „Béla király”
csapata.

Ezen kívül az elsõ helyezettek
elvitték a vándorkupát, és õk fog-
ják képviselni a várost a megyei
döntõben.

Különdíjban részesült a Zsig-
mondy-Széchenyi SZKI. Az isko-
la az intézmények közül a leg-
több, összesen huszonkét osztály-
lyal képviseltette magát a verse-
nyen.  Szintén külön díjat kaptak
a Cserháti Sándor Mûszaki Kö-
zépiskola 9/B osztályos gépészei. 

A versenykiírásban szereplõ
Csapategység, a Közösség Leg-
markánsabb Képviselete-díjat a
Mezõ Ferenc Gimnázium 10/B
osztályos „Mezei rohamkukacok”
csapata vihette haza. Jutalmuk a
harmincezer forintos különdíj. 

A vidám hangulatú ünnepségen
a fiatal versenyzõket Pulai Viktó-
ria táncmûvész és a Tatár Csaba
által vezetett kanizsai Fúvós
Kvintett köszöntötte mûsorával. A
gálamûsort Simánné Mile Éva, a
rendezvény koordinátora vezette
az ifjúság nagy megelégedésére. 
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ni az égbe szökõ energiaárakat. A
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rontja, hogy válságát éli a hazai
lakásépítés.
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giát akkoriban állították össze,
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vezetõ igazgató, a Magyar Téglás
Szövetség elnökségi tagja. – A
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Lengyelországba és Romániába
is. Termékeink tizenkét százalékát
exportáljuk, a keleti piacra azon-
ban a nagy szállítási távolság mi-
att nehéz bekerülni. Ebben az év-
ben, január végén tulajdonosvál-
tás történt a gyár életében, egy
olasz szakmai befektetõ, az Indus-
trie Cotto Possagno nevû cég vá-
sárolta meg a tulajdonosi hányad
száz százalékát. Cserépgyártással
foglalkoznak, Olaszországban
nyolc gyárat mûködtetnek. 

– Esetleg hasonló céllal jöttek
Nagykanizsára is?

– Igen, mivel a gyárunk mellett
lévõ tízhektáros, ám szükség ese-
tén több mint negyvenhektárosra
bõvíthetõ bányából kikerülõ
agyag minõségi szempontból al-
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tudom, rövid idõn, három éven
belül megépülhet a cég cserép-
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de legalábbis addigra már folya-
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megépülése után is mûködtetni
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a más típusú építõanyagok tér-
nyerésével hogyan változott a pi-
ac az elmúlt években?
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sülnek a falburkolás területén.
Óriási a túlkínálat, belépett a
klinker tégla, s számtalan alter-
natív megoldás is létezik. Egyre
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alább annyira nehéz a megszer-
zett piacot megtartani. Nagyon
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Évrõl-évre áremelkedés tapasz-
talható a gáz és villamos energia
tekintetében is, a kérdés csak az,
hogy ennek mértéke tíz, avagy
húsz százalék. S ezt nem lehet tel-
jes egészében áthárítani a vevõ-
re. Szûkül a lakáspiac is, 2004-
ben negyvennégyezer lakást ad-
tak át, míg tavaly harmincháro-
mezret, s további csökkenés vár-
ható. Tehát három év óta egyre
kevesebb új ingatlan készül, s
ami megépül, az is egyre kisebb.
Ismét elõtérbe kerülnek a negy-
ven-negyvenöt négyzetméteres
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len gazdasági körülmények és a
romló állami lakásfinanszírozás
miatt megint „odúkba” kénysze-
rülnek. Következésképpen keve-
sebb tégla és cserép kell, ami
ugyancsak rontja a magyar tég-
lagyártás pozícióját és tovább
nehezítik korszerûtlen technoló-
giával rendelkezõ gyárak talpon
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Fo
tó

: H
or

vá
th

 A
tti

la

Fo
tó

: B
ak

on
yi

 E
rz

sé
be

t

Az utca képeskönyve – e talá-
ló címet választották annak a
Magyar Plakát Házban nyílt
tárlatnak, amely az 1885 és
1995 közötti idõszak plakátjait
vonultatja fel. 

A tárlatot Kiss Imre, a Magyar
Kereskedelmi és Vendéglátóipari
Múzeum igazgatója nyitotta
meg. A kiállított anyag egy része
egyébként az õ gyûjteményük-
bõl származik.

Kiss Imre megjegyezte: a ko-
rabeli sajtó reflektálása szinte
egyidõs a plakát megjelenésével.
Az „utca képeskönyve”, „az utca
galériája” – mondták a plakátról
a kritikusok a 19-20. század for-
dulóján.

Az utca
galériája
tablókon

Egy hét gyermekeink biztonságáért
Útvesztõk és útkeresõk

2007. november 22.-i lapszá-
mukban a „Szolgálnak és félnek”
címû cikkben több nem helytálló
tényt közöltek, mely a jelen, a
rendvédelemben tapasztalható
zûrzavarban a határõrség-rendõr-
ség integrációja idõszakában még
további félreértésekre adhat okot
– kereste meg lapunkat Bebes Ti-
bor, a Rendészeti Védegylet fõ-
titkára. Észrevételei között el-
mondta:

– A hivatásos állomány tagja
húsz év szolgálati idõ után to-
vábbra sem mehet nyugdíjba,
ilyen jellegû törvénymódosítás
nincs és nem is várható. A szak-

képzõ iskolák (szakmunkás képzõ)
munkaviszonyba történõ beszámí-
tása eddig is törvényi elõírás
alapján történt – mondta. – A
probléma bizonyos törvényrende-
letben meghatározott szakközépis-
kolai évek beszámíthatóságával
és beszámításával van. Az 1,2-es
szorzó esetében téves, hogy a ha-
tárõröknek 1996-tól számolják. A
HSZT hatályba lépésétõl (1996) a
határon szolgálatot teljesítõ vám-
és pénzügyõrök esetében volt tör-
vényi elõírás, illetve más rendvé-
delmi szervnél dolgozók esetében
is bizonyos speciális szakterüle-
ten.

Pontosítás nyugdíjügyben

42.qxd  2007.11.28.  11:49  Page 15



Illegális hulladéklerakó jött
létre az ipari park négyhektá-
ros területén – írta a megyei
napilap. Az óriási szemétkupac
ügyében az önkormányzat most
akar feljelentést tenni, ám Mar-
ton István polgármester már ta-
valy szeptemberben szóvá tette
az ügyet. 

Az ügy nem számít újdonság-
nak, hiszen két éve kezdõdött,
amikor az akkori önkormányzat
tudtával az útfelújításból szár-
mazó feltört aszfaltdarabokat az
ipari parkba szállították, hogy
ott ideiglenesen tárolják addig,
amíg le nem darálják, ugyanis
az elõzetes tervek szerint a he-
gyi utak felújításához használ-
ták volna. A kupac láttán azon-
ban mások is vérszemet kaptak,
s elkezdték behordani elõbb a
maguk törmelékét, majd más,
esetenként veszélyes hulladéko-
kat is. A területnek több bejára-
ta van, így az õrzés, lezárás ne-
hezen megoldható, s aki illegá-
lisan akar megszabadulni a sze-
metétõl, az meg is teszi – tudtuk
meg Fenyves Jenõtõl, az ipari
park mûszaki referensétõl. A
szakember hozzáteszi: mostaná-
ban már egyre kevesebb ilyen
esettel találkoznak, ugyanis szi-
gorították az ellenõrzés rendjét. 

Információink szerint egyéb-
ként az önkormányzat sem kért
engedélyt az ideiglenes tárolásra,
az egyetlen meglévõ dokumen-
tum az ipari park korábbi vezetõ-
je, Szányi Gábor tavaly tavasszal
írt levele, amelyben a városfej-
lesztési osztály figyelmét hívja
fel arra, hogy jó lenne, ha eltaka-
ríttatnák a törmeléket, mert így
nem lehet értékesíteni a területet.

Voltaképpen tehát utólag kide-
rült, nem a legjobb ötlet volt az
ipari park területére hordani az

útfelbontásból származó törmelé-
ket, de ha már így történt, gon-
doskodni kellett volna az õrzésrõl
– megelõzendõ az illegális lera-
kásokat –, a saját törmeléket pe-
dig szelektálni kellett volna, hi-
szen a szállítók nem csak törme-
lékeket hoztak, hanem minden
más anyagot is, amelyek már ve-
szélyes hulladéknak számítanak. 

Hasonlóra pedig volt már pél-
da, s nem volt gond, igaz, ott
odafigyeltek a folyamatra.
Ugyanis a volt Thúry-laktanya
bontásánál is hasonló megoldást
alkalmaztak. Az itt ledarált tör-
melékbõl csaknem húsz hegyi
utat tetetett rendbe az akkori ön-
kormányzat.

Az ipari parkban azonban nem
így történt, az építési törmelék
megmaradt, senki nem daráltatta
le, a kupac pedig szaporodott, sõt

veszélyes anyagokat, aszfaltot,
palát, kátrányt is idehordtak. Ez-
zel a város legnagyobb illegális
szeméttelepét éppen maga az ön-
kormányzat hozta létre.

Tárnok Ferenc, a városfejlesz-
tési iroda vezetõje nem kívánt
nyilatkozni lapunknak és dr.
Gyergyák Krisztina aljegyzõhöz
irányított minket.

Az aljegyzõ asszony érdeklõ-
désünkre elmondta, az önkor-
mányzat rendõrségi feljelentést
tesz az ügyben, miután a belsõ
vizsgálatot lefolytatta.

Jó lenne tudni ugyanis, hogy
ki engedélyezte a törmelék ille-
gális lerakását, s az útépítést
végzõ cégek vettek-e fel pénzt a
lerakásért, netán a megsemmisí-
tésért – ami ugye, mint annak
ékes példája látható, nem történt
meg.

Ezekre a kérdésekre nem lesz
könnyû választ adni, a folyama-
tokkal kapcsolatos írott anyag
ugyanis nincs a hivatalban,
Szányi Gábor és az elõzõ polgár-
mester, Litter Nándor pedig nem
nyilatkozik az ügyben.

Ha a hivatalban nem is, de a
világhálón találni olyan doku-
mentumot, ami fogódzóként
szolgálhat. Egyik internetes
portálon ugyanis még fellelhetõ
az a nyílt levél, amit Szányi Gá-
bor 2006. szeptember 22-én írt
Marton Istvánnak, akkor még
polgármester-jelöltnek, aki elõtte
sajtótájékoztatón hívta fel a fi-
gyelmet az illegális szemétlera-
kóra.

Íme az a bizonyos levél, ponto-
sabban annak egy részlete:

„Az illegális hulladékot lerakó
személyek ellen folyamatosan
küzdünk, sajnos, az állandó õrzés-
re nincs pénzünk. Az illegális tör-
meléklerakástól a nyáron sikerült
több mint kéthektárnyi területet
megtisztítani, itt már beruházások
folynak. 2005-ben a városi útfel-
újítások törmelékét az önkor-
mányzati hivatal az ipari park te-
rületén helyeztette el. Akkor szak-
emberek bevonásával döntöttek
így. Ugyanis az elhelyezett törme-
lék nem szemét, hanem újrahasz-
nosítható alapanyag, amelyet az
útalapba fel lehet használni.”

No comment. 

Horváth Attila
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December 6-án nyílik a régió legnagyobb bevásárlóközpontja,
"ahol a vevõre figyelnek, ahol a vevõt számon tartják"

A Kanizsa Centrum Bevásárlóközpont 2007. december 6-án nyílik meg a
a nagykanizsai régió lakosságának számára. A hatalmas, 16.000 m2 mére-
tû komplexum elsõ fázisa lép most a nyilvánosság elé. A teljes kapacitás
2008. márciusától fog beindulni. Addig is már több mint 20 üzlet várja a
látogatókat a Hevesi úton. 

A bevásárlóközpont azt a célt tûzte ki maga elé, hogy a vásárlókat a szokásos-
nál egy picivel magasabb szinten szolgálja ki, mint a megszokott. Ezért a meg-
nyitástól kezdõdõen folyamatosan találkoznak majd a látogatók kérdõívezõk-
kel.
A vevõk véleményét havonta fogja a vezetés kiértékelni és az abból szerzett
javaslatokat a mindennapokba beépíteni.
Azok a vásárlók, akik segítik a bevásárlóközpontot véleményeikkel, ajándéko-
kat kapnak és részt vehetnek a nagy nyereményjátékban.

A megnyíló üzletek közül az Interspar hipermarketje a legnagyobb, amely nem
csak gyönyörû környezettel, hanem minõségi termékekkel várja vásárlóit,
mindezt kedvezõ árakon.
Az Interspar mellet ismert nagy márkák jelennek meg a bevásárlóközpontban,
mint a DM drogéria, a Quattro Mobili bútoráruház, amely az Andante bõrbúto-
rok legnagyobb forgalmazója, a Starfleur virágbolt, az abOriginal sportos- ele-
gáns divat, a Leonardo cipõbolt, a Libri könyvesbolt, a Triumph fehérnemû
bolt.

Ezen kívül itt lesz az 576 Kbyte videojáték szaküzlet,  az Egzotikus ajándék,
az Exklusive Change, a Mister Minit, a Mustang farmerüzlet, a Zenith lakás-
textil, a Cortesi látványpékség, az EnterNet internet és telefon, az Inmedio hír-
lap, magazin, a Bercotel mobiltelefon szaküzlet, Style Mode bizsu, Gyógy-
szertár, Kínai Étterem, Koktél Divat.

A december 6-án, reggel megnyitó Kanizsa Centrum és az Interspar délután 16
órától 20 óráig különlegességekkel is várja a látogatófelnõtteket és gyerekeket:
lesz itt "Játékváros" rengeteg játékkal (ugráló várral, 35 fajta logikai játékkal,
készségfejlesztõ, kirakós, családi társas játékokkal, rugósfocikkal, rajzeszkö-
zökkel, stb).
Lesz itt jós, grafológus, arcfestõ, lesznek kézmûves foglalkozások, mint origa-
mi (papírhajtogatás), csuhéhuzás, agyagozás, bõrözés. Ezek a programok csü-
törtökön és pénteken délután, szombaton és vasárnap pedig délelõtt lesznek a
bevásárlóközpont széles folyosóin megtartva.

December 8-án az Interspar 10-18 óráig gyermek programokkal, színpadi
programokkal és termékkóstolóval fog ráadásként kedveskedni az odalátoga-
tóknak.

Folyamatosan lesznek nyereményjátékok, amelyeken bárki részt vehet, aki va-
lamelyik boltban vásárolt valamit, értéktõl függetlenül.
A játékban résztvevõ, a Mikuláslányokkal beszélgetõ, vagy a boltokban re-
gisztráló látogatók között karácsony és szilveszter között a Kanizsa Centrum-
ban nagy értékû nyereményeket sorsolnak ki, ott "ahol a vevõre figyelnek,
ahol a vevõt számon tartják".

Együtt érkezik a Mikulással a 
Kanizsa Centrum Bevásárlóközpont

A Gázgép Kft. 230 fõt foglal-
koztat, az elmúlt évben csak-
nem tizenöt százalékkal bõvült
a munkavállalói létszám. A cég
árbevétele jelentõsen nõtt, ami
annak is köszönhetõ, hogy a
többségi tulajdonos Heat-cso-
port tíz év óta folyamatosan fej-
leszt, mintegy tízmillió eurót
forgatott a cégbe az elmúlt idõ-
szakban. 

– 1997-ben alakult meg a Gáz-
gép, s még ebben az évben meg is
vásárolta a többségi üzletrészt a
HEAT wärmetechnische Anlagen
GmbH–Ausztria – mondta lapunk-
nak Wilhelm Huber, a cég vezér-
igazgatója. – Ekkor még csak sze-
relvénygyártással foglalkozott a
cég, azóta azonban nagyon sokat
fejlõdtünk, s most már képesek va-
gyunk akár negyven tonna egyedi

súlyú berendezések gyártására is.
Árbevételünket megdupláztuk, ter-
mékkörünk jelentõsen bõvült. Az
elmúlt tíz évben jelentõs beruházá-
sokat hajtottunk végre a cégnél. El-
sõsorban a gázipar számára gyár-
tunk termékeket, háztartási gáz-
nyomásszabályzókat, de szállítunk
az ipar területeire is. Olyan készü-
lékek gyártására is alkalmas tech-
nológiával rendelkezünk, amelyek
extrém magas nyomáson, 260 bar-
on mûködnek. Fõleg a nagyobb be-
rendezések területén tapasztalunk
jelentõs piacnövekedést.

A cég jelentõs uniós forrásokat
nyert a termelés további korszerû-
sítésére és a szakember-utánpótlás
biztosítására is. Kialakítanak egy
tanmûhelyt, s megkezdték hat la-
katos és hat hegesztõ ipari tanuló
képzését. Wilhelm Huber vezér-
igazgató azt mondja, ez különö-
sen fontos a számukra, mert a ré-
gióban jelentõs a szakemberhiány. 

– Megpróbáltunk a képzéshez
modern eszközöket beszerezni,
ugyanis célunk, hogy tanulóink
azonosuljanak cégünkkel és ter-
mékeinkkel. Ez nagyon fontos a

jövõnk szempontjából. A terme-
lésbe is beruházunk: egy nagyobb
fejlesztés folyik a forgácsoló terü-
letén, ahova olyan gépeket és au-
tomatákat vásároltunk, amelyek
nagymértékben csökkentik a
gyártási idõt, ezáltal nõ a ver-
senyképességünk – magyarázza. 

– Külföldi befektetõként hogy
látja, miképpen lehet feloldani a
szakemberhiányt? 

– Fontos, hogy megálljon a fiata-
lok Budapest és Gyõr felé áramlá-
sa, hiszen ha ezt sikerülne megaka-
dályozni, biztos vagyok benne, hogy
több befektetõ telepedne meg a vá-
rosban. Mindenképpen buzdítanám
a fiatalokat arra, hogy tanuljanak
nyelveket, sajnos, errefelé elég ke-
vesen beszélnek más nyelvet a ma-
gyaron kívül. Ha mindez megvaló-
sulhatna, akkor nem csak a gyen-
gébb, rosszul képzett munkaerõ ma-
radna a térségben, s Nagykanizsa
még vonzóbb lehetne a befektetõk
számára. Kérem, ne értse félre, nem
kritizálni akarok, én szeretem ezt a
várost. Másképp nem lennék itt. 

Horváth Attila  

Képzések a Gázgépnél
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A Kreatív Klub tagjai a Nagy-
kanizsától 35 kilométerre lévõ
FlyBalaton, Sármellék nemzet-
közi repülõtérre látogattak el a
legutóbbi találkozójukon. Tájé-
koztatást kaptak Dunántúl leg-
fontosabb és egyben legnagyobb
forgalmú repülõterének történe-
térõl, az új fejlesztésekrõl és a
beruházások eredményeirõl. 

A repülõtér jelenlegi helyén
már az 1940-es években is volt

ideiglenes katonai repülõtér,
azonban szilárd burkolattal csak
1950-ben látták el. 1960-ban az
addig ott állomásozó magyar re-
pülõszázad áttelepült Pápára, Sár-
mellékre pedig egy szovjet kato-
nai alakulat érkezett. A kifutópá-
lya az 1982-es áttelepítés során
érte el jelenlegi méretét, ekkor
lett 2500 x 60 méteres. A repülõ-
tér négyszáz hektárnyi területén
felépített lakótelepen egy teljes
orosz repülõszázad – és a katonák

családtagjai – éltek, a környezõ
településektõl lényegében elzár-
tan. 1990-ig mintegy hetven-
nyolcvan repülõgép állomásozott
folyamatosan Sármelléken. 

Idén nyáron hét légitársaság re-
pült négy országból Sármellékre,
tizenhárom várossal kötve össze
a Balaton légikikötõjét. A repülõ-
téri séta végén együttmûködési
lehetõség is szóba került.

B.E.

Látogatás a FlyBalaton repülõterén

Az önkormányzat privát lerakója
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December hetedikén, pénte-
ken fél hattól a Halis István Vá-
rosi Könyvtárban az Orbán-
kormány egészségügyi minisz-
tere lesz a Nagykanizsai Polgári
Egyesület vendége. A ren-
dezvény szervezõjével, Kóré
Péter egyesületi elnökkel az
emelkedõ terhekrõl, szûkülõ
egészségbiztosítási szolgáltatá-
sokról beszélgettünk.

– Mi indította Önöket, hogy
ebben a szakpolitikai témában –
miszerint a társadalombiztosítást
a kormány eladná nyereségérde-
kelt biztosító társaságok számára
– tájékoztatót kérnek az Ország-
gyûlés Egészségügyi Bizottságá-
nak alelnökétõl?

– A társadalombiztosítás egy
száztizenhat év óta fennálló társa-
dalmi szerzõdés a magyar állam-
polgárok és a mindenkori állam-
hatalom között. Dédszüleink is fi-
zették, valamicske közünk van te-
hát hozzá. A felmérések szerint a
lakosság háromnegyede ragaszko-
dik megtartásához. Nem gondolom
hát, hogy valamiféle szûk szakkér-
dés, melynek felrúgásáról a kor-
mányzat megkérdezésünk, felhatal-
mazásunk nélkül dönthetne. A no-
vember huszonegyediki országos
megmozdulásokat figyelve azon-
ban úgy érzékeltem, sokan tájéko-
zatlanok, mások fásultak ezekkel a
nagyon is közeli tervekkel kapcso-
latban. Azért Mikola Istvánt hív-
tuk, mert lelkiismeretesen, markán-
san képviseli a betegek érdekeit.

– Februárban, a kanizsai kór-
ház ágyszámának csökkentése el-
len is felemelte szavát. Makk-
egészséges fiatalként ugyan már
mit keresett ezen a tüntetésen?

– Azért, mert nekem pillanat-
nyilag nincs szükségem kórházi
ellátásra, még ott volt a helyem!
Mert attól család egy család, at-
tól város egy város, attól társada-
lom egy társadalom, hogy fáj ne-
künk a mások baja is. Ifjú házas
vagyok, feleségemmel beszélgetni
szoktunk majdani gyermekeink
jövõjérõl. Egészen más, ha már
nem csak önmagamra, hanem a
rám bízott életekre is kell gondol-
nom. Mi ebben az érthetetlen...

– Nem látja biztosnak talán a
családja egészségnek jövõjét?

– Kanadában a kormány telje-
sítményét azzal mérik, hogy a cik-

lusidõben hogyan alakul a szüle-
téskor várható átlagos élettar-
tam, a megbetegedési és a halá-
lozási trendek, a csecsemõhalan-
dóság. Mit mondjak erre? Ször-
nyülködöm attól, hogy a csecse-
mõhalandóság egy év alatt nyolc
és fél százalékkal emelkedett!

– De hát azt mondják, a világot
követni kell…

– Clinton elõzõ amerikai elnök
pár hete járt Budapesten. Õ
mondta:  nem kellene ezt csinál-
ni, fiúk, mert nálunk sem jött be…

A világ egyetlen részén sem mû-
ködhet csak üzleti alapon az
egészségügyi rendszer. Amerika
már araszol a nemzeti kockázat-
közösség felé: például Massachu-
setts államban társadalombiztosí-
tási rendszert vezettek be. És mi
nem tanulunk más kárán? Hiszen
már most az emberek tíz százalé-
ka nem tudja kiváltani a gyógy-
szerét, illetve az orvos által felírt
recepttel nem is megy el a patiká-
ba. A szegények és a gazdagok
egészségének végzetes különsza-
kadását akarjuk?

– De hát költségvetési egyen-
súlyzavar van.

– És akkor mindig az oktatáson
és az egészségügyön kell kezdeni
ennek a korrekcióját, mármint a
forráskivonást? Amikor Magyar-
országon az egy fõre esõ egész-
ségügyi ráfordítás nemzetközi vi-
szonylatban botrányosan ala-
csony.

– A legkisebb koalíciós párt
szerint a verseny leszorítja az ára-
kat. Több egészségbiztosítóval is
ez lehet a helyzet?

– Ismét csak Amerikára utal-
nék, ahol az elmúlt hat évben a

biztosítási díjak megkétszerezõd-
tek. Értsük meg, a nyereségérde-
kelt biztosító érdekei mások, és
emiatt újabb kórházbezárási hul-
lámra lehet számítani. A számítá-
sok szerint ötven-hatvan, közöttük
több jól teljesítõ kórház zárhatja
be kapuit.

– Az egyesület mit tehet ez
ügyben? Óriási túlerõ látszik, hi-
szen ez a „deform” a hatalom kö-
rüli új tõketulajdonosok érdekeit
szolgálja, számukra biztosítana
gyors és olcsó piacszerzési lehe-
tõséget.

– Mikola István mondta egy
interjúban a kormányzati ámok-
futásról: „A társadalom a már
elhunytak, az élõk és a még meg
sem születettek közössége, ezt
mindenkinek tudnia kell. Az em-
ber felelõs a jövõ generációért,
viseli az elõzõ generáció munká-
jának értékét, és a léte messze
túlmutat önmagán. Váltásra van
szükség, és ne mondja nekem
senki, hogy nem lehet. Én meg
azt mondom, csak most lehet.
Ha szalad a szekér, ki akarna
változtatni? Most viszont nagy
baj van, tehát nemcsak lehet, de
kell is változtatni, mert elve-
szünk.”

P.J.
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December 1. 19.00 MUSZTÁNG KONCERT
Közremûködik: a FYX és a SZIKLA zenekar

Belépõjegy: 800 Ft

December 3. 17.00 HOBBYVIRÁGKÖTÕ KLUB

December 6. 10.00 A KISHÉTRÉT ZENEKAR 
Mikulás koncertje. Belépõdíj: 500 Ft

Önéletrajzokat 
az adel.borsos@fabo.hu e-mail címre várjuk

Mûszaki felsõfokú végzettség (villamos-, gépészmérnök) 
Alapszintû német nyelvtudás 
Kreativitás, mobilitás 
Jó szervezõ-, kommunikációs- és tárgyalókészség 
Jogosítvány 
Felhasználói szintû PC-ismeretek 

Pályakezdõk jelentkezését is várjuk!

Mûszaki értékesítõ munkatársat 
keresünk

Szükséges:

Polgári Egyesület: Váltásra van szükség

„Uram, felkészületlenek va-
gyunk a jóra, tedd újra képessé
a szívünket az örömnek elvise-
lésére” – hagyományosan ez, a
Sütõ Andrástól vett idézet a
mottója a Hevesi Sándor Mûve-
lõdési Központ alapítványi hó-
napjának, amelyrõl Papp Fe-
renc igazgató tartott sajtótájé-
koztatót. A Tüttõ János Nóta-
klub szóvivõje, Varga Zoltán pe-
dig a decemberben sorra kerü-
lõ dupla gálájukat ajánlotta a
sajtó figyelmébe.

Papp Ferenc az alapítványi hó-
nap céljáról elmondta, immár ha-
gyományosnak tekinthetõ, tizen-
harmadik alkalommal sorra kerü-
lõ programsorozatuk arra irányul,
hogy a város civil szervezõdései
bemutatkozhassanak a nagykö-
zönségnek, s programjaik révén
hasznosabb és változatosabb le-
gyen a várakozás, az advent idõ-
szaka. Az alapítványi hónap no-

vember harmincadikán veszi kez-
detét Nagy Csaba Nagykanizsai
mozitörténetét taglaló könyvének
bemutatásával, s december hu-
szonharmadikán zárul a Fúvós
karácsonnyal, a Nagykanizsai If-
júsági Fúvószenekar és a Balaton
M&K Fúvósegyüttes koncertjé-
vel. A két program között többek
közt Wass Albert-elõadás, a fenn-
állásának harmincötödik jubileu-
mát ünneplõ Kanizsa Táncegyüt-
tes produkciója, a megszokott
mézes napok, retrospektív Brun-
ner-kiállítás, gospel, valamint a
városi vegyeskar karácsonyi kon-
certje várja az érdeklõdõket. 

Az alapítványi hónap kereté-
ben a Tüttõ János Nótaklub a
nagy érdeklõdésre való tekintettel
két gálaesttel is a közönség elé
lép. December 15-én 18 órai,
másnap pedig 15 órai kezdettel
„Vándorol a hold az égen” cím-
mel a Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ színháztermében tartja

megalakulásának hetedik évfor-
dulója alkalmából rendezendõ
egész estés nótamûsorát. Mint azt
Varga Zoltán, a nótaklub szóvi-
võje elmondta, a mûsorban fellép
Bokor János és Kerekes Katalin
nótaénekes is, a zenei kíséretrõl
pedig a Honvéd Mûvészegyüttes
világhírû cigányzenekara gondos-
kodik, Szalai Antal vezetésével.
A klubtagok a teljesen új összeál-
lítású mûsor keretében visszate-
kintenek az eltelt csaknem két év
történéseire, megemlékeznek a
névadó Tüttõ János születésének
90. évfordulójáról, s a közelmúlt-
ban elhunyt két társukról.

A sajtótájékoztatót Papp Fe-
renc egy személyi bejelentéssel
zárta, s arról tájékoztatta a sajtó
képviselõit, hogy december else-
jével a Medgyszay Ház mûvelõ-
désszervezõjévé Dolmányos Er-
zsébetet nevezte ki.

H.A.

Uram, felkészületlenek vagyunk a jóra...
Alapítványi hónap a Hevesi Sándor Mûvelõdési Központban

42.qxd  2007.11.28.  11:49  Page 11



Jótékonysági vásárt szerve-
zett a Kiskanizsai Polgári Olva-
sókör Egészségügyi és Szociális
Klubja, valamint a Máltai Sze-
retetszolgálat a kiskanizsai Sar-
lós Boldogasszony Templom
melletti közösségi házban. 

Dr. Joós Lászlóné nyugalma-
zott gyermekorvos, az akció fõ
szervezõje, a klub vezetõje el-
mondta, hogy hagyományos jó-
tékonysági vásárukon lábbelik,
felnõtt és gyermekruhák találtak
gazdára jelképes összegért. A

jótékonysági akcióból befolyt
összeget a rászoruló kiskanizsa-
iaknak adományozzák, szeretet-
csomag formájában. Dr. Joós
Lászlóné szerint Kiskanizsán
mintegy harminc rászoruló csa-
lád él. 

– Legfõképpen egyedülálló
idõsekrõl van szó, akik szégyen-
érzetük miatt nem kérnek segít-
séget, de akadnak olyan nagy-
családosok is, akik szintén tá-
mogatásra szorulnak – mondta. 

Hozzátette azt is: szerencsére
a második napon már többen
jönnek válogatni a ruhák közül,
köszönhetõen a városi televízió
és a megyei napilap elõzõ napi
tudósításának.  Az akciónak de-
cember hetedikén és nyol-
cadikán lesz folytatása.

Horváth Attila

Új INTERSPAR Nagykanizsán, a minõség garanciája
A dinamikusan fejlõdõ SPAR áruházlánc immár 16 éve a magyar élelmiszerkereskedelmi piac meghatározó szereplõje. A cég-
csoport jelenleg országosan 153 SPAR, 20 KAISER'S szupermarketet és 28 INTERSPAR hipermarketet üzemeltet. 

A cég, vásárlók iránt érzett fogyasztóvédelmi, élelmiszerbiztonsági felelõsségérzetét piacra lépése óta minden évben különle-
ges, a társaság fejlõdését, piaci pozícióját is lényegesen befolyásoló lépésekkel hangsúlyozta. 

A SPAR márkanév a kiváló minõségû áruknak, a széles választéknak és a vevõközpontú kiszolgálási kultúrának köszönhetõen
rendkívül népszerû.  Magyarországon évente 100 millió vevõ fordul meg a SPAR üzletekben. A társaság egyik büszkesége az
újonnan nyíló nagykanizsai INTERSPAR. 

Ez az áruház 2007. december 6-án nyitja meg kapuit a Hevesi Sándor utca 24. szám alatt. A 4184 négyzetméteres hipermar-
ketet a város lakossága bizonyára hamar szívébe zárja. Az INTERSPAR új színfoltként a városban bõ áruválasztékot, több
mint 30 ezer árucikket, kiváló minõségû termékeket és folyamatosan kedvezõ akciókat kínál attraktív üzletterében. 
Az INTERSPAR árucikkeinek közel kétharmada élelmiszer, a többi pedig iparcikk jellegû termék: elektromos és egyéb háztar-
tási cikk, textil-, ruházati és sportruházati termék, játék, papír- és írószeráru, sok hobbi- és idénycikk, stb.
Az élelmiszerválasztékon belül különösen gazdag az INTERSPAR áruházlánc egyik erõsségét jelentõ frissáru kínálat – zöld-
ség-gyümölcs, tejtermékek, húsáruk, hidegkonyhai és cukrászati készítmények, helyben, frissen sütött pékáruk és mások.
Az új áruházban is megtalálhatók a vásárlók által egyre jobban kedvelt SPAR névvel jelölt sajátmárkás termékek. Ezek az áru-
féleségek magas színvonalon, igényes csomagolásban, ám a gyártói termékeknél jelentõsen kedvezõbb áron vásárolhatóak
meg.

A SPAR hálózatában kiemelkedõ a friss tõkehús és a húskészítmények minõsége, melyek a SPAR saját Húsüzemébõl kerül-
nek ki. A SPAR Húsüzeme Közép-Európa legmodernebb ilyen létesítménye, ahonnan a szigorúan ellenõrzött friss tõkehúst és
a húskészítményeket naponta szállítja a cég az áruházakba.

A közel 12 000 dolgozót foglalkoztató SPAR Csoport büszke munkatársaira, magas szakmai képzettségükre, az üzletben dol-
gozók szakértelmére.  Az áruház Nagykanizsán is a fogyasztói igényeket tartja szem elõtt – csakúgy, mint a már meglévõ 28
INTERSPAR hipermarketben országszerte. Az áruház 134 dolgozója, Sümeg Andrea áruházvezetõvel az élen nem csak ki-
szolgálja a vásárlókat, hanem tanácsaikra és segítõkészségükre is lehet számítani. 

A SPAR név hazánkban, a világ 33 országában, ahol az áruházlánc jelen van, és ezen túl Nagykanizsa városában is egyet je-
lent a felelõsségteljes, minõségi kereskedelmi szolgáltatással és a sikerrel. 

Az INTERSPAR hipermarket címe: Nagykanizsa, Hevesi Sándor utca 24. 

SOK SZERETETTEL VÁRJUK A HÉT MINDEN NAPJÁN AZ ÚJ INTERSPAR HIPERMARKETBEN!
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Értesítjük a város idõs lakóit, hogy december 11-én, kedden 10 órától 12
óráig a Családsegítõ Központ irodájában (Zrínyi M. u. 51.) fogadóórát tar-
tunk. Hívjuk mindazokat, akik információkat kérnek, tanácsot, segítséget
várnak. 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Idõsügyi Tanácsa

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 13.560.000 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 23.630.400 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 78.000.000 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 30.970.800 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 12.840.000 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 16.000.800 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 6.264.000 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Bene Csaba, a 2. számú választókerület önkormányzati képviselõje foga-
dóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 17 órától 19 óráig a kenyérgyári
PERGO lottózóban (Kinizsi u. 95. ).

Bicsák Miklós az 1. számú választókerület (Garai, Ûrhajós, Hársfa, Ifjú-
ság utca lakói) önkormányzati képviselõje 2007. december 5-én, szerdán 16
órától 17.30 óráig fogadóórát tart a Kinizsi utca 97. szám alatti bélyegzõ-
gyártó irodában. 

Aznap 18 órától 20 óráig Bicsák Miklós Palin és Korpavár lakossága szá-
mára tart fogadóórát a palini új Általános Iskolában.

Tóth Nándor, a 14. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 18.00 órától a Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Házban.

Képviselõi fogadóóra

Idõsügyi tanács fogadóórája

Javaslattal állt elõ a Szabad
Demokraták Szövetsége helyi
szervezete a Medgyaszay Ház
további mûködtetése kapcsán.
Röst János alelnök és Halász
Gyula ügyvivõ a Pannon Egye-
temnek, vagy a kamarának ad-
ná a címzett állami támogatás-
sal megújult egykori mozit. 

Sajtótájékoztatóján Röst János
elmondta, az elõzõ testület egy-
fajta civil-ifjúsági központot ala-
kított volna ki az épületben, eb-
ben az esetben az önkormányzat
nem vett volna részt a direkt mû-
ködtetésben. Elképzelésük szerint
a ház a kulturális negyed része-
ként kamaraszínháznak, konfe-
rencia- és bálteremnek, informá-
ciós és teleház szolgáltatásoknak
adott volna otthont. 

Halász Gyula rámutatott, eb-
ben a ciklusban azonban többek
közt az vetõdött fel, hogy az épü-
letben helyeznék el lapunk és a
Kanizsa TV szerkesztõségét, amit
az SZDSZ sem munkaegészség-
ügyi, sem mûszaki szempontból
nem tart elfogadhatónak. Ráadá-
sul azt sem tudni, hogy az ehhez
szükséges átalakításokat jóvá-
hagyta-e a Kulturális Örökségvé-
delmi Hivatal? Ezen kívül köz-
mûvelõdési funkciókat is el kelle-
ne látnia a háznak.  

Az SZDSZ e helyett azt java-
solja, hogy a Medgyaszay Házat
a Pannon Egyetem, vagy a kama-
ra, illetve civil szervezetek hasz-
nálatába adja az önkormányzat. 

H.A.

Egyetem,
vagy
kamara

Kiskanizsaiak a kiskanizsaiakért
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A Bajcsai Településrészi Ön-
kormányzat elnöke, Polai József
érdeklõdésünkre elmondta, a köz-
gyûlési elõterjesztéseket elfogad-
ták, ám a helyi tömegközlekedés
2008. évi díjának megállapításához
javaslatot fogalmaztak meg. Kez-
deményezik, hogy a bajcsaiak utaz-
hassanak összvonalas bérlettel is a
murakeresztúri és fityeházi helykö-
zi járatokon, mert jelenleg csak a
drágább kombinált bérlettel vehetik
igénybe a szolgáltatást.

A szilárd hulladék jövõ évi díjá-
nak megállapításánál csak az inf-
lációnak megfelelõ mértékû, 4,5
százalékos díjemelést javasolták.

H.A.

Bajcsai
döntések
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A helyi járatú autóbusz-köz-
lekedéssel nem érintett Csoko-
nai utcai megállóból a saját
költségére helyeztette át a fe-
dett buszvárót a régi víztorony-
nál, a Teleki úton lévõ megálló-
ba dr. Károlyi Attila (MSZP), a
körzet képviselõje.

Dr. Károlyi Attila érdeklõdé-
sünkre elmondta, fogadóóráin
többen is jelezték, hogy a Teleki
út és a Hevesi út keresztezõdésé-
ben lévõ fedetlen buszmegálló na-
gyon szeles, így hidegebb téli na-
pokon bizony, kellemetlen a busz-
ra várakozni. Ezért gondolta úgy,
hogy – eleget téve a lakosság ké-
résének – át kellene helyezni a fe-
dett buszvárót a Csokonai utcá-
ból, ahol egyébként már több,
mint egy éve nem közlekedik he-
lyi járat. A képviselõ elmondta,
hogy az akcióra az önkormány-
zattól szeretett volna pénzt kérni,
ám mivel nem járt sikerrel, saját
költségén hajtotta végre azt.

– A fogadóóráimon ez visszaté-
rõ téma volt – mondta lapunknak
dr. Károlyi Attila. – Az elõzõ vá-
rosvezetés ugyan kialakította az
autóbuszöblöt, ám a buszra váró
emberekre nem gondolt, s várót
nem készíttetett. Ez egyébként jel-

lemzõ volt a régi városvezetésre,
a legtöbb megmozdulása során
fütyült az emberek problémáira. A
buszra váró utasok áztak-fáztak,
ezért felvetõdött bennem a gon-
dolat, hogy a Thúry ABC mellett
lévõ, egyébként használaton kívü-
li várót át kellene helyezni a Tele-
ki utcára. A közgyûlés segítségét
kértem, ám azzal hárították el ké-
résemet, hogy jelenleg erre nem
áll rendelkezésre forrás. Ekkor
úgy döntöttem, felvállalom ma-
gam a költségeket. Végül sikerült
megoldást találnom a baráti kap-
csolataim révén, sokat köszönhe-
tek Kámán Lászlónak, az IKI
igazgatójának, Gáspár András-
nak, a Via Kanizsa ügyvezetõjé-
nek, Szabó Istvánnak, a Via fõ-
mérnökének, valamint Szekeres
Sándor vállalkozónak.

H.A.

A Petõfi szobor felújítására,
a Polgári Kanizsáért Alapít-
vány kezdeményezésére elin-
dult gyûjtés részleteirõl érdek-
lõdött lapunk.

Balogh László képviselõ
elmondta: – A törvény szerint –
az 1991. évi XX. törvény a helyi
önkormányzatok és szerveik…
feladat és hatáskörérõl. 109. §.
(1) – a szobrok felújítása az ön-
kormányzat kötelessége. Ezért,
amikor az Oktatási, Kulturális,
Ifjúsági és Sportbizottság arról
az 500 ezer forintról döntött, me-
lyet a város fizet a Petõfi szobor
felújítására, tisztáznunk kell, nem
a város segíti a Polgári Kanizsá-
ért Alapítványt, hanem fordítva,
hiszen ez az alapítvány – mint
idén többször is – önkormányzati
feladatot vállalt át. Városvezetõ-
ként látom, mekkora a közösség-
építõ hatása a Petõfi szobor fel-
újításáért indított gyûjtésnek. A
város tudja kötelességét azok
iránt a polgárai iránt, akiknek
betegségük, szegénységük miatt
nincs módjuk a szobor megszépü-
léséhez hozzájárulni. Miközben –
jóllehet – õk állhatnak legköze-
lebb Petõfihez, aki megtapasztal-
ta mind a betegséget, mind a sze-
génységet. A 48-as gyalogezred-
tõl szinte félholtan szerelték le, s

õ írta, hogy: „Csak a szegény
szereti hazáját” Ezért kérem, en-
gedjék meg, hogy egyelõre ígér-
vény formájában ugyan, de átad-
jam a legrászorultabb 5000 kani-
zsai hozzájárulását a Petõfi szo-
borhoz. Amikor tehát nem sokára
megújul a szobor, õk is sajátjuk-
ként tekinthetnek a Deák téri em-
lékmûre: „Ebben a munkában a
mi részünk is benne van.”

– Bocsánat, de kicsit ellent kell
mondanom Petõfinek. – mondta
Babicsné Bertha Éva, az
alapítvány szóvivõje. – Bár az ed-
digi befizetések az idézett verssort
látszanak igazolni, tudom, a tehe-
tõsebb kanizsaiak közt is számos
negyvennyolcas érzelmû akad.
Meglehet, nem értesültek még
gyûjtésünkrõl, netán nagyon ko-
molyan vették a gombóc-fagylalt
nagyságrendû összeget. Várjuk az
õ – közhasznú alapítvány lévén
adócsökkentõ – hozzájárulásukat
is a már ismert befizetõ helyeken:
a Volksbank fiókjaiban, a Tourin-
form irodában, a Halis István
Városi Könyvtár folyóiratos
könyvtárosainál és a HSMK infor-
mációs szolgálatánál. Segíthetik a
Petõfi szobor felújítását átutalás-
sal is a 14100134 – 40076349 –
01000004 számú számlára.
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Horoszkóp

Váratlan bosszúságok érhetik ezekben a
napokban. Nem érdemes a mások ügyei-
be beleavatkoznia, sokkal hasznosabb, ha
a saját teendõivel foglalkozik. A párjára
se erõltesse rá erõszakosan az akaratát.

Fogékony lesz a munkára és a tanulásra
egyaránt. Az eredmények még anyagi
sikereket is hozhatnak. Érzelmi életé-
ben is szép, kellemes napok követik
egymást. 

Legyen határozott, talpraesett, mert úgy
juthat elõbbre. Ha váratlan próbatételek
elé állítja a sors, ne adja fel, a csillagok
segítséget hoznak. Ha magányos, most
rátalálhat a nagy szerelem.

Nehezen tud feloldódni a napokban.
Még mosolyogni sincs kedve. Ha azon-
ban néhány problémáját meg tudja olda-
ni,  a világot ismét rózsaszínben, élete
párját a legtökéletesebb embernek látja.

Fáradthatatlanságát elismeri és jutalmaz-
za környezete. Elõfordulhat azonban,
hogy meggondolatlanul jár a szája, ezért
megsérthet másokat. Ha még szingli,
flörtöljön többet, és szórakozzon.

A munkára és számtalan teendõjére
összpontosít ezekben a napokban. Gon-
doljon a közelgõ ünnepekre és az aján-
dékvásárlásra is. Ha magányos, bármi-
kor ráköszönhet a szerelem.

A megfázás, a fázós, hideg napok után
ismét új erõre kaphat. Új vállalkozásba,
munkába kezdhet, segítõ barátokat tud-
hat maga mögött. Járjon társaságba, s rá-
találhat az igaz szerelemre.

Ismét eltelik egy év. Érdemes elgondol-
kodnia a sikerek és a kudarcok okain.
Egyet azonban ne hagyjon figyelmen
kívül. Ön sem hibátlan. Párkapcsolatá-
ban nyugodt napokra számíthat.

A csillagok kedvezõ állása hozzásegíti,
hogy feltöltõdjön fiatalos erõvel, és új
feladatba vágjon bele. Párjával tervezzen
romantikus napokat. Ha magányos, jó
eséllyel indulhat kalandtúrára.

Pozitív változásokra számíthat magán-
életében. Terveit a Vénusz hatásának kö-
szönhetõen sikeresen megvalósíthatja.
Ha találkozóra hívják, senkinek se
mondjon nemet.

Változtatásokat kellene beiktatni életébe.
Célszerû lenne csökkenteni luxuskiadásait
annak érdekében, hogy maradjon pénz sze-
rettei megajándékozására. Érzelmi életében
is változásokra számíthat.

Az ünnepek elõtti napok kedveznek em-
beri kapcsolatai ápolásának. Járjon el
gyakrabban otthonról, keresse fel távoli
rokonait, barátait. Az emlékek felelevení-
tése gazdagítja mindennapjait.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Adománygyûjtés

A nagykanizsai Honvéd 
Kaszinó Hölgyklubja 

2007. karácsonyára ismét 
adománygyûjtést szervez.

Az adományokat a szervezõk
az alábbiak szerint kérik és fo-
gadják: gyermekruha- és cipõ,
játék, tisztálkodó szerek, fil-
mek, cd-k, magyar nyelvû tan-
könyvek, bizsuk, édességek,
felnõtt ruházat és cipõ. 

A gyûjtés helye és ideje: 

2007. december 3. 
hétfõtõl december 15. 

szombatig naponta 8-15 óráig
a Vásárcsarnok emeletén a

Pláza felõli oldalon, 
a lifttel szemben.

Szegények adománya

Buszvárót hozott a képviselõ

Tisztelt Képviselõ Urak!
Lassan itt az év vége, a számvetések és beszámolók ideje, ezért

kérjük, hogy lakossági fórum keretei között szíveskedjenek számot
adni arról, hogy a megválasztásuk óta eltelt idõben konkrétan mit
tettek Nagykanizsa városért. Nem a pártpolitikai csatározásokra,
hanem a város lakosai érdekében kifejtett egyéni munkájukra len-
nénk kíváncsiak.

Akiktõl a választ várjuk (betûrendben):
Cseresznyés Péter
Göndör István
Kovács Kálmán
Teleki László
Az idõpontok és helyszínek megjelölését kérjük e lap hasábjain

keresztül közzétenni.
Nagykanizsaiak a Nemzetért Hagyományõrzõ Egyesület

Nyílt levél a Nagykanizsa városhoz köthetõ 
országgyûlési képviselõkhöz!

Ülésezett a kiskanizsai tele-
pülésrészi önkormányzat. A
grémium tárgyalta a város jö-
võ évi költségvetési koncepció-
ját, amely kapcsán Horváth
Jánosné javasolta, hogy az új
kiskanizsai orvosi rendelõ
megépítésének és a ravatalo-
zó-rekonstrukció elõkészítésé-
nek költségei szerepeljenek
abban. 

A felvetésre Tóth Nándor, a
KTÖ elnöke jelezte, hogy az or-
vosi rendelõ kivitelezése tavasz-
szal megkezdõdik, s a tervek sze-
rint szeptemberre be is fejezõdik.
A ravatalozó rekonstrukciójának
pedig az elõkészítése zajlik jövõ
évben, az érdemi munkára majd
csak 2009-ben kerülhet sor.
Egyúttal jelezte, mindenképpen
szerepeltetni kellene a költségve-
tésben a Principális-csatorna tisz-
tításának költségeit, ugyanis ezál-
tal jelentõsen mérséklõdhetne a
belvizes területek nagysága. Böjti
Istvánné a koncepció kapcsán
megállapította, látszik, hogy a
következõ év sokkal feszesebb
gazdálkodást követel még az ide-
inél is, ám véleménye szerint ér-
zékelhetõ, hogy a városvezetés
mindent elkövet azért, hogy az
intézményrendszer zökkenõmen-
tesen mûködjön. 

H.A. 

Jövõre
megépül 
a rendelõ
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SZOLGÁLTATÁS

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a víz-
parton kétszintes (40 m2 szin-
tenként) nyaraló eladó. Érd.:
30/298-4001

Kanizsa – 50 év integráció 2007. november 29. 3Kanizsa – Apró 2007. november 29.14

BÉRLET

JÁRMÛ

VEGYES

TÁRS

INGATLAN

Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési
terület eladó. Társasház
építésésre kiválóan alkalmas.
Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II.
emeleti, szép állapotú lakás eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6086K)

Nk-án a Deák tér 10. szám
alatt tetõtéri, azonnal beköl-
tözhetõ, új, 46 m2-es + galéri-
ás, turbókazános, kétszobás la-
kás 9,99 millióért eladó, akár
önrész nélkül is. Érd.: 30/901-
9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás
családi ház nagy telekkel el-
adó. Érd.: 20 óra után a
93/315-559 (6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57
m2-es, 2,5 szobás, jó állapotú,
III. emeleti lakás 9,5 millió Ft-
ért eladó. Érd.: 30/348-9669
(6100K)

Szép természeti környezetben,
kicsi szõlõbirtok olcsón eladó.
Érd.: 20 óra után a 93/315-559-es
telefonszámon. (6101K)

Borsfán (a bázakerettyei,
letenyei strandfürdõhöz közel)

100 m2-es családi ház akácossal,
kis kerttel eladó. Nagykanizsai la-
káscsere érdekel. Irányár: 3,9 mil-
lió Ft. Érd.: 06-30-650-8534, este:
93-329-544 (6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyi-
ség kiadó vagy eladó! Két terem
(72+12 m2), raktárhelyiség, mel-
lékhelyiségek. Érd.: 30/227-
3294 (6111K)

Szentgyörgyvári hegyen 600
négyszögöl területen, 42 m2-es
lakható épület (fürdõszobás) el-
adó. Irányár: 2,5 millió Ft. Érd.:
20/260-8057 (6126K)

Nk-án a Berzsenyi utcában
háromszobás, I. emelet, egyedi
fûtésû lakás eladó. Érd.: 30/527-
2002 (6127K)

Belvárosban (Csengery út ele-
jén) garázs eladó. Érd.: 20/446-
2968 (6112K)

Belvárosban egyszobás lakás
albérletbe kiadó. Kaució szük-
séges. Érd.: 20/805-2950 (6121K)

LADA Samara 75000 km-rel,
2009-ig mûszakival, garázsban
tartott, jó állapotú, új téli
gumikkal eladó. Irányár: 200.000
Ft. Tel.: 30/327-4316 (6115K)

Daewo Matíz 5 éves, ezüstme-
tál, megkímélt állapotban eladó.
Érd.: 93/315-861, 30/851-7255
(6123K)

Meghibásodott távirányítóját
(TV, hifi, videó, stb.) megjavítom.
Érd.: 20/510-2723 (6119K)

Pályázatírás garanciával

cégeknek, nonprofit szervezeteknek
számlával. Érd.: 20/469-6066
(6124K)

Fa esztergagép eladó. Érd.:
93/315-861, 30/851-7255 (6125K)

Harmincas nõ keresi azt a
hasonló korú (maximum 40 éves)
férfit társnak, aki intelligens, jó
humorú, rendezett körülmények
között él, és szereti a gyerekeket.
Jelige: „Talán” (Pf.: 154)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regio-
nális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál el-
helyezkedési lehetõséget:
mechnaikai mûszerész szakirányú 85.000 – 130.000 Ft
minõségi ellenõr érettségi 80.000 Ft
operátor 8. általános 70.000 – 80.000 Ft
mûszaki ellenõr szakirányú 100.000 – 120.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
kõmûves szakirányú 120.000 Ft
festõ-mázoló szakirányú 120.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
szakápoló szakirányú 150.000 Ft
húsbolti eladó szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hentes szakirányú 70.000 – 80.000 Ft
hûtõraktár-kezelõ szakirányú 65.500 – 70.000 Ft
nemzetközi tehergépkocsi-vezetõ szakirányú megegyezés szerint
nehézgép-kezelõ szakirányú 200.000 – 220.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli Re-
gionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–15.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

November 30. 18 óra
A Kanizsa Fúvós Egyesület 
zenekarának évadzáró koncertje.
Karnagy: Ámon István. Belépõdíj: 500 Ft

November 30. 19.30 óra
KANIZSAI HELIKON III.
Baráth István trombitaestje. ELMARAD!!!

December 1. 18 óra
AKANIZSATÁNCEGYÜTTES 
GÁLAMÛSORA. Kísér: a Bojtár
Népzenei Együttes. Belépõdíj: 1000 Ft

December 4. 19 óra
Wass Albert: A VILÁG ÉS A VÉGE
Belépõdíj: felnõtt 1000 Ft, diák 700 Ft.

December 5. 15 óra
PORTUGÁLIA Elõadó: Böröcz zsolt

December 8. 15  óra
JÁRÁSI ILDIKÓ iparmûvész 
és KOVÁCS LILIÁNA szobrász ki-
állítása. Közremûködik: Nagykanizsa Vá-
ros Vegyeskara. Megtekinthetõ:december
22-éig és január 2 - 10-éig

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

December 6. 18.30

Kodály Zoltán élete és álmai,
és ami megmaradt a XXI.
századra

Németh Ferenc zenetanár és
növendékeinek elõadása

Medgyaszay Ház

Az Európai Bizottság Ma-
gyarországi Képviselete, az Eu-
rópai Parlament Tájékoztatási
Irodája és a magyar kormány
közötti igazgatási partnerség
keretében az integrációt nép-
szerûsítõ rendezvényre került
sor városunkban. Az 50 év in-
tegráció, 50 helyszínen címû
program során a szakemberek
és a laikus érdeklõdõk a régió
fejlõdési lehetõségeit az európai
összefüggésekbe ágyazva vitat-
hatták meg. 

Az országszerte zajló rendez-
vénysorozat célja az volt, hogy a
Római Szerzõdés ötvenedik év-
fordulóján minél szélesebb tájé-
koztatást kapjanak az Európai
Unióban élõk az EU céljairól, fej-
lõdésérõl, a jövõ lehetséges prob-
lémáiról. Városunkban a kétna-
pos program a környezetvédelem
idõszerû kérdéseire kereste a vá-
laszt. A november 24-én a
Vasemberházban lezajlott, az is-
kolások uniós vetélkedõjét köve-
tõ, Etler Ottó vezette kerekasztal-
beszélgetésen a város környezet-
védelmi programjáról vitáztak a
szakemberek, köztük Glattfelder
Béla, Európa Parlamenti képvise-
lõ és dr. Illés Zoltán egyetemi do-
cens. 

– A környezetvédelem bizony,
áldozathozatalt is követel tõlünk,
bizonyos dolgokról ugyanis le
kell mondanunk – mondta Glatt-
felder Béla. – Csökkenteni kell a
fogyasztást, a környezetvédelmet
az otthonunkban kell kezdenünk.
Ha nem változtatunk magatartá-

sunkon, akkor az energia még
drágább lesz, ezért értelmes, ra-
cionális felhasználásra van szük-
ség. Másképp nem lehet fenntar-
tani a rendszert – hangsúlyozta.

Illés Zoltán egyetemi docens
elõadásában megállapította,
hogy a környezetvédelem ügye
összeköti az embereket, s nem
elválasztja, ugyanis elõrelépés
csakis együttmûködéssel és ösz-
szefogással lehet. Egyúttal rá-
mutatott: az Európai Unió egyik
legnagyobb problémája a kör-
nyezetvédelmi elõírások betartá-
sa és betartatása. A hazai politi-
kai erõviszonyok kapcsán pedig
megállapította, hogy a jelenlegi
parlamenti pártok sok voksot
szerezhetnének, ha felvállalnák a

környezetvédelem ügyét is – ez
azonban vélhetõen az erõs lob-
biérdekek miatt eddig még nem
történt meg.      

Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter köszöntõjében a döntéshozók
felelõsségét hangsúlyozta a kör-
nyezet megóvása érdekében.

Papp Nándor, a Városfejleszté-
si, Környezetvédelmi és Idegen-
forgalmi Bizottság elnöke a vá-
rosban zajló, vagy tervezett, a
környezetvédelem ügyét hatéko-
nyan szolgáló projektekrõl szá-
molt be, így a belváros tervezett
forgalomcsillapításáról, a Csóna-
kázó-tó jövõbeni fejlesztésérõl, a
hulladékgazdálkodás modernizá-
lásáról és a vízminõséget javító
beruházásokról. Hangsúlyozta azt
is, a környezetvédelem ügye nem
sûríthetõ bele egy négy éves stra-
tégiába – utalt a most készülõ ka-
nizsai környezetvédelmi prog-
ramra.    

Délben egy, az Európai Unió
nemzeti ételeibõl összeállított
gasztronómiai bemutatóra került
sor, szombaton este 18 órától pe-
dig kulturális gálamûsor várta az
érdeklõdõket a Medgyaszay Ház-
ban.

Itt Balogh László, az oktatási bi-
zottság elnöke mondott beszédet.

A politikus leszögezte, hiányos
és torz önképpel, sérült nemzettu-
dattal csak az EU kiszolgáltatott,
másodrendû polgárai lehetünk.
Azzal adhatunk a legtöbbet Euró-
pának, ha magyarok maradunk –
mutatott rá a nemzet értékei vé-
delmének fontosságára, s hangsú-
lyozta azt is, hogy napjainkban
hajlamosak vagyunk megfeled-
kezni arról, hogy az Európai
Unió létrejöttében fontos szerepet
játszott a kereszténység. Pedig a
hitben gyökerezõ szeretet straté-
giai kérdés a másik nemzet elfo-
gadásában, s elengedhetetlen a
békés egymás mellett éléshez.

Horváth Attila

Ötven év integráció, ötven helyszín
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A Szombathely elleni gyõztes
hazai mérkõzés után ugyan sok ba-
bér nem termett a Kanizsai Vad-
macskák nõi NB I A-csoportos ko-
sarasainak, de apró részsikereknek
örülhetnek a klub háza táján. A
legutóbbi, Szeged elleni meccsen
16 pontig jutó Varga Zsófia ugyan-
is a pontjai átlagát tekintve harma-
dik helyen áll a legeredményesebb
játékosok rangsorában. Mindössze
két idegenlégiós elõzi meg a 19
ponton felüli mutatóval bíró kosa-
rast, vagyis az elõzõ évekhez vi-
szonyítva jól érzékelhetõ a fejlõ-
dés. Játékstílusa sokat finomodott,
de néhány társ elengedhetetlen
lenne mellõle (pontosabban felnõ-
hetnének mellé akár pontokban
számolva is...), hogy a csapat gyõ-
zelmeket tekintve is elõrelépjen.
Utolsó meccsükön ugyanis az al-
földiek alaposan megszelídítették a
Vadmacskák csapatát, hiszen a
vendégek meg sem álltak száz
pontig, miközben csak 57 pontot
kaptak. Így jelenleg nyolc forduló
után a tizenegyedik helyen állnak

Fekete Csilláék, s a BEAC, illetve
a szombathelyiek együttesét elõzik
meg a 13 csapatos mezõnyben. A
létszámnak ezúttal a kanizsaiak
esetében azért van jelentõsége, hi-
szen a december elsejei fordulóban
ellenfél híján szabadnaposak lesz-
nek. Stevan Csupics edzõnek tehát
december hetedikéig van ideje a
csapat összekovácsolására, amikor
is majd a Szolnok csapatát fogad-
ják az NTE-csarnokban. S ha már
az edzõ személyénél tartunk, a
szakember lassan hivatalos minõ-
ségben is vezetõedzõként kaphat
szerepet, mivel papírjai közül már
a munkavállalási is megvan… Ha
az elkövetkezendõ ellenfelek listá-
ján pedig végigfutunk, a szolnoki-
ak elleni meccsel kezdõdhet el az
igazán téttel bíró széria, hiszen
jönnek a KVSE-vel hasonló súly-
csoportban lévõ együttesek a sor-
ban, melyek ellen nem csupán
szükséges, de kötelezõ is a kellõ
koncentráció.

P.L.

Az õszi szezon utolsó hazai
mérkõzését vívta az NTE 1866
labdarúgó-csapata a Szekszárd
együttese ellen az NB III Dráva
csoportjában. A találkozón a ha-
zai együttesnek nem sikerült
eredményességi mutatóját pozi-
tív irányba billentenie, hiszen a
vendégek végül 3-2-re nyertek a
piros-kékek ellen. A mérkõzésen
három fiatal kanizsai labdarúgó
teljesítményét vettük górcsõ alá,
s az adatok ugyan nem teljes
mértékben bizonyító erejûek, de
néhány kérdésre választ adhat-
nak. A tehetségek közül elsõként
talán Mercigány Márk teljesítmé-
nyérõl szóljunk, aki jobb oldali
középpályásként ténykedett, s az
elsõ játékrészben jóval aktívabb
volt. Ez részben annak volt kö-
szönhetõ, hogy akkor többször

próbálták csapattársai bevonni a
játékba. A második félidõre el is
fáradt az esetenként légüres térbe
került futballista, de mentségére
szóljon, hogy egyelõre õ még
nem tekinthetõ stabil kezdõjáté-
kosnak. A középpálya tengelyé-
ben a kilencven percet végigdol-
gozta Burucz Barna, akirõl el-
mondható, a nyáron nem hiába
szemelte ki – s vitte el próbajá-
tékra is – a Kaposvári Rákóczi.
Látni, hogy van fantázia a labda-
rúgóban, az más kérdés, hogy a
szekszárdiak ellen nem a legjobb
mutatókkal bírt. Gólt szerzett,
igyekezett a labdákat megjátsza-
ni, de nem volt kellõ önbizalma,
ami fizikális és edzettségi állapo-
tára is visszavezethetõ, ezen túl
pedig több esetben is mintha ide-
genül mozgott volna a pályán…

De! Mint azt Tóth Attila vezetõ-
edzõtõl megtudtuk, Barna felsõ-
oktatási intézményben tanul, s
ugyan az egyéni edzéstervét vég-
re is hajtja, de csapattársaival
csak a pénteki edzésen tud együtt
dolgozni – ez érzõdik is teljesít-
ményén. Bagarus Gábor bal ol-
dali középpályásként a második
félidõben bátrabb volt, illetve
jobban felvállalta a játékot.
Többször szöktették jól a fordu-
lás után, amit igyekezett is ki-
használni, viszont hibaszázaléka
sem volt kicsi. Az adódó helyze-
tek nehezebb részét megoldotta,
aztán érdekes módon többször
rontott. Két gólpassza önmagáért
beszél, s ha szeleburdiságából
visszavesz, még sok örömet
okozhat a kanizsai futballbará-
toknak.

Végezetül annyit, Tóth Attila
edzõ szerint a Szekszárd elleni
mérkõzés az idény negatív lenyo-
mata volt, hiszen eddig sokkal in-
kább pörögtek játékosai az elején,
aztán vettek vissza, míg ez leg-
utóbb éppen fordítva történt, s
ennek is köszönhetõ, hogy nem
jött össze a pontszerzés.

Polgár László
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

A Szociális Munka Napjára
is emlékeztek a Családsegítõ és
Gyermekjóléti Központ mûkö-
désének huszadik évfordulója
alkalmából a közelmúltban
megrendezett ünnepségen. 

Megnyitó beszédében Marton
István polgármester kiemelte:

– Olyan önkormányzati intéz-
mény évfordulóját ünnepeljük,
mely 1987. október 1-jén alakult
hat fõvel és az ország elsõ csa-
ládsegítõ intézményei közé tarto-
zott. Mind felszereltségében,
mind létszámában nagyon alulról
indult, és bejárta a fejlõdésnek
azt az útját, amelyen regionális és
országos szinten is elismert és
meghatározó intézménnyé vált.

A Családsegítõ és Gyermekjó-
léti Szolgálat mûködésérõl Ta-
kács Imre, a Magyar Családsegí-
tõ és Gyermekjóléti Szolgálat

Országos Egyesületének elnöke
adott szakmai áttekintést. Gratu-
lált az intézményvezetés munká-
jához, hiszen az országban nem
sok helyen vannak ilyen jó kap-
csolatban a társintézményekkel
és az önkormányzattal, mint
Nagykanizsán. 

– A szociális munka napjáról
nem lehetett sokat hallani a mé-
diában – említette meg az orszá-
gos egyesület elnöke. – Ez azt is
jelzi, kialakulóban lévõ szakma,
a presztízse is kétséges, még min-
dig sokan azt gondolják, hogy
akik rossz helyzetbe kerültek,
maguk tehetnek a sorsuk alaku-
lásáért. A magyar köztudatban
még mindig nincs benne, hogy mi
is tulajdonképpen ez a szakma és
kinek nyújt igazából segítséget.
Milliós nagyságrend fölött van
azoknak a száma, akik adósság-
csapdába kerültek, akik munka-

nélküliek, vagy veszélyeztetettek
a gyermekeik, akik jövõkép nél-
kül nõnek fel. Az õ segítésükre
jött létre ez az intézményrendszer.
A szociális munkát sem íróasztal
mögül, sem szeretet nélkül, nem
lehet végezni. Az a jó segítõ, aki
észrevétlenül segít.

A húsz évrõl, a fejlõdés útjáról
dr. Kaszás Gizella igazgató adott
áttekintést, aki 1989. decemberétõl
vezeti az intézményt. Elmondta, a
6 fõs induló munkatársi létszám
mára 29 fõre bõvült. Egy illetve
több diplomás, magasan kvalifikált
szakemberekkel látják el a felada-
tukat Nagykanizsa és vonzáskör-
zetében. Idõközben a feladatok is
bõvültek. Idén nyáron a Csellengõ
Közösségi Ház, valamint a
zalakomári Családsegítõ és Gyer-
mekjóléti Szolgálat is az intéz-
ményhez került. Országos vi-
szonylatban is nagyon sokat dol-
goznak, az országos elnökség
munkájában az 1990-es megalaku-
lása óta aktívan részt vesznek. Kü-
lönbözõ önsegítõ csoportokat indí-
tottak el, elõadásokat, továbbkép-
zéseket tartanak, több mint negy-
venkét újszerû kezdeményezés
élére álltak az elmúlt 20 évben. 

Az ünnepségen közremûködött
Horváth István Radnóti-díjas
versmondó, a Farkas Ferenc Ze-
ne- és Aranymetszés Mûvészeti
Iskola és a Nagykanizsai Strém
Kálmán Ifjúsági Vonós Zenekar
Jakobovics Árpád vezényletével.

B.E.

A jó segítõ észrevétlenül dolgozik
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Negyedik alkalommal került
sor a kiskanizsai Móricz Zsig-
mond Mûvelõdési Házban a
Nagykanizsai Néptáncos és
Népzenei Találkozóra.

A találkozónak volt már elõz-
ménye: október huszonegyedikén
és huszonkettedikén haladó nép-
zenészek számára szervezett mes-
terkurzust a Bojtár Népzenei

Együttes és a fõvárosi Méta Zene-
kar. A Nemzeti Kulturális Alap-
program által támogatott jó han-
gulatú továbbképzésen akkor
mintegy tizenöt-húsz zenész és
néptáncos vett részt. A mesterkur-
zus második részére november hu-
szonnegyedikén került sor, amely-
re meghívták mindazokat, akik
valaha néptánc-együttesben tán-
coltak.

Elõbb a Méta Zenekar koncert-
je, majd táncház várta az érdeklõ-
dõket, ahol Horváth János,
Kócza Attila, Tóth István, Török
Endre, Vizeli Dezsõ, valamint
Márton Sándor tanította a dunán-
túli, széki, szatmári, mezõségi,
kalotaszegi és vajdaszentiványi
táncokat. 

H.A.

Néptáncos és népzenei találkozó

December 4-én 19 órakor
mutatják be a magyarkanizsai
színtársulat tagjai Wass Albert
két kisregényébõl összeállított
estjüket a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központban.

„A világ és a vége” elõadást az
írófejedelem  az Adjátok vissza
a hegyeimet! és a Jönnek alap-
ján Andrási Attila rendezõ és
Péter Ferenc színmûvész állítot-
ta színpadra. Mindazt, amit tu-
dunk Trianonról, az erdélyi ma-
gyarság megaláztatásáról és el-
nyomatásáról, a dráma két fel-
vonásban sokkoló erõvel mutat-
ja be jelen idõben. A mûben
összeütközik az egyenes tartású
ember és a kenõpénzre váró bal-
káni hivatalnok, a magyarságá-
hoz tûzön-vízen át ragaszkodó
hazafiság és a nemzetiségét a
széljárásnak megfelelõen válto-
gató megalkuvás. A mû segítsé-
gével átélhetõvé válik nemzedé-
kek fájdalma, szinte kézzelfog-
ható az idegen uralom alá ve-
tettség keserve, s mert ezáltal
saját sorsunkra ismerünk, meg
is tisztulunk – olvassuk a
www.honalapitvany.hu oldalon.

A délvidéki társulat, amely a
magyar történelem huszadik
századi sorsfordulóit dolgozza
fel, olyan soha nem látott ket-
tõs áthallásokat produkál a
színpadon, amik pártállásra,
vallásra való tekintet nélkül
minden magyar ember számára
szívbe markolók – a szó legre-
alistább, minden pátosztól
mentes értelmében. A történet
a megnyomorított, eltaposott
Erdély küzdelme. Mert küzde-
ni kellett akkor, miként most
is. Egyetlen dolog változott, a
fegyvernem.

A világ 
és a vége

NTE: Nem ez volt a csúcsmeccsük

Mercigány Márk Bagarus Gábor Burucz Barna
Jó passz: 15 (12) 24 (11) 23 (7)
Rossz passz: 7 (5) 13 (7) 9 (5)
Szerzett labda: 7 (5) 10 (6) 13 (11)
Eladott labda: 6 (4) 11 (4) 10 (5)
Kapura lövés: 1 (1) 2 (1) 2 (1)
Gól: - - 1 (0)
Gólpassz: - 2 (1) -
Szabálytalanság: - 2 (2) 3 (1)
Elszenv. szab.t.: 1 (1) - 3 (3)
Játszott perc: 63 90 90

Csak most kezdõdik 
A sakk csapatbajnokság harma-

dik fordulójában az Aquaprofit
Nagykanizsai Tungsram együtte-
se a Makó csapatához látogatott
nem titkoltan azzal a szándékkal,
hogy a lehetõ legtöbb pontot
gyûjtse be az alföldi városban.
Nos, a gyõzelem tényéhez nem
férhetett kétség, ugyanakkor az
5:7-es vendéggyõzelmet nehéz
lenne fölényesnek titulálni. Be-
igazolódni látszik az, amitõl az
idény elején a kanizsaiak tartot-
tak, vagyis lesznek olyan mérkõ-
zések, melyeken csak tartaléko-
san tudnak kiállni. Érdekes mó-
don a döntetlen volt sok a makói
mérkõzésen, melyek közül többet
is gyõzelemmel illett volna ab-
szolválni egy szebb eredmény ér-
dekében. A tartalékosság mellett
a koncentráció hiány is gondot
okozhat, amire most Bánusz telje-
sítménye volt a példa, hiszen a
sokra hivatott sakkozó ezúttal ki-
kapott.

P.L.

Tartalékosan

Vass Timeát kikapcsolták. A
nõi asztaliteniszezõk Extra Ligá-
jának a hetedik fordulója a Bojtor
Busz Kanizsa Sörgyár SE együt-
tese számára a Budaörs elleni ta-
lálkozót tartogatta. A vendégek
színeiben játszott Vass Tímea is,
aki az elõzõ szezonban még a ka-
nizsaiakat erõsítette. Ezúttal a lá-
togatókat nem kimondottan tette
acélosabbá Vass, hiszen kétszer
kikapott, viszont a minden eldön-
tõ meccsen legyõzte Németh Ág-
nest, így végül a budaörsiek 6:4
arányban nyertek. 

Nem volt áramszünetük. Az
áramszolgáltatók tömegsport ren-
dezvényére került sor a közel-
múltban Tolnán, melynek kereté-
ben a kanizsai (egyben dél-zalai)
asztaliteniszezõk is rajthoz álltak.
Nõi csapatban elsõ (Szántó, Dó-
zsa) és második (Albrecht, Kal-
már) helyezést szereztek, egyéni-
ben pedig Albrecht lett elsõ. Nõi
párosban az Albrecht-Szántó duó
végzett az elsõ, a Kalmár-Dózsa
kettõs pedig a harmadik helyen.
A férfiaknál a Román-Dobó páros
harmadik lett, míg a vegyespáros
Albrecht-Dobó második helyet
hozott haza, így a nem hivatalos
pontversenyben a kanizsai csapat
az elsõ helyen zárt.

Vereség a sereghajtó otthoná-
ban. Kanizsai szempontból jól
kezdõdött a Kanizsa KK DKG-
EAST Pápa KC elleni mérkõzése,
hiszen a centerek palánk alatti
pontjainak köszönhetõen a 8. perc-
ben már tízpontos volt a vendégek
elõnye  (16-26). Ezután érthetetlen
módon szétesett Kaszáék játéka:
gyenge védekezést és enervált tá-
madásokat produkáltak, s mélyre-
pülésüket kihasználva a hazaiak
elõbb kiegyenlítettek, majd a 13.
percben már 33-28-ra vezettek. Az
elsõ félidõ utolsó három percében
14 büntetõhöz jutó pápaiak aztán
éltek a lehetõséggel, s tetemes
elõnnyel vonulhattak pihenõre (51-
41). Fordulás után sem változott a
játék, ezért a hazaiak tovább növel-
ték elõnyüket (28.p.: 63-49). Ekkor
zónavédekezésre váltottak a gép-
gyáriak, s pontosabb játékkal meg-
kezdték a felzárkózást. A 32. perc-
ben két pontra megközelítették a
Pápát (65-63), a fordítás helyett
azonban súlyos hibákat vétettek,
melyeket újabb 7 büntetõvel torol-
tak meg a hazaiak (29.p.: 78-66).
Az utolsó percben a ZTE-tõl iga-
zolt Vertetics Ádám még jegyzett
három találatot, de ez már csak az
eredmény kozmetikázására volt jó. 
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A jazz kedvelõi hangulatos és
látványos koncert részesei le-
hettek a Plakát Házban. 

A zenekar vezetõjétõl, Vámos
Bélától megtudtuk, hogy a Vendég-
ségben a Kanizsa Big Band-nél ren-
dezvénysorozatukat ez évben már
nem támogatja a Nemzeti Kulturá-
lis Alap, csupán az Önkormányzat
Kulturális és Sportbizottsága. E té-
nyezõ nagymértékben megnehezíti
rendezvényeik szervezését, hiszen a
szólisták meghívása anyagi terhet
jelent. Vendégeiket eddig többnyire
a Budapest Jazz Orchestra tagjai
közül hívták, de vendégük volt an-
nak vezetõje Elek István is. A
mostani vendég is az említett for-
máció szaxofonosa, Zana Zoltán
volt. Vele beszélgettem.

– Németországban születtél,
meddig éltetek ott?

– Szüleim elmondása szerint,
csekély másfél hónapig tartott a
németországi pályafutásom.

– Már a középfokú tanulmá-
nyaidat is zenei pályán folytattad.
Azzal a szándékkal kezdted el,
hogy jazz zenész leszel? 

– Nem a jazz indított a zenei
pályára. Már középiskolás,
konzis voltam, mikor elkezdtem
jazz-t hallgatni és játszani.

– Milyen hatás ért akkor?
– Az egyik barátom megmuta-

tott nekem egy Chick Corea Elec-
tric Band lemezt. Nagyon nagy
hatással volt rám. Ez váltotta ki
belõlem a jazz iránti rajongást.
Tehát ez volt az a bizonyos mér-
földkõ.

– A fõiskolás éveidet még be
sem fejezted, amikor részt vettél
az Ablakos Lakatos Dezsõ szaxo-
fon versenyen, amit sikerült meg-
nyerned. Milyen volt a mezõny,
az elsõ díj mivel járt?

– Elég erõs volt a mezõny, hi-
szen sok fiatal tehetség van. Az
elsõ díj elérése számomra stúdió-
felvételeket hozott. Azt, hogy egy-
általán stúdió közelébe kerülhet-
tem. Természetesen több fellépési
lehetõséghez jutottam. A verseny
megnyerése mindenképpen pozi-
tív változást hozott az életembe.
Azt azért hozzá kell tennem, hogy
Bazsó Kristóffal megosztva let-
tünk elsõ helyezettek.

– A fõiskola elvégzése után
megalakítottad az Electric Jazz
Force-t. Lemezt is adtatok ki. Lé-
tezik még a csapat?

– Az a zenekar már a múlté.
Rég befejeztük, ma már egészen
más utakon járok.

– A Budapest Jazz Orchestrára
koncentrálsz? Láttam néhány mû-
sorprogramot, mely szerint Latt-
man Bélával, László Attilával is
zenélsz.

– Amikor nincs a Budapest
Jazz Orchestrával programunk,
ahova hívnak, mindenhova elme-
gyek. Hiszen minden egyes fellé-
pés megmérettetés.

– Honnan az ismeretség a Ka-
nizsa Big Band-del?

– Az együttes dobosát, Kõfalvi
Csabát régen, még fõiskolás ko-
romból ismerem. Õ hívott fel és
kért meg, hogy zenéljünk együtt.

– Hogy érezted magad ma este?
– Nagyon jól! Nagyon lelkes és

hálás közönségünk volt. Minden
jel arra mutat tetszett, amit ját-
szottunk.

Cz.Cs.

Vendég a Kanizsa Big Band-nélApróból 
nagy 
segítség

A város önkormányzata kez-
deményezésére november 22-én
gyûjtõperselyt helyeztek ki a
kivonásra kerülõ aprópénzek
összegyûjtésére a Kanizsai Do-
rottya Kórházban. 

Az „Apróból nagy segítség” ak-
ció célja az Intenzív osztály eszköz-
beszerzésének támogatása. A terv
szerint a befolyó összegbõl gyógy-
szeradagoló pumpa, hordozható
defibrillátor és gyógyszerporlasztó
lélegeztetõ gép kerülne beszerzésre.

Az elsõ perselyt a Sürgõsségi
osztály betegfelvételi pultja elõtti
térben helyezte el kórházi dolgo-
zók jelenlétében dr. Kovács Jó-
zsef fõigazgató. A lakosság ezen
kívül még több olyan helyen ta-
lálkozhat perselyekkel a kórház-
ban, ahol pénzkezeléssel, például
vizitdíj befizetéssel foglalkoznak.

B.E. 

Zselés
Kókuszos
Gesztenyés
Vajkaramellás
Tejkaramellás
Marcipános
Gumicukros
Trüffel krémes
Eper joghurtos
Rum-puncs ízû
Almás-fahéjas
Rumos-diós 
Konyakmeggy ízû
Diabetikus

Mogyorós
Mogyorókrémes
Cappuccino likõr ízû
Dianás cukor ízû
Irishkrém ízû (whisky)
Desszert szaloncukor
Diós
Tiramisu
Banán ízû
Meggylikõr ízû
Vadász ét
Vadász tej
Feketeerdõ ízû
Tojáslikõr ízû

Tejkrémes
Vilmoskörte ízû
Erdei gyümölcs
Sherry-meggy ízû
Alkoholos-meggyes-
-marcipános 
Alkoholos mogyorós
Alkoholos császárkörte
Alkoholos gesztenye
Alkoholos puncs-mazsolás
Alkoholos kókuszlikõr
Alkoholos  vilmoskörte
Alkoholos almás-fahéjas
Alkoholos õszibarack

Paloma kávé 299 Ft
Tchibo kávé 299 Ft
Karaván kávé 349 Ft
Completta 299 Ft
Csokiparány 399 Ft

Tortabevonó 500 g 399 Ft
Jégcsoki 299 Ft
Nescafé 3in1 (10 db/cs) 299 Ft
Mikulás csomag 199 Ft-tól
Mikulás zacskó 9 Ft-tól

Poklok
tanúi

Az Együtt Kiskanizsáért
Egyesület és a Vitézi Rend Be-
rentés Tamás nyugállományú õr-
nagy és Rózsás János, Nagykani-
zsa díszpolgára számára vacso-
rával egybekötött író-olvasó ta-
lálkozót szervezett Kiskanizsán.

Elõször Horváth Jánosné, az
Együtt Kiskanizsáért Egyesület
elnöke köszöntötte a megjelente-
ket, akik megjárták a háború, il-
letve a szovjet és a hortobágyi
munkatáborok poklát.

– Egyesületünk három éve adta
ki Berentés Tamás: Nyolc év a szö-
gesdrótok ölelésében címû könyvét,
amelybõl megtudhatja az utókor,
hogy a szerzõnek mit kellett átélnie
a szovjet fogság nyolc éve alatt –
mondta Horváth Jánosné. – 1953.
november huszonharmadikán állí-
tották ki részére a szabadulásról
szóló dokumentumot. Másnap este
szállt fel a Budapest felé menõ vo-
natra. Ezért jövünk össze sorstár-
saival és barátaival e napon, hogy
megemlékezzünk szabadulásáról.  

Ezt követõen Rózsás János író,
Marton István polgármester és
Cseresnyés Péter alpolgármester
mondott köszöntõt, majd Beren-
tés Tamás nyitotta a rabságban
töltött éveket felidézõ beszélge-
tést. 

Harmadik alkalommal ren-
dezte meg a Civil Klub és a
Rozgonyi Polgári Egyesület a
Civil Szabadegyetemet, amely-
nek elõadói ezúttal a rendszer-
váltás problémakörét boncol-
gatták. A Civil Értékekért díjat
ezúttal Csizmadia Ferenc nyu-
galmazott pedagógus kapta.

Marton István polgármester
megnyitó beszédében hangsú-
lyozta, a tavalyi önkormányzati
választásokkal eljött az az idõ,
amikor városunkban alapjaiban is
megtörtént a rendszerváltás. 

– Az elõzõ testület négy év
alatt megtízszerezte a város
adósságát – mondta a város elsõ
embere. – Ilyen startpozícióból
meglehetõsen nehéz jelentõs
eredményt elérni, pedig az embe-
reket az érdekli, hogy mi fejlõ-
dik, mi megy elõbbre, hol látnak
számukra kedvezõ elõrelépést.
Úgy gondolom, néhány ilyen
elõrelépést sikerült végrehajta-
nunk, s itt csak a régi piac ügyét,
illetve az ominózus mélygarázs-
beruházást említeném. Én azt
mondom, hogy tavaly október
másodikától az év végéig szinte
álomszerûen alakultak a dolgok,
a képviselõ-testület meghozott
minden olyan döntést, ami szük-
séges volt ahhoz, hogy a polgár-
mesteri hivatalnál megszüntet-
hessük a felesleges, de jól fizetett
státuszokat, bizonyos szervezeti
egységeket összevonjunk, s meg-
történjen a vezetõváltás a jelen-
tõs intézmények élén. Ezt követõ-
en azonban azt kell, hogy mond-
jam, leültünk. Leültünk annak el-
lenére, hogy nem gyõzõm hang-
súlyozni, amit meg akarunk csi-
nálni érdemi változtatás címszó
alatt, annak legkésõbbi befejezé-
si határideje 2008. elsõ félév-
ének utolsó napja. Számos dön-
tést azonban már februárig meg
kellene hoznunk. Más értelem-

ben is leültünk, de elõre bocsá-
tom, hogy emberek vagyunk, le-
hetnek köztünk feszültségek.
Mint ahogy van is, köztem és a
frakció között, nem kell ezt tit-
kolni. Nem érzem ezt antagonisz-
tikusnak, sokat vitatkozunk, amíg
kiérlelõdik egyfajta álláspont.
Azonban én nem szeretem, ha a
frakció mellettem áll – azt szere-
tem, ha mögöttem.  Bízom ab-
ban, hogy a nézetkülönbségek
rövidesen megszûnnek, s ha az
elõbb említett stratégiai döntése-
ket sikerül meghoznunk, akkor
az ügy okafogyottá is válik.

Miha Tamásné, a Rozgonyi
Polgári Egylet vezetõje utalt az
egylet alapításakor kitûzött célok-
ra, amelyeket jogutódként szeret-
nének tovább vinni. – Nem szét-
húzás, hanem összetartás, nem
közömbösség, hanem értékválla-
lás – ismertette elvrendszerük lé-
nyegét.

Kozma Péter, a Civil Klub el-
nöke arról beszélt, hogy idõszerû-
sége miatt választották a szabad-
egyetem témájául a rendszervál-
tás problémakörét, mert az embe-
rek közt járva-kelve egyre gyak-
rabban kerül elõ, hogy a társada-
lom nagy része csalódott a rend-
szerváltásban.    

A polgármester után Csermely
Péter újságíró, a Magyar Nemzet
fõszerkesztõ-helyettese lépett a
színpadra.

– Miért van az, hogy úgy érez-
zük, a magyar demokrácia nem
olyan, amilyennek lennie kellene,
amilyent elvárunk, amilyent sze-
retnénk – tette fel a kérdést Cser-
mely Péter. – Úgy hiszem a
2002-es választások elõtt tört el
valami, ekkor jött rá a baloldal,
hogy elveszítheti a választásokat.
Akkoriban ugyanis az ország
szárnyalt. Voltak elõremutató
programok, az emberek fejlõdést
tapasztaltak az élet minden terü-
letén. A baloldal akkor azt har-

sogta, jól mûködik a gazdaság,
amibõl többet kellene adni az
embereknek. Adtak. Hogy aztán
kamatostól visszavegyék. Gyur-
csány Ferenc a milliárdosok, a
nagytõke képviselõje, hiszen ma-
ga is milliárdos. Felvetõdhet a
kérdés, hogy a baloldal vajon mi-
ért ront el mindent, amihez csak
hozzányúl? Mintha Midász-kirá-
lyok lennének, akik ha kezükbe
veszik az aranyrögöket, azok kõ-
vé változnak… Pedig ma már
uniós pénzek is vannak, de ezek-
bõl nem sokat éreznek az embe-
rek. Kiváló munkájának köszön-
hetõen ma az MSZP a megsem-
misülés szélén áll – állapította
meg Csermely Péter, aki megje-
gyezte azt is: a rendszerváltás
megtörtént ugyan, de a demokrá-
cia még nem teljes. 

Ezt követõen adták át a Civil
Értékekért Díjat, immár másodíz-
ben. Az elismerést ezúttal Csiz-
madia Ferenc nyugalmazott peda-
gógus érdemelte ki életmûvével.
Az államosításig a Piarista Iskola,
majd a Rozgonyi Iskola tanára,
kórusvezetõje és karnagya évtize-
deken át nevelte az ifjúságot tisz-
tességre, becsületre, a Haza és a
zene szeretetére – áll az indoklás-
ban. 

1956-ban tevékeny részt vállalt
a kanizsai forradalmi események-
bõl, amiért annak leverése után
leváltották igazgatói posztjáról,
kiváló munkája jutalma pedig ezt
követõen a tartós megfigyelés
lett.

Csizmadia Ferenc meghatottan
köszönte meg az elismerést, s be-
szédében a népdal, a zene, s ha-
gyományaink szeretetére, tiszte-
letére, ápolására biztatott. 

A szabadegyetem további ré-
szében Kiss Gy. Csaba történész
és Hunyadkürti György színmû-
vész is elõadást tartott.

Horváth Attila  

Civilek egyeteme harmadszor

Szocialista Midász-királyok 
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